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  Věnováno Atě
  
Kořeny
  
Mezi tisíci přistěhovalců připlouvajících kolem roku 1770 do Nového světa byl i 
mladý muž jménem Robert Patton. Okolnosti jeho odchodu z�rodného Skotska nejsou 
dostatečně objasněny a o důvodech, které jej přiměly k�cestě přes oceán, 
existuje několik verzí. Podle první z�nich se aktivně účastnil povstání Skotů 
proti britské koruně a po jeho porážce byl nucen uprchnout. Protože však všechna
objektivní zjištění naznačují, že se musel narodit až asi pět let po potlačení 
povstání, evidentně jde o pouhý mýtus. Podle jiné a zřejmě nejpravděpodobnější 
verze odejel do Ameriky jako zástupce skotského syndikátu dovážejícího 
z�amerických kolonií tabák, po čase se usadil ve Fredericksburgu ve Virginii, 
kde si založil vlastní obchod, zbohatl a stal se váženým občanem. Existuje však 
i daleko méně důstojné vysvětlení pro přesídlení mladého Skota, které je 
zajímavé tím, že je uvádí jeho potomek Robert H. Patton, vnuk generála George 
Smithe Pattona juniora. Podle něj šlo o útěk. Mladík byl ve Skotsku hledán pro 
nějaký zločin, a na jeho hlavu byla dokonce vypsána odměna, a aby zahladil 
stopy, cestou do Ameriky si změnil jméno na Robert Patton. On sám o svém původu 
nikdy nemluvil, jen na smrtelné posteli manželce údajně řekl, že když ve Skotsku
zemřel jeho děd, trvala pohřební hostina celý týden a lordi nesli rakev. To bylo
vše, co se rodina dozvěděla o jeho minulosti.
  Ze Skotska též pocházel Hugh Mercer, ale na rozdíl od Roberta Pattona byl 
skutečným účastníkem velkého povstání Skotů vedeného charismatickým stuartovským
princem Karlem Eduardem. Jako čerstvý absolvent medicíny se Hugh Mercer stal 
v�jeho vojsku lékařem a byl jedním z�mála, kteří přežili tragickou bitvu na 
vřesovišti u Cullodenu v�severním Skotsku, kde Angličané roku 1746 vzbouřence na
hlavu porazili a prakticky všechny pobili. Hugh Mercer tentýž rok Skotsko 
opustil a po příjezdu do Ameriky se usídlil na hranicích kolonie Maryland, kde 
začal pracovat jako lékař. Ale netrvalo dlouho a opět musel vzít do rukou zbraň.
Napřed velel místní domobraně chránící kolonisty před útoky indiánů a později se
na straně Britů účastnil bojů s�Francouzi; v�té době byl jedním z�jeho 
spolubojovníků i George Washington, pocházející ze sousední Virginie. Po třech 
letech válčení Mercer z�armády odešel a vrátil se k�lékařské praxi, tentokrát ve
Fredericksburgu ve Virginii – ve městě, které se mělo stát domovem i pro Roberta
Pattona. V�devětatřiceti letech se Hugh Mercer oženil s�Isabellou Gordonovou a 
měli pět dětí. Dunění válečných bubnů jej ale povolalo ještě jednou. Vypukla 
válka za nezávislost amerických kolonií na britském králi. Virginie postavila na
samém jejím počátku dva pluky, z nichž jeden byl svěřen Hughovi Mercerovi. Pod 
velením svého přítele George Washingtona bojoval brigádní generál Mercer 
statečně až do ledna roku 1777, kdy byl těžce zraněn v�bitvě u Princetonu a 
krátce nato zemřel. Jeho pohřbu se ve Filadelfii účastnilo na třicet tisíc lidí.
  Robert Patton zpočátku odmítal nechat se vtáhnout do válečné vřavy, ale po 
hádce s�anglickým důstojníkem, která vyústila v�souboj, v němž Brita zabil, mu 
nezbylo nic jiného než se zachránit útěkem a připojit se k�revoluční armádě. O 
tom, jaký byl Robert Patton voják, nic nevíme, ale důležité je, že válku přežil.
I když jeho obchod zatím zkrachoval, začal znovu a vedl si natolik zdatně, že 
kromě tabáku zakrátko prodával i jiné v�tu dobu velmi žádané zboží, jako�uhlí, 
sůl, kameninové výrobky, kávu, pepř, bavlnu, z�Anglie dovážel víno, z�ostrova 
Antigua v Západní Indii rum a z�Holandska gin. V�roce 1793 si úspěšný obchodník 
Robert Patton postavil ve Fredericksburgu velký dům nazvaný White Plains, stal 
se ředitelem městské banky a oženil se s�Anne Mercerovou-Gordonovou, jedinou 
dcerou generála Hugha Mercera, hrdiny války za nezávislost. Třetím z jejich 
šesti dětí byl John Patton Mercer, narozený v�roce 1797.
  Silná vůle, rozhodnost a neústupnost hraničící až s�mezčí tvrdohlavostí 
charakterizuje příslušníky všech generací Pattonů, a že jí byl bohatě nadán už 
sám zakladatel rodu Robert Patton, dosvědčuje následující příhoda. Synu Johnovi 
určil dráhu lékaře, pravděpodobně po vzoru jeho dědečka z�matčiny strany 
generála Hugha Mercera. John absolvoval na Virginské univerzitě dva ročníky 
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lékařské fakulty a pak oznámil, že hodlá s�medicínou skončit a chce se věnovat 
studiu práv. Když to otec kategoricky zamítl, John v�nastalé hádce prohlásil, že
nebude-li mu vyhověno, podřízne si krk. Robert Patton už neřekl ani slovo, ale 
za několik týdnů obdržel vzpouzející se student luxusní kazetu se dvěma břitvami
objednanou z�Edinburghu a s�přiloženým lístkem, kde bylo napsáno: „Posluž si!“ 
John nakonec ustoupil, dokončil medicínu, a teprve potom vystudoval práva.
  
  Mezi virginskou plantážnickou elitu náležela i rodina Johna Williamse, který 
ve válce za nezávislost bojoval v�revoluční armádě jako major a v�roce 1812, po 
vypuknutí nové války s�Anglií, byl jmenován generálem. Při večírku pořádaném na 
ranči Spring Farm nedaleko Culpepperu ve Virginii, jedné z�několika nemovitostí 
vlastněných Williamsovými, se mladý právník John Mercer Patton setkal s vnučkou 
Johna Williamse Margaretou Williamsovou-Frenchovou. I když se rodina Johna 
Pattona nemohla rovnat rodině Margaret co do pozemských statků, byl vnukem Hugha
Mercera, slavného generála a přítele George Washingtona, a to mělo svoji váhu. V
roce 1824 se konala svatba. John Patton Mercer, který se věnoval napřed ve 
Fredericksburgu a potom v Richmondu právní praxi a politice, si dokázal ve 
virginské společnosti vydobýt význačné postavení, mimo jiné byl osm roků členem 
Kongresu Spojených států a jednu dobu i úřadujícím guvernérem státu Virginie.
  Když se začaly rýsovat vážné rozpory mezi vzmáhajícím se průmyslovým Severem a
plantážnickým Jihem, závislým do velké míry na práci černých otroků, John Patton
byl od počátku nekompromisním zastáncem zájmů Jihu a obhajoval nutnost zachovat 
otroctví. Teprve v pozdějších letech zaujímal�umírněnější postoje. Ale i když 
dlouho doufal, že je možno rozepře mezi Severem a Jihem vyřešit smírně, jak 
napětí narůstalo, obával se stále víc, že rozpad Unie je nevyhnutelný a bude 
provázen krvavou válkou. S Margaret měl dvanáct dětí, tři zemřely v�raném věku, 
dospělosti se dožila jedna dcera a osm synů. Jako jižanský vlastenec trval John 
Patton na tom, že synové musí získat vojenské vzdělání, aby až ta chvíle přijde,
byli co nejlépe připraveni sloužit své zemi. Nakonec sedm z�nich bojovalo za 
občanské války v�armádě Jihu, přičemž čtyři, včetně George Smithe Pattona, 
narozeného v roce 1833, byli absolventy Virginského vojenského učiliště 
v�Lexingtonu.? John Mercer Patton zemřel v�roce 1858, tři roky před vypuknutím 
války Jihu proti Severu.
  
  Ústava Spojených států amerických, která vstoupila v�platnost roku 1787, 
znamenala vítězství federalismu a zajišťovala účinnou ochranu nastupující 
buržoazii. Ale zatímco v�severních státech se kapitalismus rozvíjel cestou 
industrializace a osídlováním západních teritorií, v�jižních státech se i nadále
prosazovalo otrokářské plantážnictví, jehož hlavním pilířem bylo pěstování 
bavlny. Po Napoleonově porážce vzrostla v�Evropě prudce poptávka po bavlně a 
v�polovině 19. století bavlna tvořila více než polovinu celkového exportu 
Spojených států. Obchod s�bavlnou vyprodukovanou na Jihu však prakticky zcela 
ovládl Sever a veliké zisky tam tvořily základ kapitálu pro�další investice. A 
tak zatímco se na jihu a jihozápadě rozvíjelo zemědělství, na severovýchodě 
začala průmyslová revoluce. Vznikaly továrny, stavěly se silnice a železnice, 
rozmáhala se říční i námořní doprava. Rychlý růst průmyslu a obchodu způsobil 
fenomenální rozvoj měst; v�roce 1860 se New York stal prvním americkým městem 
s�více než milionem obyvatel a vyrůstala i jiná velká průmyslová a obchodní 
střediska, jako Pittsburgh, Louisville, Buffalo, Cleveland, Detroit, Chicago a 
další. Současně pokračoval mohutný příliv přistěhovalců, který dosáhl vrcholu 
v�letech 1845 až 1854, kdy do Spojených států přišlo téměř dva a půl milionů 
osob. To, že nejdůležitější lodní linky z�Evropy končily v�severních přístavech,
bylo zřejmě hlavním důvodem, proč většina přistěhovalců zůstávala na severu nebo
se přesunovala na západ. Navíc jih čerstvě příchozí příliš nepřitahoval – 
představa, že budou soupeřit s�černošským obyvatelstvem v�nekvalifikované práci,
nikoho nelákala.
  George B. Tindall a David E. Shi ve svých dějinách Spojených států 
charakterizují pozvolna narůstající krizi, která nakonec vyústila v�tragédii, 
slovy: „Bílí Jižané získali krátkodobé výhody za cenu zaostávání ve vývoji a 
morální izolace v�očích světa. Zaměřením na půdu a otroky a nedostatkem 
přistěhovalců byl Jih ochuzen o dynamický základ obnovy. Otrokářský Jih neřídil 
svou loď podle hvězd, ale podle rostoucí poptávky po bavlně ve světě (hlavně 
v�Británii). V�pokojných dobách na konci padesátých let se zdálo, že prosperita 
nikdy neskončí. ,V bezpečí za hradbou žoků s�bavlnou… se Jih nemusí bát světa, 
neboť civilizovaný svět je na bavlně z�Jihu závislý,‘ psaly vicksburské noviny 
v�roce 1860. ,Není na zemi síla, která by si dovolila vést s�námi válku,‘ 
přisadily si jedny noviny z�Jižní Karolíny. ,Bavlna je královna.‘ Jedinou 
hrozbou se zdály být protiotrokářské nálady na Severu. Skutečnou hrozbou, kterou
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si však nikdo nepřipouštěl, byl nadcházející úpadek obchodu s�bavlnou. Rozpuk 
růstu britského textilního průmyslu po roce 1860 skončil, ale Jih byl připoután 
k�výrobě bavlny ještě po řadu následujících generací.“
   Industrializace Severu podnítila nejen hospodářský růst země, ale i rozsáhlé 
společenské změny. Jih, kde pěstování bavlny potlačilo všechny ostatní 
výrobně-obchodní aktivity, se stával stále závislejší jak na produktech 
vyráběných na Severu, tak i na obchodu řízeném Severem a vnitopolitický život 
začal odrážet zájmové střety zákonitě vznikající mezi průmyslovým Severem a 
otrokářsko-plantážnickým Jihem. Postupně jako hlavní sporný bod vykrystalizovala
otázka otroctví a od třicátých let 19. století se šířilo abolicionistické hnutí 
motivované snahou Severu získat na jedné straně levné pracovní síly a na straně 
druhé omezit tradiční vliv Jižanů v�Kongresu. Kritika otrokářství, zpočátku se 
objevující jak na Severu, tak i na Jihu jen ojediněle, postupně sílila.
  
  George Smith Patton, první toho jména, syn Johna Mercera Pattona a Margaret 
Williamsové-Frenchové a dědeček generála Pattona, velitele 3. americké armády za
druhé světové války, ukončil Virginské vojenské učiliště v�roce 1852 jako druhý 
nejúspěšnější žák ročníku. Po absolvování se zpočátku zdálo, že je mu souzena 
kariéra učitele. Dva roky učil v�Richmondu, nicméně současně studoval právo a 
v�kanceláři svého otce se připravoval na dráhu právníka.
  Susan Glassellová-Thorntonová, o dva roky mladší než jedenadvacetiletý George 
Smith Patton, pocházela z�rodiny, jež byla přesvědčena, že její rodokmen 
zahrnuje vedle Johna Washingtona, strýce prvního prezidenta George Washingtona, 
i anglického krále Eduarda I. (1239–1307), francouzského krále Filipa III. 
(1245–1285), a dokonce i šestnáct z anglických baronů podepsaných pod Velkou 
listinou svobod.? Nikdo nikdy průkazně nezjistil, do jaké míry byla tvrzení o 
impozantní linii předků oprávněná, s�největší pravděpodobností nebyla, zato je 
prokázanou skutečností, že se Glassellové žijící v�Greensboro v�Alabamě nemohli 
honosit rozsáhlejším majetkem. Po smrti manželky v roce 1836 – Susan byly v�tu 
dva roky – byl hlavním příjmem Susanina otce Andrewa Glassella seniora pronájem 
otroků a rodina žila ve srovnání s�obvyklými poměry jižanských plantážníků 
poměrně skromně. To také bylo důvodem, proč se děti, jakmile dospěly, rozešly 
různými směry: syn William Thornton Glassell zvolil kariéru důstojníka válečného
námořnictva, druhý syn Andrew Glassell junior odešel do Los Angeles, kde se stal
společníkem právnické kanceláře, a Susan trávila většinu času u rodiny své 
zemřelé matky v�západní Virginii. Tam se na podzim roku 1852 setkala na tanečním
večírku s�Georgem Smithem Pattonem. Jemná sedmnáctiletá dívka zádumčivého 
pohledu uchvátila nejen George Pattona, ale i jeho bratrance, spolužáka 
z�vojenského učiliště a nejlepšího přítele George Hugha Smithe (jeho matka byla 
sestra Margaret Pattonové-Williamsové-Frenchové). Soupeření obou zamilovaných 
mládenců trvalo několik měsíců, ale Susan se nakonec zasnoubila s Pattonem. Ke 
cti George Hugha Smithe třeba říci, že přijal porážku jako džentlmen, jeho 
přátelství s�Georgem Pattonem přetrvalo, ale stejně tak i obdiv k�Susan – když 
byl později dotazován, proč se nežení, vždy odpovídal, že tak učiní, až najde 
druhou Susan Glassellovou.
  8. listopadu 1855 se v�kostele svatého Jana v�Richmondu konala svatba. 
Novomanželé George Smith Patton I. a Susan Glassellová-Thorntonová se hned poté 
přestěhovali do Charlestonu, města ležícího v�údolí řeky Kanawha ve 
stejnojmenném virginském okrese, kde bylo Georgeovi nabídnuto místo u právnické 
firmy. Jejich první dítě, syn George William Patton, se narodilo 30. září 1856. 
Pak přišla dcera Ellen (přezdívaná Nellie), druhý syn pojmenovaný Glassell a 
nakonec dcera Susan. Otec rodiny zatím budoval kariéru nejen ve své firmě, ale 
brzy se stal komisařem okresního soudu a členem správní rady místní rejdařské 
společnosti. Nezanedbatelné nebyly ani jeho společenské úspěchy; vždy dobře 
oblečený, k�ženám rytířsky se chovající mladý muž aristokratického vzhledu, 
oblíbený pro svůj vtip a humor, byl vždy a všude vítán.
  George Smith Patton měl ve svém životě dvě velké lásky: ženu Susan a vojsko. 
Stejně jako jeho otec John Patton Mercer ani on nemohl nevidět na obzoru se 
stahující mraky občanské války, a proto už krátce po příchodu do Charlestonu 
začal organizovat a cvičit jednotku milice nazvanou Kanawhaští střelci; stát 
Virginie jim dodal pušky a George Patton navrhl tmavozelené uniformy. Jednotka 
zpočátku jen o pětasedmdesáti mužích, převážně náležejících k nejváženějším 
rodinám, si zvolila George Pattona za kapitána a svými elegantními uniformami a 
především tvrdým výcvikem byla vyhlášená v�celém okrese. Všichni dobrovolníci 
brali vojenskou přípravu velmi vážně a výsledkem bylo, že po vypuknutí války 
byli Kanawhaští střelci považováni za nejlépe vycvičenou rotu v�celé 
konfederační armádě.
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  V�souvislosti s�vytvořením dvou nových států Unie, Kansasu a Nebrasky, sehrála
v�roce 1854 významnou roli otázka, zda na těchto teritoriích povolit či 
nepovolit otrokářství. Zejména v�Kansasu se spory vyhrotily natolik, že se 
znesvářené strany pustily do boje. V�květnu 1856 zaútočilo na sedm set bojovníků
podporujících otrokářství na město Lawrence, hlásící se k�zákazu otrokářství. 
Nájezd se v�podstatě omezil na plenění a vyžádal si jen jednu oběť na životě. 
Nicméně k odvetné akci podnítil fanatického stoupence takzvaného svobodného 
státu, šestapadesátiletého farmáře Johna Browna, otce dvaceti dětí, a jak pravil
jeden z�jeho společníků, muže „s utkvělou myšlenkou, že ho seslal Bůh, aby 
zlámal čelisti nehodným“. Dva dny po událostech v�Lawrenci se Brown vypravil se 
čtyřmi syny a třemi dalšími muži k�blízké osadě obývané přívrženci otrokářství. 
Tam vyvlekli z�domů pět mužů, které ubili před očima naříkajících manželek a 
dětí. A protože násilí plodí násilí, po třech měsících přepadla jiná skupina 
osadu, ve které žil John Brown, přitom byl jeden jeho syn zastřelen, domy 
spáleny a Johnu Brownovi se jen taktak podařilo zachránit si život útěkem. 
Přísahal sice pomstu, ale nějakou dobu vyčkával. Udeřil až 16. října 1859. 
S�devatenácti muži, mezi nimiž bylo pět černochů, přepadl federální zbrojnici ve
virginském Harper’s Ferry ve snaze získat zbraně, ozbrojit otroky a vyvolat 
velké povstání. Skladu zbraní se sice Brownovi muži zmocnili, ale byli rychle 
obklíčeni příslušníky domobraneckých jednotek a nezbylo jim než se v�budově 
zabarikádovat a začít se bránit. Kanawhaští střelci vedeni Georgem Smithem 
Pattonem náleželi k jednotkám virginské milice, které se vydaly vzpouru 
potlačit. Ráno 17. října Brown vyslal jednoho ze svých synů spolu s�dalším mužem
s�bílou vlajkou vyjednávat. Sotva však vyšli z�budovy, rozzuření obléhatelé je 
zastřelili. Bylo jasné, že o osudu vzbouřenců je rozhodnuto. Osmnáctého října 
byl za pomoci oddílu námořní pěchoty jejich odpor zlomen. Pěti se sice podařilo 
uprchnout, většina však byla pobita a zraněný John Brown padl do zajetí. Byl 
obžalován z�velezrady, odsouzen k�smrti a 2. prosince 1859 oběšen. John Brown 
byl nepochybně fanatik a vizionář, ale ne zbabělec. Rozsudek přijal 
chladnokrevně a před smrtí pronesl slova patřící mezi�slavné výroky americké 
historie: „Jestliže se nyní považuje za nezbytné, abych položil život za další 
povznesení spravedlivých cílů a abych smísil svoji krev s�krví svých dětí a 
s�krví milionů obyvatel této zotročené země, jejichž práva jsou obcházena 
zlovolnými, krutými a nespravedlivými zákony, já pravím: staniž se!“?
  
  V�listopadu roku 1860 byl zvolen prezidentem Spojených států kandidát 
republikánů Abraham Lincoln. Tvrdě odsoudil akci Johna Browna a prohlašoval, že 
každý stát má právo sám si organizovat a řídit své vnitřní záležitosti. Vyjádřil
sice nesouhlas s šířením otrokářství, ale netrval na jeho zrušení. Jižní státy 
však již Severu nedůvěřovaly a s�nedůvěrou pohlížely i na nového prezidenta. Obě
strany se přitom dopustily závažných pochybení: Jih nečinil rozdíl mezi 
Lincolnem a protiotrokářskými radikály a na druhé straně Lincoln nikdy neposkytl
Jihu záruky, že nebude požadovat zásadní změny stávajícího stavu, a ani 
dostatečně neobjasnil své stanovisko ve věci otrokářství. Situace spěla mílovými
kroky ke krizi. Krátce po prezidentských volbách se sešel v�Charlestonu?? 
zákonodárný sbor Jižní Karolíny a 20. prosince 1860 jednohlasně přijal výnos o 
odtržení Jižní Karolíny od Unie.??? Do l. února 1861 vystoupilo z�Unie dalších 
šest států. O tři dny později se zástupci těchto sedmi států sešli v�alabamském 
městě Montgomery, kde 7. února přijali prozatímní ústavu Konfederovaných států 
amerických a 9. února zvolili prezidentem Konfederace Jeffersona Davise, který 
se 18. února oficiálně ujal úřadu. V�tuto dobu byl stále ještě úřadujícím 
prezidentem Spojených států nerozhodný demokrat James Buchanan. Ten sice označil
odtržení za nezákonné, ale tvrdil, že nemá vůči jižním státům žádné donucovací 
pravomoci. Lincoln ve své nástupní řeči pronesené 4. března 1861 Jižany sice 
ujistil, že nebude zasahovat do záležitostí otrokářství ve státech, kde již bylo
zavedeno, ale něco jiného že je odtržení. Zdůraznil, že „příslušnost států 
k�Unii je věčná“, a proto území patřící ústřední vládě hodlá udržet. Současně se
však zavázal, že jeho vláda použije síly pouze tehdy, když bude napadena.
  Charlestonský přístav chránila nově vybudovaná pevnost Fort Sumter s 
nepočetnou federální posádkou pod velením majora Roberta Andersona. Již při 
prvním pokusu přivézt do pevnosti posily a zásoby jižanské dělostřelectvo 
přinutilo připlouvající parník k návratu. Prezident Buchanan na tuto provokaci 
nereagoval. Když však major Anderson oznámil, že mu zbývají zásoby na necelý 
měsíc a pevnost je zcela obklíčena konfederačními silami, byl již ve funkci 
Abraham Lincoln, který 4. dubna rozhodl, že zásobování Fort Sumteru je nutno 
zajistit stůj co stůj. Ale už o týden později vyzval konfederační generál Pierre
G. T. Beauregard majora Andersona, aby mu pevnost vydal. Major odmítl a za 
rozbřesku 12. dubna zahájila Beauregardova děla palbu. Po třiceti hodinách boje 
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došla bránící se posádce munice a majoru Andersonovi nezbylo než kapitulovat. 
Patnáctého dubna požádal Lincoln státy Unie, aby poskytly federální vládě 75 000
příslušníků domobrany, což byl první krok k�vytvoření mohutných armád občanské 
války. Stejně postupoval i Jih, kde náborové kanceláře konfederačních 
ozbrojených sil přijímaly denně tisíce dobrovolníků. Když 19. dubna 1861 Lincoln
vyzval k blokádě přístavů Konfederace, bylo to všeobecně považováno za vyhlášení
války. V�následujících několika dnech přistoupily ke Konfederaci další čtyři 
státy včetně Virginie. Karty byly rozdány a rozhořel se ničivý a krvavý válečný 
požár trvající dlouhé čtyři roky.
  
  Po návratu z�výpravy proti Johnu Brownovi pokračovali Kanawhaští střelci ve 
vojenském výcviku. V�očekávání válečných pohrom odvezl George Smith Patton 
manželku Susan a děti z�Charlestonu do Spring Farm, starého rodinného sídla 
Williamsových u Culpepperu, kde se krátce před odtržením Virginie od Unie 
shromáždil téměř celý klan Pattonů, včetně řady sestřenic a bratranců. Přípravy 
na válku byly patrné i v�zatím poklidném zdejším prostředí, kde hlavní slovo 
náleželo rozhodné a autoritativní Margaret Frenchové-Williamsové-Pattonové, 
vdově po Johnu Mercerovi Pattonovi , která po manželově smrti zaujala v�rodině 
dominantní postavení. Byla to pravá Jižanka, hrdá žena pevné vůle, jež pro 
nastávající válku vybrala každému synovi plnokrevníka a ze svých otroků sluhu, 
kterého též opatřila dobrým koněm. O jejích skutcích se v�následujících 
generacích Pattonů vyprávěly legendy. John Mercer Patton – v očekávání, že k 
válce Severu proti Jihu nakonec dojde – vyslovil před smrtí přání, aby ještě 
před jejím vypuknutím rodina dala svým černochům svobodu, neboť jak pravil, jeho
synové mají bojovat za Virginii, a ne za otroctví. Když válka o tři roky později
skutečně začala, Margaret osvobození otroků nepřipustila. Poprvé ji rodina 
uviděla plakat poté, co se dozvěděla a těžkém zranění a smrti svého syna 
Tazewella. Rychle se však sebrala a prohlásila, že slzí proto, že nemá víc synů,
které by mohla poslat bojovat proti Yankeeům. Nikdy se také nesmířila s�porážkou
Konfederace a po válce, při cestě z�kostela, švihla bičem bývalého důstojníka 
konfederační armády, který se připojil k modlitbě za prezidenta Spojených států.
  Jakmile válka vypukla, George Smith Patton I. se vrátil do Charlestonu ke své 
jednotce Kanawhaských střelců, která byla zařazena jako rota H do 22. 
virginského pěšího pluku. V�hodnosti kapitána zůstal i nadále jejím velitelem a 
mohl s oprávněným uspokojením pohlížet na své dobře vycvičené a vyzbrojené muže,
kteří nyní vyměnili zelené stejnokroje domobrany za bleděmodré blůzy a šedivé 
kalhoty uniforem konfederačních vojáků. Brzy se ukázalo, že na rozdíl od řady 
jiných domobraneckých důstojníků, pro které byla předválečná příslušnost 
k�ozbrojenému sboru víceméně příležitostí k uspokojení společenských ambic a 
k�exhibicionismu, kapitán Patton byl nadaný velitel s odvážným srdcem. Svou 
první bitvu vybojoval v�červenci 1961 u říčky Scary Creek asi třicet kilometrů 
jižně od Charlestonu. Tam také poprvé unikl smrti, když mu střela z�pušky 
zasáhla pravé nadloktí a srazila jej z�koně. Protože se bitva v�tu chvíli 
nevyvíjela pro Jižany příznivě a Pattonovo zranění nedovolovalo odnést jej do 
bezpečí, byl zajat. Když mu v�unionistické polní nemocnici lékaři oznámili, že 
je třeba pravou ruku amputovat, vzal do levé ruky pistoli, kterou měl stále 
ještě u sebe, a prohlásil, že každého, kdo se pokusí o amputaci, zastřelí. 
Nakonec mu mladý medik pomohl paži zachránil, i když její pohyblivost zůstala už
natrvalo omezena. Po několika týdnech byl George Patton propuštěn ze zajetí a 
mohl se odebrat ke své rodině a pokračovat v�léčení. Podle tehdejších pravidel 
se směl znovu chopit zbraně, až když byl za něj propuštěn zajatý unionistický 
důstojník stejné hodnosti. Čekal téměř osm měsíců, než mu ministerstvo války 
v�Richmondu oznámilo, že se výměna uskutečnila a že současně s povýšením na 
plukovníka je pověřen velením 22. pluku, v němž sloužil jako poručík i jeho 
mladší bratr James.
  Podruhé minula smrt George Pattona o vlas v�květnu roku 1862, kdy jej v�bitvě 
u Giles Court House další střela zasáhla do břicha. Zranění se zdálo tak vážné, 
že odmítl pomoc s�tím, že se lékař má raději zabývat jinými zraněnými, kteří 
ještě mají naději na přežití, a začal psát manželce Susan dopis na rozloučenou. 
Po chvíli projížděl kolem velitel jeho brigády generál Henry Heth, a�když mu 
bylo hlášeno plukovníkovo zranění, sesedl z�koně a šel se na něj podívat. Patton
opakoval, že považuje zranění za smrtelné. Generálovi se to však nezdálo – 
později pravil, že na umírajícího vypadal plukovník Patton ještě příliš dobře. 
Požádal, zda si může ránu prohlédnout. Pak do ní zabořil neumytý prst, nahmátl 
něco tvrdého – a vyndal zlatou desetidolarovou minci. Susan dala manželovi 
několik zlatých mincí, aby si v�případě zajetí mohl zaplatit lepší zacházení. 
Nosil je v�opasku a na jednu z�nich střela narazila a sklouzla po ní. Patton 
potom vždy tvrdil, že mu Susan zachránila život. Naštěstí zranění opravdu nebylo
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tak vážné, jak se domníval, ale situaci zkomplikovala otrava krve, takže byl 
nucen znovu opustit frontu a léčit se u své rodiny, která v�tu dobu pobývala 
v�Richmondu. Opět uplynolo několik měsíců, než se uzdravil natolik, aby se mohl 
vrátit ke 22. virginskému pluku, čerstvě přidělenému k l. brigádě Jihozápadní 
virginské armády. Protože velitel brigády generál John Echols měl nemocné srdce,
plukovník Patton jej často zastupoval, a brzy byla l. brigáda známá jako 
„Pattonova brigáda“.
  Druhým z�bratrů Pattonových, který dosáhl v�konfederační armádě hodnosti 
plukovníka, byl Georgeův starší bratr John Mercer Patton junior. Účastnil se 
mnoha bitev, jeho uniforma byla šestkrát roztržena a byl pod ním zabit kůň, 
nicméně válku přežil bez jediného zranění. Přes nepochybnou udatnost a dosažení 
jak vysoké hodnosti, tak i funkce – nakonec velel brigádě –, nepatřil k�oněm 
nesmiřitelným válečníkům, kteří posuzují význam bitvy především podle počtu 
padlých. Po jednom z�krvavých střetnutí v�červnu roku 1862 hlásil generálu 
Thomasi Jonathanu Jacksonovi,? že jeho 21. virginský pluk zabil nebo zajal kromě
jednoho všechny jezdce útočící unionistické jednotky. Pravil: „Bylo mi líto 
vidět ty modrokabátníky padat.“ Jackson se otázal: „Plukovníku, proč ty 
federální vojáky litujete?“ John Patton odpověděl, že měl s�nimi soucit , 
protože prokázali daleko víc odvahy a statečnosti, než kdy u nepřítele viděl, a 
byl by býval rád, kdyby mohly být jejich životy ušetřeny. „Ne,“ řekl suše 
generál, „všechny je třeba pobít, nechci, aby byli stateční.“ Po válce se John 
Mercer Patton vrátil na svou farmu The Meadows v�okrese Albemarle, kde proslul 
mírnou povahou a zálibou v�dobrém jídle a v�příjemné společenské konverzaci. 
Když jej Chasepeakská a Ohijská železniční společnost požádala, aby mohla vést 
trať přes jeho pozemky, souhlasil pod podmínkou, že každý osobní vlak musí na 
znamení zastavit u jeho domu. Společnost neměla námitek, a tak po celá léta, 
když John Patton hodlal použít služeb železnice, vyslal jednoho ze svých sluhů 
k�trati, aby praporkem zastavil vlak, a celá souprava čekala, až plukovník vyšel
rozvážným krokem a s�dýmkou v�ústech ze zahrady. To vše sledovalo služebnictvo 
s�nábožným údivem a v�albermalském okrese se říkalo, že všemohoucí Bůh a 
plukovník Patton jsou si podle jeho zaměstnanců rovni – rozdíl je jen v�tom, že 
plukovník je blíž.
  
  Tazewell Patton, o dva roky mladší bratr George Smithe Pattona I., též 
absolvoval Virginské vojenské učiliště a pak se vrátil do Spring Farm a 
v�blízkém Culpepperu provozoval právnickou praxi obdobně jako George 
v�Charlestonu. V�Culpepperu Tazewell vstoupil do oddílu nazvaného Culpepperští 
dobrovolníci, zakrátko se stal jeho velitelem a i on táhl k Harper’s Ferry 
potlačit vzpouru Johna Browna. Na konci roku 1860 byl zvolen do zákonodárného 
sboru státu Virginie, kde se zasazoval o jeho odtržení od Unie. Po vypuknutí 
války byli Culpepperští dobrovolníci zařazeni do 7. virginského pěšího pluku. 
Tazewell Patton se účastnil řady bitev a už v�červnu roku 1862, po povýšení do 
hodnosti plukovníka, byl postaven do čela 7. virginského pluku, ve kterém 
sloužil i Hugh, další z�osmi bratrů Pattonových. O dva měsíce později, v�srpnu 
roku 1862, v�takzvané druhé bitvě u Bull Runu (asi 35 kilometrů západně od 
Washingtonu) Tazewell utrpěl průstřel pravé ruky a zotavoval se v v�Richmondu, 
dočasném bydlišti Pattonovy rodiny. Během rekonvalescence byl zvolen do senátu 
státu Virginie, což mu umožňovalo se ctí odejít z�armády a věnovat se práci 
v�zákonodárném sboru. Tazewell se však rozhodl pro návrat k�7. pluku, který byl 
na konci roku 1862 zařazen do divize generálmajora George E. Picketta, 
náležející k�Severovirginské armádě generála Roberta E. Leea.
  30. června 1863 vnikla do pensylvánského města Gettysburgu, ležícího severně 
od Washingtonu, malá konfederační jednotka v�úmyslu obstarat si boty. Přitom ale
narazila na jednotku unionistické jízdy. Drobná šarvátka měla nikým nepředvídané
a dalekosáhlé následky: od západu přispěchaly ke Gettysburgu hlavní konfederační
síly generála Leea a od jihovýchodu unionistická armáda generálmajora George C. 
Meadea. Následující den obě strany zaujímaly pozice a 2. července Lee přikázal 
zaútočit. I když se Jižané bili jako lvi, Seveřané – kterých bylo téměř dvakrát 
tolik – bojovali neméně statečně a odrazili dva prudké útoky. 3. července vsadil
Lee všechno na jednu kartu a nařídil rozhodující útok. Po dělostřelecké 
přípravě, která ale neměla očekávaný účinek, vyrazila ze svého úkrytu v�řídkém 
lese jako hlavní úderná jednotka divize generálmajora Picketta. Postupovala 
vzhůru odkrytým terénem ovládaným unionistickým dělostřelectvem. Poté co se 
Virgiňané přiblížili na necelých 600 metrů, začala děsivá kanonáda. Postupující 
řady byly koseny granáty a kartáčovými střelami? a palbou pušek. Ze 14 000 
útočících vojáků jich polovina padla a zbytek se stáhl. Sklíčený generál Lee 
nařídil ústup a katastrofa u Gettysburgu spolu s�krátce nato následující 
kapitulací obležené konfederační pevnosti Vicksburg na řece Mississippi, kterou 
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Lee původně táhl osvobodit, patřily k�několika klíčovým momentům 
předznamenávajícím konečnou porážku vojsk Konfederace.
  Jedním z�mnoha tisíc mužů, jejichž osud se naplnil u Gettysburgu, byl i 
plukovník Tazewell Patton. Během útoku se mu podařilo proběhnout peklem 
nepřátelské palby a spolu s kapitánem Lewisem Williamsem, který byl jeho 
bratranec, vyskočili na kamennou zídku, za níž byli natěsnáni nepřátelští vojáci
– a vzápětí byli oba zasaženi. Na unionistického dělostřeleckého poručíka 
Henryho T. Leea, jehož baterie byla umístěna pár metrů za zdí, sebevražedná 
odvaha obou nepřátelských důstojníků natolik zapůsobila, že je po odražení útoku
šel vyhledat. Oba byli těžce zraněni, ale ještě žili. Jeden z�nich, plukovník, 
požádal o tužku a papír a napsal krátký vzkaz, který podle poručíka Leeho končil
prosbou: „Pošlete tento dopis mé matce, aby věděla že její syn žil a zemřel 
v�souladu se svými ideály.“ Lewis Williams skonal po pár dnech a Tazewell Patton
zemřel v�polní nemocnici u Gettysburgu 21. července 1863, týden po svých 
osmadvacátých narozeninách. Ve stejné nemocnici se léčil z�lehčího zranění i 
Isaac W. Smith (bratr plukovníka George Hugha Smithe, přítele a bratrance George
Smithe Pattona I.), který nechal Tazewellovo tělo nabalzamovat a uložit do 
hrobky v�Baltimoru. Současně sdělil Tazewellově rodině, že opakovaným přáním 
zemřelého bylo, aby nakonec spočinul v�domácí půdě. Plukovník Tazewell Patton 
byl prvním z Pattonů, který položil život ve službách Konfederace. Carlo D’Este,
jeden z�životopisců generála George Smithe Pattona juniora, vypátral, že celkem 
bojovalo v�občanské válce šestnáct Pattonů a jejich blízkých příbuzných a tři 
z�nich padli.?
  
  Nepochybně nejvýznamněji se příslušníci rozvětvené Pattonovy rodiny zapsali do
análů občanské války za bitvy u New Marketu, jejímiž přímými účastníky byli 
čtyři z nich. Téměř sedm tisíc unionistických vojáků generála Franze Sigela 
postupovalo údolím řeky Shenandoah severozápadně od virginského hlavního města 
Richmondu a ohrožovalo město Staunton. Jižané rychle shromáždili malou armádu 
pod velením generálmajora Johna C. Breckinridge, jejíž součástí byla i 1. 
brigáda s 22. virginským plukem, a snažili se nebezpečí odvrátit. Přesila 
Seveřanů však byla tak velká, že na Breckinridgeovy zoufalé žádosti o posily 
bylo vysláno na pomoc i 247 mladých kadetů z�Virginského vojenského učiliště 
v�Lexingtonu. Jedním z�nich byl William Mercer Patton, nejmladší z�Pattonových 
bratří. Unionistické a konfederační síly se utkaly 15. května 1864 u městečka 
New Market. Jih zde dosáhl slavného vítězství, při němž se kadeti (nejstarším 
ještě nebylo sedmnáct) zapsali do historie občanské války svým bodákovým útokem 
na postavení unionistického dělostřelectva. Hlavní tíhu boje však nesl 62. 
virginský pluk, kterému velel plukovník George Hugh Smith, bratranec, spolužák 
z�vojenského učiliště a někdejší rival George S. Pattona I. v�soupeření o přízeň
Susan Thorntonové-Glassellové. 62. pluk se ocitl pod těžkým tlakem, když jej 
nepřítel sevřel v�úzké rokli a decimoval kartáčovými granáty. George S. Patton 
I., který opět velel 1. brigádě za nemocného generála Echolse, mu vyslal na 
pomoc 22. pluk. Krátce nato, když se unionistická jízda pokusila prolomit levý 
bok konfederační armády, George Patton bleskurychle přeskupil síly a napadl 
nepřátelskou kavalerii ze dvou stran – a tím bitvu rozhodl.
  U New Marketu George Smith Patton I. s�konečnou platností prokázal, že je 
schopným a odvážným velitelem. Jeho prapravnuk Robert H. Patton popisuje scénu, 
kdy po bitvě, v�níž oba plukovníci George Smith Patton a George Hugh Smith 
přišli o koně a pěšky odcházeli z�bojiště, je zahlédl velitel armády generál 
Breckinridge cválající kolem. Seskočil a požádal je, aby si jeden z�nich vzal 
jeho koně. Když odmítli, generál pokračoval s�nimi pěšky se slovy: „Nepovezu se,
když vy, kteří jste byli v�nejhorší vřavě, jdete pěšky.“ ?
  V�červenci roku 1864 byla Pattonova brigáda zařazena do armády generálporučíka
Jubala A. Earlyho, která postoupila až k�předměstím Washingtonu. I když narychlo
shromážděné unionistické posily Jižanům zabránily Washington obsadit, ohrožení 
hlavního města Unie jednotkami rebelů bylo pro Sever tak vážnou hrozbou, že 
velitel unionistických vojsk generál Ulysses S. Grant vyslal armádu generála 
Philipa Sheridana, aby Earlyho nejen zastavil, ale – jak se pravilo v�instrukci 
– zničil. Protivníci se utkali 19. září v�takzvané třetí bitvě u Winchesteru. 
Čtrnáctitisícová armáda Jihu nedokázala odolat téměř trojnásobně silnějším 
unionistům a Pattonovu brigádu, hájící její levé křídlo, nakonec smetla 
Sheridanova jízda, vedená Georgem Amstrongem Custerem, generálem zabitým o 
dvanáct let později v�bitvě s�indiánským kmenem Siouxů u Little Big Hornu. 
Jižané přišli téměř o třetinu svých vojáků, Pattonova brigáda ztratila polovinu 
mužů a jako bojová jednotka prakticky přestala existovat. Mezi více než dvěma 
tisíci zajatých konfederačních vojáků byl i těžce zraněný plukovník George Smith
Patton, kterému se zaryla střepina dělostřeleckého granátu do pravého boku. Po 
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převozu do Winchesteru byl uložen v domě sestřenice Mary Williamsové. Zpočátku 
se zdálo, že přece jen má naději na přežití, po pár dnech se dokonce mohl i 
posadit. Pak ale přišla krize, ránu zasáhla sněť, dostavily se vysoké horečky a 
25. září 1864 plukovník Patton v�necelých jedenatřiceti letech zemřel. Jeho žena
Susan, pobývající od léta s�dětmi v The Meadows, domě Georgeova staršího bratra 
Johna Mercera Pattona juniora, se dozvěděla o manželově smrti z�unionistických 
novin asi po čtyřech dnech. I když se okamžitě vydala na cestu, dorazila do 
Winchesteru příliš pozdě, než aby se mohla účastnit pohřbu. Černošský sluha 
Peter, kterého Georgeovi darovala matka při vypuknutí války, vzal jeho koně, 
sedlo, šavli a střepinu granátu, kterou chirurg vyňal z�plukovníkova těla, a – 
skrývaje se za denního světla v�lesích a vyhýbaje se strážím a přesunujícím se 
oddílům obou válčících stran – nakonec dovezl věci svého pána do The Meadows.
  Ukázalo se, že když v�březnu 1864 jmenoval prezident Lincoln velitele Západní 
armády generála Ulyssesa S. Granta velícím generálem všech unionistických sil, 
rozhodl správně. Zatímco všichni Grantovi předchůdci chtěli válku vyhrát jednou 
rozhodující bitvou, nový vrchní velitel zvolil zcela odlišnou strategii. 
Vycházeje z�objektivního faktu, že Sever má větší možnosti a rezervy v�lidských 
i materiálních zdrojích, hodlal Jih vyčerpat, a tím i zbavit vůle k odporu. 
Nařídil útočit na všech frontách, nepřítele oslabovat, držet pod neustálým 
tlakem a současně uplatňovat metody totální války, spočívající v�konfiskaci a 
ničení veškerého majetku využitelného pro válečné účely. Proslul výrokem, že 
„vítězství bude patřit té straně, která nikdy nepočítá své mrtvé“. Byl to 
drastický, ale účinný plán. Dne 9. dubna 1865, po několika měsících zoufalých 
obranných bojů, se v�Appomattoxu ve Virginii vzdala vojska, kterým osobně velel 
vrchní velitel konfederačních sil generál Robert E. Lee. 18. dubna kapituloval 
poblíž Durhamu v�Severní Karolíně generál Joseph Eggleston Johnston, velitel 
druhé hlavní skupiny konfederačních vojsk. Čtyři roky trvající občanská válka, 
která si vyžádala 620 000 životů a způsobila nedozírné škody, skončila. Před 
vítězným Severem nyní stál nesmírně těžký úkol: restaurace rozvrácené Unie, 
obnova zpustošeného Jihu a zajištění základních ústavních práv téměř čtyřem 
milionům osvobozených otroků, kteří, jak pravil jeden z�bývalých generálů 
Konfederace, „neměli nic než svobodu“.
  
  Po prohrané válce a po smrti manžela se Susan 
Pattonová-Glassellová-Thorntonová ocitla stejně jako většina obyvatel poraženého
Jihu v�situaci, kdy zajištění základních životních potřeb vyžadovalo vynaložení 
všech sil a energie. Kromě čtyř dětí měla na starosti téměř slepého otce, který 
navíc zůstal zcela bez prostředků, protože všechny peníze investoval do cenných 
papírů Konfederace, a ty byly nyní bezcenné. Po kapitulaci konfederačních armád 
se v�dubnu 1865 vrátil do The Meadows i její bratr William Glassell, kapitán 
konfederačního námořnictva. Po dvou pobytech v�unionistickém zajetí měl 
podlomené zdraví, ale za pomoci bývalého otroka Petera, nyní už svobodného muže,
dokázal Susan, děti, starého pana Glassella a bývalou otrokyni Mary, mezi níž a 
Susan existovalo hluboké přátelství, převézt na farmu Woodberry Forest, 
nacházející se poblíž virginského městečka Orange. O samotě ležící farma, i když
zdevastovaná, přece jen nabízela lepší podmínky k�přežití. Brzy za nimi přijela 
i Susanina tchyně Margaret Frenchová-Williamsová-Pattonová s�Hughem, mladším 
bratrem George a Tazewella, kterého těžké zranění z�bitvy u Bull Runu odsoudilo 
k�trvalé invaliditě.
  Malé společenství Pattonových a Glassellových přežilo ve Woodberry Forest 
několik nesmírně krušných měsíců, když na podzim roku 1866 přišel dopis od 
Susanina bratra Andrewa Glassella juniora, který se již před válkou usadil v 
jižní Kalifornii a v�Los Angeles vlastnil právnickou kancelář a velký dům. 
Andrew přiložil k�dopisu 600 dolarů a žádal, aby se Susan s�celou rodinou 
přestěhovala do Kalifornie. I když se tchyně s�Hughem rozhodli zůstat ve 
Virginii a 600 dolarů představovalo slušnou částku, na dalekou cestu sedmi lidí 
bylo třeba víc. Susan proto prodala vše, co ještě vlastnila, s�výjimkou 
manželovy šavle, sedla, zlatých hodinek a bible. V�listopadu 1866 odplula 
s�dětmi, otcem a bratrem Williamem parníkem z�New Yorku do Panamy. Pak přejeli 
dostavníkem Panamskou šíjí k�pobřeží Pacifiku, poté pokračovali lodí do San 
Franciska a nakonec znovu lodí do Los Angeles, kam dorazili koncem prosince roku
1866.
  Po téměř čtrnácti letech se Susan mohla opět setkat s�bratrem Andrewem. 
V�následujících měsících tvrdě pracovala, aby nebyla úplně závislá na bratrově 
podpoře – on sám se staral o sedm dětí a Susan cítila, že jeho žena není 
příchodem Pattonovy rodiny zrovna nadšena. Otevřela si proto malou soukromou 
školu pro dívky a nejstarší syn George William jí byl zdatným pomocníkem. V�roce
1868, krátce po svých jedenáctých narozeninách, požádal matku, aby mu dovolila 
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změnit jméno William na Smith. Matka mu vyhověla, a tak se stal Georgem Smithem 
Pattonem II. V�dopise jednomu svému bratranci napsal: „Maminka rozhodla, že mohu
nosit celé otcovo jméno. Jen doufám, že toho budu hoden.“
  Život Susan Pattonové-Glassellové-Thorntonové a celé její rodiny doznal 
významné změny v�lednu roku 1869, když do Los Angeles přišel bratranec, přítel a
spolužák jejího zemřelého manžela George Hugh Smith. V�občanské válce bojoval po
celé čtyři roky mimořádně statečně, dvakrát byl vážně zraněn, dosáhl hodnosti 
plukovníka a velel 62. a později 25. virginskému pluku. Protože po porážce 
Konfederace odmítl složit slib věrnosti Unii, musel armádu opustit. Odešel do 
Mexika, kde se neúspěšně pokoušel pěstovat bavlnu, a do Spojených států se 
vrátil až za tři roky, nikoliv však do Virginie, ale do Kalifornie. Vzhledem 
k�tomu, že před válkou získal právnické vzdělání, zaměstnal jej na doporučení 
dalšího příbuzného Andrew Glassell ve své�losangeleské kanceláři. Tam se také 
setkal se svou dávnou láskou Susan, o jejíž přízeň před mnoha roky soupeřil 
s�Georgem Pattonem I., a když neuspěl, už se neoženil.
  George Hugh Smith si v�právnické profesi vedl natolik zdatně, že se v roce 
1870 stal společníkem Andrewa Glassella. Tentýž rok se oženil se�Susan. 
Adoptoval její čtyři děti a z�manželství se narodily ještě další dvě děti, dcera
Annie Ophelia a syn Eltinge, který však zamřel v�raném věku na tetanus. Bývalý 
bouřlivák George Hugh Smith se s�postupujícím věkem zklidnil, vyzrál a stal se 
laskavým a pozorným manželem i otcem. Byl také dostatečně uvážlivý, aby se 
nesnažil zastínit a odsunout do zapomnění plukovníka George Smithe Pattona I. 
Naopak udržoval v�jeho dětech�vzpomínku na slavného otce, vyprávěl jim o jeho 
statečných činech, o hrdinných tradicích rodiny, ale také o svých zážitcích z 
války. Na George Smithe Pattona II. to natolik zapůsobilo, že se rozhodl po 
otcově vzoru vstoupit do Virginského vojenského učiliště a stát se důstojníkem. 
  
  Po občanské válce stát Virginie každoročně uděloval synům absolventů 
Virginského vojenského učiliště padlým v�boji několik stipendií, která jim měla 
umožnit pokračovat v�rodinné tradici. George Smith Patton II. opustil Kalifornii
v�roce 1872. Ve Virginii zpočátku bydlel na farmě The Meadows, v domě otcova 
staršího bratra Johna Mercera Pattona, a v roce 1874 byl přijat na učiliště. 
Studoval velmi dobře, byl postupně desátníkem, četařem a nakonec, v�posledním 
ročníku, velitelem roty A, což byla nejvyšší funkce, jaké mohl kadet během 
studia dosáhnout. Byl tak nápadně podobný svému otci, že při jedné příležitosti 
jej zmatený kolemjdoucí bývalý generál konfederační armády zastavil a oslovil 
„plukovníku Pattone“. Když mu krejčí zkoušel novou uniformu, zjistil podle 
záznamů, že má naprosto stejné míry, jako měl jeho otec – o dvacet sedm let 
později se stejná situace opakovala u stejného krejčího v�případě budoucího 
generála George Smithe Pattona III juniora.
  Na začátku sedmdesátých let začala Pattonova rodina uvažovat o přemístění 
pozůstatků Tazewella Pattona z�hrobky v�Baltimoru, kam byl uložen poté, co 
podlehl zranění utrpěnému v�bitvě u Gettysburgu, na hřbitov padlých vojáků 
Konfederace ve Winchesteru, kde už spočíval jeho bratr George Smith Patton I. 
Povolení k�převozu Tazewellova těla obstarával spolu se strýcem Johnem George 
Smith Patton II. a v�uniformě kadeta Virginského vojenského učiliště také 
doprovázel rakev z�Baltimoru do Winchesteru. Když vlak v�noci dorazil na nádraží
ve Winchesteru, uviděl na nástupišti skupinu mužů. Vyděsil se, ale vzápětí 
poznal, že jde o spolubojovníky padlých plukovníků, z nichž mnozí byli oblečeni 
v�uniformách bývalé konfederační armády. To přitom v�té době stačilo k�jejich 
uvěznění. Rakev s�Tazewellovými ostatky byla přeložena na dělovou kolesnu a za 
naprostého ticha se malý průvod vydal ke hřbitovu. Zatímco důstojníci drželi 
čestnou stráž, byla rakev spuštěna do vykopané jámy vedle rakve George Smithe 
Pattona I. Bratři, kteří položili životy za Konfederaci, tak mohli po deseti 
letech spočinout v�jednom hrobě.
  Kromě podílu na přemístění ostatků strýce Tazewella do Winchesteru mohl George
Patton oprávněně považovat za osobní úspěch i pověření vést v�roce 1876 sbor 
kadetů při slavnostní přehlídce konané ve Philadelphii u příležitosti oslav 
stoletého výročí Prohlášení nezávislosti. Význam této události zvyšovala 
skutečnost, že to bylo poprvé od skončení občanské války, kdy bylo vojenské 
formaci z�jižního státu povoleno vystoupit ve významném městě Severu.
  Po ukončení studia v�roce 1877 zůstal George po dobu jednoho roku na učilišti 
jako asistent profesorů francouzštiny a taktiky. I když za svůj skutečný domov 
vždy považoval Virginii, tíživá situace rodiny jej přiměla vrátit se do Los 
Angeles. U jeho matky byla objevena rakovina a sil, kterými nikdy příliš 
neoplývala, jí valem ubývalo. Přitom měla na starosti pět dětí, musela 
podporovat bratra Willieho, kdysi hrdinu konfederačního loďstva, umírajícího teď
na tuberkulózu v�jednom sanatoriu, a ke všemu ještě se společná právní kancelář 
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jejího manžela a druhého bratra Andrewa ocitla v�potížích. V�dané situaci musel 
George zapomenout na epolety důstojníka a tak jako řada Pattonů a Glassellů před
ním se věnovat právnické profesi. Usilovně studoval a v�roce 1880 byl přijat do 
sboru soudních obhájců. Současně se začala úspěšně rozvíjet i jeho politická 
kariéra.
  
  Poslední desetiletí 19. století byla obdobím bouřlivého rozvoje i pro město 
Los Angeles a Kalifornii. Výroba a obchod prodělávaly nebývalý rozmach, kterému 
také významně pomohlo budování nových železničních tratí. To ovšem mělo i 
negativní následky. Vlastníci Jihopacifické dráhy se stali nejen největšími 
majiteli půdy na Západě, ale soustředili ve svých rukou i obrovskou moc, což 
vedlo k�nárůstu mnoha nežádoucích jevů, včetně korupce, zneužívání monopolního 
postavení a využívání mocenských prostředků k�prosazování politických cílů. 
Proti tomu se ohnivě postavil velkým řečnickým talentem nadaný mladý právník a 
politik George Smith Patton II. V�roce 1884 také ze všech sil podporoval zvolení
demokratického kandidáta Grovera Clevelanda prezidentem Spojených států. Když 
Cleveland zvítězil a republikáni začali jeho volbu zpochybňovat, George Smith 
Patton se dal slyšet, že pokud Cleveland nebude uznán za prezidenta, „potečou 
ulicemi Washingtonu potoky krve“. Faktem je, že předstíraná krvežíznivost mu ve 
skutečnosti vůbec nebyla vlastní, ale i díky ní se stal natolik známý, že list 
Arizona Citizen 27. prosince 1884 s�poťouchlým uspokojením napsal: 
„Horkokrevného mladého řečníka z�Los Angeles, jenž navrhl utopit ulice 
Washingtonu v�krvi, nebude-li Grover Cleveland uveden do úřadu prezidenta, 
postihla strašlivá odplata. Oženil se.“ Novomanželkou byla Ruth Wilsonová, dcera
Benjamina Davise Wilsona.
  
  Benjamin Davis Wilson byl jednou z�legend pionýrských dob rozvoje amerického 
Západu a po řadu roků i jedním z�nejvýznamnějších mužů v�Kalifornii. Narozen 
v�roce 1811 ve státě Tennessee, syn majora z�války za nezávislost, osiřel v�osmi
letech a již v�patnácti letech se živil tím, že v�Mississippi lovil kožešinovou 
zvěř a obchodoval s�indiány. Protože mu ale nevyhovovalo tamní podnebí, odešel 
do Santa Fe v�Novém Mexiku. Zpočátku pracoval pro společnost obchodující 
s�kožešinami, ale na začátku roku 1835 se pustil do samostatného podnikání. 
Hodně času strávil ve společnosti indiánů a apačský náčelník Juan Jose se stal 
jeho přítelem. Intrika konkurenčních mexických obchodníků však vedla 
k�náčelníkově vraždě a rozezlení Apači z�ní obvinili Američany. Několik jich 
zajali a odsoudili k�smrti. Benjamina Wilsona však zachránil nový náčelník, 
který mu umožnil útěk. O jeho mimořádné odolnosti a schopnosti přežít svědčí, že
dokázal oklamat apačské pronásledovatele a nakonec téměř nahý a vyhladovělý 
dorazil do Santa Fe vzdáleného sto padesát kilometrů. Pokračoval v�obchodu 
s�kožešinami, a když v�roce 1837 vypukly ve městě divoké boje mezi Mexičany, 
indiány a americkými přistěhovalci, při nichž byla vedle guvernéra zavražděna i 
řada Američanů, zachránil mu podruhé život stejný indiánský náčelník. Situace se
potom načas zklidnila, ale nenávist vůči gringům přetrvávala a Benjamin Wilson 
pochopil, že potřetí již neuvěřitelné štěstí mít nemusí. Zorganizoval karavanu 
přistěhovalců ohrožených stejně jako on sám a zamířili do jižní Kalifornie. 
Překročili hory a poušť a patřili k prvním odvážlivcům razícím cestu tisícům 
dalších, směřujících k�panenským územím na pobřeží Pacifiku. Původně však měla 
být Kalifornie pro Benjamina Wilsona pouze přestupní stanicí, jeho dobrodružná 
povaha jej hnala daleko dál – do Číny. Protože ale ani po několika pokusech 
nenašel vhodnou loď, rozhodl se zůstat.
  V�roce 1843 koupil za tisíc dolarů ranč se třemi tisíci akrů? pozemků – dnes 
na tomto území stojí část města Riverside. O rok později se oženil s 
šestnáctiletou Mexičankou Ramonou, jejíž otec don Bernardo Jorba vlastnil kromě 
rozlehlého ranče i řadu jiných haciend – na jedné z�nich se o mnoho let později 
narodil třicátý sedmý prezident Spojených států Richard M. Nixon. Z�manželství 
se narodily dvě děti, syn John Bernardo a dcera Maria de Jesus (pro Američany 
Sue), a při třetím porodu v�roce 1849 jedenadvacetiletá Ramona Wilsonová 
zemřela.
  Benjamin Davis Wilson hýřil nevyčerpatelnou energií, byl to rozený bojovník a 
dobyvatel, nebál se nikoho a ničeho. V�roce 1844 byl vážně zraněn při 
pronásledování medvěda grizzlyho, který roztrhal jednu z�jeho krav. Když se 
uzdravil, znovu se vydal zvíře stíhat, našel je, ale podařilo se mu ho jen 
poranit. Ozbrojen pouze nožem medvěda zabil příští den po divokém zápase, kdy 
opět jen taktak unikl smrti. Při jiné příležitosti osobně zastřelil pověstného 
indiánského lupiče a vraha; přitom byl zasažen otráveným šípem do ramene a 
údajně přežil jen díky tomu, že mu jeho indiánský sluha vysál jed z�rány. Jednou
vedl výpravu, která měla najít a potrestat dva indiány loupící na vlastní pěst, 
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kteří zabili několik osadníků. Wilson se nerozpakoval a záležitost vyřešil 
tvrdým, ale jak se ukázalo, účinným způsobem. Zajal náčelníka kmene, z�něhož 
zločinci pocházeli, a oznámil, že ho propustí výměnou za jejich hlavy. Na důkaz,
že svoje poslání splnil, potom obě hlavy přinesl v�koši provinčnímu guvernérovi.
Jak plynula léta, naučil se sice svůj temperament krotit, ale pro jistotu 
přestal nosit zbraň, neboť jak pravil, nemusel by vždy odolat pokušení – a těch 
bylo mnoho. Když mu jeden ze zakladatelů velké kalifornské cukrovarnické 
dynastie Spreckelsů nevracel dluh 5 000 dolarů, šel jej navštívit. Spreckels ale
trval na předložení dlužního úpisu. Žádný samozřejmě neexistoval, neboť slovo 
muže bylo pro Wilsona posvátné a při sjednávání půjčky pro něj představovalo 
dostatečnou záruku. Beze slova se odebral domů a vrátil se s revolverem. 
V�předpokoji se zeptal Spreckelsova zaměstnance: „Mladý muži, už jste měl 
možnost sledovat, jak někdo umírá?“ Když dostal zápornou odpověď, prohlásil: 
„Budete ji mít za minutu“ a vešel do dlužníkovy kanceláře. Vzápětí byl dluh 
uhrazen.
  
  V�třicátých letech 19. století byla Kalifornie stále ještě řídce obydlenou 
pohraniční oblastí Mexika. Až ve čtyřicátých letech přichází z�vnitrozemí přes 
pohoří Sierra Nevada větší množství Američanů, většinou se usídlujících v 
ohrazených osadách v�údolí řeky Sacramenta a u jezera Tahoe. V�roce 1846 žilo 
v�Kalifornii na 800 Američanů a osm až dvanáct tisíc původních obyvatel 
mexicko-španělského původu. Mexická vláda nebyla s to toto vzdálené teritorium 
řádně spravovat a jí ustanovení guvernéři se střídali tak často, že zajistit 
výkon vládní moci bylo většinou nad jejich síly. Za této situace začali někteří 
Kaliforňané, především američtí přistěhovalci, kteří se už domohli značného 
majetku, vážně uvažovat, zda by nebylo výhodnější odtrhnout se od Mexika; část 
z�nich byla pro vytvoření samostatného státu, většina však dávala přednost 
připojení ke Spojeným státům. Tyto tendence byly pozorně a se sympatiemi 
sledovány ve Washingtonu, neboť federální vláda vůbec nebyla proti ovládnutí 
pacifického pobřeží, právě naopak.
  Ještě výrazněji se snaha o připojení ke Spojeným státům projevovala v�Texasu, 
další mexické pohraniční oblasti, která však na rozdíl od Kalifornie, oddělené 
horami, byla pro Američany daleko přístupnější, a proto jich tam také přicházelo
podstatně víc, především z�jižních otrokářských států. Vzhledem k�podmínkám 
vhodným pro pěstování bavlny žilo kolem roku 1830 v�jižní části Texasu, u 
pobřeží Mexického zálivu, jen asi 5 000 Mexičanů, ale kolem 20 000 bílých 
přistěhovalců a asi 1 000 černých otroků. Tento nepoměr se příchodem dalších 
osadníků rok od roku zvyšoval, a proto již v�první polovině třicátých let nově 
usazení Američané žádali na mexické vládě větší pravomoci při správě území, 
která obývali a vlastnili. Mexický prezident generál Antonio Lopéz de Santa Anna
jim nejenže nevyhověl, ale vůbec nehodlal jednat, rozpustil Národní shromáždění,
zrušil v�zemi federální zřízení a nastolil diktaturu. Texasané odpověděli 
obsazením několika mexických pohraničních stanovišť, utvořením prozatímní vlády 
a sepsáním deklarace nezávislosti.
  Santa Anna se rozhodl zasáhnout silou. V�únoru 1836 jeho vojsko přitáhlo 
k�opevněné osadě Alamo nedaleko San Antonia. V�Alamu bylo posádkou 120 osadníků 
a amerických dobrovolníků, posílených 30 muži čerstvě zřízené texaské armády, 
kterým velel šestadvacetiletý podplukovník William Barret Travis. Během obležení
k nim proniklo ještě asi 40 dalších dobrovolníků, takže pevnůstku hájilo celkem 
189 mužů. Byl mezi nimi i plukovník David Crockett, další z�významných postav 
slavných dob Divokého západu. Crockett bojoval pod generálem Andrewem Jacksonem 
(pozdějším prezidentem) proti indiánům, dobýval pro Unii Floridu a po nějakou 
dobu byl i členem Kongresu. Dobrovolníky vedl James Bowie, pověstný bojovník 
s�indiány, dobrodruh, pašerák otroků a vynálezce Bowieho nože. Bowie se oženil 
s�dívkou náležející k�mexické aristokracii, a byl proto formálně mexickým 
občanem. Nicméně po vypuknutí nepokojů v�říjnu předchozího roku se připojil 
k�texaským rangerům a byla mu udělena hodnost plukovníka. Když dorazil do Alama 
Travis, vzniklo mezi oběma muži napětí, neboť nikdo jasně neurčil, kdo bude 
různorodé posádce velet. Nakonec se dohodli, že oficiálně bude velitelem 
profesionální voják Travis, ale všechna opatření bude činit po poradě s�Bowiem.
  23. února 1836 generál Santa Anna vyzval posádku Alama ke kapitulaci. Odpovědí
mu byl výstřel z�děla. Mexická armáda, čítající více než dva tisíce mužů, pak po
dvanáct dnů nepřetržitě útočila. Pokaždé však byla s�velkými ztrátami odražena, 
především díky osmnácti dělům, ukořistěným Američany dva měsíce předtím, po 
vyhnání mexické posádky ze San Antonia. Když se útočníci po dalším nezdařeném 
pokusu prolomit zoufalou obranu nakrátko stáhli a přeskupovali se k novému 
útoku, podplukovník Travis nechal nastoupit všechny ještě bojeschopné obránce, 
vyryl šavlí v�písku čáru a řekl: „Vy, kdož jste připraveni položit život za 
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svobodu, přistupte ke mně.“ Všichni věděli, že jejich postavení už je naprosto 
beznadějné, ale nezaváhal ani jeden z nich. Plukovník Bowie, postižený těžkým 
zápalem plic, se přes narýsovanou čáru nechal přenést.
  Dne 6. března ráno se vzduch rozechvěl zvukem mexických polnic hrajících 
obávanou melodii „Deguello“.? Pak Mexičané zaútočili ze čtyř stran. Dvakrát byli
odraženi, ale při třetím útoku, když už obráncům docházela munice, se jim 
podařilo pobořit část zdi a proniknout do pevnosti. Podplukovníka Travise 
zasáhla střela přímo do čela, většina obránců se po vystřelení posledního náboje
bránila puškami jako kyji. Padl i David Crockett a James Bowie údajně zemřel 
rozstřílen na nosítkách s�prázdnými pistolemi v rukou. Zraněné dal Santa Anna 
zabít a všechna těla nechal spálit. Pokud se týká Bowieho, existuje však i jiná 
zpráva, že když už hranice s�těly mrtvých hořela, mexičtí vojáci ho přinesli 
z�jednoho domu zraněného, ale ještě stále žijícího. Santa Anna nařídil hodit jej
do ohně – nakonec byl to přece Mexičan bojující v�nepřátelské armádě. Pouze sedm
osob dobytí Alama přežilo, ženy, malé děti a neozbrojené služebnictvo. Santa 
Anna je nechal odejít, aby se Texas od nich dozvěděl, jak on se vypořádává 
s�rebely. Obránci Alama zahynuli do posledního, ale mexický diktátor za 
vítězství zaplatil životy 1 544 svých vojáků.
  Statečný boj necelých dvou stovek obležených Texasanů proti zdrcující přesile 
a jejich hrdinská smrt měly obrovský ohlas nejen v�Texasu, ale v�celých 
Spojených státech. Mužem, kterému bylo určeno pomstít masakr v�Alamu, se stal 
virginský rodák a legendární postava historie státu Texas Samuel Houston. V�roce
1813 Houston vstoupil do armády, bojoval ve válce proti Angličanům, a když po 
pěti letech z armády odešel, věnoval se politice ve státě Tennessee, kde mimo 
jiné navázal přátelské vztahy s�významným tamním politikem generálem Andrewem 
Jacksonem. Houston napřed zastupoval v�Kongresu nashvillský okres a v�roce 1827 
byl zvolen guvernérem Tennessee. Po nezdařeném a pouhých jedenáct týdnů 
trvajícím manželství však rezignoval na všechny funkce, připojil se k indiánům 
kmene Čerokíů, u kterých po svém útěku z�domova už jako šestnáctiletý mladík 
pobýval delší dobu, založil obchodní stanici, oženil se s indiánskou dívkou – a 
údajně hodně pil. Pak byl za ne úplně jasných okolností ve Washingtonu souzen 
za�těžké ublížení na těle. Poté opustil indiány i svou ženu a v�prosinci 1832 
odešel do mexického Texasu.
  Zdálo se, že je úplně na dně a skončí jako jedna z mnoha ztracených existencí 
potulujících se v�americko-mexickém pohraničí. Vše ale bylo jinak. Samuel 
Houston byl okamžitě vtažen do víru revolučních událostí, účastnil se všech 
důležitých shromáždění a začal radikálně vystupovat na podporu odtržení Texasu 
od Mexika. V�prosinci 1835 byl jmenován generálmajorem nově vzniklé texaské 
armády a už v�březnu 1836 jejím vrchním velitelem. Poté co se Santa Anna vydal 
na pochod, Houston zpočátku získával čas strategickým ústupem, kterého využil 
k�dalšímu posílení svých jednotek dobrovolníky jak z�Texasu, tak ze Spojených 
států. Udeřil až 21. dubna 1836, kdy východně od řeky San Jacinto (kde později 
vyrostlo město nesoucí jeho jméno) napadl hlavní ležení nic netušících Mexičanů.
Útok pouhých osmi set Houstonových vojáků ženoucích se s�pokřikem „Pamatujte na 
Alamo!“ byl tak nečekaný a divoký, že po patnácti minutách bylo po boji. O jeho 
zuřivosti svědčí, že zatímco útočníci ztratili pouhých devět mužů, Mexičanů 
zahynulo 630 a mnoho se jich při panickém útěku utopilo v�bažinách řeky San 
Jacinto. Santa Anna byl zajat následující den a svobodu si vykoupil slibem, že 
stáhne všechna svá vojska z�území Texasu, jehož nezávislost zároveň smluvně 
potvrdil. Mexický kongres sice platnost smlouvy neuznal, ale důležité bylo, že 
válka skončila.
  Sam Houston se stal prvním prezidentem svobodného Texasu a hned zahájil 
jednání o jeho připojení ke Spojeným státům. Ale prezident Spojených států, 
generál Andrew Jackson, ač Houstonův přítel, váhal rozšířit Unii o další 
otrokářský stát v�době, kdy začínala sílit kampaň za zrušení otroctví. Stejně 
byl nucen se zachovat i jeho nástupce Martin van Buren a texaským politikům 
nezbývalo než čekat na příznivější situaci. Zatím napřeli všechny síly na 
budování a posilování svého státu a vzhledem k�rozvíjejícím se obchodním stykům 
s�Francií a Velkou Británií, založeným především na exportu bavlny, dosáhli 
toho, že obě velmoci nový stát uznaly. Hrozilo, že se Texas stane konkurentem 
Spojených států, zejména když někteří jeho představitelé začali vážně uvažovat o
jeho rozšíření o další území. Vláda ve Washingtonu už nemohla vyčkávat a v�dubnu
roku 1843 zahájila s�Texasem jednání. Smlouvu o připojení navrženou ministrem 
zahraničí však federální Senát neschválil, neboť měl za to, že jižanským 
politikům, kteří ji prosazovali především, ani tak nejde o posílení Unie jako o 
upevnění jejich vlastních pozic připojením dalšího otrokářského státu. Až 
prezident James Knox Polk dosáhl ve Sněmovně i v�Senátu souhlasu se vstupem 
Texasu do Unie, k�čemuž formálně došlo 29. prosince 1845.
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  Samozřejmě že tento krok ještě zhoršil už tak napjaté vztahy s�Mexikem. 
Prezident Polk se zpočátku snažil vyjednávat, když ale neuspěl, změnil taktiku: 
hodlal vyvolat s�Mexikem konflikt, který by nejen s�konečnou platností vyřešil 
problémy s�Texasem, ale umožnil by získat i Kalifornii a Nové Mexiko. Vyslal 
generála Zacharyho Taylora k�pohraniční řece Rio Grande, oddělující Texas od 
Mexika, a jak pravil jeden z�mladých Taylorových důstojníků Ulysses S. Grant 
(pozdější vrchní velitel vojsk Severu v občanské válce a osmnáctý prezident 
Spojených států): „Poslali nás, abychom vyprovokovali boje, ale bylo nutné, aby 
je začalo Mexiko.“
  Očekávaná příležitost se naskytla 9. května 1846, kdy přišla zpráva, že 
Mexičané napadli americké vojáky severně od Rio Grande a 11 jich zabili, 5 
zranili a několik zajali. Prezident Polk předložil Kongresu válečné poselství, 
ve kterém uvedl, že hlavním důvodem vyhlášení války je odpověď na agresi, neboť 
Mexiko prolilo americkou krev na americké půdě. Kongres souhlasil a od 13. 
května byly Spojené státy a Mexiko ve válce. I když obě země na ni byly špatně 
připraveny – pravidelná americká armáda měla zpočátku jen 7 000 mužů –, 
Američané rychle mobilizovali síly a po řadě střídajících se úspěchů a neúspěchů
nabyli jednoznačné převahy. Po roce už generál Zachary Taylor disponoval více 
než sto tisíci muži a 13. září 1847 vstoupily jeho jednotky do mexického 
hlavního města Mexico City. Smlouvou podepsanou 2. února 1848 se Mexiko vzdalo 
všech nároků na texaské území severně od řeky Rio Grande a postoupilo Spojeným 
státům Nové Mexiko a Kalifornii. Washington se zavázal zaplatit Mexiku patnáct 
milionů dolarů a uhradit americkým občanům pohledávky, které měli vůči Mexiku ve
výši tří a čtvrt milionu dolarů. Ve válce padlo 1 721 Američanů, 4 102 jich bylo
zraněno a 11 155 během tažení zemřelo na různé nemoci. To byla cena, kterou 
spolu s�uvedenými finančními částkami Spojené státy zaplatily za více než jeden 
milion tři sta tisíc čtverečných kilometrů nově získaných území, a 
připočítáme-li i území Texasu, teď smluvně zajištěné, bylo to celkem přes dva a 
půl milionu kilometrů čtverečných a nádavkem tichomořské přístavy a obrovské 
nerostné bohatství.
  
  Vypuknutí války s�Mexikem představovalo pro dona Benita, jak už tehdy byl 
Benjamin Davis Wilson nazýván, problém. Oženil se s�Mexičankou a díky tomuto 
sňatku získal i velký majetek Proto se zpočátku snažil vystupovat neutrálně, 
ovšem jako jeden z�největších vlastníků půdy v�jižní Kalifornii nemohl 
v�rozhořívajícím se konfliktu zůstat dlouho nestranný. Když do losangeleského 
přístavu San Pedro dorazil komodor Robert F. Stockton z�námořnictva Spojených 
států a začal organizovat ozbrojený odpor proti mexické vládě, musel se Wilson 
rozhodnout. Uvědomoval si, že podpoří-li rebely, hrozí mu ze strany mexických 
úřadů trest smrti, nicméně jeho sympatie byly na straně amerických osadníků, byl
jedním z�nich. Po krátkém váhání se proto přidal k�Stocktonovým dobrovolníkům a 
v nově utvořeném kalifornském praporu obdržel hodnost kapitána.
  Válka skončila porážkou Mexika a Kalifornie vstoupila 9. září 1850 do Unie 
jako její jedenatřicátý stát. V�následujících letech Benjamin Wilson dál 
rozšiřoval svůj majetek i vliv. Všeobecně se uznávalo, že se více než kdokoliv 
jiný zasloužil o obnovení míru a pořádku v�jižní Kalifornii a o zlepšení vztahů 
mezi původními obyvateli a Američany. V�roce 1850 byl zvolen správcem 
losangeleského okresu a o rok později prvním starostou nově vzniklého města Los 
Angeles. Nejenže velkou měrou přispěl k�tomu, že Los Angeles vyrostlo z�vesnice 
v�město, ale také položil základy k�jeho proměně ve velkoměsto. V�roce 1852 
prezident Spojených států jmenoval Benjamina Wilsona pověřencem pro záležitosti 
indiánů, což zahrnovalo i povinnosti a pravomoci pozdějšího úřadu smírčího 
soudce. Od roku 1855 zasedal v�kalifornském senátu a byl též spoluzakladatelem 
města Pasadena.
  V�roce 1851 Wilson koupil mimo jiné i 120 akrů půdy u San Gabrielu a na tomto 
pozemku postavil dvoupatrový dům. Vysázel kolem 30 000 sazenic vinné révy a 1 
800 pomerančovníků, které nakoupil za tehdy obrovskou sumu 20 000 dolarů. Kromě 
toho začal pěstovat i fíkovníky, olivovníky, hrušně, jabloně, meruňky, 
nektarinky, švestky, třešně, mandloně a ořešáky. Protože se na pozemku nacházela
vodní nádrž, byly nově založená ovocná plantáž i dům nazvány Lake Vineyard. 
Během následujících let Wilson přikoupil ještě 2 000 akrů a v�roce 1873 Lake 
Vineyard spolu se sousední pětisetakrovou plantáží jeho zetě Jamese de Bartha 
Shorba, manžela dcery Sue, vyprodukovaly kromě obrovského množství ovoce, které 
lodi odvážely do přístavů na východním pobřeží Spojených států, i 75 000 galonů?
vína a 5 000 galonů brandy. O deset let později byla Benjaminem Wilsonem 
založená San Gabriel Wine Company schopna dodat na trh jeden a půl milionu 
galonů vína, což bylo nejvíc na světě a předčilo i velké francouzské vinařské 
závody.
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  V�roce 1853 se Benjamin Wilson podruhé oženil s�Margaretou Herefordovou, 
vdovou po neúspěšném lékaři, která mu po manželově smrti vedla domácnost a byla 
guvernantkou jeho dvou dětí z�prvního manželství. V�tu dobu už byl don Benito 
skutečným pozemkovým magnátem, například jako ohrada pro ovce mu sloužil 1 
400akrový pozemek dnes zastavěný městem Pasadenou, na jeho dalších pozemcích, 
prostírajících se od úpatí pohoří Sierra Madre až k�pobřeží Tichého oceánu, 
později vyrostla města Alhambra, San Gabriel, Jižní Pasadena, San Marino a 
Altadena. Až když stát uvalil na vlastnictví nemovitostí vysoké daně, začal don 
Benito své impérium postupně rozprodávat – s výjimkou ranče Lake Vineyard, který
miloval. Tam se také z�manželství s�Margaretou Herefordovou narodila 6. 7. 1858 
dcera Anne, které se říkalo Nannie, a 28. dubna 1861 druhá dcera Ruth. Obě dívky
vyrůstaly v�krásném prostředí pomerančových a citrusových hájů, obklopeny vším 
pohodlím, a soukromí učitelé je vzdělávali v�jazycích, literatuře a ve hře na 
klavír. Wilsonova rodina byla známá pohostinností a štědrostí, do domu v�Lake 
Vineyardu, který se stal významným střediskem společenského života v�oblasti Los
Angeles, přijížděla řada hostů a mezi nimi i právníci Andrew Glassell a George 
Hugh Smith.
  Pohnutý a později v�řadě knih popsaný život Benjamina Davise Wilsona se 
završil 9. března 1878, kdy zemřel na selhání srdce. Pohřební vůz provázelo 
z�Lake Vineyardu na hřbitov v�San Gabrielu pětasedmdesát kočárů a podle listu 
Los Angeles Star se pohřbu účastnilo největší shromáždění smutečních hostů, jaké
se kdy v�jižní Kalifornii sešlo. George Hugh Smith se nemohl obřadu účastnit a 
zastupoval jej jeho nevlastní syn George Smith Patton II., který se právě vrátil
z�Virginského vojenského učiliště. I když v�následujících letech George Patton 
usilovně pracoval, vzdělával se v�právu a angažoval se v�politice, vždy si našel
čas k návštěvě Lake Vineyardu a sester Wilsonových. Šarmantního a vtipného 
společníka vídaly obě rády a zpočátku se zdálo, že objektem jeho zájmu je starší
z nich, Nannie. Pak ale se objevily neklamné známky toho, že se zamiloval do 
Ruth.
  Po třinácti letech manželství s Georgem Hughem Smithem podlehla Susan 
Pattonová-Glassellová-Thorntonová v�listopadu roku 1883 zákeřné chorobě. George 
Hugh Smith si dál uchovával k dětem z�jejího prvního manželství s�Georgem 
Pattonem I. stejný vztah jako ke své vlastní dceři Annii Ophelii. Ještě po mnoha
a mnoha letech o něm jeho vnučka prohlásila, že to byl „ušlechtilý a velkorysý 
muž, který svého nevlastního syna George Pattona II. a později i jeho syna 
George Pattona III., jimž byl skutečným otcem a dědečkem, vedl k�úctě ke�Georgi 
Pattonovi I.“?
  Po smrti matky navštěvoval George Patton II. Ruth Wilsonovou stále častěji a 
v�květnu roku 1884 přijala jeho nabídku k�sňatku. Svatba se konala 10. prosince 
1884 v�kostele Krista Spasitele v�San Gabrielu, postaveném před dvaceti lety 
Benjaminem Wilsonem. 11. listopadu 1885 se v Lake Vineyardu narodilo jejich 
první dítě, syn, na počest otce a děda pokřtěný jako George Smith Patton, 
rodinou však vždy nazývaný Georgie.?? Nedlouho po narození Georgieho se 
Pattonovi přestěhovali do Los Angeles, vzdáleného dvacet kilometrů, aby se otec 
mohl lépe věnovat svým obchodním záležitostem. Tam se 24. srpna 1887 narodila 
dcera Anne, které se začalo říkat Nita. I po přestěhování do města však jak 
rodiče, tak děti trávili v�Lake Vineyardu tolik času, že Georgie i Nita mohli 
vždy prohlašovat, že prožili dětství na venkově.
  
  V�posledních letech života spoléhal Benjamin Davis Wilson při řízení svého 
rozsáhlého pozemkového a obchodního impéria ve stále větší míře na pomoc zetě 
Jamese de Bartha Shorba, manžela Sue,�dcery z prvního manželství s�Mexičankou 
Ramonou. Poté co se Barth Shorb, mladý ctižádostivý obchodník pocházející 
z�prominentní katolické rodiny z�města Emmitsburg ve státě Maryland, v�roce 1867
se Sue oženil, věnoval se spekulacím s pozemky, budování zavlažovacího systému 
na vinicích a v�ovocných sadech svého tchána a zvyšování produkce vína. Když don
Benito v�roce 1878 zemřel, převzal odpovědnost za správu veškerého tchánova 
majetku a jeho vlastní podíl na něm byl v�tu dobu odhadován na dva miliony 
dolarů. Pattonova rodina byla zajištěna štědrou rentou, kterou měl podle závěti 
Benjamina Wilsona Barth Shorb jako správce majetkové podstaty Ruth Pattonové 
vyplácet.
  Shorbovi žili na vysoké noze, postavili si rozlehlý dům ve viktoriánském 
stylu, cestovali vlastním luxusně zařízeným železničním vagonem a party, které 
organizovali pro losangeleskou smetánku, se staly vyhlášenými společenskými 
událostmi. Ruth Pattonová sice neschvalovala rozmařilý život vedený nevlastní 
sestrou a jejím manželem, ale pokud pravidelně přicházely finanční částky určené
závětí Benjamina Wilsona, nechávala si stejně jako George Smith Patton II. 
výhrady pro sebe. Tak to šlo po řadu roků. Bohužel ale přišla období sucha a 
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mrazů, které zničily úrodu ovoce, vinice napadla choroba a kromě toho snížila 
zisky i narůstající konkurence producentů vína a citrusových plodů. Protože 
vzhledem k�nákladnému stylu života neměl Barth Shorb dostatečné finanční 
rezervy, byl nucen si vzít půjčky u losangeleské Farmers and Merchants Bank. 
Když v�roce 1896 zemřel, ukázalo se, že pětisetakrový pozemek jeho ženy a 
společnost San Gabriel Winery, nástupce San Gabriel Wine Company Benjamina 
Wilsona, jsou zastaveny a celé Shorbovo podnikání je zatíženo velkými dluhy.
  Záchrany Wilsonů a Pattonů před hrozící pohromou se ujal Georgieho otec George
Smith Patton II. Musel se postarat nejen o svou vlastní ženu a tři děti, ale i o
chůvu Mary Scallyovou, o švagrovou Nannii, tchyni Margaret Herefordovou – vdovu 
po Benjaminu Wilsonovi –, o svoji neprovdanou sestru Susan, o svou druhou sestru
Ellen (Nellii), vdovu se šesti dětmi, a o Sue Shorbovou-Wilsonovou, vdovu po 
Barthu Shorbovi, a jejích deset dětí. Vzdal se proto slibné právnické i 
politické kariéry – po dvě období zastával funkci okresního státního zástupce –,
vrátil se na Lake Vineyard a všechnu energii a úsilí věnoval snaze o zajištění 
rozvětvené rodiny. Vstoupil do jednání s�bankou a získal odklad dražby 
zastavených nemovitostí, převzal řízení společnosti San Gabriel Winery a také 
starost o všechny další obchodní aktivity zanechané v�neutěšeném stavu Barthem 
Shorbem. Banka, kterou založil přítel Benjamina Davise Wilsona a uznávaný 
finanční mág Isaias W. Helmann, se zachovala velmi slušně a vyplácela Georgi 
Pattonovi za spravování obstaveného majetku 500 dolarů měsíčně. Ve své nové roli
podnikatele a obchodníka si Patton vedl překvapivě zdatně, produkoval víno, 
stavěl cesty a podílel se i na budování trolejbusových tratí a veřejných služeb 
v�Pasadeně a San Gabrielu, přičemž spolupracoval s Henrym E. Huntingtonem, 
synovcem a dědicem železničního magnáta Collise P. Huntingtona.
  I když George Patton dokázal část dluhů zanechaných Barthem Shorbem uhradit, 
peněžní dům Farmers and Merchants Bank v�roce 1899 přece jen z�titulu propadlé 
hypotéky uplatnil nárok na San Gabriel Winery. Ale Patton mohl zůstat správcem 
převzaté společnosti i nadále. V�roce 1903 však banka prodala San Gabriel Winery
Henrymu E. Huntingtonovi. Ten provedl zásadní změny: vinařské závody zrušil, dům
postavený Barthem Shorbem nechal zbourat a na rozlehlých pozemcích začal 
s�velkoryse pojatou výstavbou knihovny, muzea, galerie a zahrad, institucí brzy 
proslavených a dodnes existujících. K�uskutečňování svých budovatelských záměrů 
zřídil Henry E. Huntingtonovu společnost pro pozemky a rozvoj a svého přítele 
George Pattona pověřil jejím vedením. Tomu se během několika let podařilo 
finanční situaci rodiny stabilizovat poté, co prodal část pozemků Lake 
Vineyardu, a dostavily se i úspěchy v�podnikání. Vytvořil tak dostatečnou 
majetkovou základnu, která nejen zbavovala početnou rodinu ekonomických 
starostí, ale zajistila jí i odpovídající společenské postavení. On sám byl 
v�roce 1913 zvolen prvním starostou exkluzivní rezidenční komunity San Marino.
  
  
  
  
  
  
Dětství
  
Plavovlasý Georgie se stal v�Lake Vineyardu miláčkem celé rodiny. Doslova vším 
však byl pro tetu Nannii. Když se její setra Ruth provdala za George Pattona 
II., pro Nannii se zhroutil svět, neboť po řadu roků byla do hezkého a 
příjemného George zamilovaná. Po narození Georgieho přenesla všechen neopětovaný
cit na něj, byl dítětem, které sama nikdy neměla, a stal se náhradou za muže, 
kterého mít nemohla. To, že její sestra byla jeho skutečnou matkou, jí pranic 
nebránilo, aby při každé příležitosti neprosazovala svoje názory na jeho 
výchovu, způsob vzdělávání a přinejmenším nespolurozhodovala o všem, co se 
zbožňovaného synovce týkalo. Nikdy nemohl udělat něco špatně, Nannie 
nepřipouštěla jeho kritiku a o trestání už vůbec řeč být nemohla; když výjimečně
takové nebezpečí hrozilo, náhle „onemocněla“ a dožadovala se lékaře. Tato 
zdánlivě křehká a nesmělá žena však měla silnou vůli a v rodině Pattonových, s 
níž žila až do konce svých dnů, jí v�podstatě náleželo dominantní postavení. 
Otec Patton díky své nekonfliktní povaze se tomuto stavu nevzpíral a Nannii vždy
bral jako člena nejužšího rodinného kruhu, obdařeného mnoha výsadami.
  George Patton II. měl svéráznou představu o vzdělávání svých dětí, a když jej 
švagrová Nannie podpořila, bylo rozhodnuto. Věřil, že stejně jako všechno, i 
mysl člověka se musí vyvíjet postupně, a je proto třeba, aby Georgie a Nita 
získávali vzdělání po etapách, od jednoduššího ke složitějšímu. Protože byl 
přesvědčen, že dítě lépe vnímá a snadněji si zapamatuje to, co slyší, než to, co
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si přečte, rozhodl, že Georgiemu a Nitě je třeba pravidelně, pokud možno několik
hodin denně, předčítat. Úkolu se ujal s�velkou odpovědností a obětavého 
pomocníka měl v�Nannii, s�níž se střídal ve čtení pečlivě vybíraných knih. 
Zpočátku to byly dětské příběhy, ale později mytologie, historie, klasika a 
především bible. Pattonovy děti se tak seznamovaly s�romantickými příběhy 
z�dávných dob i s�řadou významných děl světové literatury daleko dříve, než si 
je mohly přečíst samy.
  Georgie mohl ve své fantazii stát po boku statečných rytířů zabíjejících draky
nebo zachraňujících krásné panny před různými zloduchy, cválat po skotských 
pláních s�hrdiny románů Waltera Scotta, byl jedním z�přátel Robina Hooda, 
s�Jasonovými argonauty plul do Kolchidy pro zlaté rouno, s�hrdiny Iliady bojoval
před branami Troje, byl hoplítem – těžkooděncem – v�pěším vojsku antického 
Řecka, římským legionářem, důstojníkem jízdy byzantského vojevůdce Belisara 
stejně jako vojákem Napoleonovy armády. Později otec a teta Nannie zařazovali do
pravidelného předčítání dlouhé pasáže ze Sofoklových a Euripidových tragédií, 
Shakespearových dramat, z Herodotova líčení řecko-perských válek, z Caesarových 
Zápisků o válce galské nebo z�životopisů Alexandra Velikého, Napoleona či 
Johanky z Arku. Když Nannie trvala na tom, že se Georgie bude alespoň zpočátku 
vzdělávat doma, zdůvodňovala to obavami, že by mohl ve škole chytit nějakou 
nemoc nebo být spolužáky šikanován. Ve skutečnosti jí však neuniklo, že Georgie 
začal mluvit později než jiné děti v početném Pattonově příbuzenstvu, a také si 
povšimla určitých jeho potíží patrných už na začátku výuky čtení a psaní. Měla 
proto obavy, že by jej spolužáci kvůli těmto nedostatkům mohli zesměšňovat a 
traumatizovat.
  Mnoho bylo napsáno o tom, zda generál Patton trpěl či netrpěl dyslexií. Z�řady
autorů zabývajících se jeho životními osudy dokazuje snad nejpřesvědčivěji Carlo
D’Este v�knize Patton, génius války, že dyslektikem byl. Příslušnou pasáž uvádí 
slovy významného bostonského klinického psychiatra dr. Harolda C. Levinsona: 
„Dyslexie zůstává vědeckou záhadou vzdorující většině pokusů o lékařské 
objasnění, diagnózu, léčbu a prevenci.“ Vycházeje z poznatků dr. Levinsona, 
založených na�výzkumu trvajícím řadu let a zahrnujícím zkoumání asi 10 000 
dyslektiků, D’Este tvrdí, že obvyklá definice dyslexie jako poruchy projevující 
se obtížemi při hláskování, čtení, psaní (kdy se dyslektikům písmena často jeví 
zpřeházeně nebo obráceně) je vysoce zavádějící a dotýká se pouze povrchu daleko 
hlubšího problému. Zdrojem potíží je určitá dysfunkce ve vnitřním uchu, která 
může být vrozená, ale může vzniknout v�dětství a také jako následek nehody nebo 
díky alergii či prodělané nemoci. Kromě toho, že působí komplikace při psaní, 
čtení a hláskování, ovlivňuje negativně schopnost zvládat�gramatiku a 
matematiku, je příčinou prudkých změn nálad a zahrnuje i potíže s koncentrací, 
hyperaktivitu, posedlost, impulzívnost, nutkavost, ale i pocity méněcennosti. U 
dyslektiků je také patrná tendence k�vychloubání.
  Takto postižené byly i některé významné osobnosti včetně Leonarda da Vinciho, 
Alberta Einsteina, Thomase A. Edisona, prezidenta Woodrowa Wilsona, 
automobilového magnáta Henryho Forda, Pabla Picassa, miliardáře Nelsona 
Rockefellera, zpěváka Johna Lennona a v�současnosti mezi dyslektiky patří i 
zpěvačka Cher, filmová hvězda Tom Cruise nebo prezident George W. Bush. Mnoho 
dyslektiků, osob často velmi inteligentních až geniálních, potíže s�psaním a 
čtením překoná a vedou plnohodnotný a vysoce produktivní život. Nicméně, jak dál
uvádí dr. Levinson, „většina z�nich, přestože jsou bystří, inteligentní a 
vtipní, se považuje za nezajímavé a hloupé… jejich touha uspět je často 
motivována všeovládajícím přáním dokázat sobě i ostatním, že nejsou tak 
stupidní, jak se sami cítí. Dyslektické potíže se proto u nich obvykle stávají 
mocnou pobídkou k�dosažení úspěchu, která ale je jen odrazem zoufalé snahy 
zvrátit stále přítomný a ponižující pocit méněcennosti… Naneštěstí zřetelný 
úspěch, uznání ani obdiv nejsou s to neutralizovat nebo odstranit u dyslektika 
pocit, že je hlupák. Příliš často se i respektovaní, a dokonce slavní dyslektici
domnívají, že se jim jen podařilo ošálit své okolí, které si neuvědomuje, jak 
neschopní ve skutečnosti jsou. A svůj úspěch připisují šťastné náhodě.“ 
?((D’Este, Carlo: Patton. A Genius for War, str. 46.))
  V�průběhu následujících kapitol líčících život generála George Smithe Pattona 
juniora zjistíme, že je nutno přinejmenším připustit, že skutečně byl dyslexií 
postižen. Potřeba dyslektika přesvědčovat o vlastních schopnostech a inteligenci
– přičemž obojím byl Patton nadán v�nadprůměrné míře – byla jak hnacím motorem 
jeho snahy o úspěch, tak i klíčem k�pochopení jeho celoživotního úsilí 
vystupovat jako tvrdý a autoritativní muž.
  Jestliže však dyslektici mají problémy nejen se čtením, s psaním a počítáním, 
ale i se soustředěním, s�pamětí, orientací a někdy i s�chováním, u mladého 
George Pattona se ze všech těchto potíží zřetelněji projevovala pouze 
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neschopnost správně hláskovat. Když se naučil číst, četl velmi intenzivně a 
v�pozdějších letech se jeho knihovna stala jedním z�nejrozsáhlejších soukromých 
souborů literatury s�vojenskou tematikou; konkurovat jí mohly jen knihovny 
vojenských institucí. A knihy, které vlastnil, skutečně studoval, neboť, jak se 
ukázalo, téměř všechny byly opatřeny jeho poznámkami a komentáři. Během studií 
také nikdy neměl problémy s�chováním a jeho sportovní výkony svědčí i o velké 
schopnosti soustředit se. A pokud se týkalo orientačních schopností, jen málo 
velitelů dokázalo organizovat a řídit jednotky jako Patton a jen málo generálů 
mělo s�ním srovnatelné nadání umožňující přesně vnímat výhody a nevýhody i toho 
nejrozlehlejšího bojiště. Později jeho služební a společenské postavení 
vyžadovalo bezpočet písemných a slovních projevů, ale i v�tomto směru situaci 
zvládal obdivuhodně. Jestliže považujeme za prokázané, že George Patton trpěl 
dyslexií, musíme současně obdivovat, jak se dokázal s�tímto vážným handicapem po
celý život vyrovnávat a překonávat jej.
  
  George Smith Patton II., možná vzpomínaje na své ne zrovna šťastné dětství 
prožité v�bouřích občanské války a v�poválečné mizérii, byl Georgiemu a Nitě 
tolerantním a chápavým otcem, vždy připraveným vyslechnout je, pomoct, poradit a
splnit jejich dětská přání. Milovali jej oba, ale obzvláště vřelý a důvěrný 
vztah se vytvořil mezi ním a synem. Pro Pattona juniora byl otec nejen nejvyšší 
autoritou, ale také ze všech lidí nejvýrazněji ovlivnil jeho celý budoucí život.
V�rámci domácí výuky otec nezapomínal na vyprávění o slavných tradicích rodiny 
počínaje Hughem Mercerem, generálem z�války za nezávislost, padlým v�roce 1777 
v�bitvě u Princetonu, o hrdých jižanských aristokratech, k nimž jejich předkové 
náleželi, a o jejich odvážných činech. V�tatínkově podání získávali romantickou 
gloriolu čestných a spravedlivých bojovníků, nadaných statečností, což byla v 
životě muže vlastnost nejcennější.
  Otec od počátku podporoval Georgieho zájem o vojenství a byl potěšen, když 
zjistil, jak opravdové je chlapcovo brzy vyjádřené přání stát se vojákem. Od 
útlého věku Georgie doslova propadl všemu, co souviselo s velkými bitvami, s 
hrdiny válečných tažení a se zbraněmi. Jeho hračky byly figurky vojáků, prázdné 
nábojnice a dřevěné meče. O dva roky mladší sestru Nitu jmenoval majorem a sám 
se „povýšil“ na vojína, neboť měl za to, že vojín je vyšší hodnost než major. 
Když tatínek ráno odjížděl do práce, zasalutoval dětem a zeptal se, jak se vede 
vojínovi a majorovi.
  Po mnoha letech Nita v odpovědi na otázku, zda George Smith Patton junior byl 
vojákem už v�dětství, pravila: „Ano, od chvíle, kdy se naučil chodit – a já jsem
vždy byla poraženou armádou.“ Podle toho také vypadaly jejich hry, na nichž se 
často podílely i ostatní děti pobývající na Lake Vineyardu – téměř vždy to byly 
hry válečné. Jednou se Georgie rozhodl, že bude představovat řeckého hrdinu 
Achillea, který zabil trojského prince Hektora a za svým válečným vozem ho 
vláčel okolo trojských hradeb. Mrtvého Hektora měla v Georgieho režii sehrát 
Nita, kterou provázkem přivázal k�sedlu poníka, na kterém chtěl objíždět trojské
hradby představované plotem u Lake Vineyardu. Nita však z�otcova předčítání 
znala příslušnou kapitolu Iliady stejně dobře jako Georgie a měla svou představu
této scény: za poníka přivázala mrtvou myš a pravila, že ona sama se odebere do 
dřevníku a tam bude naříkat stejně, jako lkala nad smrtí svého syna Hektora 
královna Hekabe. Při jiné příležitosti se Georgie rozhodl pro boj s�válečnými 
vozy po vzoru slepého českého vojevůdce Jana Žižky? – zřejmě jde o první 
historicky doložený pokus budoucího velitele tankových vojsk o nasazení obrněné 
vozby. Georgie s�několika bratranci vytáhli na kopec za domem starý nepoužívaný 
farmářský vůz, obložili jej prázdnými sudy od vína a zpoza této bariéry hodlali 
čelit útoku nepřátel. Bohužel nezajištěný vůz se rozjel, namířil si to přímo do 
krocaního kurníku a výsledkem „bojové akce“ bylo několik mrtvých a pohmožděných 
krocanů. To už matce došla trpělivost a rozhodla, že Georgie musí dostat byť jen
symbolický výprask. Zůstala neoblomná, nedbala ani konstatování dobráka otce, že
„Kluci jsou kluci“, ani obvyklého prohlášení tety Nannie, že položit ruku na 
zbožňovaného Georgieho je osmý smrtelný hřích. Nicméně předtím, než Georgieho 
zavolala a párkrát plácla, nechala v�sestřině ložnici připravit postel a poslala
pro lékaře, neboť předpokládala, že se Nannie zhroutí, jak bylo pravidlem vždy, 
když Georgiemu hrozil nějaký trest. V�každém případě však šlo o jednu z�několika
mála situací, kdy Ruth Pattonová zasáhla do výchovy svého syna navzdory názoru 
své sestry.
  
  Otec George Patton nebyl sám, kdo v�Georgiem povzbuzoval obdiv k�statečným 
mužům bez bázně a hany, ať už nosili uniformy armády Alexandra Velikého, 
Hannibala, Caesara, Napoleona či Konfederace. Chlapcův vztah k vojenskému stavu 
ovlivnili silně také tři bývalí vojáci. První byl plukovník konfederačních vojsk
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John Singleton Mosby, který po válce pracoval v�Los Angeles jako právník 
Jihopacifické dráhy a občas Pattonovy navštěvoval. V�té době už postarší muž 
drobnější postavy s�ošlehanou vrásčitou tváří byl před řadou let jedním 
z�nejneohroženějších jižanských kavaleristů. Tehdy švihácký jízdní důstojník 
s�kolty vykládanými mosazí a s�kloboukem zdobeným peřím a červeně lemovaným byl 
hlavním zvědem slavné jízdy plukovníka J. E. B. Stuarta, dalšího z�neskutečně 
odvážných mladých kavaleristů, honosícího se kadeřavým vousem, žlutou šerpou, 
rudě podšitou pelerínou a kloboukem s�pštrosími péry, jehož opakované přání 
znělo: „Nežádám od osudu nic jiného, než abych mohl být zabit jako velitel 
útočícího jezdectva.“
  Třeba říci, že osud mu v�roce 1864, v�jeho jedenatřiceti letech, vyhověl. 
V�červnu roku 1862 táhla Východní armáda Unie na hlavní město Konfederace 
Richmond. V akci, která vešla do historie občanské války jako jeden z�vůbec 
nejodvážnějších činů, pronikl průzkumný oddíl vedený Johnem Singletonem Mosbym 
za linie Seveřanů, a nejenže zmapoval jejich sílu a rozložení, ale také přepadl 
jejich velitelství, kde se zmocnil strategických dokumentů. Na základě informací
získaných Mosbym mohl vrchní velitel konfederačních vojsk generál Robert E. Lee 
nastražit past a připravit Seveřanům zdrcující porážku. Není divu, že válečné 
vzpomínky plukovníka Mosbyho na malého Georgieho obrovsky zapůsobily. Navíc to 
byly první lekce o tom, jak je pro velitele vojska důležité mít informace o 
nepříteli a o terénu, v�němž bude bojovat nebo přesunovat své jednotky; nikdy na
ně nezapomněl a možná mu posloužily i po padesáti letech, kdy jeho 3. armáda 
postupovala z�normandského předmostí do nitra Francie a do Německa.
  Na Lake Vineyard přijížděl i další přítel rodiny, penzionovaný britský 
důstojník kapitán Arthur Hutchinson, který sloužil dlouhá léta v�Indii. I on 
vyprávěl o pionýrských dobách, kdy Británie přeměňovala toto obrovskou zemi ve 
svou korunní kolonii, přičemž byla nucena potlačit řadu povstání. Rovněž 
zdůrazňoval význam pečlivého průzkumu, udržování hlídek a dalších opatření 
přispívajících k�bezpečnosti operujících vojsk. Tato ponaučení ilustroval na 
případech tragédií, které Brity v�Indii postihly, kdykoliv zanedbali opatrnost a
polevili v�pozornosti. Možná i proto měla Pattonova 3. armáda za druhé světové 
války i po těžkých bitvách menší ztráty než většina ostatních spojeneckých armád
bojujících proti nacistickému Německu.
  George Patton II. také zval na Lake Vineyard k�častým návštěvám svého 
nevlastního otce plukovníka George Hugha Smithe. Tento bývalý jižanský 
kavalerista nepochybně silně ovlivnil rozhodnutí George Pattona juniora stát se 
vojákem. Dychtivě naslouchajícímu chlapci vyprávěl o jeho dědečkovi a svém 
příteli Georgeovi Pattonovi I., který podlehl v�září roku 1864 zranění utrpěnému
v bitvě u Winchesteru, častokrát zmínil i jeho bratra a Georgieho prastrýce 
Tazewella Pattona, který padl, když vedl do sebevražedného útoku 7. virginský 
pluk za bitvy u Gettysburgu. To už nebyly mytologické a polopohádkové příběhy o 
hrdinech vynořujících se z�mytického šera dávných věků, ale vyprávění o mužích, 
kteří skutečně žili, statečně bojovali a umírali, a co bylo nejdůležitější, byli
to Georgieho předkové, jejichž krev kolovala v�jeho žilách. Plukovník George 
Hugh Smith sedmiletého(!) Georgieho také učil číst vojenské mapy, rozpoznávat 
podle vrstevnic sklon terénu, zaznamenávat důležité geografické body a 
orientovat se v�síti souřadnic. Jedno z�nejdůležitějších ponaučení, které 
Georgiemu vštípil, byla zásada, že velitel musí umět pracovat s�mapami, neboť 
přesné informace o terénu, v�němž jeho jednotky operují, jsou důležitým 
předpokladem úspěchu. Georgie poslouchal a učil se a po desítkách let, kdykoliv 
se jako velitel armády sklonil nad mapou, přiváděl své důstojníky v�úžas 
schopností rychle a správně se rozhodovat.
   Nemůže tedy být žádným překvapením, že následkem vzdělávání, jehož se mu 
dostávalo na Lake Vineyardu, a pod vlivem bývalých vojáků, kteří tam pravidelně 
přicházeli, byl Georgie Patton od raného věku přesvědčen, že jeho povinností je 
pokračovat v tradici předků a naplnit jejich odkaz vlastními statečnými činy. 
Jeho fantazii jitřily představy jezdců odvážně útočících s�blyštícími tasenými 
šavlemi v�dešti nepřátelské palby, dunění děl, vlající prostřílené prapory a byl
beze zbytku přesvědčen, že zemřít na bitevním poli za vznešený ideál je nejvyšší
ctí. Až po mnoha a mnoha letech, po aktivní účasti ve dvou světových válkách, 
musel připustit, že i ty nejslavnější vítězné bitvy jsou vlastně peklem 
přeneseným na zem a mají jen málo společného s�romantickými představami mládí. 
To ale zatím byla příliš vzdálená budoucnost.
  Součástí přípravy na vojenskou kariéru George Smithe Pattona juniora byla i 
cvičení v�šermování, střelbě a jízdě na koni. První lekce ve všech těchto 
disciplínách dostával od otce. Ten Georgiemu vyrobil dřevěný meč a v�salonu Lake
Vineyardu sváděli urputné souboje. Otec někdy sundal ze stěny šavli, kterou 
držel v�ruce plukovník George Smith Patton I., když jej v�bitvě u Winchesteru 
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zasáhla smrtící střepina, a vyzkoušet ji mohl i Georgie. Byly mu pouhé dva roky,
když už mu otec chtěl věnovat koně, a Ruth Pattonové dalo dost práce, než 
manžela přesvědčila, že je to přece jen příliš brzy. Ale o dva roky později 
Georgie dostal od kapitána Hutchinsona shetlandského poníka a kapitán také byl 
vedle otce jeho hlavním učitelem jízdy. V�deseti letech už měl Georgie dva koně,
vraníka Galahada a pak hnědáka Marmiona. Po mnoha letech vzpomínal, jakou 
zažíval radost, když mohl pobývat s�Marmionem ve stáji, a že se tehdy považoval 
za nejšťastnějšího chlapce na světě. Vášeň pro koně a jezdectví George Pattona 
juniora neopustila po celý život.
  Podobnou slabost měl i pro zbraně. Když mu otec věnoval první skutečnou pušku 
malé ráže, zakrátko všechny udivoval bravurou, s�jakou sestřeloval pomeranče 
položené na plotě. Otec jej také od�raného věku zasvěcoval do tajemství lovu a 
rybaření. Od deseti roků měl Georgie perkusní brokovnici a po dalších dvou 
letech si otec – v�tu dobu v nelehké finanční situaci vzhledem k�dluhům 
nadělaným Barthem Shorbem – půjčil v�bance 125 dolarů, aby mu mohl ke dvanáctým 
narozeninám koupit úplně novou kvalitní brokovnici. Když Georgie namítal, že je 
příliš drahá, dostalo se mu odpovědi, že mu bude sloužit celý život. V�roce 1927
napsal, že puška „je opravdu stále stejně dobrá“.
  
  Do jedenácti roků se Georgiemu Pattonovi nedostalo žádného formálního 
vzdělání. V�tu dobu ale už měl díky mnohaletému úsilí otce a tety Nannie 
rozsáhlé znalosti z klasické literatury a také z historie, obzvláště vojenské. 
Ve věku, kdy se zájem jeho vrstevníků soustřeďoval na dětské dobrodružné romány 
a sešity prvních detektivek, dokázal zpaměti citovat celé stránky z�děl řeckých 
a římských autorů nebo ze Shakespearových her a z�bible. Na druhé straně však 
teprve začal pronikat do tajů psaní a čtení a obzvlášť se čtením měl značné 
problémy, jeho hláskování bylo hrozné, interpunkce mu neříkala nic a stejně tak 
i základní pravidla stavby vět a souvětí. Zhruba dva měsíce před Georgieho 
dvanáctými narozeninami rodiče proto došli k�závěru, že nastal čas pro zásadní 
změnu: obě děti musí začít navštěvovat normální školy. Pro Nitu vybrali 
v�nedaleké Pasadeně soukromou školu pro dívky a pro Georgieho taktéž v�Pasadeně 
soukromou školu pro chlapce, vedenou doktorem Stephenem Cutterem Clarkem. Ani 
obvyklé neurotické onemocnění tety Nannie už na věci nemohlo nic změnit a 29. 
září 1897 otec odvezl Georgieho do velké jednopatrové budovy Clarkovy školy.
  Třídy nebyly početné, doktor Clark, vyhlášený znalec latiny a historie, dbal 
na to, aby celkový počet studentů pocházejících z�významných jihokalifornských 
rodin byl vždy jen kolem pětadvaceti, což jemu, jeho bratrovi, který pomáhal 
školu spravovat, a několika dalším učitelům umožňovalo plně se žákům věnovat. 
Individuální výuka a Georgieho rozhodnutí učinit vše pro získání znalostí 
potřebných ke�vstupu na vojenskou akademii ve West Pointu mu během pouhého roku 
umožnily přiblížit se k úrovni ostatních žáků. Je pravda, že se někdy ocital v 
ponižujících situacích, například když zadrhával při hlasitém čtení nebo u 
tabule marně zápolil s�pravopisem. Ale spalující touha dokázat sobě, spolužákům 
a celému světu, že je stejně dobrý jako všichni ostatní, spolu s�citlivým 
přístupem učitelů a naprosto bezvýhradnou podporou rodiny mu dodávaly sílu k 
překonání vrozených dyslektických potíží. Znamenalo to však trávit nekonečné 
hodiny studiem, zejména algebry, geometrie a aritmetiky, což byly další z�jeho 
slabin. Jakmile se naučil obstojně číst, neustále rozšiřoval i své znalosti 
vojenství a mnoho času také věnoval rozboru otázek z�dřívějších přijímacích 
zkoušek do West Pointu. Přitom nezanedbával ani tělesná cvičení, neboť rozvoji 
fyzické zdatnosti svých žáků věnovali bratři Clarkové stejnou pozornost jako 
ostatní výuce. I když „Pat“, jak jej nazývali spolužáci, kvůli svým potížím 
nemohl oslňovat studijními výsledky, snaha věnovaná zvládnutí jednotlivých 
předmětů včetně franštiny, latiny, němčiny a kreslení, fotografická paměť, 
kterou se mu podařilo obdivuhodně rozvinout, a v�neposlední řadě i způsob výuky 
praktikovaný bratry Clarkovými mu v roce 1903, po šestiletém studiu, umožnily 
školu zdárně absolvovat. Ale než se tak stalo, došlo k�události, která měla pro 
celý další život George Smithe Pattona juniora zcela mimořádný význam.
  
  Za života Benjamina Davise Wilsona býval častým hostem na Lake Vineyardu i 
jeho blízký přítel a obchodní partner Phineas Banning, kalifornský senátor a 
brigádní generál milice. Generálův rod měl dánské kořeny, jeho předkové napřed 
emigrovali do Nizozemska?, potom do Anglie a nakonec, začátkem 17. století, do 
Ameriky. V�roce 1890 se nevlastní sestra George Smithe Pattona II. Annie Ophelia
Smithová provdala za Hancocka Banninga, nejstaršího syna Phinease Banninga. 
V�roce 1892 bratři Banningové koupili pozemky na ostrově Santa Catalina v�Tichém
oceánu, vzdáleném 40 kilometrů od kalifornského pobřeží. Na této transakci se 
finančně podílel i George Patton II., neboť podobně jako jeho tchán Benjamin 

Stránka 19



HUBÁČEK Generál Patton
Davis Wilson a Phineas Banning byli obchodní partneři, měl on sám společné 
obchodní zájmy s Phineasovými syny. Banningové zřídili k obstarávání přepravy 
jihokalifornské smetánky, která si mohla dovolit mít na Santa Catalině letní 
sídla, zvláštní lodní linku; v�roce 1902 netrvala cesta parníčkem 
z�losangeleského přístavu San Pedro na ostrov déle než půldruhé hodiny. Stalo se
zvykem, že Banningové a Pattonové pravidelně trávili léto na Santa Catalině, 
Pattonové zpočátku v�hotelu a potom ve vlastním domě ve vesnici Avalon. Obzvlášť
pro Georgieho to byly nádherné časy, kdy mohl nejen dosyta jezdit na koni, ale 
věnovat se i rybaření a především své nové vášni, kterou se stalo plachtění.
  Na ostrově Santa Catalina často pobývala s�rodinou i Katherine, jedna ze tří 
dcer Williama Lowbera Banninga, staršího bratra Phinease Banninga. Katherine, 
která patřila k�předním dámám losangeleské společnosti, pozvala v�létě roku 1902
k návštěvě Santa Cataliny svou mladší sestru Ellen s�manželem Frederickem C. 
Ayerem a jejich třemi dětmi.
  Životní dráha Fredericka Ayera, jehož předkové přišli do Ameriky z�Anglie 
v�roce 1635, je klasickým příkladem naplnění „amerického snu“ a připomíná 
životní osudy jiného muže hrajícího významnou roli v�historii rodiny Pattonů – 
Benjamina Davise Wilsona. V�jedenácti letech spával sirotek Frederick Ayer pod 
pultem v�obchodě, v�němž byl zaměstnán. V�pětatřiceti mu ten obchod patřil. 
V�padesátých letech 19. století jeho bratr James, lékárnický učeň v�městě Lowell
ve státě Massachusetts, vyrobil višňový sirup proti kašli. Netrvalo dlouho a 
začala jej užívat celá Amerika, denně se prodávalo půl milionu dávek. Bratři 
James a Frederick Ayerovi se stali králi na trhu patentovaných léků, mezi něž 
patřily protizánětlivé pilulky, výtažky z�kořínků přestupu, léky proti padání 
lupů a proti zimnici, vlasová voda i nosní kapky. Jejich reklamy se objevovaly 
ve všech novinách a časopisech, na zdech budov i ve speciálním Ayerově 
almanachu, prodávaném v�milionech výtisků. Frederick Ayer se kromě výroby a 
prodeje léků věnoval i jiným podnikatelským aktivitám včetně bankovnictví a 
v�Bostonu vybudoval velký závod na zpracování vlny. Nejenže získal obrovské 
bohatství, třeba také říci, že mnohdy předběhl svoji dobu. Jinými podnikateli 
byl považován za blázna, když jako první v�Nové Anglii zavedl pro své 
zaměstnankyně den placeného volna měsíčně, a ještě ke všemu podle jejich výběru.
Stejně tak pohlíželi i na to, že finančně podporoval vynálezce telefonu 
Alexandra Grahama Bella a podílel se na financování stavby newyorské podzemní 
dráhy.
  První žena Fredericka Ayera, s�níž měl čtyři děti, zemřela v�roce 1878. O pět 
let později navštívil jedenašedesátiletý milionář švagrovou žijící v�městě St. 
Paul v�Minnesotě. Ta v domnění, že by se měl znovu oženit, jej za tím účelem 
hodlala seznámit s�absolventkou londýnské divadelní školy, třicetiletou herečkou
a recitátorkou Ellen Banningovou, jednou ze tří dcer Williama Lowbera Banninga. 
Zorganizovala proto večírek, na němž měla Ellen recitovat Shakespearovy sonety. 
Po zjištění pravého účelu večírku však Ellen účast odřekla a místo toho odjela 
do divadla zhlédnout inscenaci Hamleta. Když po představení budovu opouštěla, 
čekal pod schodištěm bělovlasý muž, který ji oslovil, složil jí kompliment, že 
se rozhodla namísto večírku obdivovat výkon největšího žijícího amerického herce
Edwina Bootha, a pravil, že nicméně, pokud by neměla námitek, mohla by stihnout 
obě události, neboť na ulici čeká kočár s�gardedámou, která ji na dosud trvající
večírek doprovodí. Stále ještě pohledný a galantní Ayer udělal na Ellen 
Banningovou velký dojem. O mnoho let později řekla své dceři Beatrici: „Jakmile 
jsem jednou pohlédla do těch pronikavých modrých očí, kdyby byl řekl: ,Ellen 
Banningová, budeš mne následovat na konec světa?‘, byla bych s�ním šla hned a 
bez zaváhání.“ V�roce 1884 se Frederick C. Ayer a Ellen Banningová vzali. 
Navzdory velkému věkovému rozdílu to bylo podle všech svědectví manželství 
naplněné vzájemnou láskou až do posledních dnů jejich životů. 12. ledna 1886 se 
jim narodila dcera Beatrice, o dva roky později syn Frederick junior a v�roce 
1890 druhá dcera Mary Katherine, nazývaná rodinou a přáteli Kay.
  V�roce 1896 lékaři Fredericku Ayerovi doporučili, aby svoje obchodní aktivity 
omezil, v�podstatě aby odešel na odpočinek. Protestoval, že je mu pouhých 
čtyřiasedmdesát, že se cítí lépe než kdy jindy, nicméně podvolil se. Na přání 
manželky Ellen celá rodina strávila následující dva roky v�Paříži. Dcera 
Beatrice se při té příležitosti věnovala intenzivnímu studiu francouzštiny, a to
jak v�Paříži, tak potom krátkou dobu i ve Švýcarsku. Jednu zimu Ayerovi pobývali
v�Egyptě, kde si na Nilu pronajali luxusní hausbót. V�roce 1899 se rodina 
přestěhovala do Bostonu, kde Frederick nechal na módní Commonwealth Avenue 
postavit nádherné rodinné sídlo s�elektrickým osvětlením a telefonem, s výtahy 
včetně jídelního, se spoustou skla od Tiffanyho, mramorových obkladů, 
parketových podlah a těžkých sametových závěsů. Za�domem byl dvůr se stájemi pro
koně a s�přístřeškem pro kočáry. V�roce 1905 Ayerovi koupili v Pride’s Crossingu
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nad Massachusettským zálivem a v�blízkosti města Beverly pozemek, na němž 
postavili repliku italské renesanční vily. Podobně jako sídlo v�Bostonu byl i 
tento letní dům, nazvaný podle jména vesnice na Santa Catalině Avalon, 
přepychově, až rozmařile vybaven. O Ayerových dětech bylo možno bez nadsázky 
říct, že měly všechno, co se dalo za peníze koupit, naštěstí však jejich 
charaktery tím újmy nedoznaly. Sama Beatrice, dívka s�krásnýma modrýma očima, 
výrazným obočím a dlouhými hustými tmavě kaštanovými vlasy, vyrostla 
v�sebevědomou nezávislou mladou ženu se silnou vůlí. Ještě třeba říci, že přes 
velmi pevná pouta, která spojovala všechny příslušníky Ayerovy rodiny, měla 
Beatrice nejhlubší vztah k�mladšímu bratrovi Fredericku Ayerovi juniorovi, který
se později stal celoživotním přítelem George Smithe Pattona juniora.
  
  Když 26. srpna 1902 vystupovala rodina Fredericka Ayera – v�tu dobu mu již 
bylo osmdesát roků – ze soukromého železničního vagonu na losangeleském nádraží,
uvítal ji celý klan Banningových a Pattonových včetně Georgieho. Protože byl 
Georgie zhruba stejného věku jako Beatrice Ayerová, předpokládalo se, že jí bude
dělat společnost, a aby byl pro ni pobyt na ostrově co nejpříjemnější, že ji 
také seznámí se svými přáteli.
  Po pravdě řečeno v�hierarchii zájmů sedmnáctiletého Georgieho dívky ještě 
nezaujímaly přední místo a také první setkání s Beatricí, o dva měsíce mladší, 
na něj neudělalo zvláštní dojem. Nejenže vypadala na dvanáct, ale hrůza – ke 
všemu ještě nesla�panenku oblečenou stejně jako ona sama! Pro vytáhlého mladíka 
představa smějících se kamarádů, za nimiž přijde s�tímto „dítětem“, byla přímo 
strašná. Brzy se ale situace začala měnit, když Georgie zjistil, že Bea, jak 
byla všemi nazývána, není žádná malá dívenka, ale mladá dáma zajímavě 
vyprávějící o svých cestách, hovořící plynule francouzsky a s�velkým hudebním 
nadáním; vedle klavíru byly jejími oblíbenými nástroji i kytara a mandolína. 
Navíc odhalil, že mají podobné literární zájmy a také společnou slabost pro 
sport. Georgie dokonce musel připustit, že se mu Bea nejenže vyrovná v�plavání a
plachtění, ale je i velmi dobrá jezdkyně.
  Jejich přátelství se prohlubovalo a přitom nutno říci, že ve skutečnosti, 
navzdory některým společným zájmům, by se těžko hledali dva tak rozdílní mladí 
lidé. Na jedné straně kultivovaná, elegantní a velmi bohatá dívka, která už 
v�šestnácti letech byla v�Bostonu obletována nápadníky, na straně druhé 
neohrabaný dyslektik bez pořádného vzdělání, prakticky bez hudebního sluchu, 
potomek virginských právníků a vojáků, který celých svých dosavadních sedmnáct 
let prožil ve stále ještě značně divokém prostředí jižní Kalifornie. Georgieho 
vnuk Robert H. Patton tvrdí, že tajemstvím jejich sblížení musel být�Beatricin 
sklon k�výstřednosti, že bez něj by se zcela jistě nezamilovala do člověka, jako
byl Georgie. Od počátku však dokázala sdílet jeho sny a viděla jej tak, jak se 
viděl on sám, jako muže osudem určeného k�mimořádným činům. V�následujících 
letech mu také svým tichým a nenápadným způsobem významně pomáhala splnit velké 
ambice, s�nimiž se před ní od počátku netajil, a ona uvěřila, že tomu 
neohrabanému a zadrhávajícímu mladíkovi je předurčeno jich dosáhnout. 
  Léto roku 1902 bylo pro George Pattona juniora snad nejdůležitější v�jeho 
životě. „Na jeho konci byli maminka a Georgie zamilovaní na zbytek jejich 
životů,“ napsala Ruth Ellen Tottenová-Pattonová.
  Po odjezdu Ayerových ze Santa Cataliny se cesty obou mladých lidí načas 
rozdělily. Georgieho čekal poslední ročník ve škole dr. Clarka. I Beatrice 
pokračovala v�Bostonu ve všestranném vzdělávání, přitom se ale vůbec neodříkala 
příjemností skýtaných společenským životem velkého města. Mezi oběma však začala
nepravidelná výměna dopisů a příležitostných dárků. Že byla Beatrice nejen 
půvabná, ale také chytrá, dosvědčuje i skutečnost, že jí neuniklo, jaký vliv má 
na Georgieho a vůbec v�celé rodině Pattonových teta Nannie. První dopisy, které 
poslala, nebyly proto adresovány Georgiemu, ale „Milé tetě Nannii“ a později i 
„Milé tetě Ruth“ a bylo v�nich například vzpomenuto, že Georgie bude mít 
narozeniny, a proto nechť mu vyřídí její blahopřání. Není divu, že obě dámy 
Pattonovy došly k�závěru – byl to jeden z�výjimečných případů, kdy se ve věci 
týkající se Georgieho shodly –, že Beatrice Ayerová je velmi milá dívka a je na 
místě její přátelství s�Georgiem podporovat. A Robert H. Patton píše: „Když pak 
konečně napsala Georgiemu, základ jejich vztahu byl položen. Ale jemu trvalo 
ještě několik let, než to zcela pochopil.“ 
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Sedmnáctiletý George Smith Patton junior vůbec neuvažoval nad jinou budoucností,
než že vstoupí do armády a stane se důstojníkem. Rodiče neměli námitek a 
s�konečnou platností o tom bylo rozhodnuto na přelomu léta a podzimu roku 1902. 
Otec však byl názoru, že na rozdíl od předchozích generací Pattonů, kdy muži 
získávali vojenské vzdělání na Virginském vojenském učilišti, bude v�případě 
Georgieho nejlepší pokusit se rovnou o vstup na Vojenskou akademii armády 
Spojených států ve West Pointu. Ale zatímco přijetí na virginské učiliště by 
vzhledem k�tradici rodiny Pattonů a jejich vztahu k�této instituci zřejmě nebylo
žádným problém, u akademie ve West Pointu byla situace daleko komplikovanější. 
Avšak na druhé straně úspěšné absolvování West Pointu zajišťovalo okamžité 
zařazení do armády v�hodnosti poručíka, zatímco po ukončení virginského učiliště
bylo získání důstojnické hodnosti výjimkou a připadalo v úvahu jen u studentů 
s�vynikajícími studijními výsledky a s mimořádnými předpoklady pro vojenské 
povolání. 
  Vojenská akademie armády Spojených států ve West Pointu, ležícím asi sto 
kilometrů severně od New Yorku, na západním břehu řeky Hudsonu, vznikla z 
rozhodnutí Kongresu v�roce 1802. Na počátku 20. století měla kolem pěti set 
studentů kadetů. Každý rok jich bylo přijímáno asi sto padesát, ale zájemce byl 
přijat pouze tehdy, když jej jako svého kandidáta na přijetí vybral prezident 
Spojených států, člen Kongresu nebo takzvaný územní zástupce. Prezident měl 
právo jmenovat do West Pointu 30 mladých mužů podle vlastního uvážení, člen 
Sněmovny reprezentantů jednoho ze svého volebního okresu, senátor jednoho ze 
svého státu a územní zástupce též jednoho z teritoria, které zastupoval.? Nového
studenta ale mohly oprávněné osoby jmenovat pouze v�případě, že jimi dříve 
vybraný kadet buď už studium dokončil, nebo z�nějakého důvodu akademii opustil. 
Všichni kandidáti museli být ve věku mezi sedmnácti a jedenadvaceti roky, museli
projít inteligenčními a vědomostními zkouškami skládanými před komisí armádních 
důstojníků a za každého byli určeni dva náhradníci. Vyžadovány byly přiměřené 
znalosti čtení, psaní, gramatiky, kompozice, aritmetiky, algebry, geometrie, 
zeměpisu, historie, ale i dobrý zdravotní stav a celková osobnostní úroveň. I 
když měl otec Patton o svém synovi vysoké mínění, znal i jeho slabiny, a měl 
proto obavy, že pro Georgieho s�jeho některými potížemi může být zvládnutí 
přijímací procedury vážným problémem.
  V�první fázi však bylo třeba zajistit, aby některý ze zákonem určených 
ústavních činitelů vybral Georgieho jako svého kandidáta pro West Point. Otec 
rozhodl, že nejvhodnější osobou bude senátor za stát Kalifornii Thomas R. Bard, 
neboť jím jmenovaný kadet byl ve třetím ročníku, a pokud čtyřleté studium řádně 
ukončí, v�červnu roku 1904 může senátor jmenovat kandidáta nového. I když Bard 
byl republikán a Patton senior demokrat, i když Pattonovi se proslavili za 
občanské války jako bojovníci za Konfederaci a Bard se opakovaně nechal slyšet, 
že „rebely“ vždy nenáviděl, na druhé straně existovalo několik významných 
skutečností, které mohly senátora Barda přimět, aby na žádost otce Pattona o 
jmenování Georgieho pohlížel příznivě. Senátor měl v�minulosti čilé obchodní 
styky s�Benjaminem Davisem Wilsonem, a dalo se tedy předpokládat, že bude 
nakloněn jeho vnukovi. Senátorův syn Tom byl Georgieho kamarád ve škole dr. 
Clarka, což také mohlo hrát roli.
  Nejdůležitější však bylo, že Patton senior měl v�jihokalifornské společnosti 
nezanedbatelné postavení a byl členem důležitých losangeleských klubů. Měl tedy 
v�senátorově státě značný vliv, a navíc měl mnoho vlivných přátel, kteří mohli 
ve prospěch jeho syna intervenovat. To se také stalo a republikáni i demokrati, 
bankéři, podnikatelé, obchodníci, vysocí státní úředníci, právníci, soudci a 
vojáci zavalili senátora dopisy a všichni doporučovali mladého Pattona jako 
nejvhodnějšího kandidáta pro West Point. Nicméně Bard zůstával rezervovaný, všem
odpověděl, že si jejich doporučení váží – a že Pattonovi juniorovi „umožní 
změřit síly s�ostatními žadateli“. Tento postoj nezměnil až do konce, a tak 
jediné, s�čím se dalo počítat, bylo, že Georgieho zařadí do svého výběru, 
konečné rozhodnutí však učiní až podle toho, jak Georgie obstojí před 
hodnotícími komisemi.
  I kdyby Georgie získal Bardovu nominaci, musel by po absolvování školy doktora
Clarka čekat celý rok, neboť nejbližším nástupním termínem do West Pointu by pro
něj byl červen roku 1904. Otec to však nepokládal za nevýhodu, naopak měl za to,
že Georgiemu prospěje, bude-li mít ještě rok na to, aby dospěl a doplnil si 
vzdělání. Rozhodl proto – ač to původně neměl v�úmyslu –, že v�září 1903 Georgie
nastoupí do Virginského vojenského učiliště. Jak předpokládal, s�přijetím 
skutečně nebyly žádné problémy – učiliště už absolvovaly dvě generace Pattonů, a
navíc přátelé rodiny i příbuzní byli v jeho vedení a v�jeho pedagogickém sboru. 
Vstup do učiliště byl prozíravým krokem. Jestliže senátor Bard Georgieho do West
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Pointu jmenuje, rok na učilišti umožní chlapci lépe se připravit. Kromě toho se 
také jevilo jako nanejvýš vhodné, aby si už začal zvykat na samostatnost a na 
život mimo víceméně uzavřený okruh rodiny, příbuzných a nejbližších přátel. 
Nejdůležitější však bylo, že student školy náležející k soustavě amerických 
vojenských škol – a Virginské vojenské učiliště bylo jednou z nich – mohl být po
jmenování oprávněnou osobou přijat na West Point bez obvykle požadovaných 
vstupních zkoušek! A pokud by senátor Bard Georgieho nevybral, stále zůstávala 
možnost studium na učilišti dokončit a pak se ucházet o hodnost důstojníka 
pravidelné armády. 
  Léto roku 1903 Georgie strávil na Lake Vineyardu a na ostrově Santa Catalina a
v�září se poprvé vydal za hranice Kalifornie. S�rodiči, se sestrou Nitou a s 
tetou Nannií jeli vlakem napříč Spojenými státy – přes San Francisco a Salt Lake
City do Lexingtonu ve Virginii. Po návštěvách příbuzných se Georgie hlásil na 
učilišti a rodina se vrátila do Kalifornie – s�výjimkou tety Nannie, která 
zůstala u známých v�Lexingtonu, aby, jak prohlásila, pomohla Gorgiemu překonat 
odloučení od rodiny.
  
  Zatímco mnozí spolužáci se po příchodu do vojenského učiliště ocitli ve zcela 
novém světě a byli nuceni čelit i řadě nemilých překvapení, Georgie byl otcem, 
který učiliště absolvoval a po nějakou dobu, než jej těžkosti rodiny přinutily 
vzdát se vojenské kariéry, tam i vyučoval, připraven a věděl, s�čím se může 
setkat. To jej uchránilo mnoha nepříjemností, zejména když šlo o to, jak 
reagovat na „výchovné akce“ ze strany kadetů z�vyšších ročníků. Od prvního dne 
byl však rozhodnut vyniknout a být ze všech nejlepší. Zpočátku mnoho 
příležitostí neměl, neboť v�říjnu vypukla v�Lexingtonu epidemie břišního tyfu a 
velitel učiliště generálmajor Scott Shipp všem kadetům udělil dovolenou, dokud 
nebezpečí nákazy nepomine. Učiliště se na měsíc vylidnilo, domů odejel i Georgie
Patton, přičemž polovinu z�mimořádné dovolené strávil ve vlaku, neboť jedna 
cesta trvala šest dnů. Po návratu do Lexingtonu se hned od začátku pustil do 
práce. Ke svým povinnostem přistupoval s�absolutní odpovědností hraničící až 
s�fanatismem. Nejenže usilovně studoval látku učebních předmětů, ale dbal na 
přesné dodržování disciplíny a všech pravidel, věnoval pozornost každému 
detailu, jeho uniforma vždy byla bez poskvrny a všechny věci v�absolutním 
pořádku. O tom, že si vedl skutečně dobře, svědčí i výsledky z�ledna 1904, kdy 
byl podle�desetibodové stupnice klasifikován z�matematiky známkou 9,1, z�latiny 
6,6, z�angličtiny 9, z�historie 10, z�kreslení 9,1, a pokud se týkalo chování, 
zatím nedostal jedinou výtku.
  Začátkem února obdržel Georgie dopis senátora Barda, který jej vyzýval, aby se
15. února dostavil do jeho kanceláře v�Los Angeles, kde se měl spolu s�dalšími 
patnácti žadateli o jmenování do West Pointu podrobit zkoušce. Zkušební komisi 
tvořilo několik senátorem vybraných komisařů v�čele s�vedoucím jeho losangeleské
kanceláře. Bard současně požádal velitele virginského učiliště, aby George 
Smithe Pattona juniora na potřebnou dobu uvolnil. Znamenalo to však další cestu 
z�východního na západní pobřeží a zpět. Pokud by George před senátorovou komisí 
neuspěl a zbyla by druhá alternativa, to jest pokračování ve studiu na učilišti,
mohla by tam čtrnáctidenní absence nepříznivě ovlivnit jeho zatím velmi dobré 
postavení a výsledky. Patton senior se proto na senátora obrátil se žádostí, zda
by Georgie nemohl skládat zkoušky v�jeho kanceláři v podstatně bližším 
Washingtonu. Bard však odmítl, a tak Georgie opět nasedl do vlaku mířícího do 
Los Angeles. I cesty využil ke studiu, zejména se zdokonaloval v zeměpisu 
Spojených států a procvičoval výslovnost názvů cizích států a měst, s níž měl 
jako dyslektik neustále potíže.
  Díky pečlivé přípravě Georgie zkoušky zvládl a následující den se již vracel 
do Lexingtonu. 18. dubna jedny z�losangeleských novin přinesly zprávu, že 
zkušební komise doporučila senátoru Bardovi jako vhodné kandidáty pro studium ve
West Pointu tři mladé muže a nyní bylo už výlučně na něm, kterého z�nich vybere.
Napjaté čekání skončilo 4. března, kdy byl otci Pattonovi doručen telegram: 
„Dnes jsem jmenoval Vašeho syna jako svého hlavního kandidáta pro West Point.“ 
Po třiačtyřiceti letech, v�roce 1947, syn senátora Barda napsal Beatrici 
Pattonové, že při prohlížení otcových písemností našel poznámky týkající se 
doporučení jejího manžela na vojenskou akademii. Bard junior napsal: „Nenalezl 
jsem sice zprávu komise, ale je dostatečně zřejmé, že považovali budoucího 
generála Pattona za nejlepšího ze všech kandidátů.“ Historik Carlo D’Este 
poznamenal: „Senátor Bard zemřel v�roce 1915. Jeho politická kariéra je 
v�dějinách pouhou poznámkou pod čarou s�jedinou výjimkou, kterou bylo rozhodnutí
jmenovat George Smithe Pattona juniora do West Pointu.“
  Začátkem května roku 1904 Georgie absolvoval v Baltimoru požadované zdravotní 
vyšetření před komisí vojenských lékařů. 183 centimetry vysoký a 75 kilogramů 
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vážící mladík byl uznán po fyzické stránce plně způsobilý pro službu v�armádě 
Spojených států. 24. května obdržel od zástupce generálního adjutanta 
ministerstva války následující sdělení: „Ze zprávy o nedávno provedených 
zkouškách jsem zjistil, že jste splnil požadavky pro přijetí a po osobním 
ohlášení u velitele akademie v�době mezi 08.00 a 12.00 dne 16. června 1904 
budete přijat jako kadet.“ Prvního června Georgie předal generálmajoru Shippovi 
rezignaci na další studium na Virginském vojenském učilišti. Po pravdě řečeno, 
generál neměl radost, že jeho školu opouští jeden z�nejlepších žáků, který – jak
se Georgie při té příležitosti dozvěděl –, kdyby zůstal, byl by v následujícím 
ročníku jmenován prvním desátníkem, což byla čest, které se po ukončení prvního 
ročníku mohlo dostat jen vynikajícímu studentovi. Bylo však rozhodnuto. Sen 
George Smithe Pattona juniora o přijetí na vojenskou akademii ve West Pointu se 
splnil.
  
  Dne 15. června 1904 vystoupili otec a syn Pattonovi z�vlaku na zastávce ve 
West Pointu. Celé odpoledne se procházeli po areálu akademie a George těšilo, 
když viděl, jak kolemjdoucí kadeti seniorovi salutovali, soudíce podle jeho 
vzpřímeného držení těla a rázného kroku, že jde o důstojníka. Následující den 
ráno se George dostavil k�formálnímu zápisu, pak mu byly vzaty míry a vydána 
příslušná výstroj. 148 posluchačů prvního ročníku bylo rozděleno do rot 
označených A až F, a protože zařazování se dělo podle tělesné výšky, George jako
jeden z�nejvyšších byl přidělen k�rotě A.
  První měsíc se nováčci seznamovali se základy výcviku, s�pořadovými cvičeními 
a s�náležitostmi vojenského chování a vystupování. Ve všech armádách světa a ve 
všech vojenských komunitách je nepsaným zákonem, že si nováčci musí protrpět 
své, a nejinak tomu bylo i ve West Pointu. Ponižování a zesměšňování ze strany 
starších kadetů se stalo součástí jejich každodenního života a schválnosti měly 
různou podobu, od vyčerpávajících cvičení přes přidávání pálivé paprikové omáčky
do jídla až po provádění složitých rituálů při pohřbívání mrtvých krys. Šikana 
na cvičišti, v jídelně, na�ubikacích a nekonečné čištění a leštění ostruh, 
šavlí, pušek a bot se staly přímo tradicí. Nováček si však nesměl stěžovat, 
ohlásit nadřízeným příslušníka vyššího ročníku, který se takových darebností 
dopouštěl, by bylo neodpustitelným porušením kodexu cti. V�polovině července 
byli nováčci odesláni na pravidelný letní tábor, kde je již očekávali starší 
kadeti, kteří jim hned radostně oznamovali, co všechno je čeká. Třeba ale říci, 
že George Patton nepříjemnosti provázející první týdny a měsíce ve West Pointu 
snášel statečně, k�ničemu se nedal vyprovokovat, ani nepropadl zoufalství či 
znechucení; možná proto, jak poznamenal, že to nebylo horší než to, čím musel 
projít po příchodu do Virginského vojenského učiliště.
  Od počátku pobytu v akademii byl George Patton víceméně samotář, měl jen�pár 
přátel a nutno přiznat, že víc bylo těch, kdo ho neměli rádi a pomlouvali ho. 
Hlavním důvodem bylo, že se u něj projevovaly příznaky jisté nadřazenosti, a 
mnozí jej proto považovali za arogantního a nepřístupného. George byl vždy hrdý 
na svůj původ jižanského džentlmena – tento pocit v�něm bohužel do velké míry 
vypěstoval jeho jinak nesmírně obětavý, zásadový a mírný otec. George byl 
přesvědčen, že slavná historie jeho rodu, zahrnující také řadu význačných vojáků
jej staví nad většinu ostatních kadetů, o nichž otci napsal: „Jsou to příjemní 
chlapíci, ale jen málokterý je skutečný rozený džentlmen – jediní toho druhu 
jsou Jižané.“ V�srpnu otci sděloval: „Myslím, že někteří kadeti z�vyšších 
ročníků se ke mně začínají chovat ne-li kamarádsky, tak s�respektem, a jsem rád,
že mohu říci, že je to patrné jen ze strany džentlmenů, ostatní mne nezajímají, 
a oni to také vědí.“
  Ti „ostatní“ George Pattona asi opravdu moc rádi neměli, což dokládá 
následující historka. V�polovině srpna, když měl strážní službu, byl na svém 
stanovišti obstoupen třemi výhružně se tvářícími kadety. George pohrozil, že 
prvního, kdo jej napadne, propíchne bajonetem. Naštěstí, když se mu jeden z nich
snažil vzít pušku, západka držící bajonet ve vztyčené poloze se uvolnila a 
bajonet se sklopil. Do mladíka narazilo jen ústí hlavně, ale to stačilo, aby 
všichni tři útočníci utekli. Zřejmě šlo o pouhou klukovinu v�rámci obvyklých 
schválností, ale jen málo chybělo, aby George – nutno říci jednající podle 
předpisů – kadeta vážně zranil nebo možná i usmrtil. Samozřejmě že není nic 
špatného na snaze být úspěšný, a dokonce být nejlepší. Ale příliš přímočarý, 
netaktický až vychloubačný způsob, jakým to George dával najevo, však spolužáci 
považovali za čirou ctižádost a u některých budil i zášť. Jeden z�nich, jeho 
pozdější spolubojovník z�mexického tažení a budoucí generál Hugh S. Johnson, 
poznamenal: „Skromnost je nepostradatelnou vlastností dobrého nováčka. Avšak u 
George Pattona je skromnost tak nepředstavitelná jako chlupy na noze žáby.“
  S�ukončením základního výcviku výrazně polevily projevy šikany, ale po návratu
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z�výcvikového tábora čekala George ta nejtěžší zkouška – nováčkům byly rozdány 
učebnice a začínalo náročné studium. Každý den bylo dopoledne vyhrazeno 
matematice včetně geometrie, algebry, rovinné i sférické trigonometrie, 
analytické geometrie a zeměměřičství. Odpoledne byla na pořadu francouzština 
nebo etika a historie, výuka pěchotní a dělostřelecké taktiky, šerm, cvičení 
s�bajonetem a gymnastika. Studijním předmětem byla i angličtina a George si 
v�jednom z�dopisů stěžoval, že se vlastně probírá jen gramatika, která mu dělá 
velké potíže. I když byl George připraven tvrdě pracovat a také se snažil, seč 
mu síly stačily, většinu času se cítil mizerně, neboť si uvědomoval, jak 
obrovské úsilí musí vynakládat, a přitom mnozí z�jeho spolužáků dosahovali 
dobrých výsledků s�poloviční námahou. Protože ale učební osnovy West Pointu 
vyžadovaly hodně memorování, do jisté míry mu ulehčovala situaci dobrá paměť, 
vycvičená v�dobách, kdy se učil dlouhé pasáže z�knih předčítaných otcem a tetou 
Nannií v Lake Vineyardu. Ale byly chvíle, kdy měl za to, že jen marní čas a že 
se výsledky nikdy nedostaví. Cítil se jako mezi dvěma mlýnskými kameny: na jedné
straně vize slavné budoucnosti a na straně druhé problémy působené dyslexií, 
s�ni miž si nevěděl rady, navíc to byl zápas s�trápením, jehož pravou podstatu 
vůbec neuměl rozpoznat.
  Dopisy, které na podzim roku 1904 posílal otci a Beatrici Ayerové, odrážejí 
jeho vnitřní zmatek a převážně v�nich hovoří o svých studijních potížích a 
obavách. V�jednom dopise otci napsal: „Nevím, jestli jsi věděl nebo nevěděl, že 
jsem si vždy myslel, že jsem vojenský génius, nebo přinejmenším, že jsem byl 
nebo budu velkým generálem (George věřil na převtělování – M. H.). Teď ale mám 
jen málo důvodů, abych se něco takového domníval. Nejsem v�žádném směru ani 
chytřejší, ani bystřejší než jiní, ani se na mě spolužáci nedívají jako na 
vůdce, jak se údajně na Napoleona dívali jeho spolužáci. Ve skutečnosti jediný 
rozdíl mezi mnou a ostatními lidmi je v�tom, že já mám ideály, ale bez 
dostatečné síly či charakteru uskutečnit je, zatímco ostatní nemají ani ty 
ideály…“*((Blumenson, Martin: The Patton Papers 1885–1940, str. 97–98.)) 
V�dopise z�listopadu nebo prosince 1904 George v�čirém zoufalství otci píše: 
„Jsem bezzásadový, líný, stupidní, ale ambiciózní snílek, který degeneruje 
v�poručíka třetí kategorie a nezmůže se na nic jiného než na velení četě.“
  George Smith Patton junior však měl jedno obrovské štěstí: absolutní a 
neumdlévající podporu celé své rodiny, především otce, který nešetřil silami, 
aby syna povzbudil a pomohl mu překonat všechny krize. Členové rodiny a ve stále
se zvyšující míře i Beatrice Ayerová mu dodávali potřebnou odvahu, chápali jeho 
těžkosti a také věděli, že on sám dělá, co může, a proto je na místě jej 
podpořit. Otcova rada zněla: ať jsou počáteční výsledky jakékoliv, snaží-li se 
člověk ze všech sil, nakonec musí zvítězit. 
  V�tu dobu se také formoval jeden z�budoucích významných rysů George Pattona a 
při tom opět hrálo nepochybně roli jeho dyslektické postižení. Začal se 
cílevědomě stylizovat do podoby drsného chlapa, chtěl za každou cenu přesvědčit 
své okolí, že je někým úplně jiným než příjemným, mírným a srdečným mladým 
mužem, jakým ve skutečnosti byl. Byl totiž přesvědčen, že z vojenského vůdce 
musí vyzařovat nezlomnost a tvrdost, a v�rámci přípravy na budoucí roli 
vítězného generála se snažil chovat způsobem, který vůbec neodpovídal�jeho pravé
osobnosti. Snad nejzasvěcenější z Pattonových životopisců vojenský historik 
Martin Blumenson napsal, že Patton si vytvořil svoji vlastní představu, jak má 
vypadat a jak má jednat velitel, a zbytek života strávil tím, že se ji snažil 
uskutečnit ostentativně prezentovanou hrubostí, bezohledností a zdůrazňovanou 
aristokratičností. Nakonec se mu skutečně podařilo, že jeho slavný zamračený a 
nepřístupný výraz budil zdání, jako by se s�ním narodil. Za tuto proměnu ale 
zaplatil vysokou cenu – potlačil mnohé z�toho, co mu získávalo sympatie a 
oblibu, a měnil se v�cholerika s�nevlídným a odmítavým pohledem. Ale přes 
všechnu snahu vystupovat jako superman, zůstával George – po dobu strávenou ve 
West Pointu určitě – citlivým mladíkem, vždy se snažícím potěšit své blízké a 
hledajícím povzbuzení a porozumění. I později bylo možno mnohokrát zaznamenat, 
že vzezření nelítostného válečníka mělo jen zakrýt soucit, pochopení a snadno 
zranitelnou duši. 
  
  Zkoušky na konci prvního semestru v�prosinci roku 1904 měly pro nováčky 
zásadní význam; dosud byl jejich pobyt na akademii považován za jakousi zkušební
dobu, a pokud by je nezvládli, nezbylo by jim než West Point opustit, jen ti, 
kdo uspěli, se stávali plnoprávnými kadety. George Patton ve své první bitvě na 
akademické půdě zvítězil, byl mezi úspěšnými. Aby vykompenzoval trápení 
v�učebnách, věnoval se v následujících týdnech ve zvýšené míře atletice a také 
nacházel stále větší zálibu v�šermu. I když šerm byl pravidelnou součástí 
výcviku kadetů, George – nepochybně opět ve snaze odlišit se a vyniknout – 
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zavrhl běžně užívaný kord a za svou oblíbenou zbraň si zvolil šavli s�širokou 
čepelí. Jak bylo u něj pravidlem, i tuto činnost pojal jako prestižní záležitost
a cvičil do úmoru. Již na jaře následujícího roku oznamoval otci: „Kdybych nikdy
nedosáhl nic víc, mohu se stát instruktorem v�šermu širokou šavlí, neboť jsem 
nejlepší v�ročníku. Je to velká zábava a cvičím, kdykoliv je to možné.“ A 
Beatrici později v�dopise vysvětloval: „Nejsem v šermířském družstvu, jaké si 
pravděpodobně představuješ. Nejsem jedním z�těch, kdo poskakují a snaží se 
zapíchnout do protivníka nějakou větší jehlici do klobouku, jsem v�družstvu 
bojujícím šavlemi s širokými čepelemi.“
  V�březnu roku 1905 se westpointští kadeti účastnili přehlídky konané ve 
Washingtonu u příležitosti inaugurace prezidenta Theodora Roosevelta. George 
Pattona nejenže naplnil nadšením potlesk diváků lemujících ulice a oceňujících 
dokonalé vystupování kadetů při slavnostním pochodu, ale měl ještě jeden důvod 
k�radosti. Na slavnost přijela s�rodiči i Beatrice Ayerová a večer 4. března se 
Ayerovi účastnili prezidentského inauguračního plesu. Protože na ples měli 
přístup i kadeti z�West Pointu, George a Beatrice protančili celý večer a George
jen taktak stihl půlnoční večerku.
  Ale jak to bývá, po radosti obvykle přichází žal. Výjimka nebyla učiněna ani 
v�případě George Pattona juniora. 12. června obdržel Patton senior telegram: 
„Neprošel jsem z�matematiky. Nepostupuji do dalšího ročníku.“ Ke konci školního 
roku se totiž George zhoršil ve francouzštině a byl nucen skládat postupovou 
zkoušku. Kdyby jeho celkové studijní výsledky byly dostatečně dobré, nemusel by 
si dělat velké starosti. Naneštěstí ale na tom byl špatně i v�matematice, a i 
když nakonec zkoušku z�francouzštiny udělal, musel ještě na zkoušku 
z�matematiky. A tady neuspěl. Nadřízení si naštěstí byli vědomi jeho jiných 
předností, především dokonalého vystupování a chování (ze 145 studentů zaujímal 
v�pořadových cvičeních a vojenském vystupování druhé místo a v�chování místo 
devatenácté) i jeho velkého úsilí dostát studijním povinnostem, a tak rozhodnutí
znělo, že je mu povoleno opakovat první ročník. Dopadl tedy lépe než spolužák 
Courtney H. Hodges – za druhé světové války velitel americké 1. armády za bojů 
ve Francii a v Německu a stejně jako Patton čtyřhvězdičkový generál? –, který 
byl po neúspěchu z�francouzštiny a z matematiky nucen akademii opustit.
  Pravda je, že Georgeovy potíže do jisté míry zavinil právě v�tu dobu 
probíhající spor týkající se učebních osnov. Předchozí velitel akademie kladl 
důraz na výuku matematiky a dalších vědeckých disciplín. Jeho nástupce, 
ostřílený voják plukovník Hugh L. Scott, však považoval za potřebné posílit 
význam jiných oborů. Výsledkem bylo rozhodnutí učitelů matematiky demonstrovat 
důležitost svého předmětu – a to i při zkouškách. Jeden z�nich například 
klasifikoval v�červnu 1905 znalosti třetiny studentů druhého ročníku jako 
nedostatečné. Je pravděpodobné, že za jiné konstelace by George asi tak velké 
problémy neměl, nicméně stalo se, co se stalo. Ovšem nutno přiznat, že 
kompetenční spory profesorů akademie v�žádném případě nebyly jediným důvodem 
Georgeových potíží. Velkou roli sehrálo i to, že nedokázal správně posoudit, 
kolik času a úsilí je záhodno věnovat jednotlivým předmětům. Přitom někteří 
z�kadetů, kteří byli jeho přáteli, to viděli a snažili se mu i pomoct.
  Například další Kaliforňan v�jeho ročníku Robert H. Fletcher mu radil, že 
nebude-li se tolik zabývat studiem vojenské historie, strategie a taktiky, získá
čas ke studiu předmětů rozhodujících pro celkové studijní výsledky. Jiný přítel,
R. Goethals (jeho otec postavil Panamský průplav), čtvrtý nejlepší student 
v�ročníku, viděl problém naprosto přesně, když Georgeovi řekl: „Podívej, 
pořadová příprava se na celkovém hodnocení podílí jen 15 body, zatímco 
matematika, kde máš problémy, se na něm podílí 200 body. Jestliže věnuješ 80 
procent času tráveného zdokonalováním v�pořadových cvičeních matematice, i tak 
zvládneš pořadovou přípravu lehce a jsem si prakticky jist, že uspěješ i 
v�matematice.“ George Patton však ke své škodě tato dobře míněná a nepochybně 
správná doporučení ignoroval. Jak napsal jeho životopisec Stanley P. Hirshson: 
„Některé z�Pattonových potíží působilo jeho přesvědčení, že úkolem West Pointu 
je cvičit vojáky, a ne vychovávat či zdokonalovat mladé muže, kteří se rozhodli 
stát se vojáky.“
  Patton senior na synův neúspěch reagoval ujištěním, že se nestalo nic 
tragického, a ani on, ani nikdo jiný mu nic nevyčítal, naopak všichni se jej 
snažili povzbudit. Stejně se zachovala i Beatrice. Přístup nejbližších byl 
balzámem na nešťastnou Georgeovu duši, zbavil jej pocitu viny a dodal mu 
potřebný optimismus a nové síly. Je však skutečností, že až do smrti, kdykoliv 
vzpomínal na svůj první rok ve West Pointu, si nikdy plně neuvědomil, že nebyl 
postižen za lenost nebo hloupost, že sice mnohé mohl udělat lépe, ale hlavní 
příčinou jeho neúspěchu byla dyslexie.
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  Větší část léta roku 1905 pobýval George na ostrově Santa Catalina, kde lovil 
divoké kozy, plachtil, jezdil na koni a také hodně studoval, s�matematikou mu 
dokonce pomáhal najatý učitel. V�polovině srpna odejel navštívit Beatrici. Otci 
napsal: „Čas strávený v�Beverly (v letním sídle Ayerových v�Pride’s Crossingu – 
M. H.) byl absolutně nádherný. Ayerovi pro mě udělali všechno možné… Bea je 
určitě nejlepší děvče na světě…“
  Po návratu do West Pointu se George ocitl v�poněkud zvláštním postavení. Byl 
sice opět v�prvním ročníku, ale již nebyl vystaven šikaně ani zesměšňování. Také
měl víc času na své oblíbené sportovní disciplíny, což byl šerm, překážkový běh 
a fotbal. Už předchozí rok se snažil být dobrým hráčem fotbalu a získat místo 
v�prestižním školním družstvu, teď se o to pokoušel znovu. Ale buď skutečně 
neměl pro tento sport nadání, nebo jej pronásledovala mimořádná smůla; jeho 
snaha zpravidla skončila zraněním, které jej na kratší nebo delší dobu vyřadilo 
ze všeho sportování. Celkově však se mu ve srovnání s�vyčerpávajícím minulým 
rokem mohl zdát rok opakovaný klidný a příjemný. Pravidelněji a častěji si také 
vyměňoval dopisy s�Beatricí a nikdy neopomněl zdůraznit, aby jej navštívila, 
kdykoliv bude „náhodou“ v�New Yorku. Beatrice přijela do West Pointu na jeho 
dvacáté narozeniny a při této příležitosti jej obrovsky potěšila výrokem: 
„Patříš mezi pár lidí na světě, kteří dokážou být galantní, aniž vypadají jako 
idioti.“ George si to zapsal do deníku. Brzy nato měl další důvod k�radosti. 
Začátkem prosince se v�Princetonu konal fotbalový zápas armáda versus 
námořnictvo. Přihlížejícím byl i prezident Theodore Roosevelt, a když v�poločase
přecházel z „námořnické“ strany hlediště na stranu „armádní“ v�doprovodu čestné 
stráže šestnácti kadetů West Pointu – z�každého ročníku byli vybráni čtyři – , 
byl George jedním z�nich. Otci napsal, že to byla pro něj velká čest a dodal: 
„Měl jsi mě vidět... téměř jsem explodoval. Je to super věc být v�eskortě 
prezidenta!“
  Nicméně stále studoval s�plným nasazením a výsledky se nakonec dostavily. Po 
prvním semestru byl ze 152 studentů na čtrnáctém místě v�matematice, na 
sedmatřicátém v�angličtině a na prvním v�pořadové přípravě. Na konci ročníku, 
v�němž byli jeho spolužáky i Jacob L. Devers, Robert Eichelberger a Texasan 
William Hood Simpson, kteří za druhé světové války též získali čtyři generálské 
hvězdy, se celkově umístil na dvacátém pátém místě. Devers skončil dvaapadesátý,
Eichelberger sedmapadesátý a Simpson, který měl problémy se vším kromě 
pořadových cvičení, byl dokonce až sto šestnáctý. George Patton tentokrát neměl 
u zkoušek potíže: nejenže postoupil do druhého ročníku, ale za dobrou práci se 
mu dostalo odměny: byl jmenován druhým desátníkem (second corporal) a jedním 
z�kadetů pověřených dohledem nad nastupujícími nováčky na letním táboře .
  Jako druhý desátník velel George četě nováčků, a byl-li první desátník 
zaměstnán strážní službou, měl na starosti celý prapor nováčků. Poprvé v�roli 
velitele se těšil ze své funkce a autority, byl ztělesněním vojenské výkonnosti 
a vojenského vystupování a každým dnem nabýval na sebedůvěře. Na své svěřence 
byl velmi přísný, neodpouštěl nejmenší prohřešek a postihoval je za každé 
provinění a porušení řádů. K�potrestání oznamoval daleko větší počet nováčků než
kterýkoliv jiný kadet v dozorčí funkci. Bylo proto jen přirozené, že jej nováčci
neměli rádi, ale když tábor 27. srpna 1906 končil, stalo se něco, co George 
absolutně nečekal a čím byl zcela zdrcen: bez jakéhokoliv varování mu byla 
snížena hodnost z�druhého na šestého desátníka. Když nechápal proč, bylo mu 
vysvětleno, že se choval „přehnaně vojensky“ a že jiní kadeti vykonávající 
v�táboře dozorčí a strážní služby si stěžovali, že jeho rigidní postup vrhá na 
jejich práci špatné světlo! V�následujícím dopise otci si postěžoval: „Mohlo 
tomu tak být, ale jsem si jist, že jsem byl nejlepším kadetem poddůstojníkem 
v�ročníku … i když se teď cítím mizerně, budu se dál snažit stát se adjutantem.“
A do deníku, který si vedl od minulého roku, si současně poznamenal: „Nikdy 
nevěř člověku, který má nebo si myslí, že má, důvod nemít tě rád. Určitě tě 
bodne do zad.“
  Přes velké zklamání George pokračoval ve studiu svým obvyklým poctivým 
způsobem, a přestože výsledky nebyly nikterak oslňující, zejména když ve druhém 
semestru druhého ročníku přibyla k�francouzštině ještě španělština, vedl si 
obstojně. Na sportovním poli se mu opět nedařilo ve fotbalu, ale zato 
v�překážkovém běhu a šermu šavlí byl velmi dobrý a v�jízdě na koni dokonce 
exceloval. Hodnost druhého desátníka mu byla vrácena na jaře roku 1907. Pokud 
šlo o celkové studijní výsledky, na konci školního roku se mezi 112 příslušníky 
druhého ročníku umístil zhruba uprostřed, v�dosažení lepší pozice mu zabránily 
potíže s cizími jazyky. S�obrovskou radostí ale přijal zprávu, že pro příští 
školní rok byl jmenován kadetem praporčíkem (cadet sergeant major).
  V�létě roku 1907 měl možnost po dvou letech zase strávit několik týdnů na 
Santa Catalině. Plavil se na svém novém člunu, vyrobeném v�loděnici v�San Pedru,
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hrál golf a účastňoval se tanečních večírků. Na konci prázdnin, během cesty na 
východ do West Pointu, byl opět několik dnů hostem Ayerových v Pride’s 
Crossingu. „To místo je skvělé,“ psal otci, „krásnější, než je možno si vůbec 
představit, leží přímo na pobřeží. B. je zde a já nepochybuji o tom, že je to 
jediné děvče, které kdy mohu milovat.“
  
  Po dvou měsících prvního semestru třetího ročníku George opět začal ve studiu 
pokulhávat, ze 108 studentů byl devadesátý šestý v�chemii, sedmdesátý pátý ve 
filozofii a šedesátý šestý v�kreslení. Velitelé o něm přesto museli mít vysoké 
mínění a zřejmě dokázali rozpoznat, že jde o rozeného vojáka, neboť navzdory 
nevýrazným studijním výsledkům jej v�únoru roku 1908 povýšili do funkce 
adjutanta praporu kadetů, což znamenalo, že byl postaven do čela svého ročníku. 
Ocitl se tak v�samotném centru všeho dění: adjutant mimo jiné seznamoval každý 
den ráno nastoupené kadety s�denním rozkazem a vedl je při slavnostních 
pochodech a přehlídkách. Jeho nové postavení mu také umožnilo přestěhovat se 
z�šedivých kasárenských ubikací do dvoulůžkového pokoje v�komplexu zvaném První 
oddělení. Ve fotbalu však George stále stíhaly neúspěchy – když družstvo 
akademie jelo do Philadelphie na zápas s�námořníky, trenér jej k�jeho velké 
lítosti nechal doma,
  V�následujících měsících ponechávaly studium, povinnosti adjutanta a sportovní
aktivity, což vedle fotbalu byl překážkový běh, šerm šavlí, jízda na koni a pólo
na koních s�míčem a pálkami, Georgeovi jen málo volného času. Zaměstnávaly ho i 
jiné činnosti, z�nichž některé mohly dokonce vyvolávat úsměv, ale hodně 
vypovídaly o jeho snaze být dokonalý v�každém směru – Beatrici například 
přiznal, že až patnáctkrát denně si převléká uniformu, aby vždy vypadal čistě a 
upraveně. V�dopise z�22. února 1908, v�němž jí děkoval za blahopřání k�povýšení 
na adjutanta, také napsal: „Vzpomínáš, jak jsem kdysi dávno při projížďce říkal,
že bych chtěl být adjutantem, ale že se bojím, že toho nikdy nedosáhnu, a Ty jsi
řekla, že jím budu? V�tu chvíli jsem se rozhodl, že se mi to musí podařit. Teď, 
když ty prýmky mám, ve skutečnosti patří Tobě. Asi mě považuješ za blázna, když 
jsem tak spokojený sám sebou, ale po pravdě nejsem tak strašně nadšený. Když to 
totiž vezmeš věcně, porazil jsem asi sto mužů, což zase není tak mnoho. Chtěl 
bych, aby jich bylo daleko víc…“*((Blumenson: The Patton Papers 1885–1940, str. 
141.))
  Navzdory stále se upevňujícímu vztahu k�Beatrici Ayerové nezůstával George 
Patton zcela netečný ani k půvabům jiných dívek. Za pobytu na Santa Catalině v 
létě roku 1907 flirtoval s�jistou Deborah, to ale nebylo nic vážného. Problém 
vznikl, až když se seznámil se studentkou newyorské Vassar College Kate 
Fowlerovou-Grosvenorovou, která nejenže byla krásná, ale také nesmírně bohatá. 
Už v�relativně mladém věku získal její otec Elderidge M. Fowler velký majetek 
díky tomu, že na jeho pozemcích v�Minnesotě byla objevena ložiska železné rudy. 
Ještě jej rozmnožil vstupem do vedení mezinárodní firmy vyrábějící zemědělské 
stroje, kterou vlastnila jeho sestra, vdova po továrníku Cyrusu Hallovi 
McCormickovi, vynálezci žacího stroje. Když E. M. Fowler v�roce 1904 zemřel, 
dědický podíl Kate se odhadoval na 40 milionů dolarů, což byla na počátku 20. 
století závratná suma.
  Po nějakou dobu si George jak s�černovlasou a tmavookou Beatricí, tak se 
světlovlasou a modrookou Kate nejen dopisoval, ale také se s oběma scházel. Obě 
jej silně přitahovaly a dopis, v�němž se v�dubnu 1908 svěřuje se svým zmatkem 
sestře Nitě, končí slovy: „…z toho všeho můžeš vidět, že tvůj oddaný bratr se 
ocitnul v�pěkné kaši.“ Ještě v�zimě roku 1908 byl George stále mezi dvěma ohni –
Kate či Bea, Bea či Kate? Avšak i když se dvořil a často psal oběma, jeho dopisy
odhalují významný rozdíl v�hloubce vztahů a míře důvěry: zatímco Kate převážně 
skládal poklony na její krásu a inteligenci, vyjadřoval jí svůj obdiv a 
popisoval sportovní a společenské události, v�dopisech Beatrici otevíral své 
srdce a netajil se nejniternějšími pocity, pochybnostmi, přáními či trápeními. A
tak nakonec po několika měsících mučivého váhání se rozhodl pro Beu. K�jeho cti 
třeba říci, že svoji avantýru s�Kate před ní nezatajil. V�následujících letech 
se dokonce George a Beatrice s�Kate a jejím manželem, newyorským právníkem a 
bankéřem Van S. Merlem-Smithem, přátelsky stýkali. A protože George Patton vždy 
zůstával věrný svým přátelům, za druhé světové války jmenoval jejich syna svým 
pobočníkem a major Van S. Merle-Smith junior jím zůstal až do dne generálovy 
smrti.
  
  Při sportovních hrách akademie 9. června 1908 George Patton zazářil: obsadil 
druhé místo v�běhu na 220 yardů? a vyhrál překážkový běh na 120 yardů a na 220 
yardů, přičemž na 220 yardů vytvořil rekord akademie. Získal také stupeň 
„expert“ ve střelbě z�pušky a dál zlepšoval své šermířské umění. Začátkem 
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července za ním přijeli rodiče, sestra Nita a teta Nannie a mohli si 
poslechnout, jak George z�titulu své funkce kadeta adjutanta čte 4. července 
Deklaraci nezávislosti. Pak odejeli do Evropy navštívit Anglii, Francii a 
Itálii, zatímco George zůstal ve West Pointu a pomáhal s přijetím nováčků a se 
zajištěním chodu letního výcvikového tábora. Cesta Pattonových do Evropy byla 
důkazem, že finanční situace rodiny se zlepšila natolik, že mohli být opět 
považováni za majetné a po výhodném prodeji některých nemovitostí dokonce za 
bohaté. V�červenci a znovu v�září přijela v doprovodu sestřenice George 
navštívit Beatrice a na konci roku obdržel od rodiny Ayerových pozvání, aby 
strávil Vánoce v�jejich bostonském sídle.
  George se dvořil Beatrici již téměř šest let. I když nemluvili o lásce, bylo 
zřejmé, že jejich vztah už je natolik hluboký, že jeden bez druhého být nemůže. 
Pattonův životopisec Martin Blumenson je přesvědčen, že to byla Beatrice, kdo 
George svým jemným a nenápadným způsobem přiměla, aby na rozdíl od dosavadních a
spíš fantaskních představ začal seriózně a věcně uvažovat o své budoucnosti. 
Jeho pobyt ve West Pointu se chýlil ke konci a George si náhle uvědomil, že 
nestačí být jen zamilován, vyměňovat si s Beatricí dopisy a občas se 
navštěvovat. Intuitivně cítil, že jeho život už by zřejmě nikdy nebyl naplněn, 
pokud by se s�touto ženou, která již dlouho ovlivňovala prakticky všechno jeho 
jednání, neoženil. Také pocítil strach, že by ji mohl ztratit, nedá-li své city 
jasně najevo. A George Smith Patton junior, snící o statečných činech a činící 
všechno možné, aby vypadal jako hrdina nelekající se ničeho a nikoho, byl 
najednou vyděšený. Nicméně odpoledne 30. prosince 1908 v�knihovně bostonského 
domu Beatrici poprvé řekl, že ji miluje a že by si přál, aby se stala jeho 
ženou!
  O tom, jak moc si nebyl jistý a jak málo dokázal odhadnout Beatriciny pocity, 
nejlépe svědčí, že než sebral odvahu a pronesl své vyznání, připravil si text 
fingovaného telegramu, kterým by v�případě odmítnutí byl okamžitě odvoláván do 
West Pointu. Stalo se však, co by nejen mohl předpokládat, ale přímo by si tím 
mohl být jist snad každý kromě George Pattona – Beatrice jej neodmítla. Nicméně 
zatím se nehovořilo o formálním zasnoubení ani o jiných záležitostech týkajících
se společné budoucnosti. Značnou roli hrály Georgeovy obavy sebe či Beatrici 
zavazovat, protože nemohl vyloučit, že může být odeslán až na Filipíny, což byl 
obvyklý úděl čerstvě jmenovaných nižších důstojníků. Kromě toho nebylo jasné, 
jak bude reagovat Frederick Ayer, a George měl na paměti i Beatricino 
prohlášení, že nehodlá odejít z�domu, dokud otec žije. Zřejmě ale má pravdu 
Martin Blumenson, který napsal, že tímto tvrzením Beatrice čekající na Georgeovo
vyjádření pouze zakrývala skutečnost, že ve svých více než dvaceti letech ještě 
není vdaná – což ovšem George se svou „jasnozřivostí“ ve věcech lásky také 
nerozpoznal.
  Frederick Ayer měl George Pattona rád a nebyl nijak překvapen, ani mu nebylo 
proti mysli, že se s Beatricí do sebe zamilovali. Měl však vážné výhrady 
k�Georgeově volbě vojenského povolání a doufal, že jako jeho zeť by se vzdal 
dráhy armádního důstojníka a pracoval v�jeho podnicích. George si pana Ayera 
velmi vážil, a proto se rozhodl po vánočním rozhovoru s�Beatricí, že je na 
místě, aby se vyjádřil jako nápadník jeho dcery a informoval jej o svých 
záměrech do budoucna. V�odpovědi starý pán opatrně, ale dostatečně srozumitelně 
naznačil, že by měl George po ukončení akademie hledat civilní zaměstnání. 
Napsal: „Tvoje životní plány by byly dobré, kdybys získal velitelské místo v 
civilizované zemi, ale ne na Filipínách. Bojovat s�malárií není válka.“ V�tuto 
chvíli Frederick Ayer ve svých výhradách dál nezašel, neboť George ještě o 
Beatricinu ruku formálně nepožádal. Během následujících měsíců si vyměnili 
několik dopisů. George psal velmi zdvořile, ale až na malé zaváhání ve chvíli, 
kdy byl přesvědčen, že neustoupí-li, tak pan Ayer souhlas ke sňatku nedá, trval 
na svém: bude profesionálním vojákem a o žádném jiném zaměstnání neuvažuje. Ve 
vzájemné výměně názorů nikdy neporušil uctivý tón, avšak ve svém deníku�se 
vyjádřil zcela bez zábran, když k námitkám pana Ayera poznamenal: „…má typicky 
novoanglickou představu o ‚brutálním a bezuzdném žoldákovi‘… Yankeeové vždy 
považovali armádu za útulek zlodějů a vrahů.“
  Frederick Ayer si zřejmě uvědomoval, že sňatku Beatrice a George nezabrání, a 
že by tvrdý postup z�jeho strany mohl také znamenat, že ztratí dceru. Nicméně 
finanční a průmyslový magnát zvyklý prosadit své se ani v�osmdesáti sedmi letech
nevzdával snadno. Zvolil taktiku poukazování na těžkosti a meze vojenské profese
v�naději, že přece jen George odradí, a je třeba obdivovat způsob, jakým to 
činil. Mimo jiné hrál i na strunu vlastností, které u George správně rozpoznal a
mezi něž náležely i ješitnost a pocit nadřazenosti a výjimečnosti. V�dopise 
z�10. ledna 1909 mu napsal: „Muž v�armádě musí vždy mít pocit neusazenosti a 
musí si být vědom, že jeho umístění a možnosti domácího života jsou předmětem 
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diktátu i možného rozmaru někoho jiného, kým navíc může pohrdat, nebo dokonce 
jej i nenávidět. Muž jako Ty by neměl být takto ovládán. Měl by být svým pánem 
s�právem volně jednat a rozvíjet se ve svobodném světě… Každý nezávislý muž by 
si měl zvolit vlastní cestu životem a věřím, že vlastnosti charakterizující 
dobrého vojáka mu pomohou zvítězit, ať si vybere jakékoliv 
povolání.“*((Blumenson: The Patton Papers 1885–1940, str. 158.))
  George se však přesvědčit nedal. 18. ledna panu Ayerovi odpověděl: „Důvodem, 
proč jsem neodepsal dříve, bylo, že jsem chtěl věnovat své odpovědi potřebný 
čas, kterého kromě soboty a neděle mám velmi málo. Pokud se týká vojenské 
profese, myslím, že jsem si vědom většiny jejích stinných stránek. Jak pravíte, 
je omezující, ale nedomníváte se, že jen muž velmi malých schopností se vzdá 
svých ambicí, když se setká s�potížemi? Nemám zkušenosti, ale z�toho, co jsem 
četl o úspěšných mužích, usuzuji, že náleželi k těm, co jdou za svou utkvělou 
představou. Je pro mne těžké srozumitelně odpovědět na otázku, proč chci být 
vojákem. Pokoušel jsem se nalézt příčinu, když jsem se to snažil vysvětlit sám 
sobě, ale nikdy jsem se nedopátral žádných logických důvodů. Pouze to cítím 
uvnitř. Být vojákem je pro mne tak přirozené jako dýchat a přestat myslet na to,
že jím jsem, je stejně těžké jako přestat dýchat.“ *((Tamtéž, str. 162–163.))
  Ve složité situaci nebyl pouze George. I Beatrice musela řešit dilema: na 
jedné straně láska k�Georgeovi a na straně druhé oddanost a pocit povinnosti 
k�téměř devadesátiletému otci. Víceméně si uvědomovala, co znamená být manželkou
armádního důstojníka, proto se i ona několikrát, i když velmi ohleduplně, 
pokusila George přesvědčit, že civilní kariéra by snad nemusela být takovou 
tragédií. Když ale viděla, že neuspěje, stala se její noční můrou obava, že se 
George vzepře otcovým přáním a dá přednost vojenské kariéře před ní. Učinila 
proto zásadní krok a napsala mu: „Musíš se rozhodnout sám, a já potom s�Tebou 
půjdu kamkoliv.“ Tím Georgeovi vše – jako později i v�řadě jiných životně 
důležitých situací – nesmírně ulehčila, teď mohl postupovat odvážněji a 
rozhodněji.
  3. února odeslal panu Ayerovi další dopis: „Věřím, že víte o mém velkém obdivu
k�Vám a mém vysokém mínění o Vaší moudrosti a zkušenostech. Proto přemýšleje o 
své nejbližší budoucnosti jsem pečlivě zvažoval rady, které jste mi tak laskavě 
poskytl, a došel jsem k�rozhodnutí. Myslím, že není důležité, jak logicky muž 
uvažuje, když se snaží rozhodovat o své budoucnosti, nezbytně ale musí být do 
velké míry řízen tou nevysvětlitelnou silou zvanou instinkt. Já jsem proti ní 
bojoval až po samou hranici, kdy jsem to ještě považoval za bezpečné, ale 
zjistil jsem, že mne na prvním místě stále nutká do armády a do civilního 
zaměstnání až na místě druhém. Jsem si vědom, že jednat podle mého nezkušeného 
úsudku v�rozporu s�čestným názorem mnoha daleko zkušenějších lidí, než jsem já, 
může být nazváno opovážlivostí z�mé strany. Ale v�armádě jsem si jist sám sebou 
a mám to povolání rád, zatímco pokud jde o jiné životní cesty, nemám žádnou 
jistotu ani zkušenost, abych mohl říct, jestli se mi líbí nebo ne. A také, 
protože jsem mladý, stále věřím, že mohu uspět v�každém povolání, kde jsou 
nezbytnými předpoklady úspěchu vůle a tvrdá práce. Ale i velký úspěch 
v�zaměstnání, které nemám rád, bude pro mne méně cenný než menší úspěch v 
zaměstnání vhodném. Z�toho důvodu jsem v armádě, jak jsem vždy zamýšlel… Lituji,
že moje rozhodnutí nemusí ve všech ohledech odpovídat Vašemu úsudku, nebo 
dokonce ani Beatricinu. Ale protože jednám v�dobré víře a podle svých nejlepších
schopností, nemůže mé počínání být úplně špatné.“ *((Tamtéž, str. 165–166.))
  Pan Ayer odpověděl 9. února: „Drahý Georgi, po návratu z�New Yorku jsem našel 
Tvůj dopis. Vyčerpávajícím způsobem a srozumitelně jsi objasnil své postavení a 
rozhodnutí, k�němuž já můžu říct jen velmi málo. Vysoké postavení v�tvé profesi 
(jak já to chápu) prokazuje, že máš pro ni zálibu a že jsi jí plně oddán. Je 
proto přirozené, že chceš jít dál a sklízet úspěchy nebo přinejmenším pokračovat
do doby, než Ti pohled do trochu vzdálenější budoucnosti umožní zvážit jiné 
možnosti.“ **((Tamtéž, str. 166.)) Jak vidno, zkušený Frederick Ayer se 
vyjádření konečného stanoviska prozatím vyhýbal. Otázka manželství tak zůstávala
otevřená a nutno říci, že ani George se zatím nesnažil věci urychlit, neboť 
dosud stále ještě Beatrici veřejně a oficiálně nepožádal, aby se stala jeho 
ženou. 
  
  Po rozhodnutí věnovat se vojenské kariéře navzdory výhradám Fredericka Ayera 
musel George Patton v�první polovině roku 1909 řešit další závažný problém, 
který jej již určitou dobu trápil: ve které složce armády má sloužit. Odmítl 
dělostřelectvo, protože má v�bitvě příliš statickou roli a je daleko od ohniska 
událostí. Pěchota jej lákala vzhledem k�větší příležitosti na brzké povýšení. 
Největší přitažlivost však pro něj mělo jezdectvo, nejen kvůli tomu, že měl rád 
koně, ale také proto, že i mezi džentlmeny byli důstojníci jízdy vždy považováni
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za vyšší kastu. Už na konci předcházejícího roku se radil s�každým, jehož názor 
považoval za hodný pozornosti a užitečný. Jedním z�důstojníků, kterému nejvíc 
důvěřoval, byl učitel taktiky�kapitán Charles P. Summerall, jenž se později stal
velitelem 1. pěší divize a poté náčelníkem štábu americké armády. Ten mu 
doporučil jezdectvo. George bral rozhodování tak vážně, že mu to působilo i 
fyzické problémy jako nespavost a nechutenství – podobný boj s�podobnými 
následky zažíval i za první světové války, kdy musel volit mezi pěchotou a 
tanky. Nakonec, po několika mučivých týdnech váhání, si vybral jezdectvo. 
Beatrici napsal: „Pokud se týká povyšování, bude nepochybně pomalejší, ale 
nakonec povýšení v�míru nemá žádnou cenu … a v�době války začnou hledat někoho, 
kdo dokáže vítězit, a to bez ohledu na jeho hodnost… Já nechci zábavu, já chci 
úspěch. Raději budu sto let pracovat, abych vyhrál jednu bitvu, než si tisíc let
hrát.“ *((Tamtéž, str. 156.))
  V�závěrečných měsících pobytu ve West Pointu se George naplno těšil ze své 
funkce kadeta adjutanta. Miloval chvíle, kdy byl středem pozornosti, a působilo 
mu velkou radost, když při slavnostech davy přihlížejících oceňovaly jeho výkon 
a výkon kadetů pod jeho velením. Kromě toho, a to bylo ještě důležitější, do 
velké míry zvládl potíže při čtení působené dyslexií, a již nevznikaly situace, 
kdy by se byl nejraději propadl studem. Byl si vědom nutnosti vydržet ve 
chvílích, kdy se věci nedaří, a tvrdě pracovat, což spolu s�touhou po úspěchu 
pomůže překonat jakoukoliv překážku – jak pravil jeho otec. Současně si 
uvědomoval, že se musí snažit víc než ostatní, ale věřil, že oddanost službě a 
nepolevující úsilí přinesou ovoce a dovedou jej k�vítězství.
  Stále také věnoval hodně času studiu vojenské historie. Uvidíme, že tak činil 
po celý život a že načerpané znalosti tvořily jeden ze základních předpokladů 
jeho pozdějších úspěchů na bitevním poli. Jeho vědomosti o válečných událostech 
dob minulých, obeznámení se s�problémy dávných bitev a bojišť, znalost jednání 
vojevůdců, to vše ovlivnilo jeho vlastní velitelské rozhodování a povýšilo jeho 
kvalitu. Vždy bral v úvahu všechny faktory důležité pro konečné rozhodnutí a 
dokázal zvolit optimální a často i velmi odvážné řešení, neboť věděl, jak 
v�podobných situacích postupovali velcí válečníci před ním a co bylo příčinou 
jejich vítězství nebo co způsobilo jejich porážku. V�dopise rodičům ze 17. ledna
1909 napsal: „Jsem jiný než ostatní muži mého věku. Vše, co oni chtějí, je 
spokojeně žít a skonat v�požehnaném věku. Já bych byl ochoten žít v�mukách a 
zemřít zítra pro jediný den, kdy bych byl skutečně velký… Uvnitř mne je něco, co
mne spaluje a žene vpřed…V�noci se probouzím zalit studeným potem při představě,
že jsem v celém životě ničeho nedosáhl.“
  Jak již bylo zmíněno, George Patton neměl za pobytu ve West Pointu blízké 
přátele. Jeho spolužáci chovali vůči němu smíšené pocity. Obecně k�němu 
pociťovali náklonnost a obdiv pro jeho upřímnost, otevřenost a čestnost a 
s�blahosklonným úsměvem pohlíželi na opravdovost a nadšení, s�nimiž plnil 
všechny své povinnosti. Nicméně se domnívali, že se snaží až příliš, a zejména 
měli málo pochopení pro jeho posedlost budoucí slávou, kterou nedokázal skrýt. 
Když si však postěžoval na občasné pocity osamělosti otci, ten se ho jako vždy 
snažil povzbudit a napsal mu, že „muž, který cestuje sám, dojde dál a rychleji 
než ti, kteří jsou omezováni ohledy na jiné“.
  
  11. června se ve West Pointu konalo slavnostní vyřazení 103 úspěšných 
absolventů ročníku 1909. Všichni získali hodnost poručíka armády Spojených 
států. Podle „souhrnu zásluh“ byl mezi nimi George Patton junior na 43. místě. 
Tři další pozdější čtyřhvězdičkoví generálové Jacob L. Devers, Robert L. 
Eichelberger a William H. Simpson skončili na 39., 68. a 101. místě. George mohl
pociťovat oprávněné uspokojení a hrdost: navzdory všem potížím, které musel 
překonat – i když nic nevěděl o dyslexii, skutečné příčině většiny z�nich – 
absolvováním Vojenské akademie Spojených států ve West Pointu, úspěšně zvládl 
první a nejdůležitější krok na dlouhé cestě k�vysněnému cíli – být jednou velkým
generálem.
  Čestným hostem vyřazovacího ceremoniálu byl ministr války Jacob McGavock 
Dickinson. Při ranním příjezdu jej vítal oddíl jízdy a sedmnáct dělových salv. 
Sbor kadetů pro něj připravil přehlídkový pochod a ministr v�projevu zdůraznil, 
že hlavní povinností kadetů je zasvětit život národu, ať zůstanou ve vojsku, 
nebo odejdou do civilního života. Slavnosti byla přítomna i Pattonova rodina a 
Beatrice Ayerová a otec Patton byl jmenován členem výboru návštěvníků. George to
potěšilo a další radost mu způsobil profesor taktiky kapitán Morton F. Smith, 
důstojník pověřený organizováním celé ceremonie, když řekl Pattonovi seniorovi: 
„O budoucnost vašeho chlapce nemusíte mít starost. Vždy dělá víc, než se od něj 
požaduje.“ Po skončení programu ve West Pointu absolventi odejeli do New Yorku, 
kde byla v�hotelu Astoria za účasti jejich rodinných příslušníků uspořádána 
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velkolepá večeře. Příští den ráno Georgeovi rodiče navštívili klenotnictví 
Tiffany, kde pro něj zakoupili jako promoční dar drahé hodinky. Měl je u sebe 
jak za�mexického tažení v�roce 1916, tak po celou první světovou válku.
  
  
  
  
Poručík jezdectva
  
Současně s�jmenováním poručíkem jezdectva armády Spojených států byl George 
Patton vyrozuměn o přidělení k�15. jezdeckému pluku a obdržel rozkaz hlásit se 
v�září roku 1909 ve Fort Sheridanu ve státě Illinois. Ve Fort Sheridanu byla 
posádkou jen část 15. pluku, zbytek se nacházel ve Fort Myeru ve Virginii a Fort
Leavenworthu v�Kansasu. Jednou z�prvních povinností nově jmenovaného důstojníka 
bylo informovat adjutanta pluku a dotázat se ho, kde je možno jej kontaktovat 
ještě před nástupem služby. Protože George nevěděl, že kancelář adjutanta je ve 
Fort Myeru, zaslal požadovanou informaci do Fort Sheridanu. Po několika dnech se
mu vrátila s�doprovodným dopisem kapitána F. C. Marshalla. Kapitán Georgeovi 
taktně sděloval, že vše je v�pořádku až na jedno – má napsat nové hlášení a 
adresovat je správně. George tak učinil a za pochybení se omluvil.
  Větší část letní dovolené George prolenošil rybařením na ostrově Santa 
Catalina. Pak napsal Beatricině matce paní Ellen Ayerové, zda může koncem srpna,
před nástupem do služby, přijet na návštěvu. Odpověď byla samozřejmě kladná. 
Georgeův příjezd do Avalonu, Ayerova letního sídla v Pride’s Crossingu, oslnil 
zejména dámy – náhle se objevil na koni a místo, aby před domem sesedl, vyjel po
širokém schodišti až na rozlehlou terasu, kde byla shromážděna celá Ayerova 
rodina, před Beatricí seskočil a vysekl jí hlubokou poklonu. V�Avalonu George 
strávil několik nádherných dnů včetně velké oslavy devatenáctých narozenin 
Beatriciny mladší sestry Kay.
  
  Americká pravidelná armáda měla v�roce 1909 celkem 84 971 mužů, z�čehož bylo 4
299 důstojníků. Vojáci byli ponejvíce rozmístěni v�malých posádkách, kde jejich 
počet obvykle odpovídal velikosti praporu.? Jednou z nich byl i Fort Sheridan, 
ležící nedaleko Chicaga. Svobodnému Georgi Pattonovi byl po příchodu přidělen 
byt o dvou místnostech, o němž prohlásil, že je nesmírně špinavý a kromě železné
postele a slušně vypadajícího mahagonového stolu tam není nic. I když nebyl z 
West Pointu zvyklý na žádný přepych, přece jen jej úroveň nového bydlení 
zaskočila. I to však byl důsledek tehdejší celkově velmi špatné finanční situace
armády, projevující se nejen malými platy, ale i chudým vybavením posádek. 
Naštěstí předpisy dovolovaly, aby si důstojník opatřil „vlastní stůl umístěný 
uprostřed místnosti nebo u zdi, postel, pohodlné židle, obrazy, závěsy a 
koberce“.
  Patton byl zařazen do roty K (troop K), které velel kapitán Francis Cutler 
Marshall, jeden z�mála důstojníků, jichž si George skutečně vážil. Kapitán 
Marshall absolvoval West Point v�roce 1890, hned poté sloužil během válek se 
siouxskými kmeny u 8. jezdeckého pluku a v�letech 1900 až 1901 se účastnil 
vojenské výpravy vyslané spolu s�britskými, německými, ruskými a japonskými 
jednotkami do Číny k�potlačení boxerského povstání. Během čtyř z�Pattonových 
pěti let strávených ve West Pointu tam kapitán Marshall vyučoval taktiku. Byl to
muž uvážlivý, trpělivý, klidného vystupování a současně i vysoce kompetentní 
velitel. George Pattona měl rád pro jeho pracovitost a očividnou snahu vyniknout
a v�počátcích jeho skutečného vojenského života ve Fort Sheridanu byl pro něj 
ideálním učitelem. 20. září 1909 George napsal otci: „Jsem opravdu rád, že jsem 
se dostal do roty kapitána Marshalla, neboť mne učí mnoho věcí, o nichž se 
velitelé druhých dvou čerstvě přidělených poručíků ani nezmíní.“ Marshall věřil 
v�praktický výcvik a postupně svěřoval Pattonovi větší a větší odpovědnost a 
Georgeovi se tak dostalo lekcí, které mu byly v�jeho pozdější kariéře k�velkému 
užitku. Jako každý nezkušený mladý důstojník se měl co učit a nešlo jen o 
zvládnutí běžných úkolů. Netrvalo například dlouho, než pochopil, že v�jeho 
povolání bude vždy daleko nejdůležitější a také nejtěžší získat si a udržet 
respekt podřízených. 
  Plnění služebních povinností bylo pro důstojníky ve Fort Sheridanu celkem 
monotónní záležitostí,�prakticky den co den se opakujícím rituálem. George proto
vítal každou změnu, zejména přesuny a polní táboření, což bylo součástí výcviku 
jezdeckých jednotek. Kapitán Marshall jej brzy pověřil velením předsunutého 
oddílu, pohybujícího se podle map před hlavními silami a provádějícího průzkum, 
jak by tomu bylo tváří v�tvář skutečnému nepříteli. Patton také vyhledával pro 
hlavní síly vhodná místa k�táboření a jeho vojáci připravovali stany a střežili 
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tábořiště. V�době volna hrál fotbal a pólo, jako svobodný byl zván na večeře či 
sváteční obědy do rodin ženatých důstojníků, a pokud to bylo možné, zajížděl do 
blízkého Chicaga, kde se účastnil čilého společenského života včetně návštěv 
plesů a divadelních představení.
  Vánoční dovolenou roku 1909 Patton strávil s�Ayerovými v�Bostonu a otázka 
manželství byla hlavním tématem jeho rozhovorů s�Beatricí. Ani ona, ani George 
už nehodlali dál vyčkávat, ale věděli, že pokud Ayerovi nevysloví souhlas, 
svatba nebude. George, vědom si výhrad pana Ayera, však neměl odvahu sám hnát 
věci na ostří nože, proto se nakonec s�Beatricí dohodl, že svolení rodičů se 
bude snažit získat ona. Oba věděli, že nebude snadné změnit postoj otce, který, 
přestože měl George rád, nechtěl připustit, aby jeho milované dítě odešlo do 
nějaké bohem zapomenuté vojenské posádky v�pustině, a tvrdil, že pokud má George
opravdu na srdci její dobro, měl by učinit jedinou rozumnou věc – odejít 
z�armády a přijmout jedno z�řady zaměstnání, která pro něj byla v�Bostonu 
připravena. Bylo jasné, že Beatrici čeká tvrdý boj, ale jak později napsala její
dcera Ruth Ellen, „byla nejcílevědomější z�Ayerových dětí a nakonec vždy 
prosadila svou“. Když otec dál trval na tom, aby George změnil povolání, 
Beatrice se zamkla v ložnici a zahájila hladovku. Ruth Ellen však prozradila, že
vždy o půlnoci se schodišťovou šachtou snášel na provázku košík, který sestra 
Kay naplnila různými dobrotami. Nicméně se zdálo, že Bea je den ode dne bledší a
křehčí, a bylo ji možno vídat, jak dlouhé hodiny sedí bez hnutí a se smutnou 
tváří na okenním parapetu. Když bylo zřejmé, že se na její stranu přidala celá 
ženská část Ayerovy rodiny včetně matky, otec asi po týdnu vzdorování 
kapituloval.
  Někteří Pattonovi životopisci uvádějí, že ke změně jeho postoje do značné míry
napomohl i dopis, který mu George poslal začátkem ledna a v němž mimo jiné 
podrobně uvedl finanční situaci své rodiny. Frederick Ayer se totiž do té doby 
domníval, že budoucí zeť nedisponuje majetkem, který by dostačoval k zajištění 
rodiny, z�rozboru však bylo zřejmé, že Pattonovi jsou na tom finančně poměrně 
velmi dobře. Sedmého března 1909 Georgeovi napsal: „…víš, jak Beatrice 
prosvětluje naše životy a jak ji všichni hluboce milujeme. Vždy nás činila 
šťastnými a doufáme, že i Tobě bude vždy přinášet radost tak jako nám. 
Samozřejmě že s�jejím odchodem odejde polovina našeho domova, ale svěřujeme Ti 
ji s�láskou a s�největší důvěrou. Avšak toužebně budeme čekat na každý její 
návrat k�nám; budeš to mít trvale na paměti?… Když naše děti vstupovaly do 
manželství a opouštěly domov, bylo mým zvykem poskytnout jim měsíční finanční 
podporu a totéž učiním i v�případě Beatrice a její mladší sestry. A to bez 
ohledu na jejich poměry a z�důvodů, které vysvětlím později.“ *((Blumenson: The 
Patton Papers 1885–1940, str. 200–201.))
  Brzy nato kapitán Marshall a jeho žena pozvali Beatrici na návštěvu Fort 
Sheridanu, aby mohla na vlastní oči vidět, jak vypadá život rodiny důstojníka. 
Do Fort Sheridanu se vypravili i další příslušníci Pattonova a Ayerova klanu. 
Stručně řečeno, byli šokováni, a když Georgeova matka zjistila, jak bude její 
syn s�manželkou a dětmi bydlet, trvala na tom, že si musí pořídit vlastní byt, 
který by odpovídal jejich obvyklému standardu. Georgeovi dalo hodně práce jí 
vysvětlit, že za žádné peníze si v�posádce nemůže koupit pohodlný byt, stejně 
jako si nemůže koupit hodnost, a v�oněch dobách se byty důstojníkům přidělovaly 
výlučně s�přihlédnutím k�jejich hodnosti. A jako jeden z�nejníže postavených 
důstojníků byl George na samém konci seznamu uchazečů o slušnější bydlení. 
Rozhodující však byl postoj Beatrice. Ta byla zpočátku natolik vyvedena z�míry, 
že dokonce Georgeovi navrhla zasnoubení zrušit s�tím, že nikdy nedokáže být 
vhodnou manželkou profesionálního vojáka. Nakonec ale názor změnila; jak se 
ukázalo, měl pravdu otec Ayer, když v�již zmíněném dopise ze 7. března mimo jiné
uvedl: „Vím, že Vaše bydlení nebude takové, jaké byste měli v�civilním životě, 
ale myslím, že Beatrice se dokáže do určité míry uskromnit, jak to musí činit 
všichni dobří vojáci a námořníci, a Ty víš, že je hromsky dobrý námořník.“
  
  Díky intervenci kapitána Marshalla u velitele pluku byla Georgeovi poskytnuta 
pětitýdenní dovolená. Svatba poručíka George Smithe Pattona juniora a Beatrice 
Ayerové-Banningové, konající se 26. května 1910 v�nádherném prostředí letní vily
Avalonu v Pride’s Crossingu, se stala jednou z�nejvýznamnějších společenských 
událostí toho roku na severním pobřeží státu Massachusetts. Beatriciným 
zásnubním prstenem byla zlatá miniatura Georgeova absolventského prstenu z�West 
Pointu, uprostřed osazená topazem, Georgeovým měsíčním kamenem. Svatební obřad 
se uskutečnil v�květinami přeplněném episkopálním*((Episkopální církev – 
americká odnož anglikánské církve.)) kostele sv. Jana v�Beverly Farms, nedaleko 
Pride’s Crossingu. George vypadal v�parádní uniformě velmi dobře a stejně tak i 
Beatrice v šatech z�krémového saténu, v�nichž se před pětadvaceti lety vdávala 
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její matka; nyní je zdobily čerstvé pomerančové květy přivezené z�Lake Vineyardu
v�krabici vyložené vlhkou bavlnou. Byla to první vojenská svatba na severním 
pobřeží od občanské války a účastnili se jí nejen příslušníci bostonské 
smetánky, ale i hosté z�New Yorku, z Minnesoty, domovského státu Ellen Ayerové, 
z�Virginie, z�Kalifornie i z�hlavního města Washingtonu. Zvláštní vlak je 
přivezl�z bostonského Severního nádraží do Beverly Farms, odkud je čekající 
kočáry přepravily ke kostelu sv. Jana. Po skončení obřadu prošli novomanželé 
slavobránou z tasených šavlí vytvořenou důstojníky, Georgeovými přáteli. Pak 
všichni odejeli do Pride’s Crossingu, kde se v�Avalonu konala velká hostina 
s�orchestrem vyhrávajícím na terase nad mořem. Poté co Beatrice rozřízla 
Georgeovou šavlí svatební dort, pokračovala zábava až do pozdního odpoledne. 
V�podvečer hosté nastoupili do čekajícího vlaku, který je odvezl do Bostonu, kde
byly pro řadu z�nich připraveny pokoje v�předních hotelech.
  Do bostonského hotelu se odebrali i George a Beatrice a ráno odjeli do New 
Yorku. Tam se nalodili na luxusní německý parník Deutschland, kde je čekalo 
květinami vyzdobené novomanželské apartmá, a vydali se na měsíční svatební cestu
do Anglie. 3. června loď přistála v Plymouthu a manželé Pattonovi strávili řadu 
nádherných dnů v Cornwallu, kraji krále Artuše. Po pobytu v�Londýně, kde George 
mimo jiné zakoupil řadu knih pojednávajících o vojenství, které se staly 
základem jeho pozdější rozsáhlé odborné knihovny, se koncem června vrátili domů.
Po krátké zastávce v Pride’s Crossingu dorazili 29. června do Fort Sheridanu.
  Jejich nový domov měl daleko do Lake Vineyardu nebo rezidencí Ayerových 
v�Bostonu či v Pride’s Crossingu. Byl to domek s�místnostmi tak malými, že 
v�obývacím pokoji bylo možno umístit jen čtyři židle, a šatní skříň v�ložnici 
byla tak úzká, že Pattonův slamák tam mohl být uložen, jen když stál na hraně. 
Navíc, krátce předtím, než se nastěhovali, byl celý dům vymalován švestkovou 
modří, která ubytovacímu důstojníkovi zbyla po natření místní železniční 
zastávky. George, Beatrice i její sestra Kay, která jí přijela pomoct s�úklidem,
měli plné ruce práce, než tuto spoušť jakžtakž zcivilizovali. Už začátkem srpna 
však Georgeova rota K�odjížděla na manévry do Wisconsinu a on sám dostal na 
starost přepravu koní a mul. Beatrice ho chtěla doprovodit a ubytovat se ve 
městě poblíž tábora, kapitán Marshall jí to však rozmluvil – jednak bude Patton 
plně zaměstnán, jednak manželky ostatních důstojníků zůstávají ve Fort 
Sheridanu. Bea se dala přesvědčit a namísto do Wisconsinu odjela s�Kay strávit 
zbytek léta do Pride’s Crossingu.
  Po návratu v�polovině září Georgeovi rozradostněně oznámila, že je těhotná, 
ale k�jejímu zklamání jeho reakce nebyla nijak nadšená. Ruth Ellen Tottenová 
napsala: „Pro maminku to bylo dosažení konečného cíle, jímž je v�životě ženy 
nalezení lásky, její opětování a posvěcení schopností mít dítě. … Na druhé 
straně Georgie měl pocit, že se mezi něj a jeho vysněnou dívku vkrádá stín. On 
ji chtěl pro sebe a byl lehce rozmrzelý, že se k�nim zakrátko ještě někdo 
připojí. Maminka to samozřejmě vycítila.“
  Beatrice nedůvěřovala posádkovému doktorovi, kterého navíc považovala za 
odpudivý zjev, zejména pro jeho zlozvyk stále žvýkat tabák. Svěřila se proto do 
péče odborníka v�Chicagu, který jí byl doporučen bostonským rodinným lékařem. Po
celou dobu těhotenství jí dělala ve Fort Sheridanu společnost a pečovala o ni 
některá dáma z�Pattonovy nebo Ayerovy rodiny. Odpoledne 11. března 1911 se dítě 
narodilo. Byla to dcera a byla pokřtěna Beatrice Smithová-Pattonová, což bylo 
později změněno na Beatrice Ayerová-Pattonová juniorka. Rodina ji hned začala 
nazývat Bee a to Beatrici juniorce zůstalo po celý život. George, který byl vždy
tím, komu byla věnována hlavní pozornost, se náhle cítil odsunut na vedlejší 
kolej – dítětem a ještě ke všemu děvčetem! Po období trvající zhruba rok nebyl 
schopen se s�tím smířit, o dceři se nevyjadřoval nijak lichotivě a tvrdil: 
„Někteří mizerové říkají, že je mi podobná, což ale vůbec není pravda, protože 
je ošklivá.“
  Počáteční přístup George Pattona k�dceři byl do značné míry určován 
podvědomými pocity vycházejícími z�psychologie klanu Pattonů, což zřejmě velmi 
přesně vystihla Ruth Ellen Tottenová: „Maminka vyrůstala v�úzce spjaté rodině, 
kde platilo ‚čím početnější, tím veselejší‘, zatímco Pattonové byli vždy posedlí
myšlenkou, že především musí být zachováno jméno. Nikdy se nevzpamatovali 
z�fyzických a psychických ztrát utrpěných za občanské války, kdy tolik Pattonů a
jejich příbuzných zemřelo na bitevních polích u Gettysburgu a Winchesteru. Majíc
toto na paměti se maminka Georgieho otázala: ,Vadí ti, že je to děvče?‘ Protože 
ji z�celého srdce miloval, odpověděl: ,Co si to myslíš, Beaty? Vždyť jsem se 
přece s�jedním dokonce i oženil.‘“ *((D’Este: Patton. A Genius for War, str. 
121.))
  George a Beatrice zatím neměli mnoho času uvyknout společnému životu 
vyžadujícímu hodně vzájemného pochopení a tolerance, zejména ve stísněných 
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podmínkách malého domku v�zastrčené posádce, a narození dítěte situaci ještě 
zkomplikovalo. Když George, cítící se zanedbávaný a odstrčený, propadl jednomu 
ze svých záchvatů deprese, neuniklo to pozornosti okolí a zanedlouho po narození
Bee nečekaně navštívila Beatrici manželka velícího důstojníka. Po úvodních 
společenských frázích se začala dotazovat, zda je mezi ní a manželem všechno 
v�pořádku, zda jsou šťastni, a neušetřila ji ani otázek hodně intimní povahy. 
Když zmatená Beatrice chtěla vědět pravý důvod toho všeho, dozvěděla se, že se 
velitel posádky, když přišel domů na oběd, zmínil, že ráno, při cvičení ve 
střelbě z�pušky, Patton po celou dobu stál v�prostoru terčů, aniž se nějak 
chránil, a velitel projevil obavu, zda se mu nepřihodilo něco natolik vážného, 
že se tímto způsobem pokusil o sebevraždu – možná kvůli problémům v�rodině. Po 
návratu ze služby George našel Beatrici se sbalenými zavazadly čekající na taxi,
které ji s�malou Bee mělo odvézt do Chicaga, odkud hodlala zamířit rovnou do 
Pride’s Crossingu. Musel užít vší své výmluvnosti, aby Beatrici přesvědčil, že 
nešlo o nic jiného než o jeden z�jeho fanfaronských kousků. Podobně se už jednou
zachoval při střelbách ve West Pointu, kdy zkoušel svou odvahu a údajně si 
ověřoval, zda měl pravdu George Washington, když hovořil „o zábavném zvuku kulek
svištících kolem uší“. I když Beatrice nakonec kufry vybalila, příliš pochopení 
pro manželovy nápady neprojevila. Působila sice křehce, až bezbranně a George 
velmi milovala, ale v�počátečních letech jejich soužití se nejednou stalo, že 
zcela z�míry vyvedený Patton náhle zjistil, že jeho něžná dívenka se dokáže 
pěkně rozlítit a je schopna zcela nečekaných reakcí. Bylo jeho chybou, když 
zapomínal, že je dcerou Fredericka Ayera, muže pověstného silnou vůlí, 
umíněností a rozhodností.
  Při častých stěhováních souvisejících s�Georgeovými služebními povinnostmi se 
stalo zvykem, že všechny starosti s�tím spojené vždy připadly Beatrici. 
Neprotestovala a George to časem začal brát jako něco daného jednou provždy. Na 
konci jednoho z�pozdějších pobytů ve Francii se před návratem do Států spokojený
a dobře naladěný vrátil do bytu, kde na hromadě zavazadel seděla unavená 
Beatrice. Rozhlédl se a nonšalantně poznamenal, že jistě nezapomněla zabalit i 
jeho šavle uložené pod postelí. Beatrice se tam podívala a uviděla více než 
třicet zaprášených a ušpiněných šavlí. To už nezvládla. Chytila jednu do obou 
rukou a hnala se na George. Ten začal utíkat přeskakuje židle a převraceje stoly
s�úpěnlivými výkřiky, ať přestane. Když jej už měla na dosah a máchla šavlí, 
manžela naštěstí minula, ale sek byl tak prudký, že odštípl kus stolu. George 
pak zbraně beze slova zabalil sám.
  V�květnu 1911 byl velitel roty K�kapitán Francis C. Marshall načas převelen do
Fort Leavenworthu v�Kansasu a po dobu jeho nepřítomnosti, nebo alespoň než 
dorazí důstojník s�příslušnou hodností, byl velením roty pověřen George Patton. 
Poručíci obvykle čekali celé roky, než mohli velet rotě, a pro George to bylo 
velké vyznamenání, projev důvěry v�jeho úsudek a vojenské znalosti. Bylo také 
zřejmé, že vysoké mínění o Pattonovi neměl jen kapitán Marshall, ale že i vyšší 
velitelé oceňovali jeho služební horlivost a kompetentnost, kterou prokázal i 
tím, jak se na podzim předchozího roku úspěšně zhostil velení kulometné četě 
během dovolené jejího řádného velitele. Nakonec velel rotě K�téměř čtyři měsíce 
a získal při tom další cenné zkušenosti.
  
  Patton si ale uvědomoval, že velení rotě je jen dočasnou záležitostí, a 
zůstane-li ve Fort Sheridanu, mohou uběhnout celé roky, kdy se nic nepohne a 
bude mu utíkat drahocenný čas. Byl také přesvědčen, že se ve Fort Sheridanu už 
naučil vše, co bylo v�této malé posádce možné, a další pobyt mu tam již nebude 
k�žádnému užitku. Zvažoval proto jak dál. Jednou z�lákavých možností bylo 
absolvování Školy jezdecké služby ve Fort Riley v�Kansasu, kde by si nepochybně 
rozšířil znalosti a zvýšil kvalifikaci. Obrátil se proto na velitele svého pluku
plukovníka Josepha Garrarda s�dotazem, jaká je možnost, že by mohl ještě do 
konce roku nastoupit do Fort Riley. Plukovník odpověděl, že žádná, že musí mít 
odslouženy nejméně tři roky, aby padalo v�úvahu jeho převelení do Fort Riley. To
ovšem znamenalo, že stejně jako bylo povinností prakticky každého mladého 
důstojníka jezdectva, bude muset strávit jistou dobu na vzdálených Filipínách.
  Patton přesvědčen, že jedinou jistou cestou ke slávě a k�hodnostem je účast 
v�bojových akcích, nebyl takovou představou nijak nadšen. Na Filipínách bylo 
právě potlačeno velké postání, v�jehož průběhu si řada důstojníků americké 
armády vydobyla ostruhy, byl tam však už klid, a proč tedy přeplouvat Tichý 
oceán k�výkonu několika let monotónní posádkové služby? Uvažoval proto i nad 
možností studia na Škole francouzského jezdectva v�Saumuru, neboť podle nových 
směrnic ministerstva války to bylo podmínkou, aby se důstojník jezdectva mohl 
stát učitelem taktiky ve West Pointu, což byla další z�alternativ budoucího 
uplatnění, o kterou by se vážně zajímal. Přemýšlel i nad tím, jaké by měl naděje

Stránka 35



HUBÁČEK Generál Patton
na jmenování vojenským přidělencem na některém z�amerických vyslanectví. Nakonec
ale došel k�závěru, že pro nejbližší budoucnost by bylo nejlepším řešením 
převelení do Fort Myeru ve Virginii, kde bylo umístěno velitelství a část 15. 
jízdního pluku. 
  Fort Myer leží západně od Washingtonu, na Arlingtonských výšinách nad řekou 
Potomakem. Původně pozemky patřily Georgi Washingtonovi, který je odkázal svému 
nevlastnímu synovi, jehož dcera se provdala za Roberta E. Leea –vrchního 
velitele konfederační armády za občanské války. V�červenci roku 1861, vzhledem 
k�obavě z�útoku konfederačních vojsk na hlavní město Unie, nařídil prezident 
Lincoln strategicky významné Arlingtonské výšiny obsadit a opevnit a nová 
pevnost dostala název Fort Whipple. Po občanské válce byl také na sousedících 
dvou stech akrech vybudován Arlingtonský národní hřbitov, nejvýznamnější 
pohřebiště amerických vojáků. V roce 1870 byla v pevnosti umístěna trvalá 
posádka a současně byla přejmenována na Fort Myer na počest brigádního generála 
Alberta J. Myera, prvního velitele spojovacího sboru armády Spojených států. 
V�roce 1887, když byl velitelem Fort Myeru bývalý významný unionistický generál 
Philip Henry Sheridan, bylo rozhodnuto, že se pevnost stane ústřední posádkou 
amerického jezdectva, a v�následujícím půlstoletí tam byla dislokována většina 
nejslavnějších jezdeckých pluků. Od roku 1908 byl Fort Myer také sídlem úřadu 
náčelníka generálního štábu americké armády. Ještě v�jednom směru se Fort Myer 
proslavil: stal se místem prvních krůčků rodícího se vojenského letectva; když 
si armádní spojovací sbor objednal u bratrů Wrightových dvouplošník, Orville 
Wright s�ním 9. září 1908 při zkušebním letu provedl sedmapadesát obletů 
posádkového cvičiště. 
  Ve�Fort Myeru sloužili důstojníci z�nejváženějších a nejvlivnějších amerických
rodin a mnozí z�nich také náleželi k�nejlepším jezdcům a hráčům póla z�celé 
armády. Služba ve Fort Myeru umožňovala přístup do horních vrstev washingtonské 
společnosti, kde bylo možno navazovat užitečná přátelství a důležité kontakty 
s�členy Kongresu, s�vysokými vládními úředníky a především s�pracovníky 
ministerstva války. Jako sídlo velitelství 15. jezdeckého pluku by byl Fort Myer
ideálním místem pro ambiciózního mladého důstojníka typu George Pattona. Pluk se
účastňoval ceremonií při pohřbech významných vojenských osobností, zajišťoval 
slavnostní doprovod zahraničním hodnostářům, králům a prezidentům, jejich 
manželkám a rodinným příslušníkům. Důstojníci pluku tančili v�sálech cizích 
vyslanectví, na slavnostních bálech, byli hosty v rezidencích pozemkových, 
obchodních a finančních magnátů a dostávali pravidelná pozvání na velké hony.
  S kapitánem Marshallem, jeho bývalým učitelem ve West Pointu a velitelem roty 
K�ve Fort Sheridanu, pojilo Pattona skutečné přátelství. Proto se neváhal na něj
obrátit s�žádostí o radu, jak má postupovat v otázce jak eventuálního odjezdu do
Saumuru, tak, a to především, možnosti převelení do Fort Myeru. Věděl, že bez 
vlivných přímluvců se mu to nepodaří. Proto Marshallovi otevřeně napsal, že chce
požádat otce, aby v�jeho prospěch intervenoval u svého známého generálního 
adjutanta ministerstva války generálmajora Freda C. Ainswortha, a že také hodlá 
využít kontaktů své rodiny v�Kalifornii a Texasu a rodiny Ayerových 
v�Massachusetts. Kapitán Marshall odpověděl, že je třeba pevně uchopit „zaječí 
pracičku“ a nepominout žádnou možnost vlivné intervence. Také nabídl, že až se 
George s�konečnou platností rozhodne, zda Saumur, nebo Fort Myer, napíše 
doporučující dopis svému příteli majoru Charlesi D. Rhodesovi, prvnímu pobočníku
náčelníka generálního štábu generála Leonarda Wooda, neboť „Rhodes bude schopen 
říci Woodovi několik věcí, které se těžko mohou objevit ve Vaší žádosti o 
přemístění“. George, jeho rodina i Ayerové skutečně nasadili všechny páky, aby 
se zdařilo převelení z�Fort Sheridanu do Fort Myeru a aby se to stalo pokud 
možno co nejdřív. Slibná mohla být i pomoc majora Willieho Hortona, v�té době 
nápadníka Beatriciny sestry Katherine Ayerové, který zastával na washingtonském 
ministerstvu války vlivné místo. 
  V�říjnu roku 1911 George, Beatrice a Bee odjeli do Kalifornie, kde Patton 
senior zatím dokončil přestavbu Lake Vineyardu, vybudovaného před šedesáti lety 
Benjaminem Davisem Wilsonem, v�elegantní moderní sídlo s�pěti ložnicemi. 
V�listopadu se rodina vrátila do Fort Sheridanu, a ať už to bylo zásluhou majora
Hortona či intervence rodinných klanů, začátkem prosince George obdržel rozkaz 
hlásit se do služby na velitelství 15. jezdeckého pluku ve Fort Myeru. 
  Ve srovnání s�Fort Sheridanem byl Fort Myer pro Pattonovi hotovým rájem. 
Navzdory Georgeově nízké hodnosti jim byl přidělen velký a pohodlný byt a 
zejména Beatrice, která Fort Sheridan snášela jen s�velkým sebezapřením, byla 
nyní nadšena. Blízkost Washingtonu umožňovala účastnit se bohatého společenského
života, stýkat se zajímavými a důležitými lidmi a Beatrice, zvyklá na život mezi
smetánkou východního pobřeží, mohla konečně uplatnit svůj talent, vzdělání a 
společenské zkušenosti. Sebedůvěry nabýval po jejím boku i George a kromě 
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bydlení se výrazně zvýšila i celková životní úroveň rodiny. Trvale zaměstnávali 
hospodyni a šoféra pro svůj nový vůz, neboť jak George napsal otci, prakticky 
každý má šoféra a nemohou si dovolit „zůstat stranou“. I když George vlastnil 
několik koní už za pobytu ve Fort Sheridanu, uvědomil si, že pro Fort Myer 
potřebuje to nejlepší, má-li obstát v�pólu a při častých jezdeckých soutěžích. 
Navštívil proto vyhlášené chovatele ve Virginii a Kentucky a po pečlivém výběru 
koupil registrované plnokrevníky; jeho stáj nakonec tvořilo sedm koní. 
  Po nástupu do Fort Myeru byl George přidělen k�rotě A kapitána Juliana R. 
Lindseyho. Kromě účasti na ceremoniálních akcích náležel k povinnostem 
důstojníků 15. pluku výcvik vojáků v�jízdě na koni, do úmoru opakované nasedání 
a sesedání, nácvik průzkumu a hlídkování, střelba, šerm a především svědomitá 
péče o koně. Obdobně tomu sice bylo i u všech ostatních jezdeckých jednotek, ale
jak Patton brzy zjistil, ve Fort Myeru byl výcvik daleko náročnější a tvrdší, ve
všem se vyžadovala absolutní dokonalost, neboť vzhledem k�těsnému sousedství 
hlavního města nebyla žádná jiná posádka tak na očích nadřízených i veřejnosti. 
Zvýšené nároky ovšem pečlivému, až puntičkářskému Pattonovi nevadily, dokonce si
pochvaloval, že ve Fort Myeru je vše „vojáčtější“. Velitel roty A kapitán 
Lindsey také mohl brzy prohlásit, že vzhledem k�pozornosti, jakou poručík George
Smith Patton věnuje služebním povinnostem, a vzhledem k�jeho profesionální 
horlivosti, chování a výkonnosti považuje jeho práci za vynikající, plně 
odpovídající požadavkům kladeným na důstojníka elitní jednotky.
  Po třech měsících od nástupu do Fort Myeru byl Patton jmenován do funkce 
ubytovatele (zásobovacího důstojníka) 1. eskadrony. Ale v�tu dobu už také 
pochopil, že výkonnost, zdatnost a dovednost jsou jedna věc, má-li se však 
splnit jeho sen o vojenské kariéře korunované vysokými hodnostmi a funkcemi, je 
třeba ještě něčeho – podpory příznivců působících na vlivných místech. V�tomto 
směru se na něj usmálo štěstí. Téměř každý den absolvoval projížďku na některé 
z�mnoha jezdeckých drah nacházejících se v�areálu Fort Myeru. Protože tutéž 
zálibu měl i ministr války Henry L. Stimson, jednoho rána se oba jezdci setkali.
Stimson ocenil Georgeovo jezdecké umění a od té doby si vyjížděli společně. Když
se ministr v�posádce účastnil společenských událostí, často George pověřoval 
funkcí svého pobočníka. Jejich přátelství se časem prohlubovalo, a jak uvidíme, 
pro George mělo velký význam, zejména v�době, kdy se ocitl téměř na dně.
  
  Veden snahou o posílení mezinárodního porozumění a přátelství prostřednictvím 
amatérského zápolení na sportovním poli se francouzský baron Pierre de Coubertin
snažil na konci 19. století oživit myšlenku antických olympijských her. Byl 
úspěšný a první moderní olympijské hry se podařilo uspořádat v�Athénách v�roce 
1896 za účasti dvou set domácích atletů a stovky borců vyslaných dalšími devíti 
státy. Pátá olympiáda se měla konat v�létě roku 1912 ve Stockholmu a měla být ze
všech největší. K�účasti se přihlásily čtyři tisíce atletů z osmadvaceti zemí a 
mezi nimi i první ženy, které měly závodit v�plavání. Už při starověkých 
olympiádách byl jejich součástí pětiboj zahrnující hod diskem, vrh oštěpem, skok
do dálky z�místa, zápas a běh na vzdálenost zhruba 1 500 metrů – šlo o prověření
fyzických schopností tehdejšího vojáka. Baron de Coubertin pětiboj zmodernizoval
tak, že sestával ze střelby z�pistole na vzdálenost 25 metrů, z plavání na 300 
metrů, šermu kordem, parkuru na dréze dlouhé 5 000 metrů a přespolního běhu na 4
000 metrů. Základní myšlenka antického pětiboje – prověrka fyzické zdatnosti 
vojáka – však zůstala zachována, závodu se mohli účastnit pouze příslušníci 
ozbrojených sil a jednotlivé disciplíny měly simulovat překážky nebo situace, s 
nimiž se může setkat kurýr doručující za bitvy vzkaz.
  V�době konání pátých olympijských her ještě nebylo pravidlem, aby si atleti 
napřed vybojovali na domácí půdě zařazení do národního olympijského týmu; místo 
toho organizátoři jednotlivých národních výprav sami vyhledali vhodné závodníky 
a vyzvali je k�účasti na hrách. Patton byl prvním důstojníkem, který měl na 
olympiádě reprezentovat americkou armádu v�moderním pětiboji, a o tom, že je 
vybrán, se dozvěděl až 10. května 1912; přitom zahájení her bylo stanoveno na 
začátek července. Výběr George Pattona pro pětiboj měl opodstatnění – byl 
vynikající střelec, za pobytů na Santa Catalině trávil hodiny plaváním na značné
vzdálenosti, už ve West Pointu se vyznamenával jako výtečný šermíř stejně jako 
běžec a o jeho jezdeckém umění též nebylo pochyb. Navíc byl ve velmi dobré 
fyzické kondici, dobře vypadal a nepochybně by byl vhodným reprezentantem 
americké armády v�zahraničí. 
  Ovšem jedna velká potíž tady byla: George sice byl ve výborné kondici, ale už 
dva roky neběhal a více než tři roky neabsolvoval náročnější plavání. Protože 
tehdejší atleti si sami sestavovali tréninkový program a připravovali se na 
olympijské hry individuálně, učinil tak i Patton a okamžitě začal s�tvrdým 
tréninkem. Nejen pro něj, ale pro celou rodinu to byly strastiplné týdny. Dcera 
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Ruth Ellen napsala: „Trpěl každý. George přešel na stravu složenou z 
polosyrových bifteků a salátů a podle matky byl pro lidské společenství zcela 
nepoužitelný.“ Jeho synovec Fred Ayer vzpomínal, že když Patton trénoval, 
„pobývat v�jeho blízkosti bylo stejně příjemné jako být poblíž tygra, kterému 
právě vytrhli z�čelistí antilopí kýtu“. Protože ambice Pattona vždy povzbuzovaly
k�velikým výkonům a účast na olympiádě slibovala skvělou příležitost, jak se 
předvést před celým světem, všechno ostatní muselo jít stranou a trénoval až do 
vyčerpání. Bylo to pro něj o to těžší, že nebyl atlet od přírody, vše musel 
vydřít, a navíc jak věděl z�dřívějších let, byl mimořádně náchylný ke zraněním 
všeho druhu. Samozřejmě že se z�neznalosti a nezkušenosti dopustil řady 
závažných chyb. Největší úsilí věnoval běhu a plavání, dvěma disciplínám, 
v�nichž se cítil nejslabší, a namísto aby zátěž postupně zvyšoval, od samého 
začátku volil maximální dávky. Kromě toho denně střílel a třikrát týdně 
šermoval. Pouze jízdu na koni pominul, měl za to, že ji zvládá dostatečně.
  Spolu s�Beatricí, rodiči a sestrou Nitou nastoupil George 14. června v�New 
Yorku na parník Finland mířící do belgických Antverp a vezoucí většinu 
amerických olympioniků. V tvrdém tréninku pokračoval i během dvoutýdenní plavby 
a velmi oceňoval pomoc a povzbuzení, jichž se mu dostalo od trenérů a vedoucích 
jednotlivých týmů. V�šest ráno už běhal na palubě s�překážkáři, od desíti do 
dvanácti střílel, od tří do pěti šermoval se členy týmu šermířů a později 
odpoledne trénoval s�družstvem plavců. Na palubě byl postaven šestimetrový 
plátěný bazén a závodníci v�něm plavali na místě, kolem pasu měli uvázaný 
provaz, jehož druhý konec byl upevněn k�nějakému palubnímu zařízení. George, 
který se opět ani v�nejmenším nešetřil, si přitom způsobil bolestivé odřeniny. 
Po přistání v�Antverpách si Pattonovi prohlédli město, pak odjeli do Bruselu a 
29. června dorazili do Stockholmu. Až do 5. července Patton opět trénoval každý 
den, zvláště plavání a běh. Při cvičné střelbě 4. července nastřílel 197 z�200 
možných bodů, což byl o jeden bod lepší výsledek než stávající olympijský 
rekord. 
  Švédští hostitelé dělali vše, co bylo v�jejich silách, aby se sportovci i 
jejich doprovod cítili dobře. George se především soustředil na trénink a 
životosprávu, rodiče, Bea a Nita se naproti tomu od prvního dne těšili ze 
spousty večírků, slavností a kulturně-společenských událostí, na něž někdy 
přicházela i královská rodina. Jedné takové události se George přece jen 
účastnil a při té příležitosti se seznámil s�pobočníkem krále Gustava Adolfa V. 
plukovníkem Björlingem a oba muži zůstali celoživotními přáteli. Otec Patton 
doprovázel George při každém tréninku, aby jej povzbudil a dodal mu odvahy – jak
to dělal celý život. Starší důstojně vypadající pán s�vojenským vystupováním, 
který se tolik věnoval podpoře svého syna, se brzy stal mezi švédskými 
důstojníky známý a oblíbený. Při nějaké příležitosti se posadil před hotelem ke 
stolku, aniž věděl, že je to místo vyhrazené členům jistého klubu. Po chvíli 
k�němu přistoupil rozzlobený člen klubu a silně uhodil do stolku svou 
vycházkovou holí. V�tom okamžiku vyskočil poblíž sedící švédský důstojník, hůl 
přelomil vedví a hodil na zem, za neomalené jednání krajana se omluvil a Pattona
seniora pozval ke svému stolu.
  Před zahájením sportovních soutěží byl George Patton značně nervózní a špatně 
spal, možná mu vadila i nezvykle krátká letní noc. Moderní pětiboj začínal 7. 
července a nastupovalo 42 závodníků z�68 původně přihlášených. První disciplínou
byla od 9 hodin ráno střelba z�pistole a po fantastickém výsledku dosaženém před
třemi dny všichni předpokládali, že pokud George nevyhraje, tak se jistě umístí 
na předním místě. Každý závodník měl dva zkušební výstřely a pak dvacet výstřelů
v�sériích po pěti, které se započítávaly. George střílel koltem speciálem ráže 
0,38. Oba zkušební výstřely byly desítky – nejlepší možný výsledek. Při střelbě 
„naostro“ měl v�první sérii tři desítky, jednu devítku a jednu osmičku; ve druhé
sérii opět tři desítky – a pak tento vynikající střelec dvakrát netrefil terč! 
Ve třetí sérii dosáhl dvou desítek, dvou devítek a jedné osmičky a v poslední 
sérii tří desítek, jedné devítky a jedné sedmičky. Některé z�přihlížejících 
napadlo, že dvě střely musely prolétnout otvory v�terči proraženými při 
předchozích zásazích. Bylo by to přijatelné vysvětlení, ale protože se chybějící
střely nepodařilo najít a technika, kterou měli rozhodčí tehdy k�dispozici 
neumožňovala přesně zjistit, k�čemu vlastně došlo, nezbylo než Pattona 
penalizovat. Výsledkem bylo, že místo na prvním skončil až na jedenadvacátém 
místě. On sám ale přikládal všechnu vinu sobě, měl za to, že střílel špatně a 
svůj výkon ohodnotil slovy: „Nevím, jestli jsem ztratil nervy nebo munice byla 
defektní, ale nevyznamenal jsem se.“
  Druhý den bylo na pořadu plavání na 300 metrů a do závodu nastupovalo už jen 
37 soutěžících. Patton skončil na uspokojivém šestém místě, ale tak vyčerpán, že
mu museli z�bazénu pomáhat. Odpoledne toho dne mohli soutěžící navštívit trať 
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vybranou k�parkuru, jezdecké části pětiboje. Bylo jim však pouze povoleno 
podívat se na překážky a na jejich umístění a nesměli si dělat žádné písemné 
poznámky. Třetí a čtvrtý den byl věnován šermu, zbraní byl kord a soutěž 
probíhala na asfaltových dvorcích královského tenisového klubu. Každý bojoval 
s�každým a Patton jako jediný porazil i jednoho z�nejlepších šermířů světa, 
šampiona francouzské armády poručíka Mase de la Treeho. Agresivním a útočným 
způsobem boje si George sice získal diváky, ale na druhé straně si tím přivodil 
řadu situací, kdy se příliš vystavoval finesám zkušenějších protivníků. Třetí 
místo, které si nakonec vybojoval mezi devětadvaceti závodníky, byl pozoruhodný 
výkon pro Američana, který dosud neměl příležitost utkat se s�cizími přeborníky 
nebo projít školou světově uznávaných expertů. Poručík Patton útočící v�roce 
1912 s�kordem v�ruce byl předobrazem generála Pattona vedoucího americká vojska 
na bitevních polích druhé světové války. Po celou svou vojenskou kariéru se 
netajil despektem k�obraně; vždy tvrdil, že zvítězit znamená útočit a obrana je 
předzvěstí porážky.
  Pátý den v�11 hodin dopoledne začal parkur. Patton měl jet na koni poskytnutém
jezdeckou školou ve Fort Riley, ale protože se u něj objevily příznaky lehkého 
zchromnutí, dostal na poslední chvíli švédského armádního koně, o němž ale 
prohlásil, že to bylo „skvělé zvíře“. V�pětiminutových intervalech jezdci 
vyráželi na trať vyznačenou vlaječkami, vedoucí lesem a kamenitým a kopcovitým 
terénem. Asi 25 skokových překážek bylo označeno, ale kolem 50 menších překážek,
malých příkopů, plotů s�příkopy za nimi nebo zdvojených příkopů, označeno 
nebylo. Pouze výkon dvou švédských závodníků a Pattona byl vyhodnocen jako 
bezchybný, ale protože Švédové dosáhli lepšího času, Patton skončil jako třetí. 
Byl to velký úspěch pro závodníka jedoucího na neznámém koni po neznámé trase a 
soutěžícího s�domácími jezdci, kteří byli nepochybně s�dráhou obeznámeni. 
  Po několikadenním odpočinku pětibojaři – už jich zůstalo jen patnáct (tři 
Švédové, tři Britové, tři Rusové, dva Francouzi, dva Dánové, jeden Rakušan a 
Patton) – nastupovali k�poslední soutěžní disciplíně, kterou byl obávaný 
přespolní běh. Pro George Pattona to byla nejdramatičtější událost celé jeho 
účasti na olympijských hrách – a to už zažil velké zklamání ze ztráty jasného 
vítězství ve střelbě. Závodníci oblečeni v�předepsaných úborech se seřadili na 
stadionu před královskou lóží a v�jednominutových intervalech vybíhali na trať 
dlouhou 4 000 metrů, kterou si nesměli předtím prohlédnout a která byla 
vyznačena pouhou hodinu před začátkem závodu. Po opuštění stadionu běželi přes 
pahorky nacházející se přímo za ním, pokračovali holým kamenitým terénem, pak 
hustým lesem, museli přebrodit i bažinu s�dvanácticentimetrovou vrstvou bláta a 
nakonec se vrátili na stadion; cíl byl opět před královskou lóží. Do své 
oficiální zprávy Patton později napsal: „Nevěřím, že taková trať by se dala 
najít někde jinde, jsem si jist, že žádný ze zahraničních závodníků se s�ničím 
tak obtížným ještě nesetkal.“
  Vyrazil rychle a opouštěl stadion za velkého povzbuzování diváků. Měl klasický
sprinterský start a nepochybně už v�počáteční fázi ze sebe vydal příliš mnoho. 
Na stadion se sice vrátil jako první Patton, ale natolik vyčerpán, že i když na 
druhém místě běžící švédský důstojník K. G. Äsbring byl až padesát metrů za ním,
nedokázal náskok udržet. Na posledních metrech už jen šel a kromě Äsbringa jej 
předběhl ještě další švédský závodník. S�nadlidským úsilím George jako třetí 
překročil cílovou čáru a zhroutil se. Po letech vzpomínal: „Před startem mi dal 
trenér Mike Murphy nějaký opiát. Po skončení závodu jsem se zhroutil a byl jsem 
několik hodin v bezvědomí. V�jednu chvíli jsem sice přišel k�sobě, ale nemohl 
jsem se pohnout ani otevřít oči a cítil jsem, že dostávám další dávku narkotika.
Měl jsem strach, že mě předávkují a zabijí. Pak jsem slyšel otce, jak se klidným
hlasem ptá: ,Bude chlapec žít?‘ a Murphyho odpověď ,Myslím, že ano, ale nejsem 
si jist.‘“ George Patton sice přežil, ale po pravdě řečeno měl namále. Byl silně
dehydrovaný a účinek opia – jeho užití před závodem bylo v�tu dobu legální – 
nepochybně tento stav jen zhoršilo. Naštěstí byl mladý a ve vynikající kondici, 
a tak ze svého prvního vážného setkání se smrtí vyšel jako vítěz.
  Po sečtení všech výsledků získal poručík George Patton v�olympijském pětiboji 
páté místo. I tak byl jeho výkon obdivuhodný; s�minimální přípravou a po cestě 
kolem půlky světa závodil na neznámých drahách a se zapůjčeným�koněm a jeho 
hlavními soupeři byli švédští sportovci tvrdě se připravující osm měsíců. Nebýt 
nešťastné střelby je nanejvýš pravděpodobné, že by si odvážel olympijskou 
medaili. Podplukovník Frederick S. Foltz, který jako důstojník s�nejvyšší 
hodností vedl závodníky americké armády, v�oficiální zprávě vypracované pro 
generálního adjutanta uvedl: „Patton učinil nejlepší dojem a nebýt nešťastné 
nervozity v�době závodu ve střelbě, mohl být vítězem. Zaslouží velké uznání za 
nadšení a vyčerpávající úsilí, s jakým se připravil na tuto velmi obtížnou 
všestrannou soutěž. Na konci přespolního běhu upadl po překonání cílové čáry do 
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bezvědomí, ale vážnější újmy neutrpěl.“
  I když Patton obvykle pohlížel nevlídně na každého, kdo byl jeho soupeřem na 
cestě k�vytčenému cíli a překážel jeho aspiracím, ve své zprávě pro ministerstvo
války měl pro své soupeře z�olympijského moderního pětiboje jen slova chvály. 
Napsal, že „ve skutečnosti to bylo utkání důstojníků a vysoká úroveň sportovního
chování a velkorysosti vypovídá mnoho o charakteru dnešních důstojníků. Nedošlo 
k�jedinému protestu nebo nějakému nesportovnímu dohadování nebo k boji o body … 
což jak musím s�politováním říci, poznamenalo některé z civilních soutěží … 
Každý muž ze sebe vydal všechno a jako pravý voják přijal, co mu osud nadělil. 
Nakonec jsme se všichni cítili víc jako dobří přátelé než rivalové v�nelítostném
zápolení; duch přátelství však nic neubral na zápalu, s jakým jsme se snažili 
uspět.“ *((Tamtéž, str. 135.)) Je možno ještě poznamenat, že Pattonovo 
přátelství se švédským pětibojařským družstvem přetrvalo desítky let, a v�roce 
1945, po skončení druhé světové války, jej celý osmičlenný tým švédských střelců
z roku 1912 pozval do Stockholmu. Slavný generál a jeho přátelé v�pauze mezi 
doutníky, dobrým vínem a vzpomínkami vzali znovu do ruky pistole a zopakovali si
olympijský závod. Patton při této příležitosti dosáhl daleko lepšího výsledku 
než před třiatřiceti lety – tentokrát obsadil druhé místo.
  Stockholmské olympijské hry skončily 17. července. Stejně jako ostatním 
soutěžícím udělil švédský král i poručíku Georgi Smithu Pattonovi junioru 
pamětní medaili, kterou, jak vysvětlil dvorní ceremoniář, bylo možno nosit jako 
jakékoliv jiné vojenské vyznamenání. Pokud se však týkalo amerických účastníků 
olympiády, Kongres a prezident k�tomu dali oficiální souhlas teprve v�květnu 
roku 1928.
  
  George s�rodiči, Beatricí a Nitou si ještě prohlédli Stockholm a pak odjeli do
Německa navštívit Berlín, Drážďany a Norimberk. George, který už do Stockholmu 
odjížděl rozhodnut zlepšit své šermířské umění, tam také zjišťoval, kdo je 
v�Evropě nejlepším učitelem šermu. Téměř každý, koho se ptal, jmenoval M. 
Cléryho, instruktora Školy francouzského jezdectva v�Saumuru, přeborníka v�šermu
fleretem a soubojovou šavlí. A tak zatímco zbytek Pattonovy rodiny pokračoval v 
cestě po Německu, George s�Beatricí se koncem července vydali do Saumuru. Tam se
ubytovali v�hotelu, k�jejich spokojenosti vybavenému ústředním topením, 
elektřinou a telefonem, a George téměř po dva týdny bral u monsieura Cléryho 
(jehož oficiální titul monsieur adjudant zhruba odpovídal hodnosti praporčíka) 
lekce v�šermu šavlí. Ale nejen šermoval, také velmi pozorně sledoval, jak Cléry 
svoje studenty učí, a vše si pečlivě poznamenával. Když se s�Clérym loučil, 
kromě nového přátelství a pocitu, že se zlepšil, si odnášel velmi cenné 
zjištění, že Francouzovy učební metody jsou daleko efektivnější než americké. 
Nejenže se o tom zmínil v hlášení generálnímu adjutantovi ministerstva války, 
ale také zdůraznil, že francouzské jezdectvo stejně jako anglické a švédské a 
jezdecké jednotky řady dalších zemí jsou vybaveny šavlemi s�rovnou čepelí, které
je nutno považovat za lepší zbraně než zakřivené šavle používané jezdectvem 
americkým. Patton opouštěl Saumur pevně rozhodnut učinit vše pro to, aby se tam 
mohl s�oficiálním souhlasem vrátit na delší dobu. Z�Francie manželé Pattonovi 
odpluli 10. srpna.
  Po návratu do Ameriky odjela Beatrice navštívit rodiče v Pride’s Crossingu a 
George se po třech měsících vrátil ke svým povinnostem ve Fort Myeru. Za 
Beatriciny nepřítomnosti věnoval většinu volného času pólu a účasti v�četných 
jezdeckých soutěžích. I když měl stále jen hodnost poručíka, jeho postavení se 
vzhledem k�výkonům ve Stockholmu změnilo – byl teď celebrita. Náčelník 
generálního štábu generálmajor Leonard Wood jej pozval na večeři, kde byl 
přítomen i ministr války Henry L. Stimson. Stimsona George už dřív provázel při 
ranních vyjížďkách na koni, nyní dělal občas doprovod i generálu Woodovi. Na 
žádost plukovníka Josepha Garrarda, velitele 15. pluku, také rozšířil část své 
zprávy z�olympiády pojednávající o výhodách a nevýhodách různých druhů šavlí a 
materiál vyšel začátkem října jako obsáhlý článek v�prestižním časopise Journal 
of the United States Cavalry Association. Rozšiřoval se i Georgeův okruh 
vlivných přátel, zejména si cenil dobrého vztahu s�majorem Charlesem D. 
Rhodesem, prvním pobočníkem náčelníka generálního štábu. Rhodes, veterán válek 
se Siouxy v�letech 1890–1891, byl vysoce inteligentní, schopný důstojník jemného
a zdvořilého vystupování. Předchozího roku byl vyslán na tajnou misi do Mexika, 
aby shromáždil informace týkající se tamní politické situace, která se stávala 
stále nepřehlednější. Úspěšné zvládnutí nebezpečného úkolu mu přineslo povýšení 
z�kapitána na majora a vlivné postavení ve štábu generálmajora Wooda.
  
  George Patton neměl žádnou velkou radost z�pravidelných a dlouhodobých 
Beatriciných návštěv v�Bostonu a v Pride’s Crossingu. I když to nerad přiznával,
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kromě toho, že byl jejich blahobytný život včetně jezdeckých koní, automobilu se
šoférem, psů a na míru šitých uniforem z�velké části závislý na pravidelné rentě
stanovené Beatrici po svatbě otcovým rozhodnutím, vděčil jí také za řád a 
pořádek, bez kterého by se jeho život, vzhledem k�jeho nepraktické a neklidné 
povaze, nepochybně stal jedním velkým zmatkem. Nicméně nezřídka se choval 
s�okázalou mužskou nadřazeností, byl náročný, tvrdohlavý, vše se muselo 
podřizovat jeho záměrům a přáním. Nelze neobdivovat Beatrici, která jej na jedné
straně upřímně respektovala a dávala to dostatečně najevo, takže George neměl 
nejmenší pochybnost, že je absolutní hlavou rodiny, avšak na straně druhé si 
dokázala udržet značný stupeň nezávislosti. Ale kdykoliv Beatrice na delší dobu 
odjela, George ji velmi postrádal a rozmrzelost byla patrná i z jeho dopisů. 
Občas si na potíže spojené s Beatricinou nepřítomností postěžoval i otci; 22. 
září 1912 mu napsal, že ani jejich lovecký pes Flip to nemohl vydržet, v noci 
utekl a přivedl ho zpátky až voják, který ho našel ve washingtonské čtvrti 
červených luceren.
  Už před svatbou však Frederick Ayer George upozornil, že očekává, že Beatrice 
bude svou rodinu v�Massachusetts často navštěvovat. Ale když se v�dopise, který 
od tchána obdržel v�září 1912, právě v�jednom období nevítané „osamělosti“, 
ještě ke všemu objevila byť mírná kritika jeho hektického způsobu života a 
oddanosti vojenské kariéře, podrážděný George odpověděl velmi rozhodně. Napsal: 
„Souhlasím, že pracuji hodně tvrdě, ale nečiním tak z�nepromyšlenosti ani bez 
dobrého důvodu. Kdybyste nepracoval daleko víc než jiní lidé, když jste byl 
v�mém věku, nebyl byste dnes tam, kde jste. Samozřejmě chápu, že to, co dělám, 
se Vám může jevit jako hra, ale v�mé profesi je to nejlepší způsob, jak se stát 
známý. Přiměje to lidi, aby o mně mluvili, a to znamená, že mne berou na vědomí.
A Vy víte, že vzetí na vědomí ostatními bylo startem pro mnoho úspěšných mužů. 
*((Blumenson: The Patton Papers 1885–1940, str. 238–239.))“ I když George 
starého pána stále ctil a měl ho rád, už mu nepsal nejistý a neznámý kadet 
ucházející se o milionářovu dceru, ale úspěšný důstojník, přátelsky se stýkající
s�vlivnými muži, navíc olympijský závodník a známý jezdec a šermíř. Objektivně 
však je třeba říci, že George, ať vědomě, nebo nevědomě, dost riskoval, neboť na
všech jeho dosavadních úspěších měla nezanedbatelný podíl právě finanční 
nezávislost skýtaná Ayerovými penězi. Nicméně tok dolarů nezeslábl ani poté, co 
tak říkajíc uhodil do stolu, a můžeme jen spekulovat, do jaké míry hrála roli 
velkorysost Fredericka Ayera, jeho obdiv ke Georgeově cílevědomosti nebo jen 
ohled na Beatrici.
  Beatrice se s�malou Bee vrátila do Fort Myeru v�polovině října. Holčička 
rostla jako z�vody a k�potěše celé Ayerovy rodiny začala za pobytu v Pride’s 
Crossingu mluvit. Jak se nezřídka stává u otců, kteří v�první chvíli nejsou 
narozením dcery zrovna nadšeni, když se k�Georgeovi poprvé rozběhla s�voláním 
„táta“, jeho pocity se od základu změnily. Beatrice napsala tetě Nannii: 
„Georgie je do ní blázen a stejně tak ona do něj!“ George se mohl těšit nejen 
nově objevenou radostí z�dcery, ale 6. listopadu byl také vyrozuměn o přijetí do
exkluzivního washingtonského Metropolitního klubu, v�němž, jak hrdě sdělil otci,
„byli všichni významní muži“. Členem klubu byl až do roku 1932, kdy klub – ač 
stále pověstný vysokou společenskou úrovní – z�nějakého důvodu ztratil pro 
armádní důstojníky přitažlivost.
  
  14. prosince 1912 byl Patton dočasně převelen na ministerstvo války do úřadu 
náčelníka generálního štábu. Nepochybně to bylo výsledkem jeho dobrých vztahů s 
generálmajorem Leonardem Woodem. Jako důstojník štábu měl Patton na starosti 
Woodovu korespondenci, vyhledával pro něj informace a vypracovával různé studie.
Příležitostně vystupoval jako Woodův pobočník a občas jej stejnou funkcí 
pověřoval i ministr Stimson. Nízká hodnost a přesně nespecifikovaná náplň práce 
Pattonovi sice neumožňovaly�užívat oficiální titul důstojník generálního štábu, 
ale i tak se ocitl v nervovém centru americké armády. Tím, že se podílel na 
zpracování některých důležitých dokumentů, přičemž mohl uplatnit vědomosti 
z�vojenské historie načerpané dlouhými roky studia, se jeho jméno stávalo 
v�armádních kruzích známé a jeho práce nezůstávala u důležitých funkcionářů bez 
povšimnutí.
  V�tomto období Pattonovy kariéry byla pro něj nejdůležitější důvěra, kterou mu
projevoval generál Wood. Na rozdíl od většiny vysokých důstojníků generálního 
štábu nebyl Wood absolventem West Pointu, ale vystudoval medicínu a teprve potom
odešel do armády. Náčelníkem generálního štábu se stal v�roce 1910 a s�aktivní 
podporou Henryho L. Stimsona, který usedl do křesla ministra války v�roce 1911, 
byl rozhodnut reformovat armádní mašinerii, stále ještě věnující víc pozornosti 
tradicím než potřebám dvacátého století. V�první fázi bylo nutno omezit neúnosně
velký vliv generálního adjutanta generálmajora Freda Ainswortha, který zatím 
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všechny pokusy o výraznější změny odmítal. Spojeným úsilím přinutili Wood a 
Stimson v�roce 1912 Ainswortha k�rezignaci a nastoupili cestu reforem – mezi 
nejvýznamnější patřilo zavedení jednotného výcvikového systému –, které měly 
americkou armádu zmodernizovat a zvýšit její bojeschopnost. Ainsworthův odchod 
také znamenal, že bylo s�konečnou platností potvrzeno postavení náčelníka 
generálního štábu jako nejvýznamnějšího armádního důstojníka a současně se 
zvýšila i celková prestiž generálního štábu.?
  Dobu strávenou na ministerstvu Patton především využil k�obhájení svého návrhu
na přezbrojení amerického jezdectva novým typem šavle. Také doplnil původní 
studii o vhodnosti zavedení nové zbraně a jejím zveřejněním v�Army and Navy 
Journal v lednu 1913 se zařadil mezi přední americké odborníky v�oboru chladných
zbraní. Tvrdil, že zakřivené šavle užívané vedle amerického jezdectva i 
jezdectvem některých evropských států vycházejí z koncepce orientálních šavlí 
určených k�proříznutí ochranných oděvů a turbanů protivníků, ale že daleko 
nebezpečnější je rovná šavle, kterou je však třeba užít jako zbraň bodnou, ne 
jako zbraň řeznou či sečnou. Přitom se odvolával na zkušenosti Britů a 
Francouzů, kteří vyzbrojili své jezdectvo rovnou šavlí a shodně tvrdili, že 
bodnutí hrotem je daleko účinnější než seknutí hranou čepele. Argumentoval i 
tím, že při seknutí zakřivenou šavlí zasahuje část čepele vzdálená asi třicet 
centimetrů od jejího hrotu, což znamená, že se jezdec musí k�nepříteli hodně 
přiblížit; šavle s�rovnou čepelí však prodlužuje jezdcovu paži a umožňuje 
zasáhnout nepřítele z�větší vzdálenosti. Dále Patton uváděl, že útočící jezdec 
vyzbrojený rovnou šavlí se může sklonit ke krku koně, čímž skýtá menší cíl než 
jezdec se zakřivenou šavlí, který je nucen se držet vzpřímeně. Pattonova 
argumentace, nepostrádající erudici a logiku, přesvědčila generála Wooda i 
ministra Stimsona. 24. února Wood odeslal náčelníku výzbrojního oddělení 
memorandum, kterým jej informoval, že ministr nařizuje výrobu 20 000 kusů šavlí 
dle přiložených nákresů. Továrna ve Springfieldu se okamžitě pustila do práce. 
Nový model vycházející z návrhů vypracovaných Pattonem dostal oficiální 
pojmenování „U.S. šavle M-1913“, ale nikdo jej nenazval jinak, než „Pattonova 
šavle“.
  22. března 1913 Pattonovo působení na�ministerstvu války skončilo a vrátil se 
ke svému kmenovému útvaru ve Fort Myeru. Současně obdržel dopis: „Generálmajor 
Leonard Wood, náčelník štábu, poručíku G. S. Pattonovi, 15. kavalerie, Fort 
Myer. Pane, v�souvislosti s�ukončením Vašeho přidělení k�úřadu náčelníka štábu 
Vám chci vyjádřit uspokojení nad způsobem, jakým jste se zhostil povinností, 
kterými jste byl pověřen.“ Patton mohl být na svůj výkon oprávněně hrdý, zejména
když bylo zcela mimořádné, aby mladý poručík pracoval pro nejvýše postavené 
armádní činitele. Navíc, jeho úsilí související se zavedením nové šavle jej 
opravňovalo žádat o povolení dalšího a podstatně delšího pobytu ve francouzském 
Saumuru. 
  V�jarních měsících roku 1913 se Patton vedle výkonu běžných služebních 
povinností dál hodně zabýval pólem a účastnil se řady jezdeckých závodů. Ale 
největší úsilí napřel k uskutečnění plánu, který měl být dalším významným krokem
v�jeho slibně se vyvíjející kariéře. V�materiálech, které publikoval, 
v�odborných pojednáních předkládaných nadřízeným i v�osobních rozhovorech 
opakovaně zdůrazňoval, že příslušníci jezdectva armády Spojených států potřebují
zlepšit šermířské umění. Toho je ale možno dosáhnout jen urychleným výcvikem 
dostatečného počtu učitelů šermu vyškolených ve speciálním kurzu. Ideálním 
místem pro konání takového kurzu by byla Škola jezdecké služby (Mounted Service 
School) ve Fort Riley v�Kansasu. Když získal předběžný neformální souhlas od 
klíčových představitelů ministerstva války, zformuloval návrh žádosti o zřízení 
kurzu a poslal jej veliteli jezdecké školy plukovníku J. A. Gastonovi. Požádal 
jej – pokud se mu bude zdát, že navrhovaná opatření jsou užitečná a potřebná –, 
aby návrh i s�eventuálními změnami a doplněním postoupil svým jménem 
ministerstvu války. Plukovník, tichou poštou informován o tom, že udělení 
souhlasu bude jen formalitou, proto žádost o zřízení šermířského kursu ve Fort 
Riley odeslal bez zbytečného zdržování. 23. června úřad generálního adjutanta 
doporučil náčelníkovi generálního štábu jí vyhovět.
  Už za dva dny obdržel George Patton netrpělivě očekávaný dopis. V�jeho záhlaví
stálo: „Úřad generálního adjutanta ministerstva války poručíku G. S. Pattonovi 
prostřednictvím velícího generála východní oblasti. Věc: Svolení k�cestě do 
Francie.“ A následoval. text: „1. Ministr války Vám uděluje svolení odjet do 
Francie za účelem zdokonalení se v�šermu. Měl byste upravit svůj časový rozvrh 
tak, abyste byl schopen se do 1. října hlásit ve Fort Riley v�Kansasu. 2. 
Ministr nařídil, abyste byl informován, že v�souladu s�Vaším návrhem se 
předpokládá, že se vláda nebude podílet na nákladech souvisejících s�Vaším 
pobytem v�cizině.“
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  Vyrozumění od generálního adjutanta představovalo završení Pattonova 
několikaměsíčního úsilí a mělo pro něj obrovský význam. Nebylo pochyb, že po 
dalším pobytu v�Saumuru se zařadí mezi nejlepší šermíře americké armády. Dále že
po návratu ze Saumuru nastoupí ve Škole jezdecké služby ve Fort Riley, kde 
nejenže povede šermířský kurz, ale také tam může absolvovat dvouleté studium, 
což byl nutný předpoklad k�povýšení a k�postupu. A navíc bude prvním důstojníkem
americké armády oprávněným honosit se nově zřízeným titulem Mistr šavle. Ukázalo
se, že George Patton měl pravdu, když napsal Fredericku Ayerovi, že přimět lidi,
aby o něm mluvili a brali jej na vědomí, není hra, ale nezbytný předpoklad 
úspěchu.
  
  Rok po olympiádě byli George a Beatrice Pattonovi opět v�Evropě. Do Paříže 
přijeli večer 14. července 1913 a George byl nešťastný, že kvůli malému zpoždění
už nemohl zhlédnout vojenskou přehlídku ve výroční den pádu Bastily. V hlavním 
městě zůstali několik dnů. George se ohlásil u vojenského přidělence amerického 
vyslanectví a pak jen čekali, až dorazí jejich automobil přepravovaný pomalejší 
lodí. Takový luxus si jako řadu jiných věcí opět mohli dovolit jen díky 
bohatství Ayerovy rodiny – převoz vozu stál 300 dolarů (v�roce 2000 by to 
představovalo částku kolem 5 000 dolarů) a měsíční plat poručíka byl 157,50 
dolaru. Auto si vyzvedli v�Cherbourgu a pak absolvovali noční jízdu do St. Lô, 
vzdáleného 80 kilometrů; George si pochvaloval, že „cesta byla dobrá a bez 
prachu“. Po několika dnech strávených prohlídkou města, kde si Beatrice koupila 
pár kusů starožitného nábytku, pokračovali krajinou plnou živých plotů 
oddělujících malá políčka, kolem nádherných hradů, zámků a kostelů do Saumuru. 
Patton si poznamenal do deníku, že „jízda byla příjemná… živé ploty jsou moc 
hezké“. Ve stejném kraji se znovu ocitl po jedenatřiceti letech v�létě roku 
1944, ale to už měl generál Patton a jeho vojáci zcela jiný názor na živé ploty,
poskytující úkryt a ochranu nepřátelským vojákům, tankům a dělům. 
  V�Saumuru se Pattonovi ubytovali ve stejném hotelu jako před rokem a George se
hned pustil do práce. Zdejší jezdecká škola byla ojedinělým zařízením v�celé 
Evropě. Jejími studenty byli převážně Francouzi, ale přicházeli sem mladí 
důstojníci i z�mnoha jiných zemí – kromě Německa a Rakousko-Uherska, s nimiž 
Francie již čtyřicet let neměla právě přátelské vztahy. Vedle toho, že 
poskytovala vyšší stupeň výuky v�jízdě na koni, měla škola i speciální kursy pro
sedláře, podkováře, jízdní telegrafisty a veterináře. A experti obzvlášť 
oceňovali její kurzy šermu, v�nichž se v�tomto druhu bojového umění 
zdokonalovalo vždy kolem třiceti studentů. Pattonovým učitelem byl opět monsieur
Cléry, teď už povýšený do hodnosti adjudant-chef. Dalším Francouzem, s�nímž 
Patton navázal při pobytu v�Saumuru přátelství, byl Cléryho asistent poručík 
Jean Houdemon, pozdější generál a hrdina obou světových válek. V�jeho 
společnosti Patton trávil hodně času, jezdili spolu na koních, stříleli a 
debatovali o minulých bitvách, zejména z�dob napoleonských válek. Houdemon si 
Pattona velmi vážil a po druhé světové válce o jeho taženích v�letech 1944–1945 
napsal, že mu připomínala Napoleonovy operace v době, kdy byl císař na vrcholu.
  Ve volných chvílích, když nešermoval nebo nestudoval, vyjížděl George 
s�Beatricí automobilem, na koni, nebo vyráželi i na pěší tury ke skvostným 
zámkům v�údolí řeky Loiry. Byl to kraj, kterým procházely Caesarovy legie a jímž
se hnaly hordy Attilových Hunů, a jak George tvrdil, nejenže tam ve svých 
předchozích životech bojoval, ale že přijde doba, kdy tam bude svádět boje nové.
V�souladu se svým přesvědčením, že v�bitvě závisí vítězství nebo porážka do 
velké míry na znalosti terénu, pozorně studoval krajinu a vše důležité ukládal 
do paměti. Pattonovi pobyli v�Saumuru pět týdnů. George se nejen zdokonalil 
v�šermu a naučil se, jak své znalosti lépe předávat ostatním, nýbrž se i výrazně
zlepšila jeho francouzština. Při odjezdu se loučil s�řadou nových přátel a 
monsieur Cléry mu věnoval svoji fotografii v�šermířském úboru s�dedikací: „Mému 
nejlepšímu žákovi poručíku Pattonovi.“
  George a Beatrice jeli do jižní Bretaně, kde zhlédli řadu památek, a pak 
zamířili do Le Havru, odkud odeslali automobil do Ameriky. Vlakem pokračovali do
Paříže a po několika dnech strávených v�hlavním městě nastoupili 10. září 
v�Cherbourgu na britský parník Majestic. Vezli i 50 šermířských vest, 25 párů 
kordů, 50 kožených šermířských masek, 50 náhradních čepelí a také jezdecké 
sedlo, dar pro generála Leonarda Wooda. 17. září přistáli v�New Yorku a 
pokračovali do Fort Myeru, kde bylo třeba vše připravit k�přestěhování do Fort 
Riley. Beatrice pak odjela k rodičům do Pride’s Crossingu a George zamířil do 
Fort Riley. Čekala jej tam spousta práce: měl připravit první kurz šermu a také 
nastoupit do prvního ročníku studia na Škole jezdecké služby. Při jeho odchodu 
z�Fort Myeru uvedl velitel 15. jezdeckého pluku plukovník Garrard v�písemném 
hodnocení, že výkon George Smithe Pattona juniora je ve všech oborech služby 
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možno označit stupněm vynikající nebo velmi dobrý a že po získání dalších 
zkušeností bude vhodným kandidátem k�zařazení do sboru důstojníků generálního 
štábu. 
  Když George poprvé uviděl ve Fort Riley dům, který se měl stát novým domovem 
jeho rodiny, zhrozil se. Jak přísahal, toto stavení od jeho vzniku v�roce 1881 
nikdo nikdy neuklízel. Nicméně už 22. října byl schopen Beatrici napsat, že dům 
je připraven, dokonce že už dorazili i koně, pro něž zřídil dobré stáje – neboť 
„koně jsou zde absolutně nezbytní, protože jinak tu není co dělat“. Beatrice a 
Bee přijely koncem října a v�listopadu navštívily Fort Riley Georgeova matka a 
sestra Nita. 
  Fort Riley ležel v�opuštěné zvlněné prérijní krajině středního Kansasu, 
nedaleko železniční křižovatky Junction City, kde se také stékají dvě říčky a 
spojují se v Kansas River. První vojáci sem přišli v�roce 1852, aby chránili 
osadníky putující na západ před indiánskými kmeny obývajícími toto území. Tehdy 
byla regulérní americká armáda ještě v�plenkách, ale jízda už si získávala jméno
a respekt a do Fort Riley byla trvale umístěna část 13. jezdeckého pluku. V�roce
1892 byla ve Fort Riley k výchově mladých kavaleristů zřízena Škola jezdecké 
služby. Lucian K. Truscott, za druhé světové války velitel 5. americké armády a 
Pattonův nástupce ve velení 3. armády, napsal, že vojenský prostor Fort Riley 
byl rájem jezdců a skvělým místem pro výcvik skutečných bojovníků a velitelů, 
kteří je povedou. V�roce 1913 si Fort Riley ještě uchovával hodně z atmosféry 
pohraničních posádek z�doby před padesáti a více lety. Stále tam bylo možno 
spatřit prošedivělé veterány indiánských válek minulého století a na cvičišti 
zůstávala tabule s�textem: „Rozkazem velitele se důstojníkům zakazuje střílet 
z�oken ubikací bizony v�prostoru cvičiště.“ A dokonce i dnešní návštěvníci Fort 
Riley se shodují, že toto místo dosud vyvolává vzpomínky na americký Západ a na 
7. kavalerii generála Custera.
  Jinak ale mrazivý chlad v�zimních měsících a horko a vlhko v�létě spíš 
připomínaly Fort Sheridan než výstavný Fort Myer, ležící na dohled od hlavního 
města. Přesto však byla služba ve Fort Riley velmi vyhledávána, neboť 
absolvování tamní školy bylo nezbytným předpokladem úspěšné kariéry důstojníka 
jezdectva. Patton brzy napsal otci, že Fort Riley je „nejvojáčtější“ ze všech 
posádek, v�nichž dosud pobýval, a přesné plnění povinností je považováno za 
naprostou samozřejmost. Ráno začínal v�osm hodin výcvikem v jízdě na koni 
trvajícím celé dopoledne. Od jedné hodiny do půl čtvrté odpoledne vedl Patton 
kurs šermu a během té doby se vystřídaly tři skupiny. V�prvních dvou po 13 a l4 
žácích školil posluchače prvního ročníku Školy jezdecké služby – tedy svoje 
spolustudenty. Ve třetí skupině o pěti žácích byli studenti druhého ročníku a 
budoucí instruktoři šermu. Poté co velitel školy plukovník Joseph A. Gaston 
Pattonovu práci po nějakou dobu sledoval, nařídil, že účast v�kurzu je povinná 
pro všechny jeho důstojníky. A tak čerstvě jmenovaný Mistr šavle poručík Patton 
učil od začátku listopadu 1913 i majory a podplukovníky.
  Brzy však zaznamenal, že ne všem je po chuti podřizovat se jeho pokynům, a 
bylo mu jasné, že má-li obstát, musí udělat něco, čím si získá jejich sympatie a
respekt. Provedl to způsobem odpovídajícím jeho letoře. Jedno odpoledne přišel 
na zahájení kurzu s�balíčkem, který položil na stůl, a oslovil přítomné: 
„Pánové, vím, že mnozí z�vás mají vyšší hodnost než já, někteří o několik 
stupňů, a uvědomuji si, jak těžké musí být přijímat instrukce od muže, kterého 
považujete za zelenáče. Ale, pánové, dokážu vám, že když nic jiného, tak jsem 
expert v�šermu šavlí už nejméně patnáct let, takže v�tomto směru jsem služebně 
starší.“ Potom rozbalil balíček a vytáhl dvě dřevěné šavle, s�nimiž s�Nitou 
šermovali v�Lake Vineyardu, a zamával jimi nad hlavou. Chvíli bylo ticho a pak 
se celá učebna otřásla huronským smíchem. Problém s�hodnostmi byl v�podstatě 
zažehnán. Ale i tak si postěžoval, že udržení pozornosti žáků bylo pro něj po 
celou dobu tím nejtěžším úkolem a že večer býval úplně vyčerpán.
  Zatímco George byl plně zaměstnán svými běžnými povinnostmi, výukou šermu, 
studiem a sestavováním příručky o používaní nové šavle, kterou si vyžádalo 
ministerstvo války, Beatrice zažívala krušné chvíle. Navzdory tomu, že ji ještě 
před příjezdem George varoval, že „přežít tady znamená stále jezdit na koni, 
protože jiná věc se tu dělat nedá, není tu ani kam si vyjet automobilem“, jí 
bylo těžko. Společenský život se omezoval na občasné večírky s�tancem a vzájemné
návštěvy rodin, a i když Beatrice neměla přílišné iluze, realita ji přece jen 
zaskočila. Její dcera Ruth Ellen o tom napsala: „Maminka nemluvila stejným 
jazykem jako ostatní ,armádní manželky‘. Jejími zájmy vždy byla její rodina, 
hudba, divadlo, závodní čluny a byla uvyklá životu kultivované bohaté dědičky 
z�Východu. Nikdy se nemusela starat o peníze a o to, jak vyjít, nerozuměla drbům
a nostalgickým vzpomínkám na staré časy. V�oněch dobách byla ,stará armáda‘ 
klubem, jehož jádrem byli synové a vnuci a dcery a vnučky důstojníků, a všichni 
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se vzájemně znali od kolébky až po hrob… Třebaže po své matce zdědila značné 
herecké nadání, dokázala sice úspěšně předstírat, ale srdce v�tom nebylo žádné, 
byla osamělá a nudila se.“ *((D’Este: Patton. A Genius for War, str. 146.))
  Po jistou dobu Beatrici znovu přepadaly pochybnosti, zda je vůbec schopna být 
ženou důstojníka. Krize ale naštěstí pozvolna ustupovala a Beatrice sama tuto 
dobu nazvala obdobím probouzení, v�němž nalézala svoji identitu, vyrovnávala se 
s�faktem, že jejím manželem je profesionální důstojník a že takových míst jako 
Fort Riley může být v�budoucnu ještě řada. Jinýma a chápavějšíma očima také 
začala pohlížet na své sousedy. Časem se stala její nejlepší přítelkyní manželka
kapitána Reneho de Russy Hoyla, korpulentní žena, která kromě toho, že skvěle 
hrála na klavír, byla ve své době žijící legendou. Její šarm, pohostinnost, 
přátelské rady a vedení způsobily, že Beatrice se poprvé cítila ve společnosti 
„armádních manželek“ uvolněně a příjemně. Kapitán Hoyle se později stal 
generálem a k�Beatricině velké radosti se po letech s�vnučkou manželů Hoyleových
oženil její jediný syn George Smith Patton IV.
  V�květnu 1914 Patton ukončil první ročník Školy jezdecké služby a byl hodnocen
jako „úspěšný“ v�jezdectví, ve výcviku koní a v nauce o koních včetně jejich 
krmení a podkovářství. Učitelé jej považovali za plně kvalifikovaného pro funkci
instruktora jezdectví pro vybrané skupiny vojáků, případně i důstojníků. Pokud 
se týkalo šermu, vůbec jej nehodnotili s�odvoláním na jeho mimořádnou 
kvalifikaci vyjádřenou titulem Mistr šavle. Mohl tedy oprávněně doufat, že bude 
vybrán i pro studium druhého ročníku. 
  Mezitím došlo ve Washingtonu k�jistým změnám. Generálmajor Leonard Wood 
ukončil svoje funkční období jako náčelník generálního štábu a byl nahrazen 
generálmajorem Williamsem Walacem Wotherspoonem, Georgovi neznámým. Ale 
Wotherspoonovým zástupcem byl generálmajor Hugh L. Scott, který zastával funkci 
velitele akademie ve West Pointu v�době, kdy tam Patton studoval, a nepochybně 
si na tehdejšího velmi zdatného kadeta adjutanta pamatoval. Vědom si platnosti 
přísloví „Sejde z�očí, sejde z�mysli“, rozhodl se George k�neobvyklému kroku. 
Poslal generálu Scottovi dopis, v�jehož úvodu pravil, že si uvědomuje, jaké 
riziko podstupuje tím, že napsáním osobního dopisu překračuje hranice vojenských
zvyklostí. Pak přešel k�podstatě věci, k upozornění na hrozící nebezpečí prodeje
části pozemků náležejících k areálu Fort Riley. Šlo asi o 1 500 akrů, které 
chtěli od vlády odkoupit místní rančeři, a to za cenu, jež byla daleko nižší než
jejich skutečná hodnota. Patton uváděl, že jde o pozemky, které lze využít ke 
zřízení závodních drah, hřiště pro pólo i jako cvičiště, kromě toho mohou 
sloužit i jako pastviny pro koně a zdroj sena a jejich prodej by byl v�každém 
případě politováníhodným krokem. V�závěru napsal: „Vím, že tato věc nepatří 
k�záležitostem, o něž bych se�měl starat, a že je pravděpodobně příslušnému 
oddělení známa. Mou jedinou omluvou pro to, že Vás obtěžuji tímto osobním 
dopisem, je skutečnost, že mám starost o majetek patřící armádě a nelíbí se mi 
představa, že přijde do civilních rukou.“
  13. července 1914 generál Scott odpověděl: „Můj drahý pane Pattone, obdržel 
jsem před nějakou dobou Váš dopis týkající se areálu Fort Riley a nevím, jestli 
jsem odpověděl nebo ne. Ale vydal jsem pokyn, aby celé věci byla věnována 
náležitá pozornost a abychom v�žádném případě nepřišli o žádnou část Fort Riley.
Moc Vám děkuji, že jste mi o tom napsal. S�pozdravem Vám a paní Pattonové…“ 
Georgi Pattonovi třeba přiznat, že jeho talent byl skutečně mnohostranný, a co 
považoval za důležité pro svoji kariéru, to nikdy neponechával náhodě nebo 
nebral na lehkou váhu. Nejinak tomu bylo i v případě pragmatického poznatku, 
zmíněného už před dvěma roky v�dopise tchánovi Fredericku Ayerovi: pokud lidé o 
někom mluví, berou jej na vědomí. A pokud hrozí, že by o něm mohli přestat 
mluvit, je nutno se připomenout – zejména muži, jako byl generálmajor Hugh L. 
Scott, který měl v�listopadu 1914 vystřídat generálmajora Wotherspoona ve funkci
náčelníka generálního štábu.
  
  28. června 1914 byl v Sarajevu zavražděn rakousko-uherský následník trůnu 
arcivévoda František Ferdinand d’Este s�manželkou Žofií. Zakrátko vypukla první 
světová válka. George Patton sledoval události v�Evropě s�velkou pozorností, byl
přesvědčen, že pokud Amerika nezůstane stranou, bude to příležitost získat 
zkušenosti přímo ze skutečných bojových operací. Ale k jeho velkému zklamání 
prezident Woodrow Wilson zvolil pro Spojené státy postavení neutrála. Patton 
musel najít jinou cestu, jak uspokojit svou bojechtivost, a nejnadějněji se 
jevila možnost vyžádat si roční dovolenou a odjet do Francie. Cítil ale, že 
v�tak závažné a delikátní věci se neobejde bez přátelské a upřímné rady. Proto 
se 3. srpna 1914, v�den, kdy Německo vyhlásilo válku Francii, obrátil na 
bývalého náčelníka generálního štábu, svého dobrého známého generálmajora 
Leonarda Wooda, nyní velícího generála Východní oblasti s�velitelstvím na 
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Governors Islandu v�New Yorku. Napsal mu dopis, v�němž uváděl: „…vypadá to, že 
konečně vypukla válka patřičných rozměrů a že do ní bude zapojena Francie. Vždy 
jsem chtěl mít zkušenosti ze skutečného boje, ne jako pozorovatel, ale jako 
účastník, protože jen tak mohu získat znalosti velké vojenské ceny… Z�toho 
důvodu bych chtěl pod nějakou záminkou dostat roční dovolenou, odjet do Francie 
a účastnit se bojů. Znám francouzské důstojníky a vím o několika francouzských 
plucích, které by mne přijaly nad stav, pokud bych si hradil všechny náklady. 
Sjednal jsem to minulý rok, protože už tehdy jsem považoval válku s�Německem za 
pravděpodobnou. Proto kdybych dostal dovolenou, ostatní už zvládnu sám. 
Samozřejmě se rozumí, že ocitnu-li se v�potížích nebo v zajetí, nikdy nebudu 
žádat Spojené státy o pomoc. Výuku šermu v�Riley mohu předat důstojníkovi, který
si loni pod mým dohledem vedl velmi dobře a který bude pokračovat mou metodou. 
Protože moje rodina není závislá na podpoře z�mé strany, ohrozit mohu pouze sám 
sebe. Prosím, nedomnívejte se, že tento záměr je jen momentální vrtoch. Uvažoval
jsem nad něčím podobným celá léta…“*((Blumenson: The Patton Papers 1885–1940, 
str. 280.))
  Generál odpověděl za tři dny. Georgeovi doporučil, aby se nesnažil aktivně se 
zapojit do války, a jestli dostane dovolenou, aby do Francie odejel jen jako 
pozorovatel. Napsal: „Nechceme plýtvat mladými důstojníky Vaší úrovně ve 
službách cizích zemí, pokud je opravdu nepotřebují, což, jak se zdá, není 
současná situace. Soustřeďte se na svou nynější práci a snažte se uspět… 
Samozřejmě že rozumím Vašim pocitům, avšak nedá se nic dělat. I po mně se žádá, 
abych jen trpělivě přihlížel, ale doufám, že se za čas situace změní.“ George 
byl sice zklamán, ale doporučení zkušeného generála Wooda, kterého si velmi 
vážil, respektoval.
  V�červnu roku 1914 Beatrice oznámila manželovi, že je opět těhotná. Bylo 
rozhodnuto, že dítě – Pattonova rodina nepochybovala, že tentokrát to bude hoch 
– se narodí v�Lake Vineyardu v�té samé posteli, kterou pořídil v�roce 1856 pro 
svou druhou ženu don Benito Wilson, když zařizoval nový dům, a v�níž se narodila
jak Georgeova matka Ruth Pattonová, tak v�roce 1885 i on sám. Začátkem února 
1915 odjela Beatrice v�doprovodu tchyně a švagrové Nity z�Fort Riley do 
Kalifornie. George musel zůstat v�posádce. Protože Beatrice měla potíže již při 
prvním porodu a byly určité náznaky, že ani u druhého to nemusí být jednoduché, 
napsal 11. února otci: „Doufám, že Bea, maminka i Nita dorazily v�pořádku a že 
Bea není příliš unavená. Je to statečná žena a věřím, že nebudou žádné problémy.
Musíš ale říci doktorovi, že kdyby nastala situace, že by bylo nutno volit mezi 
jejím životem a životem dítěte, dítě musí ustoupit. Pravděpodobně jde o 
zbytečnou obavu, ale trvám na tom. Kdyby doktor nesouhlasil, obstarej jiného, 
který souhlasit bude.“ 28. února se narodila druhá dcera. Několik dnů neměla 
jméno, protože si všichni byli tak jisti, že to bude chlapec, že nikdo 
neuvažoval o jménu pro děvče. Nakonec rozhodla Beatrice a na počest Georgeovy a 
své matky zvolila jméno Ruth Ellen. Když byl George vyrozuměn telegramem, 
telegrafoval do Lake Vineyardu jediné slovo: „Potěšen!“ Můžeme si však být 
jisti, že moc potěšen nebyl, chtěl syna. S�trpkým vědomím toho, že opět 
„zklamala“, Beatrice oznámila tchyni: „No, teto Ruth, příště snad bude víc 
štěstí!“
  Krátce před narozením Ruth Ellen postihla rodinu Pattonových ztráta, která 
všechny velmi zarmoutila – ve věku jedenaosmdesáti let zemřel George Hugh Smith,
nevlastní otec George Smithe Pattona II. a nevlastní dědeček George juniora. 
Bývalý plukovník konfederační armády se v�posledních letech svého života stal 
v�Kalifornii váženou a známou osobností, byl senátorem a přísedícím nejvyššího 
soudu státu a řada publikací z�oboru práva mu přinesla uznání nejen ve Spojených
státech, ale i v�Evropě, zejména ve Velké Británii.
  
  Začátkem měsíce května ministerstvo války uveřejnilo seznam deseti poručíků 
přicházejících v�úvahu pro povýšení a současně bylo rozhodnuto, že po 1. 
červenci podstoupí příslušné zkoušky. Na seznamu byl i George Patton. l7. června
úspěšně ukončil druhý rok studia na Škole jezdecké služby a byl hodnocen jako 
specialista v�jízdě na koni a péči o koně vhodný pro funkci instruktora jízdy a 
plně kvalifikovaný pro všechny odborné otázky týkající se jízdy a výcviku koní. 
Zástupce velitele posádky kapitán Henry R. Richmond ve své výroční zprávě uvedl:
„Mistr šavle poručík G. S. Patton, 15. jezdecký pluk, vedl kurz šermu s�velkou 
energií a nadšením. Účastníci dosáhli výkonnosti, která by je měla činit po 
návratu k�jejich plukům velmi užitečnými, pokud se týká šermu a užití šavle.“ 
Zastupující velitel jezdecké školy major Charles D. Rhodes, první pobočník 
generála Leonarda Wooda v�době Pattonova pobytu v generálním štábu v�roce 1912, 
hodnotil jeho výkon během studia slovy: „I když poručík Patton nemá dostatek 
zkušeností z�práce s�vojáky, jde o velmi slibného mladého důstojníka vysokých 
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ideálů, svědomitého přístupu k�výkonu služby a pozoruhodné píle. Jeho přínos k 
zvýšení úrovně umění šermu ve Škole jezdecké služby a v�celé armádě zaslouží 
nejvyšší ocenění. Je ale občas impulzivní a netolerantní k�názorům ostatních, i 
když jeho úmysly jsou vždy nanejvýš čestné. Potřebuje období náročné služby u 
vojska k�vyrovnání delší doby strávené mimo polní jednotky a k�doplnění 
kvalifikace všestranně použitelného důstojníka.“
  Major Rhodes byl prvním Pattonovým nadřízeným, který písemně upozornil na to, 
co mnozí u něj hodnotili jako přílišnou horlivost, a doporučil, aby byl veden 
k�větší sebekontrole. Kritická slova však nic neubrala na Pattonově obdivu a 
respektu k�Charlesu D. Rhodesovi, který se zakrátko stal velícím generálem 82. a
potom 34. divize amerických expedičních sil bojujících ve Francii.
  Po ukončení dvouletého studia mohl Patton nastoupit dvouapůlměsíční dovolenou.
V�pohodě Pride’s Crossingu trávil léto s�manželkou a dětmi, když přišla zpráva, 
že 15. jezdecký pluk má v�říjnu vystřídat na Filipínách 8. jezdecký pluk. 
Protože se měl Patton po dovolené opět vrátit k�15. pluku, hrozilo, že bude 
nucen odjet i on. Dobře si však uvědomoval, že pro jeho slibně se rozvíjející 
kariéru by dlouhodobý pobyt na ostrovech na druhém konci světa, ztráta kontaktů 
a vzdálení se od centra rozhodování znamenaly doslova pohromu. Navíc se na 
Filipínách v�tu dobu nic nedělo, zatímco Patton hledal akci, v�níž by mohl 
vyniknout a upoutat pozornost – a velká válka se neodehrávala v�Asii, ale 
v�Evropě. Musel proto neprodleně jednat. Beatrici a děti zanechal v Pride’s 
Crossingu a okamžitě odjel do Washingtonu. Nikdy nehovořil o tom, jaké kroky 
učinil, ale určitě opět využil svých vlivných známých na ministerstvu války. 
Výsledkem bylo, že když koncem července ministerstvo vydalo zvláštní rozkaz 
týkající se odjezdu 15. pluku na Filipíny, Patton byl převelen k�8. pluku, právě
se vracejícímu z�Filipín do Fort Blissu, ležícího nedaleko texaského El Pasa.
  Opět bylo nutno balit a stěhovat se. Situace však byla oproti dřívějšku 
komplikovanější, neboť vybavení Pattonovy domácnosti ve Fort Riley zatím už 
nabylo úctyhodných rozměrů. George vyřešil problém jednoduše – většinu věcí 
stejně jako devět koní a tři psy odeslal do Lake Vineyardu, kde se o ně měl 
postarat Patton senior. Starý pán si sice nestěžoval, ale měl pramalou radost, 
zejména když se koně rozmnožili, až jich nakonec bylo jedenáct. Celé roky měl 
potom otec Patton malé stádo na starosti, George je prodal až v�roce 1922. Po 
rozloučení s�Fort Riley Beatrice a George odjeli do Lake Vineyardu, kde strávili
několik týdnů. Pak se vydali do El Pasa, kde byla pro George konečná, zatímco 
Beatrice pokračovala do Pride’s Crossingu.
  
  Na přelomu století již byla většina západního území Spojených států dostatečně
pacifikovaná, avšak na některých místech – mezi něž patřil i jihozápadní Texas –
ještě po více než dvacet let přežívala atmosféra Divokého západu, udržovaná 
nezávislými a nepoddajnými muži, pro něž byl ze všech zákonů stále 
nejdůležitější zákon rychle taseného revolveru. A mezi vyhledávaná útočiště 
pistolníků a mexických pašeráků náleželo i El Paso, malé pohraniční městečko, 
založené v�roce 1682 jako španělská osada na řece Rio Grande. 
  Vojenský prostor Fort Bliss se prostíral na severním okraji El Pasa, na 
vyprahlé a jen řídkými keři porostlé náhorní planině, vzdálené necelé dva 
kilometry od hranice s�Mexikem. Směrem do texaského vnitrozemí se asi po 50 
kilometrech zvedalo holé a pusté pohoří zvané Franklin Mountains. V�areálu 
posádky tvořily domy důstojníků jednu řadu budov, naproti nim, odděleny 
cvičištěm, byly ubytovny pro mužstvo a za nimi komplex dřevěných stájí, které 
Patton okamžitě prohlásil za nevyhovující, neboť v�případě požáru se stanou pro 
stovky ustájených koní smrtící pastí. Nebyl nadšen ani ubytováním pro 
důstojníky, byly to malé, narychlo postavené nekvalitní domky, a při představě, 
že by v�takových podmínkách měla žít Beatrice s�dětmi, jej obcházela hrůza.
  
  Když se Patton 15. září 1915 hlásil ve Fort Blissu do služby, zjistil, že mu 
nikdo není schopen říct, co má dělat. Nakonec se odpoledne objevil posádkový 
adjutant, který mu oznámil, že momentálně pro něj není konkrétní práce, musí to 
nějak přežít do příchodu 8. pluku, jenž dorazí kolem 25. září, neboť zatím je ve
Fort Blissu z�celého pluku jen předsunutý oddíl. Ale současně Pattona šokoval 
sdělením, že ještě ten den má skládat zkoušky nezbytné pro povýšení na 
nadporučíka. Na to ovšem George nebyl připraven, a když vysvětlil svou situaci 
výkonnému důstojníkovi posádky, ten mu poradil, aby okamžitě telegrafoval 
ministerstvu války a požádal o odklad. Stalo se a odpověď přišla obratem: termín
zkoušek se odkládá o pět týdnů. 
  První dny neměl Patton skutečně téměř žádné povinnosti. Vedle toho, že 
procvičoval s vojáky techniku jízdy na koni, prováděl kontroly koní a 
připravoval se na zkoušku, měl dost času, aby se mohl seznámit s�ostatními 
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důstojníky, hrát pólo a s�místními farmáři jezdit na lov. 23. září opustily Fort
Bliss zbytky 15. pluku a s�osmi důstojníky a většinou poddůstojníků přijel 
velitel 8. pluku plukovník Charles W. Taylor. Patton byl přidělen k�rotě D, 
jejímž velitelem byl kapitán Barnhardt a jeho zástupcem nadporučík Daniel D. 
Tompkins. Protože ale tito dva důstojníci dosud nedorazili, byl velením roty 
dočasně pověřen Patton. Měl z�toho neskrývané potěšení. V�dopisech Beatrici 
nadšeně líčil působivou atmosféru slavnostních nástupů a přehlídek a radost, 
kterou cítí, když sleduje nastoupenou jízdu tasící ve slunci se blyštící šavle –
které on navrhl a uvedl do života. Psal: „Je to jako volání předků a bitevní 
slávy. Zdá se mi, že v�čele eskadrony jezdectva je možno dosáhnout všeho.“ Po 
příchodu Barnhardta a Tompkinse – kterého označil za „velmi milého člověka a 
skutečného džentlmena“ – byl Patton vedle služby u roty D ustanoven pobočníkem 
eskadrony a při výkonu této funkce podléhal přímo veliteli eskadrony majoru 
Georgi T. Langhornovi. Počátkem října byl kapitán Barnhardt jmenován plukovním 
adjutantem a velitelem roty D se stal kapitán James C. Rhea.
  
  
  
  
Trestná výprava
  
Skoro třicet let vládl Mexiku prezident Porfirio Díaz. Zavedl tvrdou diktaturu, 
potlačil opozici, neomezenou moc uchvátili jeho oblíbenci a hlavní odvětví 
mexického hospodářství si s�diktátorovým souhlasem podřídili cizí investoři. V 
roce 1910 vypukla vzpoura. O rok později revolucionáři vedeni charismatickým 
snílkem Franciskem I. Maderem obsadili hlavní město, Madero byl prohlášen 
prezidentem a Díaz uprchl. Maderova vláda snažící se o demokratizaci země si 
však v�revolučních zmatcích moc udržet nedokázala. V�roce 1913 byla svržena 
vojenskou juntou vedenou generálem Victorianem Huertou, Madero a jeho 
viceprezident byli po krátkém pobytu ve vězení na Huertův rozkaz zavražděni a 
Huerta se stal novým prezidentem.
 Americký prezident Woodrow Wilson však odmítl novou vládu uznat a vyjádřil 
podporu opozičnímu hnutí vedenému guvernérem provincie Coahuila, bývalým 
senátorem a bohatým statkářem Venustianem Carranzou. Aby pomohl vyzbrojit 
Carranzovy příznivce, zrušil Wilson počátkem roku 1914 embargo na vývoz zbraní 
do Mexika a ve snaze zabránit zahraničním dodávkám zbraní pro Huertu poslal 
k�mexickému pobřeží válečné lodi. 9. dubna 1914 několik amerických námořníků 
nakupujících zásoby ve městě Tampico v Mexickém zálivu nedopatřením vkročilo do 
zakázané zóny a bylo zatčeno. Po pár hodinách je sice místní úřady propustily a 
jejich veliteli poslaly omluvu, čímž mohl celý miniincident skončit, kdyby ovšem
Američané netrvali na tom, aby Mexičané také oficiálně vzdali hold americké 
vlajce. Když byli odmítnuti, prezident Wilson přesvědčil Kongres, že Huertu a 
jeho lidi je třeba naučit „dobrým způsobům“, i kdyby k�tomu bylo třeba užít 
síly. A ještě než byla záležitost v�Tampiku uzavřena, dal Wilson americkému 
námořnictvu souhlas k�obsazení důležitého mexického přístavu Veracruz. Po boji, 
v�němž padlo 19 Američanů a nejméně 200 Mexičanů, námořní pěchota 21. dubna 1914
přístav obsadila.
  Mexická vláda ozbrojenou intervenci jednoznačně odsoudila, a když se Huerta 
snažil získat podporu i ze zahraničí, situace se stávala velmi nebezpečnou. V�tu
chvíli přišla Wilsonovi vhod nabídka na zprostředkování od několika 
jihoamerických států, které doporučovaly, aby Američané své vojáky z�Mexika 
stáhli za podmínky, že Huerta abdikuje. Huerta se nějakou dobu zdráhal, ale 
sílící opozice a hrozba mezinárodní izolace jej nakonec přinutily se podřídit. 
V�červenci 1915 rezignoval a odešel do evropského exilu. V�srpnu vstoupily do 
hlavního města Mexico City oddíly Venustiana Carranzy. Avšak Wilsonem nepochybně
dobře míněná snaha odstranit Huertu, jehož diktátorské praktiky se nijak 
nelišily od metod Porfiria Díaze, neměla očekávaný výsledek, neboť Carranza se 
ukázal stejně bezohledným vládcem jako jeho předchůdce. Navíc se situace v�zemi 
neuklidnila, neboť mezi Carranzovými spolubojovníky propukaly další spory o to, 
kdo získá jaké postavení a výhody. Nejagresivněji vystupoval bývalý bandita a 
potom Carranzův generál Francisco Villa, který se pro prosté Mexičany stal 
jakousi latinskoamerickou obdobou Robina Hooda.
  Villa, nazývaný „Pancho“, sice přepadal bohaté rančery, okrádal je o dobytek a
obdarovával chudé, ale současně to byl násilník a chladnokrevný zabiják, který 
dokázal vlastní rukou zastřelit člověka, aniž přitom hnul brvou – prvního muže 
zabil v�šestnácti letech. Nechyběla mu však odvaha, a když pochopil základní 
pravidla vedení války, zejména když zanechal pošetilých čelních útoků jezdectva 
a začal uplatňovat promyšlenější a rafinovanější taktiku, dosáhl řady vojenských

Stránka 48



HUBÁČEK Generál Patton
úspěchů. Po celou dobu vystupoval jako představitel lidu bojující za ideály 
revoluce, založil i vlastní politickou stranu a doufal, že s�americkou podporou 
usedne do prezidentského křesla. Zpočátku se mu skutečně podařilo získat 
Wilsonovy sympatie, a dokonce i materiální pomoc.
  Brzy se však ukázalo, že vsadit na „Pancho“ Villu bylo další chybou. Když se 
v�roce 1915 boje mezi soupeřícími frakcemi v�Mexiku rozhořely naplno a Villa 
přitom utrpěl několik porážek, zmatený a špatně se orientující Wilson změnil 
postoj a prohlásil, že Spojené státy vyhlašují neutralitu a Mexičané si mají 
svoje problémy vyřešit sami. To ovšem vyvolalo ostrou kritiku v amerických 
politických kruzích a řada politiků neváhala Wilsona nazvat neschopným fušerem a
bezzásadovým člověkem, který napřed podporou bojujících stran přilévá olej do 
ohně, ale pak, když neví jak dál, se stáhne. Například bývalý prezident a stále 
velmi vlivný Theodore Roosevelt kategoricky požadoval intervenci amerických 
vojsk, která by v�Mexiku nastolila pořádek. Wilsonovi nakonec nezbylo, než 
v�červnu 1915 obě tamní hlavní znesvářené strany vyzvat k zastavení boje a 
pohrozit, že pokud tak neučiní, vystavují se nebezpečí amerického vojenského 
zásahu.
  Villa sice požádal Carranzu o příměří, ale Carranza u vědomí své převahy 
odmítl a Wilsonovi vzkázal, aby se do jejich sporu nevměšoval. Wilsona to 
rozhořčilo, ale na druhé straně musel uznat, že Carranza je jediný z�mexických 
vůdců, s�nímž je možno, byť s�velkými obtížemi, jednat. Když se ve druhé 
polovině roku 1915 vztahy mezi Washingtonem a Mexikem poněkud zlepšily a Spojené
státy oficiálně uznaly Carranzu za mexického prezidenta, zklamaný Villa reagoval
vlnou násilností namířených proti Američanům. Wilson jej vzápětí označil za 
zločince, který ohrožuje bezpečnost jihozápadních oblastí Spojených států. Bylo 
zřejmé, že je jen otázkou dnů, nanejvýš týdnů, než dostane americká armáda 
rozkaz zasáhnout proti vraždícím a plenícím Villovým hordám.
  
  Jedním z�velitelů jednotek, které byly vzhledem k�zostřující se situaci už 
před časem přisunuty do Texasu a Nového Mexika, byl brigádní generál John Joseph
Pershing, jehož předkové (původně Pfoerschingové) přišli do Ameriky v�roce 1724 
z Alsaska-Lotrinska. John Joseph se narodil 13. září 1860 v�malém domku u 
městečka Laclede ve státe Missouri. Po svém otci, železničním dělníkovi a 
později farmáři, zdědil rozhodnost, cílevědomost a velmi dobrou fyzickou 
kondici. Zpočátku pomáhal otci na farmě, pak učil na černošské škole, a když se 
objevila možnost účastnit se přijímacích zkoušek na akademii ve West Pointu, 
přihlásil se – a uspěl. Příteli však řekl: „Nezůstanu v�armádě. Sto let nebude 
ve světě vystřeleno z�děla. Myslím, že budu studovat právo. Ale chci vzdělání, a
teď se mi naskýtá možnost, jak je získat.“ Pokud se týkalo studijních výsledků, 
patřil v�akademii k�průměrným studentům, ale projevil natolik mimořádné vojácké 
kvality, že v�roce 1886 absolvoval jako starší kadet kapitán, což byla nejvyšší 
šarže, které mohl kadet dosáhnout.
  Jako poručík 6. jezdeckého pluku bojoval v�Novém Mexiku proti bouřícím se 
Apačům a pak proti Siouxům. Za organizaci přesunu své jednotky, která se vší 
výstrojí, výzbrojí a zásobami dokázala během 46 hodin překonat vzdálenost 225 
kilometrů, a jak bylo uvedeno v�hlášení, „všichni muži i zvířata dorazili ve 
velmi dobrém stavu“, obdržel poručík Pershing pochvalu velícího generála. Po 
skončení indiánských válek byl vyslán jako vojenský instruktor na univerzitu 
v�Nebrasce, kde současně studoval práva, a v�roce 1893 získal titul bakaláře. 
Pak sloužil jako nadporučík v�Montaně u 10. jezdeckého pluku, jehož důstojníci 
sice byli většinou bílí, ale mužstvo tvořili černoši. Když v�roce 1897 nastoupil
ve West Pointu jako učitel taktiky, tvrdilo se, že na akademii nikdy nevyučoval 
méně oblíbený důstojník. Kadeti mu zlomyslně přezdívali Černošský Jack nebo 
Černý Jack. Způsobila to Pershingova náročnost, jeho požadavky jak na chování a 
vystupování studentů, tak na úroveň jejich znalostí. Nicméně ani jeho největší 
kritici mu vedle pedagogických schopností nemohli upřít i velký smysl pro 
férovost a spravedlivost.
  V�roce 1898 vypukla válka mezi Spojenými státy a Španělskem a Pershing se jako
důstojník�10. pluku účastnil bojů na Kubě. Za statečnost projevenou během tažení
na Santiago de Cuba si vysloužil pochvalu prezidenta Theodora Roosevelta 
(později i Stříbrnou hvězdu?) a velitel jeho pluku do operační zprávy napsal: 
„Za občanské války jsem byl v�mnoha bitvách, ale nikdy jsem neviděl nikoho 
chovat se pod palbou s�větší chladnokrevností, než jakou projevil kapitán 
Pershing.“ Po krátké službě v�úřadu generálního adjutanta ministerstva války byl
Pershing v�roce 1899 převelen na Filipíny do funkce generálního adjutanta pro 
oblast ostrovů Mindanao a Jolo. Hory na západním Mindanau byly domovem asi 100 
000 příslušníků hrdého muslimského kmene Moro. Rozděleni do řady klanů v�čele se
sultány, Morové dokázali v�nepřístupné džungli odolávat všem vnějším tlakům. 
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Španělé si je nepodmanili ani za 300 let své nadvlády nad Filipínami, a když 
Američané Španěly z�ostrovů vyhnali, Morové se bouřili dál, tentokrát proti 
Američanům. A americké vrchní velení pověřilo jejich pacifikací důstojníka 
povýšeného na kapitána teprve v�únoru 1901!
  Nicméně Pershing tento úkol pojal jako věc osobní cti a při jeho plnění 
postupoval s�maximální odpovědností. První dva roky pobytu na Filipínách se 
pečlivě připravoval, mimo jiné studoval korán a naučil se jazyk Morů natolik, že
s�nimi mohl bez potíží komunikovat. Nakonec vyrazil s pěti rotami jízdy, 
praporem pěchoty, baterií dělostřelectva a rotou ženistů. Věděl, že má-li uspět,
musí především zlomit odpor sultána z�Bacolodu, nejvlivnějšího z�morských 
náčelníků. Sultán se se�šesti sty fanatických válečníků uzavřel v�silně 
opevněných postaveních v�mindanajských horách a všechny pokusy přesvědčit jej a 
jeho muže, aby dobrovolně složili zbraně, byly stroze odmítnuty.
  5. dubna 1903 Pershing zaútočil. Dokonale naplánovaným obchvatným manévrem 
vyřadil předsunutá postavení a poté napadl a dobyl hlavní pozice. Bylo to 
rozhodující vítězství a potom už netrvalo dlouho, než morské nepokoje skončily. 
Pershing mimo jiné obdržel i osobní blahopřání ministra války Elihu Roota a před
jeho odjezdem z�Filipín se udála v�historii americké armády zcela ojedinělá 
akce. Čtyři generálmajoři a tři brigádní generálové vydali společné prohlášení, 
v�němž doporučovali, aby byl kapitán Pershing vzhledem k�dosavadním zásluhám a 
prokázaným vojenským schopnostem povýšen do hodnosti brigádního generála. To se 
však nestalo a Pershing musel na svou první generálskou hvězdu čekat ještě tři 
roky. Po návratu do Washingtonu byl zařazen do generálního štábu a Theodore 
Roosevelt se o něm pochvalně zmínil v poselství Kongresu. 26. ledna 1905 se 
Pershing oženil s�Helen Warrenovou, dcerou Francise E. Warrena, vlivného 
senátora za stát Wyoming a předsedy senátního výboru pro vojenské záležitosti. 
Svatebního obřadu se ve washingtonském kostele účastnila řada prominentních 
hostů a prezident Roosevelt s�manželkou seděli v�první lavici.
  Už den po svatbě odjeli novomanželé do Japonska, kde byl kapitán Pershing 
jmenován vojenským přidělencem amerického vyslanectví v�Tokiu. Japonsko v�tu 
dobu vedlo válku s�carským Ruskem a Pershing byl pověřen rolí pozorovatele u 
japonské l. armády během jejího vítězného tažení Mandžuskem. Zpráva, kterou po 
skončení operace vypracoval, byla na ministerstvu války vysoce hodnocena a 
přispěla jeho pověsti velmi schopného důstojníka. Když v�roce 1906 opouštěl 
Japonsko, císař mu udělil Řád svatého pokladu. Za pobytu v�Mandžusku byli 
Pershingovi evropští kolegové – pozorovatelé povětšinou stejného věku jako on – 
plukovníky a generály, zatímco Pershing měl ve čtyřiceti letech stále hodnost 
kapitána, což mu nejednou působilo služební i společenské problémy.
  Po jeho návratu do Ameriky se proto prezident Roosevelt rozhodl schopného a 
zasloužilého důstojníka povýšit. Potíž ale byla v�tom, že v�americké armádě se 
povyšovalo podle odsloužených let, a ačkoliv měl prezident právo jmenovat podle 
vlastní úvahy důstojníka nebo i civilistu generálem kteréhokoliv stupně, do 
hodnosti majora, podplukovníka nebo plukovníka nemohl povýšit nikoho, kdo neměl 
odsloužen předepsaný počet let. Theodore Roosevelt však vydal jedno z�řady 
osobitých rozhodnutí, jimiž bylo jeho úřadování pověstné – jmenoval Pershinga 
rovnou brigádním generálem navzdory tomu, že tím přeskočil 862 majorů, 
podplukovníků a plukovníků. Když odeslal 15. září 1906 nominaci ke schválení 
Senátu, vyvolalo to v�ministerstvu války protesty řady opomenutých důstojníků a 
jejich přátel. Tvrdili, že Pershing byl takto zvýhodněn jen proto, že jeho tchán
je senátor. Roosevelt však na svém rozhodnutí trval a Pershingovo povýšení bylo 
nakonec schváleno. V�odpovědi na vznesenou kritiku prezident prohlásil: „Povýšit
důstojníka, protože se oženil s dcerou senátora, by byla ostuda, ale odmítnout 
mu ze stejného důvodu povýšení by byla ostuda nemenší.“
  Na začátku roku 1908 se Pershing vrátil na Filipíny ve funkci vojenského 
velitele Visayského souostroví. Ale už na podzim roku 1908 byl ministerstvem 
války odeslán do Evropy ke sledování napjaté situace na Balkáně, neboť všechny 
signály nasvědčovaly, že tam každým okamžikem může začít válka. Rozhárané 
balkánské poměry se ale zklidnily a po dvouměsíčním pobytu v�Paříži Pershing 
mohl odplout do Ameriky. Zakrátko však na ostrově Jolo vypukly nové nepokoje 
vyvolané morskými muslimy a guvernér Filipín požádal o návrat generála 
Pershinga. Protože se však u Pershinga objevily zdravotní potíže související 
s�malárií, kterou se zřejmě nakazil už za pobytu na Kubě, mohl opustit Spojené 
státy až v�říjnu 1909. Na Filipínách byl jmenován vojenským guvernérem celé 
oblasti obývané Mory a do roku 1913 se mu podařilo rebelii potlačit a nastolit 
klid. Dosáhl toho nejen silou zbraní, ale i svou vstřícností, taktem a 
diplomatickým uměním, kdy se osobně vydával přímo do jámy lvové, mezi rebely, a 
dokazoval jim, že Američané nejsou jejich nepřátelé, a pokud se budou chovat 
mírumilovně, mohou se spolehnout, že se jim dostane spravedlnosti a přátelství. 
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Přesvědčil řadu náčelníků a jejich stoupenců a natolik získal jejich důvěru, že 
jako projev respektu a uznání jej ustanovili jedním z�kmenových vůdců. Jak 
později prohlásil, čas strávený na Filipínách – tam se mu také narodily dvě 
z�jeho tří dcer – byl nejšťastnějším údobím�jeho života.
  V�lednu roku 1914 byl Pershing jmenován velitelem 8. pěší brigády 
s�velitelstvím v�Presidiu, na předměstí San Franciska. V čekávání potíží jak 
s�příznivci mexického prezidenta Venustiana Carranzy, tak „Pancho“ Villy 
odeslalo ministerstvo války v�dubnu 1914 8. brigádu do Fort Blissu. Pershingovi 
bylo uloženo asi s 5 000 vojáky hlídat americko-mexickou hranici od Arizony až 
po předsunuté opěrné body v�pohoří Sierra Blanca, jihovýchodně od El Pasa.
  Vzhledem k�významu svěřeného úkolu se Pershing rázem stal jedním 
z�nejváženějších důstojníků americké armády a obyvatelé El Pasa a dalších 
pohraničních městeček jej uctívali jako svého ochránce před nájezdy divokých 
tlup přicházejících z�druhé strany hranice. Od dob Černošského Jacka se mnoho 
změnilo. Pershing se nevyžíval v�malichernostech a nepotrpěl si na prosazování 
tupé disciplíny, ale byl to nekompromisní voják, s�nímž nebyly žádné žerty, a 
když se rozzlobil, jeho ledový pohled dokázal vyvolat obavy i u 
nejostřílenějších veteránů. Po příchodu na hranici si nedělal žádné iluze o 
vývoji americko-mexických vztahů a od prvního dne náročným výcvikem a 
pravidelnými manévry připravoval své vojáky na válku. Ani sebe nešetřil. Byl 
neustále v�pohybu, někdy automobilem, ale většinou na koni objížděl celou oblast
a objevoval se i v�nejvzdálenějších malých posádkách.
  Manželku se čtyřmi dětmi zpočátku ponechal v�Presidiu. Když však v polovině 
roku 1915 už bylo jasné, že jeho pobyt na hranici bude dlouhodobější, rozhodl, 
aby za ním všichni přijeli do Fort Blissu. 27. srpna 1915, těsně před jejich 
odjezdem z�Presidia, však došlo k�velké tragédii. V�domě obývaném Pershingovou 
rodinou vypukl požár a manželka Frances a tři dcery se udusily kouřem. Přežil 
jen pětiletý syn Warren, kterého zachránila služebná, ale i ten byl ve vážném 
stavu převezen do vojenské nemocnice. Mezi spoustou projevů soustrasti, které 
generál obdržel, byl i jeden podepsaný „Francisco Villa“; v�tu dobu mexický 
rebel stále ještě choval naději, že Spojené státy mu přece jen dají přednost 
před jeho hlavním soupeřem Carranzou. Pershing přerušil službu jen po čas 
pohřbu, pak zanechal syna v péči své sestry žijící ve městě Lincoln v�Nebrasce a
se zbělenými vlasy a hlubokými rýhami v�obličeji se vrátil na své místo.
  
  V�polovině října 1915, měsíc po Pattonově příchodu do Fort Blissu, dostaly 
roty A a D 8. jezdeckého pluku rozkaz přesunout se do pohoří Sierra Blanca 
vzdáleného asi 140 kilometrů, kde americká armáda vytvořila řetěz menších 
základen určených k�ochraně pohraničních regionů. Po čtyřech dnech strávených 
v�sedlech dorazily obě roty se zásobovacími vozy do nevýznamného městečka Sierra
Blanca, jehož celý význam spočíval v�tom, že bylo zastávkou na železniční trati 
vedoucí do�El Pasa. Jedna rota měla zůstat v�městečku a chránit železniční trať 
a zasahovat v�případě, že na hranici vzniknou nějaké problémy, zatímco druhá 
rota měla posílit ostatní opěrné body. Po měsíci se měly vystřídat.
  Sierra Blanca bylo další místo, v�němž jako by se zastavil čas. Celé městečko 
mělo všehovšudy asi dvacet domů, hotel, nálevnu a kolem padesáti stálých 
obyvatel, což byli převážně kovbojové a pistolníci respektující pouze velitele 
místní policie Dava Allisona. Tento postarší pán s�bílými vlasy, a jak 
poznamenal Patton, „s�tváří cherubína“, uměl zacházet s�koltem jako nikdo jiný 
široko daleko. Bylo o něm mimo jiné známo, že se jednou sám postavil bandě 
notorického mexického desperáta jménem Orasco a zabil ho i s�jeho čtyřmi 
kumpány, přičemž ze vzdálenosti dvaceti metrů každému z nich prostřelil hlavu. O
sobotách se v�nálevně pořádaly bohatýrské pitky, v�jejichž průběhu se jak místní
obyvatelé, tak návštěvníci přicházející z�okolních rančů bavili předváděním 
svého střeleckého umění, a nebylo nic zvláštního, když některý z�nich pak 
putoval rovnou do márnice. Patton díky své šťavnaté mluvě, velmi dobrým 
střeleckým výkonům a štědrosti při nákupu piva se brzy spřátelil nejen 
s�Allisonem, ale stal se populární i mezi ostatními pravidelnými hosty nálevny, 
kteří v�něm správně rozpoznali spřízněnou duši fanfarona a hazardéra. Když se mu
jednou podařilo ze sedla pádícího koně na vzdálenost nejméně patnácti metrů 
trefit kličkujícího zajíce, byla jeho reputace pistolníka všeobecně uznána a 
George byl na ni tak hrdý, že to zmínil i v�dopise Beatrici.
  Spolu se svým bezprostředním nadřízeným nadporučíkem Danielem D. Tompkinsem, 
výkonným důstojníkem roty D, byl Patton vyslán na inspekci dvou stanovišť 
vzdálených od Sierry Blanky více než 150 kilometrů. Jeli tři dny rozeklaným a 
skalnatým terénem porostlým trnitými keři, o němž napsal Beatrici: „Američané tu
nemohou žít, a pokud to zkusí, nežijí dlouho.“ Nicméně ani tato nehostinná 
krajina nebyla liduprázdná a Patton Beatrici též vylíčil, jak tam potkal lovce 
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pum, který mu vyprávěl o svých neuvěřitelných dobrodružstvích. Napsal: „Od 
místních jsem se potom dozvěděl, že všechny ty historky byly pravdivé. Ten 
člověk měl velmi tmavou kůži a řekl mi: ,Hrome, jeden chlapík tvrdil, že jsem 
Mexičan; musel jsem do něj třikrát střelit, než uvěřil, že jsem běloch.‘ To na 
mne udělalo tak velký dojem, že jsem jej ubezpečil, že je nejbělejší chlap, 
jakého jsem kdy viděl.“
  Po návratu do Sierry Blanky se Patton stal načas služebně nejstarším 
důstojníkem. V�tu dobu obdržel naléhavý telegram z�Fort Blissu, že mexický 
bandita Chico Cano hodlá s�200 muži městečko napadnout. Patton příliš 
věrohodnosti této informaci nepřikládal, nicméně nařídil pohotovost. Pak přišly 
ještě tři další varovné telegramy, jeden z�nich dokonce podepsaný generálem 
Pershingem. To už bylo vážné, ale nakonec, i když nějaké skupinky přívrženců jak
„Pancho“ Villy, tak i prezidenta Carranzy se na americké straně hranice 
objevily, ke střetnutí nedošlo.
  Uplynulo několik dnů a Patton dostal nové varování. 27. listopadu 1915 o tom 
napsal otci: „Přišla telegrafická zpráva od plukovníka Riverse,? že podle 
získaných informací táboří kolem osmdesáti Carranzových vojáků na naší straně 
řeky u pevnůstky Fort Quitman a že je máme zajmout nebo zahnat za řeku. Telegram
končil příkazem ,jednat rozhodně‘. Řekl jsem prvnímu seržantovi, že vyrazíme ve 
čtyři ráno a za rozbřesku budeme u Fort Quitmanu. Ulehl jsem s�tím, že jednat 
rozhodně znamená napřed útočit a potom klást otázky. Takže jsem hodlal, bude-li 
to jen trochu možné, provést na nepřátelské ležení útok na šavle. Už jsem viděl,
jak dostávám Medaili cti.?? Ležel jsem s�otevřenýma očima a plánoval své 
hlášení, když k�mému naprostému znechucení v�jednu hodinu ráno dorazili kapitán 
Rhea a nadporučík Tompkins. Vysvětlil jsem jim situaci a Tompkins, i když měl 
úplavici, rozhodl, že pojede s�námi – a nařídil šavle nechat doma.“ Patton však 
truchlil nad zmařenou šancí, jak získat Medaili cti, zbytečně; nakonec se 
ukázalo, že šlo o další planý poplach, neboť když dorazili k�Fort Quitmanu, 
žádné mexické vojáky na americké straně Ria Grande nenašli.
  
  Na konci listopadu, krátce po Dni díkůvzdání, se Beatrice vydala do Texasu 
navštívit manžela. Děti ponechala v�péči své rodiny v�Massachusetts a vlakem 
přijela do El Pasa, odkud ji Patton odvezl automobilem do Sierry Blanky. Po 
nějakou dobu tam sdíleli dům s�rodinou velitele Pattonovy eskadrony majora 
Langhorna, o němž George poznamenal, že je příjemné s�ním sloužit, neboť je 
nejen skvělý voják, ale také džentlmen disponující stejně jako Pattonovi značným
majetkem, což dokazoval i jeho elegantní osmiválcový cadillac v�garáži za domem.
Netrvalo dlouho a Beatrice byla v�Sieře Blance stejně populární a oblíbená jako 
její manžel. Obyvatele městečka těšilo, že mezi nimi pobývá skutečná dáma, která
ví všechno o koních a nechová se domýšlivě. Jedním z�jejích největších 
obdivovatelů byl místní šerif, který také neustále přesvědčoval Pattona, aby 
odešel z�armády, a navrhoval mu, že spolu vybudují a budou provozovat lázně 
využívající nedaleké léčivé prameny. Beatrice zůstala s�Georgem až do ledna 1916
a znovu se ukázalo, že oním tmelem udržujícím jejich manželství je právě ona.
  Manželky profesionálních vojáků musely být ženy skutečně odolné a obětavé. Jen
tak mohly snášet neustálé překládání z�posádky do posádky a život ve�skromných 
obydlích bez veškerého pohodlí a spokojovat se s�malými platy svých mužů. Navíc 
v�době, kdy jejich manžele služební rutina nebo válečné šarvátky odváděly 
z�domova – což bylo velmi často a mnohdy na dlouhou dobu –, byly nejen matkou, 
ale i otcem svých dětí. I když v�případě Pattonových je podpora Beatriciny 
rodiny zbavovala finančních starostí, ostatní problémy zůstávaly, neboť žádný 
mladý důstojník kavalerie se�nemohl vyhnout službě v�místech, jako byl Fort 
Sheridan nebo Sierra Blanca, zejména když stál na nejnižším hodnostním stupínku.
Ode dne, kdy se provdala za George Pattona, si však Beatrice jen málokdy 
postěžovala a z�lásky k�němu a z�respektu k�povolání, které si vybral a které 
bylo pro něj vším, se po dlouhá léta smiřovala se všemi těžkostmi náležejícími k
životu manželky důstojníka. Nicméně během jedné obzvlášť dlouhé a divoké větrné 
smrště, která postihla Sierru Blanku, její nervy nevydržely, rozplakala se a 
žádala George, aby z�armády odešel. Ale bouře přešla, přešel i záchvat slabosti 
a Beatrice se znovu vzchopila.
  Přestože pobyt Pattonových v�Sieře Blance nebyl dlouhý, když George dostal 
rozkaz k návratu do Fort Blissu, obyvatelé městečka uspořádali na rozloučenou 
velkolepou slavnost, na rožních se opékalo maso a tančilo se až do rána. 
Beatrice nakonec připustila, že navzdory všem problémům dokáže i s�dětmi žít jak
v El Pasu, tak ve Fort Blissu, a tak George mohl požádat o přidělení domu. 
V�polovině ledna Beatrice odejela do Bostonu pro Bee a Ruth Ellen. Když byl 
mezitím Georgeovi nabídnut ve Fort Blissu slušně vypadající dům, hned jej začal 
upravovat a zařizovat. Koncem ledna přišel nábytek, začátkem února dorazila 
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Beatrice s�oběma dcerami a krátce poté i služebná poslaná na výpomoc paní 
Ayerovou.
  V�posledních dnech měsíce února 1916 přijela do Fort Blissu na návštěvu 
Georgeova sestra Nita. Při jednom ze společenských večírků byla atraktivní 
devětadvacetiletá Nita představena generálu Pershingovi, jehož dům stál nedaleko
domu Pattonových. I když těžká rána způsobená tragickou smrtí manželky a dcer se
dosud zdaleka nezacelila, generál byl příjemnou a kultivovanou mladou ženou od 
prvního okamžiku přitahován. Pershingův životopisec napsal, že Nita chápala jeho
ztrátu a smutek, povzbuzovala jej, a tak se stali víc než přáteli.? Generál byl 
muž, jemuž lichotila péče a pozornost žen, a jeho přátelství s�Nitou Pattonovou 
se brzy vyvinulo v silný vztah. Ale už jeho první fázi významně ovlivnily 
události odehrávající se na mezinárodní scéně.
  
  „Pancho“ Villa, zklamaný a rozzuřený politikou Spojených států, které daly 
jednoznačně najevo, že se rozhodly podpořit jeho hlavního soupeře prezidenta 
Carranzu, zahájil začátkem ledna roku 1916 krvavou odvetu. V�mexickém městě 
Santa Ysabel vytáhli Villovi vojáci z�vlaku sedmnáct amerických důlních techniků
pozvaných mexickou vládou ke spolupráci při otevření nových dolů a chladnokrevně
je postříleli. Nicméně jeden z�nich byl jen zraněn, předstíraje smrt se skutálel
z�náspu a odplazil se do houští. Nakonec se mu podařilo uniknout a o hrůzné 
události podat svědectví. Masakr sice způsobil na druhé straně hranice obrovské 
rozhořčení a zdálo se, že válka je nevyhnutelná a musí začít každým dnem, 
Washington však váhal. Ale o dva měsíce později se čtyři sta až pět set 
Villových bojovníků vydalo ze základen v�mexické Sonoře na sever k�americké 
hranici. Od počátku bylo jejich tažení provázeno drancováním, loupežemi, 
vraždami a únosy. V�jednom případě, který opět vyvolal ve Spojených státech 
mohutnou vlnu odporu, bandité po přepadení usedlosti obývané americkými osadníky
pobili muže a všechny ženy, které jim padly do rukou, znásilnili a pak uškrtili 
– s�výjimkou jedné, kterou unesli poté, co jí před očima zavraždili manžela, a 
devět dnů ji znásilňovali, než ji zabili.
  V�noci 8. března 1916 Villovi ozbrojenci překročili hranici a v�Novém Mexiku u
města Columbus napadli Camp Furlong, v�němž byl posádkou americký 13. jezdecký 
pluk. Navzdory zprávám o banditech blížících se k�hranicím, útok zastihl 
americké kavaleristy zcela nepřipravené. Jak odhalilo pozdější vyšetřování, řada
z�nich byla opilá, ale hlavním důvodem neschopnosti okamžitě reagovat byla 
skutečnost, že pušky byly uloženy v uzamčených stojanech zajištěných řetězy. 
Nicméně majoru Franku Tompkinsovi se brzy podařilo zorganizovat účinný odpor, 
bandity odrazit a způsobit jim značné ztráty. Během ústupu však vtrhli do města 
Columbus, a než byli vytlačeni, za pokřiku Viva Villa!, Viva Mexiko! a Smrt 
Američanům! loupili, zapalovali domy a vraždili. Řádili téměř tři hodiny a 
zůstaly za nimi desítky spálených domů. Přepadení neskončilo velkou krvavou 
lázní jen díky zásahu kavaleristů, kteří na nájezdníky udeřili, ale i tak bylo 
vedle čtrnácti amerických vojáků zabito i deset civilistů. Jedním z�důstojníků 
13. pluku, který se nejvíc zasloužil o záchranu města a jeho obyvatel, byl mladý
absolvent West Pointu poručík John Porter Lucas, za druhé světové války 
generálporučík, velitel americké 4. armády a Pattonův přítel. Po ústupu 
z�Columbusu se Villa, zpočátku pronásledovaný vojáky 13. pluku, ukryl v�pohoří 
Sierra Madre a jeho ztráty činily podle střízlivých odhadů více než 100 mrtvých 
a 23 zraněných.
  Dva dny po útoku na Columbus prezident Wilson nařídil jednotkám pravidelné 
armády vstoupit na mexické území, zabránit dalším násilnostem páchaným Villovými
bandami a vzbouřeneckého generála dopadnout. Velitelem trestné expedice byl 
jmenován brigádní generál Pershing. George Patton se však už 12. března 
dozvěděl, že jeho 8. jezdecký pluk se výpravy neúčastní. Vinu přičítal obezitě 
velitele pluku, protože bylo známo, že Pershing vyžaduje vysokou fyzickou 
zdatnost nejen u řadových vojáků, ale i u velitelů. Podle Georgeova přesvědčení 
mohla být zakulacenost plukovníka Charlese W. Taylora v�generálových očích 
vážnou překážkou jeho účasti – a tím i celého pluku – na chystaném polním 
tažení. V�dopise otci z�téhož dne Patton napsal: „Měl by být zákon dovolující 
střílet tlusté plukovníky na potkání.“ Pravdou je, že od té doby tělnatým 
důstojníkům nedůvěřoval, a za druhé světové války s údivem konstatoval o 
několika svých podřízených, že jsou to velmi dobří důstojníci navzdory tomu, že 
jsou při těle.
  George Patton věděl, že nemá-li ztratit svou životní šanci, musí jednat 
rychle, a nejjednodušší způsob, jak si zajistit účast na expedici, by bylo 
zařazení do štábu jejího velitele. Skutečnost, že tam nebylo volné žádné vhodné 
místo, jej neodradila. Okamžitě kontaktoval majora Johna L. Hinese, který byl 
vybrán jako adjutant expedičních sil, a jednoho ze dvou regulérních�generálových
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pobočníků poručíka Martina C. Schallenbergera. U obou zjišťoval, jaké jsou 
možnosti jeho zařazení do štábu, a se žádostí o intervenci se obrátil i na 
adjutanta svého pluku kapitána Barnhardta. Když se Pershing o Pattonových 
aktivitách dozvěděl, 12. března mu zatelefonoval a otázal se, je-li pravda, že 
se snaží připojit k�mexické expedici. Patton to potvrdil a generál reagoval 
nezávazným, že „se uvidí“.
  S takovýmto vágním příslibem se ovšem George spokojit nemohl , zejména když 
nebylo času nazbyt. Rozhodl se proto k�riskantnímu kroku. Tentýž den večer 
Pershinga navštívil a svou žádost zopakoval s�tím, že přijme jakoukoliv funkci, 
jen když nebude muset zůstat doma. Generál namítl, že všichni by se chtěli 
tažení účastnit, a neví, proč by měl vyhovět právě poručíku Pattonovi. „Protože 
já chci víc než kdokoliv jiný,“ odpověděl George. Již zmíněný Pershingův 
životopisec Frank E. Vandiver při popisu této scény uvádí, že generál se na 
Pattona zpytavě zadíval, a aniž se mu v�tváři hnul sval, jen utrousil: „To by 
šlo.“ Tím audience skončila a příští den, 13. března, v�8.30 ráno v�Pattonově 
bytě zazvonil telefon. Volal osobně Pershing a tázal se: „Poručíku Pattone, jak 
dlouho vám potrvá, než se připravíte?“ George, který již měl všechny potřebné 
věci sbaleny, odpověděl, že může vyrazit okamžitě. Nato generál řekl: „Jste 
jmenován pobočníkem.“
  George měl zastoupit druhého z�oficiálních generálových pobočníků poručíka 
Jamese L. Collinse, který byl dočasně mimo posádku. Pershingovi sice bylo známo,
že Patton je prvotřídní důstojník, ale nepochybně – i když těžko odhadovat, do 
jaké míry – sehrál v�rozhodnutí vyhovět jeho přání generálův vztah k�Nitě; jinak
by asi ke dvěma pobočníkům, na které měl jako brigádní generál nárok, nepřibral 
víceméně ilegálně třetího. Ve svých osobních poznámkách týkajících se spolupráce
s�generálem Pershingem, sepsaných v�roce 1924, Patton uvedl: „Až po třech letech
jsem se od něj dozvěděl, proč mne vzal s sebou. V�roce 1898 byl poručík Pershing
instruktorem ve West Pointu. Bylo stanoveno, že žádný z�instruktorů se neúčastní
španělsko-americké války. Když Pershing užil všech normálních prostředků 
k�získání výjimky a neuspěl, nakonec se bez povolení vydal do Washingtonu, kde 
po rozhovoru podobnému tomu, který jsem mu vnutil v�roce 1916, svolení odejet na
Kubu dostal.“ Možná Pershingovo rozhodnutí skutečně ovlivnila jeho vlastní 
zkušenost z doby před téměř dvaceti lety. Možná. V�každém případě příležitost 
odebrat se po boku generála Pershinga do Mexika znamenala pro George Pattona 
začátek jednoho z�nejvýznamnějších a nejužitečnějších profesionálních vztahů 
celé jeho vojenské kariéry.
  
  George Patton byl zpočátku pověřen zajištěním přesunu generála a štábu do 
města Columbus, kde se shromažďovaly tisíce vojáků expedičních jednotek. Pak se 
podílel na řízení denního chodu štábu. Především měl na starosti generálovy 
návštěvy u jednotek, při nichž jej doprovázel, zaznamenával důležité 
skutečnosti, předával vzkazy a pokyny, připravoval návrhy generálových dopisů, 
podle generálova diktátu vyhotovoval různé písemnosti, zajišťoval opatření 
související s�cenzurou a vypracovával odhady potřebných zásob a materiálu. Měl 
velké množství práce, ale snažil se, seč mu síly stačily, neboť věděl, že 
v�krátkém čase zbývajícím do návratu pobočníka poručíka Collinse se musí stát 
natolik nepostradatelným, aby si jej Pershing podržel dál.
  Jednotkám trestní expedice bylo nařízeno překročit mexickou hranici 15. března
nebo nejpozději do osmačtyřiceti hodin poté. Washington sice získal formální 
souhlas prezidenta Carranzy ke vstupu expedičních vojsk na mexické území, ale ve
skutečnosti mexická vláda nejenže odmítala s�Američany spolupracovat, naopak jim
boj proti Villovým vzbouřencům jen ztěžovala. Kromě toho pokyny, které Pershing 
obdržel od prezidenta Wilsona, byly dalším důkazem prezidentovy neschopnosti 
správně se orientovat v mexických poměrech, svazovaly generálovi ruce a působily
mnoho potíží. Pershing dostal příkaz pronásledovat a potrestat Villu, ale 
nepopouzet Carranzovu vládu konflikty s�jejími jednotkami; historik Carlo d’Este
o osmdesát let později jízlivě – a logicky – poznamenává: „Jako by villisté a 
carranzisté nosili nějaká označení, podle nichž by je bylo možno od sebe 
odlišit.“ Za této situace není divu, že ještě se americké jednotky nevydaly na 
pochod, a už nastaly problémy: velitel Carranzových oddílů v�pohraničním městě 
Palomas pohrozil, že Američany napadne, hned jak překročí hranice. Incident byl 
zažehnán jen díky Pershingovu chytrému rozhodnutí, kdy místo aby s�ním bojoval, 
zpacifikoval mexického velitele tím, že jej najal jako průvodce.
  Na rozdíl od prezidenta a jeho spolupracovníků, kteří předpokládali, že najít 
a zlikvidovat „Pancho“ Villu bude pro americkou armádu v�podstatě jednoduché, 
George Patton junior, kavalerista s�nejnižší důstojnickou hodností, posuzoval 
situaci střízlivěji, a jak se ukázalo správněji. 12. března současně se 
stížností na tlusté plukovníky otci napsal: „Jsem si jist, že budeme mít daleko 
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víc práce, než si mnozí myslí, Villovi muži bojovali v�Columbusu dobře a naše 
pravidelné jednotky budou v�Mexiku operovat s�velkými obtížemi. Pro prvních sto 
mil? terénu nemáme žádné mapy a nejsou tam ani cesty, ani voda. Když se nám 
podaří přimět Villu k�boji, bude to v�pořádku, ale jestliže svoje síly rozdrobí 
do malých skupin a povede partyzánskou válku, bude to špatné, zejména když 
budeme mít v�zádech Carranzu. Nemohou nás porazit, ale mohou mnohé z�nás zabít. 
Samozřejmě že ne mne.“
  Pershingova trestná výprava byla skutečně odsouzena k�nezdaru od samého 
počátku. Severní Mexiko je rozlehlé a v�podstatě pusté území s�pár malými městy,
kterému na západě dominuje rozeklané pohoří Sierra Madre, dosahující výšky až 3 
000 metrů. Bezpočet hlubokých kaňonů tam skýtal Villovým mužům ideální ukryty. 
Pár existujících „silnic“ připomínalo spíš neudržované polní cesty, nad nimiž se
za suchého počasí vznášela oblaka prachu, a deště je měnily v�bažiny. Villovy 
oddíly se pohybovaly v�prostředí, s�nímž byly dokonale obeznámeny, zatímco 
Američané měli vzbouřeneckého generála a jeho společníky najít a dopadnout 
v�terénu pro ně nesmírně obtížném, kde navíc povětšinou nebylo možno obstarat 
žádné potraviny a krmení pro koně a zřídka-kdy vodu. Zásobování se stalo 
Pershingovým největším problémem, jenž narůstal úměrně tomu, jak se jeho 
postupující jednotky vzdalovaly od hranice Spojených států. Obrovské potíže 
působilo i zajišťování spojení. Expediční jednotky sice už byly vybaveny 
radiostanicemi, ale ještě velmi nedokonalými, které často selhaly, a to 
zpravidla v�okamžicích, kdy jich bylo nejvíc potřeba.
  Americká armáda také pokročila od prvních pokusů s�využitím letadel pro 
vojenské účely, prováděných v�roce 1908 ve Fort Myeru, a v�roce 1916 již měla 
takzvanou leteckou službu spojovacího sboru disponující několika letadly. 
Pershing dostal šest dvouplošníků typu Curtiss JN-3 (Jenny), tvořících l. 
leteckou eskadru, a je pravda, že mu poskytovaly neocenitelné služby, neboť jen 
díky jim byl schopen udržovat alespoň základní spojení s rozptýlenými 
jednotkami. Bohužel letouny byly ještě natolik nespolehlivé, že dva se 
porouchaly už v prvním týdnu po zahájení operace a zbývající havarovaly během 
měsíce. Piloti, kteří s�nimi létali, byli velmi stateční mladí muži, letečtí 
nadšenci a průkopníci, a tři z�nich se stali za druhé světové války vysokými 
veliteli letectva Spojených států.?
  Nutno však říci, že i když se letectví ve druhém desetiletí 20. století už 
stalo ve Spojených státech velmi populární, armáda mu nevěnovala potřebnou 
pozornost. V roce 1913 generální štáb sice nazval letectvo „životní 
nezbytností“, ale provedená opatření tomuto ohodnocení neodpovídala. Zavinila to
přílišná spořivost Kongresu, který neuvolnil potřebné prostředky, což mělo za 
následek, že po vypuknutí světové války zaujímaly Spojené státy mezi mocnostmi 
disponujícími vojenským letectvem čtrnácté místo! Například v�letech 1908 až 
1913 věnovalo Německo na rozvoj vojenského letectva částku odpovídající 28 
milionům dolarů, zatímco Spojené státy necelého půl milionu dolarů. Nicméně i 
velmi krátká doba, po níž mohl generál Pershing používat svých několik letadel, 
stačila prokázat jejich význam pro vojenské účely, zejména při�doručování pošty 
a rozkazů, k�průzkumu a k�plnění výzvědných úkolů. Jedním z�důstojníků pozorně 
sledujících první pokusy využít letectvo k�podpoře operací pozemních vojsk byl 
poručík Patton. Potenciál letectva však rozpoznal i Pershingův soupeř „Pancho“ 
Villa, jehož snaha vytvořit vlastní miniaturní letectvo byla sice neúspěšná, ale
svědčí o nezanedbatelném vojenském nadání tohoto bezohledného válečníka samouka.
  
  Z�Columbusu se Pershingův štáb přesunul na takzvaný Culbertsonův ranč, ležící 
150 kilometrů západně od El Pasa. Na tomto místě, kde se stýkaly hranice 
amerických států Arizony a Nového Mexika s�mexickou hranicí, již byla 
soustředěna 2. jezdecká brigáda. Její velitel plukovník George A. Dodd, 
třiašedesátiletý veterán válek s�indiány, se kromě neustálého žvýkání doutníků 
vyznačoval pověstí nejagresivnějšího kavaleristy a nebyla náhoda, že jej 
Pershing pověřil vedením takzvané létající kolony, od níž se očekávalo, že právě
ona Villu najde a zneškodní. 16. března 2. brigáda překročila hranice a během 
dne pronikla asi 80 kilometrů do mexického vnitrozemí. Následující den Američané
pokročili o dalších téměř 90 kilometrů, k�osadě Colonia Dublan, kde Pershing 
zřídil stálé velitelství a začal plánovat nejvhodnější taktiku pro další 
postup.�Všeobecně sice převládal optimismus a víra, že tažení potrvá nanejvýš 
několik týdnů, Patton si tím však jist nebyl. 27. března napsal Beatrici: 
„Jestliže nedostaneme Villu během týdne nebo v krátké době, vyžádá si jeho 
dopadení delší čas. Bude to pomalé pronásledování, aniž se bude výrazněji 
bojovat. Myslím proto, že bys měla odjet do Bostonu, kde ti bude daleko lépe než
ve Fort Blissu.“
  George měl opět pravdu. 30.�března sice došlo k�větší šarvátce mezi 7. 
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jezdeckým plukem a Villovými muži u vesnice Guerrero, přičemž bylo zabito kolem 
třiceti Mexičanů, a srážky pokračovaly i v�okolí městečka Rubio, ale o samotném 
Villovi nebylo nic známo a od místních obyvatel neskrývajících nepřátelství vůči
Američanům se nedařilo získat žádné užitečné informace. Přitom před několika dny
byl Villa, který se skutečně v�této oblasti pohyboval, při potyčce s vojáky 
prezidenta Carranzy zasažen náhodným výstřelem z�pušky do nohy. Zranění bylo tak
vážné, že všichni, kdo Villu tehdy viděli, prohlašovali, že méně odolný a zdatný
muž by je nepřežil. Carranzisté ani Američané o tom však neměli tušení a 
nevěděli, že po delší dobu bylo hlavní starostí obávaného generála najít 
bezpečný úkryt a vyléčit se.
  Pershingův štáb byl velmi malý a i potom, když se vrátil do služby poručík 
Collins, byli oba řádní pobočníci i George Patton zavaleni spoustou práce. Kromě
nich totiž štáb expedice tvořili jen jeho náčelník plukovník De Rosey C. Cabell 
(v roce 1919 se stal generálmajorem a velitelem Jižní vojenské oblasti Spojených
států), Cabellův pomocník kapitán W. B. Burtt (za první světové války dosáhl 
generálské hodnosti), adjutant expedičních sil major John L. Hines (za první 
světové války byl ve Francii velitelem divize, poté sboru a později vystřídal 
generála Pershinga ve funkci náčelníka generálního štábu americké armády) a 
zpravodajský důstojník major James A. Ryan. Kromě vyjmenovaných důstojníků 
sloužili ve štábu stenograf, kuchař, tři řidiči a čtyři přidělení vojáci. 
Netrvalo však dlouho a neklidného George Pattona štábní služba, i když namáhavá,
neuspokojovala, toužil po boji a využil každé příležitosti, kdy se mohl účastnit
nebezpečné akce.
  V�dubnu přesvědčil Pershinga, aby jej vyslal jako kurýra k�11. jezdeckému 
pluku, který operoval jižně od hlavních sil, ale nebylo přesně známo kde. V roce
1924 Patton vzpomínal: „Bylo to jako hledat jehlu v�kupce sena. Když jsem 
vyjížděl, generál mi vřele potřásl rukou a pravil: ,Buďte opatrný, je tam 
spousta povstalců.‘ Potom stále ještě drže mou ruku dodal: ,Ale pamatujte, 
Pattone, jestli ten vzkaz nedoručíte, nevracejte se.‘ Vzkaz byl doručen.“ 
*((D’Este: Patton. A Genius for War, str. 168.)) Při jiné příležitosti měla 
spojka na motocyklu předat pokyny majoru Franku Tompkinsovi, veliteli eskadrony 
13. pluku. Motocyklista se však dostal do nepřátelské palby a musel se vrátit. 
Patton se nabídl, že úkol splní. K�Tompkinsovi dorazil ve zdraví, a protože se 
schylovalo k�boji, nepospíchal s návratem. Mezitím ale zjistil, že si major 
chybně vyložil doručené rozkazy, upozornil jej proto na omyl a řekl, že je 
připraven převzít plnou odpovědnost za postup, který on sám pokládá za 
správnější. Ukázalo se, že Patton měl pravdu, a Tompkins to také uznal. Byl to 
jeden z řady případů, kdy George neváhal riskovat i notné pošramocení své pracně
budované kariéry, byl-li přesvědčen, že se někdo v�důležité věci mýlí.
  Jak dny ubíhaly, kolovala spousta pověstí a zpráv o místech, kde se „Pancho“ 
Villa zdržuje, ale nalézt jej se stále nedařilo. Pershingovy jednotky 
zaměstnávalo neustálé hledání a pátrání, a i když docházelo k�poměrně častým 
srážkám s menšími oddíly Villových přívrženců, velkému střetnutí se Mexičané 
úspěšně vyhýbali. Pattonovi vadila vynucená nečinnost stále víc, a když se 
objevily zvěsti, že v�okolí města Rubio se zdržuje jeden z�nejbližších Villových
spolubojovníků, jeho důvěrník a velitel jeho osobní stráže, obávaných „dorados“,
plukovník Julio Cárdenas?, Patton tak dlouho dotíral na Pershinga, aby mu 
dovolil zúčastnit se honu na Cárdenase, až generál podlehl. Zřejmě už znal 
George natolik dobře, že věděl, že nebude mít klid, dokud nesvolí, proto jej 
dočasně přidělil k�rotě C 13. pluku, která po Cárdenasovi pátrala. Rotě velel 
nadporučík Innis Palmer Swift, za druhé světové války velitel jednotek 
obsazujících v�Tichomoří Admiralitní ostrovy a pak velitel I. sboru americké 6. 
armády osvobozující Filipíny. 
  Po nějakou dobu už bylo Američanům známo, že haciendu San Miguelito, ležící 
asi deset kilometrů severně od Rubia, obývá Cárdenasova rodina a že malý ranč 
poblíž patří Cárdenasovu strýci. Při prohledávání obou usedlostí byla objevena 
Cárdenasova manželka, malá dcerka a strýc, po plukovníkovi však nebylo ani stopy
a strýc nic neprozradil ani při tvrdém výslechu. Přitom však velitel 
zasahujícího oddílu tvrdil, že když se blížili k�San Miguelitu, zahlédl několik 
ozbrojených Mexičanů, kteří ve spěchu opustili haciendu a uprchli do�blízkých 
hor. Úspěch neměla ani opakovaná prohlídka San Miguelita provedená o několik dnů
později, nicméně Pattonovi jeho instinkt lovce napovídal, že Cárdenas musí být 
někde nablízku.
  14. května byl Patton pověřen vedením malé zásobovací výpravy vyslané obstarat
krmivo pro koně. Kromě něj se jí účastnilo deset vojáků a dva mexičtí civilní 
průvodci, k�dispozici měli tři osobní automobily. Při projíždění Rubiem zahlédli
skupinu asi šedesáti nevlídně vypadajících Mexičanů. I když byli neozbrojeni, 
jeden z�Pattonových průvodců, jménem Emil L. Holmdahl – před pár měsíci ještě 
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příslušník Villových oddílů a později vysoký důstojník mexické armády – některé 
z�nich poznal jako své bývalé spolubojovníky. Patton proto rozhodl, že než se po
nákupu krmiva vrátí na základnu, provede ještě jeden bleskurychlý přepad 
haciendy San Miguelito, a to dřív, než bude někdo z�Rubia schopen její obyvatele
varovat.
  Hacienda měla prostorný dvůr, na třech stranách obklopený budovami s�plochými 
střechami a na čtvrté, východní straně uzavřený masivní branou. Okna mohla 
posloužit ke�střelbě a také jimi mohly snadno uniknout osoby zdržující se 
uvnitř. Patton musel být opatrný, proto s�druhým�mexickým průvodcem a 
tlumočníkem Heatonem Luntem a dvěma vojáky zaujal výchozí postavení u 
severozápadního rohu haciendy, zatímco ostatní muži se rozmístili u dalších 
rohů. Auta zůstala jižně od domu a Patton nařídil shromáždit se u nich 
v�případě, že by došlo k�boji s�výraznou přesilou – nikdo nevěděl, kolik 
ozbrojených mužů se může v haciendě ukrývat. Když byli všichni na určených 
místech, Patton s�Luntem se vydal k�vratům. Ale v�tom okamžiku z nich tryskem 
vyrazili tři jezdci na koních ozbrojeni puškami a revolvery. Jakmile Pattona 
uviděli, změnili směr a zamířili k�jihovýchodnímu rohu budovy, odtud jim ale 
postupovala vstříc druhá skupina vojáků. Stále si vědom povinnosti rozlišovat 
mezi přívrženci Villy a Carranzy, Patton v�prvním okamžiku nestřílel. Když se 
ale Mexičané znovu obrátili a ze vzdálenosti zhruba dvaceti metrů na něj 
vypálili, pětkrát zmáčkl spoušť svého šestiranného koltu model Frontier 1873 
ráže 0,45 (11,45 milimetrů)?.
  Jezdcům se sice podařilo vrátit se na dvůr, ale tam se ocitli v�pasti. Trvalo 
proto jen okamžik, než se první z�nich opět pokusil prorazit. Patton, který 
zatím stačil znovu nabít svůj revolver, se ocitl přímo proti němu. Strhla se 
nová přestřelka a George si vzpomněl na radu zkušeného Dava Allisona, velitele 
policie ze Sierry Blanky, že lepší než se pokoušet zasáhnout prchajícího jezdce 
je mířit na jeho koně, neboť i zraněný jezdec může ještě uprchnout na nezraněném
koni. Pattonovi se skutečně podařilo zasáhnout koně do boku, ten se zapotácel, 
padl a přimáčkl jezdce k�zemi. Mexičan se sice vyprostil, ale když se postavil a
zvedl revolver, sprška výstřelů ho na místě usmrtila. Druhému z�Mexičanů se 
mezitím téměř podařilo uniknout, už byl vzdálen nejméně sto metrů, když jej 
zasáhla palba z�pušek; Patton sám na něj vystřelil třikrát.
  Třetí jezdec se zatím neobjevil a Patton stále nic nevěděl o tom, kolik 
ozbrojenců se v budovách nachází a jaké překvapení mohou chystat. Největší 
starosti mu dělala plochá střecha, jejíž parapet a cimbuří skýtalo ideální 
chráněné palebné postavení a odkud byl dokonalý výhled na dvůr i na celé okolí 
domu. Jak později přiznal, nechtělo se mu sice lézt na střechu, ale ještě víc se
mu nechtělo čekat, až odtud zaburácí vražedná palba. Dva vojáci proto přivlekli 
nedaleko se povalující kmen poraženého stromu, opřeli jej o zeď a Patton začal 
šplhat nahoru. Nutno říci, že se zachoval statečně – jako velitel mohl na 
střechu poslat kteréhokoliv ze svých vojáků, rozhodl se však riskovat vlastní 
život. Když už byl téměř nahoře, strom se zlomil. Patton se sice chytil obruby, 
ale visel u zdi a přímo pod ním bylo jedno z�oken. Ve vzpomínkách jen suše 
poznamenal, že kdyby byl v�tu chvíli v okně muž se šavlí, mohl ho přeseknout 
vedví. Nakonec se mu však podařilo vytáhnout se na střechu – a k�velkému 
ulehčení zjistil, že tam nikdo není. Průvodce Holmdahl mezitím zahlédl muže, 
který vyskočil z�okna a běžel podél zdi k�blízkému poli. Na výzvu se sice 
zastavil, a dokonce zvedl ruce, jako že se vzdává, když však k�němu Holmdahl 
přicházel, tasil revolver a vystřelil. Holmdahl palbu opětoval a jediným 
výstřelem jej zabil.
  Součástí celého střetnutí přepadové skupiny vedené Pattonem s�mexickými 
ozbrojenci byla i jedna absurdní scénka. Když se Američané objevili, stahovali 
na dvoře čtyři neozbrojení muži kůži z�poražené krávy. Jeden z�nich sice zaběhl 
do domu, ale vzápětí se vrátil a pokračoval s�ostatními v�práci. Vypadalo to, že
střelbu ozývající se ze všech stran vůbec nevnímají, jako by se jich to vůbec 
netýkalo, o americké vojáky pobíhající kolem nezavadili ani pohledem. Bylo 
jasné, že si svou pasivitou snaží zachránit životy, že nechtějí dát zlolajným 
„hombres“ ani ten nejmenší důvod, aby na ně namířili zbraně. Pattonovi však 
přece jen posloužili. Protože stále nebylo známo, kdo se v�domě ještě skrývá, 
nařídil jim, aby při prohlížení budovy šli před ním a jeho vojáky. V�jedné 
místnosti objevili Cárdenasovu matku a manželku s�dítětem v�náručí. Když se 
dveře otevřely, ženy se ani nepohnuly, jejich pocity prozrazoval jen nenávistný 
výraz upřených očí. V�jiné místnosti se k�sobě u zdi tisklo několik modlících se
starých žen, přesvědčených, že je „hombres“ na místě zavraždí. Protože se 
nenašli žádní další ozbrojení muži, přepadová skupina dům opustila.
  V�průběhu boje se nedalo zjistit, zda je mezi třemi mexickými jezdci i 
Cárdenas. Jeden kůň však nesl honosné, stříbrem vykládané sedlo a nádhernou 
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šavli a Mexičané stahující na dvoře krávu poté jednoho mrtvého identifikovali 
jako Cárdenase. Byl to onen muž, jenž vyrazil z�brány na samém počátku 
střetnutí, na nějž Patton několikrát vypálil a kterého potom usmrtil průvodce 
Holmdahl. Pozdější prohlídkou Cárdenasova těla bylo zjištěno, že předtím, než 
jej Holmdahl zastřelil, už byl čtyřikrát zasažen, a podle nábojů chybějících 
v�nábojovém pásu se dalo odhadnout, že sám stačil vystřelit asi pětatřicetkrát. 
Druhým zabitým mužem byl kapitán Isador Lopez a třetím prostý voják. Patton 
nařídil přivázat mrtvoly na kapoty aut a odvézt je s sebou. V�okamžiku, kdy se 
v�dáli objevila skupina padesáti až šedesáti jezdců ženoucích se na koních 
k�haciendě, dal rozkaz k�rychlému odjezdu. Tři auta se zkrvavenými těly 
přivázanými jako lovecké trofeje sice vzbudila v Rubiu značnou pozornost, ale 
projela bez potíží.
  Po návratu na Pershingovo velitelství Patton generálovi hlásil, že výprava 
byla úspěšná, že zjistil, kde se dá získat značné množství kukuřice a sena, a že
má také „tři mexické bandity“. Když generál žádal vysvětlení, Patton mu ukázal 
mrtvého Cárdenase a jeho dva spolubojovníky. Pershing nešetřil chválou a 
povolil, aby si Patton ponechal ukořistěné sedlo a šavli – George je posléze 
poslal jako suvenýry otci. V dopise Beatrici se pochlubil: „Generál řekl před 
několika důstojníky, že jsem během půl dne udělal víc než celá 13. kavalerie za 
týden… V�okolí je ještě jeden bandita, proto jsem generála požádal, aby mi 
dovolil pokusit se jej dopadnout, ale odmítl. Možná že je to dobře, protože 
štěstí může být vrtkavé a podruhé už mi nemusí přát.“ 
  Není jisté, zda Patton některého z�Villových mužů zabil či ne, v�každém 
případě zranil Cárdenase předtím, než jej usmrtil Holmdahl. Na druhého 
ujíždějícího Mexičana stříleli z�pušek kromě Pattona i další muži, takže čí 
střela byla smrtící, nikdo neví, a stejně tomu bylo i v�případě Mexičana, pod 
nímž Patton zasáhl koně. Je ale jisté, že celá akce byla úspěšná díky Pattonově 
rozhodnosti a odvaze. V�jejím průběhu také učinil zkušenost, která jej přiměla –
kdykoliv se v�budoucnu pohyboval v�nebezpečném prostředí –, aby měl u sebe dva 
nabité revolvery. Jak se totiž svěřil svému příteli generálmajoru Kenyonu A. 
Joyceovi (za první světové války náčelníku štábu 87. a 89. divize a za druhé 
světové války veliteli armádního sboru), uvědomil si, že jen náhodou unikl 
smrti, když se během divoké přestřelky musel přestat bránit kvůli opětovnému 
nabití své jediné zbraně, a v�tu chvíli nejméně tři střely těsně minuly jeho 
hlavu. Takže nošení dvou na opasku zavěšených a perletí vykládaných revolverů, 
většinou lidí pokládané za projev pouhého Pattonova frajerství, mělo velmi 
racionální důvod. 
  Po téměř sedmi letech strávených na nejnižším stupni důstojnické hierarchie 
byl Patton 23. května 1916 konečně povýšen na nadporučíka. Ve stejný den list 
New York Times barvitě vylíčil jeho boj s obávaným Villovým plukovníkem 
Cárdenasem. Zpráva korespondenta Franka Elsera, pobývajícího na Pershingově 
velitelství, se stala senzací a přejaly ji noviny po celých Spojených státech. 
V�jednom bostonském listě se objevila fotografie Pattona stojícího před stanem 
s�dýmkou v�ústech a titulek oznamoval „Likvidátor mexických banditů je v�Bostonu
dobře známý“; následovala informace, že mladý důstojník George Smith Patton 
junior, pobočník generála Pershinga, je manželem dcery Fredericka Ayera, častým 
účastníkem vojenských dostihových klání a že úspěšně reprezentoval Spojené státy
na poslední olympiádě. Beatrice Pattonová se ve Fort Blissu o Georgeově 
střetnutí s�bandity dozvěděla ve chvíli, kdy se z�města vracela autem domů. 
Zajížděla do garáže, když sousedka, též manželka důstojníka, vystrčila hlavu 
z�kuchyňského okna a zavolala na ni: „Paní Pattonová, váš manžel je teď 
kandidátem na Medaili cti!“ Beatrice později tvrdila, že se jí zatmělo před 
očima – Medaile cti se udělovala víc posmrtně než za života –, a výsledkem bylo,
že se zastavila až o zeď. Naštěstí si neublížila a ani škoda nebyla velká.
  
  Pattonovi se přece jen ještě jednou podařilo získat Pershingův souhlas 
k�účasti na přepadové akc: tentokrát šlo o�zneškodnění dalšího z�významných 
Villových velitelů, jistého Pedra Lujana. S�vojáky roty M 13. pluku vyrazil 
nadporučík Patton 12. června na jih k�osadě Tepahuanes, kde se měl Lujan ukrývat
v�jednom domě. Po třech dnech v�sedle a po překonání téměř 120 kilometrů Patton 
okamžitě zahájil bleskurychlý překvapivý útok. Jeho vojáci dům obklíčili, ale 
když se Patton s�osmi jezdci přiřítil ke vchodu, dveře se otevřely a Mexičan se 
bez odporu vzdal. „Nestříleli,“ napsal George otci, „kdyby ano, všechny bychom 
je zabili.“ I když plukovník H. J. Slocum, velitel 13. jezdeckého pluku, 
Pattonovi a ostatním účastníkům operace k�dopadení prominentního Villova 
spolubojovníka blahopřál a pochvala byla zařazena i do Pattonova osobního spisu,
odezva této akce už zdaleka nebyla taková jako před měsícem při dopadení 
plukovníka Cárdenase.
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  Konec trestné výpravy byl zatím v�nedohlednu a Colonia Dublan, místo 
Pershingova velitelství, se pozvolna měnila ve velké vojenské tábořiště, dokonce
i s�vlastním nádražím k zajištění vykládky stovek tun zásob a nejrůznějšího 
materiálu. Téměř tisíc civilních zaměstnanců budovalo letecké opravny, 
železniční vlečky, pracovalo v�dílnách a zajišťovalo služby. V�ospalé mexické 
osadě, ještě nedávno zcela nevýznamné, také vyrostla doslova přes noc spousta 
krčem a nevěstinců. Týdny sice ubíhaly, ale pokud se týkalo dosažení cílů 
expedice, byla situace v�podstatě stejná jako na samém jejím začátku. „Pancho“ 
Villa dál unikal, a i když Američané vyjížděli na pátrací výpravy na všechny 
strany, výsledky byly mizivé. I přes Pershingovu usilovnou snahu udržovat 
morálku na výši pravidelnými cvičeními a inspekcemi, se služba stále víc stávala
nudnou rutinou.
  Ale i sám Pershing občas potřeboval změnu a únik z�otupující jednotvárnosti a 
při takových příležitostech vyjížděl na lov do blízkých kopců doprovázen 
důstojníky štábu, mezi nimiž téměř nikdy nechyběl Patton. Generál ho měl v�čím 
dál větší oblibě a projevoval mu i tímto způsobem svoji náklonnost. Ale lovecké 
výpravy se místo očekávaných příjemných výletů často měnily v�tvrdý test 
odolnosti a vytrvalosti účastníků. Pershing, který byl i ve svých šestapadesáti 
letech ve vynikající formě, své o generaci mladší důstojníky nešetřil. Jednou, 
když jeho auto zapadlo do rozbahněného terénu, vystoupil a následován Pattonem a
místním průvodcem zamířil rychlou chůzí k�Dublanu. Záznam v�Pattonově diáři 
z�19. srpna 1916 říká: „Překonali jsme šest a půl kilometru v�50 minutách. Byl 
to nejtvrdší pochod, jaký jsem kdy absolvoval… několik dnů jsem se nemohl 
pohnout.“
  Téměř tři měsíce již byl George Patton v�Pershingově štábu, a přitom kmenově 
zůstával stále důstojníkem 8. jezdeckého pluku – který se navíc trestné výpravy 
vůbec neúčastnil. Byl nejvyšší čas jeho postavení administrativně zlegalizovat, 
a na generálovu žádost jej ministerstvo války proto „papírově“ převelelo k�10. 
jezdeckému pluku, který byl v�Mexiku od počátku tažení. Již bylo zmíněno, že l0.
pluk, u kterého na konci devadesátých let 19. století po nějakou dobu sloužil i 
mladý Pershing, sestával z�černošských vojáků, a pokud se týkalo důstojníků, 
několik jich sice bylo černé pleti, ale většinu tvořili běloši. Jako jeden 
z�černošských pluků zřízených rozhodnutím Kongresu z�roku 1866 náležel 10. pluk 
k�nejstarším jezdeckým plukům a měl vynikající pověst. V�roce 1948, když 
prezident Truman zrušil segregační politiku, do té doby bránící vytváření 
jednotek se smíšeným bělošským a nebělošským mužstvem, byl 10. jezdecký pluk 
jednou z�nejvíc dekorovaných jednotek americké armády.
  „Papírové“ převelení znamenalo, že určená jednotka vojáka nebo důstojníka sice
přijala do stavu, ale sloužil někde jinde. Nejinak tomu bylo i u nadporučíka 
Pattona, který ve skutečnosti u 10. pluku nepobyl ani den. Nicméně když 24. 
července pluk slavil 50. výročí svého založení, byl pozván. Slavnostní večeři 
předcházela přehlídka s�ukázkami ze všech bitev, kterých se pluk v�minulosti 
účastnil, a Patton si zapsal do diáře, že inscenace organizovaná černošským 
důstojníkem majorem Charlesem Youngem? na něj udělala velký dojem. Patton 
současně zaznamenal, že pod záminkou, že se necítí dobře, se Young večeře 
neúčastnil. Majorova předstíraná nevolnost byla samozřejmě výmluva, aby nemusel 
usednout ke stolu s�bílými důstojníky, neboť v�segregované armádě by to zejména 
někteří Jižané stále ještě mohli nést velmi nelibě. Patton Youngovo rozhodnutí 
hodnotil jako „rytířský akt“.
  U některých autorů lze nalézt zmínky o údajném Pattonově rasismu, projevujícím
se zejména ve vztahu k�černochům a Židům. George Smithe Pattona juniora lze jen 
těžko nazvat rasistou, pokud takto označujeme přesvědčeného zastánce teorie o 
fyzické a duševní nerovnosti a nerovnocennosti lidských plemen. Byl však 
produktem své doby, kdy to, co by dnes bylo považováno za projevy rasismu, 
nebylo nic neobvyklého, nepřijatelného a odsouzeníhodného. Důstojnický sbor 
tehdy tvořili prakticky výlučně běloši, převážně anglosasští protestanti s 
konzervativními politickými názory, absolventi West Pointu doporučení bílými 
senátory a kongresmany. Černochy, které tito příslušníci střední a vyšší 
společenské vrstvy znali pouze jako manuální pracovníky vykonávající podřadné 
práce, nepovažovali za dostatečně schopné. Na druhé straně vůči�Židům byli 
ostražití z�přesně opačného důvodu, nedůvěřovali jim pro jejich schopnosti a 
úspěchy.
  Naprostá většina důstojníků nechovala k�Židům nebo černochům vyslovenou zášť, 
pro ně byli pouze jiní a tím podezřelí a outsidery zůstávalo i těch několik, 
jimž se podařilo studovat ve West Pointu. Svoji roli sehrály i některé známé 
vlastnosti vojenského stavu – uzavřenost, lpění na tradicích a neochota přijímat
změny. Muselo uplynout tři čtvrtě století, než se celková atmosféra v�americké 
společnosti změnila natolik, že v�ozbrojených silách mohly sloužit a velet 
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bělochům tisíce černošských důstojníků, že stovky z�nich mohly dosáhnout 
vysokých funkcí a hodností a že se čtyřhvězdičkový černý generál mohl dokonce 
stát předsedou Sboru náčelníků štábů amerických ozbrojených sil a pak ministrem 
zahraničí. 
  V Pattonově sociálním smýšlení byl patrný odraz názorů Pattona seniora, který 
synovi nesčetněkrát zdůrazňoval, aby nezapomínal, že je potomkem jižanské bílé 
rasy, toho nejlepšího, čím se může anglosaský svět pyšnit. Nebylo pak divu, že 
George posuzoval lidi podle elitářských měřítek a přihlížel především k�tomu, 
jak se chovají, jaké je jejich sociální zázemí, jak vypadají a čím vynikají. 
Viděli jsme, kolikrát hodnotil i svoje kolegy důstojníky podle toho, do jaké 
míry jsou džentlmeny – alespoň dle jeho kritérií –, a respekt a úctu choval jen 
k těm, kdo v�jeho očích obstáli. Do této skupiny mohl jen těžko řadit muže, 
jejichž rodiče či prarodiče byli otroci, které bylo možno prodat nebo koupit na 
trhu. Kriticky pohlížel George Patton i na obyvatele jiných zemí. 13. dubna 1916
napsal Beatrici, že Mexičané jsou lidé, „kteří nemají vůbec žádnou morálku a 
neváží si života ani ctnosti“. Za druhé světové války mluvil o Arabech ze 
severoafrických zemí – v�narážce na�jejich oblečení – jako o „žebrácích 
v�županech“; přitom ale uznával výjimky, když prohlásil, že „lidé z�vyšší 
společnosti, které jsem poznal, jsou nejzdvořilejší, nejohleduplnější a 
nejšlechetnější džentlmeni, s�jakými jsem se kdy setkal“. Při tažení Sicílií 
v�roce 1943 shledal sicilské rolníky horší než Arabové a Mexičané.
  Američtí černoši byli pro něj „negři“, ale takový byl tehdy slovník většiny 
amerických důstojníků a stejně tak i příslušníků takzvané lepší společnosti až 
po prezidenty. Například Theodore Roosevelt sice jednal v Bílém domě s 
černošským aktivistou a pedagogem Bookerem T. Washingtonem, ale v�soukromí se o 
černoších dál vyjadřoval jako o rase nedosahující úrovně bělochů. Dokonce i 
Harry S. Truman, který v�armádě zrušil segregaci, podle jeho životopisce „stále 
hovořil o ,negrech‘, jako by to byl pro černochy ten nejpřirozenější název.“? Až
v�pozdějších letech dvacátého století se stalo užívání slova „negr“ při 
veřejných projevech nepřijatelné, v�prvních desetiletích však bylo toto slovo 
považováno za součást hovorové mluvy, a kdyby je tehdy někdo označil za projev 
rasismu, tak ty, kdo je užili, by to zřejmě strašně překvapilo.
  Stejně jako se netajil svými výhradami vůči údajným „nedostatkům“ v�sociálním 
statutu, morálce a charakteru různých etnických skupin, dokázal Patton na druhé 
straně vysoce ocenit nepochybné kvality jejich příslušníků. Obdivně se 
vyjadřoval o schopnostech a statečnosti vojáků a důstojníků segregovaného 10. 
jezdeckého pluku, za druhé světové války několikrát prohlásil, že černí vojáci 
pod jeho velením patřili k�nejlepším bojovníkům, jaké kdy poznal, a řadu z�nich 
také osobně vyznamenal. Pokud vycházíme ze�zaznamenaných výroků, nejsložitější 
byl Pattonův vztah k�příslušníkům židovské komunity. Tam se pohyboval v�širokém 
prostoru od urážlivých a hanobících výroků až po upřímný respekt a obdiv 
k�některým osobám; nelze si ale nepovšimnout, že na samém konci života, 
konkrétně v�roce 1945, se zejména ve svém deníku a v soukromých dopisech začal 
vyjadřovat na adresu Židů značně ostře.
  
  Přestože se dlouhodobě napjaté vztahy mezi Mexikem a Spojenými státy stále 
zhoršovaly a mnozí byli přesvědčeni, že je jen otázkou krátkého času, než 
trestná výprava proti „Pancho“ Villovi přeroste ve válku se zkorumpovaným a 
proradným režimem prezidenta Carranzy, nestalo se tak. Wilson s�vyhlášením války
váhal a Pershingovi vojáci se dál potýkali s deštěm, blátem, prachem, větrem, 
krysami, velkými pavouky a chřestýši a trápily je střevní potíže ze špatného 
jídla a nedostatku pitné vody. „Pancho“ Villa jako by se vypařil. Jeho tlupy 
rozdělené na malé oddíly se skrývaly v�horách nebo úplně opustily severomexický 
stát Chihuahua, operační prostor amerických vojsk. George Patton byl celou 
situací natolik znechucen, že po jistou dobu zvažoval, zda nemá opustit armádu a
vstoupit do dobrovolnických oddílů státu Kalifornie, které se začaly vytvářet 
pro případ�možného konfliktu s�Mexikem. V�těchto jednotkách mu byla nabídnuta 
hodnost majora, což bylo velmi lákavé. Na druhé straně se ale nemohl smířit 
s�myšlenkou, že se bude muset rozloučit s milovanou kavalerií a stane se 
důstojníkem pěchoty, což jak se vyjádřil, mohlo také znamenat, že bude 
v�hlubokém týlu hlídat nějakou železnici nebo skladiště. Kromě toho cítil, že by
to bylo něco jako zrada vůči jeho příznivci, učiteli a velkému vzoru generálu 
Pershingovi. Nakonec po pár dnech váhání provázených žaludečními problémy – jak 
bylo u Pattona ve chvílích, kdy musel činit závažná rozhodnutí, obvyklé – 
odmítl.Ve stejnou dobu dostal z�domova zprávu, že se Patton senior rozhodl 
přijmout demokratickou kandidaturu na místo senátora státu Kalifornie a zahájil 
předvolební kampaň. George mu okamžitě poslal několik povzbuzujících dopisů, ale
v�listech Beatrici velký optimismus neprojevoval. Měl za to, že otec je příliš 
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slušný a taktní člověk, než aby mohl uspět v�tvrdém a mnohdy bezohledném klání, 
provázejícím boj o přízeň voličů. Navíc kromě oblasti Los Angeles nebyl Patton 
senior nijak známý, což představovalo vážnou nevýhodu za situace, kdy jeho 
republikánským soupeřem byl zkušený politik Hiram Johnson, zvolený již v�roce 
1910 kalifornským guvernérem a znovuzvolený v�roce 1914.
  Na konci srpna se generál Pershing rozhodl odejet v�doprovodu několika 
důstojníků štábu, civilních zaměstnanců a novinářů na krátkou dovolenou do města
Columbus v�Novém Mexiku. Přizván byl i George Patton, možná hlavně proto, aby 
bylo zaručeno, že do Columbusu přijede spolu s�Beatricí i Georgeova sestra Nita.
Na týden mohli všichni zapomenout na strázně služby v�Mexiku, celé dny 
zaplňovaly vyjížďky na koních, večeře, tanec a příjemná konverzace a jinak 
uzavřený, až komisní Pershing hýřil humorem, vtipem a dobrou náladou. Bylo 
zřejmé, že našel v�Georgeově sestře velké zalíbení a George s Beatricí se ocitli
v�kuriózním postavení, kdy pro generála a Nitu, kteří si byli stále bližší, 
fungovali jako „garde“.
  Po návratu na mexické území George pokračoval v rutinní službě, kdy jediným 
oživením byla recepce uspořádaná Pershingem v�posledních zářijových dnech u 
příležitosti jeho povýšení na generálmajora. Druhého října však potkala George 
Pattona vážná nehoda. Večer po návratu z�filmového představení ještě pracoval ve
svém stanu na nějakých dokumentech a při doplňování petroleje do lampy petrolej 
přetekl a vypukl požár. Stan začal hořet. Pattonovi se sice podařilo oheň uhasit
a doběhnout do polní nemocnice, ale s popálenýma rukama a tváří. Prvních několik
dnů měl značné bolesti a byl na nucené dietě, tekutou potravu mohl pouze nasávat
trubičkou. Nicméně měl velké štěstí, neboť oči postiženy nebyly a ošetřující 
lékař brzy prohlásil, že tvář se mu zhojí, aniž by zůstaly viditelné popáleniny 
či jizvy. Generál Pershing, všichni příslušníci štábu a většina důstojníků jej 
pravidelně navštěvovali. 9. října se Georgeův stav zlepšil natolik, že se mohl 
odebrat na čtrnáctidenní zdravotní dovolenou, kterou mu na doporučení lékaře 
Pershing udělil. S�obvázaným obličejem a rukama odjel nákladním vlakem do 
Columbusu, kde na něj již čekala Beatrice, a spolu pokračovali vlakem do Los 
Angeles a pak do Lake Vineyardu.
  Protože otcova předvolební kampaň vrcholila, zafačovaný George jej doprovázel 
na řadu shromáždění, kde přítomnost kandidátova syna, vítěze nad banditou 
Cárdenasem, statečného a teď ještě zraněného důstojníka, vyvolávala značnou 
pozornost. Jeho příjezd zaznamenalo i několik kalifornských novin a losangeleský
Examiner uveřejnil jeho fotografii s�obličejem a rukama v�obvazech. George byl 
nyní v�péči známého losangeleského specialisty, který když Georgeovi končila 
čtrnáctidenní dovolená, telegrafoval – bez jeho vědomí – Pershingovi, že 
pacienta ošetřuje každý den, že jeho tvář se hojí dobře, ale potíže jsou s�hodně
popáleným uchem, proto doporučuje prodloužení dovolené. Generál odpověděl 24. 
října, že Georgeovi poskytuje na vyléčení a zotavení dalších čtrnáct dnů.
  Pershing se bezesporu choval k�Georgeovi Pattonovi až otcovsky ohleduplně a 
několikrát dal najevo, že je jeho oblíbencem. Například, aniž o tom George tehdy
věděl, předložil 7. října svému nadřízenému, veliteli Jižní vojenské oblasti 
Spojených států generálmajoru Fredericku Funstonovi, hlášení, v�němž se 
pochvalně zmínil o Georgeově střetnutí s�důležitým členem Villova štábu 
plukovníkem Cárdenasem. Nicméně zkušený Pershing také dobře rozpoznal Georgeovy 
slabé stránky, jak je patrno i z�osobního dopisu, který mu zaslal 16. října. Po 
úvodní pasáži, v�níž přeje Georgeovi brzké uzdravení a potěšení z�návštěvy u 
rodiny, generál píše: „Ohledně Vaší debaty s�otcem o mexické situaci: nebuďte 
příliš neústupný ve svých osobních názorech. Musíte mít na paměti, že když jsme 
vstoupili do armády, učinili jsme tak s�plným vědomím toho, že naší první 
povinností je povinnost vůči naší vládě, a to za jakýchkoliv okolností a bez 
nejmenšího ohledu na naše vlastní názory. Osobní názory můžeme svobodně 
vyjadřovat pouze tehdy, když jsme k�tomu vyzváni nebo jen soukromě přátelům, ale
vždy důvěrně a s�naprostým srozuměním s�tím, že v�žádném smyslu nesmí ovládnout 
naše jednání.“ *((Blumenson: The Patton Papers 1885–1940, str. 354.)) Jak 
zjistíme, George na tuto rozumnou radu v�budoucnu občas zapomínal a vždy ke své 
velké škodě.
  Ani Georgeova pomoc nedokázala zajistit otci úspěch v�senátních volbách. 
S�výraznou převahou zvítězil republikán Hiram Johnson. Patton senior přijal 
porážku s�úsměvem a nezdálo se, že by byl nějak zklamán. Ani George ve 
skutečnosti nepředpokládal, že by proti tak silnému protivníkovi měl jeho otec 
reálnou naději, proto i on přijal prohru klidně. Ale George – a nebyl sám – byl 
přesvědčen, že otcova kandidatura přece jen přivedla do tábora demokratů řadu 
voličů, kteří by jinak volili nejen republikánského kandidáta na funkci 
senátora, ale prakticky vzápětí i republikánského kandidáta na funkci 
prezidenta. O tyto hlasy by přišel demokratický kandidát Woodrow Wilson a nebylo

Stránka 61



HUBÁČEK Generál Patton
vyloučeno, že po eventuální prohře ve významném státě Kalifornie by už nemusel 
prezidentské křeslo získat. Po pravdě řečeno, byla to jen hypotéza a mnoho 
zasvěcených bylo toho názoru, že Wilson by se stal podruhé prezidentem i bez 
pomoci Pattona seniora, nicméně Patton junior až do konce života vinil Wilsona 
z�nevděčnosti, neboť ani v�nejmenším neocenil otcův přínos ke svému 
znovuzvolení. George věřil, že jako�absolvent Virginského vojenského učiliště 
měl otec všechny předpoklady být dobrým ministrem války. Samozřejmě se nelze 
ubránit podezření, že míru Georgeova rozhořčení mohlo ovlivnit i zklamání nad 
ztrátou možností, které by nepochybně měl důstojník, jehož otec by byl ministrem
války.
  9. listopadu odjel uzdravený Patton v�doprovodu Beatrice do Columbusu. Tam 
musel tři dny čekat na nákladní vlak mířící na jih a až 13. listopadu se hlásil 
v�Pershingově štábu. Za jeho měsíční nepřítomnosti se nic významnějšího 
nepřihodilo a poklid trval dál. Generál Pershing přitom dělal vše, aby čelil 
stojatým vodám a vojsko zaměstnal, neboť dobře věděl, že delší nečinnost dokáže 
podlomit morálku i těch nejlepších jednotek. Součástí jeho úsilí bylo 
organizovat cvičení, manévry a časté inspekční návštěvy. Inspekce byly pověstné 
a podle záznamů v�Pattonově deníku před každou z nich obdržela zvolená jednotka 
memorandum, v�němž byla předem upozorněna, co bude předmětem kontroly – a seznam
byl nekonečný. Zahrnoval ústrojní kázeň, kontrolu výstroje a zbraní, jízdu na 
koních a jejich sedlání a nahánění, balení a přepravu materiálu, pořadová 
cvičení, první pomoc, pochodování, provádění průzkumu, hlídkování, kopání 
zákopů, noční operace, fyzická cvičení, šerm bajonetem a šavlí, organizaci 
odpočinku a vojenské vystupování vojáků. Přitom nešlo o formální kontroly, 
generál osobně prověřoval i ty poslední detaily a nic neuniklo jeho pozorným 
očím.
  Patton, který se toho všeho zúčastňoval, získával cenné zkušenosti, nicméně on
i ostatní důstojníci nejvíc toužili po skutečných bojových akcích, těch však 
bylo jako šafránu. 30. prosince 1916 napsal Beatrici: „Teď je tu jen velmi málo 
práce a čas ubíhá pomalu. Jsem tím znechucen stejně jako všichni ostatní, ale 
mručet nemá žádný význam.“ Celková situace se nezměnila ani začátkem nového roku
1917, cvičení a inspekce zůstávaly i nadále hlavní náplní jednotek trestné 
výpravy. 10. ledna Patton sděloval Beatrici: „Musel jsem otevřít tlamy všech 
koní u čtyř jezdeckých pluků, dalo mi to zabrat. … Ráno začneme s�kontrolou 
pěchoty a dělostřelectva, což bude pro mne snadnější, neboť mají méně koní.“
  V�polovině ledna oznámil generálmajor Funston, že on sám hodlá provést 
inspekční návštěvu u�expedičních jednotek v�Mexiku. Zpráva vyvolala vzrušení a 
různé dohady. Převládl názor, že Funstonova cesta by měla předcházet stažení 
trestné výpravy, ale nikdo zatím nevěděl nic určitého. Rozhodnutí však na sebe 
nenechalo dlouho čekat: v�posledních lednových dnech přišel rozkaz k návratu 
Pershingových vojsk do Spojených států a ministerstvo války současně stanovilo, 
do které posádky je ten který pluk přidělen. Pattonův 10. jezdecký pluk se měl 
odebrat do Nogalesu, pohraničního městečka v Novém Mexiku. To znamenalo 
stěhování z�El Pasa, ztrátu domu ve Fort Blissu, a co bylo nejhorší – odchod 
z�blízkosti generála Pershinga. Patton se proto okamžitě obrátil osobním dopisem
na náčelníka generálního štábu generála Hugha L. Scotta s žádostí o převelení 
k�11. jezdeckému pluku, který měl být dislokován v�El Pasu. 27. ledna 1917 
začalo nakládání 10 690 vojáků a 9 307 koní americké trestné výpravy na vlakové 
soupravy mířící do Columbusu. Týden trvalo, než byly všechny jednotky 
shromážděny a překročily hranice. Navzdory neúspěchu expedice – „Pancho“ Villa 
zůstával na svobodě a poskytoval rozhovory americkým novinářům – přejížděl 
generál Pershing hranici jako hrdina a Patton po celou dobu pobýval v�okruhu 
jeho nejbližších. 14. února byla trestní výprava oficiálně rozpuštěna.?
  I když generál Scott Georgeovi odpověděl, že jej nemůže přeložit k�11. pluku, 
nakonec vše dopadlo dobře. Do El Pasa mířil také 7. jezdecký pluk a jeden z�jeho
důstojníků, poručík Charles T. Menoher, který věděl o Pattonově přání zůstat 
v�El Pasu, konkrétně ve Fort Blissu, mu navrhl, zda by si s�ním nevyměnil místo,
neboť v�Nogalesu bylo zajištěno kvalitní ubytování v�armádních objektech, 
zatímco v�El Pasu by si Menoher musel platit dům, na což neměl dostatečné 
prostředky. George samozřejmě okamžitě souhlasil a oba odeslali příslušným 
armádním místům žádosti o převelení. Prvního února byl Patton vyrozuměn, že mu 
bylo vyhověno. Prozatím však zůstával na Pershingově velitelství jako pobočník.
  19. února náhle zemřel generálmajor Frederick Funston a jeho nástupcem ve 
velení Jižní vojenské oblasti Spojených států s�velitelstvím ve Fort Sam 
Houstonu u San Antonia se stal John Joseph Pershing. Zatímco se Pershing odebral
do Fort Sam Houstonu, Patton nastoupil u 7. pluku a byl zařazen k l. eskadroně 
umístěné v�táboře Steward poblíž Fort Blissu. 27. února byl jmenován velitelem 
roty A. Byla to pro něj nepochybně pocta, neboť řádnými veliteli rot byli 
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kapitáni, ale v�Pattonově případě zřejmě hrálo roli, že již úspěšně vykonal 
příslušné zkoušky a jeho povýšení do hodnosti kapitána se očekávalo v�březnu.
  Po návratu generála Pershinga z�Mexika se vztah mezi ním a Nitou Pattonovou 
dále prohluboval. Ještě když Pershing pobýval v�El Pasu a Patton senior měl 
městem projíždět na cestě z�Washingtonu do Kalifornie, Pershing na jeho počest 
zorganizoval slavnostní oběd. Smrt generála Funstona však tento plán znemožnila 
a Pershing si s�Pattonem seniorem poté vyměnil několik dopisů. Výsledkem bylo, 
že generál obdržel pozvání k�návštěvě Lake Vineyardu, které k�velké Nitině 
radosti přijal. S Pattonovou rodinou strávil týden, a když odjížděl, bylo téměř 
jisté – byť to dosud nebylo jasně vysloveno –, že generál a Nita se jednoho dne 
vezmou.
  Při návratu do San Antonia se Pershing zastavil v�El Pasu, kde povečeřel s 
Georgem a Beatrici, a oba muži při té příležitosti dlouze debatovali o válce 
v�Evropě a postoji Ameriky. Pokud se však týkalo generálova vztahu k�jeho 
sestře, byly Georgeovy pocity rozpolcené. Pershing byl jeho idol a Nitě, která 
do něj byla evidentně zamilovaná, přál, aby byla šťastná. Na druhé straně nemohl
zapudit obavu, že bude-li jeho švagrem slavný generál a velící důstojník, jistě 
se objeví skrytější nebo otevřenější narážky, že za dosažené postavení a 
hodnosti vděčí právě tomuto příbuzenskému vztahu. S pochybnostmi se obtížně 
vyrovnával i Patton senior, i když si je povětšinou ponechával pro sebe. I on 
přál své milované dceři splnění jejích přání, nebyl si však jist, zda o 
sedmadvacet let starší nápadník je pro ni tím nejvhodnějším mužem. Také si ovšem
uvědomoval, že Nita je ve svých devětadvaceti letech vyzrálou a samostatnou 
ženou, že je zamilovaná a že asi není síly, která by ji přiměla, aby od sňatku 
s�Pershingem ustoupila.
  
  
  
  
S� expedičními silami ve Francii
  
Když v�létě roku 1914 vypukla v Evropě válka mezi Německem a Rakousko-Uherskem 
na jedné straně a Francií, Velkou Británií a Ruskem na straně druhé, a pak se do
válečných akcí brzy zapojilo i Japonsko a Turecko a v�roce 1915 i Bulharsko a 
zpočátku taktizující Itálie, ve Spojených státech to příliš rozruchu nevyvolalo.
Převládal pocit uspokojení nad tím, že Ameriku a bojující mocnosti odděluje 
oceán, a proto nehrozí nebezpečí, že by byla do vzdálených konfliktů vtažena. 
V�srpnu 1914 prezident Wilson apeloval na americký lid, aby zachovával 
„neutralitu v�myšlenkách stejně jako v�činech“. Zachovat se podle prezidentovy 
rady však nebylo úplně snadné, neboť ve Spojených státech, tehdy 
pětadevadesátimilionových, bylo více než dvaatřicet milionů přistěhovalců první 
či druhé generace se stále ještě silnými vazbami na země, které byly jejich 
původním domovem. Třináct milionů z�nich pocházelo z válčících zemí, z�toho jich
bylo osm milionů původem z�Německa a Rakousko-Uherska a čtyři miliony z�Irska, 
vyznačujícího se tradičním nepřátelstvím k�Velké Británii. Na druhé straně 
američtí starousedlíci, vesměs s�britskými kořeny, sympatizovali se státy 
protiněmecké koalice.
  Všechny válčící země se snažily o propagandu, která by získala Spojené státy 
na jejich stranu, výsledky však nebyly valné. Sudem prachu se však stala námořní
přeprava a pohyb neutrálních lodí v�mezinárodních vodách. Když se Německu 
nedařilo dosáhnout rozhodujících vítězství a výsledkem byla vleklá zákopová 
válka, zaměřená na vyčerpání sil protivníka, pro obě válčící strany začalo hrát 
klíčovou roli zajištění plynulého přísunu válečného materiálu, potravin a zásob 
všeho druhu. Ve výhodě byli samozřejmě Britové s�jejich mohutným obchodním i 
válečným loďstvem. Britská vláda také neváhala a již v�listopadu 1914 prohlásila
celé Severní moře s�přístupy k�německým přístavům za válečnou zónu a krátce nato
oznámila, že budou zabavovány lodi vezoucí nepříteli zboží a lodi ve vlastnictví
nepřítele nebo nepřátelského původu. Němci reagovali vyhlášením vod 
obklopujících Britské ostrovy za válečnou zónu a upozornili, že nepřátelské 
obchodní lodi plující v�těchto vodách se vystavují nebezpečí, že budou napadeny 
německými ponorkami. A protože Britové, jak dál pravilo německé prohlášení, 
lstivě užívají vlajek neutrálů, jsou ohroženy i neutrální lodi. Spojené státy 
konstatovaly, že jde o „neobhajitelné porušení neutrálních práv“, a varovaly 
Německo, že bude plně odpovědné za veškeré škody vzniklé na americkém majetku a 
na životech amerických občanů.
  Po menších incidentech, v�nichž zahynulo několik Američanů a byl potopen jeden
americký tanker, ještě nebyli američtí politici zajedno v�tom, jak reagovat. 
Když však 7. května 1915 německá ponorka torpédovala a potopila luxusní britský 
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parník Lusitanii, plující z�New Yorku do Liverpoolu, přičemž mezi 1 198 
pohřešovanými bylo i 128 Američanů, vypukla bouře hněvu. Německé vládě byly 
zaslány dvě ostré nóty, ale prezidentu Wilsonovi a zastáncům smírného řešení se 
ještě podařilo otevřený konflikt odvrátit. Tři dny po torpédování Lusitanie 
prezident prohlásil: „Stane se, že je člověk příliš hrdý na to, aby bojoval. A 
stane se, že je národ natolik v�právu, že necítí potřebu o tom přesvědčovat 
silou jiné.“
  Mezi těmi, které taková filozofie pobouřila, byl i nadporučík kavalerie 
Spojených států George Smith Patton junior. V�dopise otci z�16. května 1915 si 
vůbec nebral servítky a napsal: „V každé jiné zemi nebo době by taková hrdost 
byla nazvána zcela jinak. Myslím, že když Německo na takové hloupé řeči nebude 
vůbec brát zřetel – a proč by mělo? –, měli bychom mu vyhlásit válku. … Jestli 
má Wilson v�sobě alespoň tolik krve, kolik, jak věříme, je v�krysích játrech, 
měl by to udělat. Tím by také velmi snadno prokázal, že potřebujeme armádu… a 
jestliže ji začneme budovat hned, budeme ji mít dřív, než Němci spojence porazí.
… Je pouze jedno mezinárodní právo – nejlepší armáda.“ *((Blumenson: The Patton 
Papers 1885–1940, str. 289.)) Otázka neexistence akceschopné armády netrápila 
jen nadporučíka Pattona. I v�nejvyšších amerických politických kruzích se 
rozhořela vášnivá debata o připravenosti či nepřipravenosti na válku a výsledkem
bylo, že zákon o národní obraně z�června roku 1916 zvýšil počet příslušníků 
pravidelné armády z�90 000 na 175 000 s�možností, že bude rozšířena až na 223 
000. Bylo také schváleno vytvoření národní gardy o 440 000 mužích a uvolnění 
prostředků na zřízení výcvikových táborů.
  Jak se válka ve Francii protahovala a stále víc vyčerpávala lidské a 
materiální zdroje obou zápolících stran, hrozba vojenského vystoupení Spojených 
států po boku Francie a Británie se stala pro německého císaře a jeho generály 
doslova noční můrou. Nebylo proto divu, že v�Berlíně stále častěji uvažovali o 
vyvolání konfliktu mezi Spojenými státy a Mexikem. Bylo totiž velmi 
pravděpodobné, že kdyby se podařilo přimět Mexičany, aby zaútočili na Texas, 
americká armáda, zaměstnaná na dlouhé hranici s�Mexikem, by už nebyla schopna 
zasáhnout v�Evropě. Kromě toho se objevila řada náznaků, že Japonsko, které se 
přidalo na stranu západních mocností především z�touhy po získání nových území, 
může obrátit, jestliže zjistí, že Spojené státy mají vážné problémy a že se 
v�Evropě vítězství přiklání na stranu Německa.
  V�listopadu roku 1916 se stal německým ministrem zahraničí Arthur Zimmermann, 
byrokrat provinční úrovně, který před dvaceti lety strávil krátkou dobu v�USA, a
proto byl považován za experta na americké záležitosti. Vůči aristokratickým 
generálům a admirálům pociťoval hlubokou úctu a respekt příslušníka středního 
stavu, a proto jim nedalo mnoho práce získat jeho podporu pro politiku neomezené
ponorkové války. Nicméně Zimmermann si uvědomoval, že nutně dojde k incidentům 
s�americkým loďstvem a Amerika bude s�velkou pravděpodobností spíš dřív než 
později reagovat vyhlášením války. Proto se rozhodl zahájit jednání s�Mexikem. 
Protože německé ponorky měly začít útočit od 1. února 1917, nemohl ztrácet čas. 
  Začátkem roku 1917 Zimmermann vypracoval pro německého vyslance v�Mexiku von 
Eckhardta depeši: „1. února zamýšlíme zahájit neomezenou ponorkovou válku. 
Přesto se budeme snažit udržet Spojené státy v�postavení neutrála. V�případě 
neúspěchu navrhneme Mexiku spojenectví na základě těchto principů: společné 
vedení války a společné sjednání míru; poskytnutí široké finanční podpory a 
souhlas s�tím, že Mexiko získá zpět ztracená území v�Texasu, Novém Mexiku a 
Arizoně. Upřesnění podrobností ponecháváme na Vás. Jakmile bude vypuknutí války 
se Spojenými státy jisté, budete o shora uvedeném v�nejpřísnější tajnosti 
informovat mexického prezidenta a také mu navrhnete, že by měl z�vlastní 
iniciativy vyzvat Japonsko, aby se připojilo, a současně že by měl mezi námi a 
Japonskem fungovat jako zprostředkovatel. Upozorněte prosím prezidenta na 
skutečnost, že neomezené nasazení našich ponorek skýtá naději, že Anglie bude 
během několika měsíců přinucena uzavřít mír. Potvrďte přijetí. Zimmermann.“ 
*((Wighton, Charles: The Real World of Spies, str. 58.))
  Protože hned na začátku války Británie přerušila podmořské telegrafní kabely 
vedoucí z Německa, nemělo Německo s�Mexikem přímé spojení. Depeše proto musela 
být doručena německému vyslanci ve Washingtonu hraběti von Bernstorffovi, který 
měl zařídit, aby ji dostal von Eckhardt. Zimmermann zpočátku předpokládal, že ji
dopraví do Ameriky ponorka Deutschland, která již jednou pronikla do New Yorku 
britskou blokádu. Ale na poslední chvíli se objevily technické potíže, a protože
už byla druhá polovina ledna a nebylo času nazbyt, Zimmermann rozhodl telegram 
poslat, jak se sám vyjádřil, „nejrychlejší a nejbezpečnější“ cestou.
  Prezident Wilson totiž dovolil vyslanci von Bernstorffovi udržovat mezi 
Washingtonem a Berlínem spojení prostřednictvím amerického soukromého 
podmořského kabelu, který byl Brity ušetřen, protože vedl do neutrálního Dánska.
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Vyslanec se sice zavázal, že tento kanál nikdy nebude použit k ničemu jinému než
k předávání opakovaných Wilsonových mírových návrhů a odpovědí na ně, ale 
s�takovou maličkostí, jako bylo čestné slovo jeho vyslance, si Zimmermann 
nedělal starosti. Kódovaný telegram byl odeslán pozemní linkou z�Berlína do 
Kodaně a odtud kabelem přes oceán do Ameriky. Jedna věc se však v�celé 
záležitosti ukázala nesmírně významnou – kabel šel přes Velkou Británii! 
Zimmermannův telegram dorazil do amerického ministerstva zahraničí ve 
Washingtonu 17. ledna a podle dohody byl předán německému vyslanci von 
Bernstorffovi. Ten do�jeho úvodní pasáže zapracoval svoje identifikační číslo, 
uvedl zdroj depeše – německé ministerstvo zahraničí –, datum, označení „Přísně 
tajné!“ a zakódovaný jej odeslal normální linkou americké telegrafní společnosti
Western Union von Eckhartovi do Mexico City.
  Americké ministerstvo zahraničí a německé vyslanectví ve Washingtonu však 
nebyly jedinými místy, kde se 17. ledna Zimmermannova depeše objevila. Už o 
několik hodin dříve než příjemci ve Spojených státech ji měl na stole ředitel 
zpravodajské služby britského válečného námořnictva kontradmirál sir William 
Reginald Hall. Jeho služba totiž německé depeše procházející soukromým 
transatlantským kabelem zachycovala a uměla je dešifrovat. Dva zkušení 
dešifranti okamžitě usedli nad list papíru popsaný sloupci čtyřmístných a 
pětimístných číselných skupin. Okamžitě rozpoznali, že jde o německý 
diplomatický kód, a i když je některé pasáže hodně potrápily, za pár hodin 
předali rozšifrovaný text kontradmirálu Hallovi. Tomu stačila jen chvíle, aby si
uvědomil, co drží v�ruce – jeho službě se podařil největší úlovek za celou 
válku, později byl oprávněně zařazen mezi nejvýznamnější úspěchy, jakých kdy 
bylo dosaženo na poli špionáže.
  Současně však kontradmirál musel řešit jeden z�nejobtížnějších problémů své 
kariéry. Jeho povinností bylo seznámit s�obsahem zachyceného telegramu britského
ministra zahraničí, který by nepochybně okamžitě informoval americkou vládu. 
Bylo nanejvýš pravděpodobné, že Američané telegram zveřejní a jeho obsah spolu 
se zahájením útoků německých ponorek na neutrální plavidla je přiměje vyhlásit 
Německu válku. Toho sice Britové chtěli dosáhnout, ale cena, kterou by bylo 
třeba zaplatit, se však kontradmirálu Hallovi zdála příliš vysoká. Potřeboval 
alespoň trochu času, aby našel způsob, jak na jedné straně věrohodně vysvětlit 
získání Zimmermannova telegramu a na straně druhé zamaskovat fakt, že Britové 
prolomili německý diplomatický kód. Všechno totiž potvrzovalo, že Němci zatím 
nemají o tom, že nepřítel je schopen číst jejich nejtajnější depeše, nejmenší 
tušení, a kontradmirál samozřejmě chtěl této obrovské výhody využívat co 
nejdéle. Nakonec připadl na vhodné řešení. Věděl, že když von Bernstorff bude 
z�Washingtonu postupovat depeši von Eckhardtovi do Mexico City, musí k�ní 
připojit určité údaje a text, který obdrží von Eckhardt, se proto bude poněkud 
lišit od textu odeslaného z�Berlína. A na tom založil Hall svůj plán: musí 
prostřednictvím britských agentů v�Mexiku získat konečnou verzi telegramu s�von 
Bernstorffovými dodatky, a když ji Američané zveřejnění, všichni uvěří, že 
k�prozrazení došlo až po dešifrování telegramu v�Mexico City, zřejmě nedbalostí 
Mexičanů.
  Dne 31. ledna 1917, pouhých pár hodin před začátkem celé akce, vyslanec von 
Bernstorff informoval amerického ministra zahraničí Roberta Lansinga, že německé
ponorky budou od následujícího dne ve válečné zóně bez varování potápět plavidla
nejen válčících stran, ale i neutrálů. To způsobilo velké rozhořčení jak 
v�Americe, tak i v�západní Evropě a všichni očekávali, že Spojené státy 
zareagují vyhlášením války. Nicméně prezident Wilson se tomu opět vyhnul, po 
třech dnech prohlásil, že se nenechá Němci vyprovokovat, aby rezignoval na svou 
roli prostředníka mezi válčícími stranami a aby skončil s úsilím o dosažení 
míru. Jeho postoj vyvolal ostrou kritiku nejen v�amerických politických kruzích,
ale i u veřejností a Wilson musel udělat alespoň něco, co by se dalo označit 
jako výraz nesouhlasu s�německým postupem. 3. února informoval Kongres o 
přerušení diplomatických styků mezi Spojenými státy a�Německem. Současně se ale 
vyjádřil, že osobně nevěří, že by Němci opravdu začali jednat tak, jak uvedli ve
svém prohlášení, a že jen skutečné akce ho mohou přesvědčit, že to míní 
s�potápěním neutrálních lodí vážně. Na závěr prohlásil, že pokud k�tomu dojde, 
učiní opatření nezbytná k�ochraně amerických námořníků a občanů.
  Poté co americký prezident odmítl navzdory německému vyhrožování mezinárodní 
námořní plavbě přikročit k�zahájení válečných akcí, došel kontradmirál Hall 
k�závěru, že dál už nemůže Zimmermannův telegram tajit. 5. února, tentýž den, 
kdy vyhoštěný německý vyslanec von Bernstorff opouštěl Spojené státy, seznámil 
s�jeho obsahem britského ministra zahraničí lorda Balfoura; důrazně však žádal, 
aby britská vláda pozdržela všechny akce do doby, než z�Mexika získá verzi 
telegramu zaslanou von Bernstorffem von Eckhardtovi. Obdržel ji 10. února a 
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skutečně obsahovala malé změny přičiněné von Bernstorffem.
  19. února Hall pozval do sídla námořní zpravodajské služby pracovníka 
amerického vyslanectví Edwarda Bella, odpovídajícího za styk s�britskými 
bezpečnostními službami. Ukázal mu Zimmermannův telegram – samozřejmě verzi 
získanou z�Mexico City –, a Američan nebyl schopen slova. To, že někdo může 
někomu nabízet velkou část území Spojených států, považoval za naprosto 
neuvěřitelné, a přestože choval k�Britům velké sympatie, netajil se podezřením, 
že jde z�jejich strany o trik. Uvěřil, až když se Hall zaručil za pravost 
telegramu svou ctí vysokého důstojníka britského královského námořnictva. Spolu 
odjeli do budovy amerického vyslanectví, kde s�obsahem depeše seznámili vyslance
Waltera Hinese Page. Page od počátku nepochyboval, že dokument je autentický. 
Ale jak on, tak kontradmirál Hall a Edward Bell si okamžitě uvědomili, že 
prezident Wilson bude celou záležitost považovat za britské spiknutí snažící se 
vtáhnout jeho zemi do války a pravost telegramu zpochybní. Proto se dohodli, že 
když bude podle všech zvyklostí diplomatického protokolu britský ministr 
zahraničí Balfour oficiálně předávat text telegramu vyslanci Pageovi, současně 
mu navrhne, aby si Američané z archivu společnosti Western Union vyžádali jeho 
zakódovanou kopii, odeslanou von Bernstorffem z�Washingtonu do Mexico City. Ta 
bude potom doručena do Londýna, kde ji na půdě amerického vyslanectví americký 
expert s pomocí dešifrovacích klíčů poskytnutých kontradmirálem Hallem rozluští.
Jestliže bude výsledkem text shodný s�textem, který předložil Pageovi ministr 
Balfour, bude to jednoznačný důkaz jeho pravosti.
  Lord Balfour předal Zimmermannův telegram vyslanci Pageovi 24. února. Jeho 
text určený pro prezidenta a ministra zahraničí Roberta Lansinga obdrželi ve 
Washingtonu tentýž den v�jednu hodinu odpoledne. Vzápětí následovalo z�Londýna 
memorandum označené nejvyšším stupněm utajení a adresované Wilsonovi. Vyslanec 
Page prezidenta informoval, že Britové rozluštili německý kód, a upozorňoval, že
tato skutečnost musí být v�nejvyšším zájmu za každou cenu udržena v�tajnosti. 
Obavy z Wilsonových pochybností o pravosti Zimmermannova telegramu se naštěstí 
nepotvrdily. Od prvního okamžiku jej přijal jako autentický a na jeho obsah 
reagoval zvoláním: „Můj bože! Můj bože!“, což jak sarkasticky poznamenává 
britský historik Charles Wighton, bylo do té doby nejostřejší prezidentovo 
vyjádření na adresu Němců. Britové prohlásili, že nemají námitky proti 
zveřejnění telegramu, pokud jejich role při jeho získání zůstane utajena. 
Ministr Lansing usoudil, že s dokumentem takové závažnosti by měla být seznámena
nejen americká, ale i světová veřejnost, a proto předal jeho text – samozřejmě 
verzi, která přišla do Mexico City – korespondentovi tiskové agentury Associated
Press. 1. března všechny americké noviny přinesly na prvních stránkách zprávu o 
tom, jak se Německo snaží vytvořit protiamerickou alianci.
  Přestože celá Amerika žádala vyhlášení války, prezident Wilson se stále 
nechtěl vzdát své role mírotvůrce a dál přešlapoval a otálel. Vydržel to celých 
čtrnáct dnů. 18. března však německé ponorky potopily v�severním Atlantiku bez 
varování tři americké lodi. Nato přišla zpráva o revoluci v�Rusku a o svržení 
cara. Vzhledem k�protiválečným náladám v�radikalizujících se masách ruského lidu
hrozilo reálné nebezpečí, že západní mocnosti mohou zůstat v boji proti Německu 
a jeho spojencům samy. 20. března americká vláda oznámila svému prezidentovi – 
tentokrát jednomyslně, neboť se připojili i dosavadní pacifisté –, že je pro 
vstup Ameriky do války. Wilsonovi bylo jasné, že události se mu už vymkly 
z�rukou. Proto na 2. dubna svolal mimořádné zasedání Kongresu, na němž požádal, 
aby válka, kterou vlastně Německo proti Spojeným státům už vede, byla Spojenými 
státy oficiálně vyhlášena. Usnesení o válečném stavu mezi oběma mocnostmi bylo 
4. dubna schváleno Senátem poměrem hlasů 82 ku 6 a Sněmovnou reprezentantů 
poměrem hlasů 373 ku 50. Dne 6. dubna 1917 Wilson vyhlášení války podepsal. 
Předseda britské Sněmovny lordů lord Birkenhead jen poznamenal, že „Spojené 
státy byly přinuceny vstoupit do války navzdory silnému, téměř posedlému úsilí 
prezidenta Wilsona“. A ti, kdo na obou stranách Atlantiku znali skutečný průběh 
událostí, nepochybovali, že mužem, který rozhodujícím způsobem „postrčil“ 
Spojené státy do války, byl britský kontradmirál sir Reginald Hall.
  
  Ve stejné době, kdy Spojené státy vyhlásily Německu válku, onemocněl Beatricin
otec Frederick Ayer zápalem plic. Bylo mu 95 let a lékaři netajili, že má 
minimální naději na přežití. George Patton, který jej měl ve velké vážnosti a 
úctě a navíc jeho obrovskému majetku vděčil za to, že mohli s�Beatricí žít bez 
finančních starostí a na vysoké úrovni, se dlouho nerozmýšlel a požádal velitele
posádky ve Fort Blissu brigádního generála Ebena Swifta o měsíční dovolenou; 
jednak chtěl být tchánovi v�posledních dnech jeho života nablízku, jednak chtěl 
podpořit Beatrici i celou její rodinu. Žádosti bylo vyhověno a George okamžitě 
odjel s�manželkou a dětmi do Pride’s Crossingu.
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  Nicméně nervní a náladový Patton, vytržený z�vojenského prostředí, kde se 
jedině cítil dobře, už 23. dubna napsal generálu Pershingovi: „Když jsme sem 
dorazili, zjistili jsme, že pan Ayer právě nabyl vědomí, ale je strašně slabý, a
protože je mu přes devadesát, je stále nejisté, zda se uzdraví. Paní Ayerová je 
také v�posteli a starají se o ni dvě ošetřovatelky a moje švagrová, slečna 
Ayerová, se chce vdát. K�všeobecným radovánkám se přidala i Beatrice, která též 
onemocněla a ulehla, a tak, jak si jistě dokážete představit, je to tu velmi 
radostné. Kdyby se mi náhodou podařilo dostat se z�tohoto kombinovaného 
nemocničně-svatebního prostředí, jel bych na den do Washingtonu zjistit, zda by 
bylo možné převelení k�nějakému pluku umístěnému poblíž, aby – až se slečna 
Ayerova vdá – byla Beatrice nablízku rodičům, kteří jsou příliš nemocní, než aby
mohli zůstat sami. Samozřejmě to bude dobré i pro případ, že se vydáme do 
Francie, neboť Beatrice by potom stejně nemohla být se mnou a musela by zůstat 
tady.“ *((Blumenson: The Patton Papers 1885–1940, str. 384.))
  29. dubna americký Kongres schválil zákon o povinné vojenské službě, což 
znamenalo konec dobrovolnických sborů, a vznikla národní armáda složená 
z�odvedenců cvičených profesionálními důstojníky. George okamžitě odjel do 
Washingtonu, aby se dozvěděl, jaké s�ním má ministerstvo války úmysly; prozatím 
mu však nikdo nebyl schopen nic říct. Události se však začaly valit jedna za 
druhou.
  Jakmile bezprostředně po vyhlášení války Německu padlo rozhodnutí vyslat do 
Francie expediční síly, bylo nutno pro ně vybrat nejschopnějšího velitele; nejen
prvotřídního vojáka, ale také muže, který už prokázal, že mu nechybí odvaha a 
rozhodnost – vlastnosti nezbytné ke zvládnutí mimořádně obtížného úkolu, jímž 
bude pověřen. Výběr připadl novému ministru války Newtonu D. Bakerovi a ten byl 
od počátku přesvědčen, že existuje jen jeden vhodný kandidát: velitel Jižní 
vojenské oblasti generálmajor John J. Pershing. Baker při svém rozhodování vzal 
v�úvahu i generálovu solidnost a charakter: trestná výprava do Mexika byla od 
počátku odsouzena k�nezdaru, byla špatně naplánována, jejímu veliteli svazovaly 
ruce mnohdy přímo nesmyslné pokyny, nicméně Pershing přesto po celou dobu plnil,
co mu bylo nařízeno, jak jen nejlépe mohl, snažil se o nejlepší možný výsledek a
ani po návratu do Spojených států si nepostěžoval jediným slovem. 2. května 
zaslal náčelník generálního štábu generálmajor Hugh L. Scott Pershingovi 
telegram, v�němž mu nařizoval vytvořit divizi složenou ze čtyř pěších pluků a 
jednoho dělostřeleckého pluku a připravit ji k�přesunu do Evropy.
  O týden později byl Pershing povolán do Washingtonu, kde zjistil, že nepůjde 
jen o jednu divizi. Ministr Baker mu předal Wilsonem podepsaný rozkaz pověřující
jej vytvořením amerických expedičních sil, které budou v�Evropě bojovat po boku 
spojeneckých armád, a současně mu byla udělena v�podstatě neomezená plná moc ke 
všem opatřením, která bude pro splnění tohoto úkolu považovat za nezbytná. Baker
pravil: „Dám vám jen dva rozkazy: První: Jděte! Druhý: Vraťte se!“ Pershingovo 
jmenování vyvolalo, stejně jako před jedenácti roky jeho povýšení na brigádního 
generála, v�některých armádních kruzích zlou krev, neboť šest jiných 
generálmajorů bylo služebně starších. Brzy se však potvrdilo, že Wilson a 
ministr Baker nemohli zvolit lépe.
  Úkol, před který byl generálmajor Pershing postaven, byl jeden z�nejtěžších, 
jaký kdy musel americký vojenský velitel zvládnout. Z�mírové armády (v�prosinci 
roku 1916 čítající 108 399 důstojníků a mužů, disponující 285 000 puškami, 544 
76mm děly s�municí dostačující pouze na devět hodin palby a s�55 zastaralými 
letadly) měl vytvořit a vycvičit dobře vyzbrojené a bojeschopné vojsko, které by
se 5 000 kilometrů od amerických břehů postavilo silné a zkušené německé armádě.
Mimo jiné bylo třeba značnou část amerického mírového průmyslu převést na 
válečnou výrobu, aby armáda v�co nejkratším čase dostala zbraně, uniformy, 
letadla a všechny potřebné druhy vozidel, dále bylo třeba nakoupit více než 300 
000 koní a mul, vybudovat výcviková zařízení a začít vyvíjet a zařadit do výroby
nejmodernější typy zbraní.
  Generál Pershing se okamžitě vrhl do práce. Hned po obdržení Scottova rozkazu 
začal formovat divizi, kterou zpočátku tvořily jen čtyři narychlo soustředěné 
pěší pluky. Byla označena jako 1. divize a byla to jednotka, která si v�první 
světové válce, ale zejména v�průběhu druhé světové války pod názvem Velká 
červená jednička (Big Red One) vydobyla nehynoucí slávu. Pershing také sestavil 
seznam důstojníků, které chtěl mít v jejím štábu, a krátce nato i ve štábu 
expedičních sil. Byl mezi nimi i George Smith Patton junior, 15. května povýšený
na kapitána. Mezitím se generální adjutant, který netušil, že Pattonovy služby 
bude vyžadovat Pershing, rozhodl převelet George do svého úřadu. Jako všeobecně 
uznávaného odborníka na vše, co souviselo s�koňmi a jezdectvím, jej chtěl poslat
do Front Royalu ve Virginii a pověřit nakupováním koní pro armádu. Pershing však
zasáhl a do Pride’s Crossingu odešel telegram nařizující Pattonovi hlásit se 
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sice ve Washingtonu, ale ve�štábu vrchního velitele expedičních sil.
  George dorazil do Washingtonu 19. května a zjistil, že bude mít na 
starostiskupinu 67 vojáků – řidičů, mechaniků, zdravotníků, kurýrů, sluhů a 
spojařů – určených ke službě na�Pershingově velitelství ve Francii. Měl 
zajistit, aby byli náležitě vybaveni a oblečeni, a poté dohlížet na jejich 
chování a řádný výkon služby. Už následující den ráno odjel do Fort Myeru a 
provedl inspekci prvních 30 vybraných mužů. Nebylo to zrovna nejatraktivnější 
pověření, ale Patton si nestěžoval. Ve skutečnosti by byl přijal jakoukoliv 
práci. Pro něj bylo důležité, že náležel k Pershingovu štábu, že odjížděl do 
Francie s prvními jednotkami a s�nadějí, že se může od samého počátku podílet na
jejich bojových operacích. A bez ohledu na momentální postavení byl rozhodnut 
prokázat svoji nepostradatelnost stejně, jako to učinil v�Mexiku.
  Georgeovi rodiče, sestra Nita i Beatrice přijeli do Washingtonu a Patton 
senior se rozhodl před Pershingovým odjezdem do zámoří uspořádat na generálovu 
počest slavnostní večeři. Vzápětí se v�jednom washingtonském listu objevila 
fotografie Pershinga s Nitou a zpráva: „Podle kolujících pověstí slečna Anita W.
Pattonová, dcera George S. Pattona, losangeleského právníka, se stane po válce 
ženou generála Pershinga. Pattonovu a Pershingovu rodinu pojí dlouholeté 
přátelství.“ O pár dnů později přinesly stejnou informaci i noviny v�Los 
Angeles. 
  Ráno 28. května 1917 se George rozloučil v�New Yorku s�Beatricí. Otec jej 
doprovodil až do přístavu, kde se George spolu s�Pershingem a prvními 187 
příslušníky expedičních sil nalodil v�kotvišti na Governors Islandu na parník 
Baltic britské lodní společnosti White Star Line. V�odpoledních hodinách loď 
vyklouzla za husté mlhy na moře a vydala se na desetidenní cestu do Liverpoolu. 
Rodiče Pattonovi se vrátili do Kalifornie, Nita nabídla své služby americkému 
Červenému kříži a Beatrice odejela do Pride’s Crossingu, kde zůstala po celou 
válku.
  
  Na Baltiku se během plavby důstojníci snažili zaměstnat vojáky cvičením a 
různou činností. Patton za pomoci jednoho seržanta, který učil francouzštinu na 
vysoké škole, zorganizoval jazykový kurz, kterého se účastnil i Pershing. Též se
několikrát nacvičoval nástup do záchranných člunů, a i když se všichni pokoušeli
žertováním hrozbu německých ponorek bagatelizovat, obavy měli, někteří dokonce 
spali oblečeni. Představa pobytu ve vodě o 10 ° Celsia nebyla nic příjemného a 
Patton si zapsal do deníku, že by nejraději viděli poblíž spojenecký konvoj. 
Proto také zavládla všeobecná radost, když se krátce po rozednění osmého dne 
plavby objevil na pravoboku i levoboku Baltiku americké torpédoborce Tucker a 
Rowan.
  Baltic zakotvil v�Liverpoolu ráno 8. června. Američany čekalo slavnostní 
uvítání. Na palubu přišli starosta města, admirál přístavu, velitel místní 
posádky, rota Královských velšských fyzilírů i s�plukovním maskotem, podle 
Pattonova vyjádření „impozantně vyhlížejícím kozlem“, a také plukovní hudba, 
která zahrála americkou a britskou hymnu. Pershing a jeho štáb odjeli zvláštním 
vlakem do Londýna, kde je na Eustonském nádraží přivítali americký vyslanec 
Walter Hines Page, britský ministr války lord Derby, vrchní velitel britských 
Domácích sil polní maršál vikomt John French, americký styčný důstojník u 
britského válečného námořnictva admirál Sims, britský styčný důstojník přidělený
k�Pershingovu štábu brigádní generál lord Guy Brook a řada dalších hodnostářů. 
Generála Pershinga poté odvezli do hotelu Savoy a Pattona s jeho 67 muži 
doprovodil britský kapitán Collins, důstojník 1. praporu Čestné dělostřelecké 
roty (1. Battalion, the Honorable Artillery Company?), do londýnského hradu 
Toweru.
  Patton ve vzpomínkách sepsaných v�roce 1924 uvedl: „Byli jsme ubytováni 
v�Toweru spolu s�Čestnou dělostřeleckou rotou, jejíž příslušníci se k�nám 
chovali jako k�přátelům a bratrům. Náš vstup do této historické pevnosti – 
jediný případ, kdy jeho starobylou branou prošli cizí vojáci kromě těch, kteří 
tu pobývali jako vězni – byl nadmíru okázalý. Síla britských tradic mi byla 
předvedena, když se mne jednou po večeři otázal důstojník, který měl ten den 
službu, nepřeji-li si účastnit se ,převzetí klíčů‘. Předpokládaje, že jde o 
nějaký druh pitky, jsem okamžitě souhlasil, ale brzy jsem měl po iluzi. 
S�patřičnou důstojností jsme odešli ke strážnici, kde jsme pod středověkým 
sloupovím uviděli seřazené strážné s�velitelem přecházejícím před nimi. Pak se 
objevil muž s lucernou. Velitel zvolal: ,Stát! Kdo přichází?‘, načež lucerna 
odpověděla: ,Klíče.‘ Velitel stráže se otázal: ,Čí klíče?‘ Lucerna odvětila: 
,Klíče krále Jiřího.‘ Nato velitel zvolal: ,Bůh žehnej králi Jiřímu!‘ Stráž pak 
vzdala poctu a můj průvodce pravil: ,Amen.‘ Velitel stráže rozkázal: ,Předstupte
s�klíči, vše je v�pořádku.‘ Tím vše skončilo. Později jsem zjistil, že stejná 
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ceremonie uzamykání Toweru ve 22 hodin a ukládání klíčů do strážnice se koná 
každodenně od doby panování krále Jindřicha II., tj. po téměř tisíc let.“ 
*((Blumenson: The Patton Papers 1885–1940, str. 393.))
  Během pětidenního pobytu v�Londýně se konala řada banketů, recepcí a 
konferencí. Jako důstojník Pershingova štábu a občasný generálův pobočník měl 
Patton příležitost setkat se s�králem Jiřím V., premiérem Georgem Davidem 
Lloydem, členem válečného kabinetu jihoafrickým generálem Janem Christianem 
Smutsem, prvním lordem admirality admirálem Johnem Jellicoem, s�ministrem pro 
zbrojení Winstonem Leonardem Spencerem Churchillem a jinými osobnostmi včetně 
velitele britského letectva generála lorda Hugha Trencharda a dalších vysokých 
důstojníků.
  13. června Američané odjeli brzy ráno vlakem do přístavu, nalodili se, 
přepluli Lamanšský průliv, přistáli v Boulogne a v�11.40 dorazili na pařížské 
Severní nádraží. I tam je čekala skupina význačných osobností v�čele s�ministrem
války Paulem Painlevém a s�hrdinou bitvy na Marně maršálem Josephem Joffrem. 
Američané se okamžitě stali v�Paříži nesmírně populární, obyvatelstvo je vítalo 
jako zachránce. Generál Pershing byl už následující den, po návštěvě Napoleonovy
hrobky v�kryptě Invalidovny, kde mu bylo dovoleno políbit Napoleonův meč, 
dekorován velkokřížem Čestné legie. Tentýž den navštívil poslaneckou sněmovnu; 
když vstoupil do diplomatické lóže, zákonodárci spontánně povstali a 
pozdravovali ho a nadšeným potleskem se připojili i návštěvníci galerií – což by
bylo za každé jiné situace považováno za těžké porušení sněmovního řádu.
  Generál s�nejbližšími spolupracovníky se ubytoval v�hotelu Crillon, ostatní 
štábní důstojníci v�hotelech Continental a Meurice a zbytek amerického 
kontingentu v�kasárnách na bulváru Malesherbes. Pattonovi jako veliteli zvláštní
skupiny vojáků a poddůstojníků pracujících pro různá oddělení štábu byla 
v�Continentalu vedle ubytování poskytnuta i kancelář. Po pár dnech si však 
společně se dvěma dalšími důstojníky pronajal apartmá poblíž Champs Elysées 
s�halou, kuchyní, jídelnou, dvěma koupelnami a třemi ložnicemi. Beatrici napsal,
že kromě pohodlného bydlení skýtá Paříž i dostatek příležitostí k rušnému 
společenskému životu, že kulturní a zábavní podniky fungují stejně jako v�dobách
míru, jako by o sto kilometrů dál neduněla děla a zemi nepokrývala pavučina 
zákopů obehnaných ostnatým drátem.
  Při loučení George Beatrici navrhl, aby za ním po nějaké době přijela, 
pronajala si v�Paříži byt a on ji pak bude moct vídat, kdykoliv dostane povolení
k�opuštění fronty. Podobné plány měli i někteří jeho kolegové, ale všem udělal 
čáru přes rozpočet generál Pershing, když přiměl ministerstvo války k�vydání 
rozkazu zakazujícího pobyt manželek amerických důstojníků ve Francii. Učinil tak
z�obavy před zmatkem, jenž by mohl vzniknout, a měl také strach, že výhoda, jíž 
by se těšilo pár jedinců, by měla špatný vliv na morálku zbývající většiny 
příslušníků expedičních sil, kteří by si něco takového dovolit nemohli. Britové 
už poslali domů ze stejných důvodů 60 000 žen. Nicméně nebyl by to George Smith 
Patton, aby skládal zbraně bez boje. Okamžitě Beatrici napsal, že je třeba 
pokusit se využít vlivných přátel a konexí a najít nějakou skulinu, která by 
umožnila nepříjemné nařízení obejít – například požádat o intervenci plukovníka 
Edwarda M. House, důvěrníka prezidenta Wilsona, nebo obstarat pro Beatrici ve 
Francii místo v�diplomatické či překladatelské službě a podobně.
  Netrvalo ale dlouho a Patton se dozvěděl, že když vešlo ve známost, že se 
manželka plukovníka Williama D. Connora od ženistů snaží dostat do Francie – 
chtěla toho dosáhnout tím, že se nechá v�Paříži zaměstnat u organizace YMCA? –, 
byl plukovník ministerstvem války upozorněn, že pokud se to uskuteční, bude 
odvolán domů. Pro George to byla studená sprcha, zejména když jej Pershing 
varoval, že ve Washingtonu se ví i o Beatricině úsilí přijet do Francie, a v�tom
případě mu hrozí totéž co plukovníku Connorovi. Tím bylo rozhodnuto a Beatrice 
se s�Georgem setkala až téměř po dvou letech.
  Patton měl v�Paříži dost práce a vrásky mu působila zejména povinnost 
zajišťovat automobily pro potřeby důležitých osob a štábních důstojníků – a 
samozřejmě každý chtěl auto do pěti minut. George sám si koupil za 4 386 dolarů 
(například v roce 1992 by této částce odpovídalo 50 000 dolarů) dvanáctiválcový 
a pětimístný packard. Na jeho hlavu se kvůli tomu snesla spousta kritiky. 
Někteří se domnívali, že zneužívá své funkce a k�osobní potřebě používá drahé 
služební auto, jiným, kteří sice věděli, že auto je jeho vlastní, zase vadilo, 
že důstojník s�nejčerstvějšími kapitánskými prýmky ve štábu se vozí z bytu do 
nedaleké kanceláře luxusním vozem.
  Mezi povinnosti Pattonova oddělení náležela i cenzura korespondence odesílané 
příslušníky expedičních sil a náčelník štábu major James G. Harbord jej také 
požádal o vypracování statutu vojenské policie. Ani to však nebylo vše, občas 
Patton vystupoval jako Pershingův pobočník; generál jej například v�této funkci 
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zařadil do svého doprovodu, když se 20. července vydal na čtyřdenní návštěvu 
hlavního stanu vrchního velitele britských vojsk ve Francii polního maršála sira
Douglase Haiga. George se hned Beatrici pochlubil, že starý kavalerista Haig 
s�ním pohovořil o šavlích, že se účastnil pěti obědů a čtyř večeří a že nikdy 
neseděl vedle nikoho s�hodností nižší než brigádní generál, obvykle že to byl 
generálmajor. Popsal i scénu, kdy při jedné procházce se k�němu připojil�britský
důstojník, který mu během hovoru položil přátelsky ruku na rameno – a líčil, jak
téměř omdlel, když se podíval na Britovo hodnostní označení, neboť to byl podle 
americké hodnostní stupnice čtyřhvězdičkový generál, a jak vzápětí zjistil, byl 
to velitel britské 5. armády sir Hubert Gough! Také Beatrici oznámil, že se 
seznámil s�americkým letcem plukovníkem Billym Mitchellem, který jej vzal na 
letiště, a mohl poprvé letět v�letadle. Napsal: „Vždy jsem si myslel, že budu 
mít strach, ale nebylo tomu tak. Cítil jsem se zcela bezpečně a ten stroj se 
zdál stejně stabilní jako kostel. Celá krajina se pod námi rozprostřela jako 
mapa, byl to hezký pohled.“
  
  V�červenci začaly do Francie přicházet jednotky americké 1. divize a hned byly
odesílány do výcvikového prostoru v�Gondrecourtu v�kraji Lorraine. Když se 
několik příslušníků štábu divize s�jejím velitelem generálmajorem Williamem L. 
Sibertem zastavilo 13. července v�Paříži, měl Patton příležitost seznámit se i s
operačním důstojníkem divize kapitánem Georgem Catlettem Marshallem. Jejich 
první setkání se nevyznačovalo ničím mimořádným a Patton se o něm ve svém deníku
zmiňuje jen jednou větou. Tenkrát samozřejmě nemohl tušit, jak o mnoho let 
později tento muž, už ve funkci náčelníka generálního štábu americké armády, 
ovlivní jeho život a kariéru.
  Přes oceán přeplouvaly další a další americké oddíly a soustřeďovaly se 
převážně ve východní Francii. Pershing už nemohl stále mohutnější armádě velet 
z�Paříže. Začátkem září 1917 se proto rozhodl přemístit své velitelství do 
Chaumontu, malého příjemného města o 16 000 obyvatelích, ležícího v�kopcovité a 
hustě zalesněné krajině, něco málo přes 200 kilometrů jihovýchodně od Paříže.
  Při jednání s�Francií a Británií před vysláním expedičních sil do Evropy 
prezident Wilson opakovaně zdůrazňoval, že budou bojovat jako nezávislá armáda a
pod americkými veliteli. Nicméně hned od příchodu do Francie musel Pershing 
čelit neustálé snaze jak Francouzů, tak Britů o získání operační kontroly nad 
Američany a požadavkům, aby byly americkými vojáky doplňovány prořídlé 
spojenecké jednotky. Francouzi tvrdili, že situace je tak špatná, že potřebují 
alespoň symbolicky nahradit utrpěné ztráty. Pershing však všechny podobné 
požadavky nekompromisně odmítal a trval na tom, že americké expediční síly, 
které do května roku 1918 musí dosáhnout počtu nejméně jeden milion mužů, si 
zachovají organizační a velitelskou samostatnost a že americké divize nezahájí 
boj, pokud nebudou řádně vybaveny a vycvičeny. Jednotky přicházející ze 
Spojených států byly nezkušené a skutečně nebylo možno hned je odeslat na frontu
a nasadit do bojů s�ostříleným a několika lety válčení zoceleným nepřítelem.
  Kromě toho Pershing dobře viděl potíže Britů a zejména Francouzů pramenící 
z�toho, že jejich vojskům chyběla kvalitní výzbroj a ostatní vybavení, vázlo 
zásobování a šířilo se znechucení, malomyslnost a nedůvěra k�velitelům. U části 
francouzských jednotek to dokonce vyústilo v�otevřenou vzpouru a francouzští 
maršálové měli jediné štěstí, že se Němci o jejich zoufalé situaci nedozvěděli, 
a proto jí nevyužili, jinak by následky mohly být katastrofální.
  Pershing začal tím, že za pomoci zkušených francouzských důstojníků zřídil 
řadu vojenských škol a zavedl náročné výcvikové programy pro důstojníky i pro 
mužstvo, které měly napravit žalostně nedostatečnou dosavadní přípravu a 
seznámit Američany se všemi aspekty moderní války. V�Langres, městečku ležícím 
jižně od Chaumontu, byla umístěna Škola generálního štábu expedičních sil a po 
celé východní Francii byly zřizovány další vojenské školy pro specializované 
služby, od dělostřelců po ubytovatele, kuchaře a polní kaplany. Kromě 
speciálních škol sloužících expedičním silám jako celku postupně vznikala 
učiliště a kurzy i na úrovni armád, sborů a divizí. A stejně jako za trestné 
výpravy v�Mexiku, i ve Francii Pershing – v�říjnu 1917 povýšený na generála – 
neúnavně objížděl rozsáhlou oblast, v�jejíchž různých koutech se americké 
jednotky nacházely. Objevoval se zcela nečekaně a nekompetentní, nedbalé a 
chybující důstojníky neváhal odvolat, nebo dokonce i postavit před válečný soud.
  Po celé měsíce se také snažil vybudovat zásobovací sklady a potřebné 
komunikace, jeho vojáci stavěli železniční tratě, doky v�přístavech, nakupovali 
dřevo, uhlí, koně, automobily, letadla a ošacení. S�Francouzi Pershing sváděl 
boj o materiál a zásoby, s�Brity o přidělení kapacit v�námořní dopravě a 
ministerstvu války ve Washingtonu vyčítal pomalost, byrokracii a neschopnost 
uvažovat v�dimenzích odpovídajících velkému válečnému konfliktu moderní doby. 
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Sice se mu dařilo krok za krokem překážky zdolávat, ale Patton konstatoval, že 
to mohl zvládnout pouze člověk mimořádné odolnosti, vytrvalosti a fyzické 
zdatnosti, že břímě, které v�tu dobu vrchního velitele tížilo, by normálního 
muže zabilo. Rozhodnost a neústupnost při budování samostatných amerických sil 
Pershinga často přiváděly do sporů se spojeneckými vojenskými veliteli i 
politickými vůdci; občas se situace vyostřila natolik, že byl na amerického 
prezidenta a vládu vyvíjen nátlak, aby tvrdohlavého generála odvolali. Nicméně 
až do konce války se Pershing těšil plné podpoře jak Wilsona, tak ministra války
Newtona D. Bakera a díky tomu dokázal prosadit svůj názor, že spojenecké věci 
nejlépe poslouží nezávislá americká armáda.
  V�době, kdy generál Pershing pracoval do úmoru, měl hodně starostí i George 
Patton, ale na rozdíl od generála jej výsledky neuspokojovaly a stále častěji si
stěžoval. I nadále velel mužstvu a poddůstojníkům sloužícím ve štábu, občas 
musel zasahovat jako náčelník vojenské policie, občas vystupoval jako generálův 
pobočník, a dokonce se zabýval i záležitostmi protiletadlové obrany a styku 
s�tiskem. Sedmého září 1917 si zapsal do deníku: „Nejsem nic jiného než poskok. 
Rád bych se zase dostal do první linie a na jaře se o to budu snažit.“ Jeho 
nespokojenost zvyšovalo i to, že důstojníci ve srovnání s�ním méně kvalifikovaní
a méně výkonní byli povyšováni, zatímco on sám zaujímal jako kandidát na 
povýšení na seznamu kapitánů jezdectva až 113. místo. 19. září napsal Beatrici: 
„Všichni moji spolužáci u polního dělostřelectva jsou majoři, ale já jsem tomu 
daleko… Mnoho se zde mluví o ,tancích‘ a mne to zajímá, protože ve své současné 
práci nevidím žádnou budoucnost. Ztráty tanků jsou vysoké, neboť mnoho je jich 
zničeno, avšak lidé v�nich se mohou cítit docela bezpečni – pokud můžeme být ve 
válce bezpečni. Ale bude trvat ještě dlouho, než budeme mít nějaké tanky, takže 
si nedělej starosti… Mám Tě příliš rád, než abych se chtěl nechat zabít, ale mám
Tě stejně rád na to, abych seděl na zadku a nic nedělal.“
  
  Již v�roce 1914, když útok německých vojsk ve Francii uvázl a začala bezútěšná
a vyčerpávají zákopová válka, kladoucí nesmírné nároky na lidské i materiální 
zdroje obou stran, objevily se u Britů první úvahy o obrněných vozidlech, která 
by dokázala čelit vražedné palbě nepřátelských kulometů ostřelujících území 
nikoho, překonala překážky z�ostnatého drátu, pronikla až k�zákopům obsazeným 
nepřítelem, a tím uvolnila cestu pěchotě. S�nápadem na vozidlo, které by nejen 
dojelo k�zákopům nepřítele, ale dokázalo by přes ně i přejet, přišel jako první 
podplukovník Ernest D. Swinton, absolvent Královské vojenské akademie ve 
Woolwichi, důstojník ženijního vojska vyznamenaný v�roce 1900, za války v�Jižní 
Africe, Řádem za statečnost (DSO). V�říjnu 1913 se stal tajemníkem Výboru obrany
britského impéria a v�září 1914 byl vyslán do Francie jako válečný dopisovatel. 
Ve svém životopise o tomto období Swinton uvedl: „Od doby, co jsem byl na 
frontě, veškeré informace, které jsem shromáždil – ať z�oficiálních hlášení, 
z�nemocnic nebo z�jakéhokoliv jiného zdroje –, potvrzovaly skutečnost, že kromě 
dělostřelectva spočívala hlavní síla odporu nepřítele – byť jen improvizované 
povahy – v�dovedné kombinaci kulometů a drátů. Po celou dobu jsem si lámal 
hlavu, jak si poradit. Během posledních dvou týdnů definitivně vykrystalizovala 
moje neurčitá myšlenka týkající se obrněného vozidla – neprůstřelného stroje na 
motorový pohon, vybaveného zbraněmi, schopného ničit kulomety, překonávat terén 
a zákopy, pronikat přes zátarasy a zdolávat opevnění. Ale potíž byla v tom 
najít, nebo vyvinout něco, co by splňovalo tyto podmínky – zvláště poslední 
tři.“ *((Forty, George: Velitelé tankových vojsk, str. 11–12.)) Nakonec Swinton 
připadl na řešení v okamžiku, když nedaleko Calais sledoval výkony farmářského 
traktoru americké firmy Holt opatřeného housenkovými pásy. Napsal: „Klíč 
k�problému spočíval v�housenkovém pásu!“
  Svoji představu sdělil londýnskému ministerstvu války, to ale nereagovalo – 
tradicionalismus vysokých důstojníků nebyl vhodným prostředím k rozvíjení nových
revolučních myšlenek, zejména když mělo jít o něco, co ještě nikdo nikdy 
neviděl. Jeden muž však byl výjimkou – první lord admirality Winston Churchill. 
Jeho dobrodružná mysl, schopná se nadchnout pro každý, byť fantasticky 
vyhlížející nápad, okamžitě zareagovala a námořní experti začali pracovat na 
plánech vozidla nazvaného „pozemní křižník“. Churchill si představoval, jak 
námořnictvo výrazně zasáhne i do pozemní války, neboť tyto „křižníky“ měli ve 
Francii obsluhovat jeho příslušníci. Jakmile však v ministerstvu války zjistili,
co má námořnictvo v�úmyslu, nemohli dost dobře zůstat stranou. Výsledkem bylo 
vytvoření společného výboru námořnictva a armády pro vývoj nového vozidla. 
Nicméně armádní skepticismus přetrvával, a když podplukovník Swinton v�roce 1915
interviewoval ministra války polního maršála lorda H. H. Kitchenera, dozvěděl 
se, že považuje celý projekt za „nejneobvyklejší věc, jakou kdy viděl“. „Zdá 
se,“ pokračoval ministr, „že ředitel stavby lodí vyrábí nějaké pozemní bitevní 
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lodi pro armádu, která o ně nikdy nežádala, a ani teď se nesnaží, aby tomu 
napomohla. Všechnu práci dělají námořníci.“
  V�září 1915 Britové zkonstruovali první operační model obrněného vozidla 
pojmenovaného Little Willie. Vážilo 18 tun a uprostřed mělo střeleckou věž 
s�těžkým kulometem ráže 40 mm. Zkoušky sice nedopadly dobře, ale už v�lednu 
následujícího roku byl vyroben další model, označený jako Big Willie. Ten byl 
mnohem větší a byl vyzbrojen dvěma 57mm děly v malých věžích po stranách nebo 
čtyřmi kulomety. Oficiální zkoušky se uskutečnily 2. února 1916 a sledovali je i
nejvyšší vojenští a političtí představitelé včetně předsedy vlády George Davida 
Lloyda , ministra války lorda Kitchenera, ministra zahraničí lorda A. J. 
Balfoura a řady vysokých důstojníků. Tentokrát učinily tanky na příslušnou 
komisi i na přihlížející tak dobrý dojem – zejména schopností překonávat terénní
překážky –, že bylo rozhodnuto vyrobit prvních čtyřicet a krátce na to ještě 
dalších šedesát. Osmého února byl Big Willie předveden králi Jiřímu V. a výkony 
obrněnce na něj tak zapůsobily, že jeho řidiči osobně blahopřál. V�zájmu udržení
celého projektu v�tajnosti před nepřítelem byla odpovědnost za vývoj a produkci 
„pozemních křižníků“ svěřena malé skupině odborníků, nazvané Zásobovací výkonný 
výbor. Byl pak přejmenován na Zásobovací tankový výbor, když byl nový stroj 
namísto „pozemní křižník“, „pozemní loď“ nebo „pásový ničitel kulometů“ nazván 
jednoduše „tank“. Tento název vycházel z�tvaru původních vozidel připomínajících
velkou krabici, a když byly zamítnuty názvy označující kontejner, rezervoár nebo
cisternu, nakonec se všichni shodli na snadno zapamatovatelném jednoslabičném 
slově „tank“.
  13. srpna byla přepravena do Francie první jednotka britských tanků typu Big 
Willie, označených jako Mark I. Patnáctého září 1916 se jich 49 účastnilo 
největší a nejkrvavější bitvy první světové války, takzvané bitvy na Sommě 
(britsko-francouzská vojska v�ní ztratila téměř 800 000 mužů a Němci na 550 000 
mužů). Úspěch prvního nasazení tanků v�historii nebyl jednoznačný. Ještě 
neexistovala žádná propracovaná strategie jejich užití, nebyly použity jako 
kompaktní úderná síla, ale bojovaly roztroušeny po celé frontě. Sedmnáct se 
porouchalo nebo uvázlo v�bahně už při nočním přesunu do výchozích postavení. 
Útok začal za svítání, ale i za světla řadu z�nich vyřadily poruchy a 
neprůchodný terén, nicméně několik jich uspělo překvapivě dobře. Když se 
objevily, němečtí vojáci před valícími se a skřípějícími železnými monstry 
v�hrůze prchali s�výkřiky: „Přichází ďábel!“ Jeden tank vedoucí útok na Flers 
umožnil novozélandským pěšákům postupujícím za ním obsadit město bez ztráty 
jediného muže, osádce jiného tanku projíždějícího nad zákopy se vzdalo na 300 
německých vojáků, další předtím, než byl zničen, vyřadil celou německou 
dělostřeleckou baterii.
  V�tu dobu už vyvíjeli svoji verzi obrněného vozidla i Francouzi. Měl to být 
transportér, který by převezl pěchotu přes území nikoho, a tím ji ochránil před 
smrtící kulometnou palbou a současně by dokázal i zničit drátěné překážky. 
Poučeni britskými zkušenostmi se však Francouzi rozhodli původní projekt změnit 
a zaměřit se na vozidla vyzbrojená děly a kulomety, určená k�palebné podpoře 
útočící pěchoty a schopná nejen proniknout překážkami z�ostnatého drátu, ale 
překonat i zákopy. Duší projektu se stal plukovník Jean Baptiste Eug?ne 
Estienne, kterému se pro něj podařilo získat podporu vrchního velitele všech 
francouzských ozbrojených sil armádního generála J. J. C. Joffreho.
  V�prosinci 1915 dostal souhlas požádat o spolupráci Schneiderovy závody v�Le 
Creusotu. Tam byl také zkonstruován první francouzský tank o váze 16 tun 
s�motorem o 40 koňských silách a s osádkou šesti mužů, jehož výzbroj tvořilo 
76mm dělo s�krátkou hlavní a dva kulomety. V�únoru následujícího roku obdržely 
Schneiderovy továrny zakázku na 400 kusů těchto tanků. Dalších 400 bylo 
objednáno od Compagnie des Forges. Ty dostaly název Saint Chamond. Byly sice 
stejně jako Schneiderovy tanky bez otočné věže, ale vážily 23 tun, byly 
vyzbrojeny 75mm dělem a čtyřmi kulomety, motor měl 60 koňských sil a osádku 
tvořilo osm mužů. První z�nich francouzská armáda obdržela v�září roku 1916 
nedlouho poté, co Britové užili své tanky na Sommě. Brzy se však ukázalo, že ani
jeden z�obou typů není výkonný natolik, aby mohl úspěšně manévrovat v�terénu 
posetém krátery po explozích těžkých dělostřeleckých granátů.
  J. B. E. Estienne, povýšený na brigádního generála, však zatím už dělal vše, 
co bylo v�jeho silách, aby prosadil výrobu jednoduchého lehkého tanku, který by 
razil cestu pěchotě a poskytoval jí okamžitou palebnou podporu podle jejích 
momentálních potřeb. Byl by sice slaběji pancéřovaný než britské stroje nebo 
schneidery či saintchamondy, ale zato pohyblivější. Nakonec byla výrobou jednoho
tisíce takových tanků pověřena automobilka Renault.? Pod označením FT 17 se 
poprvé účastnily bojových operací na jaře roku 1917. Vznikla také 
anglo-francouzská koordinační komise, ale její členové se nedokázali dohodnout 
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ani na taktice použití tanků, ani na jejich technických parametrech. Britové 
trvali na strategii samostatně bojujících těžkých tanků, zatímco Francouzi 
dávali přednost úzké spolupráci lehkých tanků s�pěchotou.
  Důstojníci americké vojenské mise všechno pozorně sledovali, a třebaže se 
jejich zprávy odesílané do Washingtonu o možnostech a významu tanků vyjadřovaly 
opatrně, přece jen vzbudily na ministerstvu války značnou pozornost. Byl s�nimi 
seznámen i generál Pershing a navzdory varování před velkým množstvím závad, 
vysokou poruchovostí a dalšími negativními momenty provázejícími operativní 
použití tanků rázem pochopil, že se na válečných polích objevila zajímavá 
novinka, kterou je třeba se vážně zabývat. Při štábu expedičních sil proto 
ustavil zvláštní skupinu ke studiu otázek souvisejících s�novou zbraní. Skupina 
nakonec vypracovala zprávu, která užití tanků v�americké armádě doporučila, a 
ministerstvu války byl zaslán návrh na okamžité zřízení speciálního oddělení pro
tanky, které by připravilo plány na výrobu dvou set těžkých vozidel 
vycházejících z�konstrukce britského typu Mark VI? a dvou tisíc lehkých tanků 
odvozených od francouzského renaultu. Pershing současně jmenoval důstojníka, 
který bude mít v�jeho štábu na starosti veškeré záležitosti týkající se tanků. 
Byl jím plukovník LeRoy Eltinge, Pattonův velitel roty u 15. jezdeckého pluku ve
Fort Myeru v�roce 1912 a důstojník, který o tři roky později ve Fort Blissu 
Pattonovi pomáhal s přípravou na zkoušky předcházející povýšení na nadporučíka.
  
  Na konci září 1917 se plukovník Eltinge otázal Pattona, zda by nechtěl sloužit
u tanků. Patton, stále méně spokojený se svým dosavadním zařazením, souhlasil. 
Major Frank McCoy, zástupce náčelníka štábu expedičních sil, mu doporučil 
písemně požádat, aby při ustavování první tankové jednotky bylo vzato v�úvahu i 
jeho jméno. Začátkem října proto George odeslal generálu Pershingovi dopis 
s�oficiální žádostí o velitelské místo u tankistů a zdůvodnil, proč se považuje 
za vhodného kandidáta. V�polovině října však onemocněl žloutenkou a během pobytu
v�nemocnici bylo jeho největší starostí, zda zvolit dráhu tankisty, nebo 
důstojníka pěchoty. Rozpolcený Patton se nemohl rozhodnout, několikrát změnil 
názor, ale nakonec, především na doporučení svých přátel z Pershingova štábu, 
došel k závěru, že služba u pěchoty by mu sice poskytla víc jistoty, ale na 
druhé straně nově zřizované tankové síly skýtají větší naději na funkční i 
hodnostní postup. 
  Ještě v�nemocnici navštívil Pattona plukovník Eltinge, aby mu oznámil, že 
ředitel škol expedičních sil brigádní generál J. V. McAndrew rozhodl zřídit 
poblíž Langres tankovou školu a Pattona navrhuje za jejího velitele. 3. 
listopadu George opustil nemocnici, 10. listopadu se stal prvním americkým 
důstojníkem zařazeným do tvořícího se tankového sboru expedičních sil a současně
obdržel rozkaz vybudovat tankovou školu 1. armády, nebo – jak byla posléze 
nejčasněji nazývána – školu lehkých tanků. Pro tento účel mu byl jako pomocník 
přidělen nadporučík dělostřelectva Elgin Braine. Když Patton 18. listopadu 
dorazil do�Langres na první obhlídku svého nového působiště, v�tu chvíli veškeré
americké tankové síly ve Francii představoval on, jeho sluha a nadporučík 
Braine. Nicméně otci napsal: „Věřím, že se svým obvyklým štěstím jsem opět 
vykročil správnou nohou… U pěchoty budou stovky majorů, ale jen jeden bude u 
lehkých tanků…“ Pak otci vylíčil svou vizi: „1. Povedu školu. 2. Potom bude 
zorganizován prapor a já mu budu velet. 3. Potom, když to zvládnu a válka bude 
trvat dost dlouho, dostanu pluk. 4. Pak, půjdou-li věci stále dobře, zřídí 
brigádu a já dostanu hvězdu.“ Jak uvidíme, George se ve své předpovědi téměř 
nezmýlil.
  Ovšem první věc, kterou musel čerstvý velitel tankové školy učinit, bylo 
dozvědět se něco o tancích. Jeho dosavadní zájem byl dost povrchní a znalosti 
zcela nedostačující. V�den Pattonova oficiálního jmenování velitelem školy proto
Američané požádali prostřednictvím náčelníka francouzské vojenské mise, aby bylo
kapitánu Georgi S. Pattonovi juniorovi a nadporučíku Elginu Brainovi umožněno 
navštívit francouzské výcvikové středisko pro lehké tanky a poté továrnu 
Renault. Francouzi vyhověli a 19. listopadu Patton přijel na čtrnáctidenní kurz 
do výcvikového střediska v�Chamlieu v�Compi?gneském lese, severovýchodně od 
Paříže. Tam měl poprvé možnost řídit tank a střílet z�jeho děla; vyjádřil se 
pak, že pro toho, kdo jezdil s�autem, to není nijak obtížné, uvnitř je celkem 
pohodlí až na to, že tam není nic vidět a je tam rámus. S�francouzskými 
důstojníky diskutoval o taktice, pobýval v�opravářských dílnách, sledoval výcvik
francouzských tankistů, překládal různé instruktážní příručky a samotné tanky 
prohlížel tak pozorně, že zodpovědět některé z jeho technických dotazů dokázali 
až přivolaní odborníci. Po týdnu se k�němu připojil nadporučík Braine a za další
týden společně odjeli do Renaultovy továrny v�Boulogne-Billancourtu u Paříže, 
která vyráběla lehké tanky typu FT 17.
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  Osmadvacetiletého Elgina Braina, předtím sloužícího u dělostřelectva 1. pěší 
divize, si Patton rychle oblíbil a pojal k�němu naprostou důvěru. Současně 
oceňoval i jeho odbornou zdatnost, neboť i když zatím Braine prakticky nepřišel 
s�tanky do styku, jako školený technik, rozumějící motorům, výkresům a dalším 
technickým záležitostem, byl v�této fázi budování amerických tankových sil pro 
Pattona ideálním spolupracovníkem. Oba Američané se věnovali svému poslání a 
studiu všech otázek souvisejících s�výrobou a využitím obrněných vozidel s 
takovým zápalem, že když Renaultovy závody opouštěli, navrhli u lehkých tanků 
čtyři konstrukční změny, které Francouzi nakonec přijali. Šlo o samočinný 
startér; o úpravu palivové nádrže mající za cíl zmenšit nebezpečí úniku paliva, 
bude-li zasažena nepřátelskou palbou; o vyměnitelnou čelní desku tanku, aby bylo
možno užít jak 37mm dělo, tak kulomet, a nakonec o instalaci přepážky, která by 
oddělila osádku od motoru a chránila ji v�případě, že motor zachvátí požár.
  
  Zatímco Patton pobýval v�Chamlieu, pět pěších divizí britské 3. armády 
zahájilo u města Cambrai v�severní Francii ofenzivu s�cílem obsadit řadu vesnic 
chráněných takzvanou Hindenburgovou? linií, což byla impozantní soustava 
německých obranných postavení dosud odolávající všem pokusům spojeneckých vojsk 
o její prolomení. Ofenzivy se měl účastnit i celý britský tankový sbor, tvořený 
třemi brigádami, přičemž každá měla tři prapory, celkem přes tři sta tanků. Ani 
veliteli sboru brigádnímu generálu Hughovi Jamiesonovi Ellesovi se však 
nepodařilo přesvědčit nadřízené, že tanky je třeba užít jako kompaktní údernou 
pěst; místo toho byly rozptýleny po celé délce fronty, a co bylo nejhorší, 
nebyla vytvořena žádná záloha. Vlivní pěchotní velitelé proti nebezpečnému plánu
rozdrobení tankových sil nic nenamítali, naopak, každý chtěl mít co největší 
tankovou podporu právě pro svou jednotku. Ale jak se vyjádřil plukovník J. F. C.
Fuller, tehdy náčelník Ellesova štábu a později uznávaný teoretik tankové války,
nevytvořit zálohy je jako „hrát karty bez peněz – byl to vyložený hazard“. 
Nicméně za úsvitu 20. listopadu se daly tanky do pohybu. V�jednom z�nich, 
nazvaném „Hilda“, se útoku osobně účastnil generál Elles. Velitel tankové 
jednotky postupující ve třetím sledu kapitán D. E. Hickey později napsal, že 
před sebou viděl generála „s hlavou a rameny vysunutými z�vrchního průlezu 
,Hildy‘, mávajícího vlajkou a vedoucího útočnou operaci“.
  Útok britských tanků na postavení německé 2. armády zpočátku probíhal velmi 
dobře. Když pronikly drátěnými překážkami, nepřítel propadl panice a snadnost, 
s�jakou prolomily na desetikilometrové frontě Hindenburgovu linii až do hloubky 
osmi kilometrů, dočasně uvedla celou obranu ve zmatek – kromě jednoho místa 
nedaleko Flesqui?res, kde se německému dělostřelectvu podařilo vyřadit jisté 
množství tanků poté, co se ocitly osamoceny příliš daleko před podpůrnými 
pěchotními jednotkami. Proniknout průlomem měly dvě jednotky jezdectva, ty ale 
dorazily pozdě a zálohy pěchoty byly na pokračování v�útoku příliš slabé. 
Tankový sbor neměl, jak bylo řečeno, žádné zálohy, a když útok uvázl a změnil se
v normální bitvu, byly tanky postupně vyřazovány jak mechanickými závadami, tak 
dělostřelectvem nepřítele. Nakonec se situace stabilizovala a zbylé tanky bylo 
možno stáhnout. Ale již 30. listopadu Němci zahájili protiútok. Po třech dnech 
britskému vrchnímu veliteli maršálu Haigovi nezbylo než nařídit svým vojskům 
částečný ústup téměř na celé linii jejich fronty. Jeden německý důstojník 
napsal: „Kdyby vrchní velení anglické armády plně využilo své příležitosti, 
nešlo by průlomu v�onom regionu zabránit. Útok byl naprostým překvapením… Nebýt 
tanků, tak by nebylo možné překonat vynikajícím způsobem vybudovaná nedobytná 
postavení…“?
  V�každém případě se tankisté brigádního generála Ellese osvědčili nad všechno 
očekávání, což přiznal i sám Haig, který do hlášení uvedl, že „vysoká kvalita 
tanků se při ofenzivě potvrdila přesvědčivým způsobem“. A velitel 3. britské 
armády generál J. H. G. Byng v�dopise Ellesovi napsal: „Nikdo nám tak nepomohl, 
nikdo nás tak nepodpořil a při našem projektu tak zásadně neposílil jako Vy a 
Váš štáb.“ I když byla nakonec velká příležitost promarněna, zůstává 
skutečností, že během šesti hodin od zahájení ofenzivy britské tanky zdolaly tři
obranné linie, pronikly postaveními dvou nepřátelských divizí místy až do 
hloubky deseti kilometrů a zajaly osm tisíc německých vojáků. Ovládly přitom 
větší území než stotisícová 5. armáda generála Huberta Gougha během třetí bitvy 
u Ypres v�červenci roku 1917, poznamenané velkými ztrátami. Problém ovšem byl 
v�tom, že britské vrchní velení nebylo připraveno na průnik tak velkého rozsahu,
a zatímco stále větší počet tanků byl vyřazován především mechanickými závadami,
pěchota nedokázala převzít iniciativu. To Němcům umožnilo přisunout posily a 
prolomenou linii obnovit.
  Teprve tyto zkušenosti ukázaly, jak je nezbytné vypracovat vhodnou taktiku pro
operace tankových jednotek a pro jejich spolupráci s�ostatními druhy vojsk. 
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V�každém případě však ofenziva u Cambrai prokázala, že tanky jsou zbraní 
s�obrovským potenciálem a při správném použití mohou v�moderní válce sehrát 
klíčovou úlohu. Mezi prvními, kdo to pochopili, byl na britské straně plukovník 
J. F. C. Fuller a na americké straně kapitán George S. Patton. Dvacátého šestého
listopadu George napsal Beatrici: „Od britského úspěchu u Cambrai spousta lidí 
náhle zjistila, že vždy měli v�tanky důvěru a teď by jim rádi veleli. Ale 
naštěstí jsem je o nějaké čtyři dny předešel.“
  
  Po ukončení studijního pobytu ve francouzských výcvikových a výrobních 
zařízeních Patton s Brainovou pomocí sepsal pro prozatímního velitele tankového 
sboru expedičních sil plukovníka Eltingea osmapadesátistránkové memorandum 
pojednávající o lehkých tancích. Bylo z�něj zřejmé, že dokázal za krátkou dobu 
načerpat o nové zbrani neuvěřitelné množství informací, a ty teď předkládal se 
svou obvyklou důkladností, přehledně a srozumitelně. Detailně popsal mechaniku 
tanku a její funkce, doporučil organizaci tankové čety, roty a praporu, popsal 
strukturu britských a francouzských tankových sil a jednotlivé typy jimi 
užívaných vozidel, zmapoval a zhodnotil jejich dosavadní účast v�bojových 
operacích včetně užité taktiky a upozorňoval na pochybení a jejich následky. 
Přitom nic neuniklo jeho pozornosti: například v�dubnu 1917 při�jedné útočné 
akci skupina osmi francouzských tanků sice dosáhla stanoveného cíle, ale vzápětí
jediné německé dělo šest z�nich zničilo a úspěšně probíhající operace se 
zastavila – a Patton hned hledá a nachází řešení: tanky mají být vybaveny i 
kouřovou municí, aby v�případě potřeby dokázaly nepřátelské dělostřelce na 
nezbytnou dobu oslepit.
  V�závěrečné části memoranda Patton uvedl svoje představy o tom, jak by 
americká armáda mohla v�co nejkratší době vyškolit dostatek mužů schopných 
obsluhovat tanky. Základní metodou mělo být zřízení škol specializovaných na 
těžké a lehké tanky a kandidáti pro intenzivní čtyřtýdenní kurz by měli být 
vybíráni z�vojáků se�zkušenostmi s�řízením aut a motocyklů. Vezmeme-li v�úvahu, 
že autor memoranda, které mělo vynikající úroveň, nevěděl před pouhým měsícem o 
tancích téměř nic, byla jeho práce obdivuhodná. O mnoho let později, když Patton
pořádal svůj archiv, na kopii memoranda poznamenal: „Tento dokument byl a je 
základním kamenem tankového sboru armády Spojených států. Myslím, že je to 
nejlepší technický materiál, jaký jsem kdy sepsal. GSP Jr.“ I když skromnost 
nikdy nepatřila mezi Pattonovy charakteristické vlastnosti, tentokrát 
nepřeháněl.
  V�den, kdy Patton svoje memorandum dokončil, se dozvěděl, že příjemcem nebude 
plukovník Eltinge, ale jeho nástupce plukovník Samuel D. Rockenbach, kavalerista
a absolvent Virginského vojenského učiliště v roce 1889. Rockenbachovi připadl 
úkol vytvořit tankový sbor expedičních sil, a jak později vzpomínal, při 
předávání kanceláře otevřel Eltinge psací stůl, vyndal jednu složku papírů a 
pravil: „Tady je všechno, co víme o tancích.“ Plukovník Rockenbach, o šestnáct 
let starší než Patton, bojoval na Kubě ve španělsko-americké válce, na 
Filipínách velel sboru filipínských průzkumníků a sloužil i na mexické hranici. 
Nebyl to velký myslitel a inovátor, byl to flegmatický, trochu důležitě se 
tvářící muž, známý svou tvrdošíjností a minimálním smyslem pro humor; současně 
ale byl všeobecně respektován pro pracovitost, čestnost a zásadovost. Lze říct, 
že nemohlo být povahově odlišnější dvojice než Patton a Rockenbach, ale jak se 
ukázalo, nebyla to pro�jejich spolupráci nevýhoda, spíše naopak: Rockenbach 
přinášel zkušenosti a vyzrálost ostříleného vojáka a byl přirozenou protiváhou 
Pattonova mnohdy až přehnaného nadšení a tvořivosti. Na konci ledna 1918 Patton 
sděloval Beatrici: „Plukovník R. je nejtvrdohlavější chlápek, s�jakým jsem kdy 
pracoval. Jakmile cokoliv navrhneš, je proti tomu, ale po hodinách dohadování 
obrátí a sám navrhne totéž. Takže nakonec prosadím své, ale za cenu, že už téměř
ztrácím dech. Nicméně je to pro mne dobré cvičení v�sebeovládání. Na konci každé
naší debaty jsem úplně na dně a myslím, že on také.“
  Oba muže do určité míry spojovala jejich příslušnost ke společenství 
absolventů Virginského učiliště a kavaleristické kořeny. Kromě toho oba cítili, 
že tanky jsou jejich velkou příležitostí a že úspěch na tomto poli může mít 
přímý vliv na jejich další kariéru. Proto, i když se nikdy nestali blízkými 
přáteli, dokázali spolupracovat jak v�zájmu armády Spojených států, tak i svých 
vlastních ambicí. Zatímco plukovník Rockenbach měl především na starosti 
organizační, administrativní, personální a zásobovací záležitosti celého 
tankového sboru?, Patton vedl výcvik sekce lehkých tanků (obdobně jako v�Anglii 
velitel sekce těžkých tanků) a doufal, že je povede i do boje. V�Rockenbachově 
přítomnosti se však nikdy necítil zcela uvolněně a dlouho mu nedůvěřoval. Je ale
pravda, že spolu vycházeli dobře, a mnohé svědčí o tom, že Rockenbach si Pattona
vážil a nejednou jej i obdivoval.
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  Škola pro výcvik obsluhy lehkých tanků u�Langres měla zahájit činnost 15. 
prosince 1917. Přes všechnu dosud vykonanou práci i velké naděje, které s novým 
posláním spojoval, pociťoval Patton napětí a nejistotu. Trápila jej nejen 
přirozená obava z�výpravy do zcela neznámých vod, ale působila i vždy přítomná 
dyslexie. V�dopise odeslaném den před odjezdem do Langres se Beatrici svěřuje: 
„Zítra mne čeká nový začátek. Moje sebedůvěra je neobvykle nízká. Dlouho jsem 
byl malým, ale důležitým kolečkem stroje… je obtížné vystoupit a být zcela 
odkázán jen sám na sebe… Začínat školu šermu byl podobný zážitek, ale daleko 
menšího významu a také jsem měl vzor, kterým jsem se tehdy mohl řídit. Zde bude 
všechno nové, vše bude třeba vymyslet a uskutečnit. Nejvíc mne povzbuzuje, že 
jak generál Harbord, tak plukovník Eltinge a plukovník Malone (zástupce brig. 
generála McAndrewa, velitele škol expedičních sil – M. H.) jsou přesvědčeni, že 
se mi to podaří. Přál bych si, abych byl taky tak optimistický. Jsem si jist, že
to dokážu, ale v�tomto okamžiku ještě nevím jak. Budu se�muset zlepšit, hodně 
zlepšit. Ale podaří se mi to. Je to moje šance. Když neuspěji, bude to jen moje 
chyba.“ *((Blumenson: The Patton Papers 1885–1940, str. 458.))
  V�romantickém, hradbami obehnaném městě Langres, založeném římským císařem 
Markem Aureliem, se Patton s�nadporučíkem Brainem dočasně nastěhovali do starého
zámeckého hotelu, v�němž si pronajali první patro. Brzy se však dozvěděli, že 
nikdo zámek nepoužil jako hotel nejméně 300 let. Jeho majitelka hraběnka d’Aulan
dávala přednost životu v�Paříži, a když se Patton zajímal o její rodinu, 
dozvěděl se od realitního agenta, že hrabě zemřel jako hrdina ve válce. S 
předpokládem, že šlo o současnou válku, se Patton otázal, v které bitvě, a 
dostalo se mu odpovědi, že to bylo před 800 lety, za druhé křížové výpravy. 
V�zámku nebyla ani elektřina, ani plyn, svítit se muselo petrolejovými lampami a
topit se dalo jen v�mramorem obložených krbech. O topení, vaření a úklid se 
starala stará žena se dvěma dcerami, a když si Patton stěžoval na zimu, jedna 
z�dcer mu nabídla, že jej bude v�noci zahřívat. Odmítl a řekl, že postačí, když 
přidá několik polen do krbu – tak to alespoň vylíčil Beatrici v�dopise z 19. 
prosince. Krátce po nastěhování se Pattonovi zdálo, že slyší hlasy ženy a muže 
snažícího se ji utěšit. Když se zeptal realitního agenta, kdo ještě v�zámku 
bydlí, Francouz vyděšeně zvolal: „Ale plukovníku, to není možné! V�Langres není 
jediný člověk, který by vešel do horního patra!“ Pak Pattonovi vyprávěl, že když
hrabě d’Aulan přijel z�křížové výpravy, nalezl svoji ženu v�posteli s�pážetem. 
Oba nechal zazdít v�místnosti v�horním patře a odebral se zpět do války, z�níž 
se už nevrátil.
  V�bezútěšné a deprimující zimě začali Patton s�Brainem s�přípravou tankové 
školy. Ve�vesnici Bourg, asi osm kilometrů jižně od Langres, u lesa s�poetickým 
názvem Les lásky (Bois d’Amour) pro ni našli vhodné místo. Jeho předností byl 
dostatečný prostor pro cvičiště, dvě dobré přístupové cesty a železniční 
zastávka. Rockenbach výběr schválil. Ale hned se objevil první problém: získat 
povolení k�užívání vyhlédnutých pozemků. Francouzi to zdržovali, vykrucovali se 
a nakonec úplně zamítli. Rozezlený Patton po neplodných dohadech ztratil 
trpělivost a navštívil příslušného francouzského velitele. Zkoprnělému 
plukovníkovi oznámil, že důvod, proč válka tak dlouho trvá, je ten, že 
důstojníci, jako je on, se příliš bojí civilistů. Beatrici 10. ledna 1918 
napsal: „Moc se mu to nelíbilo. A řekl, že i když pozemky dostanu, nebudu na 
nich moct střílet. Já jsem řekl, že když ty pozemky dostanu, hodlám střílet, ať 
se to Francouzům líbí, nebo ne. To jím strašně otřáslo…“ Nakonec s�pomocí 
plukovníka Rockenbacha, který intervenoval na nejvyšších místech, pozemky pro 
armádní tankovou školu a jejího ředitele G. S. Pattona byly uvolněny. Patton 
s�nadporučíkem Brainem mezitím vypracovali požadavky na vybavení tankového 
praporu, kromě tanků žádali nákladní a osobní auta, motocykly, zařízení dílen, 
náhradní díly. Seznam měl 24 stran, a jak si Patton postěžoval, musel uvést 
každý kus gumové hadice a šroub s�maticí.
  
  První skupina vojáků a důstojníků uvolněných pro tankovou školu pobřežním 
dělostřelectvem přišla do Bourgu počátkem ledna. 23. ledna byl Patton povýšen na
majora. Nehodlal si dělat starosti s�protokolem, a i když ještě nebyl formálně 
vyrozuměn, hned, jak se to dozvěděl, si připjal na nárameníky zlaté majorské 
dubové listy. Beatrici napsal: „Trochu jsem se cítil jako zloděj, ale příliš si 
to neberu, protože kolem je tolik majorů pocházejících z různých milicí, že 
člověk musí mít listy k udržení sebeúcty.“
  Po vyřešení otázky pozemků a budov se stalo hlavním problémem získání tanků k 
zahájení praktického výcviku. Podle informace, kterou štáb expedičních sil 
obdržel z�ministerstva války, mělo v�dubnu do Francie dorazit 100 lehkých tanků 
renault�vyrobených v Americe, dalších 300 v�květnu a potom každý měsíc 600 
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tanků. 31. ledna odjel nadporučík Braine do Spojených států se speciálním 
Rockenbachovým zmocněním. Měl dohlédnout na výrobu tanků a kromě mnoha dalších 
úkolů i na výrobu těžkých tahačů a přívěsů, na nichž by bylo možno tanky 
přepravovat. V�den Brainova odjezdu si Patton poznamenal do deníku: „Bylo mi 
velmi líto, když jsem ho viděl odjíždět. Je to nejspolehlivější člověk, jakého 
jsem kdy poznal, a má inteligenci a zdravý rozum.“ Nedalo se ale jen čekat, až 
dostanou tanky z�Ameriky; Rockenbach proto poslal Pattona do Paříže, aby se 
pokusil nějaké vymámit z�Francouzů, kteří zatím v�tomto směru nebyli moc ochotni
spolupracovat. Po dvou dnech jednání, kdy využil jak svého šarmu, tak už velmi 
dobré znalosti francouzštiny, získal George příslib, že několik tanků bude jeho 
škole přiděleno v březnu.
  Když v polovině února dorazilo do Bourgu od 41. doplňovací divize 200 mužů, 
byl Patton schopen zformovat první dvě roty budoucího 1. tankového praporu. 
Pochvaloval si, že jsou to velmi kvalitní vojáci, více než dvacet jich 
absolvovalo významné americké univerzity a čtyřicet mělo vlastní auta, někteří i
luxusní značku Pierce-Arrows! Současně obdržel kopii rozkazu číslo 2 velitele 
tankového sboru expedičních sil, kterým jej plukovník Rockenbach oficiálně 
jmenoval velitelem 1. střediska lehkých tanků. Od té chvíle tedy Patton zastával
dvě funkce: jednak velel bojovým jednotkám (zatím dvěma rotám), jednak byl 
ředitelem armádní tankové školy. Krátce nato Rockenbach oznámil, že do května 
hodlá pod Pattonovým velením zřídit dva tankové prapory, celkem o 1 400 mužích, 
a proto jej navrhuje na další povýšení, tentokrát do hodnosti podplukovníka. 
  V�areálu výcvikového střediska v Bourgu se staré hospodářské budovy 
přeměňovaly na�ubytovny, učebny, kanceláře, dílny a sociální zařízení a stavěly 
se i nové objekty a přístřešky pro vozidla. Zatímco netrpělivě čekal na první 
dodávku tanků, zahájil Patton intenzivní výcvik. Probíhal každý den kromě 
neděle, která byla vyhrazena inspekcím, a zahrnoval řadu vojenských disciplín, 
jako střelbu z�ručních zbraní včetně kulometů, čtení map a leteckých fotografií,
maskování, průzkum a ochranu před plynovým útokem. Na vyřazeném nákladním autě 
se vojáci pod vedením dvou poručíků odborníků seznamovali s�taji benzinového 
motoru, s�jeho ošetřováním a opravami.
  Výcvik zahrnoval i činnosti přímo související s použitím tanků v�poli, jako 
předávání rozkazů vizuálními a zvukovými signály a také dorozumívání osádek 
uvnitř vozidel. Vzhledem k�velkému hluku a tmě nemohl střelec (a současně i 
velitel tanku) stojící ve věži komunikovat se sedícím řidičem jinak než 
prostřednictvím doteků: chtěl-li střelec, který měl podstatně lepší výhled, aby 
řidič změnil směr, stiskl pravé nebo levé rameno řidiče, a tank se obracel 
určeným směrem po dobu stisku, opakované poklepy na řidičův zátylek znamenaly, 
že má zrychlit; položení ruky na řidičovu hlavu bylo signálem k�zastavení; pokyn
k�rozjezdu byl stejný jako pro zvýšení rychlosti; couvání střelec signalizoval 
stejně jako pokyn k�zastavení – položením ruky na řidičovu hlavu, ale s�několika
poklepy. Tolik pravila oficiální instrukce. V�praxi ale bylo pro střelce 
stojícího v�otřásajícím se a hřmotícím tanku nad řidičem daleko jednodušší 
užívat k�signalizaci nohou než rukou. Protože si nikdo nikdy nestěžoval, staly 
se akceptovanou metodou řízení tanku mnohdy citelné údery; kdyby byly uštědřeny 
nadřízeným podřízenému za normální situace, nepochybně by přivedly pachatele 
před válečný soud. Z�pohledu supertechniky užívané v�soudobých tancích se můžeme
nad popisem dorozumívání osádky obrněného vozidla v�roce 1918 útrpně usmát, ale 
nezapomínejme, že tanky tehdy představovaly revoluční novinku, která se na 
bojišti objevila poprvé teprve před půldruhým rokem. Američané je zatím 
nepoužili vůbec, zkušenosti byly minimální a interkomy, mikrofony v�přilbách a 
podobná zařízení si nikdo ještě neuměl ani představit, natož aby je někdo 
dokázal vyrobit.
  Stejnou pozornost jako odbornému výcviku věnoval Patton i upevňování kázně 
svých vojáků. Opakovaně zdůrazňoval, že nedostatek disciplíny znamená ve válce 
smrt nebo porážku, která je ještě horší než smrt. Důvod, proč Němci tak dlouho 
odolávají zbraním poloviny světa, vysvětloval jednoduše – jsou ukáznění. 
Důstojníkům při každé příležitosti připomínal, že bez kázně není vojákovi 
statečnost k�ničemu, jen zbytečně zemře. Stejně jednoznačně hovořil i o pocitu 
povinnosti, který sice lze jen těžko definovat, neboť se skládá ze spousty 
drobností, ale principiálně spočívá v�plnění i těch sebemenších úkolů 
s�absolutní pečlivostí a pokaždé lépe než předtím. Nestačí splnit úkol tak, že 
to projde, to je snadné a bezcenné. Na instruktáži důstojníků řekl: „Pokud se 
nesnažíte vydat ze sebe všechno, přijde jednou den, kdy se unavení a hladoví 
zastavíte kousek od místa, kterého jste měli dosáhnout. Tím zastavením přivedete
vniveč veškeré předchozí úsilí a tisíce obětovaných životů.“ Jeden tehdejší 
poddůstojník vzpomínal, jak Patton promlouval ke studentům armádní tankové 
školy: „Proč si, vy čubčí synové, myslíte, že námořní pěšáci jsou tvrdí? Jen 
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počkejte, až budu hotov s�vámi! Tvrdost šetří životy!“ Svoje názory týkající se 
kázně a plnění povinností, které měl poprvé možnost jako samostatně velící 
důstojník uplatnit v�praxi v�Bourgu, Patton shrnul o patnáct let později: 
„Tajemství není v�nových zbraních, bez ohledu na to, jak jsou užitečné, ať je to
tomahavk nebo tank. Války jsou sice vybojovávány zbraněmi, ale vyhrávány muži. A
vítězství závisí na morálce těch, kdo jsou vedeni, i těch, kdo vedou.“ 
  
  Po dlouhé nemoci zemřel 14. března 1918 ve věku devadesáti šesti let Beatricin
otec Frederick Ayer. O smutné události George vyrozuměla paní Ellen Ayerová. 
George okamžitě jí i Beatrici poslal soustrastný telegram a vzápětí napsal 
Beatrici obsáhlý dopis, v němž se vyznal ze své lítosti nad skonem starého pána,
k�němuž vždy cítil velký obdiv, respekt a vděčnost. Uplynulo čtrnáct dnů a 
Ayerovu rodinu postihla druhá tragédie. Beatrice Georgeovi telegrafovala, že 
zemřela i její matka. Pětašedesátiletá Ellen Ayerová se sice netěšila zvlášť 
pevnému zdraví, ale celá rodina se shodla, že bezprostřední příčinou její smrti 
byl zármutek nad odchodem manžela. George znovu usedl a napsal další dopis plný 
citu a pochopení. Oba listy patřily mezi řadu jednoznačných svědectví toho, že 
zdánlivě tvrdý, nekompromisní a sveřepě se tvářící voják, s�oblibou užívající 
hrubé výrazy, byl ve skutečnosti citlivým mužem, kterému maska supermana 
sloužila jako obrana proti nevlídnému světu a zastírala nejistotu, pochybnosti a
napětí dyslektika. Přestože se dokázal obdivuhodným způsobem s�řadou zřejmých 
příznaků tohoto postižení vypořádat, hluboko v�jeho podvědomí byly tyto temné 
síly usazeny natrvalo a Patton s�nimi musel neustále svádět vyčerpávající boj.
  
  23. března 1918 dorazil do Langres vlak přivážející prvních deset lehkých 
tanků. Jakmile se to Patton dozvěděl, požádal, aby byly vagony přesunuty 
na�zastávku u lesa Bois d’Amour, co nejblíže�výcvikovému táboru. Okamžitě tam 
také vyslal pracovní čety k postavení provizorní vykládací rampy. Protože byl 
jediný, kdo už někdy řídil tank, svezl po nalití vody do chladičů a benzinu do 
nádrží všech deset tanků z�vagonových plošin na pevnou zemi. Na louce zalité 
měsíčním světlem potom devět mužů, kteří nejlépe zvládli výuku se starým 
nákladním autem, dostalo základní instruktáž, jak v�obrněnci řadit rychlosti a 
manipulovat s řídicími pákami. Pak byly klikami natočeny motory a kolona se 
vydala k�lesu vzdálenému dva kilometry. Novopečení řidiči zvládli cestu bez 
nehody a v�půl jedné ráno 24. března bylo již všech deset tanků ukryto na okraji
Lesa lásky.
  1. dubna Patton navštívil v�Chaumontu zubaře a pak byl pozván generálem 
Pershingem na večeři. Když vešel do jídelny, náčelník štábu brigádní generál 
Harbord na něj zavolal: „Ahoj, plukovníku!“? Za chvíli přišel generální adjutant
brigádní generál Alvord a potvrdil, že George Patton junior z�tankového sboru 
armády Spojených států, byl podle depeše z�ministerstva války povýšen do 
hodnosti podplukovníka, což bude velitelstvím expedičních sil oficiálně oznámeno
během dvou dnů. Patton uměl v�návalech euforie projevit�až dětinskou radost. 
Prokázal to i tentokrát, když o svém povýšení hned napsal Beatrici a dopis 
končil otázkou: „Jak se cítíš coby paní plukovníková?“ 
  S prvními deseti tanky mohl Patton zahájit řádný výcvik osádek, a tak tanky 
byly v provozu každý den od šesti ráno do pěti odpoledne. Během dvaceti dnů 
dokázal 88 mužů, kteří tank nikdy předtím neviděli, vyškolit na kvalifikované 
řidiče a střelce z�těžkých kulometů a 37mm děl. V�dopise svému příteli a 
příznivci, veliteli roty z�Fort Sheridanu a nyní veliteli 165. brigády polního 
dělostřelectva v�Camp Travisu v�Texasu brigádnímu generálovi F. C. Marshallovi 
v�polovině dubna hrdě sděloval, že Britové se všemi jejich dokonalými zařízeními
na totéž potřebují sto dnů, a�jízlivě dodal, že přitom ale pijí čaj. Ve druhé 
polovině dubna Patton usoudil, že je záhodno prověřit výsledky dosavadního 
výcviku sérií manévrů, a také chtěl vyzkoušel svoje teorie o přímé podpoře 
poskytované tanky útočící pěchotě. 22. dubna proto zorganizoval polní cvičení za
účasti celého praporu pěchoty. Ke zhlédnutí simulované bitvy pozval i velitele, 
učitele a studenty Školy generálního štábu expedičních sil z�nedalekého Langres.
Aby zajistil, že všichni budou rozumět tomu, co uvidí, připravil pro každého 
z�téměř dvou set důstojníků svazek map, diagramů a základních 
technicko-taktických údajů o tancích. Cvičení bylo jednoznačným úspěchem 
navzdory tomu, že silně pršelo a byla velká zima. Jeden tank sice zapadl do 
díry, ale protože měl Patton další připravený v�záloze, akce mohla bez přerušení
pokračovat. Jediné potíže vznikly, když se několik přihlížejících důstojníků 
neudrželo na koních vyděšených dělostřeleckou palbou a skončilo v�blátě, což 
kavalerista Patton komentoval opovržlivým konstatováním: „Byli to mizerní 
jezdci.“ V�každém případě se Patton mohl pyšnit tím, že pod jeho velením se 
uskutečnily první tankové manévry v�historii armády Spojených států.
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  Jak přicházeli noví důstojníci a příslušníci mužstva, většinou dobrovolníci od
jiných zbraní, tanková škola se rozrůstala a 28. dubna už mohl Patton vytvořit 
l. prapor lehkých tanků. Třem rotám praporu veleli kapitáni Joseph Viner, 
kterého Patton znal z�Mexika, Herman a Sereno E. Brett, do té doby důstojník 
pěchoty a odborník na kulomety. Už nestačilo cvičiště v�Bourgu, a proto Patton 
požádal o další prostory v�blízkém Brennes. Současně dohodl s�Francouzi, že se 
jeho tankisté mohou zdokonalovat v�ovládání svých vozidel v�areálu francouzské 
školy pro těžké minomety, kde krátery posetá půda dokonale simulovala terén, 
s�jakým se setkají na bojišti. 
  Šest důstojníků 1. tankového praporu včetně Pattona obdrželo od plukovníka 
Rockenbacha svolení ke čtrnáctidenní návštěvě fronty. I když George věřil 
ve�svou šťastnou hvězdu, připravil se i na nejhorší a kapitánu Vinerovi, který 
jej měl po dobu nepřítomnosti zastupovat, předal obálku s poslední vůlí. 
Beatrici o tom napsal a sdělil jí, že jí připadne všechen jeho majetek – 
omlouval se, že není velký –, meč a stříbrná pistole, pouze jednoho koně 
odkazuje generálu Pershingovi, druhého koně Vinerovi a dvěma dalším důstojníkům 
sedla. 21. května Patton dorazil do zcela rozbité vesnice vzdálené od linie 
fronty asi deset kilometrů, v�níž se nacházelo velitelství francouzského 
tankového sboru. Jak bylo jeho zvykem po celou dobu odloučení, téměř každý den 
psal Beatrici dopis s�vylíčením všeho, co zažil. Popisoval, jak i řadu kilometrů
za frontou je neustále slyšet dunění děl a rachot kulometů a noční obloha je 
někdy úplně jasná. 25. května se vydal v doprovodu majora La Fevra, důstojníka, 
který měl Američany na starosti, automobilem tak blízko k�frontové linii, jak to
jen bylo možné, a pak oba pokračovali dál pěšky. Prohlédli si pozice baterií 
francouzských těžkých děl a rozmístění tanků, diskutovali o otázkách útoku i 
obrany, výhod a nevýhod terénu. 29. května Patton napsal Beatrici: „Francouzi 
jsou skutečně příjemní a dělají vše, aby nám pomohli. Jsou to také vojáci. 
Osobně je mám daleko raději než Brity, možná proto, že nepijí čaj, což je pro 
mne ta nejohavnější a nejzbytečnější činnost.“
  I v�dalších dnech Patton a ostatní američtí důstojníci navštěvovali 
francouzské tankové jednotky, z�nichž většina již měla bojové zkušenosti, a 
hovořili s�jejich veliteli. Po celou dobu také sledovali dění na�frontě. 
V�dopise z�30. května Patton Beatrici barvitě líčil další výpravu s�majorem La 
Fevrem na frontovou linii: „Přilétly dva granáty a explodovaly nanejvýš 100 
metrů od nás. Vlezl jsem do kráteru a sebral pro Tebe jeden úlomek, ještě byl 
horký.? Neměl jsem strach, pociťoval jsem jen jisté vzrušení… Major pravil, že 
bychom měli jít, jinak nějaký pes na nás začne střílet. Tak jsme k�mé úlevě 
sešli z�návrší a pokračovali k�malému lesíku, před nímž už byly zákopy. Němci 
museli být asi 200 metrů od nás, ale neviděli jsme je. Major mi ukazoval, jak 
výtečné palebné podmínky bošové v�tomto prostoru mají, ale já jsem si nemohl 
pomoct, abych nemyslel na to, že v�tuto chvíli jsme jediným vhodným cílem 
v�jejich dosahu a že vzdálenost je skutečna vražedná. Nechtěl jsem se k nim 
obrátit zády, protože by bylo nepříjemné vysvětlovat zranění v�zádech. Tak jsme 
šli napříč přes pole, na němž nás bylo jasně vidět. Zdálo se mi, že je to 
nejdelší pole na světě. Uprostřed něj se major zastavil, začal si upravovat 
kamaše a vyzývavě vystrčil na boše – přitom mne ujistil, že nás určitě sledují –
své pozadí. Abych vyjádřil stejné pohrdání nepřítelem jako on, sundal jsem 
přílbu a zapálil si doutník. Nakonec jsme se dostali za kopec. Je skutečně 
zábavné představit si plukovníka a majora, jak se prochází za jasného dne, jsou 
jedinými živými bytostmi v�dohledu a neozve se ani výstřel. Opět jsem 
nepociťoval strach – bylo to stejně vzrušující jako překážkový dostih –, ale 
opravdu bych chtěl vědět, proč sakra nestříleli.“ *((Blumenson: The Patton 
Papers 1885–1940, str. 536.))
  Po návratu z�fronty musel Patton začátkem června provést řadu organizačních 
opatření, neboť vzhledem k�vytvoření druhého tankového praporu potřeboval větší 
štáb. Náčelníkem reorganizovaného štábu jmenoval kapitána Gibbse, svým 
pobočníkem kapitána Heberta, důstojníkem pro průzkum nadporučíka Maurice K. 
Knowlese a zásobovacím důstojníkem poručíka Willa G. Robinsona. Velitelem 1. 
praporu – oficiálně přejmenovaného na 326. tankový prapor (později na 344. 
prapor) – ustanovil kapitána Josepha Vinera, jeho rotám A, B a C veleli kapitáni
Ranulf Compton, Newell P. Weed a Math L. English. 2. praporu – přejmenovanému na
327. tankový prapor (později na 345. prapor) – velel kapitán Sereno E. Brett, 
jeho rotám A, B a C kapitáni Harry H. Semmes, W. H. Williams a Courtenay 
Barnard. Poručík Baldwin byl ustanoven velitelem 301. opravářské a vyprošťovací 
roty. Patton měl v�této organizaci postavení odpovídající úrovni velitele pluku.
  
  Přestože řízení tankové školy a velení dvěma tankovým praporům znamenalo velké
pracovní zatížení, Patton a tři jeho důstojníci včetně kapitána Vinera si 
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nějakým způsobem ještě dokázali najít čas na studium na Škole generálního štábu 
expedičních sil v�Langres. Zvládnutí dvanáctitýdenního kurzu kladlo obzvlášť 
vysoké nároky na George Pattona, který se každý večer vracel do Bourgu 
dohlédnout na chod tankové školy. I když se nehodlal stát štábním důstojníkem a 
vždy si přál velet bojovému útvaru, uvědomoval si, že kurz může nejen rozšířit 
jeho znalosti vojenské vědy, ale ze zkušeností čtyř válečných let také jasně 
vyplynulo, že velitel v�moderní armádě musí být dokonale obeznámen s�komplexem 
štábní práce, musí být dobrý administrátor a organizátor. Velitel Školy 
generálního štábu brigádní generál Harry A. Smith se snažil vyškolit štábní 
důstojníky v�co nejkratším čase, a to znamenalo zbavit výuku všeho balastu, 
soustředit se na podstatné – a především tvrdě pracovat.
  Kurz, třetí od zřízení školy, byl zahájen 17. června 1918. Výuka začínala 
v�osm hodin ráno a posluchači obvykle opouštěli učebny až v�pět hodin odpoledne.
K�instruktorům patřili i major John Millikin (za druhé světové války velitel 
armádního sboru) a Pattonův starý přítel z�pobytů ve Fort Myeru a Fort Riley 
major Adna R. Chaffee. Mezi lektory byli přední britský expert v�oblasti 
vojenského letectva generál Hugh Trenchard; zásobovací důstojník Pershingova 
štábu brigádní generál George Van Horn Mosely; podplukovník George Catlett 
Marshall (za druhé světové války náčelník generálního štábu americké armády), 
major Alexander M. Patch (za 2. světové války velitel americké 7. armády) a sám 
George Patton v�roli odborníka na tankovou techniku. S válečnými zkušenostmi 
svých armád seznamovali posluchače kurzu důstojníci britské a francouzské mise. 
Na druhé straně byl mezi studenty například major Harold R. Bull (v�letech 
1944–1945 operační důstojník Eisenhowerova nejvyššího velitelství, který se 
nikdy nestal Pattonovým přítelem, naopak tito dva muži jen málokdy našli 
společnou řeč), dále Pattonův spolužák z�West Pointu major William H. Simpson 
(za druhé světové války velitel americké 4., 8. a 9. armády), absolvent West 
Pointu z�roku 1912 major John Shirley Wood (za druhé světové války velitel 
slavné 4. tankové divize), pravděpodobně nejschopnější propagátor Pattonovy 
metody agresivní tankové války, a kapitán Joseph W. Stilwell, který končil West 
Point v�roce, kdy Patton na akademii přicházel, a slávu si vydobyl za druhé 
světové války v�Číně a v�Barmě. 
  
  Když už bylo zřejmé, že tanky vyrobené v�Americe se nedostanou na evropské 
bojiště dřív než v�roce 1919, generál Pershing získal od Francouzů příslib, že 
vybaví dva Pattonovy prapory lehkými tanky renault. Prvních 15 dorazilo 18. 
června a s�25 tanky už bylo možno organizovat výcvik na úrovni rot. I když v�tu 
dobu musel Patton většinu času věnovat studiu, stačil vypracovat pro činnost 
středisek v�Bourgu a Brennes přesný výcvikový plán. Kromě neděle se cvičilo 
každý den od sedmi hodin ráno do poledne a potom odpoledne od jedné do osmnácti 
hodin. Šlo o lekce v�řízení a údržbě tanků, o střelbu z�děl, kulometů a pistolí,
sestavování a doručování hlášení, házení granátů, užívání plynových masek, 
překonávání zákopů a fyzická cvičení. Tím však pracovní den nekončil, od 19.30 
do půlnoci jednotlivé čety střídavě prováděly noční jízdy. Patton byl velmi 
spokojen a napsal: „Morálka mužů byla po celou dobu skvělá, přestože tvrdě 
pracovali šest dnů v týdnu a o nedělích se konaly inspekce. I když vedle cvičení
budovali i cesty, stavěli baráky a podobně, nikdo si nestěžoval, všichni vojáci 
a důstojníci se v�každém okamžiku snažili podat co nejlepší výkon.“ Velitel 
tankového sboru expedičních sil plukovník Rockenbach, povýšený 11. července na 
brigádního generála, ocenil začátkem srpna Pattonovu práci slovy: „Skvělé 
výsledky dosažené tímto důstojníkem v�tankové škole svědčí o jeho horlivosti, 
dobrém úsudku a inteligenci. Jeho vojáci a důstojníci jsou ukáznění a mají velmi
dobré vystupování.“ V�dalším hodnocení z�léta roku 1918 Rockenbach napsal, že 
Patton je „energický, výkonný a odvádí velmi dobrou práci navzdory malé pomoci, 
jíž se mu dostává. Je kvalifikovaný a naprosto způsobilý k�velení tankové 
brigádě.“ 
  Dopoledne ve čtvrtek 20. srpna Patton poslouchal přednášku v�učebně Školy 
generálního štábu, když mu byl doručen rozkaz: „V�doprovodu vašeho důstojníka 
pro průzkum a vybaven pro polní službu se budete okamžitě hlásit u velitele 
tankového sboru.“ Vzrušený Patton si uvědomil, že pravděpodobně nadchází ta 
netrpělivě očekávaná chvíle, kdy bude moci vést do boje první americké tankové 
jednotky, a okamžitě se vrátil do Bourgu. Svým zástupcem opět jmenoval Josepha 
Vinera, právě povýšeného do hodnosti majora, a s�nadporučíkem Mauricem H. 
Knowlesem odejel na Rockenbachovo velitelství.
  Po více než rok generál Pershing přetvářel americká expediční síly v�moderní 
akceschopnou armádu. V�srpnu roku 1918 již čítala 1 300 000 mužů a další stále 
přicházeli, v�průměru 10 000 denně. Během léta už Pershing odesílal první 
americké jednotky na frontu k�získání bojových zkušeností. 28. května 
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uskutečnila americká 1. divize,? které od 12. prosince předchozího roku velel 
generálmajor Robert Lee Bullard, první americkou ofenzivu u Cantigny, asi 90 
kilometrů severně od Paříže, přičemž odrazila sérii prudkých německých 
protiútoků. I když šlo jen o akci lokálního významu, její úspěch proti 
ostříleným a zkušeným jednotkám německé 18. armády přispěl k�pozvednutí morálky 
Spojenců. V�následujících čtrnácti dnech zastavily americká 2. a 3. divize u 
Château-Thierry na řece Marně, pouhých osmdesát kilometrů východně od Paříže, 
německou ofenzivu. Američané zatlačili Němce přes Marnu a generální intendant 
německého Velkého generálního štábu generál Erich Ludendorff 4. června ofenzivu 
odvolal. Nato americká 2. divize provedla protiútok vedený brigádou námořní 
pěchoty a šesti po sobě jdoucími výpady Němce z�jejich postavení vypudila.
  Některé události z�oněch dnů dodnes patří mezi slavné okamžiky americké 
vojenské historie. Když v�jisté chvíli situace nevyhlížela pro Spojence dobře a 
francouzský důstojník nařídil důstojníkovi americké námořní pěchoty ustoupit, 
ten odsekl: „K čertu s�ústupem! Vždyť jsme právě přišli!“ Jednu četu vedl 
seržant dělostřelectva Dan Daly, dvojnásobný nositel Medaile cti, který 
„povzbuzoval“ své vojáky stejnými slovy jako sto padesát let před ním pruský 
král a o dvacet šest let později americký důstojník na pláži Omaha v�Normandii: 
„Pojďte, mizerové! To chcete žít věčně?“ 
  Za první bitvy na Marně na konci léta roku 1914 se Němcům podařilo vytvořit ve
spojenecké linii fronty trojúhelníkovou výduť, známou jako saint-mihielský 
výběžek. Jeho západní strana začínala asi 13 kilometrů jižně od Verdunu a 
pokračovala na jih k městu Saint-Mihiel na řece Maas a tam se hranice výběžku 
obracela na severovýchod k�městu Pont-?-Mousson na řece Mosele. Západní stranu 
výběžku lemoval pás zalesněných pahorků a od něj na východ se rozkládala planina
se spoustou jezírek, mokřin a malých lesíků, kterou protékala malá říčka 
Rupt-de-Mad, vlévající se do Mosely. Trojúhelník ovládaný Němci byl klínem 
vraženým do�boku spojeneckých vojsk a představoval trvalou hrozbu Verdunu. 
Francouzi se jej pokusili obsadit v dubnu 1915, měli ztráty kolem 50 000 mrtvých
a zraněných a neuspěli. Od té doby výběžek zůstával relativně klidnou částí 
fronty, a třebaže tam docházelo k�občasným dělostřeleckým přepadům a užití 
jedovatých plynů, akcí pěchoty bylo poskrovnu.
  Když Pershing 10. srpna osobně převzal velení americké 1. armády – přičemž i 
nadále zůstával vrchním velitelem amerických expedičních sil –, dohodl po 
nemalých tahanicích s�vrchním velitelem všech spojeneckých vojsk francouzským 
maršálem Ferdinandem Fochem, že nejvhodnějším místem k�nasazení l. armády bude 
oblast západně od Verdunu, takzvaný sektor Maas-Argonne, a že začít je třeba 
likvidací saint-mihielského výběžku. Pershing však opět kategoricky odmítl, aby 
byly americké jednotky rozděleny k�podpoře francouzských operací připravovaných 
západně od Verdunu, a trval na tom, že l. armáda bude operovat samostatně a útok
zaměřený na dobytí saint-mihielského výběžku bude její první bojovou akcí.
  S�brigádním generálem Rockenbachem, jeho novým náčelníkem štábu podplukovníkem
Danielem D. Pullenem a nadporučíkem Knowlesem odjel Patton 24. srpna do 
Neufchâteau, kde byl štáb 1. armády. Tam se dozvěděl, že z�jeho 344. a 347. 
praporu byla vytvořena 304. tanková brigáda (běžně nazývaná americkou l. 
tankovou brigádou), která bude mít celkem 144 lehkých tanků renault a účastní se
připravované ofenzivy. Kromě 304. brigády budou Pattonovi podléhat dvě 
francouzské skupiny s 24 středními tanky typu Schneider pod velením majora 
Charlese M. Chanoina. Když Patton zjistil, že jeho úkolem je spolupráce s 
americkým V. armádním sborem, vypracoval plán, podle kterého bude 344. prapor, 
do jehož čela postavil kapitána Serena Bretta, podporovat pěchotu l. divize, 
útočící na západní straně výběžku, a uprostřed operačního prostoru bude 345. 
prapor kapitána Ranulfa Comptona spolu s tanky majora Chanoina pomáhat 42. pěší 
divizi (Rainbow Division ?).
  Protože převážnou část plochy saint-mihielského výběžku tvořila planina a 
nedalo se vyloučit, že v�případě dešťů se její�jílový povrch přemění ve�zcela 
neprůchodnou bažinu, Patton se rozhodl operační oblast svých tanků osobně 
prozkoumat. Večer�21. srpna odjel s�nadporučíkem Knowlesem do prostoru zatím 
obsazeného francouzskou 10. koloniální divizí, jejíž velitel byl názoru, že je 
vzhledem k�mokřinám pro tanky naprosto nevhodný, a tam terén prohlížel 
z�pozorovatelny předsunutého praporu. Nespokojen s�výsledkem požádal, zda se 
s�Knowlesem může připojit k�francouzské hlídce, která se právě vydávala do území
nikoho. Chráněna tmou se hlídka s�oběma Američany po prostřihání drátěných 
zátarasů přiblížila až na pár desítek metrů k�nepřátelským zákopům. V�jednu 
chvíli na ně němečtí vojáci dokonce pískali, považujíce je za kamarády, a jen 
díky tomu, že situace znalí Francouzi odpověděli, nikdo nevystřelil a nebezpečí 
se podařilo zažehnat. Po zkušenosti získané z�první ruky mohl Patton prohlásit, 
že terén sice není nejideálnější, půda je měkká, ale pokud se nespustí prudké 
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lijáky, tanky dokážou projet a jsou schopny proniknout i překážkami z�ostnatého 
drátu.
  30. srpna Pershing přesunul své velitelství z�Neufchâteau do Ligny-en-Barrois,
padesát kilometrů jihozápadně od Saint-Mihielu, a následující den převzal velení
celého sektoru fronty. Bylo rozhodnuto, že během ofenzivy bude velet třem 
americkým armádním sborům a několika francouzským divizím. Původně bylo zahájení
ofenzivy stanoveno na 7. září, ale ukázalo se, že shromáždit americké jednotky 
dislokované na různých místech, soustředit dělostřelectvo, vybudovat řadu 
nezbytných zařízení – a to vše v�naprostém utajení – si vyžádá víc času. Termín 
byl proto odložen na 12. září. Přípravy byly v�plném proudu a už se natahovaly 
telefonní linky a přidělovaly mapy, když se Patton 3. září dozvěděl, že došlo ke
změně a že jeho brigáda bude za útoku spolupracovat namísto V. sboru se IV. 
sborem a v�jiném prostoru, než který prozkoumával před čtrnácti dny. Okamžitě 
odjel na velitelství IV. sboru a 5. září se znovu vydal na frontu, kde tentokrát
provedl prohlídku území nikoho za denního světla. Došel ke stejnému závěru jako 
v�prvním případě: terén není nejvhodnější a navíc bude třeba přebrodit řeku 
Rupt-de-Mad, protože most přes ni Němci určitě zaminovali a v�okamžiku nebezpečí
jej zničí, avšak pokud nebude pršet, renaulty útočit mohou.
  Tanky určené pro Pattonovu brigádu začaly ve větším počtu přicházet do Bourgu 
až po 24. srpnu. Velitel francouzského tankového sboru zaslal brigádnímu 
generálovi Rockenbachovi depeši, v�níž upozorňoval, že tanky potřebují až 14 dnů
k�náležitému zajetí, a dřív by neměly být nasazeny do akce. Rockenbach dobře 
věděl, že tolik času nemá, a s�patřičnou dávkou černého humoru odpověděl, že 
„bláto poslouží jako mazadlo a budou fungovat“.? Z�obavy před zmatkem a 
komunikačními problémy Patton vymyslel originální způsob identifikace 
jednotlivých tanků. Na jejich věže nechal namalovat symboly hracích karet: 
v�každé rotě byly čtyři čety a každé četě přidělil jednu barvu (piky, srdce, 
kára a kříže) a vedle symbolu barvy byla namalována číslice od jedné do pěti 
označující jeden z�pěti tanků čety. Z�Bourgu byly potom tanky přesunovány opět 
po železnici k frontě. Patton si stěžoval, že to bylo k zbláznění, neboť po 
čtyři noci Francouzi dělali jednu chybu za druhou, posílali vlaky na nesprávná 
místa nebo je neposílali vůbec a poslední rota 345. praporu dosáhla výchozího 
postavení ve tři hodiny ráno 12. září, tedy pouhé dvě hodiny před hodinou H, a 
byla nucena bez odpočinku vyrazit do boje.
  Ve speciální instrukci vydané brigádě 8. září Patton uvedl: „Z taktického 
hlediska je současná operace snadná. Její plný úspěch zajistí tankovému sboru 
budoucnost. … Pamatujte si, že musíte pro pěchotu vytvořit průchody v�drátěných 
zátarasech a vyřadit kulometná hnízda, proto se pěchotě nevzdalujte, nikdy 
nesmíte být před ní víc než 150 metrů, ale také ji nikdy nepouštějte před sebe. 
… Žádný tank se nesmí vzdát nebo být ponechán napospas nepříteli. Když se 
ocitnete osamoceni uprostřed nepřátel, pokračujte v�palbě. Jestliže je vaše dělo
vyřazeno, užijte pistole a drťte nepřítele pásy..., i když vypoví motor a dělo 
nefunguje, nepřátelská pěchota vám nemůže ublížit, vydržte, pomoc přijde. … 
představujete první americké tanky nasazené do boje, musíte proto razit zásadu, 
že americké tanky se nevzdávají. … Pokud je jediný schopen pohybu, musí 
pokračovat. Svou přítomností zachrání životy stovek pěšáků a vyřadí mnoho Němců.
… Je to naše velká příležitost. … Ať jí tedy využijeme!“ *((Blumenson: The 
Patton Papers 1885–1940, str. 581–582.))
  Ve stejný den, kdy Patton vydal své povzbuzující prohlášení, se stalo to, čeho
se obával: spustil se déšť a pršelo téměř nepřetržitě čtyři dny. Nicméně v�jednu
hodinu ráno 12. září více než 900 děl zahájilo palbu trvající až do páté hodiny,
kdy začal útok. Ale jak později vyšlo najevo, tři dny před zahájením ofenzivy se
německé velení dozvědělo, co se chystá, a nařídilo plánovaný ústup. Když 
Spojenci vyrazili, dvě německé divize se již stahovaly. Patton sledoval začátek 
operace z�vyvýšené pozorovatelny a brzy zjistil, že přes pečlivé plánování 
vznikají vážné problémy. Přece jen nebylo dost času k�nácviku spolupráce s 
pěchotou a už po třiceti minutách postupovaly tanky majora Bretta příliš rychle 
a dostaly se daleko před pěšáky. Na pravém křídle se 345. prapor kapitána 
Comptona, který měl vést pěchotu 42. divize do útoku na dvě vesnice držené 
Němci, dostal do potíží při překonávání hlavní linie německých zákopů, které 
byly místy široké přes čtyři metry. S�náspy nasáklými vodou se zákopy staly pro 
většinu tanků nepřekonatelnou překážkou, kromě toho dva tanky už vyřadila 
nepřátelská dělostřelba. Patton se na své pozorovatelně ocitl před velkým 
dilematem: má porušit výslovný rozkaz generála Rockenbacha, aby s�ním zůstával 
v�nepřetržitém kontaktu, anebo se vydat k�německým zákopům a osobně organizovat 
postup tanků? Potíž byla v�tom, že telefonní linka končila na pozorovatelně a 
víc drátu k�jejímu prodloužení momentálně nebylo k�dispozici(!), takže pokud 
Patton pozorovatelnu opustí, ztratí s�generálem spojení.
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  V�7 hodin už to nevydržel, pobočníka nechal u telefonu a s nadporučíkem 
Knowlesem a čtyřmi posly se vydal pěšky na bojiště. Jako prvního objevil 
velitele skupiny francouzských tanků majora Chanoina, který právě dohlížel na 
opravu jednoho ze svých vozidel. Patton s�ním krátce promluvil, a sotva 
poodešel, opravovaný tank zasáhl 150mm německý granát. Celá osádka byla zabita a
odmrštěný major Chanoin ztratil vědomí; naštěstí nebyl zraněn, brzy se probral a
pokračoval ve velení. Na kraji vesnice Essey útočila v�sestavě 42. divize 84. 
brigáda, jejímž velitelem byl brigádní generál Douglas MacArthur. Svoje první 
setkání s�budoucím vrchním velitelem amerických vojsk v Pacifiku Patton vylíčil 
v�dopise otci: „Šel jsem podél palebné linie. … všichni byli v�dírách po 
granátech s�výjimkou generála, který stál na malém vršku. Přišel jsem k�němu… 
Stáli jsme a mluvili, ale ani jednoho z�nás příliš nezajímalo, co říká ten 
druhý, protože jsme mysleli na ty granáty.“ A jak napsal jeden americký autor: 
„V�tomto okamžiku první světové války by jeden dobře mířený německý granát 
vyřadil dvě významné inspirativní, ale rozporuplné osobnosti druhé světové 
války.“ Pak Patton pokračoval k�vesnici Essey.
  S�obsazením vesnice Essey souvisí jedna z�prvních legend, jichž se během 
života George Pattona juniora nashromáždilo bezpočet. Ve vesnici vedl přes říčku
Rupt-de-Mad most a MacArthur údajně souhlasil, aby se tanky, pokud most není 
připraven k demolici, pokusily vesnicí projet a pokračovaly k�další vesnici 
Pannes. Patton vzpomínal: „Šli jsme po mostě jako kočky v očekávání, že každým 
okamžikem může vyletět do vzduchu, ale k�naší velké úlevě jsme zjistili, že 
podminován není.“ Pak přejely po mostě jediné tři tanky, které byly právě 
k�dispozici, pokračovaly k�Pannes a pěchota je následovala. Pěšáci ale váhali 
vstoupit do Pannes z�obavy, že tam na ně čekají ukrytí Němci. Patton, nadporučík
Knowles a jeden z�poslů se proto vyšplhali na jeden tank a vjeli do vesnice 
sami. Až na jejím druhém konci zahlédli první německé vojáky a téměř třicet jich
zajali. Poté tanky zamířily dál na sever k�vesnici Béney. V dopise otci z�20. 
září Patton líčí další okamžiky akce: „Při výjezdu z�Pannes jsem stále seděl na 
levé straně tanku a najednou jsem uviděl, jak na druhé straně odprýskává barva, 
a uslyšel rachot kulometu. Bleskurychle jsem seskočil a vrhl se do jámy po 
granátu, zatímco tank, jehož osádka nevěděla, co se přihodilo, pokračoval dál. 
Pěchota byla asi 200 metrů vzadu a nepostupovala.
  Zůstal jsem sám a věděl jsem, že když poběžím přímo zpátky, budou to pěšáci 
považovat za útěk … nakonec mě napadlo, že se vrátím zpátky klikatě… Když jsem 
se dostal k�pěchotě, našel jsem velitele, kapitána, který však řekl, že nemůže 
pokračovat, protože jednotka po jeho pravici ještě dostatečně nepostoupila. 
Požádal jsem jej, ať vyšle k�tanku spojku s�rozkazem, aby se stáhl zpět. Řekl, 
že to ,není jeho tank‘ – a o deset minut později byl zabit. Zhluboka jsem se 
nadechl a rozběhl jsem se za tankem, protože jsem nemohl dovolit, aby sám 
postupoval proti celé vesnici. Je to podivné, ale je pravda, že jsem v�tu dobu 
vůbec necítil strach, neboť jsem měl v hlavě jedinou myšlenku: dostihnout 
ohrožený tank Nebál jsem se ani projektilů, ačkoliv jsem mohl střílející 
kulomety přímo vidět. Ale utíkal jsem jako ďábel. Když jsem se k�tanku 
přiblížil, bylo to asi 400 metrů od našich vojáků, tloukl jsem na zadní dveře 
holí. Seržant vyhlédl a zeptal se, co chci. Řekl jsem mu, aby se otočil a vrátil
se, což ho velmi zklamalo.“ Jakmile se Patton s�tankem bezpečně vrátil, hned 
začal připravovat nový útok na vesnici Béney. V�odpoledních hodinách ji 
Američané obsadili, přičemž ukořistili 4 polní děla a 16 kulometů.
  Pak šel Patton zjistit, jak je na tom na levém křídle 344. prapor majora 
Bretta. Po strastiplném pochodu našel zcela nešťastného majora a 25 tanků – 
všechny s�prázdnými nádržemi. Těžký blátivý terén a námaha vynaložená na 
překonávání početných zákopů totiž zvýšily spotřebu pohonných hmot oproti 
původnímu předpokladu na trojnásobek a kolem třetí hodiny odpolední se tanky po 
vyčerpání poslední kapky zastavily. Patton se znovu vydal na cestu, tentokrát 
téměř deset kilometrů zpátky k�linii, na které ráno útok začal a za níž se 
nacházely sklady paliva. Promoklý, zablácený a vyčerpaný měl štěstí, že jej 
napřed svezl autem štábní důstojník projíždějící kolem a potom motocyklista. 
Nakonec se dostal na stanoviště vybavené telefonem a mohl začít organizovat 
přísun pohonných hmot a také podat hlášení brigádnímu generálovi Rockenbachovi. 
V�obou případech si ale vytrpěl své. Auta přivážející palivo se jen s�obrovskými
potížemi prodírala ucpanými cestami – trvalo třicet dva hodin, než překonala 
vzdálenost čtrnácti kilometrů. Po této zkušenosti Patton navrhl, aby byl každé 
tankové rotě přidělen pásový traktor vezoucí benzin, schopný na rozdíl od 
kolových vozidel projet i těžkým terénem.
  A pokud se týkalo Rockenbacha, Patton se ocitl ve velké nemilosti – důvodem 
bylo, že navzdory výslovnému nařízení opustil své velitelské stanoviště. Podle 
Rockenbacha bylo místo velitele brigády na stanovišti, odtud měl řídit bitvu, 
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starat se o zálohy, o potřeby útočících jednotek a být neustále dosažitelný pro 
nadřízené. Tím, že byl mimo dosah, znemožnil Rockenbachovi ovlivňovat činnost 
brigády, a co bylo nejhorší, kdyby velitel armády Pershing vydal jakékoliv 
nařízení týkající se tanků, Rockenbach by nemohl operativně reagovat. Pattonovo 
„potulování“ po bojišti proto považoval za nadmíru nezodpovědné, a dokonce 
chvíli uvažoval o tom, že jej pro neukázněné chování zbaví velení. Patton ale 
přes všechnu svoji impulzivnost a výbušnost vždy dokázal rozpoznat, kdy je ve 
vážných potížích, a namísto vzdorování a přilévání oleje do ohně se uměl 
omluvit, přiznat chybu a slíbit, že příště se to už nestane. Když ještě ke všemu
po skončení operace generál Pershing Rockenbachovi blahopřál k výkonu tankového 
sboru a Rockenbachovi nezbylo, než s�tímto oceněním seznámit Pattona a jeho muže
a připojit i svoji pochvalu, rozbouřené vody se uklidnily. Po válce už 
Rockenbach dokonce vzpomínal na celou záležitost s�jistou dávku humoru. 
Vyprávěl, jak před bitvou Pattonovi výslovně zakázal účastnit se bitvy „v 
tanku“. „Patton,“ pokračoval Rockenbach, „rozkazu uposlechl, nicméně považoval 
za možné bojovat ,na tanku‘.“
  Brigádní generál Rockenbach měl samozřejmě ze svého hlediska pravdu. Ale je 
třeba přinejmenším připustit, že při prvním nasazení neostřílené tankové brigády
měla osobní přítomnost jejího velitele na bojišti pro zdar operace možná daleko 
větší význam, než kdyby zůstal na stanovišti za liniemi. Za první světové války 
byla otázka zajištění spojení mezi podřízenými a nadřízenými velitelstvími a 
mezi velitelstvími a jednotkami operujícími v�poli značně problematická. Rádiová
komunikace neexistovala, telefon fungoval jen tam, kam byly nataženy dráty, a 
řešením nebylo ani vysílání spojek. Než se kurýrovi podařilo – pokud se mu to 
vůbec podařilo – na určené místo dorazit, mohla být situace už úplně jiná. Často
se používali poštovní holubi, ale i tento způsob komunikace byl velmi 
nespolehlivý. Nicméně Patton nechtěl nechat žádnou možnost nevyužitou, proto 
nařídil, že v�každém tanku musí být v�proutěném košíku dva holubi. Bohužel 
v�omezeném prostoru pro ně nebylo jiné místo než na podlaze, a tak netrvalo 
dlouho a stojící střelec, mající v�kymácejícím se vozidle a v�bitevní vřavě 
spoustu starostí, košík i s jeho nešťastnými obyvateli rozšlápl. Major Brett, 
kterému se podařilo jednoho holuba zachránit, a dokonce jej vyslat s�depeší na 
Rockenbachovo velitelství, vyprávěl, jak pták zmatený pobytem v�kabině se po 
vypuštění usadil na nejbližším stromě a Brettovi nezbylo než z�tanku vylézt, 
najít pár klacků a házet je po něm. „Nakonec se zvedl,“ pravil Brett „a odletěl 
k�Němcům.“
  V�průběhu prvního dne ofenzivy byly ze 174 tanků 3 zničeny, 14 jich vyřadily 
vážné mechanické závady, 22 uvázlo v�děrách a zákopech a dařilo se je 
vyprošťovat jen postupně. Z osádek bylo 5 mužů zabito a 4 důstojníci a 15 mužů 
zraněno; při plném zásahu jednoho vozidla dělostřeleckým granátem sice 
dvoučlenná osádka zahynula, ale jinak během celé bitvy nebyl zraněn nikdo, kdo 
byl uvnitř vozidla. Také se neobjevil jediný případ zaváhání nebo nedostatku 
odvahy, naopak někteří z�tankistů navzdory tomu, že se ocitli v�boji poprvé, 
prokázali mimořádnou statečnost a obětavost. Když tank kapitána Semmese při 
projíždění říčkou Rupt-de-Mad náhle zapadl do prohlubně a celý se ponořil, 
kapitánovi se podařilo vylézt a plaval ke břehu. Téměř až u břehu zjistil, že 
řidič zůstal v�zatopeném vozidle. Ačkoliv na něj stříleli němečtí pěšáci 
z�blízkého zákopu, vrátil se, potopil, řidiče z�tanku vyprostil – jak pak řekl, 
neměl jinou možnost než vytáhnout ho za uši – a spolu doplavali ke břehu.
  Nadporučík Julian K. Morrison, velitel čety v�rotě A, se dostal pod palbu 
německého kulometu ukrytého v�blízkém lese. Neschopen kulomet zasáhnout dělem 
nebo na něj najet a vědom si toho, že pokud jej nezničí, postupující pěchota 
utrpí značné ztráty, Morrison opustil tank a s�pistolí v�ruce se začal k 
nepříteli plížit. I když byl přitom dvakrát zraněn, nakonec se mu podařilo 
dvoučlennou obsluhu kulometu zastřelit a zbraň ukořistit. Později Morrison 
prohlásil, že již během výcviku si plně uvědomil, že od důstojníka tankového 
sboru se očekává, že bude-li to pro splnění úkolu nezbytné, obětuje i život. 
Brzy po zahájení ofenzivy řada tanků majora Bretta uvázla, buď kvůli poruchám, 
nebo se zapletly do husté přehrady drátů chránících nepřátelské zákopy, nebo se 
zabořily do lepivého mazlavého bláta. Poté co takto dopadly první tři včetně 
jeho, Brett vystoupil a několik kilometrů šel před zbývajícími tanky, naváděl je
a varoval před nebezpečnými překážkami. To vše absolvoval pod palbou 
nepřátelských kulometů a pušek.
  Již 12. září Patton navrhl Bretta a Semmese na udělení kříže za statečnost.? 
Patton sám si 12. září vyznamenání nevysloužil, neboť jeho odvahu Rockenbach 
zhodnotil jako chování v�dané situaci nežádoucí, až trestuhodné. Zato MacArthur 
dostal za odvahu prokázanou u Essey již svou pátou Stříbrnou hvězdu, třetí 
nejvyšší americké vyznamenání za statečnost před nepřítelem.
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  Druhý den, v pátek 13. září, byla již bojová činnost 304. tankové brigády ve 
srovnání s�prvním dnem ofenzivy omezenější. Důvody byly dva: jednak Němci 
ustupovali a nekladli důraznější odpor, jednak mnoha tankům, zejména u praporu 
majora Bretta, po většinu dne stále chybělo palivo. Tankisté se sice snažili 
přečerpat je z�uvázlých nebo poškozených vozidel, ale to nestačilo. Když se 
ukázalo, že nákladní auta přivážející benzin zůstala v�zácpách na přeplněných 
cestách a zdevastovaným terénem mimo cesty projet nemohou, Patton nařídil 
naložit barely na primitivní sáně, které potom několik tanků odtáhlo k�vozidlům 
čekajícím s�prázdnými nádržemi. 14. září ráno Patton vyslal Bretta s�55 tanky 
najít nepřítele. Na první ustupující německou jednotku narazila předsunutá 
hlídka tří tanků poručíka Edwina A. McClura až ve dvě hodiny odpoledne. 
Nepřítele, který za sebou zanechal několik děl, zatlačila téměř deset kilometrů,
až téměř na samotnou Hindenburgovu linii. Pak se ale osamoceně postupující tanky
ocitly pod těžkou dělostřeleckou palbou, dva byly poškozeny a střepiny zranily 
McClura, dalšího poručíka a dva muže, právě se snažící zapřáhnout a odtáhnout 
německá děla. McClure však v�žádném případě nehodlal ochromená vozidla opustit. 
Zatímco vyslal jednoho lehce zraněného muže pro posily, jediný akceschopný tank 
vzal oba poškozené do vleku a pomalu je táhl k�vlastním liniím. Jakmile Brett 
dostal zprávu o McClurových potížích, poslal mu na pomoc dalších pět tanků a 
nakonec celá skupina dosáhla bezpečí.
  Při pozdějším hodnocení akce – první v�historii, kdy tanky útočily, aniž měly 
přímou podporu pěchoty – Patton prohlásil, že kdyby byla McClurova jednotka 
silnější, mohla proniknout hluboko do německé obrany, a proto naskytne-li se 
v�budoucnu podobná příležitost, je rozhodnut nasadit větší počet tanků a pokusit
se o průlom. To samozřejmě už bylo něco zcela jiného než představa, podle níž 
měla obrněná vozidla sloužit výlučně k podpoře útočící pěchoty. Patton dohlédl 
daleko za tento obzor a pochopil obrovské možnosti tanků jako činitele schopného
sehrát na bojišti rozhodující roli. S�trochou nadsázky tedy lze říci, že akce 
několika amerických tanků, sama o sobě jen nevýznamná epizodka v�průběhu jedné 
operace první světové války, stála u zrodu koncepce bleskové války a moderního 
pohyblivého vedení boje.
  V�devět hodin večer 14. září Patton obdržel rozkaz stáhnout své tanky 
z�bitevního pole a soustředit je v�lesíku nedaleko původních výchozích 
postavení. Bitva o sain-mihielský výběžek trvala necelých 36 hodin, ale pro 
Americké expediční síly to byla první rozsáhlejší samostatná akce a znamenala 
jednoznačný úspěch. Šestnáct amerických divizí a jedna francouzská koloniální 
divize, celkem 650 000 mužů, se střetly s�německou smíšenou armádou a během 
jednoho dne byl nepřítel vyhnán z�518 čtverečných kilometrů území, které držel 
čtyři roky. Po válce generál Pershing napsal: „…Spojenci poznali, že mají na své
straně mocnou armádu, a nepřítel konečně zjistil, že je tu někdo, s�kým musí 
počítat.“ Německý generál Max von Gallwitz, velitel vojsk čelících americkému 
útoku, konstatoval: „Během pěti let války jsem zažil spoustu věcí a dosáhl jsem 
i nemalých úspěchů, ale 12. září 1918 musím zařadit mezi svých několik černých 
dnů.“ 
  
  O útoku plánovaném v�oblasti Maas-Argonne, západně od Verdunu, brigádní 
generál Rockenbach Pattona poprvé informoval 15. září s�tím, že bude zahájen za 
deset dnů. Měl být druhou operací, ve které se americké síly měly účastnit 
spojenecké ofenzivy jako samostatné vojenské uskupení. Podle rozhodnutí vrchního
velitele spojeneckých vojsk maršála Foche měly v�prostoru mezi řekami Maas na 
východě a Suippes na západě útočit francouzská 4. armáda a americká 1. armáda. 
Hlavní nápor měl směřovat na sever s Francouzi postupujícími na levém křídle a s
Američany na křídle pravém. Pershing, který převzal velení na americkém úseku 
fronty 22. září, rozhodl o užití tří armádních sborů: na pravé straně úseku 
zaujme postavení III. sbor, uprostřed V. sbor a na levé straně I. sbor. I. sbor 
tvořily 35., 28. a 77. divize a 141 Pattonových tanků mělo na východní straně 
Argonského lesa operovat s�35. a 28. divizí.
  V�krátkém období mezi ukončením operace v�sain-mihielském výběžku a začátkem 
nového útoku bylo třeba vykonat obrovské množství práce. Na 220 000 
francouzských vojáků muselo uvolnit�prostor, do kterého se přesunou Američané. A
aby Němci nebyli předčasně varováni, měla být výměna vojsk provedena tak, aby 
doba mezi ukončením přesunu a začátkem ofenzivy byla co nejkratší. Na americké 
straně připadl úkol naplánovat přemístění více než 500 000 vojáků, 2 000 děl a 
900 000 tun munice a zásob teď už plukovníku a operačnímu důstojníkovi 1. armády
Georgi C. Marshallovi. Ale ukázalo se, že navzdory vší snaze plánovačů je přesun
celé armády z�oblasti Sain-Mihielu do nástupních prostorů vzdálených sto 
kilometrů nesmírně obtížnou operací. Vedle železnice bylo možno použít jen tři 
silnice a přitom pouze pro převoz pěchoty jedné divize bylo třeba 900 nákladních

Stránka 85



HUBÁČEK Generál Patton
aut. Téměř po celou dobu pršelo a ženisté noc co noc dřeli do úmoru při 
zpevňování rozbahněných cest obrovským množstvím štěrku, kamenů a poražených 
stromů, aby mohly projet alespoň povozy tažené koňmi. Přitom z�90 000 koní, 
které měla armáda k�dispozici, jich tisíce zahynuly vyčerpáním a zůstávaly ležet
tam, kde padly, což ještě přispívalo ke vzniku gigantické dopravní zácpy.
  1. tanková brigáda byla naštěstí většiny těchto potíží ušetřena, neboť tanky 
byly na železniční stanici Sain-Mihiel naloženy na ploché nákladní vagony, 
přepraveny do Clermont-en-Argonne a odtud už samy přejely do zalesněné oblasti 
pouhé tři kilometry severním směrem. Protože nebylo možno dostatečně rychle 
zahladit stopy tankových pásů a ve dne nad oblastí Maas-Argonne přelétaly 
německé průzkumné letouny, Patton vycítil nebezpečí a nařídil tanky ještě jednou
přemístit a tentokrát rozrytou zem hned pokrýt nalámanými větvemi. A skutečně 
netrvalo dlouho a německé dělostřelectvo začalo intenzivně ostřelovat místo, kde
se tanky původně nacházely.
  Poučen potížemi, s�nimiž se potýkal v�sain-mihielské operaci, nebyl Patton 
spokojen s�umístěním velkých skladů paliva a nechal zřídit dva vlastní menší 
sklady s téměř sto tisíci litrů benzinu ve vzdálenosti pouhých 800 metrů od 
linie fronty. Také nařídil, aby každý lehký tank vezl na zádi dva plné 
dvacetilitrové kanystry navzdory nebezpečí, že budou-li nepřátelskou palbou 
zapáleny, může vzplanout celé vozidlo – pokládal to za menší riziko, než aby se 
tanky uprostřed bitvy zastavily kvůli prázdným nádržím. Jeden tankista si 
povšiml, že u Sain-Mihielu zůstávala i vozidla postižená jen drobnými závadami –
například přetržením řemene větráku – po dlouhou dobu nepoužitelná, neboť opravy
se prováděly v�dílnách za linií fronty. Voják navrhl, aby postupující tanky 
následoval jeden tank vybavený jako pojízdná dílna, jehož osádka by prováděla 
menší opravy přímo na bojišti. Patton okamžitě rozpoznal, jak užitečný je to 
nápad, přikázal zřídit samostatnou 321. záchrannou a opravářskou rotu a myšlenku
mobilních dílen s�úspěchem uplatnil i o pětadvacet let později, za druhé světové
války. I když si Patton jako velitel tankové brigády na spolupráci s�nadřízenými
velitelstvími v�zásadě nestěžoval, nějaký problém se vždy objevil. Například 
žádné z�cisternových aut přivážejících celkem kolem půl milionu litrů pohonných 
hmot nebylo vybaveno přečerpávací pumpou. „Můžeme to nalévat tak akorát 
naběračkou,“ zněl jeho sarkastický komentář.
  Oblečen do francouzské uniformy se George Patton i tentokrát vydal na průzkum 
do území nikoho. S�uspokojením zjistil, že nepřátelské zákopy jsou zde užší a 
půda pevnější, než tomu byl u Sain-Mihielu. To ale bylo jediné pozitivní 
zjištění o terénu, v�němž měla bojovat jeho brigáda a celá americká 1. armáda. 
Před hlavní Hindenburgovou linií Němci vybudovali tři obranná pásma a ještě 
jedno za ní. Američané tedy měli před sebou téměř dvacet kilometrů hluboký 
labyrint obranných zařízení se vzájemně se podporujícími kulometnými hnízdy, 
z�nichž některá byla umístěná v�betonových bunkrech, a všechna byla chráněna 
zátarasy z�ostnatého drátu. Argonský les na levé straně operačního prostoru byl 
plný hlubokých údolí se strmými úbočími a na pravé straně tvořila 
nepřebroditelnou překážku řeka Maas. Náčelník štábu 1. armády brigádní generál 
Hugh A. Drum prohlásil: „Byl to pro obranu nejideálnější terén, jaký jsem kdy 
viděl nebo o jakém jsem kdy četl.“ Generálmajor Hunter Liggett, který měl 
v�nadcházející operaci převzít od Pershinga velení 1. armády, nazval tuto oblast
„přirozenou pevností, proti které byla virginská divočina, v�níž bojovali Grant 
a Lee, parkem“.
  Avšak nutno říci, že Spojenci měli na své straně také jednu velkou výhodu: 
čtyřicetikilometrovou linii, na které budou útočit, bránilo jen pět německých 
divizí, a protože podobně jako v oblasti Sain-Mihiel se toho tady od prvního 
roku války moc nedělo, jak Francouzi, tak Němci sem odesílali k�odpočinku a 
doplnění jednotky oslabené a vyčerpané bojem. Ze zpráv rozvědky však bylo známo,
že Němci jsou v�poměrně krátké době schopni argonskou oblast posílit dalšími až 
patnácti divizemi. Vše tedy záleželo na momentu překvapení a na využití 
počáteční převahy spojeneckých sil. Generál Pershing a jeho štáb připravili 
odvážný plán, podle kterého vyrazí v�hodinu H současně 9 amerických divizí a 
celkem 250 000 vojáků jednotek prvního sledu rychle pronikne prvními dvěma 
obrannými pásmy. Další jednotky měly dosáhnout Hindenburgovy linie vzdálené 16 
kilometrů během 24 hodin, dřív, než Němci přisunou posily.
  Francouzský vrchní velitel, maršál Henri Phillipe Pétain, se však vyjadřoval 
značně zdrženlivě. Byl toho názoru, že pokud nebude Pershingův plán korunován 
okamžitým úspěchem, Američané se pravděpodobně ocitnou ve slepé uličce a stráví 
celou zimu v�zákopech před německou třetí obrannou linií. Pershing však věřil 
v�úspěch a americký historik John Toland napsal, že „Pershing byl mezi 
spojeneckými veliteli pravděpodobně jediný, kdo se odvážil takové riziko 
podstoupit“.?
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  Z�Pattonova průzkumu vyplynulo, že v�Argonském lese tanky operovat nemohou, a 
tak jim zůstával pouze úzký pruh na pravém boku 28. divize a operační prostor 
35. divize, který ale rozdělovala na dvě části řeka Aire, takže v�případě 
potřeby bude velmi obtížné přesunovat tanky z�jedné části do druhé. Zkušenější 
major Brett měl se svým 344. praporem útok zahájit, přičemž dvě roty budou 
spolupracovat s�35. divizí a jedna rota s�28. divizí. 345. prapor kapitána 
Comptona měl Brettovy roty následovat ve vzdálenosti asi 1 500 metrů a méně 
pohyblivé, těžší schneidery majora Chanoina měly tvořit zálohu. Po prvním dnu 
ofenzivy Compton projede Brettovými pozicemi a zaujme místo v�čele útoku. Aby 
vyhověl požadavku týkajícímu se udržování spojení, Patton brigádnímu generálovi 
Rockenbachovi oznámil, že zřídí svoje stanoviště na předsunutém polním 
velitelství 35. divize, po zahájení útoku se sice bude přesunovat 
s�postupujícími tanky, ale k�udržování kontaktu bude mít k�dispozici polní 
telefony s�dostatkem telefonního drátu, dvanáct kurýrů a poštovní holuby.
  
  Tanková brigáda zaujala výchozí postavení v�noci z�25. na 26. září. Ve 2.30 
ráno 26. září zahájilo 2 800 hlavní – od 75mm polních děl po obrovská 356mm 
železniční děla – ostřelování německých pozic. Během tří hodin dělostřelecké 
přípravy Spojenci spotřebovali víc munice než obě bojující strany za čtyři roky 
americké občanské války a okna drnčela i v�domě vzdáleném 40 kilometrů, obývaném
velitelem německé skupiny armád generálem von Gallwitzem. Nedaleko Pattonova 
velitelského stanoviště pálila ze svých 75mm děl baterie D 2. praporu 129. pluku
polního dělostřelectva, jejímž velitelem byl nedávný absolvent dělostřelecké 
školy expedičních sil čtyřiatřicetiletý kapitán Harry S. Truman. O měsíc později
o tom Truman napsal své ženě Bess: „Zdálo se, jako by střílela všechna děla ve 
Francii. Ta moje se rozpálila tak, že voda z mokrých jutových pytlů, kterými 
jsme je chladili, se vařila.“
  V�5.30 ráno tisíce amerických pěšáků opustily v�husté mlze bezpečí zákopů a 
vydaly se do území nikoho. Spolu s�nimi vyrazily i tanky. Zpočátku šlo vše 
dobře, protože mlha útočníky kryla. Patton odešel ze svého improvizovaného 
velitelského stanoviště po šesté hodině. Spolu s�důstojníkem pro průzkum, teď už
kapitánem Knowlesem, se spojovacím důstojníkem a s dvanácti kurýry, z�nichž 
někteří nesli košíky s�holuby a telefony s�cívkami drátů, se vydal ve stopě 
svých tanků bojujících na východním břehu řeky Aire. Před desátou hodinou, když 
se celá skupina přiblížila k vesnici Cheppy, se mlha začala zvedat. Palba 
německých děl a kulometů zintenzivnila, nabyla na přesnosti a vznikal zmatek. 
Patton se se svými muži ukryl za náspem úzkokolejky a za chvíli se objevili 
jednotliví američtí vojáci nebo i celé skupinky přicházející od linie fronty – 
někteří v�mlze ztratili kontakt se svými jednotkami a teď je hledali, jiní 
zpanikařili a ustupovali. Bylo zřejmé, že mnoho vojáků nezkušené 35. divize si 
v�nepřehledné bitevní vřavě nedokázalo zachovat chladnou hlavu a odolat náporu 
divoké nepřátelské palby. Historik Dale E. Wilson napsal: „Splnit úkol, kterým 
byla divize pověřena první den ofenzivy, by byl problém pro veterány, a ukázalo 
se, že to bylo nad síly příslušníků národní gardy z�Kansasu a Missouri, kteří se
poprvé ocitli v�bitvě. Nadšení mohlo vojákovi vystačit jen po jistou dobu.“?
  Patton nařídil zmateným pěšákům prozatím vyčkat v�úkrytu za náspem a vydal se 
na blízké návrší obhlédnout situaci. Zjistil, že tanky roty C praporu majora 
Bretta, vedoucí útok, se zapletly do sítě německých zákopů a zbytek praporu se 
zastavil. Vše se ještě zhoršilo, když dorazil prapor kapitána Comptona 
postupující ve druhém sledu a za ním i těžké schneidery majora Chanoina. Patton 
vyslal ke stojícím tankům kapitána Knowlese s�rozkazem, aby okamžitě obnovily 
postup. Nebylo to však tak snadné, neboť jak Knowles po chvíli hlásil, při 
pokusu překročit široký a hluboký zákop v�něm jeden ze schneiderů uvázl a 
zablokoval jediné vhodné místo k�přejezdu. Aby tank uvolnila, začala sice 
francouzská osádka prokopávat okraje zákopu, ale zanechala práce a ukryla se 
poté, co nepřátelská dělostřelba zesílila – zřejmě díky německému průzkumnému 
letounu, který podával informace o hromadících se nepřátelských vozidlech. Za 
této situace se Patton rozhodl zasáhnout osobně. Sešel k�tankům roty kapitána 
Matha L. Englishe, přikázal osádkám vystoupit, chopit se lopat a krumpáčů, jimiž
byly obrněnce opatřeny, strhnout stěny zákopů a uvolnit cestu. Během práce bylo 
několik mužů zraněno palbou německých kulometů, ale nakonec mohly tanky projet. 
Po celou dobu stál Patton s�kapitánem Englishem na okraji zákopu, vystaven 
nebezpečí zásahu, organizoval vyprošťování a na žádosti, aby se ukryl, opakovaně
odpovídal: „K čertu s�nimi, do mne se trefit nemohou!“ Jakmile tanky vyrazily, 
nařídil všem kolem se potloukajícím a dezorientovaným pěšákům, aby je 
následovali, a sám vyběhl jako první v�čele asi sto padesáti mužů. Později 
vzpomínal, jak jej situace přinutila stát se velitelem pěchoty, což zatím vždy 
odmítal. Po necelých sto metrech se běžící muži dostali do tak těžké kulometné 
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palby, že se všichni, včetně Pattona, vrhli na zem a hledali úkryt.
  O pocitech zažívaných v�tomto okamžiku napsal v�roce 1927: „V Argonne jsem 
chvíli předtím, než jsem byl zraněn, cítil obrovské nutkání utéct. Třásl jsem se
strachy, ale náhle jsem si vzpomněl na své předky a zdálo se mi, že vidím, jak 
se na mne dívají z�mraků nad německými liniemi. Okamžitě jsem se uklidnil a se 
slovy: ,Je čas, aby zemřel další Patton!‘ jsem vyzval dobrovolníky, aby se mnou 
pokračovali vpřed. Vykročil jsem a vůbec jsem nepochyboval, že jdu vstříc jisté 
smrti. Šest mužů šlo se mnou, pět jich bylo zabito a já zraněn, takže jsem se 
příliš nezmýlil.“ Pattonova dcera Ruth Ellen Tottenová na základě otcova 
vyprávění popsala okamžik jeho setkání s�osudem barvitěji: „Bál se. Ruce měl 
zpocené a sucho v�ústech. Za vystupujícím sluncem byla nízká hradba mraků, a 
když se podíval nahoru, uviděl mezi nimi své předky, jak je vídal na obrazech a 
starých fotografiích. Byl tam generál Hugh Mercer, smrtelně zraněný v�bitvě u 
Princetonu, děd plukovník George Patton … prastrýc plukovník Waller Tazewell 
Patton … byly tam různé uniformy a tváře, některé se téměř ztrácely v dálce, ale
všechny měly�rodinnou podobu. Shlížely na něj neosobně, ale jako když na něj 
čekají. Věděl, co musí udělat…“?
  Mezi zmiňovanými šesti muži, kteří uposlechli výzvy, aby pokračovali dál, byl 
i Pattonův sluha, vojín první třídy Joseph T. Angelo. Nikdo jiný se k�nim 
nepřidal a nakonec Patton zůstal s�Angelem sám. Dokonce už mohli zahlédnout 
přímo před sebou palebná stanoviště nepřátelských kulometů a ke každému dalšímu 
kroku bylo třeba zoufalé odvahy. Zdálo se, že všichni Němci střílejí pouze na ně
dva, neboť zůstali úplně nechráněni. Vojenský historik Martin Blumenson je 
připodobnil k�Donu Quijotovi a Sancho Panzovi – dvojici snažící se sice 
z�ušlechtilých pohnutek, ale pošetile o nemožné; Angelo s�puškou a Patton s�holí
?? a pistolí v�pouzdru opravdu nemohli soupeřit s�německými těžkými kulomety. Je
těžké najít jednoznačné vysvětlení, proč tankový velitel podplukovník George S. 
Patton šel stále dál v ústrety nepřátelské palbě. Byla to jen tvrdohlavost? 
Nechtěl přiznat porážku a ztratit tvář před těmi, kteří se nyní ve skutečnosti 
snažili jen o to, jak dosáhnout vyvýšeniny a ukrýt se na její odvrácené straně? 
Doufal, že se k�němu nakonec přidají? Nebo jim chtěl ukázat, jak je snadné 
kráčet v�dešti střel? To nevíme, ale trvalo jen pár vteřin, než jedna německá 
střela našla cíl. Stalo se to kolem půl jedenácté dopoledne pár set metrů od 
prvních domů vesnice Cheppy.
  Patton ucítil prudký náraz do stehna, zapotácel se, snažil se udržet 
rovnováhu, ale po pár krocích upadl. Angelo jej odtáhl do malého kráteru po 
explozi granátu, roztrhl mu kalhoty a zavázal silně krvácející ránu. Nic víc se 
v�tu chvíli dělat nedalo, Němci byli ve vzdáleni pouhých čtyřicet metrů, na 
každý pohyb reagovali dávkami z�kulometů a výstřely z�pušek. Zdálo se, že to 
trvá celá věčnost, než se objevily první americké tanky. Po jejich příjezdu 
nepřátelská palba polevila. Němci se zcela evidentně nechtěli vystavovat 
ostřelování tankovými děly. Patton proto hned vyslal Angela, aby tankistům 
označil rozmístění kulometných hnízd. Zatímco tanky pokračovaly k�německé linii,
Angelo zahlédl a přivolal jednoho z�kurýrů, seržanta Schemitze. Patton 
Schemitzovi přikázal najít majora Bretta, informovat jej o jeho zranění a předat
mu rozkaz, aby okamžitě převzal velení celé brigády a také aby se do doby, než 
to bude bezpečnější, nesnažil o jeho evakuaci. Sotva se posel vzdálil, 
projíždělo nedaleko několik dalších tanků a v�jednom z�nich byl i kapitán 
Compton. Patton znovu vyslal Angela, aby osádky upozornil na postavení 
nepřítele. Chvíli nato přiběhl zdravotník od pěchoty pátrající po zraněných. 
Mohl ale jen vyměnit Pattonovi obvaz a pak se vydal hledat další muže 
potřebující jeho pomoc.
  Téměř hodinu trvalo, než se tankistům ve spolupráci s�asi stovkou pěšáků 
podařilo umlčet německé kulomety – celkem jich v�okolí zničili kolem 
pětadvaceti. Polevila i dělostřelba, Němci se snažili zastavit tanky operující 
už o mnoho set metrů dál. Pak se přibližně ve 13.30 vrátil seržant Schemitz se 
dvěma vojáky a s�nosítky. Pattona na ně položili a s�pomocí Angela jej nesli tři
kilometry do týlu, kde jej předali ambulanční službě. Při převozu do evakuační 
nemocnice Patton nařídil řidiči ambulance napřed jet na velitelství 35. divize a
tam podal hlášení o situaci na frontě. Teprve potom mohlo auto pokračovat do 
nemocnice, kde ho uspali a odoperovali. Ukázalo se, že měl obrovské štěstí. 
Střela z�pušky vnikla zepředu do levého stehna a vzadu vyšla asi pět centimetrů 
od konečníku, byl to čistý průstřel. I když střela nezasáhla žádný z�životně 
důležitých orgánů, v�dopisech Beatrici a Nitě líčil údiv operatéra, který mu 
řekl, že „nemůže pochopit, jak střela prošla, kudy prošla, a přitom jej 
doživotně neochromila … minula jak kyčelní kloub, tak sedací nerv a velkou 
tepnu“. Patton také zmínil francouzského plukovníka, který jej přišel navštívit 
a přitom pronesl potěšující řeč: „Jsem velmi rád, že jste byl jen zraněn, neboť 
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patříte mezi ty statečné muže, kteří jsou vždy zabiti. Ale na to ještě dojde.“
  Když se Patton ráno 27. září probudil, zjistil, že na postelích vedle něj leží
dva z�jeho velitelů rot – kapitáni Harry Semmes a Dean Gilfillan. Semmes utrpěl 
několik zranění včetně zásahu hlavy, když se pokoušel najít pro své tanky cestu 
močálem. Gilfillanův tank byl dvakrát zasažen, on sám byl poraněn šrapnelem a 
kulometnou střelou, to mu ale nezabránilo pokračovat v�boji, zničit dvě 
kulometná hnízda a zlikvidovat oddíl nepřátelských vojáků. Oba důstojníci byli 
později vyznamenání Kříži za statečnost. Teprve 29. září, těsně před evakuací do
týlové nemocnice, Patton telegrafoval Beatrici: „Lehce zraněn, žádné nebezpečí 
nehrozí.“ Cesta do nemocnice v�Dijonu v�provizorně upraveném vagonu, kterou 
absolvoval s�kapitánem Semessem, nebyla nic příjemného, a navíc po příjezdu 
musel Patton přetrpět týdenní karanténu pro případ, že by byl nositelem vysoce 
nakažlivého viru meningitidy. Až po přeložení na jiné oddělení se začal cítit 
lépe. Se Semessem do detailů probírali výkony svých tanků jak u Sain-Mihielu, 
tak v�Argonne, a když to počasí dovolilo, mohl Patton trávit dlouhé hodiny 
četbou v�zahradě, usazen v�kolečkovém křesle.
  Pozorně také sledoval činnost své brigády, nyní pod velením majora Bretta. 
Brett, po Pattonovi nejagresivnější z�tankových velitelů, si sice vedl skvěle, 
ale ztráty byly šokující: do 10. října bylo sedm důstojníků v�hodnosti kapitána 
zraněno, kapitán English padl a kapitán A. E. Higgins i jeho řidič byli oslepeni
a neřízený tank pokračoval v�jízdě dokud nezapadl do velkého kráteru. Padli i 
dva poručíci a patnáct jich bylo zraněno. Beatrici Patton napsal: „Ale tankový 
sbor upevnil svoji pověst jednotky, která nikdy neustupuje. Jsou to jediní 
vojáci účastnící se ofenzivy, o nichž to lze říci.“
  K�Pattonově velké nelibosti se jeho zranění hojilo jen pomalu, a třebaže ho 
lékaři ubezpečili, že neovlivní chůzi ani pohyb, byl stále netrpělivější. Již 
nějakou dobu věděl, že jej Rockenbach navrhl k�povýšení, a 18. října byl 
oficiálně vyrozuměn telegramem o udělení hodnosti plukovníka. Pak už nebyl vůbec
k�udržení. Koncem října si doslova vymohl přemístění do nemocnice v�Langres, kde
byl po pár dalších dnech převeden mezi ambulantní pacienty. To mu umožnilo 
vrátit se do Bourgu a tam se okamžitě opět ujal funkce velitele tankové školy. 
Na frontu se však zatím přece jen nemohl vrátit, a tak v�jeho zastoupení zůstal 
velitelem 1. tankové brigády až do konce války major Brett.
  
  Zatímco se George Patton léčil, stalo se to, čeho se obával opatrný maršál 
Pétain: Pershingova strategie založená na momentální převaze neuspěla 
v�okamžiku, kdy se nepodařilo zabránit Němcům v�přísunu posil, s nimiž dokonce 
zakrátko provedli několik silných protiútoků. Na tom nemohla nic změnit ani 
bojovnost a statečnost 1. tankové brigády. Už první den ofenzivy byla brigáda 
těžce postižena; večer 26. září bylo 43 z�jejích 141 tanků vyřazeno nepřítelem 
nebo nejrůznějšími závadami a o dva dny později majoru Brettovi zbývalo pouhých 
53 tanků, a to tankisté strávili celou noc vyprošťováním uvázlých a opravami 
poškozených vozidel.
  Lze říci, že první fáze velké ofenzivy v�prostoru Maas-Argonne skončila 3. 
října, kdy se počáteční rychlý postup amerických jednotek, při němž pronikly 
dvěma německými obrannými liniemi, zpomalil, když se Němcům podařilo rychle 
přisunout početné posily. Už 4. října však Pershing vyměnil několik svých 
útočných divizí za zkušenější jednotky, prošlé boji u Sain-Mihielu, a útok 
obnovil. Americká operační zóna nedovolovala rozsáhlejší manévry, neboť na levé 
straně ji svíral Argonský les a na straně pravé výšiny na obou březích řeky 
Maas, a Američané byli proto nuceni užívat převážně taktiku urputných čelních 
útoků. 1. armáda, která v�té době už měla milion mužů, přitom musela překonávat 
fanatický odpor nepřátelských jednotek, z�nichž některé, jako 1. pruská garda, 
náležely k�elitním německým útvarům. Byly zaznamenány i případy, kdy němečtí 
kulometčíci pokračovali v�boji, dokud je nerozdrtily pásy valících se tanků, a i
ve smrti svírali své zbraně. 1. tanková brigáda nastupovala 5. října do boje 
s�pouhými 30 tanky a během dne jich ztratila téměř polovinu. Když už jí zůstalo 
jen 17 bojeschopných tanků, Rockenbach rozhodl o jejím stažení. K�poslednímu 
nasazení brigády došlo 16. října; tehdy provizorní rota asi s 20 tanky pod 
velením kapitána Courtnaye Barnarda podpořila útok 42. divize. Tanky sice 
určeného cíle dosáhly, ale opět se stalo to, s�čím se setkávaly až příliš často:
pěchota s�nimi nedokázala držet krok, a proto byly nakonec nuceny ustoupit.
  12. října Pershing zformoval pod velením bývalého velitele 1. divize 
generálmajora Roberta Lee Bullarda americkou 2. armádu. Zatímco po vyčištění 
Argonského lesa v�polovině října si 1. armáda generálmajora Liggetta 
probojovávala cestu na sever, na východní břeh řeky Maas a k�Sedanu, 2. armáda 
se připravovala k ofenzivě na severovýchod, do prostoru mezi řekami Maas a 
Mosella. Nicméně francouzský ministerský předseda G. B. Clemenceau považoval 
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postup Američanů za pomalý a požadoval po Washingtonu výměnu Pershinga. Neuspěl,
jako už několikrát předtím, tentokrát i proto, že Pershinga podpořil maršál 
Foch. Foch totiž na rozdíl od Clemenceaua jednak dobře znal sílu německé obrany 
na americké frontě, jednak věděl, že Pershingovy divize tím, že ohrožují Němce 
na úseku, který je pro ně životně důležitý – jeho ztráta by rozvrátila 
zásobování německých vojsk prakticky na celé západní frontě –, vážou prakticky 
veškeré jejich zálohy.
  Na začátku listopadu nechal Pershing unavené jednotky 1. armády vystřídat 
odpočatými silami. Poté l. armáda pokračovala v ofenzivě a rychle zničila 
poslední německé obranné pozice severovýchodně a východně od města Buzancy. Pak 
následoval rychlý postup otevřenou krajinou na sever, k�Sedanu. 6. listopadu 
Američané dosáhli řeky Maas před Sedanem, přisunuli těžká děla a zahájili 
zničující palbu na železniční trať Mézi?res-Montmédy, zásobovací tepnu celé 
německé fronty. Současně vyrazila 1. pěší divize na Sedan. Její postup však byl 
vzápětí na rozkaz z�nejvyšších politických míst zastaven, aby mohly Sedan 
osvobodit francouzské jednotky, a odčinit tak pokořující porážku z�roku 1870. 1.
září toho roku vojska pruského krále Viléma I. porazila u Sedanu francouzskou 
takzvanou alsaskou armádu, jejíž zbytky se po bitvě – i s�císařem Napoleonem 
III. – stáhly do pevnosti. Aby zabránil dalším ztrátám způsobeným válkou, která 
se už jevila jako beznadějně prohraná, vyjel císař po pár hodinách s�bílou 
vlajkou vzdát se pruskému králi. Následovala kapitulace 83 000 mužů s 449 děly.
  Operace Maas-Argonne skončila až uzavřením příměří; poslední útok provedla 
Bullardova 2. armáda 10. listopadu na železniční uzel Montmédy. Němci při 
operaci ztratili 100 000 vojáků a americké ztráty přesáhly 122 000 mužů (26 277 
padlých a 95 786 zraněných). Těžce postižen byl i tankový sbor. V�dopise z�19. 
října Patton, stále oficiálně velitel l. tankové brigády, píše tetě Nannii: 
„V�brigádě mám z 834 mužů pouze 80 schopných služby. Mnozí jsou pouze zraněni 
nebo nemocni, ale někteří padli.“ Ne všichni armádní velitelé byli v�tu dobu už 
schopni plně docenit význam tanků, ale určitě o nich neměli žádné pochybnosti 
vojáci 35. pěší divize. Jeden tankový poručík vzpomínal, jak byli jeho muži 
vítáni jako zachránci, a popisoval nadšení důstojníka pěchoty, jehož jednotka se
několik hodin, až do příjezdu tanků, nemohla kvůli vražedné palbě nepřátelských 
kulometů prakticky vůbec pohnout. I velitel 35. divize brigádní generál Thomas 
Dugan a důstojníci jeho štábu hovořili o pomoci tanků s�nejvyšším uznáním. 
V�každém případě je však třeba znovu připomenout, že se o vynikající výkon 
amerických tankistů, nastupujících do boje jako úplní nováčci, nezanedbatelnou 
měrou zasloužil George Patton, který je vycvičil, svým nadšením je po celou dobu
inspiroval a vedl je v�jejich prvních bitvách.
  
  11. listopadu 1918 v 11 hodin dopoledne vstoupily v�platnost podmínky příměří 
– v�podstatě to byla německá kapitulace –, o které Němci požádali pět dnů 
předtím. Zmlkla děla a dosud nejstrašnější válka v�historii lidstva skončila. 
V�konečném vítězství Spojenců sehrály americké expediční síly nepochybně 
klíčovou roli. Rozhodující akcí sice byla maas-argonská ofenziva, ale ve stejnou
dobu bojovalo šest dalších amerických divizí v�prvních sledech útočících 
spojeneckých armád na dalších úsecích západní fronty. Bylo by nad rámec záměrů 
této knihy zabývat se zkoumáním otázky, zda Spojenci mohli zvítězit i bez 
americké pomoci; nakonec existuje dostatek odborné literatury, kde může zájemce 
hledat poučení a získá více či méně uspokojivé a přesvědčivé odpovědi. Není však
od věci připomenout, že sovětské Rusko uzavřelo 3. března 1918 v�Brestu 
Litevském se Čtyřspolkem (Německo, Rakousko-Uhersko, Turecko a Bulharsko) mír, 
což Německu uvolnilo ruce k�plnému soustředění na západní frontu. Krátce nato 
francouzský premiér Clemenceau v�předtuše obrovského německého útoku naléhal na 
Američany, aby zintenzivnili mobilizaci. „Blíží se strašlivý úder,“ prorokoval 
v�rozhovoru s�jedním americkým novinářem. „Řekněte svým Američanům, aby si 
pospíšili.“?
  
  George S. Patton junior měl v den uzavření příměří třiatřicáté narozeniny a 
lékaři mu sundali poslední obvazy. Měl všechny důvody být spokojen s�tím, co se 
mu podařilo do tohoto dne dosáhnout. Bývalý Mistr šavle se stal jedním 
z�předních amerických tankových odborníků, významně se podílel na vybudování 
prvních amerických tankových jednotek a vypracoval principy nové techniky vedení
boje. Jako stále ještě relativně mladý důstojník získal hodnost plukovníka a 
tváří v�tvář nepříteli projevil velkou statečnost, čehož důkazem bylo i jeho 
zranění. Ocenil to i generál Rockenbach, když jej navrhl na udělení Kříže za 
statečnost a v�odůvodnění uvedl, že „pod palbou povzbuzoval své muže a 
organizoval vyprošťování tanků uvázlých v�zákopech a potom řídil jejich další 
postup. Osobní účastí zajišťoval pokračování útoku, i za velkého nebezpečí 
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jednal chladnokrevně a s�přehledem a navzdory zranění pokračoval ve velení.“ 
Velitel škol expedičních sil ve stejnou dobu Pattona doporučil na�udělení 
Medaile za zásluhy?.
  Patton pevně věřil, že obdrží obě vyznamenání. Zatímco s�Medailí za zásluhy 
nebyly problémy, Rockenbach zřejmě v�návalu práce a zmatcích provázejících konec
války návrh na udělení Kříže za statečnost nedostatečně doložil a generální 
adjutant 1. armády jej podvakrát odmítl potvrdit. George byl zoufalý. Po tomto 
ocenění velmi toužil a podle jeho nejupřímnějšího přesvědčení mu náleželo – 
třeba přiznat, že si je opravdu zasloužil. A stejně jako v�mnoha jiných 
případech, ani tentokrát se nedal odradit prvním neúspěchem. Hodlal učinit vše 
pro to, aby napravil nespravedlnost, dřív než bude příliš pozdě. Povzbuzen 
rozhovorem se svým starým přítelem brigádním generálem LeRoyem Eltingem 
přesvědčil Rockenbacha, aby předložil návrh znovu a s�lepší dokumentací, 
obsahující podrobná vyjádření jedenácti očitých svědků. Generál mu vyhověl a 4. 
prosince se Patton dozvěděl, že tentokrát uspěl. 17. prosince byl spolu s 
dalšími 16 důstojníky a 7 příslušníky mužstva na shromáždění celé 1. tankové 
brigády a tankové školy v�Bourgu slavnostně dekorován. V�naprostém tichu a 
strnulém pozoru vyslechlo několik set mužů rozkaz číslo 24 velitele tankového 
sboru expedičních sil z téhož dne:
  „Vrchní velitel amerických expedičních sil uděluje jménem prezidenta Kříž za 
statečnost následujícím důstojníkům a příslušníkům mužstva tankového sboru 
armády Spojených států za činy mimořádné statečnosti uváděné za jejich jmény:
  Plukovníku Georgi S. Pattonovi junioru, tankový sbor, číslo 1391, za 
mimořádnou statečnost projevenou v�boji poblíž Cheppy ve Francii 26. září 1918. 
Plukovník Patton prokázal pozoruhodnou odvahu, chladnokrevnost, energičnost a 
inteligenci při řízení postupu jeho brigády údolím řeky Aire. Později shromáždil
skupinu dezorientované pěchoty a vedl ji za tanky pod těžkou kulometnou a 
dělostřeleckou palbou, dokud nebyl zraněn. Neschopen postupovat dál pokračoval 
v�řízení operací své jednotky do doby, než byla provedena všechna opatření 
k�předání velení…
  Z�rozkazu brigádního generála Rockenbacha.“
  O pár dnů později bylo oznámeno rozhodnutí prezidenta o udělení Medaile cti 
dvěma poddůstojníkům tankového sboru, desátníkům Haroldu W. Robertsovi a Donaldu
M. Callovi; byl to první případ, kdy bylo uděleno nejvyšší vyznamenání za 
statečnost příslušníkům tankových sil Spojených států. Robertsův tank sklouzl 
při pokusu pomoci jinému poškozenému vozidlu do téměř tři metry hlubokého 
kráteru plného vody. Když si Roberts uvědomil, že z�převráceného a vodou úplně 
zalitého tanku má naději na únik jen jeden z�dvoučlenné osádky, vystrkal 
střelce, svého velitele, z věže, sám se však už vyprostit nedokázal a utopil se.
Desátník Call, který se přihlásil k�tankistům jako dobrovolník, tvořil spolu 
s�poručíkem Johnnym Castlesem osádku tanku podporujícího v první den argonské 
operace útok 28. pěší divize na – Němci silně opevněnou – vesnici Varennes na 
východní straně Argonského lesa. Poté co tank dostal přímý zásah 77mm granátem, 
podařilo se Callovi z�něj vyskočit a ukrýt se v�nedalekém kráteru. Vážně zraněný
poručík však zůstal v�hořícím vozidle uvězněn. Jakmile to Call zjistil, vydal 
se, nedbaje těžké nepřátelské palby, zpátky, a ač sám zraněn, poručíka vytáhl a 
odnesl do bezpečí pár vteřin předtím, než tank explodoval. Poručík Castles se 
uzdravil, mezi válkami pracoval v�New Yorku jako právník a za druhé světové 
války se vrátil do armády ve funkci zpravodajského důstojníka jedné z�tankových 
jednotek.
  29. prosince 1918 napsal Patton tetě Nannie: „Kolují různé zvěsti o tom, že se
brzy vrátíme domů. Doufám, že jsou pravdivé, rád bych si chvíli odpočinul před 
další válkou… Doufám, že to příště zvládnu stejně dobře jako tentokrát…“
  
  Začátek roku 1919 přinesl velícím důstojníkům amerických jednotek ve Francii 
řadu nových problémů. Během prvních dvou měsíců po uzavření příměří bylo sice 
z�expedičních sil, čítajících dva miliony mužů, odesláno do Spojených států více
než 800 000 vojáků, ale většina stále ještě zůstávala ve Francii a jejich 
evakuace měla být ukončena až na jaře. Vojáci čekající na odjezd domů a na 
demobilizaci se již cítili napůl jako civilisté, nudili se a morálka upadala. 
Mnozí z�nich žili v�provizorních táborech, kde jejich hlavními společníky byly 
všude a stále přítomné bláto a zima. Patton se snažil své tankisty zaměstnat, 
jak se dalo, nemohl však dokázat nemožné. Výcvik nakonec z�větší části nahradily
sportovní aktivity a naučné kurzy. Stejně jako tála disciplína odvedenců 
očekávajících evakuaci, trpěla i morálka vojáků z povolání. Ode dne uzavření 
příměří ministerstvo války zastavilo další povyšování a mnoha vyšším důstojníkům
včetně Pattona bylo jasné, že návrat k�malé armádě mírových časů bude znamenat 
sestup z�prozatímních válečných hodností na řádné či stálé hodnosti.V�Pattonově 
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případě to znamenalo vrátit se k hodnosti kapitána a i další důstojníci, kteří 
se teď pyšnili plukovnickými orly nebo generálskými hvězdami, je budou muset 
vyměnit za kapitánské pásky nebo majorské dubové listy.?
  Když už bylo po válce, dorazily do Francie první dva(!) tanky vyrobené 
v�Americe a Patton strávil nějakou dobu jejich testováním. V�tu dobu také spolu 
s�Rockenbachovým náčelníkem štábu plukovníkem Henrym E. Mitchellem absolvoval 
několik návštěv na velitelství vyšších útvarů, kde seznamovali štábní důstojníky
s funkcí a užitím tanků v�moderní válce. 3. ledna Patton obdržel rozkaz začít 
s�přípravou na ukončení veškeré činnosti a na brzký odjezd tankového sboru domů.
Koncem ledna se však dozvěděl, že jeho působení u tankového sboru končí a že 
bude brzy převelen k�výkonu služby do Německa. Bylo totiž už rozhodnuto, že 
americká 1. a 2. armáda budou evakuovány, ale 200 000 mužů nově zřízené 3. 
armády zůstane v�Evropě a budou až do podepsání mírové smlouvy s�Německem, což 
se mělo stát v�létě roku 1920, vykonávat okupační službu v�Porýní. Patton se měl
stát náčelníkem vojenské policie 3. armády.
  Když byl o jeho novém pověření informován brigádní generál Rockenbach, požádal
náčelníka štábu expedičních sil, aby vzhledem k�nedostatku důstojníků u 1. 
tankové brigády – měla v�tu dobu 1 355 mužů a jen čtyři důstojníky z�povolání – 
byl Pattonův odchod odložen nejméně o měsíc, to jest do doby, než brigáda opustí
Francii. Žádosti bylo vyhověno, Patton zůstal v�Bourgu, ale byl to pouhý odklad,
věděl, že po vypravení posledního tanku stejně bude muset nastoupit u okupačních
jednotek. Ale i zdánlivě nezdolný a energií hýřící George Patton se cítil 
vyčerpán. Stále ještě se zotavoval po zranění, měl za sebou dlouhé a náročné 
přednáškové turné s�řadou nocí strávených v�zimě a v�nepohodlí. Perspektivou 
pobytu v�Německu vůbec nebyl nadšen zejména proto, že byl přesvědčen, že jeho 
kariéře nijak neprospěje. Chtěl být s�Beatricí a s�rodinou. Proto se rozhodl 
začít okamžitě jednat a věděl, že má-li uspět, musí opět využít osobních 
kontaktů na nejvyšších místech.
  10 února odejel do Chaumontu, aby odevzdal generálu Pershingovi několik 
dělostřeleckých nábojnic upravených v�dílnách tankového sboru na dózy na tabák a
na doutníky. Měly být předány jako suvenýry prezidentu Wilsonovi, který pobýval 
ve Francii od poloviny prosince předchozího roku. Když přišel do Pershingova 
domu, Patton ke svému překvapení zjistil, že vrchní velitel uspořádal za účasti 
řady generálů a vysokých důstojníků štábu oběd pro všechny čerstvé držitele 
Medaile cti. Vyznamenané, což byli kromě jednoho kapitána řadoví vojáci nebo 
poručíci, obsluhovali jako projev úcty k�jejich hrdinství generálové. Jedním 
z�vyznamenaných byl i Pattonův tankista Donald M. Call, povýšený na poručíka, a 
Pattona potěšilo, že byl přítomným velitelem 1. pěší divize generálmajorem 
Charlesem P. Summerallem – který jej jako kapitán učil ve West Pointu taktice – 
požádán, aby mu Calla představil, a jak Patton pravil, „generál byl ke�Callovi 
velmi milý“. Beatrici pak napsal: „Přál jsem si, abych i já dostal Medaili cti, 
ale nemohu mít Tebe a také všechny ostatní krásné věci. Alespoň ne hned. Medaili
cti dostanu v�příští válce. Doufám.“ *((Blumenson: The Patton Papers 1885–1940, 
str. 681–682.))
  Tentýž den Patton odeslal generálu Pershingovi služebním postupem následující 
dopis:
  „Věc: Návrat do Spojených států amerických.
  Žádám, abych se namísto výkonu funkce velitele vojenské policie v�Treves, jak 
nařizuje současný rozkaz, mohl vrátit do Spojených států s�vojáky tankového 
sboru a aby touto funkcí byl pověřen plukovník H. E. Mitchell, který si přeje 
zůstat v�Evropě.
  Důvody: Jsem ve Francii od 18. června 1917. Během té doby moje žena ztratila 
otce i matku a v�současné době není zdravá. Před příchodem do Evropy jsem se od 
počátku až do konce účastnil mexické trestné expedice, takže s�výjimkou asi tří 
týdnů jsem neviděl svoji rodinu déle než dva a půl roku. Náležel jsem 
k�tankovému sboru od jeho zřízení a pociťoval bych jako velkou čest, kdyby mi 
bylo povoleno doprovázet jej do Spojených států.
  Z uvedených důvodů žádám zvážení své žádosti.“* *((Tamtéž, str. 682.))
  Současně také Patton napsal svému příznivci generálmajoru Jamesovi W. 
McAndrewovi, bývalému veliteli škol expedičních sil a teď náčelníku Pershingova 
štábu, osobní dopis s�prosbou, aby jeho žádost podpořil. McAndrew souhlasil.
  
  Už v posledních měsících války se začaly stahovat mraky nad tři roky trvající 
známostí generála Pershinga a Nity Pattonové a konec války nepřinesl zlepšení, 
právě naopak. Při občasných setkáních George a generála o Nitě téměř vždy 
hovořili, a protože George dobře věděl, že jeho sestra je do Pershinga 
zamilovaná, snažil se jejich vztah podporovat. Ale vždy respektoval určitou 
hranici. Když Pershing například hned po válce navrhl, aby Nita přijela do 

Stránka 92



HUBÁČEK Generál Patton
Francie jako pracovnice organizace Y. M. C. A. a nabízel, že její příjezd 
zařídí, přičemž se o jeho roli nikdo nic nedozví, George pravil: „Generále, ona 
nemůže přijet, aniž to bude náležitě oznámeno; ve svém státě patří 
k�respektované rodině a vyvolalo by to nežádoucí poznámky.“ Beatrici však 10. 
února 1919 napsal: „Nita ho miluje a on ji také. Může být pro ni nepříjemné 
přijet, ale ještě nepříjemnější pro ni může být ztratit jej. Je to velký a 
žádaný muž. Další rok odloučení může zruinovat lásku a dva životy. Bude lepší, 
když její hrdost trochu utrpí, než aby o tohoto vynikajícího muže přišla. Proto 
říkám: doporuč jí, aby přijela. Jedno její slovo a on to zařídí… Jsem si jist, 
nebo skoro jist, že když přijede, tak se tady vezmou. Nepřijede-li, kdoví, co se
může stát.“
  Ukázalo se však, že George měl pravdu, když Pershingovi naznačil, že Nita je 
příliš hrdá, než aby za ním přišla zadními dveřmi. Sice na jaře roku 1919 
přijela do Londýna a pobývala u Kay (Katherine), mladší Beatriciny sestry, jejíž
manžel Keith Merrill pracoval v diplomatické funkci na tamním americkém 
vyslanectví, ale další iniciativu nevyvíjela, čekala, jak se zachová Pershing. A
v�Londýně ji také zastihl jeho dopis sdělující, že si není jist svými „pocity“ a
že by neměli ohlašovat své zasnoubení, dokud se ony „pocity“ neobnoví. 
Ochladnutí vůči Nitě se zřetelně projevilo i ve chvíli, když ji Pershing 
nepozval na velkolepou vojenskou přehlídku, která se na oslavu ukončení války 
konala v�Paříži 3. července 1919. Keith Merrill telefonoval do štábu expedičních
sil, aby zjistil, zda nedošlo k�nějakému nedopatření, ale bylo mu pouze řečeno, 
že se samozřejmě předpokládá, že se „slečna Pattonová“ účastní plesu, kterým 
měly oslavy vrcholit, v�doprovodu manželů Merrillových. Ponížená Nita vrátila 
Pershingovi diamantový prsten, který jí daroval, když se jí dvořil v�roce 1917, 
a tím zrušila i zasnoubení.
  Mnozí tvrdili, že hlavním důvodem ukončení vztahu s�Nitou Pattonovou bylo 
Pershingovo přátelství s�jistou Elizabeth Hoytovou, v�jejíž společnosti byl 
v�Paříži často vídán. Velmi ohleduplně formulované vysvětlení však podala 
Georgeova manželka Beatrice, která se podle vzpomínek dcery Ruth Ellen Tottenové
nechala slyšet: „Generál Pershing byl v�letech války pod obrovským tlakem a 
odvedl fantastickou práci. Jak se válka blížila k�vítěznému konci, oslavovali ho
a lichotili mu i významní a téměř nejvýznamnější a některé z�nejkrásnějších žen 
Evropy se nezdráhaly padnout mu k�nohám, když šlo o zájmy jejich blízkých. 
Triumfoval jako Caesar. Nita se svým blonďatým vikinským zjevem, se svým 
vystupováním a většinou zdravým smyslem pro realitu sice mohla počkat v�koutě, 
dokud se nevzpamatuje, jenže ona odešla se vztyčenou hlavou.“ Ještě než opustil 
Evropu jí George několikrát nabídl, že se pokusí „důstojným způsobem“ její vztah
s�Pershingem urovnat. Nita však věděla i před urážkou, kterou jí generál 
uštědřil v�létě roku 1919, že je konec. Proto ji nejen hrdost, ale i chladná 
úvaha přiměly bratrovu iniciativu odmítnout. Je ale pravda, že rozchod 
poznamenal Pershinga i Nitu na celý život: generál se nikdy nezbavil výčitek, že
udělal osudovou chybu; nikdy se už neoženil a Nita se nevdala.
  I když milostný poměr mezi slavným generálem a Nitou skončil, i v�poválečných 
letech, za Georgeovy opětovné služby ve Fort Myeru, býval Pershing u Pattonových
hostem. Jejich dcery Bee a Ruth Ellen už dorůstaly v mladé slečny a Pershingův 
vztah k�tetě Nitě pro ně nebyl tajemstvím. Po jedné Pershingově návštěvě se Bee 
zeptala matky, jak jen mohla krásná teta milovat toho „praštěného starého 
mužského“. Beatricina odpověď je jen další výpovědí o vysoké mravní i 
intelektuální úrovni manželky George S. Pattona juniora: „John J. Pershing, 
kterého vy děti znáte, už není tím Černým Jackem Pershingem, do kterého se vaše 
teta zamilovala. Mnoho mužů válku nepřežije, ale někteří, ti silní, žijí dál i 
poté, co jejich osobnost, to jejich pravé já, zemřelo. I oni jsou mrtvi, protože
se úplně vydali a spotřebovali. A to je na válce jedna z�nejstrašnějších věcí.“ 
V�jedné slabé chvíli si zestárlý Pershing sledující Pattonovy dcery postěžoval 
zajíkajícím se hlasem: „Georgi, kdybych nebyl proklatý egoistický blázen, moje 
děti by teď byly o něco mladší než tvoje a měly by stejné krásné světlé vlasy a 
modré oči!“ Rozchod Pershinga a Nity však uvítal Patton senior, jemuž vždy 
vadily dvě věci: jednak že byl generál mnohem starší než Nita, jednak, bez 
ohledu na to, jak závratnou kariéru Pershing udělal a jak mimořádného postavení 
se domohl, se s�tvrdohlavostí zarytého snoba stále nemohl vyrovnat s�tím, že 
Pershingův otec byl pouhým brzdařem na železnici. A ve skutečnosti se ulevilo i 
Georgeovi, který už nemusel mít obavu, že čehokoliv v�budoucnu dosáhne, může být
připisováno vlivu jeho švagra.
  
  V�oněch několika dnech, kdy napjatě čekal na rozhodnutí, zda odjede, či 
neodjede domů, zažil Patton dvě významné události a první z�nich byla velmi 
smutná. Plukovník Carl Boyd, jeden z�Pershingových pobočníků, byl nesmírně 

Stránka 93



HUBÁČEK Generál Patton
oblíbený důstojník a náležel k nejbližším Pattonovým přátelům; seznámili se 
v�roce 1913 ve Škole francouzského jezdectva v�Saumuru. Patton dobře znal i jeho
ženu a malou dceru Ann, často býval jejich hostem a s�Boydem také u Pershinga 
oslavili nedávné vánoční svátky. 13. února však Boyd neočekávaně podlehl zápalu 
plic. Pohřeb se konal následující den v�Paříži a pro Pershinga, Pattona a 
dalších asi dvacet pět důstojníků štábu expedičních sil, kteří se jej účastnili,
byl ráno z�Chaumontu vypraven zvláštní vlak. Večer pak Patton strávil s Boydovou
ženou a dcerou, a když informoval o tragické události Nitu, pochlubil se: „Tři 
hodiny jsem jim vyprávěl historky a podařilo se mi je rozesmát.“
  Pokud se týkalo druhé události, ta naopak představovala příjemné rozptýlení: 
Patton byl jedním ze šesti amerických důstojníků pozvaných na recepci pořádanou 
na počest návštěvy mladého prince waleského, budoucího krále Eduarda VIII.?, 
který přijel navštívit Pershinga a několik amerických jednotek. 16. února Patton
spolu s�jedním z�Pershingových pobočníků podplukovníkem Edwardem Bowditchem 
přivítal prince na nádraží v�Chaumontu. Společně odjeli poobědvat na velitelství
amerického VIII. sboru generálmajora H. T. Allena a pak na slavnostní večeři 
pořádanou v�Pershingově domě. Po večeři následoval tanec u fonografu a pak chtěl
princ hrát poker, ale protože nikdo z�Američanů poker neuměl, sedli si na zem a 
hráli kostky. Princ měl málo peněz, musel si půjčit, ale nakonec měl štěstí a 
jen Pattona obehrál o sto padesát franků. Po letech se rozšířila fáma, že to byl
právě Patton, kdo Eduarda VIII. svedl na cestu hazardních her.
  Následující den generál Pershing, princ, jeho pobočník kapitán sir Claud 
Hamilton, Bowditch a Patton provedli inspekci 35. divize. Dvacet tisíc mužů 
stálo v�řadách, kolem nichž Pershing, princ a jejich doprovod procházeli – bylo 
to téměř deset kilometrů –, a u každého, kdo měl na rukávu pásku za zranění, se 
zastavili a prohodili s�ním pár slov. Na zpáteční cestě jel Patton v�autě 
s�Pershingem a tři hodiny rozmlouvali o všem možném. Patton si pak postěžoval, 
že když se znovu zeptal, jak to bude s�jeho odjezdem domů, generál jen něco 
neurčitého zamumlal a jasné odpovědi se vyhnul.
  George také vzpomínal, jak mu při loučení princ waleský řekl: „Pattone, vy 
jste vulgární a prostopášný žoldnéř, že ano?“ A když se Patton pokoušel něco 
namítnout, princ dodal: „Nicméně, možná budete po válce znovu odeslán na 
hranici, a kdyby se to stalo, co byste říkal tomu, kdybych vás navštívil, 
samozřejmě zcela inkognito, a vy byste mi obstaral pár seňorit?“ *((Hirshson: 
Generál Patton, str. 138–139.)) Jak na tento návrh reagoval, Patton neuvádí ani 
ve svých dopisech, ani ve svém deníku. Je nepochybné, že princ waleský mínil obě
poznámky v�žertu a s�nadsázkou, něco jako „my chlapi si rozumíme!“, ale pravdou 
je, že Patton se mnohdy vyjadřoval velmi nekonvenčně, snažil se dominovat každé 
konverzaci, a věci znalí opět nacházejí kořeny tohoto jednání v�jeho dyslexii. 
Není náhodou, že krátce předtím Georgeův přítel major Bradford G. Chynoweth, 
který byl na služební cestě ve Washingtonu, navštívil Pattona seniora, jenž tam 
právě pobýval, a řeč přišla i na to, jak George přimět, aby zanechal přemíry 
klení a vulgarit. Otec Patton sledoval tuto stinnou stránku synovy kariéry, 
která se objevovala i v�jeho korespondenci, již nějakou dobu se znepokojením.
  20. února mu napsal dopis s�varováním a dobře míněnými radami; kdyby jich 
George uposlechl, mohl být v�budoucnu ušetřen mnoha problémů. Patton starší 
psal: „Mezi jinými věcmi mi dělá starosti obava, že ,dar výřečnosti‘, který se u
Tebe rozvinul, Tě může dostat do potíží. Pokud ho nedržíš na uzdě, je takový dar
vždy nebezpečný. Pokušení říct něco řízného nebo překvapujícího se těžko odolává
– a teprve druhý den po chladném uvážení zjistíš, že se to nemělo stát. Je Ti 
nyní čtyřiatřicet, jsi plukovník a důstojnost Tvé hodnosti vnáší do všeho, co 
řekneš, víc důležitosti, proto doufám, že budeš ve svých výrocích opatrný a 
budeš se víc ovládat… Jednoho dne budeš chtít třeba vstoupit do veřejného 
života, proto musíš připojit ke svému talentu sebeovládání a smysl pro 
důstojnost… Všichni skutečně velcí muži, které jsem poznal, se varují vyprávění 
vulgárních historek… Nechci Ti kázat a nebudu už nic víc říkat, ale jsem si 
jist, že když se nad tím zamyslíš, dojdeš ke stejnému závěru jako já.“ 
*((Blumenson: The Patton Papers 1885–1940, str. 686.))
  
  Odjezd Pattonovy brigády byl stanoven na 1. března 1919, ale rozkaz dovolující
mu odejet s jeho vojáky George obdržel až dopoledne 24. dubna. Ještě ten den 
napsal generálu Pershingovi dopis s�vřelým poděkováním, neboť dobře věděl, že za
možnost vrátit se domů vděčí jeho intervenci. V�8 hodin ráno 26. dubna začalo 30
důstojníků a 1 470 mužů 304. tankové brigády nastupovat do přistavených vagonů a
po dvou dnech, krátce po poledni 28. dubna, vlak dorazil do Marseille. Tam se 
jich ujal důstojník správy přepravní základny a dozvěděli se, že odplouvají 
příští den na americkém parníku Patria. Noc tankisté strávili v�provizorních 
ubikacích a stanech a Patton se postaral, aby jeho vojáci ráno před odchodem vše
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vzorně uklidili. On sám již v sedm hodin ráno, po pouhých dvou hodinách spánku, 
provedl se dvěma důstojníky prohlídku Patrie. Byl spokojen. Pak se k�tankistům 
připojilo ještě pět rot pěšáků odjíždějících ve stejnou dobu a v�deset hodin 
dopoledne 1. března již byli všichni naloděni – celkem 71 důstojníků a 2 010 
mužů. Patton byl ustanoven jejich velitelem, odpovídal za udržování kázně na 
palubě a dodržování všech pravidel a nařízení. Také jej velmi potěšilo, když mu 
velitel základny s�uznáním oznámil, že jeho vojáci byli nejdisciplinovanější 
jednotka ze všech, které zatím z�Marseille odplouvaly. Patria opustila přístav 
odpoledne 2. března a 4. března v�8.30 dorazila do Gibraltaru. Tam loď po tři 
dny nabírala uhlí, což se pro většinu důstojníků včetně Pattona a mnoho 
příslušníků mužstva stalo vítanou příležitostí k�návštěvě pevnosti. Po celou 
dobu, co Patria kotvila, přijížděly k�ní čluny se španělskými�prodejci alkoholu;
láhve se obvykle vytahovaly na palubu v�košících, ukryté mezi pomeranči. Patton 
si potom stěžoval, že se spousta vojáků opila, že k�udržení kázně bylo třeba 
tvrdých opatření a Španěly bylo nutno od lodi odhánět výstražnými výstřely.
  V�sedm hodin večer 6. března Patria zvedla kotvy a vydala se do vod Atlantiku.
Kromě mořské nemoci žádné větší problémy zpočátku nebyly, vojáci absolvovali 
protipožární cvičení a nacvičovali nástup do záchranných člunů. Ale 12. března 
přišly první stížnosti na červy v mase a o tři dny později již byla situace tak 
vážná, že stovky mužů houfně protestovaly, a musel se rychle změnit jídelníček a
místo masa servírovat těstoviny, chléb, džemy, marmelády a kávu. Jen díky 
Pattonově autoritě a respektu, který k�němu vojáci všeobecně chovali, neboť 
věděli, že se opravdu snaží se o ně starat, a také díky skutečnosti, že se cesta
chýlila ke konci a každý si uvědomoval, že za pár hodin může na všechny 
nepříjemnosti zapomenout, se situace nevymkla důstojníkům z�rukou. Protože jinak
by se vojáci vítězné armády vracející se domů jako hrdinové asi těžko smířili 
s�tím, že je vláda krmí potravinami prolezlými červy.
  17. března loď zakotvila v newyorském přístavu, zahaleném mlhou. Vítali ji 
hodnostáři, hudba a slavnostní proslovy. Pattonovi tankisté budili pozornost, 
každý byl zvědavý na muže bojující v�ocelových příšerách, o nichž tisk již 
nějakou dobu přinášel řadu zpráv mnohdy okořeněných i senzacemi. Pattona 
obklopili novináři a tomu samozřejmě jejich zájem lahodil. The New York Evening 
Mail jej druhý den citoval: „Tank se použije jen v�mimořádných případech 
tvrdohlavého odporu nepřítele. Je přirozenou odpovědí na kulomet, a pokud se 
týká vedení války, musí se využívat stejně, jako se využívají letadla.“ The New 
York World též citoval plukovníka Pattona: „Byl jsem 26. září zraněn v�Argonnu, 
když jsem pěšky doprovázel tanky. Bezmocně jsem tam ležel a vojín Joseph Angelo 
z�Camdenu v�New Jersey mne odnesl do díry po granátu. Zůstal se mnou dvě hodiny,
zatímco jsem z�té díry pokračoval v�řízení operací.“ The New York Morning Sun 
vylíčil, jak Patton svázal tři tanky ocelovými lany a vytáhl je z�kráteru, do 
kterého zapadly, a uvedl také jeho výrok, že „tanky patří na bojiště stejně jako
letadla patří do mraků“. The New York Herald věnoval Georgeovi pod titulkem 
„Plukovník Patton vypráví o stovkách velkých vozidel, která útočila na Němce“ 
polovinu svého zpravodajství, uveřejnil jeho fotografii a popisoval jeho výkony 
na bojišti, udělení Kříže za statečnost a návrh na udělení francouzského 
válečného kříže. O plukovníku Georgi Pattonovi juniorovi psal i Washington Post 
a bez nadsázky možno říct, že na východě Spojených států nebylo významnějšího 
listu, který by mu nevěnoval pozornost. A stejně tomu bylo i na západním 
pobřeží, kdy například v�Pattonově domovském městě hlavní list Los Angeles 
Herald otiskl obsáhlou reportáž nazvanou „Patton popisuje vítězství amerických 
tanků“.
  První týden po vylodění Patton a jeho tankisté strávili v�Camp Millsu na Long 
Islandu. Pak byla celá 1. tanková brigáda přemístěna do Camp Meadu v�Marylandu, 
na půl cestě mezi Baltimorem a Washingtonem. Velká pozornost a zájem provázející
její návrat už pominuly, světla zhasla a George a Bea museli po dvouapůlleté 
přestávce organizovat nové stěhování a zařizování. George čekalo nevyhnutelné 
snížení propůjčené hodnosti plukovníka na stálou hodnost kapitána a nevábná 
perspektiva dlouhých nudných meziválečných let, kdy jen málo chybělo, aby 
opustil armádu, která se brzy propadla do stejného politováníhodného stavu, 
v�jakém se nacházela před rokem 1917.
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? Virginské vojenské učiliště (Virginia Military Institute) bylo zřízeno státem 
Virginia 11. 7. 1839 podle organizačního vzoru vojenské akademie ve West Pointu.
Avšak vojenské prvky, projevující se především v�dodržování strohé disciplíny, 
nebyly hlavní náplní tříleté výuky; podle statutu mělo absolvování institutu – i
když vojensky vedeného – být k�osobnímu prospěchu mladých mužů a ku prospěchu 
státu Virginie tím, že je připraví na práci v�různých odvětvích civilního 
života. Proto většina absolventů odcházela do�civilních zaměstnání a mnoho se 
jich věnovalo právnickému povolání.
? Magna charta libertatum – základní zákon anglické stavovské monarchie z�r. 
1215, omezující pravomoc panovníka ve prospěch šlechty a měšťanstva, jehož 
vydání si po prohrané válce s�Francií vynutila na králi Janu I. Bezzemkovi 
opozice šlechty, duchovenstva a měšťanstva. Charta stanovila, že žádný svobodný 
obyvatel země nesmí být pronásledován nebo zatčen bez zákonného rozsudku.
? John Brown a jeho boj se stal později námětem mnoha romantizujících oslavných 
balad a písní, z�nichž některé byly v�padesátých letech minulého století 
popularizovány i u nás.
?? Nezaměňovat Charleston v�Západní Virginii v�údolí řeky Kanawha s�přístavním 
městem Charlestonem ležícím v�Jižní Karolíně na pobřeží Atlantského oceánu.
??? Unie – zkrácený název pro Spojené státy americké; po odtržení 11 jižních 
států a v�době občanské války se Unie stala synonymem pro Sever.
? Generál T. J. Jackson je známější pod přezdívkou Stonewall Jackson. V�bitvě u 
Bull Runu 21. července 1861 jeden z�jižanských generálů dával svým vojákům za 
příklad virginskou brigádu, které tehdy Jackson velel. Pravil: „Podívejte se na 
Jacksona, stojí jako nějaká zatracená kamenná zeď.“ Od té doby nebyl Jackson 
nazýván jinak než „Stonewall“, tj. „kamenná zeď“. Generála Stonewalla Jacksona 
omylem zastřelili vlastní vojáci v�květnu roku 1863 ve zmatcích provázejících 
bitvu u Chancellorsvillu, což bylo poslední a také nejdráže zaplacené velké 
vítězství Konfederace. Když byla vrchnímu veliteli Jižanů generálu Robertu E. 
Leemu hlášena Jacksonova smrt, bědoval: „Přišel jsem o pravou ruku.“
? Kartáč – dělostřelecká munice používaná od 17. do 19. století k�ničení živé 
síly na malou vzdálenost. Šlo o plechový nebo i lepenkový válec naplněný 
nevelkými kousky kovu, který byl vymetán z�hlavně prachovou náloží.
? Mezi zmíněnými šestnácti bylo sedm synů Johna Mercera Pattona a jeho manželky 
Magaret Frenchové-Williamsové:
– plukovník Waller Tazewell Patton, velitel 7. virginského pluku, padl u 
Gettysbugu v�červnu 1863;
– plukovník George Smith Patton I., velitel 22. virginského pluku, padl u 
Winchestru v�září 1864;
– plukovník Issac Williams Patton, velitel 20. louisianského pluku, zajat u 
Vicksburgu; 
– plukovník John Mercer Patton junior, velitel 21. virginského pluku a brigády;
– poručík Hugh Mercer Patton , zraněný v�druhé bitvě u Bull Runu v�srpnu 1862;
– poručík James French Patton, zraněný v bitvě u Cold Harboru v�červnu 1864;
– kadet William Mercer Patton, účastník bitvy u New Marketu. 
Osmý z�bratrů Pattonových, nejstarší Robert Williams, narozený v�roce 1824, 
býval námořním důstojníkem. Pak ale propadl alkoholu, rychle chátral a v�době 
vypuknutí občanské války již nebyl aktivní vojenské služby schopen.
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         ? Patton, Robert H.: Pattonovi, str. 62.
? Akr = 40,5 aru, tedy 0,45 hektaru.
? Slovo „deguello“ označuje setnutí hlavy nebo podříznutí krku a ve španělské 
historii je spojováno s�válečnou melodií, která když zazní, tak to znamená, že 
nepřítel má být zcela zničen a nedostane se mu žádného slitování.
? Jeden americký galon = 3,785 litru.
? Rozhovor Carla D’Este s�Ruth Ellen Tottenovou-Pattonovou z 26. 8. 1991.
?? Také se mu dostalo přízviska „junior“, které však mělo správně náležet už 
jeho otci, druhému Georgi Smithu Pattonovi v�linii. Nicméně „junior“ bylo 
oficiální součástí jména George Smithe Pattona III. po celý jeho život.
? Některé americké prameny, jako například jinak vysoce kvalitní Pattonova 
biografie z�pera Carla D’Esteho (a v�této knize také často citovaná), uvádí, že 
šlo o slepého českého krále Jana Lucemburského. D’Este, vyznačující se smyslem 
pro preciznost, dokonce připojuje i krátký králův životopis včetně zmínky o jeho
heroické smrti v�bitvě u Kresčaku a konstatuje, že si Patton vybral válečníka, 
jehož život a smrt charakterizují hrdiny jeho mládí. Buďme však velkorysí, 
zejména když jde o dva Johny, oba slepé a oba z�dalekých Čech.
? Jeden z Banningů je zobrazen i na Rembrandtově slavné Noční hlídce, jejíž 
původní název byl Rota kapitána Franse Banninga Cocqa a poručíka Willema van 
Ruytenburcha.
? Šlo o území, které nemělo statut samostatného státu Unie a nebylo ani jeho 
součástí. Bylo však spravované vládou Spojených států a požívalo všech výsad a 
oprávnění zaručovaných ústavou samostatným státům kromě těch, které byly 
výslovně vyhrazeny pouze samostatným státům. Například předtím, než se staly 
samostatnými státy, byly po určitou dobu takzvanými přičleněnými územími 
Arizona, Oklahoma a Nové Mexiko.
? Hodnostní označení důstojníků americké armády (v�heraldické tradici 
vytvářející poněkud kuriózní situaci, kdy je stříbro nadřazeno zlatu) je 
následující: jeden zlatý proužek – poručík; jeden stříbrný proužek – nadporučík,
dva stříbrné proužky – kapitán; zlatý dubový list – major; stříbrný dubový list 
– podplukovník; stříbrný orel – plukovník; jedna stříbrná hvězda – brigádní 
generál; dvě stříbrné hvězdy – generálmajor; tři stříbrné hvězdy – 
generálporučík; čtyři stříbrné hvězdy – generál. Za druhé světové války (v 
prosinci 1944) byla zřízena válečná hodnost generála armády (General of the 
Army), o níž bude pojednáno později. 
? Yard = 0,9144 metru (3 stopy).
? U jezdectva byla ekvivalentem praporu eskadrona (squadron), které zpravidla 
velel plukovník, a ekvivalentem roty byla jednotka nazývající se troop, které 
zpravidla velel�kapitán.
? Na začátku 20. století stál v�čele armády Spojených států ministr války 
(Secretary of War), který byl členem kabinetu a poradcem prezidenta ve 
vojenských záležitostech. Ministerstvo války (War Department) se nacházelo ve 
Washingtonu a jeho personál tvořili vojenští i civilní zaměstnanci fungující 
jako pomocníci ministra. Nejvýše postaveným profesionálním vojákem byl náčelník 
generálního štábu (Army Chief of Staff), který byl současně hlavním vojenským 
poradcem ministra. Náčelníkovi štábu byli podřízeni vedoucí všeobecných i 
speciálních oddělení štábu, jako například osobního, zpravodajského, 
plánovacího, operačního, zásobovacího a dalších. Důstojníci generálního štábu 
byli také přidělováni k�jednotkám od praporu (eskadrony) až po polní armádu jako
organizační pomocníci velitelů. Ale právo velet měli pouze velitelé a také nesli
plnou odpovědnost za úspěchy či neúspěchy svých jednotek. Štábní důstojníci byli
pouze jejich poradci, zpravidla jim byli nápomocni při přípravě rozhodnutí, sami
mohli vydávat rozkazy pouze jménem velitelů.
 Třetí nejvýznamnější osobností ministerstva války byl generální adjutant (War 
Department Adjutant General). Jeho úřad měl na starosti všechny záležitosti 
týkající se personální agendy příslušníků pravidelné armády od jejich náboru až 
po ukončení služebního poměru a odchodu do penze. Zajišťoval udržování stavů 
jednotek, vedl korespondenci ministerstva, osobní spisy a evidenci mimořádných 
událostí, ověřoval, rozesílal a archivoval rozkazy a instrukce vydávané 
ministrem, potvrzoval povýšení a vykonával řadu dalších činností spojených 
s�každodenním životem armády. Úřad generálního adjutanta byl zřízen už v�roce 
1775 a časem získal tak velké pravomoci a takový vliv, že v�souvislostí 
s�modernizací armády a ministerstva na počátku 20. století bylo nutno svést 
tvrdý boj o vymezení jeho kompetencí, především ve vztahu ke generálnímu štábu. 
Část agendy úřadu generálního adjutanta potom převzala jiná nebo úplně nově 
zřízená oddělení ministerstva.
? Stříbrná hvězda je po Medaili cti a Kříži za statečnost třetí nejvyšší 

Stránka 97



HUBÁČEK Generál Patton
vyznamenání udělované příslušníkům amerických ozbrojených sil za statečnost 
v�boji. Bylo zřízeno v�roce 1918 původně jako Citation Star. V�roce 1932 bylo 
přejmenováno na Stříbrnou hvězdu s�tím, že je�možno je udělit i zpětně za 
statečnost projevenou před nepřítelem v�době od španělsko-americké války v�roce 
1898.
? Plukovník W. C. Rivers (pozdější generál) byl velícím důstojníkem jízdní 
stráže oblasti západního Texasu.
?? Medaile cti (The Medal of Honor) – bronzová pěticípá hvězda lemovaná 
vavřínovým věncem a zavěšená na stuze na krku – je nejvyšší americké vyznamenání
za statečnost. Medaili zpravidla předává prezident jménem Kongresu. Může být 
udělena pouze příslušníku amerických ozbrojených sil, který se nad rámec svých 
povinností a s�nasazením života vyznamenal statečností a neohrožeností: a) 
v�boji s�nepřítelem Spojených států; b) během vojenské operace zahrnující střet 
s�cizími ozbrojenými silami; c) v boji proti nepříteli během služby ve 
spřátelených ozbrojených silách, i když jde o konflikt, v�němž Spojené státy 
nejsou válčící stranou. Vyznamenání bylo zřízeno společným rozhodnutím obou 
komor Kongresu v�roce 1862. Protože za občanské války (1861–1865) byla Medaile 
cti jediným americkým vojenským vyznamenáním za statečnost, bylo jich tehdy 
uděleno relativně hodně (1 527). Ale už za španělsko-americké války v�roce 1898,
kdy již byla k�dispozici i jiná vyznamenání, se udělení Medaile cti stalo 
nejvyšší poctou. Za druhé světové války jich bylo uděleno pouze 433 a za celé 
trvání války ve Vietnamu pouze 238. 
? Vandiver, Frank E.: Black Jack: The Life and Times of John J. Pershing, díl 2,
str. 606. College Station, Texas 1977.
? 1 míle = 1 609 metrů.
? Byli to Carl Andrew Spaatz (1891–1974), velitel amerických strategických 
leteckých sil v�Evropě a poté v�Pacifiku; Millard Harmon (1888–1945, v�roce 1944
velitel všech amerických leteckých sil v�Pacifiku, a Ralph Royce (1890–1965), 
velitel americké 9. letecké armády za invaze do Normandie v�roce 1944.
? Někteří autoři připisují Cárdenasovi hodnost generála.
? Důstojníci americké kavalerie obvykle nabíjeli jen pět komor bubínku svého 
revolveru, šestou, nastavenou proti kohoutku, nechávali prázdnou, aby nedošlo 
k�nechtěnému výstřelu.
? Charles Young (1865–1922) absolvoval West Point v�roce 1889 jako třetí černoch
v�historii akademie. V roce 1917 odešel na odpočinek v�hodnosti plukovníka.
? David McCullough: Truman. New York 1992, str. 588.
? I když se Pershingovi nepodařilo Villu dopadnout, prohlašoval, že expedice 
byla úspěšná, protože umožnila americké armádě získat užitečné a potřebné 
zkušenosti. V očích Mexičanů byl jasným vítězem „Pancho“ Villa, který dokázal 
vzdorovat Spojeným státům, a Pershingovo stažení mýtus jeho neporazitelnosti jen
posílilo. Ale o několik let později, 20. července 1923, Villu štěstí opustilo. 
Doprovázen svými tělesnými strážci (dorados) projížděl v�otevřeném autě městem 
Parral, když zahájilo palbu 17 ozbrojenců, kteří ve dvou minutách vypálili na 
auto 150 výstřelů. Šestnáct střel zasáhlo Villovo tělo a další čtyři jeho hlavu.
Nikdy nebylo jednoznačně zjištěno, kdo Villovu popravu nařídil. Ale protože 
zadržení útočníci dostali jen mírné tresty, převládl názor, že rozkaz musel 
přijít z�vládních kruhů, neboť pro porevoluční Mexiko už byl Villa jen zdrojem 
problémů a nepříjemností.
? Jednotka nesla historické označení company (rota), ale ve skutečnosti to byl 
pluk.
? YMCA (Young Men’s Christian Asociation – Křesťanské sdružení mladých mužů) – 
dodnes existující mezinárodní organizace pro výchovu mužské mládeže, založená 
roku 1855 v�Paříži. Disponuje četnými kulturními, sociálními a sportovními 
zařízeními v�řadě zemí a rozhodující úlohu hraje její americká sekce.
? Lehký tank Renault (FT 17) vážil 7,4 tuny a byl poháněn vodou chlazeným 
čtyřválcovým motorem o výkonu 39 koňských sil. V�nádrži vezl 110 litrů benzinu, 
což vystačilo na překonání asi 40 kilometrů. Pohyboval se rychlostí 9,5 km za 
hodinu a hlavní výzbroj tvořilo buď dělo ráže 37 mm, nebo 8mm kulomet typu 
Hotchkiss se 4 800 náboji; dělo nebo kulomet byly umístěny v�otáčivé věži (bylo 
třeba jí otáčet ručně) nad přední částí šasi. Pancéřování bylo slabé – od 7,6 mm
do 15,2 mm. Tank byl 500 cm dlouhý, 173 cm široký a 230 cm vysoký a jeho osádku 
tvořili střelec a řidič. 
? Britové nakonec od výroby tanků typu Mark VI, které měly mít váhu mezi 27 až 
30 tunami, ustoupili.
? Hindenburg, Paul von Beneckendorf (1847–1934), polní maršál, náčelník 
německého generálního štábu, v�letech 1926–1934 německý prezident.
? G. Forty: Velitelé tankových vojsk, str. 32.
? Americká armáda budovala svoje tankové síly jednak ve Francii (lehké tanky) a 
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v�Anglii (těžké tanky), jednak ve Spojených státech (oba typy tanků). Na začátku
roku 1918 ministerstvo války rozhodlo, že Tankový sbor expedičních sil bude mít 
ve Francii a v�Anglii 14 827 důstojníků a mužů a Tanková služba ve Spojených 
státech 16 660 mužů. Obě organizace fungovaly až do konce války samostatně, a 
zatímco plukovník (později brigádní generál) Rockenbach byl hlavním tankovým 
důstojníkem expedičních vojsk, ve Státech řídil činnost Tankové služby důstojník
ministerstva války plukovník Ira C. Welborn a jejím hlavním výcvikovým prostorem
byl Camp Colt v�Pensylvánii, kterému v�roce 1918 po téměř sedm měsíců velel 
kapitán, potom major a nakonec podplukovník Dwight D. Eisenhower.
? V�americké podobně jako v�britské armádě bývá při neformálních kontaktech 
podplukovník běžně oslovován jako plukovník – „lieutenant colonel“ je zkracován 
na „colonel“.
? Později na Pattonovu žádost v�opravářské dílně kousek střepiny odřízli a 
vyryli do něj Beatricino jméno a datum 30. května 1918. Pak při návštěvě Paříže 
Patton zašel do slavného klenotnictví Cartier, kde nechal úlomek zasadit do 
zlatého náramku. Poslal jej Beatrici s�komentářem nepostrádajícím jeho obvyklý 
černý humor: „Bude to zcela unikátní a je to můj vlastní nápad. Doufám, že se Ti
to bude líbit, protože to z�Tebe mohlo udělat vdovu.“
? Na základě Pershingova doporučení ministerstvo války souhlasilo s organizací 
divizí jako jednotek asi o 28 000 mužích, přičemž divize sestávala ze dvou 
brigád pěchoty, každé o dvou plucích, z dělostřelecké brigády, technického 
pluku, tří kulometných rot, trénu a pomocných služeb. Do konce války bylo do 
Francie dopraveno dvaačtyřicet amerických polních divizí a každá z�nich měla 
zhruba dvojnásobný počet mužů než divize francouzské a britské.
? Název Rainbow (Duhová) získala 42. pěší divize proto, že byla utvořena 
z�povolanců ze všech částí Spojených států, a ne jen z�jednoho státu, nebo že se
jejím základem nestala�jedna teritoriální jednotka, jak tomu bylo pravidlem u 
jiných divizí.
? Ne všichni Rockenbachovu ironii pochopili, například Robert E. Rogge ve studii
věnované 304. tankové brigádě a uveřejněné v�srpnu 1988(!) v�periodiku Armor 
píše: „Jeden pošetilý štábní důstojník prohlásil, že francouzské bláto promaže 
tankové pásy.“
? Kříž za statečnost (Distinguished Service Cross, obvykle označován jen 
zkráceně DSC) je po Medaili cti druhým nejvyšším vyznamenáním za statečnost 
udělovaným příslušníkům armády Spojených států. Nositel musí projevit mimořádnou
statečnost: a) v�boji s nepřítelem Spojených států; b) během vojenské operace 
zahrnující střet s�cizími ozbrojenými silami; c) v�boji s�nepřítelem během 
služby ve spřátelených ozbrojených silách, i když jde o konflikt, v němž Spojené
státy nejsou válčící stranou. Vyznamenáním oceněný akt statečnosti musí 
zahrnovat ohrožení života a být natolik pozoruhodný, že se jím vyznamenaný 
v�dané akci odlišil od svých spolubojovníků. V�podstatě jde o stejné požadavky 
jako u Medaile cti, pouze míra jejich naplnění není považována za dostačující 
k�jejímu udělení.
? Toland, John: No Man’s Land: The Story of 1918. Londýn 1980, str. 430.
? Wilson, Dale E.: Treat ’Em Rough! The Birth of American Armor, 1917–20. 
Novato, California, 1990, str. 135.
? Carlo D’Este, který Ruth Ellen Tottenovou-Pattonovou ve své monumentální 
biografii generála Pattona často cituje, uvedl v�roce 1966 v�rozhovoru pro 
National Cable Satellite Corporation: „Setkal jsem se s�ní v�roce 1991 a strávil
jsem s�touto dámou jedny z�nejzajímavějších dnů mého života. …ten skvělý 
intelekt a paměť, prostě zelenal jsem závistí. Já si možná nevzpomenu ani na 
věci z�minulého týdne. Ona si pamatovala, co dělala, když jí byly čtyři roky.“ 
Ruth Ellen Tottenová zemřela v�roce 1993.
?? Hůl nosil po zkušenosti ze sain-mihielské operace, kdy údery na věže tanků 
komunikoval s�osádkami.
? Tindal a Shi: USA, str. 510.
? Medaile za zásluhy (Distinguished Service Medal) je vyznamenání udělované 
příslušníkům armády za mimořádně záslužné služby vykonané ve prospěch vlády 
v�souvislosti s plněním povinností vyžadujících velkou odpovědnost.
? Americký systém povyšování měl za následek, že většina profesionálních 
důstojníků měla za války dvě odlišné hodnosti. Vedle stálé hodnosti (permanent 
rank) získané podle řádu stanoveného Kongresem na základě odsloužené doby a 
složení předepsaných zkoušek, měli i takzvanou dočasnou hodnost (temporary 
rank). Ta byla udělována s přihlédnutím ke konkrétním potřebám ozbrojených sil 
v�určité době a situaci – zpravidla šlo o dobu války, kdy mnohonásobné zvýšení 
početních stavů vojsk vyžadovalo zvýšený počet důstojníků s�hodnostmi 
odpovídajícími zastávaným funkcím. Dočasná hodnost byla obvykle o jeden až dva 
stupně vyšší než hodnost stálá; například Patton měl na konci první světové 
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války vzhledem k�funkci velitele brigády dočasně propůjčenou hodnost plukovníka,
ale jeho trvalou hodností byl kapitán. Když po válce Kongres nařídil rozsáhlé 
snížení stavů vojsk, znamenalo to, že se řada velitelských funkcí stala 
nadbytečná a důstojníci, kteří v�ozbrojených silách zůstali, se vrátili ke svým 
trvalým hodnostem.
? Po smrti svého otce anglického krále Jiřího V. se Eduard Albert, princ 
waleský, stal 20. 1. 1936 králem jako Eduard VIII. V prosinci téhož roku 
seznámil britskou vládu a světovou veřejnost se svým úmyslem oženit se 
s�Američankou nešlechtického původu a navíc dvakrát rozvedenou Wallis 
Simpsonovou. Toto královo rozhodnutí vyvolalo v�Anglii těžkou vnitropolitickou 
krizi, ministerský předseda Baldwin odmítl dát ke sňatku souhlas a proti se 
postavila i celá královská rodina. 10. 12. 1936 se Eduard VIII. vzdal trůnu a 
opustil Anglii. Jeho bratr, který se stal králem jako Jiří VI., mu udělil titul 
vévody z�Windsoru. Po nástupu Hitlera k�moci a za války vévoda nezakrytě 
projevoval sympatie k�nacismu. Do Anglie poprvé přijel v�roce 1965 v�souvislosti
s�oční operací a při té příležitosti došlo ke smíření s�královskou rodinou. 
Vévoda z�Windsoru zemřel v�r. 1972.

1

Mezi válkami
  
Od března roku 1919 se Camp Meade stal novým domovem amerických tankových sil. 
Pod názvem tankový sbor tam byl soustředěn nejen původní tankový sbor 
expedičních sil včetně Pattonovy l. brigády, ale i tanková služba, tj. jednotky 
nacházející se na území Spojených států, převážně ve výcvikovém středisku Camp 
Colt v�Pensylvánii, dohromady to bylo přes 20 000 důstojníků a mužů. Protože 
brigádní generál Rockenbach se zatím zdržoval ve Francii, stal se prozatímním 
velitelem nového tankového sboru velitel tankové služby plukovník Ira C. 
Welborn, původně pěšák a nositel Medaile cti získané za americko-španělské 
války. Jeho zástupcem byl plukovník W. H. Clopton jr., který v Camp Meadu 
současně vykonával funkci posádkového velitele. Za těmito důstojníky následovali
co do významu funkcí velitel skupiny těžkých tanků plk. Henry E. Mitchell (ve 
Francii Rockenbachův náčelník štábu, který chtěl zpočátku zůstat v�Evropě místo 
Pattona) a George Patton, velitel skupiny lehkých tanků soustředěných v�304. 
tankové brigádě.
  V prvních měsících pobytu v�Camp Meadu bylo hlavním úkolem velících důstojníků
zvládnout demobilizaci početných sil vytvořených pro potřeby války a nyní 
nadbytečných. Patton sám spolu s několika dalšími zkušenými veterány, včetně 
jeho blízkého spolupracovníka, teď už podplukovníka Josepha Vinera, byl 
v�polovině dubna 1919 dočasně odvelen na Welbornovo velitelství do Washingtonu. 
Tam se podílel na práci komise zřízené k prozkoumání jak základních principů 
činnosti tankového sboru v�mírové době, zejména otázek jeho organizace, výcviku,
výzbroje a vybavení, tak i přípravy sboru na eventuální budoucí válečný 
konflikt.
  I když byl Patton po téměř dva roky odloučen od Beatrice a svých dcer, od 
rodičů i sestry Nity, muselo po návratu do Ameriky uplynout ještě několik 
měsíců, než v�létě roku 1919 obdržel delší dovolenou a mohl navštívit rodiče v 
Lake Vineyardu. Přestože cesta automobilem z�Washingtonu do Camp Meadu trvala 
jen půl druhé hodiny, Beatrice po dovolené kategoricky odmítla pobývat nadále 
sama s�dětmi v�pronajatém bytě ve Washingtonu. V�Camp Meadu sice bylo jen 
několik samostatných domů určených k�ubytování důstojníků, navíc všechny byly 
značně zchátralé a se střechami pokrytými térovým papírem, ale Beatrice trvala 
na tom, že jeden z�nich musí George získat a vytvořit z�něj jejich druhý – po 
Fort Blissu – společný domov.
  Po přidělení domku – byla to dřívější důstojnická ubytovna s�řadou malých 
místností – začala Beatrice s�úpravami. Mimo jiné potíže se objevil podobný 
problém jako před téměř deseti roky ve Fort Sheridanu, kdy v�posádkovém skladu 
byla jen jedna barva. Tentokrát byl sortiment širší – ubytovatel nabídl paní 
Pattonové dvě barvy, a tak ve všech místnostech se střídala žlutá s�modrou. 
Jedinou výjimkou byl záchod, kde už Beatrice na žlutou a modrou zřejmě neměla 
nervy, a tak tam vysadila plazivý břečťan. Hned však bylo třeba řešit další 
problém. Vzhledem k�tomu, že dům, stejně jako všechny ostatní, byl postaven ze 
dřeva, což znamenalo značné nebezpečí požáru, bylo zakázáno v�něm vařit, neměl 
kuchyni a velitel posádky rozhodl, že se paní Pattonová i s�dětmi bude stravovat
v�důstojnické jídelně. O tom však Beatrice nechtěla ani slyšet a od prvního 
okamžiku byla rozhodnuta, že kvůli dětem nemůže nic takového připustit. Později 
vzpomínala: „…v�důstojnické jídelně budou všichni nejprve zahrnovat děti 
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pozorností, což bude mít špatný vliv na jejich chování, a potom prohlásí, že to 
sice kdysi byly vychované děti, ale teď jsou úplně hrozné.“?
  Pattonovi se do upraveného domu nastěhovali ve výroční den svatby a Beatrice 
k�té příležitosti vystrojila slavnostní oběd z�přivezeného jídla. George však 
zřejmě měl špatnou náladu a Beatriciny vzpomínky pokračují: „…byl poněkud 
nasupen. ,Mohla jsi stejně tak jít do jídelny a všechno bys dostala tam,‘ 
bručel. Dlouze jsem se nadechla a pravila: ,Nebudu chodit do jídelny. Budeš to 
muset nějak zařídit.‘“ George se zvedl od stolu, nasadil si čepici a odešel. 
Beatrice s�dětmi na něj čekala celé odpoledne. Když se setmělo, ozval se venku 
rámus a skřípění. Beatrice vyběhla a uviděla George a za ním tank táhnoucí na 
improvizovaných saních nějaký velký předmět. Ukázalo se, že je to vysloužilá 
strážní budka. George pravil: „Tady máš svou zatracenou kuchyň!“ Potom několik 
vojáků budku umístilo naproti domu a postavili do ní kamna poskládaná asi z osmi
kamen nalezených na skládce. Příští den přišli ještě položit mezi domem a 
„kuchyní“ dřevěný chodníček chráněný stříškou. Beatrice se pak nechala slyšet, 
že je docela spokojená, zejména když brzy měla k ruce hospodyni, vychovatelku 
pro Bee a Ruth Ellen, anglickou kuchařku a šest mexických služebných.
  Manželství s�Beatricí Ayerovou bylo snad největší štěstí, jaké mohlo George 
Pattona juniora v�životě potkat. Tato žena – a mějme na paměti, že vzdělaná, 
pohledná, společensky vysoce postavená a velmi bohatá, která se nemusela 
podřizovat náladám a rozmarům žádného muže – měla pro George Pattona vzácné 
pochopení navzdory jeho mnohdy až nesnesitelné povaze dyslektika s�náhlými 
výbuchy emocí a nálad, s�podrážděností a panovačností. Její velká celoživotní 
oddanost Georgeovi byla všeobecně známa, a kdo ji včas nerozpoznal, měl být 
rychle poučen.
  Zanedlouho po příchodu do Camp Meadu se manželé Pattonovi účastnili ve 
Washingtonu významné večeře. Po jejím skončení šel George pro auto, zatímco 
Beatrice čekala v�hale. Přitom zahlédla, jak nedaleko postávající starší, 
tělnatější a zcela evidentně kancelářskou prací se zabývající plukovník sleduje 
Pattona svižně procházejícího kolem něj v�gala uniformě a se všemi vyznamenáními
a přitom mumlá: „Podívejte se na ty chlapečky, kteří jsou dnes povyšováni na 
plukovníky; podívejte se na ta štěňata, co se ještě musí přebalovat, ale už mají
plukovnické orly.“ Beatrice se později přiznala, že si pamatovala jedinou věc: 
jak sedí plukovníkovi na zádech, tluče mu hlavou o černobílou mramorovou podlahu
a George a několik dalších mužů se ji snaží od nešťastníka odtrhnout. Shodou 
okolností se o několik roků později na jiné společenské události přihodilo, že 
tento důstojník a Beatrice se ocitli u stolu vedle sebe. Plukovník jí zoufale 
šeptal, že kdyby to tušil, býval by posunul jmenovky a pravil: „Předpokládám, že
se mnou nebudete mluvit.“ „Nebudu,“ souhlasila Beatrice, „ale z�ohledu na 
hostitelku navrhuji, abychom místo konverzace odříkávali jeden druhému 
násobilku.“
  
  Po dobu Pattonova pobytu ve Washingtonu převzal v�Camp Meadu velení lehkým 
tankům podplukovník Dwight David Eisenhower, přáteli nazývaný Ike. Eisenhower 
byl původně pěšák, podřízený podplukovníka Iry C. Welborna. Když 5. března 1918 
ministr války Newton D. Baker jmenoval Welborna ředitelem tankové služby 
s�úkolem vytvořit v Camp Coltu u Gettysburgu v�Pensylvánii výcvikové středisko, 
bylo mu povoleno vzít si s sebou jednoho z dosavadních spolupracovníků. Welborn 
zvolil Eisenhowera a ustanovil jej velitelem vznikajícího výcvikového střediska.
Dosazení Eisenhowera do této funkce však vyvolalo určitou nespokojenost. 
Tehdejší poručík John W. Leonard, Eisenhowerův spolužák z�West Pointu a za druhé
světové války velitel tankových divizí, vzpomínal: „Byli jsme všichni trochu 
otráveni, domnívali jsme se, že jsme stejně dobří.“? Nicméně Ike si vedl tak 
zdatně, že to nakonec museli uznat všichni pochybovači. Do Camp Coltu přišel 
jako kapitán, velel 80 mužům, ale již po sedmi měsících jako podplukovník 
(povýšen byl 14. října 1918, tři dny před Pattonovým jmenováním plukovníkem) 
velel 10 000 mužům a 800 důstojníkům.
  Výcvikový program střediska byl od počátku těžce omezován nedostatkem tanků – 
mělo pouze jeden lehký renault FT 17, který byl poslán z�Francie, aby budoucí 
tankisté vůbec věděli, jak tank vypadá. Eisenhower si však vypomáhal, jak to 
šlo, a je pravda, že s�velmi chabým vybavením dosáhl slušné výsledky. Například 
při výcviku tankových osádek ve střelbě z�kulometů nechal namontovat kulomety na
nákladní auta s�dřevěnými kupolemi: auta projížděla areálem střediska a tankisté
simulovali střelbu na objevující se cíle. Namísto tankových děl byla podobným 
způsobem užita 76mm námořní děla. Eisenhower také zřídil telegrafický kurz, ale 
bylo mu řečeno, že má cvičit tankisty a ne telegrafisty. Přitom první skupinou 
vojáků, která se z�Camp Coltu vydala do Francie, bylo 60 telegrafistů, které 
expediční sbor nutně potřeboval. Za velmi dobrou práci odvedenou v�Camp Coltu 
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Eisenhower sice obdržel Medaili za zásluhy, ale jeho velké přání, aby sám mohl 
odejet do Francie, se už nesplnilo.
   Po zrušení výcvikového střediska se Eisenhower hlásil 15. března 1919 v�Camp 
Meadu, a jak později uvedl, vysokého, zpříma se držícího Pattona nebylo možno 
přehlédnout. Eisenhower o jejich prvních setkáních napsal: „Vysoký hlas, zcela 
v�rozporu s�jeho celkovým zjevem a vystupováním, byl Pattonovým 
nejpozoruhodnějším rysem, od kterého se možná snažil odvrátit pozornost častým 
klením. Měl dvě vášně: vojenskou službu a pólo. K�tomu se ještě přidávala jízda 
na koni – měl stáj kvalitních koní – a střelba z�pistole. Od začátku jsme si 
výborně rozuměli. Já jsem sice nehrál pólo (nedovolovala mi to moje záda a 
koleno), ale též jsem měl v�oblibě jízdu na koni a střelbu. Oba jsme věnovali 
velkou pozornost současným vojenský doktrínám a vášnivě jsme věřili v�tanky, i 
když to byla víra, které se v�tu dobu mnozí posmívali.“??
  Patton byl o pět roků starší než Eisenhower, který ukončil studia ve West 
Pointu v�roce 1915 jako premiant ročníku nazvaného „hvězdný“. Tak velkým počtem 
studentů, kteří dosáhli generálských hodností, se nemohl pyšnit žádný jiný 
ročník v celé historii West Pointu, z�164 absolventů se 59 stalo generály a 
k�těm, kteří se nejvíc proslavili, náleželi Omar Bradley (nakonec stejně jako 
Eisenhower generál armády ) a generálové Joseph McNarney, James Alward Van Fleet
a George Stratemeyer.?
  Je až s�podivem, jak silné pouto se vytvořilo mezi dvěma tak rozdílnými muži, 
jako byli Patton a Eisenhower, a vydrželo téměř pětadvacet roků, až do doby 
krátce před Pattonovou smrtí. Patton byl válečný veterán, zatímco 
k�Eisenhowerově velkému zklamání válka skončila týden před jeho naplánovaným 
odjezdem do Evropy. Pattonovou nejzamilovanější zábavou bylo pólo, které 
Eisenhower vůbec nemohl hrát vzhledem k�vážnému zranění kolena utrpěnému při 
fotbale ve West Pointu. Patton byl bohatý a mohl si dovolit luxusní životní styl
(například v Camp Meadu měli Pattonovi dvě auta, vedle auta užívaného Beatricí 
měl George drahý vůz značky Pierce-Arrow, který si koupil jen proto, aby mohl 
pohodlně a rychle cestovat mezi Camp Meadem a Washingtonem), Eisenhowerova 
rodina musela vyjít s�Ikeovým nevelkým platem. Jednu dobu se stalo zvykem, že 
oba muži hrávali dvakrát týdně poker. Zatímco Patton se při prohře jen smál, Ike
se s velkou bystrostí a vychytralostí (jak pravil Pattonův životopisec D’Este, 
šlo o trénink, který se Eisenhowerovi později velmi hodil) snažil výhrou 
přilepšit si ke svým nevalným příjmům. Jiný autor, tentokrát jeden z 
Eisenhowerových životopisců, poukázal na další významný rozdíl mezi oběma muži, 
když napsal: „Od počátku Georgeovy kariéry měli všichni za to, že nebude 
limitována žádnou hranicí. Avšak pokud se týkalo Eisenhowera, po větší část jeho
života jen málokdo věřil, že se mu podaří dosáhnout významnějšího postavení.“?
  Na většinu z těch, kdo přišli s�D. D. Eisenhowerem do styku, okamžitě 
zapůsobilo jeho příjemné chování, milý úsměv a ochota trpělivě naslouchat. Ale 
pod odzbrojující fasádou se skrýval ambiciózní a striktně pragmaticky uvažující 
důstojník, který toužil po kariéře a úspěchu stejně vášnivě jako Patton a právě 
tak byl přesvědčen, že válka je tím pravým prostředkem k�jejich dosažení. I 
Eisenhower byl nekompromisním zastáncem tvrdé disciplíny, a když vybuchla jeho 
nespokojenost, podřízení se třásli. I v�něm hořely vášně, ale na rozdíl od 
Pattona je dokázal lépe skrýt.
  Oba spojoval hluboký zájem o tanky a přesvědčení, že v�příští válce budou hrát
daleko významnější roli než jako pouhé nástroje pěšáků. Oba také toužili po 
něčem zajímavějším, než byla monotónní mírová služba v Camp Meadu, kde 
Eisenhower zpočátku trávil volný čas zahradničením a pročítáním katalogů semen. 
Z�nedostatku jiného vzrušení si Patton s�Eisenhowerem dokonce vymysleli vlastní 
hru na četníky a na zloděje. Na hlavní silnici vedoucí k�Camp Meadu docházelo 
k�občasným přepadením cestujících, a tak vybaveni malou zbrojnicí zvolna 
projížděli silnici v�Pattonově autě v naději, že budou přepadeni. Eisenhowerův 
syn John vzpomínal, jak otec říkával: „Chtěli jsme vidět, jak se ten lump bude 
tvářit, když se bude dívat do ústí pistole. Považovali jsme se za takovou 
dvoučlennou policejní hlídku, ale nikdo nás nezastavil.“
  V�roce 1920 byly ve Spojených státech vyhlášeny prohibiční zákony. Patton i 
Eisenhower se hned zapojili do celonárodního sportu, tj. do vlastní pokoutní 
výroby alkoholu. Zatímco Eisenhower míchal ve staré vaně džin, Patton vařil 
v�dřevníku pivo a naplněné lahve skladoval u krytého chodníčku mezi „kuchyní“ a 
domem. Jednou, když celá Pattonova rodina trávila poklidný večer v�salonu, 
ozvaly se zvenku zvuky připomínající sérii výstřelů. Patton se bleskurychle vrhl
na podlahu. Vzápětí přiběhla kuchařka s�křikem, že explodují pivní láhve. 
Zahanbený Patton se zvedl a celý zrudlý rozpačitě vysvětloval, že mu to 
připomnělo nepřátelskou palbu, a tak instinktivně hledal úkryt. Beatrice se 
dlouho smála.
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  Eisenhower s manželkou Mamií sousedili s�Pattonovými a stejně jako Pattonovi 
byli nuceni vynaložit značné prostředky, aby svůj zanedbaný dům učinili jakžtakž
obyvatelný – jen výše nákladů se podstatně lišila. Na rozdíl od George a Ika, 
Beatrice s�Mamií nikdy hlubší přátelství nenavázaly. Zatímco Beatrice nacházela 
potěšení a vítané rozptýlení ve společenském životě a aktivně se podílela na 
budování Georgeovy kariéry, Mamie byla v�podstatě jednoduchá žena a jen víceméně
přihlížela vývoji událostí. I když nepostrádala jistou inteligenci a šarm, velký
problém jí například dělaly všechny domácí práce a vždy se bála o své zdraví. 
Trpěla klaustrofobií, ale nesnášela ani delší procházky v�otevřeném prostoru, 
neměla ráda pobyt u moře a odmítala cesty do zahraničí. Obávala se létání, 
vadilo jí jak horko, tak zima, bála se hmyzu a vůbec si stěžovala na všechno 
možné. Nicméně byla daleko odolnější, než se zdálo, a svého muže, pozdějšího 
nejvyššího velitele spojeneckých vojsk v�Africe a v�Evropě a prezidenta 
Spojených států, přežila o téměř deset let.
  
  I když neuplynula příliš dlouhá doba, kdy se mírové utopie prezidenta Woodrowa
Wilsona, byť sebeupřímněji míněné, ukázaly jen nereálnými přáními a jeho 
největší příspěvek trvalému světovému míru – Společnost národů – jen bezzubým 
tygrem, stala se ve Spojených státech bezprostředně po válce averze ke všemu 
vojenskému přímo posedlostí. Demobilizace dosáhla rozměrů překonávajících 
redukci unionistické armády po skončení občanské války. Do konce června roku 
1919 se vrátilo do civilu více než 2 600 000 příslušníků mužstva a poddůstojníků
a 128 436 důstojníků. Do ledna roku 1920 byly stavy pravidelné armády sníženy na
130 000 vojáků včetně těch, kteří prozatím sloužili v�okupačních silách 
v�Německu. Z�rozhodnutí Kongresu byl k 11. červenci 1919 americký tankový sbor 
zredukován na 154 důstojníků a 2 500 příslušníků mužstva a poddůstojníků.
  Poválečnou demobilizaci provázel i nezájem o roli tanků v�eventuálním budoucím
konfliktu – vždyť právě skončená válka měla být podle bombastických prohlášení 
válkou poslední. Za zbytečné plýtvání finančními prostředky byla proto 
považována výroba a vývoj obrněných vozidel a za plýtvání časem studium taktiky 
a strategie jejich užití. Důstojníci jako Patton a Eisenhower se stali 
anachronismem, dokonce i v�samotné armádě. Když se brigádní generál Rockenbach 
vrátil do Ameriky, převzal sice velení Tankového sboru (plukovník Welborn se 
stal jeho zástupcem), ale nezdálo se, že by se hodlal vzepřít nepříznivému 
trendu; do značné míry rezignoval, a to zřejmě s�plným vědomím, že pokles 
významu obrněných sil je i začátkem konce jeho vlastní kariéry.
  V�právě skončené válce přetrvávala idea lineární taktiky, kdy masy vojsk 
útočily v�široké linii, a pokud za této situace tanky pohybující se zhruba 
padesát metrů před pěchotou dokázaly likvidovat nepřátelská kulometná postavení 
bránící jí v postupu, byl jejich úkol považován za splněný. Ti, kdo roli tanků 
chápali takto – a byla jich většina –, necítili potřebu dalšího rozvoje 
obrněných vozidel, neboť stávající úroveň podle nich dostačovala. Tanky nemusely
dosahovat vyšší rychlosti než kolem pěti kilometrů za hodinu, neboť tak rychle 
šel pěšák. Avšak důstojníci jako Patton a Eisenhower takto omezeně neuvažovali. 
Podle jejich názoru měly být tanky schopny pohybovat se vyšší rychlostí a při 
nasazení ve větším počtu prorážet do nepřátelského týlu, obkličovat nepřítele a 
ve spolupráci s�pěchotou jej ničit.
  Navzdory tomu, že armáda jako celek se stále víc propadala do stavu 
připomínajícího zimní spánek, Patton s Eisenhowerem o užití tanků debatovali 
desítky hodin. Nezabývali se však jen teoretizováním, například ve snaze získat 
všestranné znalosti se koncem roku 1919 rozhodli jeden tank vlastnoručně 
rozmontovat do posledního šroubku a kolečka a pak opět sestavit. Činili to ve 
volných odpoledních hodinách a Eisenhower pak napsal: „Jestliže mohou amatéra 
vyděsit rozebrané hodiny, s�tankem, i když jde o malý tank, je to neskonale 
horší. Pochyboval jsem, že se nám kdy podaří opět jej uvést do provozuschopného 
stavu … ale udělali jsme tu práci tak pečlivě, že když jsme skončili, nezbývala 
nám žádná součástka a stroj fungoval.“?
  Jak se ukázalo, rozebírání tanku bylo poměrně bezpečnou záležitostí ve 
srovnání s�jinými událostmi. Zejména o jedné z nich oba důstojníci shodně 
prohlásili, že patřila k�nejděsivějších okamžikům, jaké kdy zažili. Protože malé
renaulty v�těžko průjezdném terénu často uvázly, Patton a Eisenhower používali 
k�jejich vyprošťování nebo přetahování přes obzvlášť neschůdná místa těžší tanky
typu Mark VIII. Při jedné takové operaci napjaté ocelové lano prasklo, minulo 
hlavy obou důstojníků jen o pár centimetrů a jako gigantický srp smetlo ve 
zlomku vteřiny křoví a stromky za nimi. Patton prohlásil, že se cítil stejně 
blízko smrti jako po zranění na bojišti ve Francii, a Eisenhower vzpomínal: „V 
tom okamžiku jsme byli příliš vyděšeni, než abychom si plně uvědomili, co se 
přihodilo, ale když jsme se podívali jeden na druhého, byl jsem si jist, že jsem
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stejně bledý jako George.“? Při jiné příležitosti Patton zkoušel vodou chlazený 
kulomet ráže 8,47 milimetrů, zatímco opodál stojící Eisenhower sledoval 
dalekohledem trajektorii střel. Zkouška zřejmě trvala příliš dlouho, kulomet se 
„zavařil“ a začal vyplivovat projektily zcela nekontrolovatelně na všechny 
strany. Budoucí čtyřhvězdičkový a pětihvězdičkový generál se hnali o překot do 
úkrytu, nakonec se ale Patton vrátil, vytrhl ze zbraně nábojový pás, a nebezpečí
pominulo. Po této druhé nehodě, kdy opět šlo o život, asi už štěstí pokoušet 
nechtěli, se svými experimenty přestali a další podobná společná akce již 
zaznamenána není.
  Jednotkám tankového sboru byly nakonec přiděleny těžké tanky typu Mark VIII– 
vyrobené v�amerických továrnách –, které zůstaly ve Spojených státech, protože 
válka skončila dřív, než mohly být přepraveny na evropské bojiště. Nový tank 
představoval značný pokrok oproti lehkým renaultům, vyzbrojeným buď jedním 
dělem, nebo jedním kulometem, s�maximální rychlostí 9,5 km/hod. Mark VIII vážil 
pětatřicet tun, dosahoval rychlosti až 13 km/hod., jeho výzbroj tvořilo pět 
kulometů a dvě děla, na každé straně jedno, a byl schopen vyšplhat se i 
z�hlubokého příkopu a přejíždět zákopy. Ale obrněné vozidlo, které vyvolalo u 
tankistických nadšenců mimořádný zájem, se teprve mělo objevit.
  30. října 1919 se Patton, kapitán C. C. Benson, major Sereno Brett, kapitán 
Courtenay Barnard a několik dalších důstojníků tankového sboru vypravilo do 
Hobokenu v�New Jersey. Jeli prozkoumat nový konvertibilní tank označený jako 
Christie M1919, navržený bývalým technikem výzbrojního oddělení armády, 
vynálezcem, nadšeným automobilovým závodníkem a konstruktérem závodních aut 
Johnem Walterem Christiem. Christie před časem navštívil tankový sbor a s�jeho 
důstojníky podrobně prodiskutoval jejich zkušenosti s�různými typy tanků a 
zajímal se především o jejich návrhy na zvýšení bojové výkonnosti obrněných 
vozidel. Pak ve své firmě postavil prototyp tanku, kterým se snažil požadavkům 
tankistů maximálně vyhovět.
  Jeho vozidlo bylo opatřeno housenkovými pásy, které však se daly odstranit a 
nahradit koly. Toto řešení zbavovalo při dlouhých přesunech tanky závislosti na 
tahačích, neboť mohly překonávat i velké vzdálenosti po vlastní ose. Dalším 
novátorským prvkem bylo usazení a pohyb věže, vycházející z principu dělových 
věží bitevních lodí. Christieho tank měl vynikající pohyblivost, vzhledem k 
silnému motoru byl schopen dosáhnout rychlosti až kolem 35 km/hod., mohl bez 
problémů překonávat překážky vysoké až tři čtvrtě metru, přestál i skok z�výšky 
téměř dvou metrů a novým způsobem provedené uložení motoru umožnilo získat víc 
místa v kabině. V�hnacím mechanismu byla hojně užita kuličková ložiska, motor a 
převodové ústrojí byly upevněny na šasi a ne sešroubovány s�ochranným 
pancéřováním, jak tomu bylo dosud. To, že motor i převodové ústrojí tvořily 
jeden blok, který při odstranění jednoho z�bočních pancéřových plátů bylo možno 
z�vozidla vyjmout, podstatně usnadňovalo opravy. Zjednodušen byl i mechanismus 
řízení a významné vylepšení představovalo nezávislé odpružení pojezdových kol.
  Patton a jeho skupina odborníků byli nadšeni a v závěrečné zprávě nový tank 
hodnotili vysoce kladně. V samostatném komentáři Patton uvedl, že i když 
Christieho tank není schopen vyřešit všechny problémy komplikující tankistům 
život a některé vážné nedostatky přetrvávají, v�každém případě stojí za to se 
jím zabývat, a až bude vyrobena alespoň ověřovací série, může se dál 
zdokonalovat a upravovat podle požadavků jak tankového sboru, tak i výzbrojního 
oddělení generálního štábu. Brigádní generál Rockenbach souhlasil a výzbrojnímu 
oddělení doporučil zahájit s�Christieho firmou jednání o výrobě první série.
  Smlouva mezi inženýrem Christiem a armádou Spojených států byla podepsána 15. 
června 1920 a v�Christieho podniku Front Drive Motor Company v�Hobokenu se mohlo
začít s�výrobou prvního tanku čistě americké konstrukce. Bohužel nedostatek 
zdrojů a nakonec i celkový nezájem způsobily, že projekt výroby Christieho tanků
pozvolna odumíral a v�roce 1924 se od něj úplně upustilo. Patton však s�nadaným 
konstruktérem udržoval styk nejméně dalších deset let. Někteří autoři tvrdí, že 
mu půjčil peníze na pokračování výzkumu. I když se vzhledem k�nepříznivým 
okolnostem Christieho tanky nikdy nestaly standardní součástí výzbroje americké 
armády, jeho myšlenky a navrhovaná řešení zůstávají významným článkem vývoje 
tankové techniky.
  Svoji genialitu Christie prokázal i v�roce 1922, kdy brigádnímu generálu 
Rockenbachovi předvedl obrněné obojživelné vozidlo vlastní konstrukce, vážící 7 
tun a na vodě dosahující rychlosti 12 km/hod., které po řece Hudson úspěšně 
přeplulo z�Hobokenu do New Yorku. Ale ani o tento vynález, který lze považovat 
za předchůdce obojživelných tanků užitých o více než dvacet let později za 
invaze do Normandie, se nikdo vážně nezajímal. Závěrem nutno konstatovat, že i 
když americká armáda inženýra Christieho a jeho revolučně konstruovaný tank 
nedocenila, prozíravěji se zachovali Rusové. V�roce 1928 koupili jeho dva tanky,
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převzali jejich přednosti – zejména zavěšení kol umožňující dosahovat v�terénu 
vyšší rychlosti –, zdokonalili je a výsledkem byl „Ruskij Christie“, slavný 
T-34, řadou odborníků považovaný za nejlepší tank druhé světové války, který 
v�létě roku 1943 v�bitvě u Kurska zlomil páteř německých tankových divizí. John 
Walter Christie zemřel v�bídě v�lednu roku 1944.
  V�roce 1919, v�průběhu debaty o zákonu o národní obraně, kterým měla být 
významně reorganizována poválečná armáda, podporoval jak ministr války Newton 
Baker, tak i tehdejší náčelník generálního štábu generálporučík Peyton C. March 
a velitel 1. divize generálmajor Charles P. Summerall zachování nezávislosti 
Tankového sboru. Ale vše rozhodl odlišný postoj generála Pershinga, který před 
výborem projednávajícím návrh zákona prohlásil: „Tankový sbor by neměl být 
velkou organizací a měl by podléhat veliteli pěchoty jako doplněk tohoto druhu 
vojska.“ I když Pershingova autorita se stala pro tankový sbor osudnou a 
stanovisko brigádního generála Rockenbacha by zřejmě už nic zásadního na věci 
nezměnilo, je pravda, že velitel Tankového sboru neargumentoval s�dostatečným 
zápalem a důrazem. Bylo zřejmé, že příliš podléhá zastaralým teoriím a není 
schopen předložit vizi, která by rozhodující činitele přesvědčila o významu 
tankových sil pro budoucnost americké armády.
  Ministerstvo války nakonec došlo k�závěru, že samostatný tankový sbor ztratil 
své opodstatnění. Zejména pro Pattona, plukovníka Henryho E. Mitchella, 
podplukovníka Vinera, majory Bretta a Ralpha I. Sasseho (který ve Francii jako 
důstojník 1. jezdecké divize žádal Pattona o osobní intervenci, aby mohl sloužit
v�tvořících se tankových jednotkách a koncem války velel 301. praporu těžkých 
tanků), kapitána Elgina Braina (vedle Pattona prvního „tankisty“ v�Langres), 
Daniela D. Pullena (bývalého náčelníka Rockenbachova štábu) i Eisenhowera a 
další důstojníky tankového sboru a pionýry amerických tankových sil to byla 
těžká rána.
  
  Navzdory celkově nepříznivé situaci však Patton ani Eisenhower nehodlali 
slevit ze svého přesvědčení o obrovském potenciálu obrněných vozidel. Jejich 
víru v�mimořádnou roli, která jim připadne v�moderní válce, posílila v�tu dobu 
publikovaná kniha britského experta plukovníka J. F. C. Fullera. Při hodnocení 
účasti tanků v�první světové válce Fuller například prohlásil, že kdyby byli 
Britové schopni v�listopadu 1917 v�severní Francii za ofenzivy u Cambrai nasadit
dvě čerstvé brigády středních tanků – náklady na ně by představovaly méně než 
jednu pětinu výdajů na jeden den války –, mohlo být dosaženo rozhodujícího 
vítězství a největší válka v�dějinách mohla být ukončena německou kapitulací.
  16. května 1920 Patton uveřejnil v�časopise Infantry Journal článek nazvaný 
„Tanky v�budoucích válkách“. V�něm odsoudil nezájem o obrněná vozidla 
převládající ve Spojených státech a zdůrazňoval, že už teď jsou daleko 
dokonalejší, než tomu bylo v�letech 1917 –1918. Uváděl příklady armád několika 
zemí, jejichž tanky již dosahují v�terénu rychlosti od 19 do 24 km/hod. a na 
cestách až 32 km/hod., a pokračoval: „Tato monstra odolná proti palbě ručních 
zbraní mohou ujet více než 300 kilometrů, aniž musí doplňovat pohonné hmoty. 
S�ještě výkonnější tankovou výzbrojí už nebudou budoucí války vedené 
v�rozlehlých prostorách Asie, Afriky a amerického kontinentu záležitostí 
nekonečných zákopů a armád s�nechráněnými boky. Půjde o války, v�nichž budou 
tanky zajišťovat týly a křídla, bránit postavení a budou užívány i k�ofenzivním 
účelům. Tank je nová zbraň, a má-li splnit svoje poslání, musí si udržet 
nezávislost… Tankový sbor naroubovaný na pěchotu, jezdectvo, dělostřelectvo nebo
ženisty bude mít stejný význam jako třetí noha u kachny – bude neschopný řízení 
a nepoužitelný pro boj.“ 
  
  V�červnu roku 1920 vstoupil v�platnost nový zákon o národní obraně, jeden 
z�nejdůležitějších zákonů v�historii amerických ozbrojených sil. Stanovil počet 
příslušníků pravidelné armády na 300 000 mužů, přičemž armáda v�tu dobu ve 
skutečnosti čítala pouhých 200 000 mužů, což bylo vše, co zbylo z�téměř 3 700 
000 vojáků válečné armády Spojených států. Zákon zavedl i několik nových funkcí,
mezi nimi funkce generálních inspektorů pěchoty a jezdectva (Chief of Infantry, 
Chief od Cavalry), kteří měli sloužit jako hlavní poradci generálního štábu 
ministerstva války ve všech záležitostech týkajících se pěchoty a jezdectva. 
Nezávislý tankový sbor byl zrušen. Tankové jednotky byly podřízeny pěchotě a 
brigádní generál Rockenbach zůstal velitelem útvaru s�podivným názvem Pěchota 
(tanky) (Infantry (Tanks)) a současně byl pověřen velením základny v Camp Meadu.
  Jezdectvu zůstalo jen několik obrněných aut, takže po větší část dvacátých let
mělo s�mechanizací jen máloco společného. Až teprve po zřízení Experimentálních 
mechanizovaných sil v�roce 1928 se jezdectvo začíná zabývat záležitostmi 
souvisejícími s�novou formou mobilních bojových jednotek. A koncem desetiletí je
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kavaleristům už jasné, že musí najít způsob koexistence klasického jezdectva a 
mechanizovaných jednotek, a celý problém nabývá na důležitosti. Jedním z�prvních
kavaleristů, který navrhoval, aby jezdectvo přijalo tanky do svých řad, byl 
major Bradford Chynoweth. Věděl, že tím pobouří některé ze svých kolegů, ale 
tvrdil, že tento krok je nezbytný, a vysvětloval: „Není třeba se stahovat do 
ulity v obavě, že tanky nahradí koně. Naopak, tanky zvýší možnosti jízdy jako 
kdysi jízda zvýšila možnosti pěšího vojáka.“ Chynoweth byl přesvědčen, že 
nebude-li mít jezdectvo podporu tanků, nepřátelské kulomety podstatně sníží jeho
možnosti. I když Chynoweth své myšlenky formuloval opatrně, byly velmi 
novátorské a vyvolávaly vášnivé diskuse. Například jeden z�uznávaných mladých 
vojenských teoretiků poručík Eugene Smith napsal do časopisu�The Cavalry 
Journal: „Mnozí z rozhodných obhájců motorizace a mechanizace armády tvrdí, že 
budoucí války vybojují výlučně letadly a tanky. Ale při střízlivějším uvažování 
je zřejmé, že pokud budou existovat hory, údolí, řeky a lesy, budou existovat 
přírodní překážky a zůstanou oblasti, v�nichž je voják, ať na koni nebo nesoucí 
zbraně na zádech, schopen obsadit kritické body a zabránit průjezdu 
nepřátelských vozidel.“
  
  Ale ani drastické snížení stavu ozbrojených sil nařízené zákonem o národní 
obraně z�roku 1920 Kongres neuspokojilo. V�lednu roku 1921 proto zredukoval sílu
pravidelné armády na 175 000 mužů, v�červnu 1921 na 150 000 a v následujícím 
roce na 12 000 důstojníků a 125 000 mužů. Tak tomu bylo až do roku 1936. Celému 
ministerstvu války bylo v�roce 1920 přiděleno 300 milionů dolarů, a protože za 
hlavní obrannou sílu země bylo považováno loďstvo, prostředky, které zbyly na 
armádu, zdaleka nedostačovaly k pokrytí jejích oprávněných nároků. Vzhledem 
k�těmto skutečnostem zaujímala v�roce 1922 americká armáda mezi státy majícími 
pravidelnou armáda až sedmnácté místo. Pokud se týkalo tanků, musel v�roce 1933 
náčelník generálního štábu generál Douglas MacArthur konstatovat, že tanky, 
které má armáda, jsou – s�výjimkou několika tuctů experimentálních modelů – 
naprosto nepoužitelné v�bitvě proti jakékoliv moderní nepřátelské jednotce.
  Americká armáda byla v�meziválečných letech tak oslabena, že prakticky po 
celou tu dobu měly její bojové jednotky ve srovnání s�tabulkovými stavy 
k�dispozici jen čtvrtinu důstojníků z�povolání a polovinu profesionálních 
poddůstojníků a mužstva. Navíc řada bojových jednotek byla vedena jen papírově –
z�devíti pěších divizí ve skutečnosti existovaly jen tři a ty byly rozptýleny 
mezi celkem 45 separovaných posádek. Třeba říci, že tuto druhořadou armádu 
udržovalo ve dvacátých a třicátých letech při životě jen obětavé úsilí skupiny 
vysokých důstojníků jako Pershing, MacArthur, Charles P. Summerall nebo Fox 
Conner a mladých nadšenců jako Marshall, Eisenhower a Patton, kteří jí zůstávali
věrni navzdory nedostatku jakéhokoliv povzbuzení, navzdory mizerným platům, 
špatnému bydlení a snižování hodností na předválečnou úroveň. 
  
  Po ztrátě nezávislosti a jen s�pár zastánci na vysokých místech byl bývalý 
tankový sbor vydán na milost a nemilost generálnímu inspektorovi pěchoty 
generálmajoru Charlesi Farnsworthovi, o němž bylo známo, že není příznivcem ani 
tanků, ani tankistů. První omezující opatření na sebe nenechala dlouho čekat. 
Výcvik tankistů byl silně omezen a osm tankových rot bylo rozpuštěno. 
V�posledních dnech měsíce června 1920 došlo i na očekávané snížení dočasných 
válečných hodností na hodnosti stálé, pouze Pershinga se toto opatření nedotklo,
zůstal i nadále generálem armád. Avšak z�důstojníků tankového sboru Rockenbach 
se stal plukovníkem, plukovník Henry E. Mitchell majorem, podplukovník 
Eisenhower se vrátil k�hodnosti kapitána a z�plukovníka Pattona byl přes noc 
kapitán jezdectva. Patton s Eisenhowerem však měli štěstí, neboť náleželi 
k�necelým pěti desítkám důstojníků, kteří byli už koncem srpna (s�platností od 
l. července 1920) povýšeni do hodností stálých majorů. Mitchell, jehož hodnost 
byla snížena na majora, mohl bez problémů dál velet 305. brigádě, v�níž sloužil 
i kapitán Eisenhower. Složitější to však měl Patton, a ať již byly jeho dřívější
stížnosti na Rockenbacha oprávněné či neoprávněné, skutečností je, že Rockenbach
vůči němu projevil velkorysost, když mu v�období, kdy měl hodnost pouhého 
kapitána, zachoval funkci velitele 304. tankové brigády. Musel kvůli tomu 
provést řadu změn ve velitelské struktuře Pěchoty (tanků), neboť u 304. brigády 
nemohl zůstat žádný major, jinak by jejím velitelem nemohl být kapitán Patton. 
Rockenbach proto tři majory přemístil na své velitelství a jednoho k�Mitchellově
brigádě. Velitelský sbor 304. brigády potom tvořilo vedle Pattona devět kapitánů
a šestnáct poručíků. Třeba říct, že ze strany Rockenbacha, který věděl, jak moc 
Pattonovi záleží na velení tankové brigádě, kterou vytvořil a vedl v�boji, to 
bylo ušlechtilé gesto.
  Neslavná přítomnost a chmurně vyhlížející budoucnost americké armády přiměla 
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řadu důstojníků, aby opustili její řady; někteří tak učinili kvůli 
neuspokojivému ekonomickému zajištění svých rodin, jiní proto, že v�dalším 
setrvávání v�jejích řadách už pro sebe neviděli žádnou perspektivu, a někteří 
proto, že nechtěli nést spoluodpovědnost za pokračující upadání prestiže, 
důstojnosti a celkové úrovně ještě nedávno hrdého společenství mužů 
v�uniformách. Odchodem některých nejlepších důstojníků byla postižena i Pěchota 
(tanky). Podplukovník Joseph Viner, jeden z�Pattonových nejbližších 
spolupracovníků ve Francii, odešel z�armády úplně a začal pracovat 
v�polygrafickém průmyslu, plukovník Ira C. Welborn se vrátil k�pěchotě.
  
  Bez ohledu na nevábné perspektivy kariéry důstojníka živořící armády George 
Patton nad odchodem z�armády neuvažoval. Na konci května a začátkem června 1920 
trávil krátkou dovolenou bez rodiny jako host virginského bankéře Frederika 
Williama Scotta. Finančníkovým soukromým železničním vagonem cestoval na 
Floridu, kde celá společnost nastoupila na jachtu Lady Fisch. Šlo o velké a 
přepychové plavidlo, dokonale vybavené pro rybolov, pro ten účel opatřené i pěti
motorovými čluny, z�nichž každý měl svého navigátora, kuchaře, číšníka a 
lodníka. Patton lovil na několika místech u pobřeží jižní Floridy a mimo jiné 
ryby chytil i tři tarpony, a jak se pochlubil otci, jeden z�nich vážil 94 
kilogramů, což byl rekord posledních dvou sezon.
  Na rozdíl od jiných důstojníků, závislých na skromném služebním platu, se 
George cítil ve�společnosti jako ryba ve vodě. Jeho koně na pólo, jezdečtí koně 
a plnokrevníci se stávali na závodech a soutěžích pojmem. Pattonovi organizovali
časté večeře, večírky a setkání, při kterých hostili a bavili spoustu přátel a 
zajímavých hostů. Jednou je navštívila Kate Fowlerová (která před dvanácti lety 
kadetovi West Pointu G. S. Pattonovi docela popletla hlavu) s�manželem Van S. 
Merle-Smithem, který po službě na ambasádě v�Paříži byl nyní třetím poradcem 
ministra zahraničí; jindy organizovali ve washigtonském klubu party pro hezkou a
příjemnou Beatricinu sestřenici Beatrici Banningovou; účastnil se jí i 
Rockenbach, který se pak zdržel u Pattonových přes noc. Hned nato byli George a 
Beatrice čestnými hosty na večeři pořádané přítelem Georgeova otce, vlivným 
senátorem Jamesem Duvalem Phelanem, které se účastnili i ministr války Newton 
Baker, dva Bakerovi tajemníci a dva další senátoři. Velmi důležité bylo pro 
Pattona obnovení přátelských styků se starým známým Henrym L. Stimsonem. 
Stimsonovým prostřednictvím se Patton seznámil se senátorem za stát New York 
Jamesem Wadsworthem, členem výboru pro vojenské záležitosti.
  Prakticky neminul týden, aby George s�Beatricí neměli hosty nebo aby sami 
někoho nenavštívili. Na podzim roku 1920 pozvali na nedělní oběd brigádního 
generála Foxe Connera s�manželkou. Generál, bývalý náčelník operačního oddělení 
štábu expedičních sil ve Francii, byl jedním z�nejváženějších důstojníků 
americké armády. Oběda se účastnili i Ike a Mamie Eisenhowerovi. Odpoledne, 
během procházky po Camp Meadu, Patton s Eisenhowerem Connerovi podrobně 
vysvětlovali svoje představy o použití tanků a také se snažili zodpovědět řadu 
jeho otázek. Pro George a Ika byla tato debata velkým povzbuzením, neboť Conner 
byl jedním z mála vlivných důstojníků, kdo projevil skutečný zájem o jejich 
názory a práci. Setkání bylo mimořádně důležité zejména pro Eisenhowera. který 
později v�jednom záchvatu upřímnosti přiznal, že seznámení s�Connerem, jenž se 
v�pozdějších letech stal jeho učitelem a měl k�němu přímo otcovský vztah, bylo 
pro něj snad největším přínosem z přátelství s�Pattonem. 
  
  Ani poté, co byl tankový sbor zbaven samostatnosti a stal se přívěskem armády,
Patton s�Eisenhowerem neskrývali své přesvědčení, že tanky budou jednou 
z�rozhodujících zbraní příští války. Již bylo řečeno, že Patton v�květnu 1920 
vysvětloval v�časopise Infantry Journal potřebu nezávislých tankových sil. V�tu 
dobu ještě armáda reagovala mírně. Ovšem po opatřeních zavedených zákonem o 
národní obraně se situace změnila a z vlastní zkušenosti to měl brzy poznat 
Eisenhower, který o několik měsíců později ve stejném časopise uveřejnil článek 
nazvaný „Diskuse o tancích“. Objektivně přiznal potíže, které tank v�bitvě 
omezují – například nedokáže překročit větší vodní překážku bez mostu –, na 
druhé straně však uvedl všechny přednosti rychlého a dobře vyzbrojeného 
obrněného vozidla. Když zdůvodnil užitečnost tanků, doporučil i změnu 
v�organizaci pěších divizí. Navrhoval, aby byl u všech divizí motorizovaný 
kulometný prapor o 57 vozidlech nahrazen tankovou rotou o pouhých 15 vozidlech, 
čímž divize získají jednotku o velké palebné síle, vhodnou jak k�rychlému 
postupu a manévrování, tak i k�ochraně křídel bojujících vojsk.
  Mnoha vysokým důstojníkům pěchoty se však Pattonovy a Eisenhowerovy názory 
jevily přímo kacířské, neboť údajně snižovaly rozhodující roli pěchoty – 
„královny zbraní“. Kritikové tvrdili, že tito dva arogantní tankoví důstojníci 
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chtějí měnit celou dosavadní doktrínu pozemní války. Bylo jim vyčítáno, že 
stejně jako Angličan Fuller prohlašují, že zdokonalené tanky mohou rychlými 
masovými manévry prorážet nepřátelské linie, což může způsobit zhroucení celé 
nepřátelské fronty. V�budoucí válce se podle nich pěchota přiblíží k�nepříteli a
zaměstná jej, zatímco tanky jej obklíčí a buď zničí, nebo vytvoří podmínky pro 
vítězný úder pěchoty, který si ovšem vyžádá daleko menší vlastní ztráty než 
bitva vedená podle zastaralých zásad lineární taktiky.
  Eisenhower byl po otištění článku předvolán do Washingtonu a generální 
inspektor pěchoty jej upozornil, že jeho názory jsou nejen chybné, ale i 
nebezpečné, proto by si je napříště měl nechat pro sebe. Zejména by neměl 
publikovat nic, co odporuje současné „solidní“ doktríně pěchotní taktiky. Pokud 
tak neučiní, může být pohnán před válečný soud! Eisenhower ve svých vzpomínkách 
přiznal, že to byla tvrdá rána, ale způsobila, že se s�Pattonem ještě víc 
sblížili. Dál se scházeli buď v�Pattonově, nebo Eisenhowerově domě, a zatímco 
jejich manželky se bavily po svém, oba muži mezi partiemi pokeru znovu a znovu 
probírali všechny možné otázky související s�užitím tanků na bitevním poli. Ale 
navzdory blízkosti jejich názorů se mezi nimi objevily i zásadní rozpory. 
Americký autor Stephen E. Ambrose píše: „…začal spor trvající až do Pattonovy 
smrti. Patton byl přesvědčen, že rozhodujícím faktorem v�moderní válce je 
inspirující vedení přímo na bojišti. Eisenhower tvrdil, že vedení je jen jeden 
prvek. Domníval se, že Patton vychází ze své romantické povahy a zanedbává 
přitom důležité záležitosti, jako je zásobování, celosvětová strategie a vztahy 
se spojenci.“?
  Přes všechnu víru v užitečnost tanků nebyl ani Patton, ani Eisenhower ochoten 
strkat hlavu do smyčky dalšími veřejnými prohlášeními, iritujícími mocné 
protivníky. V�celé americké armádě se stal pověstný případ plukovníka Billyho 
Mitchella (Pattonova přítele, který jej ve Francii poprvé vzal do letadla) 
postaveného před válečný soud, protože při obhajobě zájmů letectva napadl své 
nadřízené.
  Devatenáctiletý William L. (Billy) Mitchell se dal zapsat do armády jako 
řadový voják v době španělsko-americké války v roce1898. Stal se příslušníkem 
Spojovacího sboru armády Spojených států a zřejmě díky vlivnému otci, senátorovi
za stát Wisconsin, brzy získal důstojnickou hodnost. Po službě na Filipínách a 
na Aljašce se stal ještě před první světovou válkou nejmladším členem 
generálního štábu. V�tu dobu již věnoval velkou pozornost letectvu, které tehdy 
bylo součástí Spojovacího sboru. Když mu armáda v r. 1916, v�jeho 37 letech, 
odmítla povolit pilotní výcvik vzhledem k�věku a vysoké hodnosti majora, naučil 
se létat soukromě. Do Francie odjel hned po vstupu USA do války, aby mohl na 
místě sledovat letecké operace obou bojujících stran. Po příjezdu expedičních 
sil se stal jako brigádní generál velitelem jejich bojového letectva. V�září 
1918 naplánoval a vedl leteckou ofenzivu (součást saint-mihielské operace), 
které se účastnilo téměř 1 500 spojeneckých letadel; byla to první koordinovaná 
letecko-pozemní ofenziva v�historii. Mitchell, nositel řady vysokých amerických 
i cizích vyznamenání, byl považován za nejvýznamnějšího amerického válečného 
letce a vedle Pershinga byl zřejmě nejznámějším americkým vojákem v�Evropě. Byl 
neúnavný, odvážný, ale také okázalý a nekonformní, měl podobné vlastnosti jako 
Patton a nebylo proto divu, že se oba brzy spřátelili a blízkými přáteli zůstali
až do Mitchellovy smrti.
  Po návratu do USA se Billy Mitchell stal začátkem roku 1919 zástupcem velitele
armádního letectva generálmajora Charlese T. Menohera. Nesdílel však obecné 
přesvědčení, že první světovou válkou velké válečné konflikty skončily, a ze 
všech sil obhajoval nutnost rozvoje leteckých sil, požadoval například vývoj 
zaměřovačů pro bombardéry, výrobu leteckých motorů opatřených kompresory a 
leteckých torpéd. Již ve Francii nebyly jeho vztahy s�nadřízenými dobré. Po 
válce se situace ještě zhoršovala, zejména když se odvážil představitelům 
ministerstva války a námořnictva otevřeně vytýkat nedostatek předvídavosti v 
záležitostech letectva. Velení válečného námořnictva také nadmíru podráždil 
tvrzením, že bombardováním dokáže potopit i velká bojová plavidla. V�době, kdy 
bitevní lodi opatřené silným pancéřováním a těžkými děly byly považovány za 
páteř každého loďstva a kdy vládlo přesvědčení, že ohrozit je mohou pouze jiná 
hladinová nebo podmořská plavidla, ale v�žádném případě letadla, bylo takové 
tvrzení považováno za troufalost hraničící s�drzostí. Když však Mitchell trval 
na tom, že je schopen to dokázat, byla mu sebejistými admirály nakonec 
poskytnuta příležitost, která, jak doufali, skončí Mitchellovým zostuzením a 
ukončí jeho profesionální kariéru. V�roce 1921, a pak ještě jednou v�roce 1923, 
dostal svolení k bombardování ukořistěných německých a vyřazených amerických 
lodí. Výsledkem bylo, že Mitchellovy bombardéry řadu z�nich potopily, včetně 
jednoho z�největších válečných plavidel světa, německé bitevní lodi Ostfriesland
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a americké bitevní lodi Alabama. Po této akci se Bill Mitchell stal ještě 
populárnější, a aby se přestal objevovat na prvních stránkách, byl v�roce 1924 
odvelen na Havaj a poté do Asie.
  Nezdolný generál se však vrátil s�rozborem o rozsahu 324 stran, v němž 
předvídal válku s�Japonskem včetně útoku na Pearl Harbor. Jeho varování však 
byla věnována minimální pozornost, stejně jako když o pár let později 
upozorňoval na stejné nebezpečí Patton. Mitchell neměl problémy jen s�námořníky.
Řadu nepřátel měl i v�armádě, kde mu bylo především zazlíváno, že požaduje 
osamostatnění letectva, jeho oddělení jak od námořnictva, tak od armády. Snaha o
Mitchellovo umlčení šla tak daleko, že když ministerstvo války nabylo dojmu, že 
generálmajor Menoher na Mitchela nestačí, jmenovalo novým velitelem armádního 
letectva generálmajora Masona Patricka. V�roce 1925 byl Mitchell přeložen 
z�Washingtonu na základnu v Texasu a byla mu snížena dočasná hodnost brigádního 
generála na stálou hodnost plukovníka. I když takto postižených důstojníků byly 
stovky, vzhledem k�tomu, že u�Mitchella k�tomu došlo až dlouho po válce, byli 
mnozí přesvědčeni, že šlo o vyhnanství spojené s potrestáním.
  V�prosinci roku 1924 se v�Ohiu v�bouři rozlomila a zřítila první v�Americe 
postavená vzducholoď Shenandoah. Z�její posádky 43 mužů jich 14 zhynulo. 
Vzducholoď patřila námořnictvu a rozezlený Mitchell, který už dlouho tvrdil, že 
omezené prostředky mají být věnovány modernizaci a výrobě letadel a ne 
neohrabaných a zranitelných vzducholodí, vydal prohlášení, v�němž nazval vysoké 
představitele námořnictva a armády „nekompetentními lidmi projevujícími 
v�záležitostech národní obrany kriminální nedbalost hraničící až se zradou“. To 
už bylo pro admirály a generály příliš. Byl pohnán před válečný soud který jej 
shledal vinným z�porušení kázně a potrestal jej postavením mimo službu na pět 
let bez nároku na plat. Než se stal rozsudek pravomocný, Mitchell 1. února 1926 
z�armády sám odešel. Následujících deset let strávil psaním a přednáškami o 
potřebě a významu moderního letectva. Když byl v�listopadu roku 1932 poprvé 
zvolen prezidentem F. D. Roosevelt, v�letech 1913 až 1920 náměstek ministra 
námořnictva, Mitchell doufal, že bývalý „námořník“, navíc známý svým zájmem o 
letectvo, jej povolá zpět do služby a že může být jmenován i náměstkem ministra 
války pro letectvo. Nic z�toho se však nestalo a civilista Bill Mitchell zemřel 
19. února 1936 v�newyorské nemocnici na těžkou chřipku provázenou srdečními 
potížemi.
  K�oficiálnímu uznání jeho zásluh o vznik a rozvoj amerického letectva došlo až
po jeho smrti. Například dvoumotorové bombardéry typu North American B-25 – 
použil je 18. dubna 1942 plukovník Jimmy Doolittle při prvním náletu na Tokio 
provedeném z�paluby letadlové lodi Hornet – dostaly na počest Billyho Mitchella 
přezdívku „Mitchell“. V�roce 1946 jej prezident Harry Truman posmrtně vyznamenal
zvláštní medailí za přínos americkému letectvu a zdůraznil při tom předvídavost,
s�níž Mitchell ve dvacátých a třicátých letech, jako jeden z�mála, neochvějně 
tvrdil – podobně jako někteří důstojníci o tancích –, že to bude jedna 
z�rozhodujících zbraní příští války, a proto je třeba jí věnovat potřebnou 
pozornost a prostředky. V�roce 1955 letectvo Spojených států prohlásilo válečný 
soud s�Mitchellem za neplatný. Když ale o dva roky později jeho syn žádal, aby 
byl nález soudu vymazán z�otcových osobních materiálů, letectvo sice vyslovilo 
politování nad okolnostmi, za nichž skončila kariéra plukovníka Mitchella, 
žádosti ale nevyhovělo.?
  
  Patton se sice horlivě snažil prosazovat myšlenky, jež považoval za správné, 
ale přece jen nehodlal riskovat svou pracně budovanou kariéru pro ideu, která 
zatím měla minimum zastánců, a jak napsal jeden z�jeho prvních životopisců, 
„prostě nemohl předvídat, že přijde doba, kdy národ otevře peněženku a vydá 
miliardy dolarů, aby vybavil nejen své armády, ale i armády svých spojenců 
tanky, nákladními auty, džípy a motorizovaným dělostřelectvem“.? Tankové 
jednotky v�té době beznadějně upadaly. Patton například vzpomínal s�nostalgií na
Francii, kde měl pro své tanky k�dispozici neomezené množství pohonných hmot, 
zatímco – jak si postěžoval – v�Camp Meadu příděly benzinu dostačovaly pouze na 
natočení motorů a tanky stojící na parkovištích se pozvolna měnily 
v�nepoužitelné veterány. Patton sloužil u tankových sil již téměř tři roky a 
nakonec došel k�závěru, že kdyby u nich ještě zůstával dál, tankistům by za 
stávající situace moc neprospěl a sobě už vůbec ne, neboť mimo jiné by úplně 
ztratil kontakt s�jezdectvem. Závěr byl jednoznačný: zůstane-li u okleštěných a 
pěchotě podřízených tankových sil, svou kariéru pohřbí.
  V�létě 1920 se musel rozhodnout jak dál. Mohl přejít k�pěchotě a v�jejích 
stojatých a nudných vodách se trpělivě propracovávat ke generálské hodnosti. 
Mohl se také vrátit „domů“, k�jezdectvu, kde byl známý, respektovaný, kde měl 
řadu přátel, mohl hrát pólo, účastnit se lovů a jezdeckých soutěží. Tentokrát 
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nebylo rozhodování těžké – požádá o převelení k�jezdectvu. Žádost však musela 
projít složitým mlýnem armádní byrokracie. Rockenbach ji sice bez zdržování 
schválil a doporučil, aby byl Patton od Pěchoty (tanků) uvolněn k 1. říjnu 1920.
Pak dopis putoval ke generálnímu adjutantovi ministerstva války a poté 
ke�generálnímu inspektorovi jezdectva, který též souhlasil. Nakonec výkonný 
důstojník štábu jezdectva konzultoval generálního inspektora pěchoty. Když ani 
on neměl námitky proti Pattonovu odchodu od tankistů, generální adjutant vydal 
4. září 1920 rozkaz o převelení majora George S. Pattona juniora k 3. jezdeckému
pluku ve Fort Myeru s�platností od 1. října. Potěšena byla i Beatrice, neboť 
Fort Myer, ležící v�sousedství Washingtonu, kde znali mnoho zajímavých, vlivných
a významných osob, sliboval příjemný a rušný společenský život.
  28. září Patton napsal plukovníku Rockenbachovi:
  „Drahý generále (nejde o chybu, Patton jako výraz respektu tituloval 
Rockenbacha jeho původní hodností – M. H.), je velmi těžké říct Vám sbohem a 
vyjádřit Vám upřímné poděkování jak za Vaše dlouhé trápení se mnou, tak i za 
velkou laskavost, kterou jste mi projevoval v�posledních třech letech. Pod Vaším
velením jsem získal nejzajímavější zkušenosti svého života a vždy uchovám 
v�paměti Váš ohleduplný přístup ke mně a k mým mnoha vrtochům. … Věřte prosím, 
že Vám vždy zůstanu vděčný za příležitosti, jež jste mi dal, a za podporu, 
kterou jste mi byl vždy připraven poskytnout. S�přáním všeho nejlepšího Vám a 
Tankovému sboru…“
  Zejména těžké bylo pro Pattona rozloučení s�304. tankovou brigádou, které se 
konalo ve stejný den, kdy odeslal dopis Rockenbachovi. Sedmi stům shromážděných 
mužů řekl:
  „Nemohl jsem se připravit o příležitost vás ještě jednou uvidět, protože 
jestliže jste mne, a myslím, že tomu tak pravděpodobně bylo, považovali za 
největšího mizeru na světě, ujišťuji vás, že jste přeháněli. Byl jsem velmi hrdý
na brigádu a na muže, kteří k�ní náleželi, a moje náklonnost k�nim byla upřímná.
Ani teď, ani nikdy jindy jsem nepovažoval ze nutné omlouvat se za cokoliv, co 
jsem udělal, nebť vše, co jsem kdy učinil, bylo výsledkem mé čestné snahy konat 
svou povinnost, a to tak, jak jsem to pokládal za správné. Když jsem peskoval 
nebo opravoval kohokoliv z�vás, mužstvo nebo důstojníky, bylo to proto, že jste 
podle mého přesvědčení chybovali. Tím to také pro mne bylo vyřízeno. Nikdy jsem 
po nikom z�vás nežádal napnout síly víc, pracovat víc nebo bojovat víc, než jsem
byl ochoten já sám, i když ve snaze držet s�vámi krok jsem byl ve Francii 
postřelen. Vy jste vždy správně reagovali a výsledkem bylo, že kdekoliv brigáda 
nebo kterákoliv její část sloužila, byla příkladem kázně, odvahy a výkonnosti. 
Díky skvělé práci brigády ve Francii jsem obdržel Medaili za zásluhy, ale buďte 
si jisti, že si uvědomuji, že to byla brigáda, a ne já, kdo ji získal. 
V�budoucnu se musíte chovat stejně jako v�minulosti. Když to učiníte, a já jsem 
si jist, že ano, ani mrtví, ani ti, kteří odešli, nemohou žádat víc... Bůh 
žehnej 304. brigádě.“?
  Poté praporčík (sergeant major) z velitelství brigády a dva vojáci předali 
Beatrici nádherný asi 30 centimetrů vysoký pohár. Na jeho jedné straně byla 
rytina lehkého tanku a na straně druhé nápis „Plukovníku Georgi Pattonovi 
juniorovi a jeho paní od mužstva 304. brigády“. Beatrice pronesla krátkou řeč a 
tetě Nannii následující den napsala: „…všem nám tekly slzy, zejména Georgeovi, 
mně a praporčíkovi. To dopoledne jsem šla do nemocnice poděkovat nemocným 
vojákům, kteří se podíleli na pořízení poháru… Určitě si George vážili.“
  První slavné období Pattonovy služby u tankových vojsk skončilo.
  
  Na přelomu září a října 1920 se Patton ještě účastnil velké jezdecké exhibice 
a 3. října nastoupil ve Fort Myeru. Po podplukovníku Harrym N. Cootesovi převzal
velení 3. eskadrony 3. jezdeckého pluku. Pattonova hodnost a�funkce jej 
opravňovaly k nastěhování do objektu číslo 5 v�ulici důstojnických domů. Bylo to
velké cihlové stavení ve viktoriánském slohu, umístěné doprostřed pečlivě 
zastřiženého trávníku, obklopené stromy a s�nádhernou vyhlídkou na řeku Potomac 
a na Washington. Během předchozích deseti let byli Pattonovi povětšinou nuceni 
spokojovat se s bydlením v druhořadých objektech, ve Fort Myeru se však cítili 
velmi spokojeni jak rodiče, tak obě dcery.
  Převážnou část činnosti důstojníků mírové armády obvykle tvořil výcvik 
jednotek, údržba výzbroje a výstroje a absolvování různých společenských 
událostí. Ve všech těchto aktivitách George Patton vynikal. Necelý měsíc mu 
trvalo, než zvládl přechod z�výcvikových metod užívaných u tankistů k�metodice 
výcviku charakteristické pro kavalerii. Jak již patřilo k�jeho ofenzivnímu 
chápání boje, zaměřil se zejména na útočné manévry, začal s�jejich nácvikem na 
úrovni čet a následovaly roty. Když se seznámil se silnými i slabými stránkami 
své eskadrony, otevřel pro její důstojníky měsíční školu zahrnující 22 lekcí a 
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přednášek. Šestnácti z�nich se ujal sám a rozsah výuky byl široký: nauka o 
koních, údržba stájí, kování koní, přesuny a pochody, rozkazy pro útok a pro 
postup, vojenská hygiena, pravidla pozemní války, předsunutá postavení a stráže,
potlačování nepokojů, organizace zadních sledů a podobně. Během výcviku se 
Patton vyhýbal slepému lpění na pravidlech; trval na tom, že každá situace a 
problém jsou unikátní, vyžadují speciální řešení, proto je vždy a v�první řadě 
třeba je uvážlivě posoudit. V�prvních třech měsících roku 1921 také zorganizoval
pro svou eskadronu sérii polních cvičení. Vymyslel různé zkušební situace, 
průběh manévrů pečlivě sledoval, hodnotil rozhodnutí jednotlivých důstojníků a u
nedostatků okamžitě sjednával nápravu.
  Mezi povinnosti 3. jezdeckého pluku vyplývající z�jeho umístění v�sousedství 
hlavního města patřila účast při slavnostních obřadech všeho druhu, ať šlo o 
pohřby, přehlídky, inaugurace nebo návštěvy vysokých hodnostářů a hlav cizích 
států. Velkou událostí, která se neobešla bez 3. pluku, se stala 4.�března 1921 
inaugurační slavnost nového prezidenta Warrena G. Hardinga; fotografie 
uveřejněná v�mnoha novinách ukazovala majora George S. Pattona na koni vedle 
limuzíny vezoucí Hardinga a odstupujícího prezidenta Wilsona do Bílého domu.
  Vzhledem k�tomu, že k areálu Fort Myeru přiléhá Arlingtonský národní hřbitov, 
nejvíc bylo pohřebních ceremonií. Jednotlivé eskadrony 3. pluku se v�doprovázení
pohřebních průvodů střídaly. Rakev se zesnulým veteránem byla očekávána na 
washingtonském nádraží, tam byla přeložena na dělovou kolesnu, přikryta vlajkou 
s�hvězdami a pruhy a vezena městem a přes řeku Potomac k�místu posledního 
odpočinku na Arlingtonském hřbitově. Patton si už po pouhých dvou měsících 
postěžoval otci: „Máme všechny možné druhy pohřbů a dělá to pěkný zmatek v�našem
výcvikovém programu. Prostě s�armádou to jde z�kopce.“
  Časem se pohřební eskorty staly pro Pattona tak rutinní záležitostí, že 23. 
května 1922 se rozhodl celý proces poněkud urychlit. Vedl oddíl doprovázející 
jako obvykle zemřelého z�nádraží na hřbitov a zpočátku vše bylo normální a 
patřičně důstojné. Ale po přejetí Memorial Bridge na druhý břeh řeky Potomaku 
dal Patton z�nějakého důvodu rozkaz ke cvalu. Ani velmi zasvěcený životopisec 
Carlo D’Este, znalec mnoha neuvěřitelných detailů z�Pattonova života, neví, jen 
se dohaduje, zda to bylo z�nudy nebo následkem jarní únavy. Koně táhnoucí 
kolesnu s�rakví vyrazili, v�nastalém zmatku přetrhli postroje a hnali se vpřed. 
Pattonovi dalo dost práce chytit je, přivést zpátky a obnovit dekorum natolik, 
aby mohl obřad pokračovat. Není také známo, jaké následky pro něj tento kousek 
měl, ale zřejmě i tentokrát našel díky svému šarmu přijatelné vysvětlení pro to,
co se přihodilo, neboť mu zůstala funkce, hodnost a pocta i nadále doprovázet 
zemřelé plukovníky a generály.
  Na rozdíl od George Pattona se jeho dcery, devítiletá Bee a pětiletá Ruth 
Ellen, vůbec nedomnívaly, že vojenské pohřby jsou jen nudná pompa a rutina. 
Téměř žádný neunikl jejich pozornosti a na Arlingtonském hřbitově byly tak 
říkajíc „jako doma“. Ruth Ellen vzpomínala: „Nikdy nám to nepřipadalo jako 
smutné místo a maminka říkala, že nad ním visí mrak slávy. Měly jsme tam svoje 
cestičky a oblíbená místa… Byly tam pomníky vojáků na koních. Sestra Bee si 
vybrala jako svého hrdinu jednorukého generála Kearneyho? na vzpínajícím se 
koni… Byli jme všichni zvyklí na smuteční pochody ozývající se třikrát nebo 
čtyřikrát denně – a v�chřipkové sezoně ještě častěji… Pokud to bylo možné, Bee a
já jsme se snažily účastnit se všech pohřbů. Náš dům stál naproti nemocnici, 
která velmi příhodně sousedila se hřbitovem … podle maminky jsme jednou byly 
přistiženy, jak slavnostně tančíme za náhrobkem při písni ,Zůstaň se mnou‘ hrané
vojenskou kapelou.“
  Protože Beatrice Pattonová byla velkou milovnicí květin a George jí je 
přinášel při všech možných příležitostech, rozhodly se Bee a Ruth, když viděly, 
jak krásné květiny zbytečně vadnou a usychají na hrobech, raději udělat mamince 
radost. Beatrice měla dlouho za to, že její pozorné dcery získávají květiny, 
které jí přinášely téměř denně, z�posádkového skleníku (skleníky byly v�tu dobu 
běžným příslušenstvím všech větších armádních posádek). Jak je tomu doopravdy, 
vyšlo najevo, až když obě děvčátka jednoho dne přivezla domů na malém vozíku 
velký věnec původně zdobící hrob nedávno pochovaného hrdiny občanské války. 
Zděšená Beatrice ve snaze zahladit stopy se napřed neúspěšně pokoušela nacpat 
věnec do popelnice, ale protože se tam nevešel, odtáhla jej do sklepa, kde jej 
rozsekala na kousky, které pak pálila v�kamnech.
  Když přišel večer George a dozvěděl se, co se stalo a jak je to s�květinami, 
které po dlouhou dobu krášlily dům, byl tak šokován, že musel opustit pokoj – 
tak tomu alespoň v�tu chvíli všichni rozuměli. Po chvíli se Patton vrátil se 
zarudlýma očima a zarudlou tváří, takže i Beatrice uvěřila, že jej 
odsouzeníhodné jednání dcer přivedlo až k�pláči. Pravda však byla jiná: George 
musel odejít, aby skryl nezvládnutelný záchvat smíchu. O tom, co se dělo dál, 
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Ellen Ruth píše: „Georgie si klekl, položil nám ruce kolem ramen (my jsme v�tu 
chvíli skučely jako prasátka) a vysvětloval nám, že i když bylo hezké, že jsme 
chtěly mamince udělat radost, květiny z�pohřbů jsou ,majetkem vlády‘, čemuž jsme
rozuměly, že to znamená něco jako ,nedotýkat se‘, prostě nějaký zákaz stejně 
jako ,nevstupujte na trávu‘, ,neparkujte‘ a podobně.“
  Kytice z�Arlingtonského hřbitova nebyly jediným „květinovým“ problémem, o 
který se Pattonovy děti postaraly a který Beatrice musela řešit. Se svým 
současným velitelem pluku plukovníkem W. C. Riversem Patton po nějakou dobu 
sloužil už před osmi lety ve Fort Riley. Plukovník byl sice známý svou 
komisností a bručounstvím, ale reputace jeho ženy jako dámy, s níž není radno se
dostat do sporu, snad byla ještě proslulejší. Beatrice Pattonová jednou vyhlédla
z�okna a spatřila tehdy asi dvouletou Beatrici juniorku, jak na zahrádce domku 
Riversových trhá hlavičky tulipánů, na jejichž pěstování si paní plukovníková 
obzvlášť zakládala. Zoufalá Beatrice v domnění, že hrozí něco jako výbuch 
prachárny, napsala pokorný omluvný dopis a se slzami v�očích jej nesla 
k�Riversovým. Namísto dračice ji však na verandě přivítala na plné kolo se 
smějící paní Riversová.
  Později, když už Pattonovi měli dcery dvě, které se v�rošťárnách vzácně 
doplňovaly, vznikla Beatrici ve Fort Myeru jiná starost, tentokrát související 
s�osobou samotného velitele 3. jezdeckého pluku plukovníka W. C. Riverse. Obě 
dívenky samozřejmě rozuměly obvyklému významu písmen WC a neuniklo jim, že jsou 
také součástí plukovníkova jména. Jejich sice�nevinná, ale o to působivější 
prostořekost mohla způsobit perné chvilky. Beatrice vždy pozorně hlídala každý 
náznak potíží, které by mohly ohrozit Georgeovo postavení a kariéru, a rozhodně 
nestála o uraženého velitele pluku neoplývajícího smyslem pro humor. Nevíme 
sice, jak to Beatrice udělala, ale faktem je, že v�tomto případě dokázala Bee a 
Ruth Ellen vymluvit jejich asociace s WC dřív, než došlo ke skutečnému maléru. A
tak plukovníku Riversovi nezbylo, než aby se o úsměvnou popularizaci své osoby 
staral sám. Jednou se v�denním rozkazu objevilo: „Každý pes sloužící ve Fort 
Myeru dostane dnes zvláštní příděl žrádla, neboť bylo zjištěno, že se žádný pes 
neúčastnil dnešního pohřbu generálmajora Smithe. Z�rozkazu velícího důstojníka 
W. C. Riverse, plukovníka armády Spojených států.“
  Ke konci roku 1922 Beatrice začala bezplatně vyučovat v posádkové nedělní 
škole. K�překvapení posádkového kaplana si vybrala skupinu kluků, s�nimiž si on 
sám už dlouho nevěděl rady. Kaplan však nevycházel z�údivu, když zjistil, že 
nezbedníci začali pravidelně docházet do školy a ustaly i stížnosti na jejich 
chování. Nějakou dobu se trápil zvědavostí, pak ale nevydržel a Beatrice se 
zeptal na tajemství takového úspěchu. Trochu se ošívající Beatrice přiznala, že 
klukům slíbila, že pokud se budou slušně chovat, dělat úkoly a čtyři neděle za 
sebou nebudou mít absenci, mohou přijít do Pattonova domu a sáhnout si na spoušť
revolveru, kterým Patton v�roce 1916 postřelil Cárdenase.
  Jednou navštívil Pattonovy jejich dobrý známý plukovník Emile Cutréa 
doprovázený manželkou a tchyní. Paní tchyně byla přesně ten typ, který je 
oblíbenou postavou bezpočtu vtipů. Byla to hubatá ženská, celý večer 
lamentující, jak si její dcera zkazila život, když se provdala za jednoho z�těch
budižkničemů a barbarů, jichž je důstojnický sbor plný, samozřejmě výjimku tvoří
Pattonovi, kteří „jsou imponující, neboť hezky voní a mluví dobrou angličtinou“ 
– ve skutečnosti bylo nepochybně daleko důležitější, že byli bohatí. Potom tato 
dáma také poznamenala, jak její „ubohá dívenka“ musela za pobytu v�Camp Meadu 
bydlet v�domě, který byl celý vymalován modrou a žlutou barvou, a prohlásila, že
si vůbec neumí představit, co to muselo být za lidi, kteří provedli něco 
takového! Beatrice se snažila změnit téma a i Patton začal rychle hovořit o 
něčem jiném. Jak zaznamenala podle matčina vyprávění Ruth Ellen, „obličej 
plukovníka Cutréy pokryl zajímavý odstín karmínové“, neboť samozřejmě věděl, že 
dům v�Camp Meadu vymalovala v�polovině roku 1919 modrožlutě Beatrice na protest 
proti tomu, že posádkový ubytovatel neměl žádné jiné barvy.
  Po jistou dobu byl sousedem Pattonových ve Fort Myeru generál Charles P. 
Summerall, ve Francii velitel 1. divize a později V. a IX. armádního sboru. Paní
Summerallová, pocházející z rodiny s�dlouhou vojenskou tradicí, trávila většinu 
času péčí o své staré rodiče. Aby jí umožnila obstarat si nákupy, Beatrice se 
jednou nabídla, že na rodiče dohlédne. Paní Summerallová nabídku s�vděčností 
přijala, a když odcházela, poznamenala: „Zapomněla jsem vám říct, paní 
Pattonová, že moji rodiče jsou zcela senilní a rádi zakládají malé ohníčky, 
dejte na to pozor.“ Po příchodu do domu Beatrice našla dva drobné staré lidi 
odpočívající v�houpacích křeslech. Slyšela, jak paní zašeptala manželovi: „Ona 
už odešla?“ Když se jí dostalo ujištění, že ano, obrátila se k�Beatrici a 
s�milým úsměvem se otázala: „Drahá paní Pattonová, nemáte náhodou u sebe nějaké 
zápalky?“
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  Jak píše Carlo D’Este: „Takový byl život v�armádě v�meziválečných letech.“
  
  Již bylo několikrát zmíněno, že mírová euforie následující po strašlivé válce 
měla mimo jiné za následek odsunutí i oprávněných finančních požadavků armády až
na okraj pozornosti kompetentních míst. Dokonce i vyšší důstojníci – pokud 
neměli vedlejší prostředky jako Patton – měli velké problémy, aby se svým 
služným vyšli. U poddůstojníků a mužstva byla situace samozřejmě ještě horší a 
oženit se a uživit rodinu bylo v�podstatě nad jejich možnosti. Patton si byl 
neblahé situace připravující armádu o řadu schopných mužů, kteří raději 
odcházeli do civilu, než by se neustále potýkali s�nouzí, dobře vědom. Protože 
3. jezdecký pluk věnoval spoustu času ceremoniím, byli jeho příslušníci dokonale
vycvičení jezdci. Když předváděli své umění, byl na ně skvělý pohled – a Patton,
přemýšlející, jak vylepšit neuspokojivou finanční situaci vojáků alespoň 
získáním nějakých prostředků pro jejich odpočinkový a rekreační fond, dostal 
nápad.
  V�zimních měsících byla venkovní aktivita pluku včetně jeho 3. eskadrony 
omezena a převážně se cvičilo ve veliké jezdecké hale. Patton tam začal 
připravovat sérii atraktivních jezdeckých „čísel“, kdy se jednotlivé roty 
zaměřily na určitý druh cvičení, ať už to byla jezdecká akrobacie, překonávání 
překážek nebo vystoupení většího počtu jezdců s�korouhvemi na dlouhých žerdích, 
náročně manévrujících v�rytmu určité hudby. I dělostřelci předváděli složité 
manévry s�několikapárovými spřeženími táhnoucími dělové lafety. Jezdecká hala 
Fort Myeru měla dvě patra ochozů schopných pojmout téměř 1 800 sedících diváků a
brzy se sobotní a nedělní produkce staly pro obyvatele i návštěvníky Washingtonu
vyhledávanou zábavou a�společenskou událostí. Členové Kongresu, kteří dostávali 
vstupenky zdarma, obvykle přicházeli se svými rodinami a také s přáteli a 
voliči. Nezadaná děvčata shledávala, že jezdecké exhibice mladých důstojníků 
jsou vhodnou příležitostí k�vyhledávání potenciálních manželů, a příbuzní, kteří
je doprovázeli, nezřídka najímali celé boxy. Akce vedle velkého úspěchu přinesla
i finanční zisk a Patton, který vše organizoval, zářil.
  
  Na jaře roku 1922 pobývala Beatricina mladší sestra Kay v�Madridu, kde byl 
její manžel Keith Merrill konzulem na americkém vyslanectví. Tam náhle 
onemocněla horečkou omladnic. Téměř umírající byla převezena do Londýna, kde jí 
zachránil život vyhlášený britský specialista. Beatrice se okamžitě vydala do 
Londýna, aby Kate povzbudila a také aby pomohla pečovat o její dvě děti. 
V�Anglii se zdržela téměř půl roku. George zatím pokračoval v�plnění rutinních 
služebních povinností a s čím dál větším zápalem se věnoval sportovním 
aktivitám, především pólu.
  Zpočátku se účastnil soutěží ve Fort Myeru a v�létě byl zařazen do skupiny 
několika důstojníků vedené majorem Charlesem L. Scottem (v roce 1940 Scott velel
2. obrněné divizi, v�níž se Patton stal velitelem brigády), která v�New Yorku 
trénovala juniorské armádní družstvo. Při té příležitosti se seznámil i 
s�vynikajícími pólisty-civilisty, kteří zpravidla náleželi k�bohaté newyorské 
společenské smetánce. 24. července se v�dopise svěřoval Beatrici, jak je pro něj
důležité mít možnost hrát s�nejlepšími hráči na světě, a současně o svých nových
známých prohlásil: „Jsou to nejpříjemnější boháči, jaké jsem kdy potkal.“ V�té 
době také sepsal pojednání „Pólo v�armádě“, v�němž uvedl: „Z pohledu armádního 
důstojníka pólo není jen hra, je to i velmi důležitý příspěvek k profesionalitě 
… simulující boj jezdectva, jak jen je to v�míru možné… Válka také vyžaduje 
rychlá rozhodnutí činěná přímo v akci… Taková praxe se nezískává za volantem, 
při golfu nebo na koni jdoucím krokem.“?
  Kay Merrillová se uzdravila a Beatrice se po krátké prohlídce bojišť ve 
Francii včetně míst, kde bojoval a málem zahynul George, vrátila koncem srpna 
domů. Patton ji očekával v�New Yorku, a to už věděl, že brzy budou muset vyměnit
pohodlí Fort Myeru za daleko méně příjemné Fort Riley v Junction City v�Kansasu.
Fort Riley nebyl pro Beatrici a George Pattonovy neznámým místem – v letech 
1913–1915 tam George jako poručík absolvoval Školu jezdecké služby a vedl kurz 
šermu. Tentokrát tam byl vyslán ke studiu vyšší školy pro důstojníky jezdectva 
(Advanced Cavalry School). Znamenalo to, že jezdectvo Pattona po jeho návratu do
svých řad přijalo a že jeho práce ve Fort Myeru byla uznána jako přínosná. Výběr
do vyšší školy též naznačoval, že má naději jak pro funkční postup, tak i na 
povýšení. V�dopisu z�13. září se svěřil otci: „Myšlenka odjezdu do Fort Riley … 
není zrovna příjemná, ale myslím si, že je to to nejlepší, co mohu udělat, a 
navíc mám do toho jen málo co mluvit.“ V�polovině prosince 1922 Pattonovi s�Bee 
a Ruth Ellen nasedli ve Washingtonu do vlaku a přes Chicago zamířili do 
Kalifornie a do Lake Vineyardu. Po vánočních a novoročních svátcích strávených 
s�rodiči, příbuznými a přáteli se 10. ledna 1923 major George Patton hlásil u 

Stránka 113



HUBÁČEK Generál Patton
velitele školy ve Fort Riley, brigádního generála Malina Craiga.
  Již 18. ledna mohla Beatrice napsat tchánovi z�jejich nového bytu v�Junction 
City: „George se ve škole dostává do normálního tempa. Zdržuje se sice doma víc,
než jsme očekávali, ve středu a v�sobotu přichází na oběd a už se nevrací, ale 
stále studuje. Může tady udělat víc práce, než kdyby zůstával v�bytě, který mu 
byl přidělen v�posádce, kde všichni křičí a kde celou dobu rámusí psací stroje. 
Tady má velkou tichou pracovnu. Ale nemá vůbec žádný čas, dokonce ani čas napsat
dopis. Měl by také denně dvě hodiny jezdit na koni, aby se udržoval v�dobré 
kondici. Proto hodlám převzít všechny vedlejší práce a denně mu přepisovat na 
stroji jeho poznámky.“ Prostě jako vždy, i ve Fort Riley Beatrice dělala vše k 
ulehčení manželova života, aby se co nejvíc mohl věnovat své profesi a zájmům.
  Patton strávil ve vyšší škole pět měsíců a na instruktory zapůsobil 
pracovitostí a zájmem o všechny stránky vojenské vědy a vojenského umění. Výuka 
zahrnovala i lekce týkající se užití kulometu, ale pouze v�taktickém slova 
smyslu, technické záležitosti zůstávaly stranou. Patton zašel za mladým 
instruktorem poručíkem Paulem Robinettem a pravil mu: „Říká se, že kulomet je 
nejvražednější zbraň na bojišti. Je-li tomu tak, měl bych o něm vědět co nejvíc.
Dal byste mi o sobotách několik soukromých lekcí?“ Než kurz skončil, znal Patton
každý detail různých typů kulometů. Na oplátku Robinetta a skupinu dalších 
mladých důstojníků učil vždy v�neděli odpoledne v�podkroví jejich ubytoven 
šermovat. Pozdější brigádní generál Paul Robinett vzpomínal, jak Patton 
doprovázel své lekce krvelačnými výkřiky jako „Právě jsem mu vypíchl oko!“, 
„Podívejte, jak vystříkla krev!“, „Teď jsem jej bodl přímo do srdce!“ a podobně.
„Nastupovali jsme proti němu jeden za druhým,“ pokračuje Robinett, „a všichni 
jsme skončili rozkouskováni. Pak jsme se smáli, že major Patton si vždy přinesl 
kbelík krve a musel ho vyprázdnit do poslední kapky. Nicméně před staršími 
důstojníky se víc krotil, a tak se zástupce velitele, když se o našich lekcích 
dozvěděl, vyjádřil, že netušil, čeho je Patton schopen.“?
  Přestože Patton během pěti měsíců studia ve Fort Riley vypracoval spoustu 
dokumentů, zachoval se jen nástin přednášky, kterou měl ke spolustudentům na 
téma úlohy osobnosti ve válce. Řekl, že se rozhodl pohovořit o Napoleonových 
maršálech, neboť při rozboru historie bitev a válek věnuje škola hlavní 
pozornost velkým plánům a projektům, teoriím a organizačním záležitostem, a on 
pokládá za nutné upozornit, že není dobře podceňovat roli velitele, která je 
v�každé válce to nejdůležitější. Patton začal císařem Napoleonem a popsal jeho 
tažení v�letech 1796, 1809 a 1815. A závěrem, aby vysvětlil, proč v�posledních 
třech letech své válečnické kariéry Napoleon už zdaleka nebyl tak úspěšný, 
zdůraznil: „…velká vypouklina kolem pasu … nemusí škodit právníkovi, lékaři, 
bankéři nebo soudci, ale pro vojáka je to pohroma. Když zjistíte, jak se vám 
něco podobného začíná dít, je nezbytné učinit dvě opatření: méně jíst, více 
cvičit.“
  Když skončil s�Napoleonem, přešel Patton k�jeho maršálům a zaměřil se na 
jejich charakteristické vlastnosti. Maršál Berthier „měl schopnost prezentovat i
tu nejsložitější situaci jednoduše“, maršál Murat „neměl intelektuální kapacitu,
nerozuměl strategii, ale dokázal na bojišti perfektně manévrovat s�20 000 
jezdci“. Poté co Patton všechny probral, konstatoval také, že na to, čeho 
dosáhli, nemělo žádný vliv zaměstnání a postavení jejich otců. Pravil: „Velký 
vůdce může být synem notáře, šlechtice, zedníka, továrníka nebo právníka … žádná
skupina nemá monopol na vojenské talenty. Pro vojenské vůdcovství není nutné ani
formální vzdělání – s�výjimkou štábních prací.“ Pak přednášku uzavřel slovy: 
„Pro vojenské školy je velkým nebezpečím zúžené vidění, tj. přílišné soustředění
na výuku. Prvkům osobnostním je při výcviku v�době míru věnována jen malá 
pozornost, přitom ve válce je to ten nejdůležitější element a nikde v�historii 
to nelze dokázat lépe než na příkladu Napoleona a jeho maršálů.“?
  Začátkem června 1923 Patton ukončil kurz na vyšší škole jezdectva ve Fort 
Riley jako druhý nejlepší student. Brigádní generál Craig o něm napsal: „Velmi 
pracovitý, zapálený a všestranný důstojník. Vše vykonává mimořádně dobře. Toto 
hodnocení je společným názorem 28 instruktorů, 4 ředitelů kurzů a velitele.“ 
Craigův zástupce plukovník Guy V. Henry – který byl tak překvapen Pattonovou 
divokou výukou šermu – jej označil za studenta velké dovednosti a pozoruhodných 
znalostí v�taktice, střelbě, čtení map, pořizování náčrtů a budování polních 
opevnění. Úspěšné absolvování vyšší školy Pattonovi zajistilo, že byl vybrán 
k�dalšímu studiu na Velitelské škole generálního štábu (Command and General 
Staff School) ve Fort Leavenworthu. Nastoupit měl začátkem září, ale předtím mu 
byla udělena tříměsíční dovolená.
  Dovolenou Pattonovi strávili s dětmi v�Massachusetts, v letním sídle rodiny 
Ayerových v Pride’s Crossingu. Tam se také George s Beatricí zasloužili o 
záchranu tří životů. Plavili se na malé jednostěžňové plachetnici kolem výběžku 
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Little Mission, poblíž Salemu, když se přihnal vítr a prudký poryv jejich čtyři 
metry dlouhou loď téměř převrátil. Rychle zamířili ke břehu, avšak vzápětí 
zaslechli křik. Asi stejný poryv větru, kterému jen taktak unikli, převrhl člun,
v němž vypluli na moře dva šestnáctiletí chlapci a jeden chlapec desetiletý. 
Sice se jim nějak podařilo člun obrátit, ale teď, téměř půldruhého kilometru od 
břehu, v�něm stáli po pás ve vodě a jen bezmocně mávali vesly a volali o pomoc. 
George s�Beatricí se k�nim okamžitě vydali. Vítr však byl tak divoký a rychle 
měnil směr, že museli za složitého Beatricina manévrování kolem trosečníků 
několikrát projet tam a zpátky, než se Georgeovi podařilo všechny tři hochy 
vytáhnout na palubu. Nakonec i se�zatopeným člunem ve vleku šťastně dorazili ke 
břehu.
  „To, co udělali,“ prohlásil jeden ze zachráněných hochů, „byl skvělý příklad 
ovládání lodi za velmi špatného počasí a odvážný čin na hranici sebeobětování.“ 
Beatrice si od chlapců vyžádala podepsaná místopřísežná prohlášení, v�nichž 
každý vylíčil svou verzi toho, co se událo. K�nim připojila vlastní popis celé 
události, přičemž obzvlášť vyzvedla manželovu statečnost, a dokumenty odeslala 
ministrovi financí, který byl podle platných předpisů oprávněn udělovat Medaile 
za záchranu života. Pak se po delší dobu nic nedělo a zdálo se, že celé 
dobrodružství je zapomenuto. Po skončení dovolené Beatrice, očekávající třetí 
dítě, zůstala v Pride’s Crossingu a Patton odjel do Leavenworthu.
  
  Fort Leavenworth, vybudovaný na strmém břehu nad řekou Missouri, na hranici 
států Kansasu a Missouri, hrál významnou roli v�dobách rozšiřování Spojených 
států. Dlouho před masovým osidlováním Středozápadu sloužila řeka Missouri jako 
hlavní dopravní tepna pro obchodníky, průzkumníky a dobrodruhy a v�roce 1827 
velitel 3. pěšího pluku plukovník Henry Leavenworth rozhodl na strategickém 
místě nad ní – poblíž bývalé francouzské pevnosti – umístit stálou vojenskou 
posádku. Pevnost Leavenworth významně přispěla k�udržování klidu a míru v�době 
vytváření nových hranic Spojených států i během tří vojenských expedicí za 
takzvaných mexických válek v�roce 1846 a po dlouhou dobu také byla hlavním 
zásobovacím skladem americké armády na západě. V�roce 1870 bylo ve Fort 
Leavenworthu zřízeno vojenské vězení a po letech se stal notoricky známý, když 
na okraji posádkového areálu byla postavena federální trestnice.
  V�roce 1881 vrchní velitel americké armády William Tecumseh Sherman, za 
občanské války jeden z�nejslavnějších unionistických generálů, zřídil ve Fort 
Leavenworthu vojenskou školu, která se brzy stala nejdůležitější školou americké
armády pro výuku profesionálních důstojníků. Několikrát změnila název a v�době, 
kdy do ní přišel Patton, to byla Velitelská škola generálního štábu armády 
Spojených států. Jejím posláním byl výcvik důstojníků v�užívání všech druhů 
zbraní na úrovni divizí a armádních sborů a dále technika velení a výkon 
štábních funkcí, opět na úrovní divizí a armádních sborů. Prakticky všichni, kdo
dosáhli v�americké armádě nejvyšších funkcí, jako například Douglas MacArthur, 
D. D. Eisenhower nebo George C. Marshall, byli absolventy Leavenworthu. Být 
„mužem Leavenworthu“, prohlásil Marshall, bylo poukázkou na úspěch, bez které se
neobešel žádný důstojník aspirující na vysoké velitelské postavení v případě 
války nebo na některou významnou funkci v�mírové armádě. Jednou z�mála 
pozoruhodných výjimek byl J. J. Pershing, který v�roce 1889 neuspěl při pokusu 
vstoupit do leavenworthské školy, tehdy však její prestiž ještě nebyla tak 
vysoká.
  Rok trvající studium v�Leavenworthu bylo bráno tak vážně, že se kvůli němu 
rozpadala manželství, žádnou výjimkou nebyla nervová zhroucení a poruchy spánku 
a občas došlo i k sebevraždě. Čtyři roky po Pattonovi absolvoval Leavenworth 
pozdější brigádní generál Bradford G. Chynoweth. Ten ve vzpomínkách na svá 
studia na této slavné škole napsal: „V předchozích letech několik důstojníků, 
kteří neuspěli u zkoušek, spáchalo sebevraždu. Moje třída přijala společné 
usnesení, že kdokoli uvažuje o sebevraždě, musí napřed zabít instruktora.“?
  Patton nastoupil do Leavenworthu 10. září 1923. Okamžitě se plně ponořil do 
práce a v�každém dopise Beatrici zmiňuje své úsilí uspět za každou cenu. Jednou 
napsal: „Zatím se mi daří zvládat téměř všechny úkoly lépe, než jsem očekával, 
ale pochybuji, že budu tak dobrý jako ve Fort Riley.“
  Na Vánoce dostal Patton krátkou dovolenou, a tak mohl být v�Avalonu v Pride’s 
Crossingu i s�celou Ayerovou rodinou a s rodiči, se sestrou Nitou a s tetou 
Nanií přítomen velké události: Beatrice porodila 24. prosince 1923 třetí a 
poslední dítě, syna, který dostal jméno George Smith Patton IV. Konečně tedy 
splnila Georgeovo přání a dala mu syna, který ponese dál jméno Pattonů.
  Ještě před koncem roku se Patton musel do Leavenworthu vrátit. Každý den od 
rána do večera byl opět vyplněn přednáškami, lekcemi, prací s�mapami i polními 
cvičeními. Velení americké armády se domnívalo, že za první světové války řadě 
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amerických velitelů chyběla iniciativa a nedokázali se rychle a správně 
orientovat. Velitelské škole bylo uloženo pokusit se alespoň zčásti zjednat 
nápravu. Studentům byly proto předkládány různé problematické situace, především
z�historie občanské války, a jejich úkolem bylo bez zbytečného otálení nacházet 
nejvhodnější řešení, která se pak porovnávala s�údajně nejsprávnějšími řešeními 
vypracovanými pedagogy.
  Roční kurz měl však nejen vychovat kvalifikované štábní důstojníky, ale také 
vyzkoušet jejich odolnost tím, že je záměrně vystavoval značné zátěži a nutil je
rozhodovat se a jednat bez ohledu na vyčerpání nebo stres. Museli také 
prostudovat spoustu dokumentů a Patton, stejně jako ostatní studenti, nad nimi 
mnohdy vysedával až do pozdních hodin. Protože touhou každého studenta bylo 
ukončit kurz jako takzvaný „čestný absolvent“, což znamenalo, že se musel 
umístit mezi prvními dvaceti pěti, panovala mezi nimi i tvrdá rivalita. Na 
vlastní kůži to zažil i George Patton, když jeden ze spolustudentů oznámil 
akademickému senátu, že Patton „používá nepovolené studijní prostředky“, neboť 
si při večerním studiu svítí nějakým podivným namodralým světlem. Patton potom 
musel ve značných rozpacích senátu vysvětlovat, že mu začaly padat vlasy a modré
světlo mu bylo doporučeno jako prostředek povzbuzující jejich růst. Samozřejmě 
že modré světlo nemohlo mít na Georgeovo postupující plešatění žádný zázračný 
vliv, ale podle rčení, že „tonoucí se stébla chytá“, to byl jeden z�nesčetných 
Georgeových pokusů zachovat si věčné mládí.
  Kurz na Velitelské škole měl končit v�červnu roku 1924 a měsíc předtím přijela
do Fort Leavenworthu Beatrice s�malým synem. Dcery Bee a Ruth Ellen zůstaly 
v�péči Beatriciny sestry Kay v�domě Merrillových ve Washingtonu a podle 
pozdějšího Ruth Ellenina přiznání to byl dost horor. Mimo jiné se obě děvčata 
proslavila usilovnou snahou trefit se plivnutím z�balkonu ve druhém patře na 
naleštěnou mramorovou podlahu ve foyeru. Dařilo se jim to až do chvíle, kdy 
italský sluha přinášel z�přípravny tác s�čajem – a uklouzl. I po letech, když 
tuto historku Ruth Ellen vyprávěla Pattonovu životopisci C. D’Esteovi, se smála 
a prohlašovala, že „ten pohled a rámus stál za následující potrestání“.
  Do Beatricina příjezdu se Patton ve svém omezeném volnu věnoval jízdě na koni,
pólu a tenisu jen natolik, aby si udržel fyzickou kondici. Beatrice však hned 
začala organizovat živější společenský život. Opět to bylo velké bohatství 
Pattonových, které jim umožnilo v�míře zcela nepředstavitelné pro průměrného 
důstojníka štědře hostit a bavit početnou společnost. Příkladem může být zpráva 
uveřejněná l. června 1924 v�deníku Leavenworth Times: „Major a paní George S. 
Pattonová z�Fort Leavenworthu dávali včera večer v�golfovém klubu pro sto třicet
hostů jednu z�nejhezčích večeří sezony. Stoly byly zdobeny nádhernými růžovými 
pivoňkami.“ 
  Jak se kurz v�Leavenworthu blížil ke konci, Pattonovi dělalo stále větší 
starost co dál. Velitel školy brigádní generál Harry A. Smith, jeho starý známý,
bývalý velitel Školy generálního štábu expedičních sil v�Langres ve Francii, mu 
navrhl, aby zůstal na škole jako instruktor. Patton o tom nějakou dobu uvažoval,
ale když se dozvěděl, že u 1. jezdecké divize ve Fort Blissu v�Texasu se brzy 
uvolní místo ve štábu, rozhodl se napnout všechny síly, aby mu neuniklo. Byl 
přesvědčen, že by to byl významný krok k�získání generálské hodnosti. 23. března
o tom napsal otci: „Víš, tady je třicet instruktorů, ale je jen jeden zástupce 
náčelníka štábu jezdecké divize a také jezdecká divize je jen jedna.“ Brigádní 
generál Smith navzdory tomu, že Pattona ztrácel, se zachoval jako skutečný 
přítel a napsal veliteli l. jezdecké divize generálmajoru Robertu L. Howzeovi 
osobní dopis, v�němž mu doporučoval, aby si Pattona do svého štábu vyžádal jako 
operačního důstojníka, protože bude pro divizi určitě přínosem. Smith psal, že 
Pattona doporučuje, neboť zaprvé si ho osobně váží, zadruhé byl jedním z�jeho 
nejlepších podřízených důstojníků ve Francii a zatřetí na škole v�Leavenworthu 
náleží mezi nejlepší studenty a prokazuje, že se dobře vyzná jak v�teoretických,
tak i v�praktických otázkách války. Dopis končil slovy: „Kromě jeho vojenských 
schopností je to fajn chlap a velmi lituji, že se mi nepodařilo získat ho pro 
svou školu.“
  Na konci dubna, po návratu z�krátké návštěvy rodičů, však Patton zjistil, že 
všechno bude jinak. Za jeho nepřítomnosti řekl generál Smith Beatrici, že 
ministerstvo války rozhodlo o Georgeově odvelení na velitelství I. sboru 
v�Bostonu; Smith věděl, že tím Beatrici potěší, proto neodolal a řekl jí to 
hned, jak se to dozvěděl. George vzápětí napsal dopis veliteli I. sboru 
generálmajoru Andrému W. Brewsterovi, svému dalšímu známému, který byl ve 
Francii členem Pershingova štábu. 27. května mu Brewster odpověděl: „Drahý 
Georgi Pattone. Děkuji za dopis. Očekávám, že rozkaz o Tvém přidělení k�I. sboru
obdržím co nejdřív, a rád Tě budu mít po svém boku. Koupili jsme starý Proctorův
dům v Pride’s Crossingu a Fred Ayer mi minulou neděli řekl, že už pro Tebe 
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získal nedaleký Brownův dům, který má pěkný bazén. Jsem rád, že Tě těší 
převelení k�I. sboru. Pozdravuj od nás paní Pattonovou a děti.“
  Studium na Velitelské škole generálního štábu Patton ukončil 30. června 1924; 
mezi 248 studenty byl na 25. místě. Toto čestné umístění jej kvalifikovalo pro 
práci v�generálním štábu. Plukovník Charles M. Bundel, ředitel výukového 
programu, jej ohodnotil jako „výtečného důstojníka pozoruhodných schopností“, 
brigádní generál Smith to potvrdil a dodal: „Podle mého názoru jde o jednoho 
z�nejschopnějších a nejlepších důstojníků jeho hodnosti v�celém jezdectvu.“
  Již 5. července 1924 Patton nastoupil v�Bostonu na velitelství I. sboru jako 
zástupce náčelníka štábu a takzvaný G-1, tj. šéf oddělení personálních 
záležitostí?, a z�titulu této funkce měl na starosti i mobilizační plány všech 
záloh v�oblasti Nové Anglie.
  V�Beverly, nedaleko atlantského pobřeží, si Pattonovi najali velkou usedlost 
nazvanou Sunset Hill s výběhem pro koně, stájemi a početným anglickým 
služebnictvem, předtím zaměstnávaným rodinou Merrillových. Malý George Smith 
Patton IV. měl například chůvu pocházející z�východního Londýna, jejíž manžel, 
vysloužilý pytlák, byl vážně postižen za německého plynového útoku u Ypres. 
Beatrice byla v�Beverly nadšená. Byla blízko své rodiny a většiny starých 
přátel, blízko byl i Boston s�divadlem a hudebními produkcemi a stejně tak i 
všechny ostatní vymoženosti, které postrádala v�jiných posádkách. A k�tomu všemu
ještě měla syna. Radost jí dělal i George. Rok strávený v�Leavenworthu byl v 
dlouhém meziválečném období navzdory – nebo naopak díky – usilovné práci pro něj
výrazně jedním z�těch lepších a pohoda pokračovala i v�Bostonu. Rozradostněná 
Beatrice napsala tetě Nannii: „…je každou minutu zaměstnán a je ve svém živlu. 
Zdá se, že se opět našel – po válce se tak změnil, že jsem se bála, že už mu to 
zůstane, ale toto léto je jako kluk. I vrásky mu zmizely a vyvádí s�dětmi.“
  To vyvádění kladlo na George občas značné nároky. Například devítiletá Ruth 
Ellen právě měla své takzvané „myší“ období. Sledovala otce, jak se zabývá 
chovem a výcvikem koní, a rozhodla se pro podobnou činnost – ovšem místo koní 
bude chovat čistokrevné myši. V�kůlně za domem zřídila chovnou stanici, kde 
umístila samice a samce, starala se o krmení a pečlivě vedla plemennou knihu. 
Myši se měly jako v�bavlnce, zdatně se množily a brzy jim kůlna nestačila. 
Jednoho rána, když se major Patton při odchodu do služby obouval, myš ukrytá 
v�jezdecké botě jej kousla do prstu. Následovalo strašlivé hromobití. Hromy a 
blesky se nakonec jakžtakž podařilo zažehnat, Patton si nasadil důstojnickou 
čepici a vykročil – a ozvalo se zaječení. Čepice letěla na podlahu a zrakům 
zděšených přihlížejících se objevila další Ruth Ellenina myš uvelebená na 
Pattonově plešatějící hlavě. „Potom už se moje myši musely spokojit jen 
s�kůlnou,“ vzpomínala Ruth Ellen.
  Zhruba ve stejnou dobu se Beatrice Georgeovi zmínila, že by potřebovala 
zlepšit techniku skoků na koni. Brzy nato, v�den jejích narozenin, Patton po 
příchodu domů požádal, aby všichni zůstali v�prvním patře a čekali, až zazvoní 
domovní zvonek. Když se zvonek ozval, seběhli dolů a uprostřed jídelny uviděli 
nově koupenou, úplně černou krásnou klisnu pojmenovanou Dinah, kterou George do 
místnosti prostrčil francouzským oknem. Po téměř sedmdesáti letech Ruth Ellen 
Tottenová napsala: „V životě se stalo mnoho věcí, které byly zapomenuty, ale kůň
v�jídelně je nezapomenutelný!“
  
  Asi nejidyličtější období Pattonova rodinného života trvalo pouhých osm 
měsíců. I když předpokládal, že po ukončení služby v�Bostonu bude přidělen do 
generálního štábu ministerstva války ve Washingtonu, k�jeho lítosti a především 
k�velkému zklamání Beatrice se koncem ledna roku 1925 dozvěděl, že v�březnu bude
převelen na Havajské ostrovy. Otci si postěžoval: „Je to pro mne velké 
překvapení, protože jsem až v dolní části seznamu důstojníků jezdectva určených 
pro službu v�zahraničí. Zřejmě mají na generálním štábu ještě jiný seznam a na 
něm jsem nahoře. Protože služba v�zahraničí je zákonnou povinností, není cesty, 
jak se jí vyhnout.“ Jelikož Beatrice se necítila dobře kvůli přetrvávajícím 
potížím provázejícím narození malého George, a musela dokonce pobýt nějakou dobu
v�nemocnici a pak se zotavovala v�Avalonu, bylo rozhodnuto, že Patton odejede na
Havaj sám. Opatří tam byt, vybalí nábytek a všechno ostatní zařízení, které bude
odesláno lodí ze Spojených států, a teprve potom, v�dubnu nebo květnu, přijede 
Beatrice s�dětmi.
  Před odjezdem však musel ještě podstoupit lékařskou prohlídku. Ta odhalila 
dlouhou řadu zranění, která se mu podařilo nashromáždit do čtyřicátého roku 
věku. Kromě popálenin z�Mexika a střelného zranění z�Francie to byly fraktury 
mnoha žeber, všemožné tržné rány, opakované výrony, otřesy mozku, zlomeniny obou
předloktí, dokonce i fraktura stydké kosti způsobená tím, jak na něj padl kůň. 
Trpěl též mírnou krátkozrakostí, která však mohla být upravena brýlemi. Na to, 
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že měl George Smith Patton junior před sebou ještě 20 let vzrušujícího života, 
to byl opravdu úctyhodný seznam.
  Dne 4. března 1925 nastoupil Patton v�New Yorku na dopravní loď 
Château-Thierry. Proplul Panamským průplavem do Tichého oceánu a pak plul do San
Franciska a do Los Angeles (zopakoval tak cestu, kterou podstoupili po občanské 
válce jeho otec a babička Susan Pattonová-Glasellová-Thorntonová, jen nemusel 
přejíždět Panamskou šíji dostavníkem). Beatrici napsal, že cesta nebyla nic 
příjemného, ale že si rychle zvykl, pouze jedna dáma si stěžovala generálovi, 
který byl též na lodi, že major Patton byl „vzteklý a surový“, neboť peskoval 
jejího pokřikujícího syna. Po přistání v�Los Angeles se George krátce setkal 
s�rodiči, se sestrou a s tetou Nannií. Pak se vrátil do San Franciska, nalodil 
se na vojenskou dopravní loď Grant mířící k�Havajským ostrovům, tehdy jednomu z 
teritorií Spojených států.?
  Grant byl veterán, kterému se hned po vyplutí ze Sanfranciské zátoky 
porouchalo kormidlo a nějakou dobu se točil dokola, než byla závada odstraněna. 
Něco horšího se ale stalo po třech dnech plavby, kdy vypukl požár v�jednom 
z�nákladových prostorů, naneštěstí pro Pattona právě v�tom, kde byly uloženy 
jeho věci. Posádka sice oheň uhasila – bylo zjištěno, že při nakládání hák 
jeřábu prorazil sud s�kyselinou sírovou, která vytekla na vedle složený balík 
uniforem a ten se po nějaké době vznítil –, ale v�nákladové komoře bylo dva a 
půl metru vody. Patton psal Beatrici, že když se do komory podíval, viděl tam 
vesele plovat dva automobily a její piano. Naštěstí jejich vlastní packard byl 
tak velký, že jej bylo nutno nechat na palubě, takže zůstal nepoškozen. George 
však nejvíc litoval zničení velké bedny s�knihami. Příjemnou stránkou cesty však
byla přítomnost přítele majora Bradforda G. Chynowetha, který byl na Havaj 
vyslán ke sledování manévrů. Když Patton Beatrici referoval o zátopové pohromě, 
současně si pochvaloval, že s�Chynowethem a několika kongresmany obědvají a 
večeří u kapitánova stolu a také že Chynowethovi, jako veliteli všech vojenských
osob nacházejících se na palubě, bylo přiděleno prostorné apartmá se soukromou 
koupenou, kterou mu dal k�dispozici.
  Krátce po poledni 31. března bylo možno z Grantu poprvé zahlédnout pobřeží 
havajského ostrova Oahu. Po přistání čekal na Pattona přítel s�tradičním 
květinovým věncem a odvezl jej do Schofieldských kasáren, v�nichž byla umístěna 
Havajská divize a kde byl také Pattonovi předělen dům. Kasárna vzdálená přes 30 
kilometrů severozápadně od Honolulu, hlavního města souostroví, ležela na 
rozsáhlé plošině obklopené ze všech stran horami. Na Pattona udělala dobrý 
dojem, připomínala posádkové komplexy budované ve starém stylu, s�úhlednými 
ubytovnami, rozlehlým cvičištěm a zelenými trávníky kolem. Protože si vždy 
potrpěl na okázalost, obzvlášť ocenil, že Havajská divize má osm vojenských 
hudeb a jejích přehlídek se může účastnit až 13 000 vojáků! Nadřízené 
velitelství, jemuž podléhala celá Havajská vojenská oblast, se nacházelo ve Fort
Shafteru, ležícím na okraji Honolulu.
  Major Patton se stal v�divizním štábu dočasným náčelníkem jak personálního, 
tak i zpravodajského oddělení (G-1 a G-2). Třeba říct, že určitým způsobem měl 
štěstí, že byl převelen na Havaj. Ve Spojených státech byla poválečná armáda 
rozkouskována a rozmístěna do�řady malých posádek po celé zemi. Cvičení větších 
jednotek, jako praporů, brigád a divizí, bylo proto téměř nemožné. A tak pouze 
strategické posádky v�zahraničí, jako v�Panamě, na Filipínách a na Havaji, měly 
dostatečné stavy, aby mohly provádět pravidelná cvičení větších formací. I když 
většina jejich zbraní pocházejících z�první světové války každým rokem víc a víc
zastarávala a bylo jen málo možností ke zkoušení moderních zbraní a nového 
vybavení a k ověřování nových myšlenek, výcvik se provádět mohl. A Patton 
dorazil do Tichomoří právě včas, aby se mohl účastnit dubnových manévrů Havajské
divize.
  
  7. dubna mohl George podat Beatrici konečnou zprávu o stavu věcí zaplavených 
na lodi Grant. „Musím Ti říct,“ psal, „že prakticky všechny věci jsou zničeny. 
Voda stále kape z�prádelníků s�ložním prádlem a dekami. Na třetině věcí je 
plíseň, na některých rez… Musel jsem natáhnout v�pěti místnostech šňůry a 
všechno pověsit v�domě, protože venku stále prší. Velký mahagonový stůl se 
rozsypal na malé kousky. Zrcadla se zlatými rámy už neexistují. Dva velké 
paravány ani nestojí za opravu… Všechno oblečení a všechny závěsy byly sice dva 
týdny namočeny ve slané vodě, ale snad se dají zachránit. Kdy ale vyschnou, to 
nevím. Sedmdesát pět procent knih má zcela zničené vazby a tak nabobtnaly vodou,
že bedny, v�nichž jsou uloženy, se rozlomily. Máme nicméně stále dost nábytku, 
abychom mohli existovat, a další můžeme koupit zde. Agent pojišťovny se zdá 
velmi rozumný a myslím, že dostaneme 2 500 nebo 3 000 dolarů, což škody plně 
nahradí.“
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  V�dalším dopise o tři dny později už mohl Beatrici sdělit, že se konečně 
dozvěděl, co bylo důvodem jeho nečekaného převelení na Havaj. Na Havaji bylo 
třeba vyřešit problém s�jedním důstojníkem, který měl údajně pověst 
„nejmizernějšího chlapa v�armádě“. Jeho nadřízení se ho chtěli zbavit i za cenu 
„vykopnutí nahoru“, takže zařídili, aby dostal ve Washingtonu místo, které měl 
dostat Patton, a Patton jej odejel vystřídat na Havaj.
  Beatrice s�dětmi přijela 2. července. Již po čtyřech dnech psala tchyni: „…je 
to tu skvělé. Georgie je každý večer před devátou už v�posteli a každé odpoledne
si dává šlofíka!!! Máme spoustu koní … je to ve všech směrech daleko lepší, než 
jsme očekávali. ,Dillinghamova parta‘, vedená Georgeovým spoluhráčem v�pólu 
Walterem F. Dillinghamem, železničním a pozemkovým magnátem, je dostatečně 
blízko – asi 5 kilometrů –, abychom měli společnost. Tohle místo je úplný ráj 
pro děti…“ Pattonova domácnost se brzy rozrostla a zahrnovala guvernantku pro 
malého George, dvě japonské hospodyně a tři podkoní k�péči o obvyklé množství 
jezdeckých koní a koní pro pólo. Beatrice se začala zajímat o havajskou kulturu 
a historii a brzy měla řadu havajských přátel. Před Pattonovým příchodem mělo 
pólo na ostrovech jen průměrnou úroveň, to se ale dramaticky změnilo, když dal 
v�Schofieldských kasárnách dohromady armádní družstvo. Brzy znal na ostrovech 
každého, kdo něco znamenal, a po pólových zápasech obvykle s�Beatricí 
organizovali zábavné večírky.
  Intenzivní společenský život Pattonovy rodiny se však nezamlouval Georgeovu 
přímému nadřízenému, náčelníkovi štábu divize, omezenému a zkostnatělému 
plukovníkovi a zapřisáhlému nepříteli�alkoholu. Jednou Pattonovi nařídil, aby 
sledoval majora, který se v�jeho očích dopustil nepardonovatelného zločinu tím, 
že na novoroční oslavě naléval pašovaný alkohol. Patton rozhodně odmítl a 
prohlásil, že než by spáchal něco tak nechutného, raději podá rezignaci. 
Plukovník sice ustoupil, ale jejich vztahy zůstaly značně napjaté. Když však byl
plukovník po nějaké době k�velké Pattonově radosti přeložen do Bostonu, ani 
chladné vztahy nezabránily jeho snobské manželce, aby nepožádala Beatrici o 
doporučující dopisy pro některé rodiny z bostonské „lepší“ společnosti. Beatrice
se jí svěřila, že její rodiče jsou chudí venkované bydlící na předměstí Bostonu.
Paní plukovníková odcházela přesvědčena, že bylo jen přirozené, když ona ani 
její muž nenašli s�těmito podivnými lidmi společnou řeč. V�říjnu 1925 byl Patton
vyslán do štábu Havajské vojenské oblasti ve Fort Shafteru, kde po téměř celý 
jeden rok vykonával funkci dočasného náčelníka personálního oddělení (G-1).
  Už v únoru 1926 rozhodlo ministerstvo financí o udělení stříbrné Medaile za 
záchranu života Georgi Smithu Pattonovi juniorovi „jako uznání statečnosti 
projevené při odvážné záchraně tří chlapců před utopením v�salemském přístavu 
v�Massachusetts 21. srpna 1923“. Ale medaile s�příslušnými dokumenty dorazila na
Havaj po půl roce, a tak až v�srpnu 1926 mohl velitel Havajské divize 
generálmajor Edward M. Lewis při ceremonii před nastoupeným plukem a za účasti 
plukovní kapely a řady pozvaných přátel Georgeovi medaili připnout. Správně měly
být uděleny medaile dvě, protože George by nikdy ztroskotané chlapce nezachránil
bez Beatricina skvělého manévrování ve vlnách a�v silném větru, ale je to jen 
další příklad jejího naprosto nezištného úsilí vždy učinit vše, co by Georgeovi 
mohlo způsobit radost a pomoct jeho kariéře. Walter F. Dillingham, pravděpodobně
největší boháč na Havajských ostrovech, který se stal jedním z�Georgeových 
blízkých přátel, mu poslal písemné blahopřání, v�němž sice vyjádřil radost nad 
poctou, které se mu dostalo, ale současně také upřímné podivení, jak mohl někoho
zachránit člověk netající se tím, že jeho touhou a posláním je zabíjet.
  Zhruba v�tu dobu se Patton setkal s�mužem, který měl v budoucnu sehrát v�jeho 
životě stejně důležitou roli jako Eisenhower. Byl to mladý major Omar Nelson 
Bradley. Na akademii ve West Pointu, kde byl Bradley Eisenhowerovým spolužákem, 
vynikl jako hráč baseballu, ale jinak na sebe neupozorňoval ničím. Na Havaji 
velel pěšímu praporu a bydlel v�Schofieldských kasárnách na druhé straně ulice, 
naproti Pattonovým, avšak jeho a Pattonova rodina měly jen málo společného. 
„Bohatý společenský život, jaký vedli, nás nepřitahoval,“ poznamenal Bradley 
později. A upřímně řečeno, Patton, plně vytížený pólem a vyučováním dam jízdě na
koni, neměl dost času, aby se mohl věnovat nevýraznému sousedovi, který se navíc
ani nezajímal o koně.
  K jedinému případu bližší spolupráce Pattona a Bradleyho na Havaji došlo ve 
chvíli, kdy Patton zakládal armádní družstvo, jež se mělo zabývat střelbou na 
asfaltové holuby. Dozvěděl se, že Bradley je velmi dobrý střelec, a proto jej 
pozval, aby své umění předvedl. Prvními dvěma výstřely Bradley minul, ale 
následujících třiadvacet byly zásahy. Na to Patton pravil lakonicky: „Vy to 
zvládnete.“ Bradley o tom ve svých pamětech říká: „Nebyl jsem si jist, zda chci 
být v�družstvu, Pattonův styl se mi nezamlouval. Ale podepsal jsem přihlášku 
kvůli tomu, že šlo o sport.“?
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  Když na jaře roku 1926 přijeli na Havaj Pattonovi rodiče a Nita – teta Nannie 
zůstala v�Kalifornii, protože byla přesvědčena, že na Havaji by se určitě od 
některého z�domorodců nakazila leprou –, nikomu neuniklo, že otec Patton se 
necítí dobře. Jeho zdraví se sice horšilo už po řadu roků, ale teď se celý 
proces zrychloval. Převládl názor, že se v�mládí nakazil tuberkulózou od svého 
strýce Williama Glassella, konfederačního námořního důstojníka, který touto 
nemocí onemocněl v�unionistickém zajateckém táboře za občanské války. Při 
odjezdu z Havaje vyslovil otec Patton přání, aby George s�rodinou přijel na 
konci roku do Kalifornie, aby všichni mohli strávit společně ještě jedny Vánoce.
Stalo se a v�Lake Vineyardu se otec Georgeovi svěřil, že má tuberkulózu levé 
ledviny a že doktoři nedoporučují operaci, neboť by mohla ohrozit jeho život. 
Současně požádal, aby se o tom George před rodinou nezmiňoval, že by jim to 
působilo starosti – netušil, že to už nějakou dobu vědí.
  Krátce poté co se Pattonovi vrátili na Havaj, napsal otec Patton v�únoru roku 
1927 Georgeovi, aby, jestli může, znovu přijel domů. Ve stejnou dobu poslala 
Nita Georgeovi telegram se stejnou prosbou. Ale po několika dnech otec v 
domnění, že synovi působí potíže, svou žádost odvolal. Nicméně George se 
okamžitě vydal na cestu. Když dorazil do Lake Vineyardu, dozvěděl se, že čtyři 
lékaři přizvaní ke konzultacím zjistili, že otcova levá ledvina je zcela 
nefunkční, zatímco pravá pracuje normálně. Tentokrát operaci doporučili a Patton
senior souhlasil, že zákrok podstoupí.
  George jej doprovázel do nemocnice a v poznámkách sepsaných ještě téhož roku 
uvedl: „Byl jsem v�jeho místnosti, když přišel zřízenec, aby jej odvezl na 
operační sál … ve dveřích mi zamával hubenou rukou a s�úsměvem řekl ,Au revoir, 
synu‘. Odvaha, kterou projevil, by mu získala Medaili cti na každém bojišti. 
Bylo mu sedmdesát, nikdy nebyl operován, takže se toho obával, byl velmi slabý, 
nicméně když odcházel někam, kde musel předpokládat, že jej může čekat smrt, 
snažil se mne povzbudit …“ Operace, provedená ráno 28. února, však dopadla 
dobře, prvních pět dnů sice bylo těžkých, ale pak se stav postupně zlepšoval. 
George zůstal s�otcem v�nemocnici až do 13. října. Poslední odpoledne, než musel
odjet do San Franciska a odplout, společně pokuřovali a zdálo se, že nejhorší je
zažehnáno. Ještě ze San Franciska otci telefonoval a netušil, že slova: „Sbohem,
starouši a dávej na sebe pozor,“ byla poslední, která od něj slyšel.
  Na osobním parníku President Polk, na němž podnikala skupina starších bohatých
cestujících cestu kolem světa, se George vydal k�Havaji. Už na lodi napsal otci 
dopis a pak mu psal pravidelně vždy po několika dnech. Aby otce pobavil, 
v�prvním dopise odeslaném po příjezdu na Oahu mu líčil, jak od jednoho 
z�cestujících, s�nímž se během plavby spřátelil, dostal na rozloučenou láhev 
whisky. Avšak pořád ještě platily prohibiční zákony, a tak byl po vstupu na břeh
zatčen, neboť mu láhev koukala z�kapsy převlečníku. George dál popisoval, jak se
přinutil k�velmi zdvořilému chování a dosáhl toho, že se celá záležitost 
vyřídila pokutou pěti dolarů bez publicity a bez dalších následků. Beatrici ale 
nic neřekl, neboť „ona je jako Ty a okamžitě by viděla chmurný obraz vězení, 
válečného soudu a bůhví co ještě“. Brzy také George otce pozval na Havaj a 
sliboval mu, že po něm nebude chtít, aby plaval nebo jezdil na koni, ani aby 
dělal cokoliv jiného, bude jen sedět na slunci a odpočívat.
  To, čeho se všichni obávali, se však stalo 10. června 1927. George Smith 
Patton II. zemřel. George a Beatrice svěřili malého George a Ruth Ellen do péče 
rodiny kapitána Floyda L. Parkse, bývalého tankisty, který se s�Georgem a Nitou 
přátelil už v�Kalifornii a nyní v�Schofieldských kasárnách velel pěší rotě, a 
okamžitě se chtěli vydat na cestu. Bohužel, podle všech zákonů schválnosti, po 
několik dnů neodjížděla z�Havaje žádná loď do žádného z�kalifornských přístavů, 
a tak se pohřbu účastnila jen dcera Bee, studující v�tu dobu na exkluzivní 
soukromé škole ve Virginii; Patton s�Beatricí dorazili do Lake Vineyardu pozdě. 
George byl úplně zdrcen, žádná jiná událost v�životě jej nezasáhla víc než 
ztráta muže, který byl nejlepším přítelem, jakého kdy měl, který jej podpořil 
vždy, když hledal pochopení a potřeboval pomoc, a který byl vždy připraven pro 
něj obětovat cokoliv.
  Smrt Pattona seniora těžce zasáhla i Beatrici, neboť měla tohoto džentlmena ze
staré školy velmi ráda a byl pro ni po dlouhá léta víc otcem než tchánem. Nejvíc
však truchlila teta Nannie. Uzavřela se v�horním patře domu, hystericky naříkala
a volala George Pattona II., aby se pro ni vrátil a vzal ji s�sebou, protože ona
ví, že vždy miloval jen ji, a ne její sestru Ruth, s�níž se oženil, a že Georgie
měl vlastně být jejím synem. I když celý život žila Nannie se sestrou a s jejím 
manželem v�Lake Vineyardu, krátce po jeho smrti se odstěhovala a její nálady 
ovlivňované zvyšující se konzumací alkoholu se na několik měsíců staly pro členy
Pattonovy rodiny noční můrou.
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  Když byl Patton začátkem listopadu 1926 jmenován náčelníkem operačního 
oddělení (G-3) Havajské divize, byl nadšen, konečně získal funkci, o niž 
usiloval řadu měsíců. Oddělení se zabývalo operační činností divize, plánováním 
a výcvikem. Sice to znamenalo zvládat i spoustu kancelářské práce, kterou Patton
nesnášel, ale do značné míry se přece jen mohl věnovat tomu, co jej vždy 
zajímalo na první místě – tj. konkrétním opatřením připravujícím vojsko na 
válku. Vadilo mu, že ve srovnání s�veliteli jednotek postrádá dostatečný kontakt
s vojáky, ale na druhé straně mohl, byť nepřímo, významně ovlivňovat podle něj 
nejdůležitější činnost vojsk v�době míru – jejich výcvik. V�hierarchii divizního
štábu je G-3 po náčelníku štábu první mezi rovnými. Je hlavním poradcem velitele
divize v�taktických otázkách, což mu už samo o sobě umožňuje 
ovlivňovat�každodenní život divize. Současně je také odpovědný za všechny 
aspekty výcviku a operační činnosti a jménem velitele divize může v�této široké 
škále činnosti oslovovat velitele všech jejích jednotek.
  Potěšen svým novým postavením dal Patton o sobě velmi brzy vědět, a jak to 
činil vždy, i tentokrát pracoval s�velkým zápalem. A netrvalo dlouho a popudil 
proti sobě řadu kolegů. Začal tím, že vydal pokyny ke zlepšení kázně. Vytýkal 
důstojníkům ledabylé salutování, nevhodnost kouření v�době, kdy instruují vojáky
nebo na ně dohlížejí, jak plní své povinnosti; napsal, že „by měli kouřit pouze 
ve chvílích odpočinku, kdy je tato možnost poskytnuta i vojákům“, a požadoval 
řadu dalších opatření ke zlepšení chování a kázně. Mezi řádky se dal vyčíst 
vzkaz velitelům brigád, pluků a samostatných jednotek, že svou práci nedělají 
dobře – a oni to samozřejmě pochopili.
  Jakmile George něco popudilo nebo se mu nelíbilo, okamžitě následovaly kousavé
komentáře, a činil tak bez ohledu na možné následky. Když dostal do rukou zprávu
o obranných opatřeních proti eventuálnímu útoku nízko nalétávajících letounů, v 
níž bylo jako hlavní opatření doporučeno, aby se pěšáci rozptýlili, jakmile 
zahlédnou letouny, poznamenal na její okraj, že „je to velmi špatný dokument“, a
vysvětloval, že pasivní obrana, tj. rozptýlení a hledání úkrytu, není řešení. Za
jedinou „dobrou myšlenku“ považoval návrh, aby pěší jednotky doprovázela vozidla
opatřená kulomety ráže 12,7 milimetrů a aby kulometčíci byli neustále připraveni
zasáhnout proti nízko letícím letounům. Potíž ale byla v�tom, že zprávu 
sestavila skupina důstojníků v�čele s majorem Henrym H. „Hapem“ Arnoldem, který 
se za druhé světové války stal vrchním velitelem armádního letectva, členem 
všemocného Spojeného výboru náčelníků štábů a pětihvězdičkovým generálem.
  V�polovině listopadu 1926 se konalo cvičení 22. brigády Havajské divize a 
tématem byla činnost předsunutých jednotek. Patton cvičení sledoval a to, co 
viděl, jej vůbec neuspokojilo. Jako divizní G-3 byl oprávněn se k průběhu 
cvičení vyjadřovat, a zjistil-li zřejmá nedopatření a pochybení, měl dát podnět 
ke zjednání nápravy. Ovšem jako obvykle se příliš nezatěžoval formalitami a 
nevážil slova a učinil tak i v�písemném hodnocení, které předal veliteli 22. 
brigády, brigádnímu generálovi. Mezi opatřeními štábního důstojníka jednajícího 
jménem velitele a jednáním téhož důstojníka, který si přivlastnil pravomoc 
náležející výlučně veliteli, v�daném případě oprávnění pokárat podřízeného 
velitele, je sice velmi tenká, ale nepřekročitelná hranice. Patton ji porušil 
tím, že svoje kritické poznámky nepředložil napřed k�posouzení a ke schválení 
veliteli divize; prostě nebylo přípustné, aby brigádního generála peskoval 
major. Jeho netaktický postup vyvolal další nelibost.
  V�květnu roku 1927 Patton navrhl provést cvičení s�cílem ověřit, jaká opatření
byla učiněna ke zlepšení ochrany pěchoty před nálety nepřátelských letadel. 
Velitel divize generálmajor William R. Smith souhlasil. Cvičení se účastnil 3. 
prapor 35. pěšího pluku a útočícího nepřítele představovalo několik letounů 18. 
stíhací skupiny. Den po cvičení Patton napsal sžíravou kritiku jeho průběhu, ale
poučen předchozími nepříjemnostmi ji tentokrát postoupil veliteli divize. Z�jeho
pověření dokument podepsal divizní adjutant, který jej také odeslal veliteli 
příslušné brigády. Podle Pattona se důstojníci 3. praporu dopustili řady chyb. 
Proti útočníkům zdaleka nevyužili všech zbraní, které měli k�dispozici – z�celé 
kulometné roty byl k�palbě proti nepříteli útočícímu ze vzduchu připraven jen 
jeden kulomet, neumístili kulomety na pevné podstavce, z�nichž by bylo možno 
letouny ostřelovat daleko efektivněji, nezamezili plašení a panice mezi tažnými 
zvířaty – například muly neměly zavázané oči, nedokázali dostatečně rychle a 
spořádaně zaujmout bojové formace, rozkazy k�zahájení palby a k�jejímu zastavení
nebyly vydávány dostatečně autoritativně.
  Patton vysvětloval, že řád, intenzita obranné palby a rychlost přechodu 
z�pochodové do bojové formace a naopak jsou základní prvky v�boji s�nepřátelským
letectvem. Řád spočívá v okamžitém a přesném plnění rozkazů, intenzita palby v 
množství využitých palebných prostředků a rychlost znamená automaticky reagovat 
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na vydané rozkazy. Dál prohlásil, že z rozhovorů s�jednotlivými důstojníky a 
vojáky nabyl dojmu, že prapor vůbec nebyl připravován na možnost boje 
s�letectvem a takovou situaci si ani nedokázali představit. Svoji analýzu Patton
zakončil konstatováním, že ve válce se sice ztrátám zabránit nedá, ale ztráta 
času že je zločin. Měl samozřejmě pravdu, byla to však velmi tvrdá slova a navíc
vyslovená relativně mladým štábním důstojníkem. Přestože je velitel divize a 
generální adjutant zaštítili svou autoritou, někteří vyšší důstojníci se opět 
cítili dotčeni.
  Na generálmajora Smithe byl vyvinut tak silný tlak, že nakonec Pattona odvolal
z�funkce G-3 a jmenoval jej zpravodajským důstojníkem divize (G-2). Jako důvod 
uvedl, že Patton byl „ve svém uvažování příliš kategorický a příliš otevřený“. 
George to samozřejmě velmi mrzelo, ale naštěstí pro něj zakrátko došlo k�výměně 
velitele Havajské divize. Generálmajora Williama R. Smithe vystřídal 
generálmajor Fox Conner, s�nímž George sloužil už v�roce 1916 během trestné 
výpravy do Mexika, později ve Francii se s�ním radil, má-li vstoupit do rodícího
se tankového sboru, přátelsky se stýkali v�roce 1919 v�Camp Meadu a také 
později, když byl Conner zástupcem náčelníka generálního štábu.
  Na podzim roku 1927 Havajská divize absolvovala sérii manévrů a válečných her 
zaměřených na obranu ostrovů před nepřátelským útokem. Patton byl zpravidla na 
straně útočníků a v�této souvislosti se začal intenzivně zajímat o techniku 
obojživelných operací, napsal několik studií o zbraních vhodných k podpoře 
vyloďujících se útočných jednotek, přemýšlel i nad reorganizací Havajské divize,
a dokonce obnovil svůj zájem o tanky.
  Japonsko vzešlo z první světové války jako vojenská mocnost, jejíž postavení 
ještě posílil poválečný zisk několika tichomořských souostroví. Z�obavy před 
další možnou japonskou expanzí vypracovaly Spojené státy obranný plán nazvaný 
Pomeranč (Plan Orange). Podle něj bylo úkolem Havajské divize ochránit před 
možnou invazí ostrov Oahu a na něm ležící Pearl Harbor, hlavní americkou námořní
základnu v�Tichomoří.
  Svému bratranci Arvinu H. Brownowi? George napsal o průběhu jednoho cvičení 
jednotek Havajské divize: „Minulý týden jsem velel japonské armádě, roztomile 
nazvané Černí, při útoku na severní pobřeží. Navzdory třicetiprocentním ztrátám 
jsme ostrov obsadili. Příští týden opět povedu své papírové kohorty v�divokém 
útoku na jižní pobřeží.“ Při jiné příležitosti, jako velitel japonských 
císařských sil, určil za cíl Pearl Harbor a vydal prohlášení: „Císař očekává od 
všech svých důstojníků energické velení a maximální míru nebojácnosti a odvahy. 
My jej nezklameme. G. S. Patton junior, vikomt a generálporučík, velitel sboru.“
  Je zajímavé porovnat postup majora Pattona, který velel invazním vojskům 
útočícím na tichomořské ostrovy a na Pearl Harbor, s�událostmi, k�nimž došlo o 
čtrnáct roků později. Jako by nějakým sedmým smyslem mnohé předvídal. V�každém 
případě však na Havaji získal cenné zkušenosti s�technikou obojživelných 
operací, které mu za druhé světové války umožnily aktivně se podílet na 
plánování a úspěšném provedení vylodění v�severní Africe a na Sicílii.
  Končil rok 1927, třetí rok Pattonovy služby na Havaji. Příchodem nového 
velitele divize pominuly počáteční problémy a mohl se s celou rodinou naplno 
těšit ze všech radostí skýtaných nádhernou přírodou, příjemnými lidmi, mohl 
plavat, hrát pólo, projíždět se v�automobilech a na člunech. Proto požádal o 
prodloužení služby na ostrovech o další rok. Ministerstvo války však žádost 
zamítlo, v�první polovině příštího roku měl Havaj opustit a hlásit se u 
generálního inspektora jezdectva ve Washingtonu.
  Po smrti Pattona seniora ztratil Lake Vineyard pro George mnoho ze své 
přitažlivosti, proto neměl námitek k�pořízení vlastního domova. Osobně dával 
přednost Virginii, kde měl kořeny jeho rod, ale ustoupil Beatrici, která se 
chtěla usadit v�Massachusetts, kde žila její rozvětvená rodina. Vždy byl 
přesvědčen, že jednou zemře v�cizí zemi, a protože věřil, že dojde k�válce 
s�Japonskem, v níž bude bojovat a možná se nevrátí, vítal představu, že 
v�takovém případě se o Beatrici postará její rodina.
  Tyto úvahy však před ní nepřiznal, naopak, když začali uvažovat o koupi domu, 
se značnou dávkou sarkasmu Beatrici napsal, že vždy doufal, že jednou bude velet
velkým armádám a po vítězství se stane prezidentem nebo diktátorem a přesvědčí 
vděčný lid, aby mu vybudoval mramorový palác; nicméně je mu přes čtyřicet, žádná
válka není a jemu hrozí, že odejde na odpočinek jako neužitečný voják, pročež 
pokud bude ještě schopen lovit, bylo by hezké najít v�Massachusetts místo vhodné
pro lov. A krátce před odjezdem z�Havaje na jaře roku 1928 dali manželé 
Pattonovi telegrafický souhlas k�zakoupení domu v�South Hamiltonu, nádherné 
krajině nedaleko Pride’s Crossingu. Šlo o velké stavení v�koloniálním stylu 
pojmenované Green Meadows, navíc nabízené za přijatelnou cenu.
  7. dubna 1928 George s�Beatricí a dětmi nastoupili na loď a opustili ostrovy. 
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V�jeho posledním služebním hodnocení zastupující náčelník štábu Havajské divize 
uvedl, že Patton je mimořádně dobrý důstojník, nadprůměrně ovládající vojenskou 
profesi, který plně využil služby na Havaji k�obeznámení s�vojenskou 
problematikou ostrovů. Velitel divize k�tomu připsal: „Souhlasím s�výše 
uvedeným. Znám Pattona patnáct let, z�doby míru i války. Nevím o nikom jiném, 
komu bych při výběru podřízeného velitele dal před ním přednost. Generálmajor 
Fox Conner, velící důstojník.“ Connerovo prohlášení, že ze všech důstojníků 
americké armády považuje Pattona za nejlepšího podřízeného velitele, mělo 
nepochybně velký význam pro Pattonovu další kariéru. Conner totiž byl šedou 
eminencí, vládnoucí v�americké armádě v�meziválečném období obrovskou autoritou,
i když jeho vliv byl nepřímý a skoro nepostřehnutelný.
  Tři roky strávené na Havaji představovaly pro George Pattona nejen společensky
příjemné období, ale také dobu čerpání profesionálních zkušeností. I když 
vykonával převážně administrativní práci a frustraci z�toho, že je připravován o
přímé velení, si vybíjel v�divokých pólových kláních, jeho kvality a přirozené 
předpoklady pro roli aktivního a dravého velitele rozpoznali všichni. Stejně tak
se staly známými jeho profesionální znalosti, loajalita k�nadřízeným a elán, 
s�jakým vykonával služební povinnosti; vědělo se, že Patton je vždy ochoten 
vydat ze sebe vše.
  
  Zatímco se Beatrice starala o přebudování Green Meadows na rodinné sídlo, 
Patton se 7. května 1928 hlásil ve Washingtonu u generálního inspektora 
jezdectva generálmajora Herberta B. Crosbyho. Zjistil, že byl jmenován zástupcem
velitele plánovacího a výcvikového oddělení (G-3) velitelství jezdectva. Crosby 
jej ale hned odeslal do New Yorku, kde měl celé léto trénovat armádní pólové 
družstvo. Začátkem srpna psal bratranci A. H. Brownovi: „Jsem rád, že moje 
vysoce intelektuální léto končí. Zatím jsem měl dva těžké pády, při jednom jsem 
si zlomil devět kostí v�rameni, ale už je to v�pořádku. Je tady větší horko než 
v�pekle. Když píšu tenhle dopis, nemám na sobě nic jiného než brýle a stejně mne
polévá pot.“
  V�září, po návratu do Washingtonu, se Patton s�rodinou ubytoval v�najatém domě
nazvaném Woodley, poblíž washingtonské katedrály – jednu dobu to bylo letní 
sídlo prezidenta. Své koně umístil v�nedalekých stájích jezdeckého klubu. K 
příjemným stránkám pobytu v�hlavním městě patřilo i obnovení přátelských styků 
s�Henrym L. Stimsonem, s�nímž se často v Rock Creek Parku projížděl na koni. 
Život ale má i smutné stránky. Georgeova matka Ruth Pattonová-Wilsonová se již 
několik roků netěšila dobrému zdraví a po smrti manžela bylo patrné, že jí ubývá
sil i chuti do života. 5. října ji postihl infarkt a následující den zemřela. 
George a Beatrice se okamžitě vydali na západ. I když mezi Georgem a matkou byl 
vždy krásný a hluboký vztah, z�obou dětí jí však byla bližší Nita, která také 
zdědila její mimořádně silný charakter a velkou osobní integritu. George to 
respektoval a ve prospěch Nity se také vzdal svého dědického podílu; trval na 
tom, aby měla v�Lake Vineyardu – který jí matka v�závěti odkázala – zajištěno do
konce života veškeré pohodlí. Nita v�Lake Vineyardu žila až do své smrti v�roce 
1971.
  V�roce 1929 se Henry L. Stimson stal ministrem zahraničí ve vládě nového 
prezidenta Herberta Hoovera a koupil dům, který měli Pattonovi ve Washingtonu 
pronajatý. George s�Beatricí si okamžitě najali v�severozápadní části města 
jinou rezidenci se šesti ložnicemi, o níž se vyprávělo, že v�ní straší. Po 
nastěhování nových nájemníků však mělo eventuální strašidlo po klidu, neboť 
Pattonovi brzy zaujali ve washingtonské společnosti nepřehlédnutelné místo a jen
o hladký průběh častých oslav, večírků a večeří se spoustou hostů se staralo 
devítičlenné služebnictvo. Někdy se však vloudila chybička. Krátce po 
nastěhování Patton jistě udělal patřičný dojem na dvě počestné staré panny, 
známé rodiny Ayerových, které přijely z�Bostonu navštívit Beatrici. Vešly do 
haly právě v�okamžiku, kdy zcela nahý vyběhl ze své oblékárny. Zatímco se George
v�hrůze ukryl v�ložnici, dámy bez hnutí brvou vyšly z�domu, zavřely za sebou 
dveře, zazvonily a znovu vešly, jako by se vůbec nic nepřihodilo.
  Při jiné příležitosti Patton zase předvedl nenapodobitelnou ukázku své 
pověstné prostořekosti. Večer zazvonil telefon, a když zvedl sluchátko, uslyšel 
kultivovaný hlas s�neomylným přízvukem absolventů Harvardu žádající si majora 
Pattona. V�tu chvíli přesvědčen, že jde o jistého dobrého známého, spustil: 
„Ahoj, Francisi, ty mizerný starý kamarádíčku černochů. Co k�čertu děláš ve 
Washingtonu a kdo tě pustil z�basy?“ Na druhé straně se ozvalo: „Tady je ministr
zahraničí. Chci se zeptat, jestli by byl major Patton ochoten přijít do Woodley 
na squash a na drink.“?
  Zejména večeře byly u Pattonových vysoce formální společenské záležitosti, kdy
Beatrice a obě dcery přicházely v�dlouhých večerních šatech a Patton ve 
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smokinku. Prostřednictvím Henryho L. Stimsona George brzy poznal téměř každého, 
kdo ve Washingtonu něco znamenal, a mnoho z�těchto důležitých a zajímavých 
osobností bylo zakrátko možno vídat v Pattonově domě vedle starých přátel, jako 
byl generál Sherman Miles, prasynovec generála Williama Tecumseha Shermana, nebo
senátor za stát Massachusetts Henry Cabot Lodge junior. Pattonovi nezanedbávali 
ani sport. George koupil člun, který zakotvil na řece Potomac, a často s�ním 
vyjížděl. Role kapitána mu velmi slušela a podle mnohých – zejména to tvrdily 
ženy – se s�přibývajícími roky stával stále přitažlivější a stále více se 
podobal otci. Ale jeho hlavní zábavou zůstávalo jezdectví, ať to byly překážkové
závody, pólo či soutěže a výstavy jezdeckých koní. V�podzimních a�zimních 
měsících se i Beatrice ráda účastnila honů na lišku a brzy získala zaslouženou 
pověst odvážné jezdkyně. Jak později prozradila dcera Ruth Ellen, její výkony 
byly o to obdivuhodnější, že téměř neviděla překážky, které její kůň 
přeskakoval, o lišce ani nemluvě, neboť navzdory zhoršujícímu se zraku odmítala 
nosit brýle.
  Nebylo divu, že netrvalo dlouho a zavedení hostitelé a organizátoři 
washingtonských společenských akcí nelibě nesli konkurenci major G. S. Pattona a
jeho ženy. Napřed se pokoušeli Pattonovy ignorovat, ale po zjištění, že jejich 
hájemství je stále víc narušováno, přešli k�protiakcím. Když vešlo ve známost, 
že George a Beatrice plánují velký ples u příležitosti uvedení Beatrice mladší 
do společnosti, navštívila je vyslankyně nespokojených. Beatrici vytkla, že se 
s�jejími přáteli o uspořádání plesu předem neradila, a proto ho nemůže pořádat, 
byl by to nežádoucí precedent. Když Beatrice taktně, ale rozhodně všechny výtky 
odmítla, bylo jí podrážděně sděleno, ať tedy počítá s�tím, že na její ples nikdo
nepřijde, neboť ve stejný večer se bude konat řada jiných velkých společenských 
událostí. Utkání skončilo naprostým vítězstvím Pattonových, neboť vedle generála
Pershinga a ministra Stimsona se na jejich ples dostavila řada významných 
osobností washingtonské společnosti a všichni shodně prohlašovali, že strávili 
nádherný večer. Společenské rubriky všech novin na čelných místech o události 
pochvalně a podrobně referovaly.
  V�tu dobu také George oznámil Beatrici, že mu bylo nabídnuto místo vojenského 
přidělence na americkém vyslanectví v�Londýně, ale že odmítl. Odmítnutí nazval 
velkou obětí přinesonou rodině, mezi jiným se připravil i o ojedinělou možnost 
hrát pólo s�nejlepšími družstvy na světě, lovit s�nejlepšími psy na světě a 
účastnit se nejvýznamnějších jezdeckých soutěží a přehlídek. Nechápavě se 
tvářící Beatrici vysvětloval: „Máme dvě dcery na vdávání, které budou jednoho 
dne bohaté. Jestliže odjedeme do Londýna, je téměř jisté, že jedna nebo obě se 
provdají za Angličany. Angličan z�dobrého chovu je nejpřitažlivější syčák na 
světě, který stále potřebuje všechny dosažitelné peníze, buď na opravu hradu, na
založení obory pro tetřevy, na chov koní, nebo na něco jiného, co zdědil. Jejich
svět je svět mužů a neberou naprosto žádné ohledy na svoje ženy a dcery, u nich 
jde všechno synům, nic dcerám. Já bych nesnesl, aby se v�takové situaci ocitla 
malá Bee nebo Ruth Ellen. Jednoho dne jim pověz, čeho jsem se pro vzdal, a snad 
dojdou k�závěru, že přece jen nejsem takový starý mizera.“?
  Těžko odhadovat, do jaké míry tento cituplný proslov přesvědčil Beatrici, ženu
nadprůměrné inteligence a navíc dobře znající svého Georgieho. Předpokládejme, 
že nabídka na místo v�Anglii Georgeovi skutečně přišla, ale v�takovém případě 
jistě zvážil všechna pro a proti. S�největší pravděpodobností došel k�závěru, že
přijmout ji by jeho kariéře v�tu chvíli neprospělo, spíš naopak. Dlouhodobým 
odchodem ze Spojených států a především z Washingtonu by se připravil o možnost 
dál upevňovat klíčové kontakty a navazovat nové, přímo u pramene sledovat vývoj 
událostí a v�nejpříhodnějších okamžicích rychle reagovat. To vše by vyměnil za 
sice honosnou, ale víceméně ceremoniální funkci.
  George Patton své dcery hluboce miloval, stejně jako ony jej, i když jeho 
občasné střety s�mladší, sebevědomou a silnou Ruth Ellen – právě pro tyto 
vlastnosti se nutně musela dostávat do sporů s otcem obdařeným stejnými 
vlastnostmi – byly dobře známy. Měl za to, že jeho ochranu potřebuje především 
starší Bee, která vyrostla v�krásnou, ale ostýchavou a neprůbojnou mladou ženu. 
V�roce 1929 bylo dvacáté výročí Pattonova absolvování West Pointu. Rozhodl, že 
na setkání absolventů s�ním pojede kromě Beatrice také Bee, která ve West Pointu
ještě nikdy nebyla. Protože na programu byla i řada společenských událostí, 
spojil se s�několika starými přáteli na akademii a požádal je, aby mu doporučili
kadeta, který by Bee mohl doprovázet při tanci. Vybrali Johna Knighta Waterse, 
studenta třetího ročníku, pocházejícího z�Baltimoru a považovaného ze jednoho 
z�nejnadanějších kadetů. Pobočník velitele akademie zavolal Waterse do své 
kanceláře a sdělil mu, že přijede rodina majora Pattona s�dcerou, která si chce 
prohlédnout West Point, a jestli by byl ochoten s�nimi povečeřet a slečnu 
Pattonovou pak doprovodit na večírek. Waters souhlasil a oba mladí lidé si byli 
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sympatičtí od prvního okamžiku. Už svou příští dovolenou Waters strávil 
návštěvou Pattonových v�jejich novém domě Green Meadows.
  
  Když na podzim roku 1920 Patton opustil službu u tankových sil a vrátil se 
k�jezdectvu, jeho přítel Dwight David Eisenhower zůstal u tankistů ještě dva 
roky a po povýšení do trvalé hodnosti majora absolvoval v�roce 1921 v�Camp Meadu
tankovou školu. Měl talent pro americký fotbal, ve West Pointu byl až do vážného
zranění kolena vynikajícím hráčem a později, když už nemohl aktivně hrát, 
alespoň jiným fotbalistům radil a trénoval je. I po válce, kdy vzhledem 
k�celkové situaci neviděl svoje profesionální vyhlídky do budoucna příliš 
optimisticky, což se projevilo i určitou ztrátou „služebního“ elánu, trávil 
mnoho času trénováním fotbalových družstev.
  Poté co brigádní generál Fox Conner převzal v�roce 1920 velení 2. pěší brigády
v�zóně Panamského průplavu, požádal velitele tankových sil Rockenbacha o 
Eisenhowera, kterého chtěl ustanovit do funkce výkonného důstojníka své brigády.
Rockenbach odmítl, ne však z�důvodu, že mladý a energický Ike je přínosem pro 
tankové síly, ale proto, že je úspěšným trenérem fotbalového družstva tankové 
školy. Až když se v�roce 1921 stal náčelníkem generálního štábu generál Pershing
a Conner se obrátil přímo na něj, byl Eisenhower v�následujícím roce převelen 
k�panamské brigádě.
  Fox Conner byl důstojník mimořádných kvalit a mnozí jej považovali za 
nejlepšího, jakého americká armáda v�meziválečném období měla. Bohatý, měkce 
hovořící Jižan z�Mississippi, absolvent West Pointu z�roku 1898, byl nadán nejen
šarmem, ale i vnímavou myslí a schopností pronikat do podstaty problémů. Pro 
Eisenhowera představovala spolupráce s ním jeden z�rozhodujících životních 
momentů. Conner nejenže povzbudil jeho upadající zájem o vojenskou profesi, ale 
přiměl jej studovat vojenskou historii, a protože Ike byl příjemný společník, 
strávili mnoho hodin debatami o vojenských a politických záležitostech. Conner 
dokázal obdivuhodně přesně odhadovat charakter a vlastnosti lidí, s�nimiž se 
setkal, proto Ika také upozornil, že podle jeho názoru v�příští válce, ke které 
zcela určitě dojde, povede americké síly jistý plukovník George Catlett 
Marshall, a nabádal jej, aby se snažil alespoň nějakou dobu sloužit pod jeho 
velením. Byl též přesvědčen, že příští válka zasáhne celý svět a ti, kdo ji 
budou řídit, už nevystačí se strategickým uvažováním v rámci jedné fronty. 
Ukázalo se, že Connerovy předpovědi byly velmi přesné a Eisenhower i po mnoha 
letech, v�době, kdy již prošel nejvyššími funkcemi včetně prezidentské a měl 
možnost poznat většinu slavných mužů té doby, opakovaně tvrdil, že generál Fox 
Conner byl nejschopnější člověk, jakého kdy potkal.
  V�roce 1925 získal Eisenhower díky Connerově podpoře možnost studovat na 
Velitelské škole generálního štábu ve Fort Leavenworthu. Když tam nastoupil, 
Patton mu poslal deník, do kterého po celou dobu svého pobytu v�Leavenworthu 
podrobně zaznamenával všechny svoje nápady a poznámky. Eisenhower ukončil 
studium s�nejlepšími výsledky z�celého ročníku, když o dvě desetiny bodu 
předstihl Leonarda T. Gerowa (za druhé světové války čtyřhvězdičkový generál). 
Patton mu 9. července 1926 v�blahopřejném dopise napsal, že je potěšen 
představou, že mu deník možná pomohl, ale že si je jist, že by Ike byl stejně 
úspěšný i bez něj. Martin Blumenson uvádí, že Patton byl ve svém dopise 
zdvořilý, ale ve skutečnosti byl přesvědčen, že bez jeho deníku by Eisenhower 
tak dobrých výsledků nedosáhl.
  Možná že Pattonovy poznámky byly Eisenhowerovi více či méně ku prospěchu, ale 
připomeňme si, že jedním z�kritérií velmi důležitých pro hodnocení studenta 
v�Leavenworthu byla jeho schopnost nacházet řešení pro různé problematické 
situace vybírané z válečné historie. Zatímco studenti jako Patton, přicházející 
s�novátorskými a nekonformními nápady, měli mnohdy potíže, nejlépe byli 
hodnoceni ti, jejichž řešení se shodovala s vzorovými řešeními vypracovanými 
učiteli školy a vycházejícími z�všeobecně uznávané a školou prosazované 
doktríny. Patton a jeho přítel, inteligentní a přemýšlivý Bradford G. Chynoweth,
se nejednou kriticky vyjádřili v�tom smyslu, že tato praxe leavenworthské školy 
odrazovala mladé důstojníky od iniciativy a samostatného myšlení. Pokud se 
týkalo Eisenhowera, Chynoweth prohlásil: „Ike byl stoprocentní konformista, 
nikdy se neodchýlil a tak získal ve svém ročníku první místo.“?
  V Pattonově dopisu zaslaném Eisenhowerovi v�červenci roku 1926 a citovaném 
v�řadě publikací??, lze najít jeden z�klíčů k�Pattonovu jednání v�budoucnosti. 
Patton píše: „Namluvili jsme toho spoustu o taktice a takových věcech, ale nikdy
jsme se nedobrali základních fakt. Zejména co je to, co přinutí ubohého čubčího 
syna, který je pak na seznamu ztrát, aby bojoval, a za jakých okolností vůbec 
půjde do boje. Odpověď na první otázku je VELENÍ, na druhou otázku odpověď 
neznám.“ Patton se také svému příteli svěřil, že po Leavenworthu „přestane 
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přemýšlet nad koncepty rozkazů a nad přesunováním zásob, ale začne uvažovat o 
metodách, jak přimět pěchotu, aby postupovala pod palbou“. Pravil, že „vítězství
v�příští válce bude záviset na výkonech, ne na plánech“. Skutečností tedy bylo, 
že Patton a Eisenhower opouštěli Leavenworth s�rozdílnou filozofií, na které 
setrvali po zbytek své vojenské kariéry. I když se v�řadě věcí i nadále 
shodovali, z�dalšího vývoje je jasně patrné, že zatímco Eisenhower vždy 
zdůrazňoval potřebu propracovaných plánů, Patton kladl hlavní důraz na fázi 
jejich provedení. To také významně přispělo k�roztržce, k�níž mezi nimi později 
došlo.
  Po absolvování Leavenworthu sloužil Eisenhower od srpna 1926 do ledna 1927 
jako velitel praporu 24. pěšího pluku ve Fort Benningu v�Georgii. Pak nastoupil 
do funkce pobočníka generála Pershinga, který v�té době stál v�čele komise pro 
americké válečné památníky. Službu u Pershinga přerušil od srpna 1927 do června 
1928 studiem na Válečné škole americké armády (Army War College) ve Washingtonu,
kterou ukončil jako nejlepší student ročníku. Pak odjel do Francie, kde do září 
roku 1929 připravoval průvodce po bojištích první světové války. Po návratu do 
Ameriky získal v�listopadu 1929 funkci operačního důstojníka v�úřadě náměstka 
ministra války generálmajora George Van Horna Moselyho. Pro Moselyho a ministra 
vypracoval mimo jiné i obsáhlou zprávu o mobilizaci průmyslu v�případě války, a 
to již začal být známý jako velmi schopný štábní důstojník. U�Moselyho 
Eisenhower zůstal do února roku 1933, kdy se stal pobočníkem náčelníka 
generálního štábu Douglase MacArthura.
  Po příchodu na ministerstvo války na konci roku 1929 Eisenhower obnovil 
přátelské styky s�Georgem Pattonem. Eisenhowerovi byli opět častými hosty 
v�Pattonově domě. Jejich syn John vzpomínal: „Vždy jsem pociťoval k�Pattonovým 
značný obdiv pro jejich zřejmé bohatství a skutečnost, že Patton byl 
podplukovník v�době, kdy otec byl jen major. V�jejich domě pokrývaly celou jednu
stěnu obývacího pokoje stříbrné trofeje z�jezdeckých závodů. Patton měl rád 
humor a rád se smál. Jeho jazyk byl plný barvitých výrazů, kterými se později 
proslavil. Byl jsem překvapen, že nejen vydatně klel i před dámami, ale v�tomto 
směru také povzbuzoval své tři děti. Když mladý George, milý hoch, jen o málo 
mladší než já, přišel s�nějakým rouhačským výrazem, Patton se popadal za 
břicho.“? Oproti debatám vedeným v�poválečných letech v�Camp Meadu však byla při
setkáních Pattona a Eisenhowera o deset let později patrná jedna velká změna: 
Eisenhower už o problémech mechanizace armády téměř nehovořil a bylo zřejmé, že 
jeho někdejší zápal pro tanky podstatně ochladl – jeho hlavním zájmem, který teď
vyžadoval veškerou energii a soustředění, bylo budování kariéry.
  
  Zařazením do úřadu generálního inspektora jezdectva byl Patton vtažen do 
sporu, s�nímž se americká armáda potýkala až do začátku druhé světové války. Šlo
o význam mechanizovaných prostředků v�budoucí válce, přesně řečeno mají-li 
nahradit koně, a jestliže ano, tak do jaké míry. Debaty na toto téma se vedly 
nejen v�armádě, ale i v�Kongresu a v�tisku. Existovaly dvě mocné a vlivné 
skupiny, každá lobující ve prospěch svých zájmů. Na jedné straně zástupci 
automobilového a leteckého průmyslu, vyzdvihující přednosti nákladních aut, 
obrněných aut, tanků a letadel a tvrdící, že moderní technika odsouvá koně do 
historie, na straně druhé chovatelé koní, farmáři, jezdci, hráči póla, jejich 
kluby a sdružení, prohlašující koně za daleko spolehlivější a lacinější než 
stroje. Vzhledem ke známé spořivosti Kongresu druhá skupina zdůrazňovala právě 
otázku investic s�tím, že je také třeba vzít v�úvahu, že u koní nebude nutný 
nikdy nekončící výzkum, modernizace a vylepšování.
  Patton byl rozpolcen. Vybral si sice jezdectvo, protože koně miloval a od 
dětství se jeho romantická duše opájela představami blýskajících se tasených 
šavlí a neohrožených útoků ženoucích se jezdeckých eskadron, ale na druhé straně
jej lákaly i motory. Jeho situace byla obtížná. Nechtěl porušit loajalitu vůči 
jezdectvu, ale současně nechtěl prosazovat doktrínu odmítání nebo omezování 
mechanizovaných sil, která by v�případě války mohla znamenat tragédii. Protože 
na přelomu dvacátých a třicátých let nevěděl, jak celou zapeklitou situací 
řešit, zvolil cestu kompromisu – prozatím se bude chovat tak, aby si 
neznepřátelil zastánce jezdectva, ale současně nevyvolal zásadní nevoli u 
příznivců mechanizace armády. Pro muže Pattonova typu to však byla strašlivě 
těžká role, neboť kličkování nebylo silnou stránkou jeho povahy. Nakonec jej dva
faktory přiměly přiklonit se k�jezdectvu: zaprvé loajalita vůči nadřízenému, tj.
vůči generálnímu inspektorovi jezdectva, a zadruhé jeho celoživotní láska ke 
koním.
  
  V�listopadu roku 1927 ministr války Dwight F. Davis navštívil Anglii a při té 
příležitosti měl možnost sledovat manévry britských „experimentálních obrněných 
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sil“. Viděl, jak během čtyřiadvacetihodinové operace tanková jednotka porazila 
třikrát početnější spojené síly pěchoty a jezdectva. Udělalo to na něj tak velký
dojem, že po návratu do Spojených států nařídil, aby americká armáda prověřila 
stav a organizaci svých vlastních mechanizovaných jednotek. Náčelník generálního
štábu Charles P. Summerall přikázal svému operačnímu důstojníkovi, kavaleristovi
generálmajoru Franku Parkerovi, celou věc prostudovat a navrhnout nejvhodnější 
způsob, jak ministrův rozkaz splnit. V�březnu 1928 Parker doporučil vytvořit 
menší mechanizované útvary, které budou mít za základ prapory lehkých tanků. 
Těmito útvary měla disponovat velitelství sborů a armád: povedou klíčové útoky a
budou obsazovat důležité prostory před postupujícími sbory, budou hlídat křídla 
sborů a fungovat jako mobilní zálohy. Podle této koncepce měly mechanizované 
síly přejímat tradiční úkoly jezdectva. Summerall v�podstatě neměl námitky a 
přikázal vytvořit komisi, která by vše potřebné detailně rozpracovala, ale 
současně zdůraznil, že je přitom třeba vycházet ze stávajících materiálních 
možností armády.
  Do komise byli zařazeni také dva důstojníci jezdectva: plukovník Roger S. 
Fitch, zastupující inspektora jezdectva, a major Adna R. Chaffee? z operačního 
oddělení generálního štábu. K�usnadnění práce komise byla ve Fort Leonard Woodu 
u Washingtonu začátkem července 1928 vytvořena pod velením tankisty plukovníka 
Olivera S. Eskridge na dobu tří měsíců takzvaná experimentální mechanizovaná 
jednotka. Sestávala z praporu lehkých tanků (renaulty M 17), praporu těžkých 
tanků (Mk VII), samostatné čety středních tanků, praporu motorizované pěchoty, 
praporu motorizovaného dělostřelectva, roty obrněných aut a zásobovacích a 
podpůrných jednotek, celkem to bylo asi 3 000 mužů. Po několika dnech cvičení a 
krátkých přesunů se experimentální jednotka vydala na několikadenní cestu do 
Pensylvánie a Marylandu, aby se generální štáb mohl rozhodnout o nejvhodnějších 
způsobech velení, komunikace a zásobování. Od konce července do konce září 
jednotka prošla řadou dalších taktických cvičení.
  Potvrdilo se, že se zastaralými tanky a nákladními auty z�minulé války nelze 
dosáhnout žádných slušnějších výkonů a ani nelze získat kvalifikované odpovědi 
na základní otázky zajímající ministra a náčelníka generálního štábu. Při 
přesunech byla jednotka sotva schopna postupovat rychlostí 6 a půl km/hod. a 
poruchovost byla tak vysoká, že plukovník Eskridge musel požádat ministerstvo, 
aby zrušilo plánovanou návštěvu cizích vojenských přidělenců, neboť jediným 
výsledkem by bylo zostuzení americké armády. Po třech měsících činnosti 
experimentální mechanizované jednotky bylo alespoň něco naprosto zřejmé: bez 
moderního vybavení nelze o mechanizaci armády vážně uvažovat.
  V říjnu 1928 předložila komise vytvořená generálem Summerallem závěrečnou 
zprávu, při jejímž zpracování přihlédla zejména ke zkušenostem experimentální 
mechanizované jednotky. S�ohledem na Summerallovo upozornění, že je třeba 
vycházet ze stávajících možností, zpráva doporučovala vytvoření útvarů o zhruba 
2 000 mužů, tvořených jedním praporem lehkých tanků, dvěma prapory pěchoty 
převážené pásovými vozidly a podpůrnými jednotkami ve stejném složení, jak tomu 
bylo u experimentální mechanizované jednotky. Podobně jako generálmajor Frank 
Parker i komise navrhovala, aby se v�případě budoucích mechanizovaných sil 
jednalo o vysoce pohyblivé samostatné úderné útvary operující na úrovni sborů a 
armád. Nicméně závěry a doporučení byly formulovány velmi opatrně, aby se tak 
říkajíc nikomu nešláplo na palec. I když komise konstatovala, že „mechanizace 
přinese radikální změny doktríny příští války“, současně zdůraznila význam 
pěchoty a tradičního jezdectva. Závěrem zpráva uváděla rozpis finančních 
prostředků nezbytně nutných k�modernizaci mechanizovaných jednotek, pokud by 
měly dosáhnout požadované výkonnosti.
  Na základě návrhů předložených komisí vypracoval generální štáb v�roce 1929 
plán na vytvoření trvalých mechanizovaných sil a zahrnul do něj i finanční 
požadavky. Ministr Davis plán schválil, ale protože už bylo pozdě uplatnit 
požadavky pro rozpočtový rok 1930, musela se jeho realizace o rok odložit, ale v
letech 1931 až 1933 měl být armádě pro modernizaci mechanizovaných sil poskytnut
každý rok milion dolarů. Než však mohly být požadované finanční prostředky 
Kongresem uvolněny, došlo k�burzovnímu krachu, následovalo období hluboké 
deprese a v�únoru 1930 nový náčelník operačního oddělení generálního štábu 
brigádní generál Edward L. King musel přiznat, že nedostatek peněz zmařil 
všechny šance na vytvoření moderních mechanizovaných sil. Navrhl proto ustavení 
nové pracovní skupiny, do níž byl zařazen i major George Patton a která měla 
původní záměry vzhledem k�současné ekonomické situaci přehodnotit.
  Zda Patton, který po celou dobu vystupoval nejednoznačně a spíš se zdálo, že 
ve sporu koně versus tanky víc straní koním, byl opravdu přesvědčen o 
nezastupitelné roli koní v�moderní válce, nebo ji byl nucen hájit proti svému 
skutečnému přesvědčení, známo není. Není ovšem pochyb, že význam obrněných 
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vozidel nikdy nepodceňoval. Nakonec měl zkušenosti z�Francie a jako jeden z�mála
předvídal obrovský význam tanků pro budoucí válečné konflikty, o čemž svědčil 
bezpočet ústních i písemných vyjádření jak za války, tak i po jejím skončení. To
vše nemohlo být zapomenuto a George nemohl od základu změnit názor. Lze říct 
s�pravděpodobností hraničící s�jistotou, že nic z�minulosti nezapomněl, a stále 
přesvědčen, že mechanizace americké armády nakonec musí dostat zelenou, jen 
taktizoval, aby chránil svou kariéru, a vyčkával příznivějšího vývoje věcí. 
Chtěl-li si udržet svoje současné postavení, nemohl se otevřeně přiklonit 
k�rozhodným průkopníkům mechanizace a musel upokojovat zastánce tradiční pozice 
jezdectva i tím, že občas poukazoval na nedostatky obrněných vozidel.
  Ještě v�roce 1933 uveřejnil v�prestižním časopisu Cavalry Journal pod názvem 
„Mechanizované síly“ úvahu, ke které by se nepochybně už po pár letech raději 
neznal. Prohlásil, že i když v�příští válce budou vedle koní bojovat i obrněná 
vozidla, neměli by se čtenáři nechat ovlivnit – jak to udělalo mnoho lidí 
v�minulosti, kdykoliv se objevila nějaká nová zbraň – představou, že tanky jsou 
klíčem ke všem budoucím vítězstvím. V�článku také napsal: „Když Samson vzal oslí
čelist a pobil jí tisíce Filištínských, pravděpodobně přišla do módy nová zbraň,
zejména mezi Filištínskými, takže každý trochu uvažující osel se bál zahýkat. 
Historie je plná podobných příkladů… Dnešní stroje zaujaly místo, které kdysi 
náleželo oslí čelisti… Ale také se ztratí v�propadlišti dějin.“
  Na druhé straně však existuje řada zřetelných známek toho, že při práci 
v�pracovní skupině generálního štábu si Patton už dostatečně uvědomoval, že ve 
sporu s�obrněnými vozidly spěje jezdectvo k�nevyhnutelné porážce. Že obrněná 
vozidla opanovávají pole v�cizích armádách a že americká armáda by měla tento 
fakt akceptovat a začít s�nezbytnými opatřeními, naznačil i tím, když 
do�závěrečné zprávy napsal: „Mechanizace je už tak všeobecně akceptována, že se 
pravděpodobně setkáme s�jistým počtem obrněných vozidel v�řadách jakéhokoliv 
možného nepřítele.“
  
  Nová pracovní skupina doporučila vytvoření podstatně menších mechanizovaných 
útvarů, než jaké předpokládaly předchozí návrhy. Tentokrát se měly Mechanizované
síly skládat z�útvarů tvořených jednou tankovou rotou (15 lehkých tanků), rotou 
obrněných aut (10 aut), baterií dělostřelectva (šest 75mm děl), protiletadlovou 
četou, kulometnou rotou a zásobovacími jednotkami, celkem by šlo o asi 550 mužů.
V�říjnu roku 1930, krátce před ukončením svého funkčního období, nařídil 
náčelník generálního štábu generál Charles P. Summerall, aby existující 
mechanizované jednotky americké armády, které se měly stát základem nových 
Mechanizovaných sil, byly soustředěny na základně Fort Eustis ve Virginii. 
Nakonec se tam shromáždilo všehovšudy 36 důstojníků, 648 mužů a 167 vozidel? – 
což sotva dostačovalo ke zřízení jednoho jediného mechanizovaného útvaru 
navrhovaného pracovní skupinou. O měsíc později ministerstvo války označilo 
Mechanizované síly ohleduplně za „taktickou laboratoř“.
  Od konce války se vojenští teoretikové neustále zabývali problémem, jak 
zabránit, aby se příští válka opět nestala statickou, zákopovou záležitostí, 
provázenou obrovskými ztrátami. Řešením se zdála být zvýšená pohyblivost vojsk, 
a protože jezdectvo mělo evidentně na prosazování mobility větší zájem než 
pěchota, Summerall jmenoval prvním velitelem Mechanizovaných sil ve Fort Eustisu
plukovníka Daniela Van Voorhise, v�tu dobu velitele jezdeckého pluku. Vzhledem 
k�omezeným zkušenostem, které měl s�tanky a obrněnými vozidly, nebyl Van Voorhis
novou funkcí zpočátku nijak nadšen. Po pár měsících však změnil názor a stal se 
jejich přesvědčeným obhájcem a propagátorem. Operačním důstojníkem 
Mechanizovaných sil se stal další kavalerista, major Robert K. Grow. Aby 
na�připravovaném projektu zajistil i účast pěchoty, Summerall ustanovil Van 
Voorhisovým výkonným důstojníkem majora Serena E. Bretta, od konce války sice 
pěšáka, ale ve Francii, po Pattonově zranění, velitele tankové brigády.
  V�květnu roku 1931 nahradil majora Bretta major Adna Romanza Chaffee, 
důstojník�operačního, plánovacího a výcvikového oddělení ministerstva války 
(G-3), pro kterého příchod do Fort Eustisu znamenal začátek nové a 
nejvýznamnější etapy jeho kariéry. V�následujících deseti letech vykonal 
nesmírné množství práce ve prospěch rozvoje amerických mechanizovaných sil. 
Během té doby se stal prvořadým armádním expertem na problematiku tanků a lze 
říct, že na počátku druhé světové války zujímal v�této oblasti stejné postavení 
jako za první světové války George Patton, který se tentokrát opozdil.
  Zřízení Mechanizovaných sil naznačovalo, že dlouhotrvající spor mezi příznivci
koní na jedné straně a strojů na straně druhé dosáhl jistého posunu ve prospěch 
strojů, byť ještě poznamenaného velkou opatrností. Na konci roku 1931 však nový 
náčelník generálního štábu generál Douglas MacArthur Mechanizované síly ve Fort 
Eustisu z�důvodu nedostatku finančních prostředků zrušil. Nařídil, aby si 
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všechny složky americké armády zajišťovaly mechanizaci do míry, jakou jim umožní
jejich vlastní fondy. V rámci této doktríny jezdectvo zřídilo ještě v roce 193l 
ve Fort Knoxu první experimentální mechanizovaný pluk (l. jezdecký mechanizovaný
pluk), který měl zpočátku jen 35 motorových vozidel. Později měla mít každá 
divize jezdectva vedle dvou jezdeckých brigád rotu obrněných aut a rotu tanků. 
Do značné míry to znamenalo realizaci Pattonovy koncepce užití koní a strojů bok
po boku. Začala pomalá a pracná cesta k vytvoření skutečných amerických 
obrněných sil.
  Protože větší příděl peněz pro armádu nebyl v�dohledu, příznivci mechanizace 
hodlali prozatím řešit situaci tím, že jednotkám, především jezdeckým, budou 
přidělována obrněná auta, jejichž výroba byla ve srovnání s�výrobou tanků 
podstatně levnější. Přitom obrněná auta jsou rychlá, mohou mít značnou palebnou 
kapacitu a svým osádkám skýtají solidní ochranu. S�tím souhlasil i Patton a 
vypracoval studii vypočítávající základní přednosti, ale i slabiny obrněných 
aut. Zdůraznil jejich vysokou pohyblivost po cestách, jejich roli ofenzivní 
zbraně schopné malým dělem nebo kulometem účinně podporovat pěchotu, jejich 
značný akční rádius, schopnost poskytovat rychlé kurýrní služby i to, že mohou 
zadržovat postup nepřítele operujícího bez tanků, mohou mu pronikat do týla a 
napadat jej, mohou provádět překvapivé nájezdy na velkou vzdálenost a také 
poslouží při krytí ústupových operací. Na druhé straně ale mají obrněná auta 
problémy při jízdě na mokrých a zledovatělých cestách, může je zastavit i 
poměrně malá překážka, hůře se pohybují ve tmě, jsou snadno napadnutelná ze 
zálohy, jsou v�podstatě nepoužitelná v�rozbahněném, skalnatém nebo hustě 
zalesněném terénu a bez mostů nepřekonají větší vodní toky.
  I když studie ve svém souhrnu hodnotila přínos obrněných aut pro bojeschopnost
americké armády kladně, Patton v�závěru znovu připomínal, že stejně jako jiná 
vozidla nemohou operovat za nepříznivého počasí a v�těžkém terénu, a z�toho 
důvodu koně zůstávají i nadále nepostradatelní pro armádu, která chce a má být 
akceschopná vždy a všude. Jezdectvo brzy reagovalo prohlášením, že nemá námitky 
proti vývoji a výrobě obrněných vozidel poháněných benzinovými motory ani proti 
jejich užití vedle koní, pokud propagátoři strojů uznají, že role koní je i 
nadále rozhodující. Patton také navrhl, aby každá jezdecká divize měla eskadronu
s�36 obrněnými auty, rozdělenými po 12 do tří rot. Auta měla být dvojího typu, 
lehká a střední. Ale ani tento návrh nebyl nakonec vzhledem k�nedostatku 
finančních prostředků realizován.
  
  V�září roku 1931 byl Patton vyslán do Válečné školy americké armády (Army War 
College), kterou Eisenhower absolvoval v�letech 1927–1928. Škola byla umístěna 
v�jihovýchodní části Washingtonu a v�době, kdy do ní nastoupil Patton, bylo 
jejím posláním: 1) cvičit důstojníky pro řízení polních operací armád a vyšších 
vojenských uskupení; 2) seznámit důstojníky s�povinnostmi pracovníků generálního
štábu ministerstva války; 3) cvičit důstojníky v�provádění společných operací 
armády a námořnictva; 4) seznámit důstojníky se strategií, taktikou a 
zásobovacími problémy velkých operací minulých válek a speciální pozornost 
přitom věnovat světové válce. Zatímco Velitelská škola generálního štábu ve Fort
Leavenworthu představovala pouze odrazový můstek k�vyšším funkcím, elitní 
Válečná škola připravovala studenty už konkrétně vybrané pro budoucí vysoké 
velitelské a štábní funkce. Vzdělávací zařízení vyššího stupně než Válečná škola
v�americké armádě nebylo a jejím absolvováním končilo formální vzdělávání 
amerického důstojníka. Jako na každé škole, kterou v�životě prošel, i na Válečné
škole Patton od první chvíle usilovně pracoval, aby patřil mezi nejlepší a 
dosáhl uznání.
  Ale už krátce po nástupu musel studia na pár dnů přerušit, aby se zúčastnil 
pohřbu tety Nannie. Anne Wilsonová, vždy nazývaná Nannie, sestra Georgeovy 
matky, zemřela 26. listopadu 1931. Po smrti své celoživotní lásky, Georgeova 
otce George S. Pattona seniora, Nannie propadla alkoholu a zdálo se, že pro ni 
už není návratu. Avšak její mimořádná a Pattonově rodině dobře známá silná vůle 
jí po několika měsících pomohla krizi zvládnout. Když se v zimě 1928–1929 
Georgeova manželka Beatrice s�dcerou Beatricí (Bee), s�Georgeovou sestrou Nitou 
a s „tetou“ Sadie Hutchinsonovou-Pattonovou (sestřenicí George Pattona seniora, 
jejíž manžel kdysi učil malého Georgieho v�Lake Vineyardu jezdit na koni a byl 
svědkem na jeho svatbě s�Beatricí) vydaly na cestu do Evropy, účastnila se 
„dámské jízdy“ i teta Nannie. 
  Po pohřbu se Patton ještě nějakou dobu zdržel u Nity v�Lake Vineyardu. Tam 
také 30. listopadu napsal své tři roky mrtvé matce dopis prodchnutý hlubokým 
citem; je na místě citovat alespoň jeho část, neboť v�našem líčení Pattonova 
života se příliš často objevují výhrady, které vůči němu měla řada lidí pro jeho
údajnou neomalenost, vulgaritu a necitelnost. George psal: „Drahá maminko. Když 
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mám tady před sebou Tvoje věci, jsi mi velmi blízko. Nikdy jsem Ti v�životě 
neprojevil ani lásku, kterou jsem k�Tobě ve skutečnosti choval, ani obdiv k�Tvé 
odvaze a sportovnímu přijímání všech nemocí a těžkostí. Děti jsou kruté. Odpusť 
mi. Vždy jsem se modlil, abych Ti dokázal svou lásku tím, že pro Tebe udělám 
něco velkého, co by ospravedlnilo, že jsi mne po návratu z�Francie nazvala ,můj 
slavný syn‘. Snad to ještě stihnu, ale čas se krátí. Je mi 46. Za pár okamžiků 
pochováme popel tety Nannie. Všichni tři, které jsem miloval a kteří jste tolik 
milovali mne, jste odešli. Ale Ty víš, že Tě stále miluji a v�přítomnosti Tvé 
duše se cítím velmi mladý a bezmocný, jak tomu muselo být před 46 roky. Nikdy 
ses ke mně nechovala jinak než jako milující matka. Všechny moje vzpomínky na 
Tebe jsou vyplněny Tvou péčí a láskou. Je moc smutné, že musíme zestárnout a 
nakonec se rozdělit... Až se znovu setkáme, doufám, že budeš shovívavá k�mým 
slabostem, neboť mnohokrát jsem se také zachoval dobře. Snad je to pošetilé, ale
věřím, že mi rozumíš. … Moc jsem Tě miloval a miluji. Tvůj oddaný syn G. S. 
Patton, junior.“ Dopis George uschoval do matčiny skříňky na šperky, kde jej po 
letech objevila dcera Ruth Ellen.
  
  Jedním z�nejdůležitějších úkolů studentů Válečné školy bylo vypracování 
písemné práce. Patton si zvolil za téma vizi příští války vybojované Spojenými 
státy a dal jí název „Pravděpodobné znaky příští války a jim odpovídající 
organizace, taktika a vybavení“. Práce měla 56 stran, Patton ji dokončil v�únoru
roku 1932 a velitel školy generálmajor William D. Connor ji pokládal za natolik 
kvalitní, že ji postoupil ministerstvu války jako „práci hodnou mimořádné 
pozornosti“. Patton se také stal předsedou studentského výboru, který dostal za 
úkol prozkoumat problematiku mechanizace armády a svá doporučení předložit 
generálnímu štábu ministerstva. Konečný dokument nesl zřetelnou pečeť 
Georgeových úvah, zejména jeho koncepce, podle které pěchota a jezdectvo měly 
vytvořit své vlastní mechanizované? jednotky, které by je podporovaly na 
bojišti. S tím především souhlasil nový náčelník generálního štábu Douglas 
MacArthur, který v�situaci, kdy, jak již bylo zmíněno, nedisponoval prostředky 
na udržování samostatných obrněných sil, hledal jiná řešení mechanizace armády.
  George Patton ukončil kurz na Válečné škole v�červnu roku 1932. Generálmajor 
Connor jej hodnotil jako „prvotřídního a všestranně zdatného důstojníka, 
schopného zastávat vysokou velitelskou funkci a kompetentního pro převzetí 
důležité štábní funkce“.
  
  8. července 1932 se Patton vrátil do Fort Myeru jako výkonný důstojník 3. 
jezdeckého pluku, tj. druhý muž ve funkční hierarchii pluku. S�rodinou opustil 
dům najatý ve Washingtonu a pronajali si jiný v�Rosslynu, nedaleko vjezdu do 
Fort Myeru. Byl to pohodlný dům, postavený před dvěma roky a vybavený plynovým 
vytápěním, s�pěti ložnicemi, čtyřmi pokoji pro služebnictvo a zimní zahradou. 
Zejména Beatrice byla s�novým bydlením velmi spokojena. Neuplynuly však ani tři 
týdny a George Patton se stal jednou z�hlavních postav velkého incidentu 
nazvaného „prémiový pochod“ (Bonus March).
  V�roce 1924 Kongres odhlasoval pro válečné odvedence prémii ve formě dluhopisů
splatných v�roce 1945. Její výše byla u každého vypočítána podle délky jeho 
služby a měla mu v�pozdějším věku alespoň částečné nahradit ztráty utrpěné 
povoláním do armády. Na počátku třicátých let, po burzovním krachu z�roku 1929, 
se však Spojené státy ocitly v�nejhorší ekonomické krizi ve své historii. 
Statisíce lidí přišly o veškerý majetek a miliony dalších se ocitly v�nouzi. 
Mezi nimi byli i mnozí z 3 500 000 válečných veteránů a ti se začali domáhat, 
aby jim byly prémie vyplaceny v�hotovosti hned. Jejich požadavky dostaly širokou
publicitu v�tisku a v�zimě 1931–1932 veteránské organizace po celých Spojených 
státech začaly hovořit o pochodu na Washington s�cílem přimět Kongres, aby 
přijal potřebný zákon uvolňující finanční prostředky na�výplatu slíbených 
prémií.
  Do celé akce se velmi aktivně zapojil i Joseph T. Angelo, který 26. září 1918 
ve Francii jako sluha podplukovníka Pattona zachránil svému vážně zraněnému 
veliteli život. Patton sice po válce Angela několikrát finančně podpořil, Angelo
si postavil domek, oženil se a pracoval jako nýtovač, teď ale už byl dva roky 
bez práce a hrozilo mu, že nejen neuživí ženu a dítě, ale vzhledem 
k�neschopnosti platit daně přijde i o domek. Už v�roce 1931 šel pěšky více než 
250 kilometrů z�Camdemu v�New Jersey do Washingtonu, aby ve věci veteránů 
svědčil před kongresovým výborem ustaveným k�přezkoumání požadavků veteránů. Byl
oblečen ve své válečné uniformě se všemi vyznamenáními a medailemi, a když byl 
dotázán, za co obdržel Kříž za statečnost, odpověděl, že za záchranu života 
plukovníka Pattona, který nyní slouží ve Fort Myeru. Také kongresmanům ukázal 
hodinky, které dostal od plukovníkovy manželky, a jehlici do kravaty s�kulkou 
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zasazenou do zlata, kterou mu věnovala plukovníkova matka. Pak popsal svou 
těžkou situaci a pravil, že by si mohl vydělat peníze pašováním alkoholu nebo by
mohl jít do Fort Myeru a plukovník Patton by mu určitě dal peníze. Ale to by 
nebylo správné, on chce práci, a pokud by práce nebyla, chce peníze, alespoň 
část z�1 424 dolarů, které mu podle bonusového osvědčení náleží.
  Koncem května 1932 kolem 20 000 veteránů vytvořilo neformální organizaci, 
takzvané „prémiové expediční síly“, a začátkem července 1932 dorazili do 
Washingtonu ve snaze přimět Kongres aby urychlil jednání o jejich požadavcích. 
Utábořili se – někteří s celými rodinami – ve stanech, v�prázdných budovách a 
v�chatrčích, někdy i na dohled od Kapitolu. Ne že by vyvolávali nepokoje nebo 
narušovali pořádek, ale už pouhá přítomnost velkého množství nespokojených mužů 
znepokojovala prezidenta Hoovera, ministra války Patricka J. Hurleyho a 
náčelníka generálního štábu generála MacArthura, kteří je považovali za 
potenciální revolucionáře. Když Kongres odročil své zasedání, aniž o prémiích 
rozhodl, mnoho příslušníků „prémiové armády“ Washington opustilo – Kongres pouze
umožnil, aby jim byly na cestu domů půjčeny peníze na účet jejich prémií.
  Ale zhruba 10 000 z nich, převážně ti, kteří se neměli kam vrátit, zůstalo. 
Mezi nimi byl i rozzlobený Joseph Angelo, který se postaral o poněkud morbidní 
atrakci: aby vyjádřil svůj nesouhlas s�postupem vlády a Kongresu, nechal se 
zahrabat do země a pouze roura od kamen mu umožňovala dýchání. Nazval se „živou 
mrtvolou“ a za poplatek deseti centů mohli zájemci zhlédnout jeho „hrob“ a 
vyslechnout jeho prohlášení, že „tohle je fantastická země, ve které se musíte 
nechat zaživa pohřbít, když chcete jíst“. Přísahal, že zůstane pod zemí, dokud 
Kongres prémie neodhlasuje, a pokud tak neučiní, bude muset vztyčit kříž nad 
místem, kde zemřel hladem nositel Kříže za statečnost.
  Jak ubíhaly dny, napětí vzrůstalo a 28. července došlo ke střetu policie se 
skupinou demonstrantů, kteří nechtěli opustit sice prázdné a k�demolici určené, 
ale státu patřící budovy na Pennsylvania Avenue. Jeden policista přitom 
zpanikařil, vytáhl revolver a zastřelil jednoho z�demonstrantů. Tentýž den 
prezident Hoover unáhleně a především bez konzultace s�rozumným a uvážlivým 
washingtonským policejním náčelníkem, bývalým brigádním generálem Pelhamem D. 
Glassfordem, zaslal prostřednictvím ministra války MacArthurovi rozkaz k 
okamžitému zásahu vojenských jednotek. Původní verze prezidentova rozkazu 
požadovala obklíčení a internaci všech účastníků protestu, aby každý z�nich mohl
být identifikován a organizátoři postaveni před soud. Po poradě s MacArthurem 
však ministr Hurley dosáhl změny – pouhé vyhnání demonstrantů z�Washingtonu –, 
neboť oba měli za to, že příliš tvrdý zásah by mohl mít katastrofální následky.
  3. jezdecký pluk ve Fort Myeru, za řekou Potomac, byl mimo jiné cvičen i na 
potlačování nepokojů a na užití slzného plynu. 28. července v jednu hodinu 45 
minut odpoledne obdržel jeho velitel plukovník Harry N. Cootes od velitele 16. 
pěší brigády rozkaz neprodleně shromáždit veškeré jezdectvo, které je v�posádce,
a odeslat je do prostoru západně od Bílého domu. Jako výkonný důstojník neměl 
Patton přímé velitelské oprávnění nad žádnou součástí pluku, takže se nemusel 
operace účastnit, nedokázal však odolat lákání akce. Z�pověření Cootese proto 
převzal velení nad 14 důstojníky a 217 příslušníky pluku a jeho oddíl, vybaven 
plynovými maskami a plynovými granáty, překročil Memorial Bridge. Asi půl 
druhého kilometru za jezdci vezla nákladní auta několik malých tanků.
  55 minut po telefonátu velitele brigády byli Pattonovi muži na určeném místě. 
Zatímco čekali na příjezd praporu pěchoty z Fort Washingtonu, vzdáleného 
necelých 20 kilometrů, Patton se vydal na průzkum. Sám na koni, nehybný a 
s�kamennou tváří, projel Pennsylvania Avenue a 3. ulicí, sledován tisíci 
veteránů, z�nichž část jej pozdravovala a část na něj posměšně pokřikovala. Když
se vrátil, nákladní auta asi s 800 muži pěchoty již dorazila. Po hodině byl dán 
rozkaz k�akci. Pattonovi jezdci v�ocelových přilbách, s�připravenými plynovými 
maskami, zavěšenými karabinami a tasenými šavlemi, se spolu s�pěšáky s�bajonety 
nasazenými na puškách dali na pochod. Vyklizení Pennsylvania Avenue a 3. ulice 
trvalo asi půl hodiny. Další události Patton popsal takto:
  „Po půlhodinové zastávce na 3. ulici si pěchota nasadila plynové masky a 
postupujíc ve dvou vlnách v�útočné formaci začala za použití plynových granátů 
čistit budovy… Slzný plyn účinkoval brzy a všichni demonstranti utíkali a 
houfovali se v�další ulici jižně od Avenue. Major Surles, velitel 2. eskadrony, 
je začal se svými jezdci vytlačovat. V�době, kdy se pěchota přeskupovala, jsme 
si vedli velmi dobře a dav, teď už rozlícený, se choval opravdu nepříjemně, 
oháněl se klacky, železnými tyčemi, házel cihly a proklínal nás z�celého srdce. 
Vojáci byli skvělí. Seděli hrozivě na svých koních a nereagovali, s�výjimkou 
popostrčení některého z�demonstrantů, který se snažil chytit koně za ohlávku… 
Věci se poněkud zkomplikovaly, neboť pěchota se opozdila a náš bok zůstal 
nechráněn. Najednou ale, bez výslovného rozkazu, se celá naše linie hnula vpřed.
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Létaly sice cihly, ale také s�pleskáním dopadaly zvednuté šavle a dav začal 
prchat. Jednou nás šest chlapů začalo zasypávat cihlami z�nákladního auta a 
několik mužů a koní bylo zasaženo. Dva z�nás přešli do cvalu a předvedli hezkou 
práci, po které si většina osádky auta určitě nemohla několik dnů sednout. Jízda
postupovala ulicemi a pěchota chatrčemi a zatlačili jsme dav k�železniční trati,
kde všechen odpor skončil.“?
  Odpoledne se objevil v�uniformě na koni MacArthur, aby se osobně ujal řízení 
operace.?? I když mu prezident Hoover dvakrát odeslal prostřednictvím ministra 
Hurleyho rozkaz nepronásledovat demonstranty za řeku Anacostia v jihovýchodní 
části města, MacArthur užil průhledné záminky, že rozkazu nerozuměl, a jak se 
vyjádřil, „odmítal být obtěžován lidmi, kteří za ním přicházejí s�předstíráním, 
že přinášejí rozkazy“. Samozřejmě že demonstranti byli z�MacArthurova příkazu 
napadeni i za řekou. Opět je záhodno citovat D’Esteho, který poznamenává, že 
„MacArthur svévolným ignorováním Hooverových pokynů nerespektoval svého prvního,
ale ne posledního prezidenta“. Po MacArhurově příchodu bylo rozhodnuto vyklidit 
v�noci tábor demonstrantů za řekou Anacostia. Pattonovi kavaleristé spolu 
s�pěšáky znovu vyrazili a ve tmě došlo k�řadě šarvátek a byly�zapáleny chatrče 
obývané veterány po mnoho dnů – kdo je zapálil, zda veteráni nebo vojáci, se 
oficiálně neobjasnilo. Jak poznamenal Patton, díky vysoké kázni vojáků nepadl 
jediný výstřel, což bylo velké štěstí, neboť za tmy by se jednou rozpoutané 
násilí jen těžko zvládlo.
  Ráno, když velké skupiny veteránů začaly opouštět město, vyhledal Pattona 
poddůstojník pěchoty s�Josephem Angelem. Patton byl na Angela rozzlobený 
od�doby, kdy Angelo před kongresovým výborem vyprávěl o svých stycích s jeho 
rodinou, což Patton považoval za nevhodné zveřejňování čistě soukromých 
záležitostí. Scénu, k�níž došlo, popsal Pattonův přítel Lucian K. Truscott: 
„Když je major Patton zahlédl, jeho tvář zrudla zlostí. Vykřikl: ,Seržante, toho
muže nechci vidět. Odveďte ho a za žádných okolností mu nedovolte vrátit se!‘ 
Seržant odvedl sklíčeného Angela pryč. Potom se major Patton obrátil k�malé 
skupině důstojníků a pravil: ,Ten člověk byl za války mým sluhou. Když jsem byl 
zraněn, pod palbou mne odtáhl do díry po granátu. Obstaral jsem mu za to 
vyznamenání. Dali jsme mu peníze. Několikrát jsme jej podpořili v�podnikání. 
Dovedete si představit titulky, kdyby se noviny dozvěděly, že jsme se tady 
setkali!‘ Potom dodal: ,Samozřejmě že se o něj v�každém případě ještě 
postaráme!‘“? O nepovedené ranní Angelově návštěvě u Pattona se noviny přece jen
dozvěděly a v New York Times se objevil titulek: „Major jezdectva Patton vyhnal 
veterána, který mu v�bitvě zachránil život.“
  I když si Patton v�písemné zprávě o operaci pochvaloval, jak ji kavaleristé a 
pěšáci pod jeho velením zvládli, velkou radost mít nemohl. Sice věřil stejně 
jako prezident Hoover, ministr Hurley nebo generál MacArthur, že mezi 
demonstranty pronikli komunističtí agenti, kteří se snažili vyprovokovat vážné 
nepokoje, a proto bylo třeba rozhodně a včas zasáhnout, ale jakmile pominula 
„akční“ euforie, hořká pachuť z toho, že se postavil proti svým starým 
spolubojovníkům a obrátil se zády k�člověku, který mu zachránil život, už mu 
zůstala natrvalo. Když se později Joseph Angelo ocitl ve vojenské nemocnici, 
Patton s�Beatricí jej jeli navštívit.
  
  Patton strávil ve Fort Myeru téměř tři roky, které kromě nenáročných 
služebních povinností vyplňoval společenskými a sportovními aktivitami. Jak sám 
ironicky poznamenal, ve Fort Myeru měl na starosti tak světoborné záležitosti 
jako vybudování kurtu pro squash, organizování sportovní střelby a sledování, 
zda se nehorší jezdecké umění důstojníků pluku. Kromě toho, že důstojníky nutil 
hrát pólo, je také přesvědčoval, že by měli s�manželkami navštěvovat pravidelné 
sobotní taneční večírky. Nebyla-li účast taková, jakou si přál, poslal plukovní 
kapelu, aby pozdě večer vyhrávala před jejich domy. Toto opatření se ukázalo 
velmi účinné a zájem o večírky se podstatně zvýšil. I když se Patton věnoval 
především pólu, plachtil také ve vodách Chesapeakské zátoky, pravidelně se 
zúčastňoval jezdeckých soutěží a byl i častým hostem velkých honů pořádaných jak
v sousední Virginii, tak v Marylandu.
  Spolu s�Beatricí založil pro zájemce z�řad vojáků i civilistů exkluzivní klub 
pořádající hony na lišku a kromě organizačních povinností měl jako vrchní lovčí 
na starosti i smečku loveckých psů. Dvakrát týdně vstával před čtvrtou hodinou 
ranní, aby je mohl proběhnout, a musel si vyžádat zvláštní povolení od 
generálního inspektora jezdectva, aby mohl v�ty dny nastoupit do služby až kolem
desáté hodiny dopolední. Avšak v�případě závažných úkolů měla přednost služba, a
to se musela o psy postarat Beatrice, která pro ten účel obdržela titul 
„zástupkyně vrchního lovčího“.
  Po tři roky Pattonovi pořádali lovecké slavnosti, jichž se účasňovala řada 
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významných osobností: z�vojáků to často býval generální inspektor jezdectva 
generál Leon B. Kromer, velitel Fort Myeru plukovník Kenyon Joyce, zástupce 
náčelníka generálního štábu generál Hugh Drum, nebo i Pattonův přítel, bývalý 
generál letectva Billy Mitchell, přestože upadl u vojenských pánů v�nemilost. Po
honu obvykle následovalo bohaté pohoštění, jednou se dokonce konal piknik 
s�opékáním masa na rožni za účasti 2 500 osob. Na konci třetí sezony, před 
druhým odjezdem na Havajské ostrovy, se Pattonovi svých funkcí souvisejících 
s�organizováním honů na lišku vzdali a George vydal prohlášení: „Beatrice i já 
jsme přesvědčeni, že prostředky, které jsme v�posledních letech na tento účel 
vynaložili, nám bohatě vynahradilo prožívané potěšení, o něž nás nemůže 
připravit žádná inflace nebo konfiskace.“?
  Když na začátku roku 1933 dostal Fort Myer a 3. jezdecký pluk nového velitele,
plukovníka Kenyona A. Joyceho, tak přestože to byl kavalerista tělem i duší a 
nechyběl na žádném velkém honu nebo jezdecké slavnosti, zpočátku šel svou 
nevýrazností a bezbarvostí Pattonovi dost na nervy. Beatrici si postěžoval: 
„Když se dozvíš, že jsem spáchal sebevraždu, tak to bylo kvůli plukovníku 
Joyceovi. Je to nejtypičtější stará panna, jakou jsem kdy poznal. Není divu, že 
nemají děti.“ Později se však vztahy upravily, Patton objevil u Joyceho i 
vlastnosti hodné chvály a plukovník si Pattona oblíbil, i když jej považoval za 
„poněkud výstředního“.
  Už jako generál Joyce vzpomínal, jak jednoho dne jeho operační důstojník 
přistoupil ke skupince postávajících důstojníků a sdělil jim, že právě dopsal 
první kapitolu knihy, která se určitě stane bestselerem. Na dotaz, proč si 
myslí, že to bude bestseler, odpověděl: „To k�čertu nemůže nebýt bestseler! Už 
v�první kapitole jsou dvě znásilnění, vražda a ukřižování, a když tohle z�toho 
neudělá bestseler, tak Američané museli úplně změnit svůj čtenářský vkus.“? V�té
době se také Patton pokoušel podle příručky Populární mechanika postavit ve své 
garáži šestimetrový kabinový člun. Když byl člun hotov, zjistil, že jej nemůže 
dostat z�garáže. Nakonec se mu to s�pomocí desetiletého syna podařilo, ale hned 
po spuštění na vodu se plavidlo málem převrátilo. Zlé jazyky tvrdily, že to ale 
pro George nebyl ztracený čas, protože se přitom dozvěděl spoustu užitečných 
věcí jak o stavbě lodí, tak i garáží.
  
  Milostný vztah mezi Beatricí juniorkou a Johnem Knightem Watersem, který začal
při její návštěvě West Pointu v�roce 1929, se po celou dobu slibně rozvíjel a 
šest měsíců po ukončení akademie se Waters chtěl s�Bee oženit. Patton však byl 
proti. Když mu budoucí čtyřhvězdičkový generál Waters oznámil svůj úmysl, 
reagoval: „Watersi, nevím vlastně, kdo jste, ještě jste nic nedokázal. Byl jste 
kadet a nosil jste kadetskou uniformu. Všichni se o vás vyjadřovali dobře, ale 
chválili i spoustu jiných kadetů. Prostě, neznám vás.“ Bylo tedy třeba svatbu 
odložit. Waters ale po ukončení akademie nastoupil do Fort Myeru, a tak měl 
Patton možnost jej po nějakou dobu sledovat. Zřejmě byl spokojen a souhlas ke 
sňatku dal.
  Svatba se konala 27. června 1934 ve stejném kostele v�Beverly Farms, kde se 
před 24 roky brali nevěstini rodiče, a byla od té doby teprve druhou vojenskou 
svatbou na severním pobřeží. Bee měla stejné šaty, v�nichž se vdávala v�roce 
1884 její babička a v roce 1910 její matka. Celý obřad napodoboval svatbu z�roku
1910 včetně sboru zpívajícího svatební pochod z�Wagnerova Lohengrina. George 
Patton – krátce předtím, 1. března, po čtrnácti letech povýšený z�majora na 
podplukovníka – oslňoval v�dokonalé uniformě s řadou vyznamenání a fotografie 
v�novinách ukazovaly hrdého otce vdávajícího dceru za nadějného mladého muže. 
Ale jak pravila Ruth Ellen, která byla sestře za družičku, byla to jen fasáda a 
nikdy nezapomene na otcův obličej, když vedl Bee chrámovou lodí k�oltáři. 
Vzpomínala: „Vypadal jako dítě, kterému berou jeho oblíbenou hračku. Celé jeho 
rozhodnutí zůstat věčně mladý bralo za své ve chvíli, kdy vdával dceru. Bylo mu 
čtyřicet devět, ještě nevyhrál žádnou válku a nedodržel slib daný dědečkovi 
Ayerovi, že se proslaví. Jako by dostal zásah přímo do srdce.“?
  
  Na začátku roku 1935 se Patton dozvěděl, že po Fort Myeru, kde se jeho pobyt 
chýlil ke konci, bude podruhé vyslán na Havaj. Beatrice byla nadšená, Havaj si 
zamilovala, pro ni to byl návrat do ráje. Když bylo převelení potvrzeno, George 
se rozhodl vyzkoušet svou odvahu a odolnost a z�Kalifornie k�Havajským ostrovům 
doplout na vlastní lodi. Již před rokem Pattonovi koupili šestnáct metrů dlouhý 
škuner pojmenovaný Arcturus a George se začal připravovat na cestu tím, že 
několikrát týdně bral lekce z�astronomické navigace. Beatrice kategoricky trvala
na tom, že mu nedovolí „utopit se bez ní“. Protože nemohla manipulovat s�těžkými
plachtami, zapsala se na lodi jako kuchařka, i když celá rodina dobře věděla, že
ještě nikdy v�životě neuvařila žádné jídlo. A tak zatímco se Patton učil 
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navigaci, sestra Kay jí dávala rychlý kurz vaření a zkušený jachtař bratr Fred 
pro ni sestavil seznam potřebných zásob potravin. Posádka škuneru se měla vedle 
kapitána a navigátora George S. Pattona juniora a Beatrice skládat z�přátel 
z�Bostonu pana Gordona Prince a jeho ženy a profesionálního námořníka Joa 
Ekelanda, který se s�Pattonovými na Arcturusu plavil již minulého roku.
  V�dubnu byl škuner přepraven vlakem z�Washingtonu do San Diega, na západním 
pobřeží, a 7. května vyplul k�Havajským ostrovům. Plavba byla opravdu velkým 
dobrodružstvím: Patton ve skutečnosti toho mnoho o navigaci nevěděl a celou 
cestu se učil, Beatrice zase neustále trpěla mořskou nemocí, většinu času 
prospala a o vaření se museli postarat ostatní. Nicméně 2 238 námořních mil?? 
dlouhou cestu se podařilo úspěšně zvládnout a po měsíci a jednom dni plavby 
Arcturus zakotvil v�Honolulu. Uvítání bylo velkolepé, mezi mnoha vojenskými i 
civilními přáteli byla na molu i rodina milionáře Dillinghama.
  Patton byl jmenován zpravodajským důstojníkem (G-2) Havajské vojenské oblasti.
Sotva se ve Fort Shafteru usadil, začaly červnové manévry. Velitel oblasti 
generálmajor Hugh A. Drum požádal všechny důstojníky štábu o písemné hodnocení a
Patton napsal pětistránkovou zprávu. Prakticky všechny jeho poznámky vyznívaly 
kriticky. Kritizoval velící důstojníky pro nedostatečně pružné uvažování, vinil 
je ze lpění na metodách užívaných v�minulé válce; když například divize 
zahajovala pěti prapory pěchoty rozhodující protiútok, divizní štáb předtím 
neprovedl žádný průzkum, nezřídil předsunuté velitelské stanoviště a zůstával 
více než sedm kilometrů za nástupní linií. Patton poukazoval na nedostatek 
předvídavosti a představivosti důstojníků, kteří se vůbec nezabývali tím, jaké 
škody může způsobit nepřátelská palba. Uváděl situaci, která nastala ve čtyři 
hodiny odpoledne, za plného denního světla, kdy se v�jednom průsmyku a na 
cestách kolem něj nahromadila spousta vozidel obránců, a prohlásil, že nepříteli
natolik zdatnému, že se dokázal navzdory vší obraně vylodit, by to jistě 
neuniklo a dělostřeleckou palbou nebo bombardováním by kolony aut zničil.
  Dále vytýkal jednotkám pěchoty i dělostřelectva obránců, že jejich tábořiště 
byla nahuštěna příliš blízko sebe, nedostatečně maskována a v�noci zůstala 
osvětlena. Odsoudil i tendenci velitelů ke komfortu a pohodlnosti, projevující 
se opulentní stravou, dlouhou dobou vyhrazenou spánku, vybavením zahrnujícím 
skládací postele s�matracemi – jak řekl „monumentálních rozměrů“ –, jídelní 
stoly se židlemi, psací stroje a jiné předměty, které považoval pro polní 
podmínky jednak za nadbytečné a jednak vyžadující další dopravní prostředky. 
Kritizoval také rozmáhající se mánii nadměrného�používání telefonů – všude byly 
natahovány telefonní dráty, neboť velitelé chtěli zprávy z�fronty. Patton 
doporučoval, aby se namísto toho sami odebrali na frontu, kde nejen situaci 
uvidí na vlastní oči, ale jejich přítomnost bude pro vojáky povzbuzením; uvedl, 
že „velitel brigády má být se svými muži, a ne se svým telefonem“. Ve srovnání 
s�podobnou kritikou průběhu manévrů, kterou vyslovil za svého prvního pobytu na 
Havaji, se tentokrát pokud možno vystříhal adresných výpadů, ale stejně 
následovalo mnoho kosých pohledů.
  Jako zpravodajský důstojník velitelství oblasti se měl Patton především 
zabývat bezpečností Havajských ostrovů. S�obavami proto sledoval narůstající 
agresivitu zmilitarizovaného Japonska, jehož vojska již v�roce 1931 obsadila 
Mandžusko a o dva roky později vtrhla do Číny. Patton nevylučoval, že Japonci 
mohou vážně ohrozit americké zájmy v�Tichomoří a že může mezi oběma mocnostmi 
dokonce vypuknout válka. Právě tak se obával narůstající japonské rozpínavosti i
generálmajor Drum, který v�roce 1935, zhruba v�době Pattonova příjezdu, varoval 
washingtonské ministerstvo války před možností překvapivého japonského útoku na 
Havajské ostrovy. V�takovém případě, poznamenal Drum, může jistá část místního 
obyvatelstva – nejmenoval výslovně Japonce, ale koho měl na mysli bylo 
nepochybné – vyvolat nepokoje na všech ostrovech. Generál proto požádal nového 
G-2, aby připravil plán, jak v�případě války naložit se zhruba 151 000 Japonci.
  Patton se úkolu ujal se svou obvyklou razancí a jeho doporučení byla skutečně 
tvrdá. Navrhoval internaci všech Havajců japonského původu, zabavení jejich 
lodí, automobilů a taxíků a převzetí jejich bank a cestovních kanceláří. 
Doporučoval též vyhlášení stanného práva, kdy všechny osoby, které se dopustí 
trestných činů vojenského charakteru, budou postaveny před vojenské soudy a na 
potřebnou dobu bude pozastavena platnost zásady habeas corpus.? S předpokladem, 
že se po vypuknutí války s�Japonskem všichni Japonci na ostrovech postaví na 
stranu nepřítele, vyhotovil Patton také seznam 128 osob, které měly být uvězněny
jako rukojmí. Z�nich 95 byli cizinci a 33 američtí občané.
  Když byl tento seznam v�roce 1985 v�Národním archivu nalezen, snesla se i po 
padesáti letech na Pattonovu hlavu kritika vytýkající mu přehnanou přísnost. 
Ukázalo se, že některé z�osob japonského původu, které označil za potenciální 
nepřátele, prokázaly naprostou loajalitu. Například jeden muž se stal později 
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předsedou Nejvyššího soudu státu Havaj, dva další se stali soudci tohoto soudu, 
dva soudci nižšího soudu a dva členy havajského parlamentu. Ovšem Patton nikdy 
nic neřešil polovičatě a na�jeho obranu nutno říct, že těžko mohl odhadovat, jak
se ten který jednotlivec zachová a čeho dosáhne po letech. Kromě toho, na rozdíl
od historika Michaela Slackmana, který se na konci 20. století stal jeho 
nelítostným kritikem, měl Patton odpovědnost.
  
  Když to dlouho vypadalo, že válka, v�níž by si mohl vydobýt slávu a postavení,
je stále v nedohlednu, Patton se čtyřikrát pokusil získat prestižní místo 
velitele kadetů na akademii ve West Pointu. Naposledy to bylo v�únoru roku 1936,
kdy mu jeho spolužák z�dob studií na akademii podplukovník Robert L. 
Eichelberger, zastávající v�tu dobu funkci tajemníka generálního štábu, poslal 
telegram se zprávou, že místo velitele kadetů se brzy uvolní. Následoval dopis, 
v�němž Eichelberger vysvětloval podrobnosti. Funkční období stávajícího velitele
kadetů plukovníka Simona Bolivara Bucknera? končilo a místo bylo nabídnuto 
Eichelbergerovi, který i když nabídka byla lákavá, nemohl ji z�osobních důvodů 
přijmout. Dozvěděl se však, že v�úvahu připadal i Patton, byl ale ze seznamu 
kandidátů vyřazen, neboť podle�pokynu generálního adjutanta ministerstva války 
důstojníci sloužící v�zahraničí a v�generálním štábu nemohou být pověřování 
žádnou funkcí ve West Pointu, dokud jejich přidělení do zahraničí nebo 
do�generálního štábu neskončí.
  Patton byl nicméně rozhodnut nasadit všechny páky, aby místo v�akademii 
získal. Začal tím, že odeslal ministerstvu telegram, v�němž žádal, aby nebyl 
rozhodnutím generálního adjutanta „perzekvován“. Uváděl, že v�generálním štábu 
absolvoval už dvě funkční období a v�zahraničí má odslouženu dobu delší než 
většina důstojníků jeho hodnosti, a navrhoval, že bude-li jeho pobyt na Havaji 
ukončen, vrátí se domů na vlastní náklady. Než se telegram dostal ve Washingtonu
na správný stůl, byl již, jak mu po pár dnech Eichelberger sdělil, do funkce 
velitele kadetů na jeden rok provizorně jmenován jistý plukovník McCunniff.
  Pattonovi nezbývalo než čekat a znovu začal jednat až v�listopadu, když se 
blížil konec období vyhrazeného McCunniffovi. Obrátil se na generála Pershinga a
na bývalého náčelníka Pershingova štábu ve Francii generálmajora Jamese G. 
Harborda s žádostí o intervenci u velitele West Pointu generálmajora Williama D.
Connora. Oba mu vyhověli, ale nebylo to nic platné. Novým velitelem 
westpointského sboru kadetů se stal plukovník Charles W. Ryder. Po předchozích 
zkušenostech Patton zřejmě negativní výsledek očekával, protože – ještě než bylo
rozhodnuto –Pershingovi napsal: „Získal jsem dojem, že skutečnost, že jsem velmi
otevřený, je mi v�jistých kruzích zazlívána… asi si neberu k�srdci kritiku tak, 
jak bych měl. Možná že upřímnost vojáka zvyklého na ni z�války není zrovna dobře
přijímána v�míru.“
  Pattonova profesionalita a výkon služby zůstávaly i za jeho druhého pobytu na 
Havaji na vysoké úrovni, úspěchy měl i na sportovním poli, takže navenek se 
mohlo zdát, že je všechno v�nejlepším pořádku. Slupka pohody však zakrývala 
velké problémy a jeho vztahy s�Beatricí se po 25 letech manželství ocitly na 
nejnižším bodě. Pattonovi bylo padesát a potácel se v�krizi nespokojeného muže 
středního věku. Zdálo se mu, že jeho kariéra se ocitla ve slepé uličce a že 
neúprosný čas se žene rychlostí, která jej nenávratně připravuje o všechny 
šance.
  Patton byl muž, který měl vždy zvláštní přitažlivost pro ženy. Už v�minulosti 
si Beatrice i dcera Ruth Ellen – která, přestože měla otce velmi ráda, na něj 
pohlížela daleko kritičtějším zrakem než starší Bee – povšimly, že ženy rády 
vyhledávají jeho společnost a doslova mu nadbíhají. Například při oslavě své 
maturity nebo sestřiny svatby Ruth Ellen s�údivem pozorovala, jak se kolem otce 
točí děvčata, kterým zřejmě vůbec nevadilo, že je více než dvakrát tak starý. Už
před prvním odjezdem na Havaj, před deseti lety, se do Pattona bláznivě 
zamilovala učitelka hudby slečna Dennettová, která učila Bee a Ruth Ellen hrát 
na piano. Sledovala Pattona na každém kroku, což mu zřejmě bylo nepříjemné, a 
protože Beatrice nechtěla děvčata připravit o jinak výbornou učitelku, dal 
ultimátum: buď z�domu odejde Miss Dennettová, nebo on. Beatrice mu nakonec 
vyhověla.
  Ruth Ellen také vzpomínala, jak Beatrice, nakrátko odjíždějící z Havaje do 
Ameriky, aby mohla doprovodit Bee při nástupu do internátní školy, požádala 
manželky dvou Pattonových kolegů, aby dohlédly na Ruth Ellen, která zůstala 
s�otcem na ostrovech. Ruth Ellen se však musela smířit s tím, že obě ženy se při
návštěvách daleko víc věnovaly jejímu otci než jí. Při jiné příležitosti se celá
společnost smála, když při večerním koupání Patton vyběhl na břeh s�voláním o 
pomoc, protože jej ve vodě pronásledovala nahá starší dáma. To byly povětšinou 
úsměvné historky, ale za druhého pobytu na Havaji, zřejmě vzhledem k�Pattonově 
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nevyrovnanosti a depresím, legrace přerostla ve vážnou krizi.
  Cestou na Dálný východ se v�Honolulu zastavila Jean Gordonová, Beatricina 
neteř, jednadvacetiletá dcera její nevlastní sestry Louise Raynorové-Ayerové. 
Jean byla jednou z�nejlepších přítelkyň Ruth Ellen a podle všech svědectví to 
byla „milá mladá žena se značným půvabem, inteligencí a senzitivitou“. Patton jí
věnoval velkou pozornost, a když dala najevo, že ji to nejen těší, ale že sama 
má vůči němu podobné pocity, vše mířilo k velkému maléru. George, úzkostlivě 
sledující, kolik mu ještě zbývá vlasů, byl obdivem mladé půvabné dívky zcela 
okouzlen a zakrátko se oba ani nesnažili vzájemné sympatie skrývat. Ruth Ellen 
to vše nesla velmi těžce, zato Beatrice jako by celé záležitosti nevěnovala 
pozornost.
  Již delší dobu byla naplánována několikadenní cesta celé rodiny na ostrov 
Hawaii, kde měl George nakoupit koně. Ale krátce před odjezdem Beatrice 
onemocněla, a protože Ruth Ellen ji ošetřovala, George s�Jean se vydali na cestu
sami. Proč to Beatrice připustila, není úplně jasné, ale v�této souvislosti 
napsala po letech ve svých vzpomínkách: „Některé z�milovaných lidí můžeme 
uchránit před jejich chybami vlastní zkušeností, ale jiní tu zkušenost musí 
získat sami. Nejtěžší je smířit se s�tím – sledovat je, jak trpí, a nic 
nepodnikat, ale umět pomoct, až přijde čas.“? Po návratu George a Jean z�cesty 
ani Ruth Ellen, ani Beatrice nepochybovaly, že došlo k�jejich intimnímu 
sblížení. Když brzy nato Jeean pokračovala dál do Japonska, Patton jí na palubě 
lodi zavěsil na krk květinové věnce z�jasmínu a orchidejí a pak z�mola za 
odplouvající lodí zoufale mával.
  Beatrice a Ruth Ellen stály opodál a Ruth Ellen přiznala, že jedinou její 
myšlenkou v�tom okamžiku bylo, že „George ze sebe dělá zatraceného hlupáka“. 
Beatrice se k�ní obrátila a pravila: „Je pro nás štěstí, že už nemám matku, 
protože kdybych měla, tak se spakuji a okamžitě odjedu za ní.“ A jak dál 
vzpomínala Ruth Ellen, Beatrice se slzami v�očích pokračovala: „Tvůj otec mne 
potřebuje. On to teď neví, ale potřebuje mne. Ve skutečnosti právě teď mne 
potřebuje víc než já jeho. Snad je tu pro to vše nějaký důvod. Chci, aby sis 
pamatovala, že i nejlepší a nejpoctivější z�mužů může oslepnout a udělat ze sebe
blázna. Takže jestli ti to někdy provede tvůj manžel, vzpomeň si, že já jsem 
tvého otce neopustila. Zůstala jsem při něm, protože ve skutečnosti jsem 
všechno, co má, a miluji ho a on miluje mne.“??
  Pro Beatrici byla celá nešťastná záležitost o to větší ranou, že přišla 
v�okamžiku, který měl vlastně být jejím triumfem. Na základě své teď už hluboké 
znalosti Havaje a jejího lidu, jeho způsobu života, historie, zvyků a pověstí, 
napsala knihu nazvanou Blood of the Shark (Žraločí krev). Byl to romantický 
příběh zasazený do doby krátce poté, co britský mořeplavec James Cook vztyčil 
v�roce 1778 anglickou vlajku na ostrovech, později pojmenovaných Havajské (Cook 
je nazval Sandwichovými ostrovy). Líčila zde tragický vztah britského námořního 
důstojníka a�dcery domorodého náčelníka. Román, který měl značný úspěch a 
nakonec se dočkal čtyř vydání, vyšel brzy poté, co se Jean s�Georgem vrátili 
z�cesty na ostrov Hawaii. Den předtím, než se objevil na pultech knihkupectví, 
se konal na počest autorky banket, kterého se s rodinou Pattonových účastnila i 
Jean. Svou avantýrou George připravil Beatrici o její zaslouženou hodinu slávy.
  
  Pattonovou nejoblíbenější zábavou bylo stále pólo a hrál je se zarputilostí, 
kterou sobě a okolí dokazoval, že má spoustu sil a energie, prostě že nestárne. 
Během důležitého zápasu při mistrovství Havajských ostrovů v�září roku 1935 jej 
shodil kůň. Patton na chvíli ztratil vědomí, pak se ale vzpamatoval a vstal, 
odmítl pomoc a znovu se zapojil do hry. Lékař se domníval, že došlo jen 
k�lehkému otřesu mozku. Večer se Patton účastnil koktajlu, kde dost popíjel, a 
následující víkend strávil plachtěním na moři pod stále ještě žhavým havajským 
sluncem. Když se ale vraceli do přístavu, George se náhle podíval na Beatrici a 
řekl: „Kde to k�čertu jsem? Poslední věc, kterou si pamatuji, je, jak padám 
z�koně.“ Druhý den mu jiný lékař řekl, že nepochybně utrpěl těžký otřes mozku a 
musí se alespoň načas vyhýbat jak alkoholu, tak pobytu na slunci. To už ale bylo
pozdě.
  Patton nikdy nebyl abstinent, avšak vždy znal míru. Ruth Ellen, která 
nepochybně měla velmi dobrý přehled o všem, co se otce týkalo, prohlásila, že od
nešťastného pádu se vše změnilo. Napsala: „Ať se stalo s�jeho hlavou cokoliv, 
snížilo to jeho schopnost snášet alkohol, a zatímco v�celém jeho předchozím 
životě se nedalo poznat, že by pil, teď byl zcela opilý po pár skleničkách. To 
maminku strašně trápilo … a řekla mu to. Nikdy v�životě Georgieho nekritizovala,
a tak se ho to velmi dotklo… Občas si před ní dal drink navíc, jen aby ,jí 
ukázal‘.“
  Konzumace alkoholu přinášela řadu nepříjemných situací i mimo okruh rodiny. 
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Patton si celý život zakládal na své důstojnosti a také byl vždy všemi 
respektován. Ale i to se teď začalo měnit k�horšímu. Jeho vnuk Robert H. Patton 
na základě vzpomínek Ruth Ellen k�tomuto nešťastnému období generálova života 
uvádí: „Ačkoli Georgie dříve býval dobrý společník, vždy si udržoval jistý 
odstup, zejména od mladších důstojníků. Nyní se však choval, jako by byl jedním 
z�nich, tvářil se bezstarostně a familiárně, vyprávěl vtipy a poplácával lidi po
zádech takovým způsobem, že Ruth Ellen připadalo, že se to na 
devětačtyřicetiletého podplukovníka nesluší.“
  Na dalším mistrovství Havajských ostrovů v�pólu v�roce 1936 měl Patton znovu 
vážné problémy, i když tentokrát zcela jiného charakteru než před rokem, když 
spadl z�koně. Byl opět kapitánem armádního týmu a za protivníky měl týmy vedené 
jeho přáteli Walterem F. Dillinghamem a Frankem Baldwinem, dalším havajským 
milionářem, majitelem obrovských pozemků a ranče podobného paláci. Mistrovství 
bylo jednou z�hlavních společenských událostí roku a zúčastnila se ho celá 
havajská elita. Na hlavní tribuně seděl v�čestné lóži v�první řadě generálmajor 
Hugh A. Drum.
  Drum byl za první světové války napřed členem štábu amerických expedičních sil
a potom náčelníkem štábu 1. armády. Po válce byla jeho generálská hodnost 
snížena na hodnost majora, ale od roku 1935 už byl generálmajorem a velitelem 
Havajské vojenské oblasti. Pattona dobře znal, věděl o jeho profesionálních 
kvalitách, a proto si jej sám vyžádal jako zpravodajského důstojníka oblasti. Na
druhé straně Drum, pocházející z�velmi chudé rodiny zazlíval Pattonovi jeho 
velkorysý životní styl. Navíc se podplukovník Patton přátelil téměř se všemi 
vlivnými lidmi na ostrovech a byl pravidelným a vítaným hostem na všech 
společenských událostech, zatímco Drum, hodností i funkcí nejvýznamnější voják 
na Havaji a ve skutečnosti velmi ambiciózní člověk, dostával pozvání víceméně ze
zdvořilosti a rozhodně nepatřil mezi oblíbence místní smetánky. Není proto divu,
že jeho vztahy s Pattonem nebyly nijak srdečné.
  Ono odpoledne Pattonovo armádní družstvo nastoupilo proti družstvu ostrova 
Oahu vedenému Walterem Dillinghamem. Zápas byl tvrdý, koně na sebe naráželi a za
třeskotu pálek a dupotu kopyt bylo v�zápalu bitvy proneseno mnoho 
nepublikovatelných slov. Protože Pattonův vysoký hlas neměl tu správnou 
rezonanci, Patton obvykle křičel, a tak nejčasněji bylo slyšet právě jeho 
pobídky a poznámky pronášené jak na adresu hráčů vlastního družstva, tak 
soupeřů. V�jednom okamžiku se rozlehlo: „Tak pojď, ty čubčí synu, já tě proženu 
celou hlavní ulicí!“ – tak alespoň Pattonův údajný výrok na Dillinghamovu adresu
uvádí Carlo D’Este. Generálmajor Drum reagoval okamžitě. Nechal zápas přerušit a
zavolal Pattona ke svému boxu. Poté co Patton přicválal a před tribunou sesedl, 
rozčilený Drum jej před všemi ostře napomenul kvůli vulgárnímu vyjadřování a 
kvůli chování nedůstojnému důstojníka. Nakonec pravil: „Zbavuji vás vedení 
armádního mužstva pro užití urážlivého jazyka před dámami a pro urážku 
soutěžících. Okamžitě opustíte hřiště.“ Jak vzpomíná Ruth Ellen, v naprostém 
tichu bylo slyšet jen oddechující koně. Patton měl příliš v�krvi disciplínu a 
povinný respekt k�nadřízeným, než aby protestoval. Postavil se do pozoru, 
zasalutoval a odpověděl: „Ano, pane!“ Pak uchopil koně za uzdu a viditelně 
šokován odcházel ze hřiště.
  Mezitím ale Walter Dillingham hovořil uprostřed hřiště s�kapitánem družstva 
ostrova Maui Frankem Baldwinem. Pak se oba muži rozjeli k�Drumově lóži a 
Dillingham se generála zeptal, je-li pravda, že právě odvolal plukovníka 
Pattona. Když to Drum potvrdil, Dillingham se obrátil k�Baldwinovi a natolik 
hlasitě, že ho mohla slyšet většina diváků, pronesl, že „to znamená konec zápasů
pro celý rok, a jestliže byl Patton vyřazen, jeho družstvo nemůže pokračovat a 
turnaj v�tuto chvíli končí“. Vzápětí Baldwin oznámil Drumovi, že v�žádném 
okamžiku zápasu neslyšel Georgieho Pattona vyslovit nějakou hrubost. Znovu 
zavládlo naprosté ticho a dva nejmocnější muži na Oahu, generál a Walter 
Dillingham, se měřili mrazivými pohledy. Drum si v�několika vteřinách uvědomil, 
že setrvá-li na svém rozhodnutí, přebírá odpovědnost za zrušení oblíbeného 
turnaje, tím vyvolá nevoli a trvalé nepřátelství ze strany ostrovanů a jeho 
další pobyt na Havaji bude velmi krušný. Proto ustoupil. Zavolal Pattona zpátky 
a po varování, aby si dával pozor na jazyk, jej poslal na hřiště. Sám s�rodinou 
opustil tribunu a odejel. I když incident natrvalo poznamenal vztahy George 
Pattona a Hugha Druma a žádný z�nich na něj nikdy nezapomněl, ke cti obou třeba 
říct, že vždy zachovali profesionální dekorum.
  Jeden z�Pattonových životopisců Ladislas Farago sice uvádí, že pomstychtivý 
Drum vystavil Pattonovi nepříznivé služební hodnocení, ale důkazy nepředkládá. 
Drum měl jako velící důstojník právo komentovat Pattonův pobyt na Havaji, jak se
mu zlíbilo, ale když před Pattonovým návratem domů v�červnu roku 1937 nový 
náčelník štábu oblasti plukovník James A. Ulio v závěrečném hodnocení Pattona 
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dvakrát označil za „nadprůměrného“ a nazval jej mimořádným důstojníkem vysoké 
profesionální úrovně, který je neúnavný praktik i teoretik své profese a je 
loajální, zapálený a vysoce výkonný, Drum k�tomu pouze připsal: „Dříve jsem 
v�hodnocení tohoto důstojníka upozorňoval na nedostatky v jeho vztazích ke 
kolegům. V�posledním roce je uspokojivým způsobem odstranil. Plukovník Patton má
vlastnosti výtečného polního velitele.“ I když Patton Drumovi za ponížení při 
pólovém turnaji splatil stejnou mincí při manévrech v�Louisianě v roce 1941, 
projevy vysloveného nepřátelství mezi nimi nebyly zaznamenány nikdy.
  
  V�první polovině roku 1937 Patton sepsal memorandum nazvané „Překvapení“, 
které předal brigádnímu generálovi Danielu Van Voorhisovi, bývalému veliteli 
bývalých Mechanizovaných sil, v�tu dobu náčelníkovi štábu Havajské oblasti. 
Připomněl, že v�posledních čtyřech letech japonská vojska napadla bez varování a
bez vyhlášení války tři asijské státy. Varoval, že japonské jednotky vypravené 
z�kteréhokoliv z�mnoha izolovaných ostrovů vzdálených pouhých 2 500 mil mohou 
právě nejméně užívanými námořními trasami na světě plout k�Havaji. Protože 
krátce předtím Patton vypracoval rozsáhlý materiál týkající se obojživelných 
operací, aplikoval nyní svoje poznatky na případný japonský útok na Pearl 
Harbor. Napsal: „V době hlubokého míru se mohou japonské síly chráněné tmou a 
předvojem ponorek snadno přiblížit na vzdálenost 200 mil od Pearl Harboru. 
Zatímco sabotéři zavraždí vysoké americké důstojníky, přeruší fungování 
veřejných zařízení a založí požáry, japonské námořní letouny budou bombardovat 
americká letiště a ponorkové základny. Za překvapivého útoku budou americká 
protiopatření pomalá, ne-li nemožná.“ Svoji úvahu Patton uzavřel konstatováním: 
„Povinností vojenských úřadů je předvídat a být připraveny na nejhorší z�možných
eventualit.“? Nutno přiznat, že předvídavost podplukovníka George Pattona byla 
pozoruhodná. Pravděpodobně byl první, kdo se značnou přesností předpověděl 
tragédii, k�níž došlo za čtyři a půl roku a která vešla do historie jako útok na
Pearl Harbor.
  
  Pattonův druhý pobyt na Havaji skončil v�červnu 1937, když byl vyrozuměn o 
převelení do Úřadu jezdectva (Cavalry Board) ve Fort Riley v�Kansasu, tedy do 
posádky, ve které sloužil již před válkou jako Mistr šavle a po válce, v�roce 
1923, tam absolvoval Vyšší školu pro důstojníky jezdectva.
  l3. června v 9 hodin ráno se vydal škuner Arcturus z�Honolulu k�americkým 
břehům. Na palubě se nacházel Patton, Beatrice, mladý George, Francis Graves, 
Joe Ekeland a kuchař. Ruth Ellen měla zlomenou ruku a odplula již dřív normální 
lodní linkou, chyběla také paní Gravesová. Odplutí Arcturusu spíš připomínalo 
událost, kdy se�vydává na moře zaoceánský parník a ne malý škuner se 
šestičlennou posádkou. Rozloučit se přišlo přes dvě stě lidí a přinesli na 180 
květinových věnců, spoustu krabic cukrovinek, kandovaného ovoce, zmrazené dorty,
džemy, ořechy, láhve alkoholu, knihy, záchranné pásy, prostě všechno možné; Joe 
Ekeland konstatoval, že měli víc květin, než bývá na gangsterských pohřbech. 
Když Arcturus míjel Diamond Head, nejjižnější výspu Oahu, objevila se skupina 
sedmi nízko letících letounů, které zamávaly křídly, provedly obrat a zmizely 
nad ostrovem.
  Po většinu plavby si posádka na počasí nemohla stěžovat, ale jedné divoké 
pacifické bouři Arcturus přece jen neunikl, a byla to stejná bouře, v�níž 
zmizela slavná pilotka Amelia Earhartová.? 12. července Arcturus sice dorazil do
Los Angeles, kde ho již očekávala Ruth Ellen, Nita a skupina přátel, ale byl 
dost poškozen a všichni na palubě shodně prohlásili, že bouři přežili jen díky 
velkému štěstí. Ještě na Havaji George rozhodl, že po návratu do Ameriky 
Arcturus prodá, a jedním z�prvních zájemců byla filmová hvězda Greta Garbo, 
která však nakonec od koupě odstoupila. Po krátkém pobytu v�San Gabrielu odjela 
Pattonova rodina do rodinného sídla Green Meadows v�South Hamiltonu. George měl 
před sebou šest týdnů dovolené a těšil se, že je stráví v bezstarostné pohodě. 
Žádná pohoda mu však dopřána být neměla.
  V�neděli 25. července si spolu s�Beatricí a se zetěm poručíkem Johnem K. 
Watersem vyjel na projížďku v�rozlehlém areálu Green Meadows. V�jistém okamžiku 
jel po boku Beatrice a hlava jeho koně byla zhruba na úrovni třmenů jejího koně.
George se ocitl v�takzvané „nebezpečné zóně“, před kterou sám každého vždy 
varoval. Riziko této situace spočívá v�tom, že jsou-li dva koně blízko sebe a 
kůň, který je o půl délky vpředu – v�tomto případě to byl Beatricin Memorial –, 
vyhodí zadní nohou, třeba proto, že odhání ováda, kopyto může zasáhnout 
vedlejšího koně a samozřejmě při trošce smůly i jeho jezdce. Přesně to se stalo.
Memorialovo kopnutí způsobilo Georgeovi kombinovanou zlomeninu holenní i lýtkové
kosti pravé nohy.
  Ambulance jej okamžitě odvezla do nemocnice v Beverly. Zranění bylo vážné, 
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největší nebezpečí představovaly�krevní sraženiny, které se mohly dostat do 
oběhového systému, a embolie by dokázala způsobit smrt během několika vteřin. 
Jak pravil lékař, který George dobře znal, život mu zachránila jen jeho 
vynikající fyzická kondice. George byl okamžitě operován, zlomené kosti byly 
reponovány a pak byla celá pravá noha obalena sádrou. Ve třicátých letech 20. 
století samozřejmě nebyly k�dispozici dnes běžné léky a léčebné prostředky. 
Tehdejší léčba spočívala především v�přísném dodržování klidového režimu a 
nebylo divu, že v�případě tak těžké zlomeniny, jakou Patton utrpěl, měli lékaři 
dlouho obavy z�možných komplikací, nedala se vyloučit ani amputace v�případě, že
by se zranění nehojilo, a infekce, dnes vyléčitelná antibiotiky, mohla skončit i
úmrtím.
  George, kterému dobrodružná plavba přes oceán a vidina nových možností 
spojených s návratem do Ameriky pomohly zbavit se většiny nočních můr, ničících 
jej na Havaji, se opět ocitl na dně. Vyčerpání z�psychicky náročné služby pod 
generálem Drumem, nespokojenost z�pomalého povyšování a věčná obava, že čas letí
a on už nebude mít příležitost vést vojska ve velké válce, na něj opět dolehly 
naplno. Ruth Ellen napsala, že jeho deprese měly až sebevražedný charakter. 
K�tomu ještě se jej hluboce dotkl postup vojenských úřadů, které vyslaly z 
Bostonu komisi lékařů, která měla zjistit, zda v�době nehody nebyl Patton pod 
vlivem alkoholu nebo nějaké drogy, a lékař, který jej v nemocnici přijímal, 
musel odpřisáhnout, že pacient nejevil žádné známky požití alkoholu nebo drog. 
Lékařská komise sice nakonec došla k�jednomyslnému závěru, že George se ničeho 
nedopustil, ale on sám považoval vyšetřování – a nelze vyloučit, že oprávněně – 
za nefér snahu zdiskreditovat jej prokázáním toho, že si zranění zavinil sám 
vlastní nezodpovědností.
  Tři a půl měsíce strávil Patton v�nemocnici v�Beverly a další tři měsíce 
rekonvalescencí v Green Meadows. V�nemocnici navenek hýřil vtipem a veselím, ale
to byla jen maska skrývající sklíčenost, neboť si uvědomoval, že zranění jej 
může úplně a natrvalo vyřadit z�vojenské služby. V�tu dobu snad jen Beatrice 
dokázala rozpoznat skutečný stav jeho nešťastné duše a zoufale hledala způsob, 
jak jej přivést na jiné myšlenky a zabránit jeho ještě horšímu propadu do 
beznaděje. Už při první plavbě na Havaj na škuneru Arcturus Patton snil o tom, 
jak by bylo nádherné navrhnout a postavit loď podle vlastních představ a brázdit
s�ní moře a oceány. Potom se vždy zasmál a pravil, že je ovšem ve hvězdách, kdy 
a jestli (when and if) takovou příležitost budou s�Beatricí vůbec někdy mít. A 
hned vysvětloval, že odpověď na otázku „kdy“ zní: po skončení příští války a na 
otázku „jestli“ – jestli ji přežije. Beatrice, aby jej teď zaměstnala, najala 
renomovaného lodního konstruktéra, který s�ním měl spolupracovat na plánech nové
lodi. Nakonec byl skutečně postaven krásný dvojstěžník, kterému se dostalo 
extravagantního pojmenování „When and If“. Po spuštění na vodu se stal pýchou 
celé rodiny a Patton tvrdil, že jednoho dne na�něm s�Beatricí obeplují celý 
svět. Jeho velké přání se však nemělo nikdy splnit.
  
  31. ledna 1938 se měl Patton hlásit v�nemocnici na základně Fort Banks 
k�lékařské prohlídce, která určí, zda je schopen aktivní služby. I když jeho 
celkový stav se už zdál velmi dobrý, kulhal, stěžoval si na lehkou slabost 
v�pravé noze při chůzi a také ještě na přetrvávající mírnou bolest. Komise 
rozhodla, že je schopen omezené služby, tj. práce nevyžadující dlouhé stání nebo
dlouhou jízdu na koni. Byla mu nařízena rehabilitační cvičení a pravidelné 
lékařské kontroly do doby, než bude úplně v�pořádku.
  2. února jej ministerstvo války zprostilo povinností v Úřadu jezdectva a byl 
jmenován výkonným důstojníkem 9. jezdeckého pluku ve Fort Riley a současně se 
stal i členem pedagogického sboru tamní Školy jezdecké služby. Do Fort Riley 
dorazil již 8. února a jeho uzdravování postupovalo rychleji, než se čekalo. I 
když ještě trávil většinu času u stolu, brzy se vydával na krátké vyjížďky, 
které postupně prodlužoval. Do března již z�větší části získal zpět svou 
dřívější formu a vrátila se mu i jeho obvyklá energie a pracovní zápal. Ukázalo 
se, že převelení do Fort Riley mu velmi pomohlo. Mezi kavaleristy, v�prostředí, 
v němž se cítil nejlépe, opět našel chuť do života a dokázal se i bavit a 
odpočívat. Rodina byla častěji pospolu, jezdili na koních, v�prérii lovili 
zajíce, účastnili se jezdeckých soutěží. Patton zase začal psát odborné články a
věci se natolik obracely k�lepšímu, až se Beatrice začala obávat, že je vše 
příliš krásné, než aby to mohlo trvat dlouho .
  Na Havaji byl Patton stranou stále trvajícího, a dokonce sílícího sporu mezi 
zastánci mechanizace americké armády a skupinou konzervativně uvažujících 
důstojníků, nehodlajících připustit větší zásahy do dominantního postavení 
jezdectva a pěchoty. Ve Fort Riley před ním celý problém vyvstal znovu. On sám 
v�tu dobu hájil barvy jezdectva, ale i mezi jeho blízkými spolupracovníky byli 
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důstojníci přesvědčení o nutnosti urychleného vybudování samostatných tankových 
sil, například plukovník Clarence Lininger, zástupce velitele Školy jezdecké 
služby. Mnoho jich bylo rozptýleno po celé zemi. Mezi nejvýznamnější náležel 
velitel 7. mechanizované jezdecké brigády (7th Mechanized Cavalry Brigade) ve 
Fort Knoxu brigádní generál Daniel Van Voorhis, který v�roce 1930 velel krátce 
existujícím Mechanizovaným silám ve Fort Eustisu a za Pattonova druhého pobytu 
na Havaji byl náčelníkem štábu Havajské vojenské oblasti. Dalším byl brigádní 
generál Adna R. Chaffee, který též sloužil ve Fort Eustisu, potom ve Fort Knoxu 
a po čtyřech letech strávených v�generálním štábu ministerstva války vystřídal 
v�listopadu 1938 Van Voorhise ve velení 7. brigádě. Van Voorhis byl povýšen na 
generálmajora a pověřen velením V. sboru v�Columbusu v�Ohiu.
  Mezi velké zastánce mechanizace patřil i podplukovník Robert W. Grow? ze štábu
generálního inspektora jezdectva generálmajora Leona B. Kromera, rovněž sloužící
v�letech 1930–1931 ve Fort Eustisu. Podle Growova vyjádření si i Kromer začínal 
uvědomovat, že otázka mechanizace je příliš velké sousto, aby mohla zůstat 
záležitostí sentimentu a osobních pocitů kavaleristů, proto je třeba ji řešit 
zásadně a v�zájmu amerických ozbrojených sil jako celku. Ale 25. března 1938 byl
Kromer penzionován a jeho nástupce generálmajor John K. Herr byl proti jakékoliv
mechanizaci, pokud by měla být prováděna na úkor klasického jezdectva. 
Prohlásil, že ministerstvo války odebere jediného koně jen přes jeho mrtvolu a 
že sice nemá námitek proti existenci mechanizované jednotky ve Fort Riley, ale 
nesmělo by to znamenat zrušit jednotku jízdy.
  Patton, navzdory silnému zájmu o mechanizaci, zejména o tanky, se stále ještě 
nedokázal oprostit od svého už víceméně sentimentálního vztahu ke kavalerii. Ale
na Herra tím udělal dojem a brzy se dočkal za svou věrnost jezdectvu odměny. 12.
května 1938 Herr požádal generálního adjutanta o povýšení podplukovníka Pattona 
do hodnosti plukovníka, aby mohl velet 5. pluku 1. jezdecké divize ve Fort 
Clarku u San Antonia v Texasu. Herr tím současně žádal, aby se v�Pattonově 
případě netrvalo na obecně platném pravidle, že důstojník nemůže změnit posádku,
pokud na předchozím místě neodsloužil alespoň dva roky. Generální adjutant však 
vyhověl. l. července 1938 se Patton stal plukovníkem a o deset dnů později 
obdržel rozkaz o převelení do Fort Clarku. Konečně tedy dosáhl hodnosti, kterou 
už jednou, před dvaceti lety ve Francii, měl, tentokrát však nebyla dočasná, ale
trvalá.
  Do Fort Clarku dorazil 24. července a s�sebou si přivedl nového sluhu, 
černošského seržanta Williama George Meekse, který s�ním zůstal až do jeho 
smrti. Už v�den příjezdu do Fort Clarku Patton napsal Beatrici: „San Antonio je 
velmi malebné a myslím, že se ti bude líbit… Fort Clark je 220 kilometrů severně
od něj a myslím, že se nám bude líbit také. Velí tu brigádní generál Joyce a já 
velím pluku, což je příjemné. Joyceovi byli potěšeni, že mne vidí, a jsou 
lidštější než ve Fort Myeru?… Vše, co tady může člověk dělat je jezdit, číst, 
psát a plavat.“ Patton nalezl v�Joyceovi spřízněnou kavaleristickou duši, 
vycházeli spolu velmi dobře a George doufal, že až se Joyce stane velitelem 1. 
jezdecké divize, o čemž se v�kuloárech hovořilo jako o hotové věci, převezme po 
něm ve Fort Clarku velení.
  Už za tři týdny po Pattonově příchodu do Fort Clarku se konaly velké výroční 
manévry 3. armády. Patton v�čele svého jezdeckého pluku plně využil příležitosti
předvést, čeho, byť jen s�koňmi, může stále ještě dosáhnout odvážný a rozhodný 
velitel, zejména jsou-li jeho protivníci nenápadití a váhaví. Sice až po 
třídenním naléhání obdržel svolení nadřízených postupovat podle vlastního plánu,
ale výsledek stál za to. Po překonání patnácti kilometrů kavaleristé ženoucí se 
většinu doby tryskem, pronikli „nepříteli“ do týla, ukořistili jeho 
dělostřelectvo a polní kuchyně, obsadili jeho velitelství a zajali plukovníka, 
velitele 69. dělostřeleckého pluku.
  Když popisoval událost v�dopise z�23. srpna Beatrici, Patton uvedl: „Plukovník
od šedesátých devátých byl úplně bez sebe a odmítal se kapitánu Doylovi vzdát. 
Ztichl, až když jsem přišel a strčil mu pistoli do obličeje, a zejména když jsem
ho hned poté propustil na čestné slovo, protože jsem neměl nikoho na hlídání 
zajatců.“ Po skončení manévrů velitel 3. armády generálmajor George Van Horn 
Mosely, který se jich účastnil jako pozorovatel, prohlásil, že kavalerie 
prokázala, že je stále ještě užitečná, zejména při plnění průzkumných úkolů. 
Nikdo nepochyboval, že ke generálově pozitivnímu hodnocení jezdectva přispěl 
nemalou měrou i výkon 5. pluku a jeho velitele.
  Beatrice a Ruth Ellen přijely do Fort Clarku v�září a ke své velké radosti 
nalezly George dokonale šťastného. Už byl úplně zdráv a velení pluku mu skýtalo 
velké uspokojení i proto, že šlo o bojovou jednotku, která měla být stále 
připravena v�případě potřeby okamžitě zasáhnout. I když se Patton s�velkou 
vervou věnoval výcviku svých vojáků, měl dost času i na projížďky na koni, na 
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lov, rybaření a přátele. Fort Clark, ležící se na hranici s�Mexikem, mu také 
občas připomněl dávné časy služby ve Fort Blissu a Sieře Blance a účast na 
Pershingově trestné expedici.
  Jednou vzal rodinu na večeři do mexického pohraničního města Piedras Negras. 
V�restauraci právě večeřel indián oblečený do�uniformy mexického generála, 
evidentně patřící k�Tarahumarům, obývajícím stát Sonora. Ruth Ellen pravila, že 
nikdy u nikoho neviděla krutější oči, připomínající pohled hada. Mexičan upřeně 
zíral na Pattona, který neustále opakoval, že tohoto muže v�minulosti už určitě 
potkal, jen se nemůže upamatovat při jaké příležitosti. Když Mexičan odešel, 
majitel restaurace Pattonovým sdělil, že generál zaplatil jejich účet a požádal,
aby bylo „poručíku Pattonovi“ připomenuto, že když se naposledy potkali, bylo to
za daleko méně příjemných okolností. V�tom okamžiku si Georgeovi vzpomněl a 
vykřikl: „Věděl jsem, že ho znám! Byl to jeden z�důstojníků ,Pancha‘ Villy, 
střílel na mne a málem mne zranil!“
  Jak se ale stalo téměř pravidlem, pohoda opět neměla mít dlouhého trvání. 
Generální inspektor jezdectva generálmajor John Herr Pattona osobně navštívil, 
aby mu oznámil, že z�rozhodnutí ministerstva války je zproštěn velení 5. 
jezdeckého pluku ve Fort Clarku a 10. prosince 1938 má nastoupit ve Fort Myeru 
ve Virginii jako velitel posádky a velící důstojník 3. jezdeckého pluku. Patton 
se také dozvěděl, co je příčinou náhlé změny: dosavadní velitel Fort Myeru a 3. 
pluku plukovník Jonathan M. Wainwright?, který je na rozdíl od Pattona 
existenčně závislý jen na svém platu, nemůže unést náklady související s�plněním
všech společenských povinností velícího důstojníka Fort Myeru, dokonce se už 
kvůli tomu zadlužil. Herr Pattona ujistil, že jako velitel 5. pluku sice odvedl 
skvělou práci, ale na nejvyšších místech došli k�závěru, že právě on se svým 
obecně známým finančním zázemím je nejvhodnější osobou k�nahrazení Wainwrighta.
  Přestože při dřívějších pobytech ve Fort Myeru, ať to bylo v�letech 1911–1912 
či 1920–1922 či 1932–1935, byl Patton spokojen a na nic si nestěžoval, tentokrát
začal Beatrici naprosto nesmyslně obviňovat. Řekl jí, že „ona a její peníze 
zničily jeho kariéru“, a úpěl, že zatímco ve�Fort Clarku mohl žít a chovat se 
jako voják, ve Fort Myeru bude nucen zabývat se nudnými ceremoniemi a předstírat
srdečnost na washingtonských dýcháncích. Vůbec nebral v�úvahu, že po celou dobu 
manželství ochotně a bez zábran využíval všech výhod, které Beatricino bohatství
skýtalo, ať už šlo o skvělé uniformy, luxusní bydlení, automobily, koně nebo 
možnost stýkat se jako rovný s�rovným s�bohatými a zajímavými lidmi a 
organizovat nákladné zábavy. Beatrici toto nespravedlivé nařčení hluboce zranilo
a stáhla se do sebe. Po pohodě a klidu posledních měsíců ve Fort Riley a Fort 
Clarku byla veta a vrátilo se napětí a neshody charakteristické pro období 
druhého pobytu na Havaji. Výbuchy Pattonovy špatné nálady postihovaly všechny 
kolem, tyranizoval nejen rodinu, ale i služebnictvo, vracel jídlo, že je špatně 
připravené, moc horké, nebo zase moc studené, někdy se pro svou nespokojenost 
ani nesnažil najít konkrétní důvod.
  Poprvé za celou dobu manželství Beatrice nezvládla tlak vyvolávaný Georgeovými
náladami, jeho osočováním a permanentní nespokojeností. Ulehla s�ledvinovou 
kolikou. Když se zotavila, rozhodla se pro určitá sebezáchovná opatření, která 
nazvala „plán na uchování duševního zdraví“. Plán zahrnoval i každodenní 
projížďky na koni, při nichž byla jednou z�jejích společnic Eleanor 
Rooseveltová, manželka prezidenta, která též holdovala jezdectví a ve Fort Myeru
měla ustájeného koně. Rychle se spřátelily, paní Rooseveltová občas u 
Pattonových poobědvala a Beatrice se o ní později vyjádřila jako o nesmělé a 
velmi osamělé ženě. Celková atmosféra v�rodině však byla díky Georgeově 
převládající špatné náladě stále napjatá, a kdo mohl, vyhýbal se mu. Nebylo 
divu, že dcera Ruth Ellen nevynechala jedinou příležitost uniknout z�domu a 
stále častěji pobývala ve společnosti svého nápadníka, dělostřeleckého 
důstojníka Jamese Willoughbyho Tottena.
  Když Ruth Ellen oznámila, že se chce za Tottena provdat, ani otec, ani matka 
nebyli nadšeni. Jak Patton později přiznal, podle toho, že jej Ruth Ellen o svém
úmyslu informovala dřív než Beatrici, si hned uvědomil, že to myslí smrtelně 
vážně. Nicméně zatvářil se nechápavě a pravil: „Hrome, ty si ho nemůžeš vzít! Je
příliš malý (Totten měřil 166 a půl centimetru – pozn. M. H.), je u polního 
dělostřelectva a je katolík!“ Pak nalil sobě i dceři sklenici martini a jedovatě
– tak jak to dokázal jen on – vysvětloval, že „každé ráno při odchodu z�domu se 
malý muž chová jako kohout opouštějící smetiště, kokrhá, mává křídly a oznamuje 
všem ostatním kohoutům v�doslechu, že je připraven utkat se s�kterýmkoliv 
z�nich, pokud vnikne do jeho hájemství. Takový muž musí mít ženu, jejíž láska a 
oddanost je bezbřehá, musí být pánem v�domě. Na druhé straně,“ pokračoval 
Patton, „malí muži jsou obvykle lepší než velcí: jejich reakce jsou rychlejší, 
protože nervové impulzy překonávají kratší vzdálenosti, a také padají z�menší 
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výšky, protože mají blíž k zemi.“? Ruth Ellen později připustila, že přes 
všechnu absurdnost měl tento otcův proslov pro ni velkou cenu a v�jejím dlouhém 
manželství jí hodně pomohl.
  I Beatrice byla proti Ruth Elleninu manželství s�Tottenem, a když ji zrazovala
i teta Nita, nešťastná Ruth Ellen propukla v�pláč a oznámila, že se tedy nikdy 
nevdá, zůstane doma a bude se starat o matku. To ovšem bylo pro Nitu příliš 
drastické, a jak Ruth Ellen dál vzpomíná, chvíli bylo ticho a pak Nita téměř 
hystericky vykřikla: „Tak to tedy ne! Dopadnout jako já? Jedna oběť na oltář 
loajality k�rodině stačí. Jdi a vdej se za svého mladíka a Bůh vám oběma 
pomáhej. Já na vaší svatbě budu!“ Když přišel Totten požádat o Ruth Elleninu 
ruku, Patton odešel do posádkového kina a tam zhlédl třikrát za sebou stejný 
film. Přijmout nápadníka a odpovědět mu tedy musela Beatrice.
  Přes všechnu svoji prozíravost, vnímavost a životní zkušenosti však tentokrát 
nedocenila hrdost mladého džentlmena a vynikajícího důstojníka, jehož rodinná 
tradice si v�ničem nezadala s�tradicí rodiny jeho případného tchána. Datovala se
též od doby války za nezávislost, kdy jeden z�jeho předků byl ve Washingtonově 
vojsku velitelem ženistů, další byl desátým absolventem akademie ve West Pointu 
po jejím vzniku, jako ženisté pomáhali Tottenové budovat železnici přes 
Panamskou šíji a po jednom z�nich byl nazván Fort Totten v�New Yorku. Beatriciny
výhrady přetrvávaly i přes jasné vyjádření Nity. Zděšená Ruth Ellen musela 
vyslechnout, jak matka poručíku Tottenovi vytýká, že není alespoň příslušníkem 
episkopální církve, a i když známost s�Ruth Ellen trvala již dva roky, Beatrice 
to považovala za příliš krátkou dobu. James W. Totten půl hodiny uctivě 
naslouchal a pak obě výhrady odmítl, zejména jakýkoliv kompromis týkající se 
jeho vyznání. Vstal a otázal se Beatrice, co si myslí o přeběhlících. Když 
odpověděla, že je nemá ráda, pravil, že on také ne, rozloučil se a odešel.
  Po návratu z�biografu Patton doma našel plačící manželku i dceru; obě byly 
přesvědčeny, že je všemu konec. Ovšem tentokrát se George a Beatrice Pattonovi 
setkali se�stejně pevnou vůlí, tvrdohlavostí a odvahou, jakou se vyznačovali 
sami. Po pár dnech, kdy se zklamaná a zoufalá Ruth Ellen smiřovala s�tím, že 
skutečně skončí jako teta Nita, se ozval domovní zvonek. Poručík Totten přišel 
požádat plukovníka Pattona o rozhovor. Když po patnácti minutách oba muži vyšli 
z místnosti – co si mezi čtyřma očima řekli známo není –, Patton oznámil, že se 
sňatkem souhlasí. Ruth Ellen a Jim Totten se mohli oficiálně zasnoubit. Tři 
hvězdy generálporučíka, s�nimiž J. W. Totten po letech končil svou vojenskou 
kariéru, určitě získal po zásluze.
  
  Příchodem do Fort Myeru se�Patton vrátil do prostředí i k�povinnostem, které 
dobře znal. U 3. jezdeckého pluku, kterému nyní velel, sloužil už na začátku 
dvacátých let jako velitel eskadrony a v�polovině třicátých let jako operační 
důstojník. Vedle pravidelné účasti při vojenských pohřbech na Arlingtonském 
hřbitově obstarávali Pattonovi kavaleristé opět doprovod významných návštěvníků 
přijíždějících do Washingtonu, jako například v�roce 1939 nikaragujského 
prezidenta a anglického krále a královny, svou přítomností také přispívali 
k�vytváření slavnostní atmosféry a zajišťování bezpečnosti při společenských 
událostech pořádaných na nejvyšší státní úrovni. Výkon funkce velitele posádky a
jezdeckého pluku, styk s�řadou důležitých osobností pobývajících v�hlavním městě
a povinnosti plynoucí z�faktu, že ve Fort Myeru byl umístěn úřad náčelníka 
generálního štábu armády a nedaleko se nacházelo ministerstvo války, zaměstnaly 
Pattona natolik, že přestal mluvit o tom, že převelení bylo „umíráčkem jeho 
kariéry“. Začala se mu vracet i stará „forma“.
  Studnice Pattonových nápadů a extravagantních kousků byla skutečně 
nevyčerpatelná. Krátce po příchodu do Fort Myeru si zavolal posádkového kaplana 
a bez obalu mu sdělil, že při vší úctě k�Pánu považuje jeho kázání za moc dlouhá
a že si myslí, že 10 minut by mělo stačit, aby řekl vše, co považuje za 
důležité. Příští neděli si Patton při bohoslužbě sedl do první řady, a jakmile 
kaplan začal kázat, ostentativně vytáhl hodinky. Přesně po deseti minutách 
kázání skončilo, což shromáždění vojáci kvitovali s�uznáním.
  V�tu dobu byly důstojnické platy stále ještě bídné, o žoldu obyčejných vojáků 
ani nemluvě. Ve druhé polovině měsíce, když vojáci už obvykle třeli bídu 
s�nouzí, se jednou ztratil Pattonův pes. Patton připíchl na vrata plukovních 
stájí oznámení, že za jeho nalezení vyplatí dva dolary. Druhý den nějaký voják 
psa přivedl a dostal dva dolary. A od té doby pes začal záhadně mizet zhruba ve 
stejnou dobu každý měsíc. Patton vždy dal na vrata oznámení o odměně, za den 
nebo za dva, když se pes objevil, s�vážnou tváří vyplatil dva dolary a šťastný 
„nálezce“ je se stejně vážnou tváří přijal.
  Paul Robinett, který v�roce 1923 ve Vyšší škole pro důstojníky jezdectva ve 
Fort Riley Pattona zasvěcoval do mechaniky kulometů, nyní důstojník jeho 3. 
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pluku, vzpomínal, jak po jednom zápase v�pólu plukovník vzal svého koně do velké
kryté haly ve Fort Myeru, postavil více než jeden metr vysokou překážku a začal 
nacvičovat skoky pro nadcházející exhibici. V�jistou chvíli kůň zaváhal a Patton
jej pobídl jak ostruhami, tak bičíkem. Avšak kůň při přeskoku zavadil o horní 
břevno překážky, upadl a také Patton skončil na podlaze haly. Podle zkušeného 
jezdce Robinetta, který nehodu sledoval, jej od těžkého nebo smrtelného zranění 
zachránila jen pólistická přilba, kterou měl stále ještě na hlavě. Viditelně 
otřesený a klející Patton však znovu nasedl a v�rychlém sledu překážku 
několikrát přeskočil. Pak se Robinetta zeptal, jestli ví, proč pokračoval. Když 
Robinett odpověděl, že zřejmě chtěl koně ukáznit, Patton řekl: „Vůbec ne, udělal
jsem to, abych se přesvědčil, že jsem se nezačal bát.“
  
  Ke konci třicátých let se v�různých částech světa začaly kupit hrozivé mraky 
války. Akty agrese páchané Německem a Itálií v�Evropě a Japonskem na Dálném 
východě otřásaly nepevnými základy křehkého míru. Na hrozby představované 
narůstajícím mezinárodním napětím nakonec musela zareagovat i dlouhá léta 
pospávající americká armáda. Zákon o národní obraně z�roku 1920 a pozdější 
rozhodnutí Kongresu ji zredukovaly na méně než 200 000 mužů; ale po téměř dvě 
desetiletí to ve skutečnosti byl podstatně menší počet, teprve v�létě roku 1939 
armáda dosáhla počtu 200 000 důstojníků, poddůstojníků a příslušníků mužstva. 
Generálu Malinu Craigovi, náčelníkovi generálního štábu v�období let 1935–1939, 
se také podařilo zajistit, byť mírné, zvýšení rozpočtu na vojenské výdaje, a i 
když armáda byla stále malá a nedostatečně vybavená, začalo se blýskat na lepší 
časy. Vytvářely se nové jednotky a plánovaly se a prováděly rozsáhlé manévry.
  A znovu se jedním z�nejaktuálnějších a nejdiskutovanějších problémů stala jak 
ve štábech pěchoty, tak i jezdectva stále ještě nevyjasněná otázka mechanizace 
armády. Hlasy požadující její urychlení sílily, například nový velitel V. sboru 
generálmajor Daniel Van Voorhis a velitel 7. mechanizované jezdecké brigády ve 
Fort Knoxu brigádní generál Adna R. Chaffee požadovali vytvoření mechanizované 
divize, i kdyby to mělo znamenat, že vojáky bude třeba získat z�jezdeckých 
jednotek. Nutnost mechanizace již nebylo možno přehlížet a tuto skutečnost 
museli vzít na vědomí, byť váhavě a neochotně, i tak tvrdohlaví kavaleristé, 
jako byl generální inspektor jezdectva generálmajor John K. Herr, který ještě 
před rokem prohlašoval, že přesun jediného jezdce bude možný jen přes jeho 
mrtvolu.
  Ale zdálo se, že se zatím nic nezměnilo na postoji plukovníka George Pattona a
jeho přítele, velitele 1. jezdecké divize a čerstvého generálmajora Kenyona A. 
Joyce: oba zůstávali zastánci nezastupitelné úlohy jezdectva, které nemá být 
oslabováno kvůli zřizování dalších mechanizovaných jednotek. Sdíleli též 
přesvědčení, že budoucnost jezdectva bude do velké míry záviset na tom, kdo 
nahradí kavaleristu Craiga ve funkci náčelníka generálního štábu. Craigovo 
funkční období se chýlilo ke konci? a nejvážnějšími kandidáty byli velitel 1. 
armády generálporučík Hugh A. Drum a zástupce náčelníka generálního štábu 
generálmajor George Catlett Marshall. Patton i Joyce preferovali kavaleristu 
Druma před pěšákem Marshallem; nikdo totiž zatím nedokázal odhadnout, na kterou 
stranu se Marshall přikloní, zda podpoří mechanizaci armády, nebo se bude snažit
zachovat výsadní postavení jezdectva.
  V�srpnu 1939 se Patton účastnil manévrů III. armádního sboru ve Virginii. Jeho
3. jezdecký pluk představoval Červené a soupeři byli Modří. Přítomní novináři si
rychle oblíbili bezprostředního Pattona a major Edwin H. Randle, jeden 
z�důstojníků Modrých, vzpomínal, jak každé ráno novináři zahajovali svůj 
pracovní den výzvou: „Pojďme se podívat, co dneska hodlá dělat Georgie.“ A 
Georgie je většinou nezklamal. Během manévrů například trval na tom, aby všichni
důstojníci byli vpředu se svými jednotkami, a ne v�bezpečí vzadu za liniemi, a 
major Randle k�tomu poznamenal: „Za první světové války se říkalo, že poručíci 
jsou postradatelní, Patton ale ve své verzi tohoto rčení je nahradil plukovníky 
a generály.“
  Po skončení manévrů Patton nadšeně popisoval jejich průběh generálmajoru 
Joyceovi: „Bylo to fantastické, zajali jsme generála, dvě baterie dělostřelectva
a zcela jsme zdemoralizovali brigádu motorizované pěchoty. Také jsme s velkým 
potěšením sledovali, jak se ta brigáda musela zastavit, protože jí došlo 
palivo.“ V�tuto chvíli nemohl rozradostnělý Patton tušit, že za pět let, v srpnu
1944, tentokrát k�velkému potěšení Němců, se celá jeho mohutná 3. armáda kvůli 
nedostatku paliva zastaví uprostřed ofenzivy u řeky Maas a on zažije jedno 
z�nejhorších zklamání své vojenské kariéry.
  
  Navzdory tomu, že v�první světové válce získalmMarshall pověst mimořádně 
nadaného mladého důstojníka, v�poválečných letech i on téměř upadl do zapomnění.
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Jeho vliv opět vzrostl až na konci dvacátých a na začátku třicátých let, kdy se 
stal zástupcem velitele pěchotní školy ve Fort Benningu v�Georgii. V�době jeho 
působení touto školou prošlo nebo naleželo k�jejímu personálu na 200 důstojníků,
kteří se za druhé světové války stali generály. Později se vyprávěly legendy o 
Marshallově černém notesu, do kterého si zapisoval jména a charakteristiky 
důstojníků, jejichž budoucnost považoval�za slibnou. Patřili mezi ně Dwight 
Eisenhower, Omar Bradley, Walter Bedell Smith? a Joseph Stilwell??, a zajímavé 
je, že aniž jej v�tu dobu mohl nějak lépe znát, zapsal Marshall do svého notesu 
i George S. Pattona juniora. Pak Marshall velel 8. pěšímu pluku, v�letech 
1933–1936 byl jako plukovník starším instruktorem národní gardy státu Illinois, 
poté jako generálmajor velel 5. pěší brigádě ve Washingtonu a v�roce 1938 byl 
ředitelem oddělení válečného plánování v�generálním štábu ministerstva války. 
V�říjnu roku 1938 byl jmenován zástupcem náčelníka generálního štábu.
  V�dubnu 1939, když Patton a Joyce ještě jen spekulovali, kdo nastoupí na místo
generála Craiga, prezident Roosevelt už vybral Marshalla. 1. července 1939, ve 
věku 59 let, se Marshall stal prozatímním náčelníkem generálního štábu. 1. září 
1939, současně s�povýšením na čtyřhvězdičkového generála, složil přísahu jako 
řádný náčelník štábu a v�této funkci setrval až do roku 1945. George Catlett 
Marshall měl strohé vystupování a byl pověstný svou odměřeností, netrpělivostí a
náročností a důstojníci pracující pod jeho velením vždy rychle pochopili, že buď
budou odvádět požadované výkony, nebo musí odejít. Tvrdí se, že jedině generál 
Stilwell se jej odvážil oslovovat křestním jménem a Roosevelt že to učinil jen 
jednou, ale Marshalla tato důvěrnost nijak nepotěšila.
  Marshallovi nechyběla osobní statečnost, vystrašit jej nedokázal ani 
Roosevelt, a když si Marshall myslel, že se vrchní velitel mýlí, otevřeně mu to 
řekl. V komplikované atmosféře hlavního města, prosáklého politikou, různými 
zájmy a manévrováním jednotlivců i celých skupin, Roosevelt nicméně oceňoval 
generálovu ochotu říkat pravdu bez ohledu na následky. Americký historik Thomas 
Parrish při hodnocení vztahu obou mužů prohlásil, že jmenováním Marshalla 
náčelníkem generálního štábu vznikl „nejúspěšnější a nejúčinnější 
politicko-vojenský tým v�americké historii, jehož úspěchy byly založeny na 
upřímnosti a vzájemném respektu“.? Marshallovu pozici posiloval i obdiv, který 
k�němu choval Rooseveltův důvěrný přítel a vlivný poradce Harry Hopkins.
  Náčelníci štábu americké armády obývali ve Fort Myeru tradičně budovu 
označenou jako Číslo l. Když se měl nastěhovat Marshall, tak mu Patton jako 
velitel základny 20. července 1939 radostně sděloval, že byly vyčleněny 
mimořádné prostředky na úpravy a opravy domu, takže je možno topení na pevná 
paliva předělat na mazut, opravit dvě koupelny a všechny místnosti vymalovat. 
Současně Marshallovi napsal: „Ubytovací důstojník mne informoval, že Vaše 
zařízení bude přestěhováno z�města až 28. července. Napadlo mě, že nebudete mít 
kde bydlet. Protože moje rodina tu není, ale můj dům normálně funguje, mohu Vám 
nabídnout místnost s�koupelnou a zajistit stravu... Nebudu s�Vámi zacházet jako 
s�hostem a žádným způsobem nebude omezován Váš životní styl. Doufám, že mi 
poskytnete potěšení ze své společnosti. Váš…“?? Marshall přijal a 
v�následujících dnech s�Pattonem absolvoval i projížďku na lodi When and If. I 
když by nebylo fér Pattona podezírat z�chladně vypočítavého jednání, samozřejmě 
nebyl tak prostá duše, aby nevěděl, že každé sblížení s�generálem Marshallem je 
velmi žádoucí.
  Vztahy Pattona a Marshalla byly složité už proto, že oba byli vyhraněné a 
silné osobnosti. Marshall dobře věděl o Pattonových mimořádných profesionálních 
kvalitách a uvědomoval si, jakou cenu má pro armádu důstojník jeho ražení. Na 
druhé straně mezi nimi nikdy nevzniklo skutečné přátelství, na to byli povahově 
příliš rozdílní, i když, jak poznamenává Bradley, Patton byl jediný důstojník, 
kterého Marshall oslovoval křestním jménem. Ještě další okolnosti nepochybně 
pomáhaly utvářet Marshallův vztah k�Pattonovi. Bylo známo, že Marshall velmi dá 
na názor své druhé ženy Katheriny, se kterou se oženil v�roce 1930, tři roky po 
smrti první ženy. Při jednom večírku ve Fort Myeru, když v�její přítomnosti 
Patton opět pronesl několik ze svých obvyklých netisknutelných poznámek, paní 
Marshallová pravila: „Georgi, tak mluvit nemůžeš. Vyslovíš ty ohavné věci a pak 
se na mne podíváš, abys zjistil, jestli se směji. To jsi mohl dělat jako kapitán
nebo major, teď ale aspiruješ na generála a generál se takhle vyjadřovat 
nemůže.“ Když Marshall později na večírek vzpomínal, poznamenal: „Patton se jen 
zasmál a tím to považoval za vyřízené. Ale ona uhodila hřebík na hlavičku.“
  Marshall se také zmínil o tom, jak se jednou zeptal generála Josepha W. 
Stilwella, který si sám kvůli svému jedovatému jazyku vysloužil přezdívku Octový
Joe, zda je stejný jako Patton. „Ne,“ odpověděl Stilwell, „Patton se vychloubá. 
Rád se předvádí.“ Marshall věřil, že určitou vinu na Georgeově chování měla i 
Beatrice, která, jak řekl, „jej obdivuje tak nekriticky, až mu to škodí“. 
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K�novému náčelníkovi generálního štábu bylo skutečně těžké se přiblížit a s�tím 
se musel smířit i Patton.
  Ve Fort Myeru Marshall téměř denně absolvoval ranní projížďku na koni a velmi 
často jej provázela jeho nevlastní dcera Molly Brownová. Patton, který by se 
k�nim rád připojil, obvykle dorazil do stájí jako první, a když se Marshall 
s�Molly objevili, již čekal v�sedle, čímž jasně dával najevo přání doprovázet 
je. I když Molly měla Pattona ráda, považovala jej za zábavného, a jak říkala, 
„někdy je jak malý kluk“, Marshall jej pravidelně ignoroval a odjížděl s�Molly 
sám. Za generálovým chladným vystupováním se však přece jen skrýval určitý smysl
pro humor a většinou pak dával najevo zlomyslné potěšení z�toho, jak Pattona 
zase „zklamal“. George se sice soužil, ale účastnit se generálovy ranní 
projížďky mu nebylo dovoleno nikdy. Již zmíněný Marshallův životopisec Thomas 
Parrish však tvrdí, že se Patton trápil zbytečně jen proto, že nepochopil jednu 
prostou věc: velmi zaměstnaný Marshall měl tak málo volného času, že když už 
nějaký vyšetřil, vyhradil jej rodině a nehodlal se zabývat služebnímu 
záležitostmi, čemuž by se určitě nevyhnul v přítomnosti George Pattona.
  
  1. září 1939, v�den, kdy generál Marshall skládal přísahu náčelníka štábu 
americké armády, vtrhla v�časných ranních hodinách vojska nacistického Německa 
do Polska. 3. září vyhlásily Německu válku Velká Británie, Francie, Austrálie, 
Nový Zéland a Indie, 6. září tak učinila Jihoafrická unie a 10. září Kanada. 
Začala druhá světová válka. Dne 8. září prezident Roosevelt nařídil částečnou 
pohotovost amerických ozbrojených sil a přikázal zvýšit počet příslušníků armády
na 227 000 mužů.
  Že se věci začínají měnit, naznačila i přednáška, kterou proslovil 29. září 
před posluchači Armádní válečné školy velitel 7. mechanizované jezdecké brigády 
brigádní generál Chaffee. Žádal vytvoření čtyř mechanizovaných divizí, které 
povedou důstojníci jezdectva. Podplukovník Robert W. Grow ze štábu generálního 
inspektora jezdectva, který byl přednášce přítomen, si poznamenal do diáře: 
„Zcela bez obalu se vyjádřil k�tomu, co si myslí o sporu koně versus 
mechanizace; navrhl, aby jezdecké jednotky byly převedeny k�národní gardě.“ 
Generál Chaffee nebyl v�žádném případě nerozvážný hazardér. Byl to zkušený a 
uvážlivý důstojník, který sice už dlouho poukazoval na nutnou mechanizaci 
armády, ale když k�tomu nebyly objektivní podmínky, tlak nikdy nepřeháněl. 
Jestliže teď vystoupil na prestižním fóru s�nekompromisní výzvou, mělo to 
zastánce zvláštního postavení jezdectva varovat, že se karta začíná obracet.
  V�Texasu se v�říjnu 1939 konaly další manévry, jichž se sice Patton 
neúčastnil, ale jak tvrdil, od generálmajora Herra slyšel, že motorizovaná 
brigáda pěchoty obchvátila a zajala brigádu l. jezdecké divize generálmajora 
Joyce. Sám Joyce však Pattonovi popsal průběh manévrů jinak. Údajně se ho 
„nepřátelská“ motorizovaná pěchota pokusila stošedesátikilometrovým obchvatným 
manévrem napadnout, ale neuspěla a kavaleristé ji odřízli od hlavních sil, což 
se prakticky rovnalo jejímu zničení. Neznělo to však dostatečně přesvědčivě a 
Joyce pak nesrovnalosti vysvětloval tím, že se obě strany dopustily chyb, ale že
manévry jsou k�tomu, aby se získávaly zkušenosti a aby se příště mohlo 
zjištěných chyb vyvarovat. V každém případě měly být texaské manévry dalším 
varováním, že se čas jezdectva nejen nachýlil, ale s�přihlédnutím k�potřebám 
moderní války v�podstatě už vypršel. A zatímco generálmajor Joyce se zdráhal 
vzít to na vědomí, Patton uvažoval prozíravěji. Svou pozornost začal obracet 
stále víc k�tankům, o které ve skutečnosti nikdy zájem neztratil.
  Ale v�době, kdy Patton ještě se vší vervou podporoval zájmy jezdectva, jeho 
starý přítel podplukovník Bradford G. Chynoweth, sloužící u pěchoty, už spojil 
s�obhajobou významu tanků celou svoji kariéru. Ocitl se přitom 
v�nezáviděníhodném postavení důstojníka, jehož názory se podstatně lišily od 
názorů jeho velitelů. To také v�letech 1929 a 1930, když pracoval v�Úřadu 
pěchoty ve Fort Benningu v Georgii, vedlo k�jeho střetu s�tehdejším náčelníkem 
generálního štábu armády generálem Charlesem P. Summerallem. Všechny pěchotní 
školy tehdy učily, že tank je pouze podpůrnou zbraní, beranem prorážejícím cestu
útočící pěchotě, a proto se musí zdržovat v�takové blízkosti pěšáků, aby je vždy
mohl podpořit. Chynoweth tvrdil – stejně jako Patton, když prosazoval svoji vizi
tanků v�moderní válce –, že klíčovým posláním tanků by měly být velké obchvatné 
manévry a údery vedené do boků nepřítele. Také navrhoval vytvoření nového typu 
divizí, v�nichž by bylo víc tanků a méně pěšáků.
  Summerall naopak stranil budování divizí o velkém počtu mužů schopných mocných
frontálních útoků na linie nepřátelských zákopů, což byla v�podstatě taktika 
první světové války. Výsledkem těchto rozdílných koncepcí bylo, že se Chynoweth 
náhle ocitl v�zapadlé posádce v�Texasu. George C. Marshall, který ve Fort 
Benningu v té době také sloužil, mu později řekl, že jeho návrhy byly sice 
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správné, ale chybou bylo prosazovat je jako zásadní otázku. Prostě příliš přímý 
Chynoweth dostal od budoucího náčelníka generálního štábu lekci v�taktice.
  Ve druhé polovině třicátých let byl Chynoweth vyslán do Anglie a po návratu, 
v�říjnu 1939, byl pověřen velením pěchotního tankového praporu (infantry tank 
battalion) v Camp Meadu v�Marylandu. Musel si prožít stejné martyrium jako jiní 
velitelé tankových jednotek podléhajících pěchotě nebo jezdectvu. Aby zabránil 
Chynowethovým „nepřístojnostem“, generální inspektor pěchoty generálporučík 
George Lynch mu přidělil jako výkonného důstojníka kapitána Fernanda G. Dumonta 
a jako operačního důstojníka kapitána Charlese F. Colsona. Oba byli 
nekompromisními zastánci doktríny, podle níž tanky měly podporovat pěchotu a nic
víc. Krátce po Chynowethově příchodu do Camp Meadu se prapor účastnil manévrů 
řízených velitelem posádky. George Patton, puzený svým stále intenzivnějším 
zájmem o tanky, přijel z�Fort Myeru, aby po Chynowethově boku manévry sledoval. 
Když oba vešli do velitelského stanu, kapitáni Dumont a Colson stáli nad mapou, 
přemísťovali barevné špendlíky a Dumont pravil: „Tohle je nejlepší způsob řízení
operujících tanků.“ Patton se podíval na Chynowetha a později to komentoval, že 
měl výraz nejhlubšího zoufalství a znechucení. Oba totiž již dávno měli jasno 
v�tom, že „nejlepší způsob řízení operujících tanků“ je využít jeden z�nich jako
pohyblivé velitelské stanoviště, zejména když většina jich už byla vybavena 
radiostanicemi.
  
  Poté co německé tankové divize rozdrtily polské jezdectvo, začaly se ve stále 
větší míře objevovat dotazy na stav�amerických tankových sil. Zejména novináři 
doráželi na nového náčelníka generálního štábu Marshalla a žádali odpověď. 
Marshall musel reagovat, a tak reportérům oznámil, že ti, kdo se v�polovině 
prosince 1939 dostaví do Fort Benningu, mohou zhlédnout americké tanky v�akci. 
Hned nato nařídil, aby všechny tanky roztroušené po mnoha posádkách po celé zemi
byly okamžitě naloženy na železniční vagony a dopraveny do Fort Benningu. 
Mezitím generálmajor Lynch provedl reorganizaci pěchotní tankové brigády 
(infantry tank brigade). Velením tankového praporu pověřil plukovníka Alvana C. 
Gillema a velením brigády brigádního generála Bruce Magrudera. Oba sloužili 
dlouhou dobu v�pěchotní škole a jejich vztah k�tankům byl v�tu dobu přinejlepším
vlažný. Když Chynoweth nabídl Gillemovi, že ho naučí řídit tank, setkal se 
s�pohrdlivým odmítnutím a Magruder na stejnou nabídku reagoval jen o poznání 
taktněji.?
  Následovalo velké cvičení, kterému byl Patton opět přítomen, dokonce se jej na
vlastní žádost účastnil v�Chynowethově velitelském tanku. Oba přátelé měli opět 
mnoho důvodů k nespokojenosti. V�tu dobu již byly americké obrněné jednotky 
vybavovány tanky schopnými dosahovat na silnicích rychlosti 70 až 80 kilometrů 
v�hodině a v terénu 40 až 50 kilometrů v�hodině. Pěchota je však stále nutila 
přizpůsobovat se rychlosti jejích manévrů s�poukazem na to, že úkolem tanků je 
zajišťovat blízkou podporu postupujícím pěšákům. Rozhodčí se touto doktrínou 
řídili a tankové velitele hodnotili podle toho, jak „drželi linii“. Za těchto 
okolností každý odvážnější manévr povětšinou znamenal trestné body. Popsané 
události ukazují, s�jakými potížemi se prosazovala mechanizace v�amerických 
ozbrojených silách i v�době, kdy v�Evropě už zuřila tanková válka.
  Nicméně ministerstvo války a jeho generální štáb přece jen silně znepokojil 
zdrcující úspěch německých vojsk v�Polsku, založený na masovém nasazení 
obrněných jednotek a letectva proti polskému jezdectvu, které, i když bylo 
považováno ze jedno z�nejlepších na světě, nemělo šanci. Bylo stále zřejmější, 
že je nutno ustoupit od zastaralých meziválečných koncepcí. Především však bylo 
třeba překonat izolacionistické zaměření Kongresu, po celá léta bránící uvolnění
prostředků na vývoj a výrobu tanků, samohybných děl, nákladních aut, nových 
zbraní a také letounů vhodných pro blízkou podporu operujících vojsk. Série 
velkých manévrů měla zjistit skutečný stav a možnosti armády, odhalit slabiny a 
poskytnout kvalifikované podklady k�jednáním na nejvyšší úrovni.
  
  20. března 1940 Patton obdržel rozkaz účastnit se jako jeden z�rozhodčích 
manévrů 3. armády. Měly proběhnout ve dvou fázích: první u Fort Benningu 
v�Georgii v�dnech 12. až 25. dubna a druhá poblíž Camp Beauregardu v�Louisianě 
ve dnech 5. až 25. května. Ministerstvo války i generál Marshall jim přikládali 
mimořádný význam. Měla při nich být sledována výkonnost jednotek, jejich štábů a
velitelů a funkčnost nové organizace divizí,, založené na trojúhelníkovém 
systému navrženém generálmajorem Lesleyem J. McNairem. Místo dosavadních čtyř 
pluků měla mít divize jen tři pluky a každý pluk měl mít místo čtyř praporů též 
jen tři, čímž se vedle úspory živé síly získá i větší operační pružnost. Dále se
měla ověřovat kvalita výzbroje a výstroje, oprávněnost stávajících doktrín a 
nakonec schopnost velkých celků pěchoty překonávat značné vzdálenosti pod 
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hrozbou útoku pohyblivého nepřítele. Manévry měly také přispět k�nalezení 
nejlepšího způsobu spolupráce mezi mechanizovanými jednotkami a letectvem a 
k�posouzení možností, jaké má kavalerie proti motorizovaným a mechanizovaným 
silám.
  Manévrům dominovala Chaffeeho 7. mechanizovaná jezdecká brigáda z�Fort Knoxu a
Provizorní motorizovaná tanková brigáda (Provisional Motorized Tank Brigade) 
pěchoty z Fort Benningu, která podporovala pěchotu. Obě tyto jednotky vytvořily 
improvizovanou obrněnou divizi, která dosáhla proti Joyceově jezdectvu 
jednoznačného úspěchu právě v�době, kdy se v�Evropě, po několikaměsíčním období 
takzvané „podivné“ války, daly opět do pohybu německé tanky vedené generálem 
Heinzem Guderianem a valily se jako ocelová lavina Francií.
  Mnoho vojenských odborníků bylo vývojem na francouzské frontě překvapeno, ale 
jeden z�těch, kdo jej předpokládali, byl Basil H. Liddell Hart, britský vojenský
teoretik a přítel náčelníka štábu americké 3. armády podplukovníka Johna S. 
Wooda. Hart, v�letech 1937 a 1938 osobní poradce britského ministra války, poté 
co se Británie a Francie ocitly s�Německem ve válečném stavu, velmi naléhal, aby
pro případ, že Němci zaútočí a prorazí francouzská pohraniční opevnění, byly 
britské expediční síly ve Francii posíleny třemi čerstvě vytvořenými obrněnými 
divizemi. Woodovi si postěžoval, že návrh se setkal s�naprostým nesouhlasem 
vrchního velení britské armády. A tak se stalo, že když v�květnu 1940 Němci 
soustředili své tanky a pronikli francouzskými liniemi mezi Sedanem a Naumurem, 
nedokázal již je nikdo zastavit. Britové měli v�tu dobu ve Francii třináct 
divizí a ani jedna z�nich nebyla obrněná. Jediné, co si mohli dovolit, byl 
protiútok Královského tankového pluku u Arrasu, krátce před katastrofou u 
Dunkirku.
  Poučení pro všechny, kdo byli ochotni se poučit, bylo nabíledni: tím, že 
odmítli vytvoření obrněných divizí, přispěli britští generálové významně 
k�vlastní porážce. Naštěstí ve Spojených státech bylo několik dostatečně 
prozíravých vysokých důstojníků, kteří si význam lekce udělované německými 
tankovými svazy Britům a Francouzům uvědomili, a i když v�hodině dvanácté, 
začali zjednávat nápravu. Ani v�tuto chvíli to ale nebylo bez potíží, 
konzervativní metody válčení měly ještě hodně vlivných zastánců.
  Pro Pattona osobně byla účast na dubnových a květnových manévrech velmi 
užitečná. Mohl se seznámit s organizací mechanizovaných jednotek a s jejich 
operačními metodami a udělat si představu o jejich možnostech. Došlo bohužel 
také k ochlazení jeho vztahů s generálmajorem Kenyonem Joycem, do této doby 
velmi blízkých. Rozdílný pohled obou mužů na některé taktické problémy se 
projevil už na podzim minulého roku. Například po manévrech v�Texasu to bylo 
hodnocení vhodnosti obchvatných operací a bočních úderů prováděných pohyblivými 
jednotkami ať jezdeckými, nebo mechanizovanými: Joyce k�nim měl zásadní výhrady,
zatímco Patton byl jejich přesvědčeným zastáncem. Oba se však snažili odvrátit 
roztržku a v�únoru 1940 Patton dokonce poskytl Joyceovi určité informace 
týkající se nadcházejících manévrů, které se dozvěděl od podplukovníka Johna S. 
Wooda, spolužáka ve Škole generálního štábu expedičních sil ve Francii za první 
světové války a ve�Velitelské škole generálního štábu ve Fort Leavenworthu 
v�roce 1924.
  Pro Joyce měly velký význam, neboť jeho 1. jezdecká divize měla při manévrech 
chránit pěší sbor před útokem 7. mechanizované brigády brigádního generála 
Chaffeeho. Kromě toho Patton Joyceovi doporučil, aby se pokusil rušit rádiové 
spojení Chaffeeho tanků, a také jej upozornil, že řeka protékající operačním 
prostorem je většinou pro tanky neprůchodná, ovšem koně ji mohou přeplavat, a 
když této skutečnosti vhodně využije, může tankistům připravit perné chvilky. 
Samozřejmě se naskýtá otázka, zda bylo od Pattona správné radit Joyceovi, jak má
porazit jeho druhého přítele Chaffeeho. Při objektivním posouzení však musíme 
vzít v úvahu, že v�tu dobu měl Patton k�Joyceovi blíž než k�Chaffeemu. Sám byl 
stále ještě velitelem jezdeckého pluku a navíc si prostřednictvím Joyce mohl 
ověřovat některé své nápady – například zda lze paralyzovat akceschopnost 
tankových jednotek narušením jejich radiokomunikace. Nicméně Joyceova jízda 
proti mechanizovaným jednotkám stejně neobstála. I když velký podíl na neúspěchu
měla skutečnost, že Joyce postrádal údernost a agresivitu, kterou se vyznačoval 
Patton, a kdyby Patton velel 1. jezdecké divizi, možná by byl výsledek jiný, 
přesto musela být každému pozorovateli převaha strojů nad koňmi zřejmá. Na tom 
nemohla nic změnit ani skutečnost, že i při těchto manévrech značná část 
rozhodčích stále ještě lpěla na doktríně omezené role tanků, hlásané pěchotou a 
jezdectvem, a kdo z�tohoto rámce výrazněji vybočil, byl okamžitě trestán.
  To se stalo osudným energickému podplukovníku Bradfordu S. Chynowethovi, který
velel tankovému praporu. Když v�jistou chvíli naléhal na svého dočasného 
nadřízeného, kterým byl velitel druhého tankového praporu plukovník James R. N. 
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Weaver, aby mu dovolil proniknout mezerou v�nepřátelské frontě a napadnout 
v�podstatě odpočívající pluk nepřátelského dělostřelectva, dostal nakonec 
souhlas, avšak způsobem „Když si říkáš o malér, tak si jdi!“ Chynoweth vyrazil, 
ale snad každých sto metrů se setkával s�rozhodčími, kteří mu oznamovali, že 
simulovaná palba jej právě připravila o několik dalších tanků. Když přišel téměř
o všechny, nezbylo mu než se vrátit na výchozí linii. Při závěrečném hodnocení 
se ani velitel pěchotní tankové brigády brigádní generál Bruce Magruder, ani 
velitel pěchotního tankového pluku plukovník Alvan C. Gillem Chynowetha 
nezastali. Když o měsíc později generální inspektor pěchoty generálmajor Lynch 
provedl další reorganizaci svých tankových sil (infantry tank force), Margrudera
postavil do jejich čela, Gillem obdržel brigádu, Weaver pluk a Chynowethovi bylo
oznámeno, že je převelen k�pěšímu pluku ve Fort Ordu v�Kalifornii.? Podruhé 
(první případ se stal na začátku třicátých let, když Chynoweth sloužil v�Úřadu 
pěchoty ve Fort Benningu) se mu nevyplatila iniciativa a odvaha, s�níž se snažil
přesvědčit nadřízené, že tank je zbraň ofenzivní, jen musí být správně použit.
  Přestože byl Patton Joyceovým výkonem a vůbec výkonem jezdectva rozčarován, 
v�následujících týdnech se stále ještě snažil důvěrné a přátelské vztahy 
s�Joycem uchovat. Doufal, že jej potěší, když mu jako projev důvěry a úcty 
k�jeho zkušenostem pošle k�posouzení obsáhlý návrh výcvikového programu, který 
vypracoval pro svůj 3. jezdecký pluk ve Fort Myeru. Joyce ale k�Pattonově 
zklamání celý materiál hodnotil negativně. Roztržka už se nedala odvrátit, 
rozdíl mezi konzervativními názory generálmajora Joyce a věcným, pragmatickým 
uvažováním plukovníka Pattona byl příliš velký. Patton si také začal naplno 
uvědomovat, že setrvávání v�řadách jezdectva už mu dál nebude ku prospěchu, že 
budoucnost nové Marshallovy armády je v mechanizaci a že jemu samotnému se čas 
nebezpečně krátí. Proto čím dál tím víc upínal svou pozornost k�tankům.
  
  Významným Marshallovým opatřením učiněným krátce po nástupu do funkce 
náčelníka generálního štábu bylo tažení proti zasloužilým, ale přestárlým 
důstojníkům ve významných velitelských funkcích, z�nichž mnozí po léta bránili 
šířeji pojaté mechanizaci armády. Marshall věřil, že rozhodujícím faktorem ve 
válce jsou mladí muži, odolní, výkonní a nebojácní, a tak začal starší 
důstojníky odstraňovat z�vysokých funkcí, některé přemístil na méně exponovaná 
místa, jiné poslal do penze a netajil se tím, že s�důstojníky staršími padesáti 
let na důležitá místa nepočítá. Bylo však nutno učinit výjimky a jednou z�nich 
byl i Patton, který na Marshalla udělal velký dojem už před dvaceti lety ve 
Francii; to však George zatím netušil.
  Už podvakrát, v�roce 1938 i v�roce 1939, příslušná komise ministerstva války 
uznala Pattona všestranně způsobilým pro povýšení do hodnosti brigádního 
generála. Dokonce přestal hrát pólo a omezil své ostatní jezdecké aktivity, aby 
eventuálním zraněním neohrozil v�rozhodující chvíli své šance. Stále se však nic
nedělo. Jeho postavení zůstávalo stejné a změna, po které toužil, to jest 
získání místa velitele tankové jednotky, se zdála být v�nedohlednu. I za 
situace, kdy Marshall hledal schopné důstojníky pro rozšiřující se armádu, 
Patton jako by neexistoval. Byl považován za příliš starého nebo za příliš 
spjatého s�klasickou kavalerií? Vadilo Marshallovi, že nemine příležitost, aby 
se nesnažil na něj udělat dojem, nebo náčelník generálního štábu jen zkouší míru
jeho trpělivosti? Nebo Marshall zatím nemá místo, které by pro něj považoval za 
vhodné?
  K�Pattonovi se donesly i neurčité řeči tom, že prezident a jeho vojenští 
poradci ho považují za příliš otevřeně se vyjadřujícího, příliš okázalého, 
dokonce náladového a rozmarného. Údajně měly demokratu Rooseveltovi vadit i 
politické vazby, které měl Patton prostřednictvím své ženy a její rodiny na 
vlivné republikány ve státě Massachusetts. Ať už bylo důvodem cokoliv, i když 
docházelo k�řadě změn, Patton dál zůstával ve Fort Myeru a zabýval se výcvikem 
svého jezdeckého pluku a organizováním slavnostních ceremonií.
  Marshall však v�žádném případě na George Pattona nezapomněl, přestože zatím 
povyšoval a dosazoval do významných funkcí jiné. Do svého již zmíněného černého 
sešitu si před lety zapsal: „George dokáže provést jednotku peklem i povodní.“ 
Později k�tomu poznamenal: „Ale je třeba jej držet pevně na uzdě.“ Leccos 
nasvědčuje tomu, že Marshall prohlédl i Pattonovo stranění jezdectvu ve sporu 
s�propagátory mechanizace a pochopil, že je to jen taktika sloužící k�uchránění 
dosaženého postavení. Svému operačnímu důstojníkovi podplukovníku Leonardu T. 
Gerowovi řekl: „Patton je daleko nejlepší tankista v�armádě. Vím to z�první 
světové války. Sledoval jsem jej pozorně, když velel prvním tankům, které jsme 
kdy měli. Uvědomuji si, že je těžko zvládnutelný, ale já vím, jak na něj.“?
  Při provádění rozsáhlých personálních změn si Marshall také pravidelně 
vyžadoval stanoviska důstojníků, jejichž názoru si vážil. V�polovině roku 1940 
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požádal generálního inspektora jezdectva Heera o doporučení, kteří z�plukovníků 
jezdectva by měli být povýšeni do hodnosti brigádního generála. Na seznamu 
dvaceti podplukovníků a plukovníků mladších 55 roků Heer uvedl Pattona na prvním
místě. Jedna z�posledních poznámek v�Marshallově černém sešitu u jména Patton 
zněla: „Dát mu obrněný sbor, až bude nějaký k�dispozici.“?? Jak vidno Marshall 
měl o Pattonovi vysoké mínění, i když v�meziválečných letech spolu nikdy 
nesloužili. Ale i Patton, který dokázal z�těch či oněch důvodů znevážit téměř 
každého důstojníka, s�nímž se kdy setkal, Marshalla velmi respektoval a nikdy se
ho nedotkl jediným kritickým slovem.
  
  Na základě zkušeností z�dubnových a květnových manévrů navrhl v�červnu 1940 
velitel 3. armády generálporučík Stanley D. Embick, aby ze dvou stávajících 
mechanizovaných brigád – jedna podléhala jezdectvu a druhá pěchotě – byly 
vytvořeny dvě obrněné divize. Embick současně doporučil, aby jezdectvo zůstalo 
zachováno, ale aby bylo pověřováno podpůrnými úkoly, především průzkumnými, a 
aby „koňské“ jednotky byly postupně motorizovány a mechanizovány. Události se 
daly do pohybu. 10. července Marshall jmenoval brigádního generála Chaffeeho 
velitelem nově zřízených Obrněných sil (Armored Force), soustřeďujících tankové 
útvary pěchoty, většinu mechanizovaných jednotek jezdectva a část polního 
dělostřelectva. Aby Chaffee mohl vykonávat taktické řízení jednotek Obrněných 
sil jak při výcviku, tak i v�boji, byl krátce nato ustaven I. obrněný sbor, 
tvořený 1. obrněnou divizí (nástupce 7. mechanizované brigády ve Fort Knoxu) a 

 2. obrněnou divizí (nástupce prozatímní motorizované tankové brigády) ve
Fort Benningu.?
  Ještě před těmito zásadními změnami, snad veden intuicí anebo už měl 
neoficiální informace o tom, co se připravuje, Patton napsal 26. června 
Chaffeemu. Dopis se nezachoval, lze jen spekulovat, co bylo jeho obsahem, ale 
nepochybně v�něm dal Patton dostatečně najevo svůj zájem o službu u tankistů. 
Odpověď přišla za dva dny. Chaffee vysvětloval, že zatím nemohl při cestách do 
Washingtonu vyhovět pozvání k návštěvě v�Pattonově domě, protože vzhledem ke 
spoustě povinností raději přespává ve vojenském klubu nebo v�hotelu, aby byl 
kdykoliv k�dispozici.
  Pak přišlo to, na co Patton netrpělivě čekal, a předčilo to jeho 
nejoptimističtější očekávání. Chaffee psal: „Zapsal jsem Vás na svůj preferenční
seznam jako velitele obrněné brigády. Myslím, že je to práce, kterou jste 
schopen vykonávat tak, aby obstála i před nejnáročnější kritikou. Potřebuji muže
Vaší zkušenosti z�velení obrněné brigádě (Chaffee má na mysli Pattonovo velení 
tankové brigádě za první svět. války – pozn. M. H.)… Máme před sebou obrovský 
úkol, abychom to celé zorganizovali a uvedli do chodu v�co nejkratším čase. … 
Vždy budu rád, když budu vědět, že začne-li boj, jste poblíž v�jakékoliv funkci.
Hodně štěstí a doufám, že Vás brzy uvidím.“?
  Prakticky ve stejnou dobu, kdy Patton obdržel Chaffeeho dopis, došlo ještě 
k�jedné události, která jej nadmíru potěšila a v�následujících měsících a letech
se ukázala pro něj mimořádně důležitou: prezident Roosevelt jmenoval jeho 
starého přítele a příznivce Henryho L. Stimsona ministrem války. Patton mu 
okamžitě poslal blahopřejný dopis. Je velmi pravděpodobné, že se Stimson hned po
nástupu do funkce začal také zajímat o to, proč známý válečník Georgie Patton 
zůstává ve Fort Myeru v�době, kdy rapidně vzrůstala potřeba důstojníků jeho 
zkušeností a kvalit, a že se o tom také zmínil generálu Marshallovi.
  Situace v�Evropě se v�polovině roku 1940 rapidně zhoršovala. Francie 
kapitulovala, začínala letecká bitva o Británii a osud amerického spojence číslo
jedna se jevil v�temných barvách. Ve Spojených státech konečně začínalo být 
zřejmé, jaké nebezpečí představuje pro svět nacistické Německo a jeho spojenci. 
V červenci ministerstvo války zřídilo takzvané generální velitelství americké 
armády (General Headquarters, U. S. Army), jehož úkolem bylo dohlížet na 
budování a výcvik taktických jednotek. Velitelem nové a pro výstavbu americké 
armády nesmírně důležité instituce byl jmenován generálmajor Lesley J. McNair. 
V�následujícím měsíci Kongres udělil prezidentovi pravomoc k povolání jednotek 
národní gardy do aktivní federální služby. V�září pak prezident podepsal zákon 
povolující odvod 630 000 nováčků. Regulérní armáda, posílená 270 000 národních 
gardistům, dosáhla počtu 500 000 mužů. Netrvalo dlouho a v�aktivní službě bylo 
prvních 1 400 000 mužů připravujících se na válku.
  
  Po dlouhé době klidu, ale také těžko snášené nejistoty, si v měsíci červenci 
1940 George Patton na nedostatek vzrušení stěžovat nemohl, jedna významná 
událost stíhala druhou. 2. července odejel do Green Meadows v�Massachusetts na 
patnáctidenní dovolenou. O čtyři dny později se dcera Ruth Ellen vdávala za 
poručíka Jamese W. Tottena. Beatrice Pattonová se zřejmě smířila s�tím, že za 
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zetě bude mít katolíka, a poručík Totten zase neměl námitky, aby se obřad konal 
v�episkopálním kostele sv. Jana v Beverly Farms, v�němž se vdávala nevěstina 
starší sestra Bee a v�roce 1910 i sama Beatrice. Tradice byla dodržena, i pokud 
se týkalo nevěstiných svatebních šatů, byly stejné, jaké měla ve svůj svatební 
den v�roce 1934 sestra Bee, v�roce 1910 matka Beatrice a v roce 1884 babička 
Ellen Ayerová-Banningová. Plukovník George S. Patton v�bílé uniformě s�dvěma 
řadami řádových stužek vypadal opět skvěle.
  I když se vztah mezi Pattonem a Jamesem W. Tottenem nikdy nevyvinul v�srdečné 
přátelství, oba muži se respektovali a jeden druhého si vážili. Během 
dvacetiminutové jízdy automobilem z Green Meadows do kostela se Patton snažil 
ovládnout své pohnutí se stejným úsilím jako Ruth Ellen. Navzdory tomu, že její 
hrdá a nezlomná povaha přivodila mezi nimi dvěma víc střetů, než měl v rodině 
s�kýmkoliv jiným, měli se hluboce a opravdově rádi. Nakonec Patton pravil: 
„Myslím, že víš, že matce, bratrovi i mně budeš chybět.“ Ruth Ellen tekly slzy 
po tváři a nedokázala víc než jen přikývnout. „Doufám, že jsme ti poskytli 
šťastné dětství,“ dodal ještě George a pak dal dceři do manželství svou jedinou 
radu: „Když se budeš k�Jimovi chovat, jako se chovala tvoje matka ke mně, bude 
všechno v�pořádku.“ Manželství Ellen Ruth Pattonové a Jamese W. Tottena bylo 
šťastné po celých 27 let, až do Tottenovy předčasné smrti v�roce 1967.
  15. července, devět dnů po svatbě, když George Patton četl na terase Green 
Meadows ranní bostonské noviny, zahlédl své jméno. Krátká zpráva oznamovala, že 
plukovník George S. Patton junior byl převelen ke 2. obrněné divizi ve Fort 
Benningu v�Georgii. Okamžitě se hnal k�telefonu a volal do Washingtonu. Tam mu 
potvrdili, že zpráva je pravdivá a že je u 2. obrněné divize ustanoven velitelem
2. obrněné brigády. Po jednadvaceti letech se Patton vracel k�tankistům. 
  
  
  
Generálem tankových vojsk
  
2. obrněné divizi velel sedmapadesátiletý brigádní generál Charles L. Scott, 
další z�četných Pattonových dobrých známých, bývalý vynikající kavalerista, 
který vedl armádní družstvo póla v�roce 1922 (Patton byl tehdy k�němu dočasně 
odvelen jako instruktor) a americké jezdecké družstvo na olympiádě v�roce 1930. 
Ještě ten samý den, kdy se dozvěděl o svém převelení ke 2. divizi, mu Patton 
napsal: „Drahý Scotty, můžeš si představit mou radost, když jsem si dnes ráno 
přečetl v�novinách, že jsem byl zařazen do Tvé jednotky. Jsem si jist, že za to 
vděčím Tobě. Pravděpodobně ani není nutné říkat, že udělám, co je v�mých silách,
abych splnil svou povinnost.“ Stejný den napsal brigádnímu generálu Adnovi R. 
Chaffeemu do Fort Knoxu: „Drahý generále Adno, hluboce oceňuji Váš potěšující 
dopis z�28. (dopis z�28. června 1940, v�němž Chaffee Pattonovi sděluje, že s�ním
počítá jako s velitelem obrněné brigády – pozn. M. H.). V�dnešních ranních 
novinách jsem se dočetl, že mám v�Benningu převzít jednu z�obrněných brigád. 
Nepochybuji, že k�tomuto přidělení došlo díky Vaší iniciativě, velmi to oceňuji.
Buďte si jist, že udělám vše, abych to, co ode mne očekáváte, splnil.“
  Celá věc ve skutečnosti proběhla tak, že v�okamžiku, kdy se v�jeho divizi 
uvolnila funkce velitele brigády, dal Scott ze všech kandidátů přicházejících 
v�úvahu podle Chaffeeho preferenčního seznamu bez váhání přednost Pattonovi. 
Pattonovi ale bylo ale jasné, že brigádu nemohl dostat bez souhlasu náčelníka 
generálního štábu generála Marshalla. Napsal proto i jemu a 19. července 
Marshall odpověděl: „Drahý Pattone, právě jsem obdržel Váš dopis z�16. července,
kterým mi děkujete za přidělení brigády v�obrněné divizi. Jsem rád, že Vás to 
potěšilo, protože jsem věřil, že je to pro Vás v�tuto chvíli to pravé. Také jsem
cítil, že nikdo jiný by to nemohl dělat lépe…“?
  Když Patton 24. července formálně ukončil službu u 3. jezdeckého pluku ve Fort
Myeru, list Washington Evening Star pod titulkem „Armádní kavalerista povede 
tankovou brigádu ve Fort Benningu“ napsal: „První tankový důstojník armády 
Spojených států se dnes rozloučil s�velitelskou funkcí ve Fort Myeru a po 
třiadvacet roků trvající přestávce se vrací k�mechanizovanému způsobu válčení. 
Plukovníka George S. Pattona juniora, od roku 1938 velitele 3. jezdeckého pluku,
vyprovázela eskadrona jezdců a dvě obrněná auta při ceremonii, která veteránovi 
po jedenatřiceti letech služby vehnala slzy do očí… Během týdne nastoupí ve Fort
Benningu v�Georgii, kde převezme velení brigády obrněné divize, vytvořené jako 
odpověď naší země na blitzkrieg.“
  
  Manželé Pattonovi odjížděli z�Fort Myeru do Georgie sami dva, protože obě 
dcery byly vdané a šestnáctiletý syn navštěvoval školu připravující mladé muže 
pro další studium. Použili Georgeův packard; Beatricin nový ford přivezl za nimi
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řidič a čtyři koně přepravili dva podkoní v�nákladním autě. Ve Fort Benningu si 
zařídili nový dům a jejich šarm a vyhlášená pohostinnost jim získávaly nové 
známé a přátele. Je třeba ovšem říct, že i ve Fort Benningu vyvolával jejich 
životní styl u některých Pattonových kolegů lépe či hůře skrývanou závist. Ta 
však existovala vždy a projevovala se mnoha způsoby.
  Například v�době posledního Pattonova pobytu na Havaji sloužil manžel starší 
dcery Beatrice John Waters ve Fort Riley v�Kansasu. Bee, která vždy dobře 
jezdila na koni, se v�tomto umění stále zdokonalovala a dosáhla skutečně 
vynikající úrovně. I když se účastnila řady soutěží a zpravidla podala bezchybný
výkon, jen málokdy se dočkala nějakého ocenění. Nikdy si však nestěžovala, neboť
jedna z�věcí, které ji rodiče naučili, byla, že protestovat proti rozhodnutí 
soudců je nedůstojné. Při jednom koktajlu se však dozvěděla od přiopilého 
plukovníka, otcova rádoby přítele, co je pravou příčinou. „Samozřejmě že jste 
byla nejlepší,“ pravil rozhorlený plukovník, „ale chci vám říct tady a teď, jak 
nám dělá dobře dát vám lekci, když závodíte proti těm zablešeným chudinkám na 
zatracených tisícidolarových koních svého zatraceného otce. Dělá nám dobře 
pokořit Georgeovy zatracené plnokrevníky, když je na Havaji a nemůže s�tím nic 
dělat.“ Bee Watersová nepokládala za�nutné hulvátovi říkat, že kůň, na kterém 
jela, stál 170 dolarů.?
  Pattonovu radost z návratu k�tankům a z�funkce velitele brigády, která mu 
konečně umožňovala získat generálskou hodnost, však krátce po příjezdu do Fort 
Benningu úplně zkalila závažná událost: Beatrice se ke konci srpna rozhodla 
odjet do Green Meadows a jejich třicetileté manželství ohrozil tentokrát zřejmě 
už nenapravitelný rozkol. Napětí ve vzájemných vztazích sice trvalo již několik 
let, ale vždy se je podařilo nějak překonat, teď však byla situace vážná. Jak se
dalo usoudit z�dopisu zaslaného Georgem Beatrici 31. srpna, byla příčinou opět 
nějaká jeho avantýra s�jinou ženou. Když se zmiňoval o důstojníkovi, s�nímž byl 
v�Mexiku a o kterém se právě dozvěděl, že kvůli milostné aféře spáchal 
sebevraždu, napsal: „Začínám si myslet, že měl víc odvahy než já…. Doufám, že mi
jednoho dne odpustíš, ale po pravdě nevím, proč bys měla…“
  Celou situaci mu ještě zkomplikoval generální inspektor jezdectva generálmajor
Herr nabídkou, aby se od jara příštího roku stal velitelem 1. jezdecké divize, 
neboť bylo rozhodnuto, že generálmajor Joyce převezme IX. pěší sbor. Patton byl 
po dlouhé roky zvyklý se ve všech důležitých záležitostech, včetně těch, které 
se týkaly jeho kariéry, radit s�Beatrici, teď se musel rozhodovat sám. Nakonec 
se po velkém vnitřním boji rozhodl zůstat u tankistů. Herrovi napsal omluvný a 
vysvětlující dopis, v�němž mimo jiné uvedl: „Samozřejmě že snem každého 
kavaleristy, alespoň trochu hodného toho jména, je velet této jednotce a myslím 
si, že bych mohl být dobrým velitelem. Ale když jsem byl vybrán, abych odjel sem
a pomohl vybudovat tuto brigádu, musím být loajální a práci provést. Jste 
pravděpodobně jediný člověk, který může pochopit, jak bylo pro mne těžké napsat 
tyto řádky – ale kdybyste byl na mém místě, zachoval byste se stejně.“
  Skutečnost však byla trošku jiná, než jak ji George pateticky vylíčil Herrovi.
Být velitelem jezdecké divize samozřejmě lákalo, ale možnost aktivně se podílet 
na budování moderních amerických tankových sil představovala pro ambiciózního 
plukovníka největší výzvu za celou jeho dosavadní kariéru. Zkušený George, 
pozorně sledující situaci ve světě i doma, si uvědomoval, že konečně přichází 
čas, kdy tanky musí zaujmout ve struktuře amerických ozbrojených sil místo, 
které jim náleží. A stejně tak nepochyboval, že důstojníci, kteří to včas 
pochopí, budou mít daleko větší příležitost získat vysoké velitelské funkce a 
hodnosti, než by měli u jezdectva, jehož hvězda zapadala.
  Patton byl stále zoufalejší. Po třiceti letech manželství se Beatrice stala 
přímo součástí jeho vlastní osobnosti a tak si zvykl na její přítomnost, péči a 
povzbuzování, že byl teď úplně vykolejen. Při dřívějších odloučeních mu pomáhala
překonat samotu usilovná práce, tentokrát však byla situace mnohem horší; ani 
představa, že bude brzy generálem, se nejevila ničím víc než prázdným triumfem, 
pokud nebude Beatrice po jeho boku. V�dalším dopise z�3. září jí napsal: „…vinit
mohu jen sebe a Ty jsi ta, koho jsem zranil. Myslím, že nejshovívavějším 
vysvětlením by bylo, že jsem byl blázen. Ale nedokážu si představit, jak Ty nebo
kterákoliv jiná sama sebe si vážící osoba by mi mohla někdy odpustit… Miluji Tě 
a strašně mi chybíš, ale nevidím žádnou budoucnost poté, co jsem Ti tak moc 
ublížil. Možná že mi odpustíš, až budeme oba mrtvi. Myslím že to bude pro nás 
ulehčení. Jsi jediný člověk, kterého jsem kdy miloval.“
  Ale i v�tak vážné krizi, která by zruinovala většinu manželství, Beatrice 
nakonec neodolala Georgeovým kajícným prosbám a koncem září se do Fort Benningu 
vrátila. Protože oba vždy střežili před veřejností vše, co se týkalo jejich 
soukromí, nikdo kromě několika úplně nejbližších přátel v podstatě netušil, jaká
bouře se nad jejich vztahem právě přehnala. Zklidněný Patton se mohl opět plně 
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věnovat výkonu funkce velitele obrněné brigády, což byl úkol vyžadující všechnu 
jeho energii.
  
  Poté co v�červenci 1940 Marshall pověřil brigádního generála Chaffeeho velením
nově zřízených Obrněných sil, měl Chaffee k�dispozici necelý tisíc tanků, 
všechny nemoderní, většina z�nich pamatovala první světovou válku. I těch 
několik novějších – přesně řečeno 28, z�nich 18 středních a 10 lehkých – už bylo
zastaralých. Chaffee s�Marshallovou podporou sice vyvinul obrovské úsilí ve 
snaze dosáhnout masové produkce lehkých a středních tanků, ale než začaly ve 
větším množství přicházet k�jednotkám, muselo uplynout ještě mnoho měsíců. 
  Patton si po převzetí obrněné brigády nedělal žádné iluze. Dobře si 
uvědomoval, kolik práce bude třeba udělat, aby bylo možno v�relativně krátkém 
čase napravit, co se zanedbalo za více než dvacet mírových let. 2. obrněné 
divizi také chyběla výzbroj i vojáci, a co Patton považoval za ještě horší, byla
žalostná morálka. Přiznal, že v�prvních chvílích ho pohled na rozmazlené mladé 
muže vyděsil. „A já je mám teď přimět, aby útočili a zabíjeli! Bůh pomoz 
Spojeným státům,“ úpěl. Jeho vojáci především postrádali motivaci, která za 
první světové války vedla pěšáky, ženisty nebo dělostřelce, aby se hlásili do 
tvořících se tankových jednotek, a také příliš mnoho důstojníků nebylo vůbec 
připraveno na úkol, před nímž se ocitli, tj. organizovat a cvičit příslušníky 
obrněné divize. A k�tomu měli navíc tanky patřící do šrotu.
  Podle odborných studií měla jen jedna moderní obrněná divize mít více než 3 
000 kolových a pásových vozidel, přitom když v�červenci 1940 vznikla ve Fort 
Benningu 2. obrněná divize, měla 99 důstojníků a 2 200 mužů, z�nichž většina 
bydlela ve stanech! Bylo třeba připravit cvičiště, vybudovat ubytovny, jídelny, 
sklady náhradních dílů, opravny, zřídit nové a opravit staré cesty. Neustále 
přicházeli nováčci, které bylo nutno zařadit do jednotek a zaměstnat – k prvnímu
výcviku sloužily dřevěné pušky a místo protitankových děl roury od kamen. 
Nějakým zázrakem se však krok za krokem a den za dnem dařilo vše zlepšovat.
  3. září Patton pronesl k�důstojníkům brigády první z�řady svých oficiálních 
přednášek. S�hedvábnou lodičkou na hlavě, v khaki košili s�vázankou, v khaki 
kalhotách s�bílým opaskem a ve vyleštěných jezdeckých botách vystoupil na 
stupínek. Měl schopnost od prvního okamžiku zaujmout pozornost posluchačů a 
udržet ji. Uvolněně, ale sebejistě hovořil, jeho osobnost dominovala sálu a 
vazba mezi ním a přítomnými byla téměř hmatatelná. Ale dokonalost a formálnost 
jeho zjevu a oblečení byly v nápadném protikladu s�jeho neformálním chováním. 
Byl vynikající přednášející a dokázal vyvolat reakci posluchačů pouhým 
zamračením nebo nadzvednutím obočí. K�okořenění výkladu využíval svých 
rozsáhlých znalostí historie a na všechny zapůsobil jak svou profesionální 
kompetentností, tak i vitalitou.
  Tématem jeho první přednášky byl rozbor průběhu německého vpádu do Polska, 
rozdílu v připravenosti obou zemí na válku a v jejich pojetí moderní války, a 
především role, kterou sehrály německé tanky a letectvo. Přednášku zakončil 
slovy: „V minulé geologické době, když jsem jako chlapec studoval latinu, jsem 
při nějaké příležitosti překládal jednu Caesarovu poznámku. Pokud si vzpomínám, 
hovořilo se v ní o tom, jak v�zimě intenzivně cvičil své legie ve všem, co 
z�nich mělo udělat vojáky, a jak je učil řádnému plnění povinností, takže když 
je na jaře vyslal do bitvy proti Galům, nebylo nutné dávat rozkazy, oni věděli, 
co mají dělat a jak to mají dělat. Vyjadřuje to velmi přesně cíl, o který se 
snažíme v�této divizi. Vím, že toho dosáhneme, a až se tak stane, smiluj se Bože
nad našimi nepřáteli; budou to potřebovat.“?
  V�polovině září 1940 prezident Roosevelt předložil Senátu ke schválení seznam 
důstojníků navrhovaných k�povýšení, mezi nimi i 52 plukovníků včetně George S. 
Pattona juniora. Senát udělil souhlas l. října a následující den ministerstvo 
války seznam povýšených důstojníků zveřejnilo. Ve Fort Benningu zaburácely 
čestné dělové salvy: Ch. L. Scott se stal generálmajorem a Patton – po 
jedenatřiceti letech služby – brigádním generálem. Svému příteli a stejně jako 
on vynikajícímu hráči póla Terrymu Allenovi, který byl též povýšen na brigádního
generála, napsal: „Gratuluji! S armádou to musí být moc špatné, když nás dva 
povýšili. Myslím, že se chystá pěkně ostrá válka a my jsme ti, kdo mohou jít bez
velkého uvažování třeba až do pekla…“?
  Přišla ale i velmi smutná zpráva: velitel Obrněných sil a I. obrněného sboru a
od října 1940 generálmajor Adna R. Chaffee, jehož role byla na konci třicátých a
na začátku čtyřicátých let v podstatě stejná jako role brigádního generála 
Rockenbacha za první světové války, onemocněl rakovinou. Aby mu ulehčil, pověřil
v�polovině listopadu Marshall prozatímním velením I. obrněného sboru ve Fort 
Knoxu generálmajora Charlese L. Scotta. Prozatímním velitelem 2. obrněné divize 
se stal Patton.
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  Americká armáda se rychle rozšiřovala, přibývalo vojáků a nových útvarů. 
Sílila i 2. obrněná divize, z�původních 2 300 mužů v červenci 1940 měla v�březnu
1941 už 776 důstojníků a 10 121 poddůstojníků a příslušníků mužstva. Patton 
pokračoval v intenzivním výcviku na úrovni všech jednotek divize, ale musel si 
najít čas i pro návštěvy. 16. listopadu 1940, hned poté co divizi převzal, 
přivítal vzácného hosta, svého přítele, ministra války Henryho L. Stimsona a 
jeho pobočníka majora George Harrisona. Celé odpoledne strávil Stimson 
prohlídkou Fort Benningu, doprovázen Pattonem a velitelem posádky generálmajorem
Lloydem R. Fredendallem. Po přehlídce obrněné divize si ministr poznamenal do 
diáře, že pokrok, který učinila za dobu své krátké existence, je obdivuhodný.
  Pak odletěl do Louisiany, ale ještě se do Fort Benningu vrátil. Vyslechl 
Pattonovu přednášku v pěchotní škole a další den zhlédl ukázku cvičení obrněné 
divize. Zejména na něj zapůsobila přesnost, s�jakou jednotky divize simulovaly 
operace německých vojsk za květnových a červnových bojů ve Francii. Poté co 
průzkumné oddíly objevily postavení nepřítele, střemhlavé bombardéry na ně 
provedly nálet a začalo je ostřelovat divizní dělostřelectvo. Pak nastoupily 
tanky, pronikly zátarasy, v�obtížném kopcovitém terénu překonaly opevnění a 
obranné příkopy, prorazily nepřátelskou linii a vzniklou mezerou začala 
postupovat pěchota. Stimson opět nešetřil chválou.
  
  Současně s�kvantitativním nárůstem obrněných sil se zvyšovala potřeba 
zkušených důstojníků a zvyšovaly se i možnosti jejich postupu jak ve funkcích, 
tak v hodnostech. Patton, který nikdy nezapomínal na přátele, proto už krátce po
svém nástupu ke 2. obrněné brigádě nabídl Dwightovi D. Eisenhowerovi, aby se 
k�němu ve Fort Benningu připojil. Podplukovník Eisenhower nedávno ukončil službu
u MacArthura na Filipínách a po návratu do Spojených států se stal náčelníkem 
štábu 3. pěší divize ve Fort Lewisu ve Washingtonu. Již 17. září 1940 reagoval: 
„Drahý Georgi, moc Ti děkuji za pozvání; jsem polichocen návrhem přejít k�Tvé 
jednotce. Bylo by vynikající být opět u tanků a ještě lepší mít možnost s�Tebou 
opět spolupracovat. Myslím ale, že bych si dělal přílišné naděje, kdybych 
uvažoval nad možností velet v�Tvé divizi pluku, protože nárok na hodnost 
plukovníka budu mít až téměř za tři roky. Ale myslím, že bych jako velitel pluku
mohl odvést dobrou práci. Proto kdyby byla možnost získat takové místo, byl bych
na sto procent pro. Můžeš mi o tom ještě něco napsat, abych věděl, jak to 
myslíš?“
  Patton odpověděl 1. října: „Je velmi pravděpodobné, že dostanu jednu ze dvou 
obrněných divizí, o nichž pevně věříme, že budou vytvořeny v�lednu nebo v�únoru,
závisí to na výrobě tanků. Jestliže to vyjde, vyžádal bych si Tě buď jako 
náčelníka štábu – což bych raději –, nebo jako velitele pluku. Řekni mi, čemu 
bys dal přednost, neboť nezáleží na tom, jak budeme spolupracovat, budoucnost 
máme před sebou v�každém případě. Jestli mezitím dostaneš lepší nabídku, ber ji,
já si nemohu být zcela jist, že věci dopadnou, jak bych chtěl, ale doufám, že 
bychom mohli pracovat spolu. Jestli to chceš riskovat, mohu o Tebe požádat 
hned…“
  O měsíc později Patton Eisenhowerovi psal znovu: „Kdybych byl na Tvém místě, 
požádal bych o převelení k�obrněnému sboru okamžitě. V�žádosti uveď, že jsi 
starý tankista. Jestli máš nějakou protekci, využij ji, neboť brzy bude ve sboru
jmenováno deset nových generálů.“ 16. listopadu 1940 Eisenhower odpovídá: „Již 
jsem poslal dopis podobný tomu, jaký jsi navrhl… Jeden z�nových velitelů sborů 
na jihu o mne žádal na místo náčelníka svého štábu, bylo to ale zamítnuto, 
protože mám příliš nízkou hodnost … pravděpodobně zůstanu u pěchoty a 
k�dispozici mohu být, až přijde správný čas.“?
  K�tomu, aby Eisenhower sloužil pod Pattonem, však nikdy nedošlo, jeho kariéra 
se vyvíjela úplně jinak. Už v�roce 1941 se stal plukovníkem a náčelníkem štábu 
velitele 3. armády generálporučíka Waltera Kruegera ve Fort Sam Houstonu. V�létě
téhož roku vypracoval plány pro manévry 3. armády v�Louisianě, které byly 
největší, jaké se kdy konaly na území Spojených států před jejich vstupem do 
války. Eisenhower si přitom vedl tak dobře, že nejenže se jeho jméno poprvé 
stalo známé i mimo armádní kruhy, ale byl 29. září 1941 povýšen rovnou do 
hodnosti brigádního generála. 14. prosince 1941 ho generál Marshall povolal do 
Washingtonu do oddělení válečného plánování a pověřil speciální odpovědností za 
záležitosti Dálného východu. Eisenhower se chopil nabízené příležitosti, 
pracoval 14 hodin denně po 7 dnů v�týdnu a na Marshalla, který hledal mladé, 
schopné a výkonné důstojníky, udělal velký dojem. V�únoru 1942 Marshall jmenoval
Eisenhowera šéfem operačního oddělení generálního štábu a 27. března 
generálmajorem. V�červnu 1942 mu přidal další hvězdu a jako generálporučíka ho 
vyslal do Londýna převzít velení amerických sil v�evropské operační oblasti. Pár
měsíců nato se Eisenhower a Patton konečně setkali, ale to už byl Patton 
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Eisenhowerovi podřízen a tak to zůstalo až do konce války a Georgeovy smrti.
  
  V�Evropě končila na podzim roku 1940 letecká bitva o Británii. Královské 
letectvo odrazilo pokus německé luftwaffe o získání nadvlády ve vzduchu, což byl
podle Hitlera nezbytný předpoklad k�zahájení invaze na Britské ostrovy. 
Nacistický vůdce proto odložil zúčtování s�nepoddajnými Brity na pozdější dobu a
obrátil pozornost na východ. Jeho spojenec, italský diktátor Benito Mussolini, 
zatím shromáždil v�severní Africe velkou, i když nedostatečně vyzbrojenou armádu
a 13. září 1940 zaútočil na tamní britské síly s�cílem proniknout z�Libye do 
Egypta a ovládnout Suezský průplav. Ale italská vojska postoupila pouhých 80 
kilometrů a zastavila se. Nestalo se tak proto, že by se setkala s 
nepřekonatelnou obranou, ale vrchní velitel maršál Rodolfo Graziani tvrdil, že 
v�dalším postupu mu brání nedostatečné materiální zdroje, že potřebuje munici, 
potraviny, pohonné hmoty a především dopravní prostředky.
  Zatímco Italové otáleli, Britové sáhli na samé dno svých chabých rezerv a 
dopravili do Egypta posily. 9. prosince 1940 zahájil britský vrchní velitel na 
Středním východě generál Archibald Wavell protiútok (operace COMPASS). I když 
jeho cílem mělo být jen vyhnání Italů z�egyptského území, nakonec se změnil 
v�tažení trvající dvaašedesát dnů, během kterého britské jednotky postoupily o 
800 kilometrů na západ a vytlačily Italy nejen z�Egypta, ale i z�východolibyjské
Kyrenaiky a zahnaly je až k hranici západolibyjského Tripolska. Pak Wavellovi 
nezbylo než ofenzivu přerušit. Na její pokračování už neměl síly, a nejenže 
nedostal požadované posily, ale část jeho jednotek byla určena k�přesunu do 
Řecka, kde měly čelit očekávané invazi německých vojsk.
  Hrozba totální porážky Italů v�severní Africe však trvala, a pokud chtěl 
Hitler toto nebezpečí zažehnat a svého spojence zachránit, nezbylo mu než vyslat
do Libye expediční vojska pod velením jednoho ze svých nejlepších polních 
velitelů generálporučíka Erwina Rommela. V�polovině února roku 1941 začaly do 
Tripolska přicházet první jednotky německého Afrika Korpsu a koncem března 
Rommel vyrazil. Vyháněl Brity z�jednoho přednedávnem získaného postavení za 
druhým a jejich ústup bylo možno bez nadsázky nazvat útěkem. Hrozba Egyptu a 
Suezu vyvstala znovu a se vší naléhavostí. Britské vrchní velení jen doufalo, že
se Rommelovy německo-italské síly (německý Afrika Korps tvořily v�tu dobu dvě 
divize: 5. motorizovaná a 15. tanková) podaří zadržet u přístavu Tobrúk, který 
byl v�horečném spěchu přeměňován na�pevnost s�obrovskými sklady zásob a 
válečného materiálu.
  
  V�době, kdy se na druhé straně Atlantiku odehrávaly tyto dramatické události, 
věnoval George Patton všechno svoje úsilí výstavbě disciplinované a dobře 
vycvičené obrněné divize. V�posledních měsících roku 1940 byl neustále v�pohybu.
Jeho velitelský tank s�barevnými pruhy kolem věže se v�kteroukoliv dobu 
objevoval na nejrůznějších místech. Patton kontroloval, dohlížel a instruoval, 
své muže nešetřil, ale sám pracoval stejně tvrdě jako oni. Netajil se tím, že 
není jiné cesty, má-li být v�krátké době dosaženo stejné úrovně, jakou prokázaly
německé obrněné divize.
  U tankových jednotek kladl Patton vždy mimořádný důraz na jejich pohyblivost. 
Proto se rozhodl provést cvičný přesun 2. divize z�Columbusu do Panama City na 
Floridě a zpět. Znamenalo to urazit asi 650 kilometrů a měla to být nejdelší 
cesta dosud vykonaná americkou obrněnou jednotkou. 12. prosince ráno se vydalo 
z�Fort Benningu ve dvou paralelně postupujících kolonách k pobřeží Mexického 
zálivu 392 důstojníků a 6 079 mužů s�1 126 vozidly včetně 101 lehkých a 24 
středních tanků a velkého množství nákladních aut, polopásových vozidel, 
průzkumných aut, motocyklů, děl a džípů; nad kolonami dokonce přelétávalo 
několik letounů. Do poledních hodin divize překonala 140 kilometrů. Večer 
rozbila dva velké stanové tábory, jeden v�Blakely v Georgii a druhý v�Abbevillu 
v Alabamě. Za celý den se objevily poruchy jen u pěti tanků, čtyři však byly 
zakrátko opraveny a mohly pokračovat. Následující den divize dorazila do Panama 
City. Zpáteční cesta zahrnovala noční přesun a závěrem simulovaný útok na Fort 
Benning. Patton, který po celou dobu na postup obou kolon dohlížel, mohl být 
spokojen: pouze jeden tank nedojel po vlastní ose. Také se netajil tím, že vedle
hlavního záměru, tj. prověření mobility divize, její schopnosti překonávat velké
vzdálenosti, vedle ověření spolehlivosti vozidel, organizačních schopností 
důstojníků a dosažené úrovně výcviku osádek, bylo cílem celé akce představit 
veřejnosti tvořící se obrněné síly. To se zdařilo beze zbytku.
  Zprávy o mimořádné a dosud nevídané události předcházely pohyb Pattonových 
kolon, školy dávaly žákům volno, lidé na polích přerušovali práci a všichni 
s�obrovským zájmem, ale i s�hrdostí sledovali demonstraci americké vojenské 
moci. Noviny po celé zemi přinášely nadšené články se spoustou podrobností. A ve
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všech bylo zmiňováno Pattonovo jméno. Například Washington Sunday Star o něm 15.
prosince napsal: „Moderní americké tankové síly vedla osobnost staré i nové 
armády vzbuzující vždy pozornost … Tento zajímavý a odvážný důstojník … dokáže 
dělat spoustu věcí a zpravidla o trochu lépe než většina ostatních lidí … 
v�tomto mnohostranném důstojníkovi, který i když se nyní věnuje mechanizovaným 
silám, má stále slabost pro starou kavalerii, je něco z�elánu a barvitosti 
generála J. E. B. Stuarta? … Jeho muži mu věří a on by jim nikdy nepřikázal 
udělat něco, co by nebyl ochoten udělat sám. Lev společnosti, dobře známý ve 
washingtonských salonech … je energický a agresivní válečník staré školy, avšak 
schopný nejen přijímat, ale i vylepšovat všechny nové vojenské ideje.“
  
  Jak již bylo zmíněno, považoval Patton při svém příchodu ke 2. obrněné divizi 
ze její největší slabinu nedostatek bojového ducha. Proto začal od prvního dne 
předávávat svým mužům vše, co se z�vojenského řemesla naučil za třicet let 
služby. A bylo to obrovské množství zkušeností získaných praxí i studiem. Škála 
byla široká, od techniky doplňovaní paliva u motorových vozidel po rozmísťování 
a postup průzkumných jednotek, užití ručních zbraní, zásady přesunu po cestách i
v terénu, údržbu tanků, užití tankové výzbroje, maskování a používání rádiové 
techniky; ve výčtu cenných rad, šetřících v�boji životy vojáků, by bylo možno 
ještě dlouho pokračovat. Především však Patton kladl vysoké nároky na kázeň. 
Když mu bylo hlášeno, že v�blízkém Columbusu jsou vídáni opilí a nedbale 
oblečení vojáci jeho divize, okamžitě zavedl tvrdá opatření k�nápravě. Netrvalo 
dlouho a jedním z�charakteristických znaků 2. obrněné divize se stala ukázněnost
a upravenost jejích příslušníků.
  Už před pětadvaceti lety jako účastník trestné expedice v�Mexiku Patton se 
zájmem sledoval první krůčky rodícího se amerického vojenského letectva. Za 
první světové války nejenže poprvé letěl v�letadle, ale mohl také vidět akce 
letectva prováděné už v�daleko větším měřítku, ať šlo o letecký průzkum, 
bombardování nebo vzdušné souboje. Nyní se jako velitel obrněné divize 
samozřejmě zabýval otázkami spolupráce mezi letectvem a pozemními silami – a 
jako vždy, když se o něco zajímal, byl to zájem kvalifikovaný směřující k 
podstatě věci. Svému dobrému známému podplukovníku W. C. Craneovi, v�tu dobu 
příslušníku štábu generálmajora McNaira, na jaře roku 1941 napsal, že válka 
v�Evropě jasně prokázala význam podpory, kterou mohou obrněným jednotkám 
poskytnout lehké taktické bombardéry. Současně – opět vycházeje z průběhu 
dosavadních leteckých operací na evropském válčišti – poznamenal: „…letci věří, 
že samotné strategické bombardování může vyhrát válku, i když strategické 
letecké síly zatím nedosáhly nic víc, než že neúčinně bombardovaly nechráněná 
města“.
  Stojí za pozornost, jak kavalerista a tankista Patton už na počátku roku 1941 
kriticky hodnotil tento názor, který po celou válku zastávalo mnoho nevyšších 
velitelů jak britského, tak i amerického letectva. Přitom byl Patton, jak se 
nakonec ukázalo, daleko blíž pravdě než letečtí generálové a maršálové, kteří 
srovnali se zemí stovky měst a zabili statisíce civilistů, aniž dosáhli kýženého
výsledku. V�dopise podplukovníku Craneovi si Patton také postěžoval, že Armádní 
letecký sbor má malý zájem o spolupráci s pozemními vojsky, zatímco by měl 
cvičit útvary specializované na průzkum, na výsadkové operace a na útočné akce 
určené k�podpoře pozemních operací. Závěrem Patton ještě poznamenal, že nechává 
na Craneově úvaze, zda se o těchto myšlenkách zmíní McNairovi, a končil 
konstatováním: „…iniciativa je drahá zábava a nechci se dostat do křížku s 
velitelstvím letectva, ani s�někým jiným.“ Jak vidno, po třiceti letech služby 
konečně i neohrožený George S. Patton pochopil, že ani ty nejlepší úmysly nemusí
být v�armádě dostatečnou ochranou před potížemi zaviněnými přílišnou aktivitou.
  Patton však nehodlal spoléhat jen na oficiální podporu, kterou mu poskytne 
armádní letectvo, a ve stejnou dobu, kdy korespondoval s�podplukovníkem Cranem, 
si koupil letadlo, malý hornoplošník Stinson Voyaer, a v�55 letech se učil 
létat. Craneovi pak napsal: „…mám aeroplán a předpokládám, že brzy budu mít i 
pilotní průkaz. Jestli jsi dostatečně pojištěn, tak až sem příště přijedeš, 
vezmu Tě na výlet.“ Patton pilotní průkaz skutečně získal a pak se často 
stávalo, že když při cvičeních a manévrech divize vznikly dopravní zácpy nebo se
jednotky rozptýlily na příliš velkém prostoru, hned se objevilo jeho letadlo. 
Pattonův spolubojovník z�obou světových válek Harry H. Semmes vzpomíná, jak 
jednoho dne, když se za obdobné situace letadlo snášelo dolů, byl slyšet 
Pattonův křik: „Odstraňte ty proklaté tanky ze silnice a zalezte s�nimi do 
křoví!“ Jeho přání bylo promptně vyslyšeno. V�každém případě byl Patton jedním 
z�prvních, ne-li vůbec prvním generálem americké armády, osobně používajícím 
malý průzkumný letoun ke kontrole průběhu a k řízení pozemních operací. Svého 
Voyaera prodal až v�říjnu 1942, krátce předtím, než se vydal do severní Afriky.
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  Pattonovi běžně stačilo jen několik slov, aby osloveným dostatečně 
srozumitelně sdělil, co od nich požaduje, a nebylo to jen v�případech, kdy 
uděloval rozkazy z�letadla. Jednou si zavolal operačního důstojníka a 
inspekčního důstojníka divize, podíval se na ně a pravil: „Chtěl bych, abyste vy
dva věděli, že nehodnotím výkonnost důstojníka podle mozolů na jeho zadku.“ Oba 
okamžitě pochopili a od té chvíle trávili daleko víc času u jednotek než ve 
svých kancelářích. Třeba říct, že stejně jako byl Patton nekompromisní vůči 
lajdákům a lenochům, dokázal na druhé straně ocenit snahu a výkon, ačkoliv to 
dotyčný někdy ani netušil.
  Například velitelem průzkumného praporu 2. divize byl major Isaac D. White, 
kterého Patton považoval za velmi dobrého a perspektivního důstojníka. Když 
opouštěl divizi, aby převzal velení I. obrněného sboru, majora zavolal a požádal
ho, aby se stal členem jeho nového štábu. White však netoužil po štábní práci, 
chtěl zůstat u bojové jednotky, proto odmítl, sice uctivě, ale i tak očekával, 
že tím na sebe přivolá generálovu nelibost. Avšak namísto rozhořčení se Patton 
usmál, řekl, že se mu nediví, a zakrátko jej doporučil k povýšení z�majora přímo
na brigádního generála. O tom, že se Patton ve svém odhadu nemýlil, svědčí, že 
za války se White stal generálmajorem a velitelem 2. obrněné divize, po válce 
dokonce čtyřhvězdičkovým generálem a velitelem armády a svoji kariéru ukončil 
v�roce 1961 jako vrchní velitel amerických pozemních sil v�Tichomoří.
  Zřejmě někdy na přelomu let 1940 a 1941 Patton získal přízvisko Stará krev a 
kuráž (Old Blood and Guts). Původ je nejasný, ale existuje o něm řada verzí. 
Nejznámější tvrdí, že při přednášce k�důstojníkům 2. obrněné divize, když 
hovořil o faktorech vyhrávajících války, Patton vysvětloval význam silného 
velení a svůj výklad ukončil dramatickým zvoláním: „Ale nakonec válku stejně 
vyhrává krev a kuráž!“ Výrok brzy znala celá divize a pronikl i k�novinářům, 
z�nichž některý jej užil jako Pattonovo pojmenování. Přezdívka se ujala a už mu 
zůstala natrvalo. Někdy byla jeho kritiky zneužívána jako důkaz Pattonova 
bezohledného pohrdání životy vojáků, což samozřejmě byl přehnaně účelový výklad.
  
  Koncem března 1941, když generál Marshall předložil ministru Stimsonovi seznam
důstojníků navrhovaných k�povýšení, Stimson zdůraznil, že zejména je na místě 
povýšit Pattona a plukovníka Juliuse Ochse Adlera, jehož rodina vlastnila New 
York Times. 26. března si Stimson zapsal do diáře: „…slyšel jsem, že jsou 
v�Bílém domě vůči těmto dvěma mužům nějaké výhrady; Watson? říká, že pocházejí 
od prezidenta, ale já si tím nejsem jistý. V�každém případě bych považoval za 
nespravedlivé, kdyby z�nějakých politických důvodů neměli získat povýšení, které
si zcela zaslouží. Takže jsem si to vzal na odpovědnost.“?? Stimson uspěl. 
Desátého dubna prezident doporučil Senátu Pattonovo povýšení do hodnosti 
generálmajora. Senát neměl námitky a prezident Pattona jmenoval generálmajorem 
s�platností od 4. dubna. Od 11. dubna jej ministerstvo války jmenovalo řádným 
velitelem 2. obrněné divize.
  Patton opět napsal řadu děkovných dopisů a každého adresáta ujistil, že nebýt 
jeho, generálmajorem by se nikdy nestal – u některých, jako u Pershinga nebo 
Marshalla, na tom jistě bylo hodně pravdy, ale u většiny to byla jen otázka 
zdvořilosti. Napsal také blahopřání přátelům povýšeným současně s�ním, například
starému příteli z�mexické trestné expedice Innisu P. Swiftovi sděloval: „Myslím,
že teď, když Ty a já jsme povýšeni, je světová demokracie v�bezpečí.“ Patton 
sice žertoval, ale ve skutečnosti povýšení na generálmajora pro něj znamenalo 
hodně. Považoval je za uznání své práce a za určitou formu odměny; jeho 
nadřízení konečně vzali na vědomí a ocenili jeho profesionalismus, zkušenosti a 
úsilí věnované budování 2. divize. V�dětském věku snil o tom, že bude 
generálmajorem v 27 letech. Musel sice čekat téměř o třicet let déle, ale teď 
věřil, že ještě má velké činy před sebou, že jeho osud se zatím zdaleka 
nenaplnil.
  Získání vysoké hodnosti Pattonovi nebránilo pokračovat ve výstřednostech, 
které sice měly povětšinou charakter zábavných klukovin, avšak občas také 
přestřelil. K�jeho cti budiž řečeno, že pokud zjistil, že někomu nespravedlivě 
ublížil, neváhal a omluvil se. Ovšem byly i případy, kdy bylo nutno jej k�omluvě
přinutit. Jak se stával stále víc tak říkajíc osobou veřejnou, soustřeďovala se 
zvýšená pozornost nejen na jeho profesionálním úspěchy, ale také na všechno, co 
provedl. Došlo na slova manželky generála Marshalla, která jej varovala, že co 
si mohl dovolit jako kapitán nebo major, už nemůže dělat jako generál. V�srpnu 
1943 při osvobozování Sicílie jej nezvládnutí emocí málem připravilo o všechno, 
a aby se zachránil, musel se omlouvat před celou armádou, ale poprvé mu bylo 
nařízeno omluvit se v�roce 1941ve Fort Benningu.
  Tvrdohlavý a panovačný generálmajor Lloyd R. Fredendall, velitel 4. pěší 
divize, byl služebně nejstarší důstojník ve Fort Benningu a z�toho titulu byl i 
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velitelem základny. I když Pattonova 2. obrněná divize byla samostatný a na 
Fredendallovi nezávislý útvar, v�určitých záležitostech týkajících se vnitřního 
chodu základny byl Fredendall Pattonovým nadřízeným. Jedno dopoledne projelo 
kolem příslušníka vojenské policie 4. divize vysokou rychlostí štábní auto. 
Policista nastartoval motocykl a s�houkající sirénou se pustil na ním. Automobil
kvílení sirény ignoroval a zastavil, až když dojel do prostoru vyhrazeného 2. 
obrněné divizi. Teprve teď policista zjistil, že za volantem sedí Patton. 
Zasalutoval a pravil: „Generále, lituji, ale musím vás zatknout za překročení 
rychlosti v�prostoru naší divize. Generál Fredendall…“ Jakmile Patton uslyšel 
jméno Fredendall, vykřikl – incident popisují různí autoři, ale D’Este o této 
jeho fázi půvabně napsal, že Patton „anatomickými termíny objasnil, co mu může 
generál udělat“ – a policistovi nařídil aby „i se svým zadkem zmizel z�území 2. 
obrněné divize“.
  Mezi 2. obrněnou a 4. pěší divizí nepanovaly příliš vřelé vztahy – stejně jako
mezi Pattonem a Fredendallem – a výsledkem bylo, že si obě divize dělaly s�chutí
naschvály. Například Fredendall občas rozestavil na různých místech v areálu 
základny silniční zátarasy, nechal provádět prohlídky projíždějících aut a při 
zjištění závady muselo auto do opraven. Když šlo o vozidlo 2. obrněné divize, 
vždy zavládla radost. Když velitel vojenské policie informoval Fredendalla, jak 
jeden z�jeho mužů chtěl zatknout Pattona a jak se se zlou potázal, generál 
s�evidentním uspokojením zvolal: „Ten čubčí syn! Tohle mu jen tak neprojde!“ 
Okamžitě Pattonovi zatelefonoval a v ostrém rozhovoru mu nařídil dostavit se do 
jeho kanceláře a policistovi se omluvit. „A bude to hned, Georgi!“ zdůraznil 
závěrem. Patton přišel a po další „srdečné“ konverzaci byl přivolán policista. 
„Desátníku,“ pravil Fredendall „generál Patton by vám chtěl něco říct.“ Nato se 
k�policistovi obrátil Patton: „Vojáku, rád bych vám řekl, že jste dnes ráno 
odvedl dobrou práci, když jste se snažil zadržet někoho, kdo porušil předpisy. A
pokud se týká poznámek, které jsem pronesl, dlužím vám omluvu a doufám, že ji 
přijmete.“
  
  V�létě roku 1941 už nikdo nepochyboval, že Spojené státy budou dříve nebo 
později vtaženy do války. Leslie McNair, od června 1941 generálporučík, 
poznamenal: „Nevíme, kdy začneme válčit, ale víme, že se to blíží … musíme proto
dát rychle dohromady alespoň část armády.“ K�30. červnu 1941 měla americká 
armáda již 1 461 000 mužů (před půl rokem to bylo 620 000 mužů) a ke splnění 
McNairem vysloveného požadavku „dát dohromady alespoň část armády“ měla pomoct i
série velkých manévrů a cvičení na úrovni divizí, armádních sborů a armád. Již 
na jaře se Patton dozvěděl, že jeho divize se v�červnu účastní v�kopcovitém a 
silně zalesněném terénu státu Tennessee rozsáhlého cvičení 2. armády. Při 
promýšlení různých aspektů připravovaných manévrů došel Patton k�závěru, že řada
dosud platných pravidel, podle nichž budou rozhodčí hodnotit výkon „bojujících“ 
jednotek, je zastaralá a bude se to obzvlášť týkat posuzování činnosti tankových
divizí. Svoje obavy a také návrhy na zlepšení uvedl v�dopise podplukovníku W. C.
Craneovi, jemuž se přednedávnem svěřoval i se svými názory na využití letectva k
podpoře pozemních vojsk.
  Navzdory relativně nízké hodnosti měl Crane jako příslušník generálního 
velitelství armády blízko k�jeho veliteli a současně náčelníku Marshallova štábu
generálu McNairovi. Protože generální velitelství nejenže řídilo výcvikový 
program celé armády, ale také organizovalo velké manévry, mohl Crane působením 
na McNaira mnohé ovlivnit. Svůj dopis Patton opět začal konstatováním, že je mu 
dobře známo, že nevyžádané komentáře a poznámky nejsou zrovna vítány, ale 
protože on i Crane mají značné zkušenosti s�funkcemi rozhodčích, věří, že 
porozumí, proč mu píše. V�podstatě Patton Craneovi napsal, že obrněná divize a 
její možnosti jsou něco, s�čím zastaralá pravidla prakticky nepočítají. Proto 
navrhuje – dokud nebudou změněna –, aby ve všech případech, kdy bude sledován a 
posuzován výkon obrněné divize, byl členem týmu rozhodčích důstojník obrněných 
sil s�dostatečně vysokou hodností. Opět nutno říct, že Pattonovy obavy 
z�problémů, které mohou nastat vzhledem k�nedokonalosti stávajících pravidel, 
byly plně opodstatněné a také se to brzy potvrdilo.
  Bylo Pattonovým zvykem před každým cvičením – a později, kdykoliv to bylo 
možné, před každou bojovou operací – vysvětlit nejen důstojníkům, ale i 
poddůstojníkům a mužstvu jejich poslání i to, a co se od nich očekává. Učinil 
tak i 17. května 1941 na velkém shromáždění 2. obrněné divize. Mimo jiné pravil:
„Jedna z�největších výhod, kterou máme, je schopnost vyvolat v�nepříteli strach 
z�neznámého a nečekaného. Proto musíme být neustále v�pohybu, nikdy nezůstat 
sedět, nikdy neříkat ,už jsem udělal dost‘, musíme pokračovat a hledat, co ještě
udělat můžeme, aby se nepřítel cítil jako v�pekle… Máme-li ho porazit, dokážeme 
to jen tím, že zaútočíme dříve a tvrději než on… Při manévrech nelétají střely a
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občas to může být trochu nudné. Ale hrajte tu hru, neležte ve stínu, 
nepředstírejte, že obsluhujete protiletadlové dělo nebo kulomet, když 
odpočíváte. Buďte na nohou, když nad vámi přelétá letoun, sledujte jej hlavní 
své zbraně, jako když na něj pálíte ze všech sil. Jestliže se blíží nepřátelský 
tank nebo pěšák, dělejte totéž, hrajte hru. Když útočíte, tak rychle, když 
musíte ustupovat, tak co nejpomaleji… Prací rozhodčích je, aby nahrazovali ty 
chybějící střely. Nedostanete se nikam, když je budete rozčilovat. Dělejte, co 
vám řeknou, a dělejte to hned… A především užívejte svou představivost, 
představujte si, že je to válka, a ptejte se: ,Co bych dělal, kdyby ten chlap na
mne skutečně střílel?‘ Vojáci, manévry jsou jedinou příležitostí k�získání 
zkušeností. Příště už možná nebudou žádní rozhodčí a střely, vaše i nepřátelské,
budou skutečné.“?
  Když se v�polovině června vydala 2. obrněná divize – v�tu dobu již označovaná 
přezdívkou Peklo na kolech (Hell on Wheels) – do oblasti manévrů u�Camp Forrestu
v�Tennessee, představovala impozantní bojové uskupení. Přesunovala se ve dvou 
kolonách dlouhých kolem 90 kilometrů a Patton hrdě prohlašoval, že obrněná 
divize je nejmocnější úderný nástroj, jaký kdy člověk vymyslel. Manévry 
sestávaly ze čtyř fází. V�první fázi měli takzvaní Červení, což byla 2. obrněná 
a 5. pěší divize, obě pod Pattonovým velením, svést bitvu s�Modrými, 
představovanými armádním sborem generálmajora Fredericka H. Smithe, který měl 
čtyřikrát tolik pěchoty jako Patton. Patton se řídil taktikou, jejíž princip 
vždy objasňoval oblíbeným rčením „Chytit nepřítele za nos a nakopat mu zadek“. 
Měl tím na mysli, že zatímco pěchota vyrazí a nepřítele upoutá, tankové jednotky
mu obchvatnými manévry proniknou do týlu, napadnou jeho dělostřelectvo a 
velitelská stanoviště, rozvrátí jeho spojení a vyvolají zmatek a tím vytvoří 
podmínky k�jeho totální porážce.
  Pattonova taktika se osvědčila, 5. divize zaútočila a 2. obrněná vykonala 
zbytek, ale zaplacená cena byla vysoká: Patton ztratil asi 135 tanků, spoustu 
dalších vozidel a mnoho vojáků. Nebylo divu, že generálmajor Smith nehodlal 
přiznat porážku. Pro Pattona to byla rána, příčinou neúspěchu byla možná tréma 
řady mladých velitelů, možná naopak přehnaná sebejistota. Ukázalo se, že vlastní
pěchota tím, že několikrát omezila pohyb tanků, otupila rozhodnost jejich útoku 
a Patton byl kritizován za nedostatečnou koordinaci operací.
  V další části manévrů náležela 2. obrněné divize k�Modrým, zatímco 5. pěší 
zůstala u Červených. Tentokrát si tankisté vedli lépe. Během dne provedli 
průzkum, v�noci zaútočili čtyřmi proudy a v�devět hodin ráno obsadili 
„nepřátelské“ velitelství a zajali velitele 5. pěší divize brigádního generála 
Cortlandta Parkera s�celým jeho štábem. Rozhodčí se o nočním přesunu Pattonových
tanků bez světel a za přísného dodržování rádiového klidu vyjadřovali v 
superlativech. O dvě hodiny později, dlouho před předpokládaným koncem, bylo 
cvičení ukončeno. Patton vyplatil z�vlastní kapsy tankistům, kteří zajali 
Parkera, po 25 dolarech.
  Počátečním zaváháním pošramocená sebedůvěra se vrátila a také ve třetí fázi 
manévrů mohl Patton, zůstávající svazku Modrých, předvést účinnost svých 
operačních metod i výsledky náročného výcviku. Znovu uplatnil taktiku útoku 
pěchoty a prudkého úderu tanky do boku Červených – zcela tím rozvrátil jejich 
obranu a přinutil je ke kapitulaci. Pozorovatelé, mezi nimiž byl i 
generálporučík McNair, jehož přítomnost Pattona pobízela k�ještě větší smělosti,
zejména oceňovali, s�jakou rychlostí tanky i polopásová vozidla 2. divize 
projížděly jak přes pole, tak i zalesněnou krajinou, přičemž ničily zátarasy a 
ostatní překážky. I třetí část manévrů skončila předčasně; celá akce trvala 
devět hodin místo očekávaných dvou dnů.
  Nejvýznamnější částí manévrů byla jejich závěrečná fáze, kterou sledoval i 
ministr Stimson. Modří generálmajora F. H. Smithe měli bránit prostor mezi 
řekami Elk na západě a Duck na východě, na který měl útočit Patton, tentokrát 
opět v�čele Červených, tvořených 2. obrněnou a 5. pěší divizí. Stimson později 
pravil: „Už během předběžného posuzování plánů předložených oběma veliteli na 
mne zapůsobila pádnost a verva Pattonova záměru ve srovnání s�velkou opatrností,
a dokonce váhavostí pasivní obrany zamýšlené Smithem.“ Smith věřil, že Pattonovi
zabere celý den, než dosáhne postavení vhodných k�překročení jedné ze dvou řek 
chránících pozice Modrých, a že k�přechodu řeky může přistoupit nejdříve 
dopoledne následujícího dne. Stimson si poznamenal: „Předvídal jsem, že Smith 
není schopen čelit překvapení, a vývoj událostí moje očekávání potvrdil.“ Patton
zahájil útok daleko dřív, než kdokoli čekal, a prakticky z�chodu. Zatímco 26. 
června v�pět hodin ráno s menším oddílem předstíral, že hodlá překročit řeku 
Elk, provedl velkou obchvatnou operaci přes řeku Duck. Stimson, který dorazil na
velitelství Modrých krátce po páté hodině ranní, zjistil, že Smith sice dostává 
přesné zprávy o Pattonově aktivitě, ale vůbec se nesnaží jednotky přeplavující 
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se přes řeku zastavit a připravuje se na čistě pasivní obranu.
  Z�velitelství Modrých Stimson odejel na velitelství Červených, kde zahlédl 
Pattona řídícího operaci z�věže tanku. Divize překračovala Duck na dvou místech,
a bohužel vojáci ani jejich velitelé včetně Pattona ještě neměli dost zkušeností
s operacemi tohoto druhu a chybělo jim i potřebné vybavení. Na jednom místě 
například ztratili spoustu času a energie převážením motocyklů na malých člunech
a přetahováním nákladních aut na vorech, neboť tam byla příliš velká hloubka, 
která jim neumožnila rychle přejet. Druhý brod byl naštěstí vybrán dobře, řeka 
tady byla mělčí a ženisté položili drátěné rohože, po nichž vozidla včetně tanků
přejížděla jedno za druhým. Jakmile měl hlavní síly obrněné divize na druhé 
straně řeky, nebyl již Patton k�zastavení. Stimson byl už v�poledne přesvědčen, 
že „osud manévrů je rozhodnut, neboť Patton dosáhl cíle a ocitl se v�postavení 
ovládajícím pozice Modrých“. Ve 13.30 hodin manévry skončily – trvaly ani ne 
polovinu předpokládaného času – a Patton byl prohlášen za vítěze.
  I když Pattonova reputace úspěšného velitele byla všeobecně uznána, objevila 
se i kritická slova. Například Stimsonův pobočník major George Harrison sice 
vysoce hodnotil morálku a ducha 2. obrněné divize, ale současně poznamenal: 
„Kdyby proti veliteli Červených (Pattonovi) stál agresivnější a energičtější 
velitel, rozptýlení jeho jednotek, oddělovaných při dvojitém obkličovacím 
manévru dvěma obtížnými překážkami, řekami Duck a Elk, mohlo vést k�tomu, že by 
byl postupně porážen.“ Harrison také Pattonovi vytýkal, že se vůbec nesnažil 
utajit pohyby svých jednotek, zpravodajský důstojník Modrých mohl přesně a po 
celou dobu sledovat Pattonovy operace a Patton měl štěstí, že Smith nedokázal 
těchto informací využít.
  Velitel 2. armády generálporučík Ben Lear? pověřil sledováním průběhu manévrů 
podplukovníka Roberta W. Growa, který ve své zprávě též kritizoval Pattonovy 
tankisty. Podobně jako Harrison, ani Grow nepřehlédl potíže, které měli při 
překračování řeky Duck; namísto rychlého přesunu divize překonávala řeku po 
částech, jednotky se promíchaly a agresivní nepřítel by je byl určitě vážně 
ohrozil. Za tyto potíže ale Grow činil odpovědným především štáb 2. obrněné 
divize a současně vyjádřil podivení, že k�tomu vůbec mohlo dojít, když 
náčelníkem štábu byl velmi schopný organizátor podplukovník Geoffrey Keyes??.
  Pattona samozřejmě kritika mrzela a svoje stanovisko hned sdělil plukovníku 
Floydu L. Parksovi, starému rodinnému příteli, teď sloužícímu ve štábu generála 
McNaira. Na prvním místě protestoval proti vytýkanému nedostatku koordinace. 
Pravil, že tak, jak to žádají rozhodčí, mohli koordinovat své vojáky, 
postupující se šavlemi nebo bajonety, Alexandr Veliký, Napoleon nebo Allenby?, 
ale stejným způsobem nelze koordinovat tanky. Též nesouhlasil s�výtkou, že 
pochybil, když zavrhl masové údery prováděné soustředěnými silami. Namítal, že 
tento požadavek je výsledkem zastaralých doktrín, dosud vyučovaných v 
Leavenworthu a na Válečné škole a vycházejících z�užití tanků u Cambrai v�roce 
1917; tehdy byly tanky prakticky nezranitelné, ale taková nezranitelnost už 
dávno neexistuje a jejich masové nasazení by dnes vedlo ke katastrofálním 
ztrátám.
  Při odmítání kritiky, že se nezdržoval na velitelském stanovišti a místo toho 
objížděl bojiště ve svém velitelském tanku, se Patton cítil, jako by se vrátil o
téměř pětadvacet zpátky, kdy ho pro totéž peskoval generál Rockenbach. Patton 
tvrdil, že velitel pěchoty může dostat zprávu s�dvouhodinovým nebo tříhodinovým 
zpožděním, ale pro tankového velitele takové zpoždění znamená, že jeho tanky už 
operují o 25 nebo 30 kilometrů dál, celá situace už může být úplně jiná, a může 
proto snadno udělat chybné rozhodnutí s�velmi vážnými následky.
  V�každém případě 2. obrněná divize získala během manévrů záviděníhodnou 
reputaci agresivní a dobře vedené jednotky. Bylo jen přirozené, že George Patton
byl v�samém středu pozornosti, a to nejen v�rámci armády. Zasloužilo se o to, 
jak jeho originální a mnohé šokující řízení operací, ale také, jak bylo u něj 
pravidlem, časté projevy jeho nespoutaného temperamentu a „pattonovské“ nápady a
reakce. Například během nočního přesunu při projíždění malého městečka jeden 
z�jeho tanků ve snaze vyhnout se nákladnímu autu vjel do budovy místní radnice. 
Když reportéři Pattona žádali, aby se k�této politováníhodné události vyjádřil, 
bez hnutí brvou jim objasnil, že v žádném případě nehodlá posádku tanku trestat 
– nemá na tom vůbec vinu, jelikož „ta mizerná radnice nebyla na mapě“. Přítel 
plukovník Floyd Parks, jistě s�nejlepšími úmysly, v�jednom z�dopisů z�té doby 
Pattona upozorňoval, že by bylo pro jeho budoucnost lepší, kdyby poněkud mírnil 
svou okázalost. George to odmítl a prohlásil, že pokud jeho metody někomu vadí, 
nedá se s�tím nic dělat, a on že věří, že výsledky více než ospravedlňují užité 
prostředky.
  7. července 1941 vyšlo zvláštní vydání časopisu Life věnované otázkám národní 
obrany. Obsahovalo řadu fotografií a reportáží s�tematikou armády a velká část 
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materiálu se zabývala právě skončenými manévry v�Texasu. Patton se objevil na 
titulní stránce stojící ve věži velitelského tanku v�tankistické přilbě, 
s�označením 2. obrněné divize na levé náprsní kapse, s�pistolí v�podpažním 
pouzdru, s�prsteny na třetím a čtvrtém prstu levé ruky, svírající obrubu věže a 
se zachmuřeným tvrdým výrazem ve�tváři. Představoval prototyp profesionálního 
bojovníka, síla a rozhodnost z�něj přímo vyzařovaly. Když vydavatel Life 
Pattonovi napsal, že oceňuje, co jeho divize pro časopis učinila během 
sestavování reportáže, Patton odpověděl: „…článek v�Life udělal pro 2. obrněnou 
divizi určitě tolik, co divize možná udělala pro Life. Pro každou organizaci je 
důležité vytvoření její duše, založené na hrdosti z�příslušnosti k�ní. A žádný 
příslušník divize nemůže necítit hrdost při čtení Vašeho časopisu.“
  
  Již na podzim roku 1940 objevili lékaři u velitele Obrněných sil generálmajora
Adny R. Chaffeeho rakovinu. Tento vynikající důstojník, který měl obrovskou a 
všeobecně uznávanou zásluhu na modernizaci amerických obrněných a 
mechanizovaných sil, nepřestal usilovně pracovat ani po zjištění zákeřné nemoci,
což její průběh nepochybně urychlilo. 22. srpna 1941 zemřel. Očekávalo se, že 
jeho nástupcem se stane velitel I. obrněného sboru generálmajor Charles L. 
Scott, a v�tom případě by pravděpodobně sbor převzal Patton. Namísto toho však 
generál Marshall vybral za Chaffeeho nástupce Jacoba L. Deverse, nejmladšího 
generálmajora amerických pozemních sil.
  Devers, Pattonův spolužák z�West Pointu, byl považován za zásadového muže, 
schopného tvrdě pracovat a zvládnout každý úkol, kterým byl pověřen. Jako 
dělostřelec představoval vhodný kompromis mezi vyhraněnými zájmy jezdectva a 
pěchoty. Navíc na rozdíl od Pattona, který zdůrazňoval především pohyblivost a 
rychlost obrněných si, a jak mnozí tvrdili, operoval s�lehkými tanky jako 
s�koňmi, kladl Devers nemenší důraz na palebnou sílu tankových jednotek, čímž 
Pattonovu určitou jednostrannost vhodně vyrovnával. Za první světové války 
Devers cvičil ve Spojených státech pěší jednotky, po válce absolvoval 
Velitelskou školu generálního štábu v�Leavenworthu a Armádní válečnou školu. Na 
počátku druhé světové války sloužil v�Panamě, pak velel ve Washingtonu D. C. 
Provizorní brigádě a od prosince 1940 do července 1941 ve Fort Braggu v�Severní 
Karolíně 9. pěší divizi, kterou v�podstatě nejen vybudoval, ale i skvěle 
vycvičil. Generál Marshall považoval Jacoba Deverse za důstojníka oddaného věci,
vytvářejícího atmosféru spolehlivosti a klidu a co víc – nemilujícího publicitu 
a okázalost.
  Devers převzal Obrněné síly ve Fort Knoxu 14. srpna a začal�reorganizací 
jejich velitelství. V�krátké době také navrhl řadu významných opatření a změn. 
Požadoval posílení dělostřelectva u obrněných jednotek, zejména zvýšení počtu 
samohybných děl k�podpoře manévrujících tanků, usiloval o získání výkonnějších 
tankových motorů, o zlepšení systému zavěšení podvozkových kol a pro tanky chtěl
kvalitnější munici a dokonalejší komunikační techniku. Též se snažil, aby 
k�obrněným jednotkám přicházel větší počet nadaných a energických mladých 
důstojníků. Patton byl dostatečně zkušený profesionál, aby rozpoznal a ocenil 
Deversovy nepochybné kvality, ale jejich vzájemný vztah nebyl jednoduchou 
záležitostí. Například Beatrici, která byla v�tu dobu v�Massachusetts, 9. srpna 
napsal: „Devers na mne udělal velký dojem, hodně se zlepšil a je to velmi dobrý 
velitel. Není obtížné vidět, proč mu dá někdo přednost, srovná-li jej se 
Scottym, pokud neví, jak je Scotty navzdory svému veverčímu výrazu inteligentní 
a schopný. Pokud se mne týká, myslím, že změna nebude k�mému neprospěchu. Devers
je si ale příliš jistý sám sebou, a tak jsem přesvědčen, že musí být zadobře 
s�prezidentem a Edwinem Watsonem. Ale o významu člověka v�armádě nakonec stejně 
rozhoduje válka, a ne přátelství.“
  V�průběhu následujících čtyř roků měli Patton a Devers spolu hodně co do 
činění a třeba říct, že i když se vzájemně respektovali, příliš rádi se neměli a
jeden druhému nikdy zcela nevěřil. Zatímco Patton měl za to, že Devers povýšil 
díky svým vztahům s�Bílým domem, Devers na druhé straně nelibě nesl, že Patton 
využívá svého přátelství s�ministrem války Stimsonem, a když něco potřebuje, 
ignoruje služební postup a místo za ním jako svým nadřízeným jde přímo za 
Stimsonem. Deversovi to muselo hodně vadit, když téměř dvacet let po Pattonově 
smrti si ještě stěžoval: „George Patton mi neřekl nic, ale korespondoval 
s�ministrem Stimsonem.“ Pak Devers pokračoval líčením své známosti s�Pattonem od
West Pointu po společnou službu ve Fort Myeru, kde Devers velel 16. pluku 
polního dělostřelectva a Patton byl operačním důstojníkem velícího generála 
Kenyona Joyce, a uzavřel: „A náhle bylo v�novinách oznámeno, že jsem se stal 
velitelem Obrněných sil. Když jsem to četl, smál jsem se a řekl jsem si: ,Vsadím
se, že to George ponese těžce.‘“
  V�jiné části vzpomínek Devers popisuje událost, k�níž došlo začátkem srpna 

Stránka 160



HUBÁČEK Generál Patton
1941 ve Fort Benningu při večeři v�Pattonově domě. Večeři byl přítomen Patton, 
Beatrice, Devers a další důstojník, kavalerista. „Když důstojník odešel a také 
Georgeova žena se chystala k�odchodu,“ vzpomíná Devers, „požádal jsem ji, aby 
ještě zůstala. Řekl jsem: ,Potřebuji tady soudce. George a já musíme vyřešit 
nějaké záležitosti a vy znáte George a já ho znám také.‘ Pak jsem řekl: ,Georgi,
dostal jsem tvá doporučení a pečlivě jsme je prostudovali. K�čertu, mně je 
jedno, kdo velí, ale teď jsem velícím důstojníkem já a hodlám velet a hodlám 
rozhodovat, a také jsem to učinil. Ty máš jistý názor, my hodláme postupovat 
trochu jinak. Uvažuješ příliš jako kavalerista, já dávám trochu víc přednost 
palebné síle.‘ Pak jsem mu vyložil fakta a řekl jsem: ,Hodláš hrát s�námi nebo 
ne?‘ On se postavil, zasalutoval a s�širokým úsměvem pravil: ,Ano, šéfe!‘ A tím 
to skončilo … byl dobrý voják, vždy byl dobrý voják.“?
  
  Červnové manévry v�Tennessee byly cvičením na úrovni armádních sborů. Při 
podzimních manévrech, pořádaných v�září 1941 v�Louisianě a zčásti i ve východním
Texasu, se měly poprvé střetnout armády. Kromě nápravy nedostatků zjištěných 
v�Tennessee bylo cílem cvičení znovu prověřit roli tanků. Operační prostor o 
více než 13 milionech akrů, zahrnující rýžová pole, močály i husté lesy, 
v�žádném případě nepředstavoval pro tanky ideální terén, ale právě v�těžkých 
podmínkách se mělo ukázat, čeho jsou – či nejsou – obrněná vozidla skutečně 
schopna. Pod vrchním dohledem generálporučíka Lesleyho J. McNaira se manévrů 
mělo účastnit 160 000 mužů 2. armády generálporučíka Bena Leara a 240 000 mužů 
3. armády generálporučíka Waltera Kruegera??, celkem 27 divizí.
  V�létě roku 1941 však došlo ke dvěma událostem, které dodaly munici oponentům 
obrněných sil. V�bojích sváděných v�severní Africe Němci zničili přes dvě stě 
britských obrněných vozidel, z�čehož mnozí vyvozovali, že tanky nemají takový 
význam, jaký jim jejich zastánci přikládají. Kromě toho při manévrech 2. armády 
v�Tennessee se ukázalo, že velké tankové útvary mohou být snadno objeveny, což 
skýtá protivníkovi možnost připravit se k�obraně. Už v�červenci 1941 byla proto 
na generálním štábu svolána „antitanková“ porada. Na ní bylo rozhodnuto o 
zřízení takzvaného střediska stíhačů tanků (Tank Destroyer Center), jehož 
velitelem byl ustanoven důstojník pěchoty podplukovník Andrew D. Bruce. S�pomocí
ředitele manévrů generálporučíka McNaira Bruce připravil pro jejich louisianskou
část „stíhač tanků“, který bývalý náčelník štábu 3. armády a velitel 
dělostřelectva l. pěší a pak 2. obrněné divize podplukovník John S. Wood nazval 
„obtěžovatelem tanků“. Wood o „obtěžovateli tanků“, což byl džíp s�upevněným 
trámem představujícím dělo, napsal, že celý tento nápad „neměl ani tak dlouhé 
trvání, aby si svou přezdívku zasloužil“.
  Krátce před zahájením manévrů McNair však řekl Pattonovi a Woodovi, že 
navzdory úspěchu německých tanků v�Polsku a ve Francii musí být skutečná cena 
obrněných vozidel při cvičení posouzena podle toho, jak obstojí proti „stíhačům 
tanků“, neboť úspěch Němců do velké míry umožnila nedostatečná obrana jejich 
protivníků. John S. Wood,? přesvědčený zastánce mimořádného významu tanků, si 
nikdy nedělal iluze o ochotě, a dokonce ani o schopnosti řady vysokých 
důstojníků akceptovat tento fakt. Například už v�souvislosti s�manévry 
pořádanými v�Louisianě v�roce 1940, které jako náčelník štábu 3. armády 
organizoval, se vyjádřil, že McNair ovlivňoval rozhodování tak, aby se prokázala
nadřazenost pěchoty nad tanky a dělostřelectvem. A ve vzpomínkách sepsaných 
v�roce 1964 se vyjádřil zcela nekompromisně když napsal: „Lidé 
vyznávající�doktríny hlásané pěchotními školami, jako byli Eisenhower nebo 
Bradley nebo Marshall, nepoznali při manévrech v�Louisianě nic z možností 
obrněných vozidel. Stejně jako McNair se nikdy nepoučili a od začátku až do 
konce neměli žádnou koncepci řádného užití tanků.“??
  Po předběžných cvičeních pořádaných koncem srpna jen Kruegerovou 3. armádou se
k�ní 15. září připojila i 2. armáda generálporučíka Leara a začala hlavní část 
manévrů, rozdělená do dvou fází. V�první fázi Learovi Červení útočili dvěma 
sbory, z�nichž jeden byl I. obrněný s�Pattonovou 2. divizí, na Kruegerovy Modré.
Lear hodlal po překročení Red River (Čevené řeky) využít pohyblivosti svých 
sborů a napadnout bočním úderem Modré, bránící jižní Louisianu. Ale v�generálu 
Kruegerovi a jeho novém náčelníkovi štábu Dwightu Eisenhowerovi měl zdatné 
protivníky. Když navzdory hustému dešti letecký průzkum Modrých odhalil obrněné 
síly Červených překračující Red River, Krueger je zablokoval a během krátké doby
se Červení ocitli ve vážných potížích.
  Patton se zoufale pokoušel otevřít si cestu, ale Modří, přesunující pěchotu 
nákladními auty, reagovali rychle a 2. obrněná divize utrpěla těžké ztráty. 
Navíc l. jezdecká divize, „bojující“ na straně Modrých, napadla Pattonovy sklady
pohonných hmot a zásobovací linie a bez benzinu nebyly tanky k�ničemu. Čtvrtý 
den „bojů“ byly Learovy jednotky téměř obklíčeny a hrozila jim porážka. „Kdyby 
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to byla skutečná válka, Learovy síly by byly zničeny,“ napsal 17. září vojenský 
analytik listu New York Times. Za této situace McNair první fázi manévrů 
ukončil. Netřeba připomínat, že Patton byl velmi zklamán tím, že se ocitl na 
prohrávající straně, a vůbec ho netěšilo ušetřených 50 dolarů. Jak vyprávěl 
senátor Henry Cabot Lodge, který sloužil u 2. obrněné divize jako záložní 
důstojník v�hodnosti kapitána, čtyři dny předtím Patton oznámil, že tomu, kdo 
zajme plukovníka Eisenhowera, vyplatí 50 dolarů; potěšení, jak mu přivedou jeho 
starého přítele, nemohl vtipálek Patton odolat. Ale nepodařilo se to.
  Ve druhé části manévrů, probíhající ve dnech 24. až 28 září, se role obrátily 
a 2. obrněná divize se stala součástí Kruegerových Modrých, jejichž úkolem bylo 
dobýt město Shreveport bráněné Learovými Červenými. Právě v�této části manévrů 
hodlal generálporučík McNair zjistit, jak obstojí tanky proti protitankovým 
zbraním. Podle původního plánu měli Modří podniknout frontální útok, když ale 
Lear odmítl proti nim vyrazit a dal přednost statické obraně, Krueger zvolil 
odvážný úder do boku Červených provedený I. obrněným sborem, jehož čelo 
představovala Pattonova 2. obrněná divize. Divize přitom musela překročit 
několik řek, na nichž Červení zničili všechny mosty. Obkličovací manévr proto 
přivedl Pattona až do Texasu.
  Po překonání 560kilometrové vzdálenosti – z toho téměř 320 kilometrů divize 
urazila v�terénu rozmáčeném dešti za 24 hodin – se Patton dostal do týlu Learovy
armády. Tam ale zjistil, že kvůli záplavám se zřítil důležitý most a divize musí
postoupit ještě dalších 65 kilometrů, než dosáhne postavení vhodného k�zahájení 
útoku. Když vzhledem k�prodloužení přesunových tras začalo tankům docházet 
palivo, Patton řešil situaci svérázným způsobem: nařídil, aby doplňovaly benzin 
u civilních čerpacích stanic, a náklady hradil z�vlastní kapsy. Na výhrady 
kritiků potom odpovídal jednoduše: manévry simulují válku a ve válce je dovoleno
vše! Generálporučík McNair sice později zpochybňoval, že by druhou fázi 
louisianských manévrů rozhodla smělost Pattonova přesunu, ale ukončil ji také 
předčasně, po pouhých pěti dnech. Za situace, kdy se Modří chystali zasadit 
Learovým Červeným ránu z�milosti, nemělo význam pokračovat. Velitel 3. armády 
generálporučík Krueger Pattonovi po skončení manévrů napsal: „Po celou dobu na 
mne dělala velký dojem vysoká morálka, technická zdatnost a oddanost službě 
příslušníků 2. obrněné divize… Pod Vaším vedením byla vytvořena skutečná bojová 
formace.“
  
  Na měsíc listopad byly naplánovány poslední velké manévry roku 1941. Měly se 
uskutečnit v�Severní a Jižní Karolíně, v�oblasti, kterou podobně jako v 
Tennessee a Louisianě protékala řada řek a vše nasvědčovalo tomu, že to zase 
bude především bitva o mosty. Cvičení se mělo účastnit téměř 450 000 vojáků. 
Velitel l. armády generálporučík Hugh A. Drum, Pattonův nadřízený na Havaji, měl
velet Modrým a velitel IV. armádního sboru generálmajor Oscar W. Griswold 
Červeným. Griswold měl k�dispozici 765 tanků a k�prověření jejich odolnosti vůči
nepřátelské protitankové palbě byl Drum vybaven 764 mobilními protitankovými 
děly – McNairovo generální velitelství došlo k�závěru, že pro řádný souboj tanků
s protitankovými děly musí být počty těch i oněch vyrovnané. 
  V�první fázi manévrů, uskutečněné v�Jižní Karolíně, byla Pattonova divize 
součástí Červených a v�podstatě šlo jen o třídenní přesun. Ve druhé fázi náležel
I. obrněný sbor generálmajora Scotta, tvořený 1. obrněnou divizí generálmajora 
Magrudera a Pattonovou 2. obrněnou divizí, k Modrým. Opět šlo o dálkový přesun. 
Byl zahájen ráno 10. listopadu a už v�poledne příštího dne, o den dřív, než se 
předpokládalo, dosáhl I. sbor určeného prostoru.
  Ve třetí fázi manévrů se I. sbor vrátil na stranu Červených a řeka Waterre 
představovala hranici dvou válčících zemí. Modří řeku překročili, vytvořili na 
její západní straně předmostí a začali Červené zatlačovat do vnitrozemí. V�tu 
dobu se ale na jiném místě Scottův I. obrněný sbor přepravil na východní stranu 
Waterre, dostal se Modrým do týla a zcela rozvrátil jejich zásobování a spojení.
Přitom došlo k�události, která vyvolala velký rozruch. 16. listopadu překročil 
Waterre Pattonův 82. průzkumný prapor. Velitel roty D kapitán John H. Huckins 
okamžitě nechal na malém předmostí vybudovat silniční zátarasy. Po půl hodině 
bylo u jednoho z�nich zastaveno auto a Pattonovým vojákům se podařil mimořádný 
úlovek: zajali generálporučíka Druma vracejícího se na velitelství Modrých. 
Kapitán Huckins přistoupil k�autu a uctivě pravil: „Dobré ráno, generále. 
Následoval byste mne?“ Ponížení převozu do týlu, kde by se nepochybně setkal 
s�Pattonem, však byl Drum přece jen ušetřen. Za necelou hodinu totiž zasáhl 
generálporučík McNair a z�titulu své funkce ředitele manévrů nařídil Drumovo 
propuštění pod nepřesvědčivou záminkou, že by se jej stejně nepodařilo provézt 
skrze linie jeho l. armády! Spíš šlo o to, že po zajetí velitele jedné 
z�„válčících“ stran by mělo následovat ukončení manévrů. Drum však ztratil hlavu
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a stěžoval si, že celá akce byla z�Pattonovy strany porušením pravidel manévrů.
  Nic se však neutajilo a o incidentu již následující den informovala�řada novin
včetně New York Times. Hodně se hovořilo o tom, že Drumovo zajetí bylo 
Pattonovou odplatou za urážku, kterou musel přetrpět v�roce 1936 na Havaji, kdy 
jej Drum vykázal ze�hřiště při pólovém mistrovství. I když průběh manévrů ke 
zlepšení vztahů mezi oběma důstojníky určitě nepřispěl, Patton se navzdory svému
obvyklému sarkasmu, o celém incidentu nikdy nezmiňoval ani v�soukromí ani na 
veřejnosti, zachoval se jako džentlmen. Nicméně panuje přesvědčení, že pokoření 
utrpěné při karolínských manévrech zmařilo Drumovy šance na další postup. Po 
odvolání z�funkce velitele 1. armády jej generál Marshall hodlal jmenovat 
vojenským poradcem generalissima Čankajška. Drum ale odmítl odjet do Číny a 
žádal významnější funkci doma. Porušil tím jedno ze základních nepsaných 
pravidel, které předpokládá, že důstojník přijme služební zařazení bez ohledu na
svá osobní přání. Drum tím opět – a nebylo to v�jeho dlouhé vojenské kariéře 
poprvé – prokázal, že je sám sobě nejhorším nepřítelem. Rozzlobený Marshall svou
nabídku stáhl a do Číny odjel Joseph W. Stilwell. Drum dostal nezajímavou funkci
vrchního velitele takzvaného Severovýchodního obranného velitelství (Northeast 
Defence Command) a po dvou letech, v�roce 1943, odešel na odpočinek. 
  Ale i když její velící generál padl do zajetí, vyšla nakonec z�manévrů jako 
vítěz 1. armáda, neboť hodinu za hodinou se zvyšoval počet Pattonových a 
Magruderových tanků údajně zničených nepřátelskými protitankovými jednotkami. 
McNair je v�závěrečném hodnocení pochválil s�tím, že se od manévrů v�Louisianě 
výrazně zlepšily.
  Jedním z�hlavních problémů, s�nímž se musel Patton po celou dobu manévrů 
pořádaných v�roce 1941 potýkat a který, jak prohlásil, mu působil větší potíže 
než nepřítel, bylo nedostatečné zásobování palivem. Jeho tanky a motorová 
vozidla jej spotřebovávaly obrovské množství a velká cisternová auta, která 
v�pozdějších letech napájela žíznivé shermany?, nebyla v�době manévrů 
v�Tennessee, Louisianě a Karolíně ještě k�dispozici. Pattonova vozidla získávala
pohonné hmoty ze zásobovacích skladů naplněných stovkami pětigalonových?? 
kanystrů a jen přelévání benzinu do tankových nádrží byla úmorná dřina. Starosti
s�palivem přiváděly Pattona k�zuřivosti, a jakmile se zásobovací důstojník (G-4)
I. obrněného sboru, plukovník pravidelné armády, dozvěděl, že bude odpovídat za 
dodávky paliva pro velitele Pekla na kolech, nechal se přeložit a vše nechal na 
starosti mladému záložnímu důstojníkovi, poručíkovi jménem Porter B. Williamson.
  V�jistou chvíli sice na železniční vlečku dorazily cisternové vagony s 
benzinem, ale Williamson neměl prostředky na to, aby palivo přepravil 
k�Pattonovi, a když se to pokoušel 2. divizi sdělit, nemohl navázat spojení. 
Nasedl tedy do auta a vydal se hledat Pattonův štáb. Po nějaké době zahlédl 
v�bahnitém potoce uvázlý tank, který se jiný tank pokoušel vytáhnout. Celou 
operaci řídil – jak se alespoň Williamson domníval – starší bělovlasý seržant 
vykřikující vysokým hlasem rozkazy. Williamson zastavil těsně u něj právě 
v�okamžiku, kdy si „seržant“ nasadil přilbu – se�dvěma generálskými hvězdami. 
Poručík vyskočil z�auta a představil se. Patton okamžitě vyštěkl: „Kde ksakru je
můj benzin? Potřebuji benzin!“ a dožadoval se spojení se zásobovacím důstojníkem
sboru. Když uslyšel, že plukovník je právě na cestě do Fort Knoxu, chtěl vědět 
„Kdo ksakru tedy je G-4?“ „To jsem já,“ odpověděl Williamson.
  Patton s�výrazem totálního znechucení odešel ke svému nedaleko stojícímu 
velitelskému tanku a vrátil se se svazkem map. „Potřebuji benzin,“ pravil, 
„spoustu benzinu. Je to pro nás teď skutečný problém, nebude-li benzin, tyhle 
manévry skončily.“ Patton sice byl pověstný tím, že porušoval všechny možné 
předpisy, ale ve skutečnosti, pokud to bylo možné, vždy dal raději přednost 
jejich dodržení. V�dané situaci nebylo úplně jasné, zda pravidla manévrů 
dovolují, aby si bojová jednotka brala palivo rovnou z�vagonů, a proto 
zjišťoval, co si vlastně může a co si nemůže dovolit. Když jej poručík 
Williamson ujistil, že pojede-li přímo k�vlečce, žádná pravidla neporuší, a 
zdůvodnil to tak, že i mazaný Patton se musel smát, byly ledy prolomeny a 
generál jen pravil: „Myslím, že se můžeme jeden od druhého lecčemu přiučit.“
  V�době, kdy se odehrával popisovaný rozhovor, náležela 2. obrněná divize 
k�Modrým a Patton se slovy „Generál Drum mi ani nedal mapy, z�nichž bych viděl, 
kam mám útočit“ požádal Williamsona, zda by se mohl podívat do jeho mapy. „Odkud
ji máte,“ zeptal se vzápětí. „Od National Geographic,“ odpověděl Williamson a 
Patton si jen rezignovaně postěžoval: „K čertu, je daleko lepší než moje! Já 
používám mapy, co prodávají čerpací stanice, vojenské mapy jsou všechny 
zastaralé!“ Protože i Pattonův velitelský tank byl bez paliva, generál odjel 
k�železniční vlečce ve�Williamsonově autě. Znalci generálových zvyků, když se 
později o celé scéně dozvěděli, obzvlášť ocenili skutečnost, že Patton po dobu 
jízdy nikdy poručíkovu řidiči sám nic nenařídil, vždy se obrátil na Williamsona 
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a řekl: „Požádal byste vašeho řidiče, aby na příští křižovatce odbočil?“ Patton 
se nikdy netajil svými výhradami ke kvalitám naprosté většiny záložních 
důstojníků. Když dostal svůj benzin, složil Williamsonovi asi největší poklonu, 
jaké byl schopen. Pravil: „Vy jste mne přesvědčil, že i záložní důstojníci jsou 
schopni vyřešit problém.“
  Manévry skončily a přišel čas hodnocení. Na Marshalla, který přiletěl 
z�Washingtonu zhlédnout jejich závěrečnou část, Pattonův výkon velmi zapůsobil. 
Jeho operace charakterizovala ochota přijímat odvážná rozhodnutí a ti, kdo si 
kladli otázku, zda v�případě, že Spojené státy vstoupí do války, budou civilisté
přeškolení na vojáky ochotni bojovat, si museli odpovědět, že pod Pattonovým 
velením určitě ano. Marshall se rozhodl, že Patton bude patřit mezi jeho muže. 
Na druhé straně generálmajor Charles L. Scott, velitel I. obrněného sboru, byl 
jak rozhodčími, tak i organizátory manévrů, byť ohleduplně a povětšinou nepřímo,
kritizován. K�jeho řízení sboru měl výhrady i velitel Obrněných sil generálmajor
Devers. Výsledkem bylo, že začátkem prosince se Scott vzdal velení I. obrněného 
sboru a generál Marshall jej pověřil funkcí staršího amerického pozorovatele u 
britských vojsk na Středním východě. Bylo velmi nepravděpodobné, že by se ještě 
vrátil k�tankovým silám.
  Patton, který se se Scottem přátelil od začátku dvacátých let, mu 3. prosince 
napsal: „Chci Vám říct, jak moc si 2. obrněná divize vážila toho, že mohla 
sloužit pod Vámi, a chci se vší důrazností prohlásit, že nás těšil každý úkol, 
který jste nám svěřil, a je nám jen líto, že jsme víc nepotrápili ,nepřítele‘. 
Náš neúspěch, pokud byl nějaký, nezpůsobilo to, že bychom se dost nesnažili.“ 
V�dopise plukovníku Floydu Parksovi z�McNairova štábu Patton uvedl: „Všichni 
cítíme, že generál Scott odvedl velmi dobrou práci, a je nám líto, že byl 
nepříznivě kritizován.“ Před odjezdem na Střední východ Scott odeslal veliteli 
Obrněných sil Deversovi svoje poslední hodnocení George Pattona, v�němž ho 
označil za vynikajícího důstojníka a také poznamenal: „Z osmdesáti důstojníků 
jeho hodnosti, které znám, jej řadím na páté místo. Je to rozený vůdce – 
agresivní a velmi zkušený.“
  Manévry v�Louisianě potvrdily Marshallovo přesvědčení, že na místa velitelů 
bojových jednotek modernizující se armády jsou potřeba mladší, odvážní a 
energičtí důstojníci. Výsledkem byly nelítostné čistky, kterým padlo za oběť 
mnoho plukovníků a generálů, byť zasloužilých, ale postarších nebo se 
nepřizpůsobujících novým trendům – ze 42 velitelů armád, armádních sborů a 
divizí jich bylo 31 buď posláno do penze, nebo odsunuto na méně významné funkce.
Nastupovala nová generace velitelů, mezi něž patřili D. D. Eisenhower (krátce po
skončení manévrů v�Louisianě byl povýšen z�podplukovníka přímo na brigádního 
generála, což byl postup, na který Patton musel čekat více než šest let), Omar 
N. Bradley, Terry Allen, Mark Wayne Clark?, Leonard T. Gerow?? nebo Pattonův 
spolužák William H. Simpson???; jen v�roce 1942 bylo vyměněno 20 z�27 velitelů 
divizí. Ze 42 starších důstojníků jich zůstalo nebo bylo jmenováno do vysokých 
velitelských funkcí pouze 11, mezi nimi i Lloyd Fredendall, který vypeskoval 
Pattona v�jeho sporu s�vojenskou policií.
  Patton sám se vynořil jako hvězda obrněných sil a někteří prohlašovali, že jen
jeho jméno má cenu divize. Třeba říct, že poněkud jiného názoru byl 
generálporučík McNair, který když v�polovině roku 1941 hodnotil velitele pěti 
tehdy existujících obrněných divizí, uvedl sice Pattona na druhém místě 
s�poznámkou, že je „dobrý“, ale s�tím, že velení divize je pravděpodobně jeho 
„strop“. Za zmínku ještě stojí, že ve stejnou dobu bylo na McNairově seznamu 
osmnácti důstojníků vybraných jako potenciální velitelé divizí jméno 
„Eisenhower“ na posledním místě.
  2. obrněná divize se vrátila do Fort Benningu po téměř šesti měsících manévrů.
I když ještě neprošla zkouškou skutečným ohněm, byla nepochybně jednou z nejlépe
vycvičených jednotek americké armády. Přes stále existující nedostatky a chyby, 
jichž se nevyvaroval ani Patton, 2. divize demonstrovala, jak by měly být 
v�moderní válce užity tankové jednotky. To v�řadě případů šokovalo generály, 
jako byl McNair a mnoho jiných, dosud stále neschopných zbavit se představy, že 
tanky by se měly pohybovat rychlostí nějakých osmi kilometrů za hodinu a 
postupovat bok po boku s�pěchotou. To ovšem nebyla koncepce George Pattona. Omar
Bradley, který měl v�Pattonově životě sehrát mimořádně významnou roli, o jeho 
výkonu během manévrů prohlásil, že Patton porušoval všechna zastaralá pravidla a
hnal své mechanizované síly stále jen vpřed s�rychlostí beroucí dech a kde koho 
překvapující, že rozhodčí jej sice kritizovali, že opouští velitelské stanoviště
a bezohledně si razí cestu „nepřátelským“ územím, že se však ukázal jedním 
z�nejbojovnějších generálů, jakého kdy americká armáda měla.?
  
  Za rozbřesku 7. prosince 1941 vzlétlo ve dvou vlnách z�palub šesti japonských 
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letadlových lodí, operujících v�tu dobu 400 kilometrů severně od Havajských 
ostrovů, 350 letounů, torpédových a střemhlavých bombardérů doprovázených 
stíhačkami. Napadly Tichomořské loďstvo Spojených států kotvící v�Pearl Harboru 
na ostrově Oahu a zaútočily i na letiště, na nichž parkovala jedno vedle druhého
letadla letectva americké armády. První pumy a torpéda dopadly v�7.55, do 10.00 
nálet skončil. Nad Oahu se vznášely mraky kouře z�hořících lodí, v�Pearl Harboru
šlehaly plameny a explodovala munice. Za cenu 29 letounů a pěti miniponorek 
Japonci potopili tři americké bitevní lodi, jednu převrátili a čtyři poškodili, 
dále vážně poškodili tři lehké křižníky a tři torpédoborce, zničili 188 letounů,
2 403 Američanů zabili a 1 178 zranili. Během několika málo hodin téhož dne 
zaútočila japonská vojska na americké předsunuté základny na Filipínách, na 
ostrovech Guam, Midway a Wake a napadla britské síly v�Hongkongu a na Malajském 
poloostrově.
  Jakkoliv se prezident Roosevelt snažil v�předchozích několika letech pomoct 
obětem nacistické a fašistické agrese, většina Američanů do války být vtažena 
nechtěla; nepříznivé následky izolacionistické politiky byly stále ještě příliš 
silné. Ale útokem na Pearl Harbor Japonci všechny debaty ukončili, národ se 
postavil za svého prezidenta. 8. prosince 1941 na společném zasedání obou komor 
Kongresu Roosevelt prohlásil: „Včera, 7. prosince, v�den, který bude žít 
v�paměti jako den hanby, byly Spojené státy severoamerické náhle a s rozmyslem 
napadeny námořními a leteckými silami japonského císařství… Žádám, aby Kongres 
vyhlásil, že ode dne nevyprovokovaného a zákeřného útoku, tj. od neděle 7. 
prosince, nastal mezi Spojenými státy a Japonskem válečný stav.“ Stačila jen 
krátká porada a obě komory prezidentem požadovanou rezoluci schválily; proti 
byla pouze republikánská poslankyně Jeanette Rankinová, které svědomí nedovolilo
vyslovit se pro válku ani v�roce 1917. Ještě ten den vyhlásila Japonsku válku 
Velká Británie, Kanada, Jižní Afrika a řada dalších zemí. Německo a Itálie, 
vázány spojeneckými smlouvami s�Japonskem, vyhlásily Spojeným státům válku 11. 
prosince.
  
  20. prosince 1941 generálmajor George S. Patton shromáždil celou 2. obrněnou 
divizi. Po obsáhlém rozboru manévrů v�Severní Karolíně pravil: „Pamatujte si, že
jsme ve válce. Je pravděpodobné, že když budeme stát příště tváří v�tvář 
protivníkovi, už to nebudou ,přátelští‘ soupeři, ale ničemní nepřátelé. Příště 
se nesetkáme s�bílými vlajkami, ale se žhavým olovem… Po celou dobu jsme se 
připravovali na válku … teď jsme připraveni a bude mi potěšením vést vás proti 
jakémukoliv nepříteli v�pevné víře, že vaše kázeň, statečnost a vysoká úroveň 
výcviku povedou k vítězství… Pamatujte, že nepřátelé, které budeme mít tu čest 
zničit, jsou dobří vojáci a tvrdí bojovníci. Abyste takové muže porazili, 
nesmíte podceňovat jejich schopnosti, ale musíte věřit ve vlastní převahu.“?
  13. ledna 1942 Patton napsal generálu Pershingovi: „Pokud se něco nepřihodí 
v�následujících několika dnech, budu pověřen velením I. obrněnému sboru, který 
by měl sestávat ze dvou obrněných a jedné motorizované divize… Naše vybavení 
přichází ve velkém množství a je velmi kvalitní. Věřím, že v�celé armádě a v 
Obrněných silách obzvlášť jsme dosáhli vysokého stupně výkonnosti.“? O dva dny 
později, 15. ledna, bylo Pattonovi oznámeno, že byl jmenován velitelem I. 
obrněného sboru. Byl samozřejmě nadšen, ale s�2. obrněnou divizí se loučil 
s�lítostí. Jeho nástupcem se stal brigádní generál Willis D. Crittenberger??.
  Jako velitel divize a mediálně známý důstojník dostával Patton spoustu dopisů 
nejrůznějšího obsahu ze všech koutů země a od nejrůznějších osob. Téměř žádný 
se�nezachoval, ale jeden byl nalezen mezi Pattonovými písemnostmi a z�jeho stavu
bylo patrné, že jej měl často v�rukou. Matka jednoho z�jeho vojáků generálovi 
psala: „…máme ve Vaší divizi syna … a proto nám nejste cizí… Když teď stojíme 
tváří v�tvář válce se všemi jejími důsledky, Russell nám říká, abychom se 
nebáli, že on i jeho kamarádi jsou připraveni a netrpěliví, aby mohli 
,následovat svého generála Pattona do pole‘, a věří, že je tím vším provedete. 
Uznávajíc Vás nejen jako velkého velitele, ale i jako opravdovou osobnost, Vás 
prosím, abyste přijal skromný projev úcty od matky vojáka, která si jako pouhý 
člověk nemůže pomoct, aby se nebála o budoucnost svého syna. Když se budu modlit
za svého chlapce, budu se modlit i za Vás a Vaše muže.“ ???
  Patton měl ke 2. obrněné divizi zvlášť blízký vztah až do konce života a i po 
jeho smrti její pováleční velitelé zůstávali ve styku s�Beatricí a pravidelně ji
informovali o všech událostech týkajících se „Georgeovy divize“. A nepochybně 
jedním z�nejvýznamnějších dnů v�životě Pattonova syna generálmajora George S. 
Pattona IV. byl onen den v�roce 1975, kdy ve Fort Hoodu v�Texasu přebíral velení
2. obrněné divize.
  
  Krátce předtím než byl Patton ustanoven velitelem I. obrněného sboru, byl sbor
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přemístěn z�Fort Knoxu do velkého stanového města, vybudovaného na okraji Fort 
Benningu. Patton písemně oznámil štábu sboru, že převezme velení 15. ledna 1942 
přesně v�11.00 hodin. Někteří starší důstojníci, kteří znali jeho reputaci, se 
snažili dosáhnout převelení pokud možno ještě dřív, než dorazí. 15. ledna v 
10.00 hodin se někde na druhé straně základny ozvaly sirény. Někteří mysleli, že
vypukl požár, a snažili se dalekohledy zjistit kde, jiní zase tvrdili, že někde 
začala hořet tráva. V�l0.30 vpadl do areálu sboru s�vyjícími sirénami tucet 
motocyklistů s�vyleštěnými přilbami opatřenými znakem 2. obrněné divize a 
s�automatickými puškami zavěšenými na prsou. Sesedli ze svých strojů, s�nikým 
nepromluvili, obstoupili budovu velitelství a vyčkávali ostražitě a bez pohnutí.
Krátce nato se znovu ozvaly v�dáli sirény a bylo slyšet hukot motorů těžkých 
vozidel. Z�oblaků prachu se vynořil druhý konvoj, tvořeny dvěma tanky a několika
nákladními auty s�vojáky. Vojáci opustili vozidla a vztyčili dva vlajkové 
stožáry, které přivezli s�sebou, a připevnili k nim vlajky zatím svinuté 
v�plátěných pouzdrech. Pak jich pět zůstalo u vlajek jako stráž a ostatní 
vytvořili před velitelstvím dvojitou řadu.
  Příslušníci štábu sboru postávající před budovou s�údivem sledovali, co se 
děje, nakonec však náčelníka štábu napadlo, že by také měli nastoupit. Oblečeni 
v�různých uniformách a s�různými pokrývkami hlavy se volným krokem scházeli, až 
se seskupili v�něco, co mohlo připomínat vojenskou formaci. Napřed si povídali, 
ale pod tvrdými pohledy Pattonovy čestné stráže pomalu zmlkali. Za chvíli se 
objevilo nablýskané velitelské auto s� Pattonem stojícím jako svíce, jednou 
rukou se opírajícím o podpůrnou tyč. Zatímco štábní důstojníci, z�nichž mnozí 
viděli pověstného generála poprvé, se snažili postavit se do�pozoru, Patton, 
který na ně sotva pohlédl, vystoupil z�auta, přešel k�čestné stráži 2. divize a 
rozkázal: „Seržante, vztyčte vlajky!“ Vojáci rozvinuli americkou vlajku a 
červenou vlajku se dvěma bílými generálskými hvězdami, a jak obě stoupaly na 
stožáry, Patton salutoval ve strnulém pozoru. Jeden ze štábních důstojníků, 
který předtím již pod Pattonem sloužil, zamumlal: „Teď přijde dojímavý proslov.“
Nestalo se však. Patton nařídil čestné stráži rozchod a několik minut vyčkával, 
jen se občas podíval na hodinky. Přesně v�11.00 oznámil: „Přebírám velení I. 
obrněného sboru! Pohov!“
  Pak pohlédl na shromážděné štábní důstojníky a pokračoval: „Ocitli jsme se 
v�dlouhé válce proti nelítostnému nepříteli. Musíme z�milionů mužů vycvičit 
vojáky. Musíme je zocelit na duchu i na těle a vycvičit je tak, aby byli schopni
zabíjet. Jako důstojníci musíme jít příkladem, a to mentálně i fyzicky. Každý 
muž v�tomto sboru musí být schopen uběhnout s�plnou polní jednu míli za patnáct 
minut.“ Když se jeden korpulentní důstojník zasmál, Patton vyštěkl: „Řekl jsem, 
každý muž! Každý důstojník, poddůstojník a příslušník mužstva, štáb i velitelé, 
každý poběží jednu míli! Já také!“ Potom klouzaje pomalým pohledem z�jednoho ze 
zkoprnělých důstojníků na druhého pravil: „Mám k�dispozici rozkazy pro převelení
kteréhokoliv z�důstojníků I. obrněného sboru. Všechny jsou podepsány a opatřeny 
dnešním datem. Každý, kdo chce být přeložen nebo odmítne běžet míli, opustí sbor
před západem slunce. Ti, kteří chtějí u I. obrněného sboru zůstat, budou zpět na
tomto místě za třicet minut. Rozchod!“ Poručík Porter Williamson vzpomínal: 
„Bylo naprosté ticho a zdálo se, že se i slunce na obloze zastavilo. Dva toulaví
psi, kteří neustále pobíhali po táboře, znehybněli, jako by v�pozoru čekali na 
rozkazy generála Pattona.“
  Během zmíněné půl hodiny se několik starších důstojníků rozhodlo pro odchod, 
ale většina hodlala vytrvat. Když stanovená doba uplynula a příslušníci sboru se
shromáždili, objevil se Patton. Jeho nesmlouvavý válečnický výraz však nahradil 
široký úsměv. „Vidím,“ pravil, „že žádný z�vás nemá pořádnou plnou polní, takže 
dnes se běžet nebude! Ale dejte se do pořádku! Budeme běhat míli denně! Teď 
pojďme do důstojnické jídelny na oběd.“ V�každém případě neměl večer 15. ledna 
1942 nikdo u I. obrněného sboru neměl nejmenší pochybnost, že nový velitel je 
pěkně tvrdý chlapík. A kdo z�jeho důstojníků přece jen ještě neměl úplně jasno, 
co jej brzy čeká, tomu to Patton vysvětlil na první poradě štábu: „Válka 
v�Evropě pro nás skončila. Anglie možná tento rok padne. Naše první příležitost 
utkat se s�nepřítelem bude v�severní Africe. Nemůžeme cvičit jednotky pro boj 
v�africké poušti v�bažinách Georgie. Odeslal jsem do Washingtonu hlášení, v němž
požaduji, aby nám bylo poskytnuto Pouštní výcvikové středisko v�Kalifornii. 
Kalifornská poušť může zabít rychleji než nepřítel. Horko nás připraví o mnoho 
mužů, ale výcvik zachrání stovky životů, až se ocitneme v�boji. Žádám důstojníky
a�všechna oddělení štábu, aby začali plánovat přesun našich vojáků po železnici 
do Kalifornie.“?
  Na začátku roku 1942 byl generálmajor George S. Patton již tak populární, že 
se časopis Life rozhodl uveřejnit o něm druhou rozsáhlou reportáž. Vyslal proto 
reportéra, aby shromáždil potřebné podklady. Patton vyciťoval, že přemíra 
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čehokoliv škodí, proto nebyl nadšen a žádal, aby mu byl konečný materiál 
přinejmenším předložen k�autorizaci. Editor Life Edward K. Thompson zaslal 
v�první fázi nástin reportáže k�posouzení brigádnímu generálovi Alexanderovi D. 
Surlesovi,? který na ministerstvu války odpovídal za styk s�veřejností. Protože 
Surles neměl námitky, poslal Thompson reportáž Pattonovi. Když se s�ní Patton 
seznámil, 10. února Thompsonovi napsal:
  „Hluboce oceňuji Váš trvalý zájem o mou osobu a také všechno hezké, co jste ve
svém vynikajícím magazínu o mně už uvedli. Ale upřímně: doufám, že článek pana 
Fielda publikovat nebudete. K�této žádosti mne vedou následující důvody: zaprvé 
nevěřím, že jsem v�článku vylíčen pravdivě. Běžný čtenář musí získat dojem, že 
jsem jeden z�nejhrubších, nejprimitivnějších a nejvulgárnějších lidí na světě, 
neboť všechno moje klení za padesát let je nahuštěno do několika stránek. Vždy 
jsem odmítal zmínky o nevelkém bohatství, které jsem zdědil, protože nevěřím, že
bohatství zděděné po předcích podle zákona je samo o sobě známkou něčích 
schopností. A konečně pro budoucnost důstojníka, který měl to štěstí, že se stal
velitelem sboru, což je funkce, kterou díky generálu Deversovi nyní zastávám, je
rozhodující postoj jeho kolegů a nadřízených spíš než pocity veřejnosti. Už jsem
se přesvědčil, že špatně načasovaná nebo přehnaná publicita je velmi škodlivá 
pro kariéru důstojníka, neboť lidé jsou ochotni věřit, že si publicitu objednal 
sám a ještě že většinu toho o sobě také sám napsal. A i když Vy i já víme, že 
tomu tak nebylo, lidé stejně budou věřit tomu, čemu věřit chtějí … Vím, že při 
přípravě reportáže věnoval Váš časopis shromáždění všech údajů spoustu peněz a 
času. Proto když nyní žádám upustit od jejího zveřejnění, uvědomuji si, že 
požaduji velkou laskavost. Ale po pravdě musím říct, že když tady pan Field byl,
žádal jsem ho, aby nepsal obsáhlou reportáž, ale udělal se mnou jen rozhovor, a 
to ještě pod podmínkou, že nebude uveřejněn bez mého souhlasu… Musím jen 
opakovat, že jsem přesvědčen, že uveřejnění reportáže by mi teď nejen nepomohlo,
ale mohlo by zruinovat celou moji kariéru a přivést vniveč více než třicetileté 
úsilí.“?
  Life vyhověl a reportáž otištěna nebyla. I když brigádní generál Surles, a 
dokonce i generál Devers – s prohlášením, že publicita zvýší prestiž obrněných 
sil – se zveřejněním článku oslavujícím Pattona souhlasili, on sám to zavrhl, 
neboť už své Pappenheimské znal.
  
  Jak mohutněla celá americká armáda, rozšiřovaly se i její obrněné síly. 
V�polovině měsíce února 1942 již sestávaly z�šesti divizí tvořících dva obrněné 
sbory. I. sboru velel Patton a II. sboru generálmajor Alvan C. Gillem – 
důstojník, který před dvěma roky pohrdlivě odmítl nabídku podplukovníka 
Chynowetha, že jej naučí řídit tank, měl teď pod svým velením polovinu 
amerických tanků. V�únoru též došlo v�americké armádě k významné reorganizaci. 
Pod ministerstvem války byla vytvořena tři velká velitelství: jako nástupce 
generálního velitelství armády vznikly Armádní pozemní síly (Army Ground 
Forces), kterým opět velel generálporučík McNair, a jejich prvořadým úkolem byl 
výcvik nově tvořených bojových jednotek; dále to byly Armádní letecké síly (Army
Air Forces) generálporučíka H. H. Arnolda, řídící veškeré letectvo pozemních 
vojsk, a nakonec Armádní zásobovací síly (Army Service Forces) generálmajora 
Brehona Somervella, které měly na starosti zásobovací a pomocné služby. Nové 
uspořádání zjednodušilo strukturu americké armády a také zrušilo funkce 
generálních inspektorů pěchoty, jezdectva a dělostřelectva. Obrněné síly, 
čítající nyní 150 000 mužů, spadaly pod McNaira.
  Také Patton v�tu dobu provedl v�rámci svého sboru několik opatření. Postaral 
se o to, aby všechny jeho tanky byly vybaveny silnými radiostanicemi. Pak přišly
změny personálního charakteru. Vybral si nového náčelníka štábu. Major Hobart R.
Gay právě školil řidiče tanků, když za ním přijel Pattonův pobočník. „Něco pro 
vás mám,“ pravil překvapenému majorovi a požádal ho: „Povstaňte prosím.“ Pak 
Gayovi připjal insignie štábního důstojníka a oznámil mu, že od toho okamžiku je
Pattonovým náčelníkem štábu. Osud tomu chtěl, že s�krátkými přestávkami sloužil 
Hobart R. Gay, přezdívaný „Hap“, ve funkci náčelníka Pattonova štábu až do jeho 
smrti. Blumenson popisuje tohoto bývalého kavaleristu jako prostého muže, jehož 
loajalita k�šéfovi byla bezmezná, a protože jeho předsudky a politické názory se
shodovaly s�Pattonovými, místo aby je u Pattona korigoval, posiloval je. Byl 
výborný společník, měl rád jízdu na koni a lov a byl vysoce výkonným štábním 
důstojníkem. Byla mu sice vytýkána „nedostatečná hloubka a šířka“ intelektuální 
kapacity a Pattonovi nadřízení několikrát žádali jeho výměnu, Patton však vždy 
odmítl.
  Po převzetí sboru Patton také vyzkoušel několik mladých důstojníků pro funkce 
svých pobočníků – jako generálmajor měl nárok na dva. Nakonec se rozhodl pro 
kapitána Richarda N. Jensona, kultivovaného a vzdělaného důstojníka, 
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pocházejícího z�jižní Kalifornie a z�rodiny, která se dlouho znala s�rodinou 
Pattonových. Jako druhého pobočníka si vybral kapitána Alexandera C. Stillera, 
starého tankistu, seržanta z�bojů ve Francii za první světové války. Stiller byl
opakem Jensona, byl to nepříliš vzdělaný mohutný chlap, ale Pattonovi též 
naprosto oddaný a sloužící mu spíš jako tělesný strážce a kurýr než pobočník 
v�pravém slova smyslu.
  Začátkem roku 1942 musel Patton také vyřešit jednu rodinnou záležitost – 
budoucnost svého osmnáctiletého syna George S. Pattona IV. George nepatřil během
přípravy ke studiu na vysoké škole k�nejlepším, ale měl zájem o povolání 
profesionálního důstojníka a předpoklady pro ně, což Pattona těšilo, a proto se 
mu snažil usnadnit první kroky. S�otcovou pomocí získal mladý George nominaci 
pro West Point od senátora za stát Massachusetts a záložního kapitána Henryho 
Cabota Lodge. Nástup měl být v�červnu 1942, George se však necítil na přijímací 
zkoušky ještě dostatečně připraven a termín vzdal. Ale protože vzhledem 
k�naléhavé potřebě nových důstojníků i West Point poněkud slevil z obvykle velmi
náročných požadavků, Patton byl přesvědčen, že jeho syn obstojí, pokud se podaří
získat novou nominaci, avšak měl za to, že rok 1942 už je ztracen. Nakonec však 
George, jmenovaný kandidátem do West Pointu massachusettským kongresmanem 
Thomasem J. Flahertym, ještě stihl červnové přijímací zkoušky složit a na podzim
1942 se stal kadetem slavné Vojenské akademie armády Spojených států.
  
  Při setkání vysokých amerických a britských důstojníků ve Washingtonu 
v�prosinci roku 1940 bylo poprvé a tehdy ještě neformálně vysloveno, že pokud se
Spojené státy dostanou do války s�mocnostmi Osy?, bude uplatňována strategie 
napřed porazit Hitlera; Japonci měli být zpočátku jen zadržováni, až bude 
rozhodnuto o vítězství v�Evropě, a Spojenci proti nim vrhnou všechny síly. Když 
po útoku na Pearl Harbor přiletěl se skupinou poradců do Washingtonu Winston 
Churchill (konference s�krycím názvem ARCADIA), byla tato strategie při jednání 
s�prezidentem Rooseveltem a americkými náčelníky štábů potvrzena, a vzhledem 
k�tomu, že Spojené státy už byly oficiálně ve válce, mohly jejich ozbrojené síly
otevřeně vstoupit do bojů na straně Anglie. Protože kromě Tichomoří byla v�tu 
dobu jediným místem, kde britské pozemní síly válčily, Libye, bylo 
pravděpodobné, že Američané pošlou svoje vojska právě do severní Afriky. A to 
znamenalo připravit je na válku v�poušti. Impulzem, který celý proces urychlil, 
byl alarmující postup německých a italských sil pod velením generálplukovníka 
Rommela, které v�lednu roku l942 dobyly přístav Benghází, připravovaly se 
k�útoku na Tobrúk a na postup k�Suezskému průplavu a do Egypta. Plány německého 
vrchního velení byly hrozivé: z�Egypta měla vojska Osy zamířit na severovýchod, 
na Kavkaze se setkat s�tam bojujícími německými jednotkami a poté se v�Indii 
spojit s�Japonci.
  Ministr války Stimson, s největší pravděpodobností inspirován Pattonem, s�nímž
byl často ve styku, vypracoval za pomoci svého náměstka Johna J. McCloye projekt
velkého výcvikového střediska pozemních vojsk, které by bylo umístěno v�oblasti 
co nejvíc připomínající severoafrickou poušť. Generál Marshall okamžitě 
souhlasil a také neměl námitky, aby výcvikovou základnu dostal na starost 
Patton, a ne Gillem nebo Magruder, kteří přes své vysoké funkce v�Obrněných 
silách bohužel stále toho ještě moc o tancích nevěděli. Nějakou dobu nebylo 
jasné, komu bude nové výcvikové středisko bezprostředně podléhat – zůstane 
Patton pod Deversem jako velitelem Obrněných sil nebo bude odpovídat přímo 
McNairovi a jeho Armádním pozemním silám?
  Když bylo rozhodnuto ve prospěch McNaira, neměl z�toho George vůbec žádnou 
radost. Věděl ale, že pokud nechce zničit svou kariéru, nemůže projevit 
nesouhlas, naopak musí zůstat v�pokud možno dobrých vztazích jak s�Deversem, tak
s�McNairem a s�jejich štáby. Má-li získat příležitost bojovat v�zahraničí, musí 
také odvádět jen tu nejlepší práci. Pattona totiž především a trvale trápila 
představa, že vzhledem k�blížící se šedesátce může být považován za příliš 
starého na to, aby mohl vést bojové jednotky do války.
  
  Nejvhodnějším místem pro Pouštní výcvikové středisko (Desert Training Center),
jak zněl oficiální název nového zařízení, se zdála být severovýchodní Kalifornie
a západní Arizona. Patton dostal na starost výběr vhodných lokalit. 4. března 
v�doprovodu několika svých štábních důstojníků odletěl z�Fort Benningu na 
letiště u kalifornského města Riverside. Čtyři dny prováděli letecký a pozemní 
průzkum a nakonec se rozhodli pro oblast o rozloze 52 000 čtverečných kilometrů,
velkou téměř jako celý stát Pensylvánie. Prostírala se od městečka Indio (320 
kilometrů východně od Los Angeles, 1 600 obyvatel) na západě po Desert Center na
východě, od Yumy (5 300 obyvatel) na jihu po Searchlight na severu. Patton byl 
velmi spokojen.
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  Většinu zvoleného území vlastnil stát a bylo víceméně opuštěné – například 
během průzkumu generál a jeho důstojníci nikoho nepotkali –,dostatečně rozlehlé,
aby umožňovalo bojová cvičení všeho druhu, a i když tam nebyl nadbytek vody, ani
to by nemělo představovat neřešitelný problém. Široké písečné pásy se střídaly s
horami a skalními útesy, s�vyschlými solnými jezery, sráznými roklinami a 
kaktusovými poli; byl to mnohotvárný terén se sporou vegetací a minimem stínu. 
Stejně jako písečné bouře byly častým jevem průtrže mračen a náhlé změny počasí 
způsobovaly, že teplota kolísala od nočních mrazů až po téměř 40 stupňů Celsia 
přes den. Velkou výhodou však bylo, že vybranou oblastí procházely tři 
železniční trati a městečka ležela dostatečně stranou, povětšinou až na jejích 
okrajích. Navíc mohlo nově příchozím jednotkám poskytnout podporu několik 
vojenských zařízení, která se tam již nacházela – například cvičiště polního 
dělostřelectva nedaleko India, letiště v�Riversidu, Victorvillu a Las Vegas a 
letecké sklady v�San Bernardinu.
  
  8. dubna uspořádal Patton ve svém domě ve Fort Benningu večírek na rozloučenou
a kromě velkého množství hostů se sešla i celá Pattonova rodina. I když George 
neměl nijak zvlášť vyvinuté chuťové a čichové buňky, rád se vydával za odborníka
na míchané nápoje, a nejinak tomu bylo i tentokrát. Přestože bylo všechno pití 
předem objednáno z důstojnického klubu, na poslední chvíli objednávku zrušil 
s�tím, že on sám namíchá gigantický punč ze zásob z�domácího baru. Zděšená 
Beatrice ho marně prosila, aby to nedělal, ale trval na svém. Slil dohromady 
whisky, různé druhy vína a koňaku, a protože to byl večírek tankistů, výsledná 
směs byla v�zájmu originality servírována v�údajně vymytých plechovkách od 
oleje. Ruth Ellen Tottenová, která průběh večírku ve svých vzpomínkách popsala, 
tvrdila, že nikdo, kdo se jej nenapil, neumí si představit, jak strašnou věcí 
byl nápoj Georgem nazvaný „obrněná nafta“. Nicméně důstojníci si přicházeli 
připít se svým velitelem a Beatrice prohlásila, že „party se brzy se skřípěním 
zastavovala, jak se jeden za druhým se skelnými pohledy hroutili, a příslušníci 
rodiny přežili jen díky tomu, že prozíravě pili pivo“. Ovšem George zářil. 
Náladu přítomných žen, které s�hrůzou sledovaly, co se děje, však nepozvedl ani 
tím, když se sklenicí v ruce oznámil, že připíjí manželkám, a po malé odmlce 
přípitek doplnil obdivným konstatováním: „Hrome, z�vás budou ale krásné vdovy!“ 
? Následující ráno Patton odejel do Kalifornie.
  Pro svoje velitelství si vybral místo vzdálené málo přes 30 kilometrů východně
od městečka Indio. Velitelství bylo součástí výcvikového areálu nazvaného Camp 
Young na paměť generálporučíka Samuela B. M. Younga, bojovníka s�indiány a 
v�letech 1903–1904 prvního náčelníka štábu americké armády. 21. března, pouhé 
tři dny poté, co byl výběr vhodného území pro Pouštní výcvikové středisko 
oficiálně schválen, odeslal už Patton z�Fort Benningu do Kalifornie část svých 
štábních důstojníků, které nazval „předsunutou jednotkou“. Když tam 10. dubna 
dorazil on sám, zjistil, že „předsunutá jednotka“ se ubytovala v�nejlepším 
hotelu v�Indiu. Okamžitě zjednal nápravu; do večera zbyl v�hotelu jediný 
důstojník, a to jen proto, že někdo musel zajišťovat styk s�místními úřady.
  Jednotky I. obrněného sboru se začaly po železnici i po vlastní ose přesunovat
z�Fort Benningu na západ už 1. dubna. První z�nich tam dorazily ráno 11. dubna. 
Tentýž den Patton oznamoval generálu Deversovi: „...věřím, že jediným způsobem, 
jak začít, je začít, a tak začneme příští týden. Myslím, že vydám jen konzervy a
vodu, a ať příroda dělá, co umí.“ Vojáci měli brzy zjistit, že v�tomto Bohem 
zapomenutém kraji je pod Pattonovým velením nečeká žádný med. Nemýlili se a 
někteří brzy požadovali, aby se celá oblast raději vrátila indiánům. Že si 
tvrdých podmínek života v�Pouštním výcvikovém středisku byl dobře vědom i 
Patton, dokazuje fakt, že o rok později, za bitvy o Faid Pass v�tuniských 
horách, hrozil svým tankistům: „Chlapi, jděte do toho a bojujte, jinak vás při 
Bohu pošlu zpátky do Camp Youngu!“
  
  Patton byl rozhodnut, že výcvik bude probíhat v podmínkách co nejvíc 
připomínajících realitu severoafrické pouště, že nic nebude jen „jako“, že 
vojáci musí být připraveni na všechny potíže, s�nimiž se s�největší 
pravděpodobností v�Libyi setkají. Proto budou žít ve stanech bez elektřiny a�bez
ložního prádla, bez topení a bez teplé vody. I budovy pro administrativu a 
plánování budou jen jednoduchá přízemní stavení ze dřeva pokrytého térovým 
papírem. Když mu vodohospodářský úřad v�Los Angeles navrhl, aby vojáci 
vybudovali několik velkých vodojemů, odmítl s�tím, že nebudou mít čas na nic 
jiného než se učit bojovat. Zato ale s armádním ženijním úřadem dohodl opatření 
k posílení železniční přepravy a se spojovacími odborníky IX. armádního sboru 
vypracoval signalizační systém a požádal je o rozšíření telefonní sítě. Aby sám 
získal co nejdůkladnější znalosti o všem, co souvisí s�životem v�poušti, obrátil
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se na slavného cestovatele Roye Chapmana Andrewse, který vedl několik expedic do
pouště Gobi. Napsal mu: „Hrál jsem pólo a navigoval lodi v�Pacifiku, ale o 
pouštích toho vím jen velmi málo. Proto mineváhejte poskytnout i ty 
nejtriviálnější podrobnosti, přestože je podle Vašich zkušeností budete 
považovat za nepodstatné nebo nadbytečné.“
  Patton založil svůj výcvikový program na přesvědčení, že je u vojáků a 
důstojníků třeba dosáhnout takové úrovně fyzické i mentální odolnosti, aby 
dokázali překonat těžkosti války v�poušti, a to i po delší dobu a s�minimem 
jídla a vody, ale bez ztráty bojové výkonnosti.
  Výcvik začínal na úrovni družstev, postupoval k�větším jednotkám a završovaly 
jej manévry na úrovni sboru s�přesuny na vzdálenost až 500 kilometrů. Patton byl
přitom nekompromisní, nešetřil nikoho a nejméně sebe. Odpíral si pohodlí obvyklé
i v�běžných vojenských zařízeních, žil jako jeho vojáci a byl všude, kde byli 
oni. V�následujících téměř čtyřech měsících strávil v�Camp Youngu většinu času, 
jedinou výjimku si obvykle dopřával od sobotního do nedělního večera, kdy se 
zdržoval v�Indiu v�domě, který tam Beatrice začátkem dubna najala. Tvrdil, že 
největším problémem armády je nedostatek iniciativy a smyslu pro odpovědnost u 
mladých důstojníků, a také během dvou týdnů po příjezdu nechal dva zatknout a 
postavit před soud pro neplnění povinností. Mimo jiné nařídil, že po měsíci 
výcviku musí být každý muž pod jeho velením schopen uběhnout míli (l 600 metrů) 
za 10 minut s�puškou a s�plnou polní. Jak týdny míjely, tuk se měnil ve svaly a 
Patton se spokojeně šklebil, když se dozvěděl, že obrovitý zápasník jménem Dean,
ale víc známý pod přezdívkou Muž hora, sloužící jako seržant v�jedné jeho 
jednotce, zhubl o třicet kilo, ale že „pořád ještě je to kus chlapa“.
  Běžný výcvikový den probíhal tak, že oddíl sestávající z�tanků, stíhačů tanků,
obrněných transportérů vezoucích pěchotu a z�dalších vozidel vyrazil v�jednu 
hodinu ráno. Vozidla jela prvních zhruba 30 kilometrů po cestách a pak zamířila 
v�několika kolonách do pouště plnit konkrétní úkoly. Ve čtyři hodiny odpoledne 
se kolony opět shromáždily a bylo vybráno místo vhodné k�přenocování. Prachem 
pokrytí a unavení vojáci otevřeli denní dávky konzervovaných potravin, zpravidla
to byla směs hovězího nebo kuřecího masa se zeleninou. Konzervy se ohřívaly na 
improvizovaných ohništích, vynalezených Pattonovými muži právě pro tento účel – 
a po velícím generálovi také nazývaných Pattonovými pouštními kamínky, na což 
byl George náležitě hrdý. Takové ohniště představovala o něco větší plechovka od
konzervy naplněná tak dva až tři centimetry pod okraj oblázky a pískem, který se
zalil benzinem a zapálil. „Pattonova kamínka“ byla velmi praktické zařízení 
v�prostředí, kde se mnohdy nenašel ani kousek dřeva nebo pár větví, a jako 
všemu, co souviselo s�Pattonem, se jim dostalo velké pozornosti ze strany mnoha 
novin a časopisů. Ráno po oholení a osobní hygieně – to muselo být zvládnuto 
s�denní dávkou vody, která představovala jeden galon na muže, přičemž teplota na
slunci dosahovala až 55 stupňů Celsia – přišel čas snídaně, pak prohlídka, při 
níž všichni museli vypadat upraveně, a poté nástup do vozidel a odjezd k�plnění 
nových úkolů.
  Patton se zdržoval v�terénu, jak to jen šlo. Nikdy si žádný důstojník nemohl 
být jist, z�kterého blížícího se vozidla – ať to byl džíp, osobní auto, tank, 
polopásový transportér nebo i traktor – generál vystoupí. Často se objevovalo i 
jeho letadlo, malý dvousedadlový a rádiem vybavený hornoplošník Piper J3-Cub, 
který mohl přistát a vzlétnout prakticky všude; za jeho přidělení Patton 14. 
května poděkoval veliteli armádního letectva generálporučíku H. H. Arnoldovi 
zvláštním dopisem. Na jednom místě v�jinak ploché krajině vyčníval kopec, 
z�něhož byl rozhled na kilometry daleko. Kopec se stal Pattonovým oblíbeným 
pozorovacím stanovištěm a vojáci jej nazvali Královský trůn. Generál se tam 
usadil a dalekohledem sledoval cvičící jednotky. Jakmile zahlédl něco, co se mu 
nezdálo, okamžitě rádiem zjednával nápravu. Ale nepouštěl jen hromy a blesky, 
stejně tak i radil, nabádal, vysvětloval, a byl-li spokojen, i chválil.
  Například těžkým vozidlům nebylo dovoleno užívat během cvičení silnice se 
zpevněným povrchem. Jedno dopoledne Patton jedoucí po silnici v�džípu zahlédl ve
vzdálenosti několika kilometrů před sebou nákladní auto. Přidal plyn, náklaďák 
dostihl, zastavil a jeho řidiče, seržanta, se jízlivě zeptal, zda nesnáší poušť.
Seržant odpověděl, že on sám nemá s�pouštním terénem problém, ale převodovka 
jeho auta ano, a že stejná závada postihuje většinu nákladních aut u jeho 
jednotky. Patton vystoupil z�džípu a po rukou a po kolenou vlezl pod auto a 
nechal si vysvětlit, v�čem je potíž. Pak seržantovi nařídil, aby mu podal 
písemnou zprávu, že se postará o nápravu. Svému pobočníkovi přikázal zapsat si 
seržantovo jméno a poznamenal, že „je to hromsky dobrý voják, který dbá víc o 
svoje auto než o rozkaz nadřízeného důstojníka“.
  Důstojníci na úrovni velitelů sborů byli obvykle pro řadové vojáky málo známí 
nebo úplně neznámí polobozi. Ne tak Patton. Ten byl se svými vojáky 
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v�každodenním styku. Tak jako před dvaceti lety, když cvičil a vedl do boje 
první americké tankisty, i v�Pouštním výcvikovém středisku nežádal nic, co by 
nebyl připraven udělat sám. Znectil řidiče, jehož tank uvázl v�písku, ale pak 
sám usedl za řídicí páky jiného tanku nebo vyprošťovacího vozidla a zabořený 
tank vytáhl. Dokázal vojákům strašlivě vynadat, ale pak dodal: „Dělám to pro 
vaše vlastní dobro. Kdybyste v�boji udělali to, co jste předvedli tady, budete 
mrtví.“ Pro důstojníky pravidelně organizoval přednášky, a když se stalo, že 
některý z�nich usnul, přišel k�němu, probudil jej a zeptal se, jak dlouho 
nespal. Když se dozvěděl, že to bylo méně než 48 hodin, nepokládal to za omluvu 
a burácel, že takovou dobu musí voják vydržet v�boji. Zjistil-li, že důstojník 
nespal delší dobu, poslal jej bez slova výčitky do postele.
  Patton také často osobně prověřoval, jak je zajištěna bezpečnost tábora, zda 
jsou stráže na svých místech a zda strážní znají své povinnosti a řádně je plní.
Jednou v�noci se vydal na obhlídku s�poručíkem Porterem B. Williamsonem. Zůstal 
ve tmě, zatímco poručík přistoupil k�jednomu strážnému a zeptal se ho, z kterého
směru předpokládá, že by se nejspíš mohlo objevit nebezpečí. Očekával, že voják 
označí prostor mimo perimetr tábora, ten však k�jeho překvapení ukázal 
doprostřed tábora směrem k�Pattonovu velitelství. Když překvapený Williamson 
zjišťoval proč, voják odpověděl, že největší nebezpečí hrozí odtamtud. Patton, 
který rozhovor slyšel, se rozesmál a Williamsona zavolal se slovy, že tomu 
vojákovi jsou jeho povinnosti naprosto jasné. Oba pak ještě zaslechli, jak z 
míry vyvedený strážný mumlá: „Pane Bože, generála Pattona je třeba čekat z�každé
strany!“ Patton, zastánce rčení, že ze svého velitele musí mít voják větší 
strach než z�nepřítele, byl evidentně potěšen a poznamenal: „Lepšíme se! Už jsme
na úrovni římských legií!“?
  Podmínky v�poušti byly tvrdé, muži se hroutili vyčerpáním a na denním pořádku 
byly poruchy techniky; seržant Walter Hennessey, který bojoval téměř čtyři roky 
jako řidič tanku, napsal v�červnu 1942 své matce, že měl v�tanku 85 stupňů 
Celsia, a když někdo sáhl bez rukavic po nástroji, který ležel na slunci, spálil
si ruce. Častá byla i uštknutí jedovatými hady a při náročném výcviku docházelo 
k nehodám, někdy i se smrtelnými následky. V�takových případech generálmajor 
George Patton setrval v�nemocničním stanu u nešťastníkova lůžka až do jeho 
posledního vydechnutí.
  Protože Patton dobře věděl, jak se chvíle, kdy bude jeho vojáků třeba na 
bojišti, blíží, provedl jen během prvních tří týdnů od zahájení činnosti 
Pouštního výcvikového střediska třináct velkých taktických cvičení. Mnohdy se 
jich účastnily důležité osobnosti, vedle vysokých důstojníků to bývali i 
významní politici. Při takových příležitostech se zpravidla sám ujímal výkladu. 
Ne vždy se však všechno dařilo, a když manévry neprobíhaly k�jeho spokojenosti –
zejména když vznikl zmatek a útok uvázl –, obrátil se s�navztekanou tváří 
k�přihlížejícím a pravil: „Tohle je přesná ukázka toho, jak se ve válce 
prohrávají bitvy. Cvičení se přerušuje do zítřka do rána. A já vás ubezpečuji, 
že ten zmatek se už nebude opakovat!“
  Pak svolal důstojníky a zjišťoval, co se vlastně stalo. S�očima vysílajícíma 
blesky žádal vysvětlení od�mladého poručíka, jehož tanky zůstaly ve výchozích 
postaveních a nepřešly do útoku. Když se dozvěděl, že rádio poručíkova tanku se 
porouchalo, takže neobdržel rozkaz k�útoku – a jak přikazovala pravidla, bez 
rozkazu nesměl vyrazit –, obrátil se Patton k�plukovníkovi, který měl vrchní 
velení, a ledovým hlasem pravil: „Rádia mají a vždy budou mít poruchy, na to je 
třeba být připraven. Viděl jste, že něco není v�pořádku, tak jste se tam měl na 
těch vašich zatracených nohách vydat!“ Poté co „pozval“ plukovníka k rozhovoru 
do své kanceláře, položil ruku kolem ramen vyděšeného poručíka s�tím, že on není
ničím vinen, neboť jednal v�souladu s�předpisy. Nicméně mu ještě poradil, že 
pokud by se chtěl stát Napoleonem, nesmí myslet na nic jiného než na svoje 
poslání, a dodal: „Zapomeňte na armádní předpisy, píší je ti, co nikdy nebyli 
v�bitvě… Naším jediným posláním v�boji je zvítězit.“?
  Nutno říct, že zatímco někteří nepřestávali skřípat zuby nad náročnými 
požadavky velícího generála a nad tvrdými podmínkami nepřetržitě probíhajícího 
výcviku, s�ubíhajícími týdny se mezi Pattonem a většinou jeho důstojníků i 
obyčejných vojáků začalo vytvářet ono civilistům prakticky neznámé a mnohdy o 
životě a smrti rozhodující pouto. Projevovalo se i ve zdánlivých maličkostech. 
Když například při jednom přistání nedaleko velitelství jeho letoun jen taktak 
minul telefonní sloupy, spojaři je k�malé radosti Jihokalifornské telefonní 
společnosti pokáceli a nahradili do země zakopaným kabelem. Jejich velitel měl 
prosté vysvětlení: „Chlapci říkali, že nechtějí, aby se jejich generál zabil.“
  Po čtyřiceti letech služby znal Patton dobře duši vojáka a věděl, jak na ni 
zapůsobit. V�Pouštním výcvikovém středisku měl v�omezené době přeměnit 20 000 
mužů (celkem jich střediskem prošlo přes 60 000), ještě přednedávnem většinou 
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civilistů, v bojovníky, kteří by se mohli postavit zkušenému nepříteli a 
dokázali by bojovat i v�těch nejobtížnějších podmínkách afrických pouští. 
K�povzbuzení jejich válečnického ducha Patton nařídil, aby každý večer ve 22.00 
hodin troubilo 100 trubačů večerku. Samozřejmě že časový signál měl až 
druhořadou roli. Generál chtěl dvaceti tisícům mužů připomenout, že teď náleží 
k�mocnému a hrdému vojenskému bratrstvu s�tisíciletou tradicí. Ke zvuku polnic, 
nesoucímu se skalnatými údolími a nad tábory roztaženými na desítky kilometrů, 
se přidávalo vytí kojotů z�okolních kopců a zakrátko nebylo široko daleko 
člověka, který by napjatě nečekal, až se v�deset hodin ozve dech beroucí 
symfonie.
  Patton také věděl, kdy takzvaně povolit uzdu a dopřát vojákům nezbytnou dávku 
zábavy a odpočinku. Nejenže inicioval vznik několika baseballových družstev, 
zval i populární a slavné umělce. Světoznámý dirigent Leopold Stokowski řídil v 
poušti stočlenný orchestr a koncertovat přijel i slavný pianista Victor Borge. 
Johna Maschia, agenta velkých filmových hvězd, jako byli Fred Astair, Ginger 
Rogersová, James Stewart, Henry Fonda a Gene Kelly, Patton požádal, aby pomohl 
ulehčit nucenou izolaci jeho vojáků. Slavní herci potom jednou týdně přijížděli 
do India a pořádali velká představení. „Pak,“ vzpomínal Maschio, „nás ten 
potomek kanonu všechny, včetně děvčat, přiměl vyzkoušet si to, co musí dělat 
jeho vojáci. Navlékl muže do vojenských pracovních uniforem a nechal je plížit 
se pod ostnatými dráty, zatímco jim nad hlavami křižovaly střely. I ženy přiměl 
obléknout si uniformy a pak absolvovat dlouhé jízdy v�džípech strašlivým terénem
v�prašné poušti. To vše mělo nám bavičům – kteří jsme za svá vystoupení nechtěli
ani dolar – předvést, čím procházejí jeho vojáci.“
  Necelých 1 600 obyvatel India, městečka nejbližšího Camp Youngu, se téměř 
úplně ztratilo v�přívalu vojáků v�okamžiku, kdy měli volno. Jednoho večera jich 
zaplnilo restaurace a bary India devět tisíc. Většinou nebyly problémy, 
obyvatelé městečka byli přátelští a na druhé straně Pattonovi vojáci se 
vyznačovali vysokou kázní. Nicméně když 30. května, v�Den obětí války, Patton 
promlouval v�klubu místních žen, některé si stěžovaly, že na ně vojáci pískají. 
Patton pravil, že jeho vojáci jsou vystaveni mnoha zákazům, avšak pokud si to 
dámy přejí, zakáže jim na ně pískat. Pak dodal: „Ale kdybych já byl na vašem 
místě, nevadilo by mi, že na mne pískají. Vadilo by mi, kdybych šel po ulici a 
oni by nepískali.“ Víc už o celé záležitosti nepadlo ani slovo.?
  
  V�červnu 1942 jmenoval generál Marshall dosavadního náčelníka operačního 
oddělení generálního štábu generálmajora Davida Dwighta Eisenhowera velitelem 
amerických vojsk v�Evropské operační oblasti (European Theatre of Operations). 
Ve skutečnosti mělo jít o vojska, která do této operační oblasti, v�tu dobu 
tvořené jen Spojeným královstvím a Islandem, teprve přijdou. Jako dávná minulost
se teď musela jak Eisenhowerovi, tak Pattonovi jevit doba před necelými dvěma 
roky, kdy podplukovník Eisenhower psal veliteli 2. obrněné brigády brigádnímu 
generálu Pattonovi , že je polichocen návrhem přejít k�jeho jednotce, ale že by 
asi nemohl velet pluku, protože nárok na potřebnou hodnost plukovníka bude mít 
až za tři roky! Doprovázen generálmajorem Markem Waynem Clarkem, do té doby 
náčelníkem štábu generálporučíka McNaira, a několika dalšími důstojníky opustil 
Eisenhower 23. června Spojené státy. Začátkem července byl povýšen do hodnosti 
generálporučíka.
  Události, k�nimž došlo v měsíci červnu roku 1942 v�severní Africe, 
představovaly pro věc Spojenců pravou pohromu. 20. června německo-italská vojska
vedená generálplukovníkem Erwinem Rommelem dobyla v�libyjské Kyrenaice přístavní
město Tobrúk, které bylo po dlouhou dobu symbolem britské síly a odporu. 22. 
června Hitler povýšil Rommela na polního maršála. Tentýž den Rommel překročil 
libyjsko-egyptské hranice a do konce měsíce pronikl k�El Alamainu; do Alexandrie
mu zbývalo pouhých 110 kilometrů. V�době, kdy padl Tobrúk, byl britský 
ministerský předseda Winston Churchill ve Washingtonu. Zprávu o pádu přístavu a 
kapitulaci jeho 32 000 obránců (19 000 Britů, 10 500 Jihoafričanů a 2 500 Indů) 
Churchill obdržel 21. června ráno, právě když hovořil v�Bílém domě s 
Rooseveltem.
  O tom, co bezprostředně následovalo, Churchill napsal: „,Jak vám můžeme 
pomoct?‘ zeptal se Roosevelt. Okamžitě jsem odpověděl: ,Poskytněte nám všechny 
tanky sherman, které můžete postrádat, a dopravte je co nejrychleji na Střední 
východ.‘ Prezident poslal pro generála Marshalla, který se dostavil během 
několika minut, a tlumočil mu mou žádost. Marshall odpověděl: ,Pane prezidente, 
shermany se teprve začínají vyrábět. Prvních několik set bylo přiděleno našim 
obrněným divizím, které se až dosud musely spokojit se zastaralou výzbrojí. Je 
hrozné brát našim vojákům z�rukou tyto zbraně. Jestliže je však Britové tak 
nutně potřebují, musí je dostat. A kromě toho bychom jim mohli poskytnout ještě 
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sto samohybných děl ráže 105 milimetrů.‘ Pro úplnost je třeba dodat, že 
Američané dostáli slovu, a dokonce je překonali. Tři sta tanků sherman i 
s�motory, které do nich nebyly ještě ani zamontovány, a sto samohybných děl bylo
naloženo na šest jejich nejrychlejších lodí a odesláno k�Suezskému průplavu. Loď
vezoucí motory pro všechny tanky byla u Bermud potopena ponorkou. Aniž jsme 
řekli slovo, prezident s�Marshallem naložili další dodávku na jinou rychlou loď 
a vyslali ji, aby konvoj dohonila.“?
  Pozdě večer 21. června se Churchill sešel s�Rooseveltem v�jeho pracovně 
k�dalšímu jednání. Přítomni byli i američtí náčelníci štábů generálové Marshall 
a Arnold a admirál Ernest Joseph King a za Brity náčelník imperiálního 
generálního štábu maršál Alan Brooke, náčelník britské vojenské mise ve 
Washingtonu maršál John Greer Dill a vojenský sekretář britského válečného 
kabinetu generál Hastings Ismay. Debata se opět zabývala zhoršením situace na 
Středním východě a Roosevelt zmínil možnost vyslat na toto bojiště americkou 2. 
obrněnou divizi, jednotku se speciálním výcvikem pro válku v�poušti. Bylo však 
nutno celou záležitost ještě podrobně posoudit, zejména s�přihlédnutím 
k�možnostem lodní přepravy. Ještě v�noci generál Marshall rozhodl, že pokud by 
měla obrněná divize do Afriky odjet, jejím velitelem by měl být George Patton. 
Okamžitě byl Pattonovi na velitelství Pouštního výcvikového střediska odeslán 
rozkaz, aby se dopoledne následujícího dne hlásil ve Washingtonu. Jak později 
Marshall přiznal, on sám vůbec nebyl nadšen představou odeslat do zámoří jedinou
plně vyzbrojenou a dobře vycvičenou obrněnou divizi, kterou v�tu dobu armáda 
Spojených států měla, ale jak řekl, musel být připraven pro případ, že Roosevelt
její přesun nařídí.
  Patton, který již před několika dny zaslechl pověsti o tom, že Eisenhower a 
Clark se připravují na nějaký „velký džob“ a odjíždějí do Anglie, z�toho 
vyvovodil, že zřejmě půjde o přípravu amerického vylodění v�Evropě. Když byl 
nyní v�takovém spěchu povoláván k�náčelníkovi generálního štábu, samozřejmě 
předpokládal, že asi pojede do Anglie i on. Po příletu do Washingtonu ho 
Marshall informoval, že to nebude Evropa, ale severní Afrika, kam může být 
v�brzké době pod jeho velením vyslána obrněná divize. S�výstrahou, že vzhledem 
k�momentálním možnostem nemůže být ani řeči o tom, aby byly do zámoří vypraveny 
dvě divize, tvořící sbor, poslal Marshall Pattona do blízké Válečné školy, kde 
se měl seznámit s�plány již dříve vypracovanými pro případ, že budou muset 
americké jednotky zasahovat v�zahraničí. Potom měl Patton připravit vlastní 
materiál, shrnující jeho názor na celou věc, a znovu se u Marshalla ohlásit.
  Patton bohužel nevzal dostatečně vážně upozornění, že v�celé akci musí být 
zvažována účast jen jedné divize. Už příští den ráno zaslal Marshallovi 
předběžné písemné vyjádření, ve kterém kategoricky žádal o přidělení druhé 
divize. Musíme alespoň připustit, že Patton jednal v�dobrém úmyslu, když chtěl 
pro eventuální operaci zajistit síly zaručující její úspěch s�větší 
pravděpodobností, než by tomu bylo při nasazení jen jediné divize, ale v�každém 
případě se dopustil velké chyby. V�žádném případě nebylo radno nerespektovat 
výslovný pokyn suverénního a všemocného náčelníka generálního štábu, majícího 
absolutní podporu prezidenta. Po válce Marshall uvedl: „…k�mému překvapení jsem 
časně ráno od Pattona dostal dopis vehementně doporučující vyslání další divize.
Tak jsem poslal jednoho ze sekretářů generálního štábu, aby našel generála 
Pattona, posadil ho do letadla a poslal zpátky do Kalifornie.“
  Otřesený Patton se z�India opakovaně pokoušel Marshallovi telefonovat, ale 
náčelník generálního štábu nikdy nebyl přítomen. V�zoufalství se obrátil na 
Marshallova zástupce generálporučíka Josepha T. McNarneye a oznámil mu: „…po 
delším uvažování jsem došel k�závěru, že bych možná celou tu práci nakonec mohl 
zvládnout i se silami, které je mi Váš stupidní štáb ochoten přidělit.“ Když 
McNarney informoval Marshalla, že Patton změnil názory, Marshall se zasmál: 
„Vidíte, McNarney, to je způsob, jak zacházet s�Pattonem.“? Ještě po válce se 
Marshall znovu usmíval, když vyprávěl historiku dr. Forrestu C. Poguovi, který 
sepisoval jeho vzpomínky, jak rozhodnutí poslat Pattona zpátky do Pouštního 
výcvikového střediska „ho vyděsilo k�smrti“. Trošku soucitnější čtenář snad může
připustit, že to George S. Patton junior neměl se svými nadřízenými – obzvlášť 
s�některými –, lehké.
  Nakonec se ale ukázalo, že 2. obrněnou divizi nelze vypravit tak rychle, jak 
se předpokládalo, a navíc fronta v�severní Africe se do určité míry 
stabilizovala, neboť obě strany sbíraly síly před dalším a rozhodujícím kolem 
zápasu. To ovšem Patton nevěděl, a tak se dál trápil představou, že Marshalla 
zklamal a tím se připravil – a možná natrvalo – o možnost bojovat. Když jej 
plukovník Floyd Parks, který se po odchodu Marka Clarka do Anglie stal 
McNairovým náčelníkem štábu, ubezpečil, že tomu tak není, šťastný Patton mu 
napsal:„Byl jsem velmi rád, když jsem se z�Tvého dopisu dozvěděl, že jsem 
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všechny své příležitosti zcela nezmařil. Kdyby znovu ta otázka vyvstala, můžeš 
všem říct, že jsem ochoten odjet s�čímkoliv kdykoliv kamkoliv, bez ohledu na 
následky.“??
  11. července generálmajor Devers Pattonovi neoficiálně sdělil, že ministerstvo
války zvažuje vyslat v�září nebo v říjnu do zámoří obrněný sbor. O týden později
napsal Pattonovi z�Londýna Eisenhower, že je zcela možné, že ho bude velmi brzy 
potřebovat. Současně přiznal, že až ta chvíle nastane, bude muset překonat 
ostýchavost, až bude vyžadovat služby od někoho služebně daleko staršího a 
schopnějšího, než je on sám. Ike pokračoval konstatováním, že Patton byl pro něj
vždy ztělesněním polního velitele, a pokud dojde na boje velkých formací na 
válčišti, za které bude Eisenhower odpovědný, chtěl by, aby Patton velel tam, 
kde bude boj nejtěžší. 29. července plukovník Parks Pattonovi důvěrně sdělil, že
v�souvislosti s�připravovaným vysláním některých obrněných divizí za moře, 
zařadil McNair Pattona na první místo seznamu důstojníků připadajících v�úvahu 
jako jejich velitelé. Parks ještě poznamenal, že jak McNair, tak Marshall mají o
Pattonovi mimořádně vysoké mínění, a že si je jist, že bude mít tu čest vést 
první kontingent bojových jednotek opouštějících Spojené státy.
  Ráno 30. července Patton obdržel telefonicky rozkaz, aby se neprodleně 
dostavil do Washingtonu. Pouštní výcvikové středisko opustil v�jednu hodinu 
odpoledne a odjel do pronajatého domu v�Indiu, kde na něj čekala Beatrice. Ta 
jej o hodinu později odvezla na letiště v�Palm Springs k�čekajícímu letadlu. 
Sama pak odletěla do Washingtonu komerční linkou z�Los Angeles a ubytovala se u 
své sestry Kay Merrillové. Tam jí George příští den sdělil, že mu Marshall 
nařídil připravit se na odjezd do Londýna, kde bude nápomocen Eisenhowerovi při 
přípravě spojeneckého vylodění v severní Africe.
  Jakmile bylo jasné, že se do Pouštního výcvikového střediska již nevrátí, 
požádal Patton generálmajora Alvana C. Gillema, který po něm středisko převzal, 
aby tlumočil jeho vzkaz: „Vojáci, okolnosti, které jsem nemohl ovlivnit, mne 
přinutily opustit Vás ve spěchu a znemožnily mi promluvit k Vám osobně. Nicméně 
bych byl nevděčník, kdybych Vám byť se zpožděním neřekl, jak upřímně oceňuji 
skvělé chování všech z Vás, kterým jsem měl tu čest velet. Protože jsem pracoval
s�Vámi, vím, jak mimořádné obtíže jsme překonávali, a také vím, jak skvěle a 
obětavě jste plnili své povinnosti. Děkuji Vám a blahopřeji Vám. Bylo pro mne 
jedinečnou ctí velet takovým mužům.“?
  
  Jak generál Marshall a prezident Roosevelt rozhodli, tak se také stalo. Po 
čtrnáctidenním pobytu v�Londýně a konzultacích s�Eisenhowerem, Clarkem a s�Brity
strávil Patton dva měsíce ve Washingtonu plánováním velké výsadkové operace 
nazvané TORCH (POCHODEŇ). Šlo o vylodění anglo-amerických vojsk na pobřeží 
Francouzské severní Afriky s�cílem obsadit přístavy Casablanka, Oran a Alžír a 
vytvořit jedno rameno kleští – druhým bude britská 8. armáda –, které sevřou a 
rozdrtí síly maršála Rommela. Patton měl velet jednomu ze tří operačních svazů, 
takzvanému Západnímu, jehož úkolem bude s�35 000 muži a 250 tanky dobýt 
Casablanku. V�odpoledních hodinách 23. října 1942 Patton nastoupil ve virginském
přístavu Hampton Roads na palubu těžkého křižníku Augusta a vydal se přes oceán 
k�marockým břehům.
  Sedmapadesátiletému generálmajoru Georgi Smithu Pattonovi juniorovi se splnila
jeho životní touha: odjížděl do velké války v�čele mužů, kterým důvěřoval, a oni
důvěřovali jemu. Začínalo nejvýznamnější období v�životě jednoho z 
nejslavnějších generálů armády Spojených států, rozeného válečníka, který 
nerespektoval klasické poučky vojenské vědy, přiváděl k�zuřivosti nadřízené i 
podřízené, ale kterého zbožňovaly tisíce vojáků. Jeho vítězná bojová cesta vedla
z�Afriky na Sicílii a po vylodění v�Normandii řadou evropských zemí až do 
západočeské Plzně – postoupit o osmdesát kilometrů dál mu bohužel už nebylo 
povoleno. Tuto část života muže, který nebyl ničeho ušetřen, zažil velké 
triumfy, ale i velká pokoření a pády, který pohrdal zbabělci a miloval slávu a 
jehož úspěchy jsou o to pozoruhodnější, že jich dosáhl navzdory celoživotním 
potížím dyslektika, vojáka, který prošel mnoha bitvami a chtěl být zabit 
„poslední kulkou poslední den poslední války“, ale nakonec jeho život uzavřela 
banální dopravní nehoda, vylíčí druhý díl dvousvazkové monografie.
  
  
  
  
  
Chronologie 

 1885, 11. listopadu Narozen v San Gabrielu, okres Los Angeles, Kalifornie.
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 1897, září – 1903 červen Student střední školy dr. Clarka v�Pasadeně.

 1903, září – 1904, červen Kadet Virginského vojenského učiliště 
v�Lexingtonu.

 1904, 16. června Vstupuje na Vojenskou akademii ve West Pointu.
 1905, září – 1906, červen Opakuje první ročník akademie.

 1906, 13. června Jmenován 2. desátníkem sboru kadetů.
 27. srpna Hodnost snížena na 6. desátníka sboru kadetů.

 1907, 14. března Opět jmenován 2. desátníkem sboru kadetů.
 14. června Jmenován kadetem-praporčíkem.

 1908, 14. února Jmenován adjutantem praporu sboru kadetů.
 1909, 11. června Končí studia na Vojenské akademii, jmenován poručíkem 

15. jezdeckého pluku.
 12. září Nastupuje u roty K 15. jezdeckého pluku ve Fort Sheridanu 

v�Illinois.
 1910, 26. května Žení se s�Beatricí Ayerovou-Banningovou.

 2. listopadu – 23. prosince Velitel kulometné čety 3. eskadrony 15. 
jezdeckého pluku.

 1911, 11. března Narození dcery Beatrice.
 květen – listopad Jmenován zastupujícím velitelem roty K 15. jezdeckého 

pluku.
 3. prosince Nastupuje k rotě A 15. jezdeckého pluku ve Fort Myeru ve 

Virginii.
 1912, 12. března Jmenován ubytovatelem l. eskadrony 15. pluku ve Fort 

Myeru.
 14. června Odplouvá do Evropy jako účastník olympijských her ve Stockholmu.

 7. – 17. července Závodí na olympijských hrách v�moderním pětiboji.
 červenec – srpen Cvičí se v�šermu v�Saumuru ve Francii.

 22. srpna Návrat do Spojených států.
 14. prosince – 22. března 1913 Dočasně přidělen do úřadu náčelníka generálního 

štábu.
 1913, 22. března Pokračuje ve službě u 15. jezdeckého pluku ve Fort 

Myeru. 
 14. července Přijíždí s�Beatricí do Paříže.

 červenec – 30. srpna Cvičí se v�šermu v�Saumuru ve Francii.
 10. září Odplouvá s�Beatricí z�Cherbourgu.
 17. září Připlouvají do New Yorku.
 23. září Nastupuje do Školy jezdecké služby ve Fort Riley v�Kansasu.

1914 Studuje na Škole jezdecké služby a vede kurz šermu.
 1915, 28. února Narození dcery Ruth Ellen.

 17. června Končí dvouleté studium na Škole jezdecké služby.
  15. září Nastupuje k 8. jezdeckému pluku ve Fort Blissu v Texasu,

přidělen k�rotě D.
 19. října – 22. ledna 1916 Dočasně odvelen do Sierra Blanky.

1916,13. března Přidělen ke štábu trestné expedice jako pobočník generála 
Pershinga.

 15. března Vstupuje s�jednotkami trestné expedice do Mexika.
 14. května Střetnutí s�plukovníkem Cárdenasem.
 23. května Povýšen do řádné hodnosti nadporučíka.

 8. června „Papírově“ převelen k�10. jezdeckému pluku.
 1917, l. února Převelen k 7. jezdeckému pluku posádkou ve Fort Blissu.

 únor Ukončení trestné výpravy a návrat do Spojených států.
 27. února Jmenován velitelem roty A l. eskadrony 7. pluku.

 15. května Povýšen do řádné hodnosti kapitána.
 18. května Převelen do štábu amerických expedičních vojsk generála 

Pershinga.
 28. května Odplouvá s�Pershingovým velitelstvím do Evropy na parníku 

Baltic.
 8. června Baltic dorazil do Liverpoolu; odjezd do Londýna.

 13. června Příjezd do Paříže.
 1. září Přesun na Pershingovo velitelství v�Chaumontu.

 3. října Žádá o převelení k tankovému sboru expedičních vojsk.
 10. listopadu Zařazen do tankového sboru. 

 15. prosince Přesun do Langres a příprava na otevření střediska lehkých tanků
a tankové školy v�Bourgu.

 1918, 26. ledna Povýšen do dočasné hodnosti majora.
 14. února Oficiálně pověřen velením l. střediska lehkých tanků a Tankové 

školy v�Bourgu.
 3. dubna Povýšen do dočasné hodnosti podplukovníka.
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 28. dubna Jmenován velitelem 1. praporu lehkých tanků. 
 6. června Po vytvoření 2. praporu lehkých tanků je na úrovni velitele 

pluku.
 17. června – 20. srpna Studuje na Škole generálního štábu expedičních vojsk 

v�Langres.
 24. srpna Vytvořena 304. (1.) tanková brigáda, jmenován jejím velitelem.

 12. – 16. září Velí 304. tankové brigádě za bitvy o saint-mihielský výběžek.
 26. září Jako velitel 304. tankové brigády zraněn za maas-argonnské 

ofenzivy.
 17. října Povýšen do dočasné hodnosti plukovníka. 

 17. prosince Vyznamenán Křížem za statečnost (DSC).
 1919, 2. března Odplouvá s 304. tankovou brigádou z Marseille do Spojených 

států.
 17. března Připlouvá do New Yorku.
 25. března Přemístění do Camp Meadu v�Marylandu.

 22. dubna Dočasně odvelen do Washingtonu.
 16. června Vyznamenán Medailí za zásluhy (DSM).

 4. září Ukončení dočasného odvelení, návrat do Camp Meadu.
 1920, 30. června Návrat ke stálé hodnosti kapitána.

1. července Povýšen do stálé hodnosti majora.
30. září Končí ve funkci velitele 304. tankové brigády.
3. října Nastupuje u 3. jezdeckého pluku ve Fort Myeru ve Virginii jako velitel 
3. eskadrony.

 1922, 18. prosince Opouští Fort Myer.
 1923, 10. ledna Nastupuje ve vyšší škole pro důstojníky jezdectva ve Fort Riley.

 3. června Končí studium na Vyšší škole pro důst. jezdectva.
 10. září Nastupuje do Velitelské školy generálního štábu ve Fort 

Leavenworthu.
 24. prosince Narození syna George Smitha Pattona IV.

 1924, 30. června Končí studium na Velitelské škole generálního štábu.
5. července Nastupuje na velitelství I. sboru v�Bostonu jako zástupce náčelníka 
a G-1.

 1925, 4. března Odplouvá z�New Yorku na Havaj.
 31. března Připlouvá na Havaj; jmenován G-1 a G-2 Havajské divize.

 30. října Dočasně pověřen funkcí G-1 Havajské oblasti.
 1926, 1. listopadu Jmenován G-3 Havajské divize.

 1927, květen Jmenován G-2 Havajské divize.
 10. června Zemřel otec George Smith Patton II.

 1928, 7. dubna Opouští s�Beatricí Havaj.
 7. května Nastupuje v�úřadu generálního inspektora jezdectva ve 

Washingtonu.
 5. října Zemřela matka Ruth Pattonová-Wilsonová.

 1931, září Studuje na Válečné škole armády Spojených států ve Washingtonu.
 26. listopadu Zemřela Anne Wilsonová (teta Nannie).

 1932, 2. června Dostává Řád purpurového srdce za zranění v�r. 1918.
 červen Končí studium na Válečné škole.

 8. července Jmenován výkonným důstojníkem 3. jezdeckého pluku ve Fort Myeru 
ve Virginii.

 1934, 1. března Povýšen do stálé hodnosti podplukovníka.
 27. června Svatba dcery Beatrice (Bee).

 1935, 7. května Odjíždí s�Beatricí na jachtě Arcturus z�Los Angeles na Havaj.
 8. června Připlouvá do Honolulu; jmenován G-2 Havajské vojenské oblasti.

 1937, 13. června Opouští s�Beatricí Havaj na škuneru Arcturus.
 12. července Připlouvá do Los Angeles, převelen do Úřadu jezdectva ve Fort 

Riley v�Kansasu.
 25. července V�nemocnici v�Beverly se zlomenou nohou.
 4. listopadu Propuštěn z�nemocnice.

 1938, 2. února Vrací se do služby, zproštěn funkce v�Úřadu jezdectva a jmenován
výkonným důstojníkem 9. jezdeckého pluku ve Fort Riley.

 8. února Přijíždí do Fort Riley.
 l. července Povýšen do stálé hodnosti plukovníka.

 24. července Jmenován velitelem 5 jezdeckého pluku ve Fort Clarku v�Texasu.
 srpen Účast na manévrech 3. armády v�Texasu.

 10. prosince Jmenován velitelem 3. jezdeckého pluku ve Fort Myeru ve 
Virginii.

 1939, srpen Účast na manévrech III. armádního sboru ve Virginii. 
 1940, 12. – 25. dubna Rozhodčím na manévrech 3. armády v�Georgii.

 5. – 25. května Rozhodčím na manévrech 3. armády Louisianě. 
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 6. července Svatba dcery Ruth Ellen.

 26. července Jmenován velitelem 2. obrněné brigády 2. obrněné divize ve Fort 
Benningu v�Georgii.

 2. října Povýšen do dočasné hodnosti brigádního generála. 
 15. listopadu Pověřen prozatímním velením 2. obrněné divize.

 1941, 4.dubna Povýšen do dočasné hodnosti generálmajora.
 11. dubna Jmenován velitelem 2. obrněné divize.

 červen Účast na manévrech 2. armády v�Tennessee.
 září Účast na manévrech 2. a 3. armády v Louisianě a ve východním Texasu.

 listopad Účast na manévrech 1. armády, IV. sboru a I. obrněného sboru 
v�Severní a v Jižní�Karolíně.

 7. prosince Japonský útok na Pearl Harbor.
 1942, 15. ledna Jmenován velitelem I. obrněného sboru.

 26. března Jmenován velitelem Pouštního výcvikového střediska.
 10. dubna Nastupuje v�Pouštním výcvikovém středisku.

 30. července Povolán do Washingtonu k účasti na přípravě vylodění v�severní 
Africe (operace TORCH).

 5. – 21. srpna Pobyt v�Londýně – příprava na TORCH.
 23. října Jako velitel amerického Západního operačního svazu vyplouvá 

z�virginského přístavu Hampton Roads na křižníku Augusta k�marocké Casablance.
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Rejstřík osob

(U příslušníků rodiny Pattonových je v�hranaté závorce [ ] uveden jejich 
příbuzenský vztah ke generálu Georgi Smithu Pattonovi juniorovi. Hodnosti u jmen
jednotlivých důstojníků jsou nejvyšší uváděné v�knize.)

ADLER, Julius Ochs, brig. gen.
ACHILLES, hrdina řecké mytologie
AINSWORTH, Fred Crayton, genmjr.
ALEXANDR VELIKÝ, makedonský vojevůdce
ALLEN, H. T., genmjr.
ALLEN, Terry de la Messa, genmjr.
ALLENBY, Edmond, maršál
ALLISON, Dave, velitel policie v�Sieře Blance
ALVORD, Benjamin, brig. gen.
AMBROSE, Stephen E., amer. autor
ANDERSON, Robert, mjr.
ANDREWS, Roy Chapman, amer. cestovatel
ANGELO, Joseph T., vojín 1. tř.
ARNOLD, Henry H. (Hap), gen. armády
ÄSBRING, K. B., švédský důstojník
ASTAIR, Fred, film. herec
ATTILA, vůdce Hunů
AYER, Frederick [synovec]
AYER, Frederick C. [tchán]
AYER, Frederick junior [švagr]
AYER, James
AYEROVÁ-Banningová, Ellen [tchyně]

BAKER, Newton D., amer. politik
BALDWIN, Frank, havajský milionář
BALDWIN, por.
BALDWIN, Stanley, brit. státník
BALFOUR, A. J., lord, brit. politik
BANNING, Hancock
BANNING, Phineas
BANNING, William Lowber
BANNINGOVÁ, Beatrice
BANNINGOVÁ, Katherine
BARD, Thomas R., senátor
BARD, Tom, syn senátora Barda
BARNARD, Courtenay, kpt.
BARNHARDT, kpt.
BEAUREGARD, Pierre G. T., generál
BELISAR, byzantský vojevůdce
BELL, Alexander Graham, amer. vynálezce
BELL, Edward, amer. diplomat
BENSON, C. C., kpt.
BERNSTORFF, von, němec. diplomat
BIRKENHEAD, lord, brit. politik
BJÖRLING, plk.
BLUMENSON, Martin, amer. vojen. historik
BOOTH, Edwin, amer. herec
BORGE, Victor, pianista
BOWDITCH, Edward, pplk.
BOWIE, James, plk.
BOYD, Carl, plk.
BOYDOVÁ, Ann
BRADLEY, Omar Nelson, generál armády
BRAINE, Elgin, npor.
BRECKINRIDGE, John C., genmjr.
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BRETT, Sereno Elmer, mjr.
BREWSTER, André W., genmjr.
BROOK, Guy, lord, brig. gen.
BROOKE, Alan, maršál
BROWN, Arvin H. [bratranec]
BROWN, John
BROWNOVÁ, Molly, nevlast. dcera gen. Marshalla
BRUCE, D. Andrew, pplk.
BUCKNER, Simon Bolivar, genpor.
BUCHANAN, James, 15. amer. prezident
BULL, Harold R., mjr.
BULLARD, Robert Lee, genmjr.
BUNDEL, Charles M., plk.
BUREN, Martin van, 8. amer. prezident
BURTT, W. B., kpt.
BYNG, J. H. G., generál

CABELL, De Rosey C., plk.
CAESAR, Gaius Iulius, římský vojevůdce a politik
CALL, M. Donald, por.
CANO, Chico, mexický bandita
CÁRDENAS, Julio, plk.
CARRANZA, Venustiano, mexický prezident
CASTLES, Johnny, por.
CLARK, Mark Wayne, generál
CLARK, Stephen Cuttler, dr., ředitel školy
CLEMENCEAU, Georges Benjamin, franc. státník
CLÉRY, M., instruktor šermu
CLEVELAND, Grover, 22. amer. prezident 
CLINTON, Bill, 42. amer. prezident
CLOPTON, W. H. junior, plk.
COLLINS, James L., por.
COLLINS, kpt.
COLSON, Charles F., kpt.
COMPTON, Ranulff, kpt.
CONNER, Fox, genmjr.
CONNOR, William D., genmjr.
COOK, James, brit. mořeplavec
COOTES, Harry N., plk.
COUBERTIN, Pierre de, baron, zakladatel novodobých OH
CRAIG, Malin, generál
CRANE, W. C., pplk.
CRITTENBERGER, Willis D., genpor.
CROCKETT, David, plk.
CROSBY, Herbert B., genmjr.
CRUISE, Tom, amer. filmový herec
CUSTER, George Amstrong, genmjr.
CUTRÉA, Emile, plk.
ČANKAJŠEK, čínský generalissimus a politik

d’AULAN, hrabě
d’AULAN, hraběnka
D’ESTE, Carlo, životopisec gen. Pattona
D’ESTE, František Ferdinand, arcivévoda
DALY, Dan, seržant
DAVIS, Dwight, F., amer. ministr války
DAVIS, Jefferson, prezident Konfederace
DEAN, zápasník
DENNETTOVÁ, učitelka hudby
DERBY, lord, brit. politik
DEVERS, Jacob L., generál
DÍAZ, Porfirio, mexický prezident
DICKINSON, Jacob McGavock, amer. ministr války
DILL, Greer, John, maršál
DILLINGHAM, Walter F., havajský milionář
DODD, George A., plk.
DOYLE, kpt.
DRUM, Hugh Aloysius, genpor. 
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DUGAN, Thomas B., brig. gen.
DUMONT, Fernand G., kpt.

EARHARTOVÁ, Amelia, pilotka
EARLY, Jubal A., genpor.
ECKHARDT, von, němec. diplomat
EDISON, Thomas Alva, amer. vynálezce
EDUARD I., angl. král
EDUARD VIII., brit. král
ECHOLS, John, brig. gen.
EICHELBERGER, Robert, generál
EINSTEIN, Albert, fyzik
EISENHOWER, Dwight David, generál armády a 34. amer. prezident
EISENHOWER, John Sheldon Doud
EISENHOWEROVÁ, Mamie
EKELAND, Joe, námořník
ELLES, Hugh Jamieson, brig. gen.
ELSER, Frank, amer. novinář
ELTINGE, LeRoy, brig. gen.
EMBICK, Stanley D., genpor.
ENGLISH, Math L., kpt.
ESKRIDGE, Oliver S., plk.
ESTIENNE, Jean Baptiste Eug?ne, brig. gen. 
EURIPIDES, řecký dramatik

FARAGO, Ladislas, amer. autor
FARNSWORTH, Charles, genmjr.
FIELD, reportér časopisu Life
FILIP III., franc. král
FITCH, Roger S., plk.
FLAHERTY, Thomas J., poslanec Kongresu
FLETCHER, Robert H., kadet
FOCH, Ferdinand, polní maršál
FOLTZ, Frederick S., pplk.
FONDA, Henry, film. herec
FOWLER, Eldridge M., amer. podnikatel
FOWLEROVÁ-Grosvenorová, Kate
FREDENDALL, Lloyd R., genpor.
FRENCH, John, vikomt, polní maršál
FULLER, J. F. C., plk.
FUNSTON, Frederick, genmjr.

GALLWITZ, Max Carl von, generál
GARBO, Greta, film. herečka
GARRARD, Joseph, plk.
GASTON, Joseph A., plk.
GAY, Hobart R., mjr.
GEROW, Leonard T., generál
GIBBS, kpt.
GILFLLAN, Dean, kpt.
GILLEM, Alvan Cullom junior, genpor.
GLASSELL, Andrew
GLASSELL, Andrew junior
GLASSELL, Thornton Wiliam 
GLASSFORD, Pelham D., policejní náčelník
GOETHALS, R., kadet
GORDONOVÁ, Jean
GOUGH, Hubert, sir, generál
GRANT, Ulysses Simpson, generál a 18. amer. prezident 
GRAVES, Francis
GRAVESOVÁ, manželka Francise Gravese
GRAZIANI, Rodolfo, maršál
GRISWOLD, Oscar W., genmjr.
GROW, Robert W., genmjr.
GUSTAV ADOLF V., švédský král

HAIG, Douglas, sir, polní maršál
HALL, William Reginald, kontradm.
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HAMILTON, Claud, sir, kpt.
HANNIBAL, kartaginský vojevůdce
HARBORD, James G., genmjr.
HARDING, Warren G., 29. amer. prezident
HARMON, Millard F., genpor.
HARRISON, George, mjr.
HART, Liddell Basil H., brit. vojen. teoretik
HEBERT, kpt.
HEKABE, matka Hektora
HEKTOR, hrdina řecké mytologie
HELMANN, Isaias W., bankéř
HENNESSEY, Walter, seržant
HENRY, Guy V., plk.
HERMAN, kpt.
HERODOTOS, řecký historik
HERR, John K., genmjr.
HETH, Henry, brig. gen.
HICKEY, D. E., kpt.
HIGGINS, A. E., kpt.
HINDENBURG, Paul von Beneckendorff, němec. maršál a prezident
HINES, John L., mjr.
HIRSHSON, Stanley P., životopisec gen. Pattona
HITLER, Adolf, němec. diktátor
HODGES, Courtney H., generál
HOLMDAHL, Emil L.
HOOD, Robin, legendární zbojník
HOOVER, Herbert, 31. amer. prezident
HOPKINS, Harry, poradce prez. Roosevelta
HORTON, Willie, mjr.
HOUDEMON, Jean, generál
HOUSE, Edward M., plk.
HOUSTON, Samuel
HOWZE, Robert L., genmjr.
HOYLE, Rene de Russy, generál
HOYTOVÁ, Elizabeth
HUCKINS, John H., kpt.
HUERTA, Victorian, mexický prezident
HUNTINGTON, Collis P., železniční magnát
HUNTINGTON, Henry E., železniční magnát
HURLEY, Patrick J., amer. ministr války
HUTCHINSON, Arthur, kpt.

CHAFFEE, Adna Romanza, genmjr.
CHANOIN, Charles M., mjr.
CHARLES EDWARD STUART, princ
CHER, amer. zpěvačka
CHRISTIE, Walter John, konstruktér
CHURCHILL, Winston Leonard Spencer, brit. státník
CHYNOWETH, Bradford Grethen, brig. gen.

ISMAY, Hastings, generál

JACKSON, Andrew, generál a 7. amer. prezident
JACKSON, Thomas Jonathan (STONEWALL), generál
JAN I. Bezzemek, angl. král
JAN LUCEMBURSKÝ, český král
JASON, hrdina řecké mytologie
JELLICOE, John, admirál
JENSON, Richard N., kpt.
JINDŘICH II., angl. král
JIŘÍ V., brit. král
JOFFRE, Joseph Jacques Césaire, maršál
JOHANKA z�ARKU, franc. nár. hrdinka
JOHNSON, Hiram, senátor
JOHNSON, Hugh S., kadet
JOHNSTON, Joseph Eggleston, generál
JORBA, Bernardo
JOSE, Juan, náčelník Apačů
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JOYCE, Kenyon A., genmjr.

KAREL EDUARD, stuartovský princ
KEARNEY, Philip, genmjr.
KELLY, Gene, film. herec
KEYES, Geoffrey, genpor.
KING, Edward L., brig. gen.
KING, Ernest Joseph, admirál
KITCHENER, Horatio Herbert, lord, polní maršál
KNOWLES, Maurice K., kpt.
KROMER, Leon B., genmjr.
KRUEGER, Walter, generál

LaFEVRE, mjr.
LANGHORNE, George T., mjr.
LANSING, Robert, amer. politik
LEAR, Ben, generál
LEAVENWORTH, Henry, plk.
LEE, Henry T., por.
LEE, Robert E., generál
LEONARD, John W., por.
LEVINSON, Harold C., amer. lékař
LEWIS, Edward M., genmjr.
LIGGETT, Hunter, genmjr.
LINCOLN, Abraham, 16. amer. prezident
LINDSEY, Julian R., kpt.
LININGER, Clarence, plk.
LLOYD, George David, brit. státník
LODGE, Henry Cabot, junior, kpt.a senátor
LOPEZ, Isador, kpt.
LUCAS, John Porter, por.
LUDENDORFF, Erich, generál
LUJAN, Pedro
LUNT, Heaton 
LYNCH, George, genpor.

MacARTHUR, Douglas, generál armády
MADERO, Francisco I., mexický prezident
MAGRUDER, Bruce, genmjr.
MALONE, Paul B., plk.
MARCUS AURELIUS, Antonius, římský císař
MARCH, Peyton C., genpor.
MARSHALL, Francis Cutler, brig. gen.
MARSHALL, George Catlett, generál armády 
MARSHALLOVÁ, Katherina
MARY, bývalá otrokyně
MASCHIO, John, impresário
McANDREW, James W., genmjr.
McCLOY, John J., amer. politik
McCLURE, Edwin A., por.
McCOLLOUGH, David, amer. autor
McCORMICK, Cyrus Hall, amer. továrník
McCOY, Frank, mjr.
McCUNNIFF, plk.
McNAIR, Lesley J., genpor.
McNARNEY, Joseph T., generál
MEADE, George C., genmjr.
MEEKS, William George, seržant
MENOHER, Charles T., genmjr.
MERCER, Hugh, dr., brig. gen.
MERCEROVÁ-Gordonová, Isabella 
MERLE-SMITH, van S.
MERLE-SMITH, van S. junior, mjr.
MERRILL, Keith, amer. diplomat
MERRILLOVÁ-Ayerová, Mary Katherine (Kay) [švagrová]
MILES, Sherman, generál
MILLIKIN, John, mjr.
MITCHELL, Billy, plk.
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MITCHELL, Henry E., plk.
MORRISON, Julian K., npor.
MOSBY, John Singleton, plk.
MOSELY, George Van Horn, genmjr.
MURPHY, Mike, trenér
MUSSOLINI, Benito, ital. diktátor
MYER, Albert J., brig. gen.

NAPOLEON III., franc. císař
NAPOLEON, Bonaparte, franc. císař 
NIXON, Richard, 37. amer. Prezident

ORASCO, mexický bandita

PAGE, Walter Hines, amer. diplomat
PAINLEVÉ, Paul, franc. politik
PARKER, Cortland, brig. gen.
PARKER, Frank, genmjr.
PARKS, Floyd Lavinius, plk.
PARRISH, Thomas, amer. historik
PATCH, Alexander M., mjr.
PATRICK, Mason, genmjr.
PATTON French, James, poručík [prastrýc]
PATTON Mercer, Hugh , por. [prastrýc]
PATTON Mercer, John [praděd]
PATTON Mercer, John junior, plk. [prastrýc]
PATTON Mercer, William, kadet [prastrýc]
PATTON Williams, Issac , plk. [prastrýc]
PATTON Williams, Robert, námoř. důstojník [prastrýc]
PATTON, George Smith I., plk. [děd]
PATTON, George Smith II. [otec]
PATTON, George Smith IV., genmjr. [syn]
PATTON, Glassell [strýc]
PATTON, Robert [prapraděd]
PATTON, Robert H. [vnuk]
PATTON, Waller Tazewell, plk. [prastrýc]
PATTONOVÁ- Glasellová-Thorntonová, Susan [babička]
PATTONOVÁ, Anne (Nita) [sestra]
PATTONOVÁ, Ellen (Nellie) [teta]
PATTONOVÁ, Susan [teta]
PATTONOVÁ-Ayerová-Banningová, Beatrice (Bea) [manželka]
PATTONOVÁ-Mercerová-Gordonová , Anne [praprababička]
PATTONOVÁ-Williamsová-Frenchová, Margaret [prababička]
PATTONOVÁ-Wilsonová Ruth [matka]
PERSHING, John Joseph, generál
PERSHINGOVÁ-Warrenová, Frances
PÉTAIN, Henri Phillipe, maršál
PETER, bývalý otrok
PHELAN, James Duval, senátor
PICKETT, George E., genmjr.
POGUE, Forrest C., dr., amer. historik
POLK, James Knox, 11. amer. prezident
PRINCE, Gordon
PULLEN, Daniel D., pplk.

RANDLE, Edwin H., mjr.
RANKINOVÁ, Jeanette, poslankyně Kongresu
RAYNOROVÁ-Ayerová, Louise
RHEA, James C., kpt.
RHODES, Charles D., mjr.
RICHMOND, Henry R., kpt.
RIVERS, W. C., plk.
ROBERTS, Harold W., desátník
ROBINETT, Paul, brig. gen.
ROBINSON, Will G., por.
ROCKEFELLER, Nelson, amer. miliardář
ROCKENBACH, Samuel Dickerson, brig. gen.
ROGERSOVÁ, Ginger, film. herečka
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ROGGE, Robert E., amer. autor
ROMMEL, Erwin, maršál
ROOSEVELT, Franklin Delano, 32. amer. prezident
ROOSEVELT, Theodore, 26. amer. prezident
ROOSEVELTOVÁ, Eleanor
ROYCE, Ralph, genpor.
RYAN, James A., mjr.
RYDER, Charles W., plk.

SANTA ANNA, Antonio Lopéz de, generál a mexický prezident
SASSE, Ralph I., mjr.
SCALLYOVÁ, Mary, chůva
SCOTT, Frederick William, bankéř
SCOTT, Hugh L., genmjr.
SCOTT, Charles L., genmjr.
SCOTT, Walter, skotský romantický prozaik
SCOTT, Winfield, genpor.
SEMMES, Harry H., kpt.
SHAKESPEARE, William, angl. dramatik
SHERIDAN, Philip Henry, generál
SHERMAN, William Tecumseh, generál
SHI, David E., amer. historik
SHIPP, Scott, genmjr.
SHORB, James de Barth 
SHORBOVÁ-Wilsonová, Maria de Jesus (Sue)
SCHALLENBERG, Martin C., por.
SCHEMITZ, seržant
SIBERT, William L., genmjr.
SIGEL, Franz, generál
SIMPSON, William Hood, generál
SIMPSONOVÁ, Wallis
SIMS, William S., kontradmirál
SLACKMAN, Michael, amer. historik
SLOCUM, H. J., plk.
SMITH, Eltinge
SMITH, Eugene, por.
SMITH, Frederick H., genmjr.
SMITH, George Hugh, plk. [nevlastní děd]
SMITH, Harry A., brig. gen.
SMITH, Issac W.
SMITH, Morton F., kpt.
SMITH, Walter Bedell, genpor.
SMITH, William R., genmjr.
SMITHOVÁ, Annie Ophelie
SMUTS, Jan Christian, generál a jihoafr. státník
SOFOKLES, řecký dramatik
SOMERVELL, Brehon, genmjr.
SPAATZ, Carl Andrew, generál
SPRECKELS, amer. podnikatel
STEWART, James, film. herec
STILLER, Alexander C., kpt.
STILWELL, Joseph W., generál
STIMSON, Henry L., amer. ministr války
STOCKTON, Robert F., komodor
STOKOWSKI, Leopold, dirigent
STRATEMEYER, George E., genpor.
STUART, J. E. B., plk.
SUMMERALL, Charles Pelot, generál.
SUMMERALLOVÁ, manželka gen. Summeralla
SURLES, Alexander Day, brig. gen.
SWIFT, Eben, brig. gen.
SWIFT, Innis Palmer, genmjr.
SWINTON, Ernest D., pplk.

TAYLOR, Charles W., plk.
TAYLOR, Zachary, generál a 12. amer. prezident
THOMPSON, Edward K., editor časopisu Life
TINDALL, George B., amer. historik
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TOLAND, John, amer. vojen. historik
TOMPKINS, Daniel D., npor.
TOMPKINS, Frank, mjr.
TOTTEN, James Willoughby, genpor. [zeť]
TOTTENOVÁ-Pattonová, Ruth Ellen [mladší dcera]
TRAVIS, William Barret, pplk.
TREE, Mase de la, por.
TRENCHARD, Hugh, lord, generál
TRUMAN, Harry S., 33. amer. prezident
TRUSCOTT, Lucian K., generál
ULIO, James A., plk.

VAN FLEET, James Alvard, generál
VAN VOORHIS, Daniel, genmjr.
VANDIVER, Frank E., amer. autor 
VILÉM I., pruský král
VILLA, Francisco („Pancho“), generál
VINER, Joseph, pplk.

WADSWORTH, James, senátor
WAINWRIGHT, Jonathan M., generál
WASHINGTON, Booker T.
WASHINGTON, George, generál a l. amer. prezident
WASHINGTON, John
WATERS, John Knight, por. [zeť]
WATERSOVÁ-Pattonová-Ayerová, Beatrice (Bee) [starší dcera]
WATSON, Edwin M., genmjr.
WAVELL, Archibald Percival, generál
WEAVER, James R. N., plk.
WEED, Newell P., kpt.
WELBORN, Ira C., plk.
WHITE, Isaac D., generál
WIGHTON, Charles, brit. historik
WILLIAMS, John
WILLIAMS, Lewis, kpt.
WILLIAMS, W. H., kpt.
WILLIAMSON, Porter B.,
WILLIAMSOVÁ, Mary 
WILSON, Benjamin Davis (don Benito) [děd]
WILSON, Dale E., amer. historik
WILSON, John Bernardo 
WILSON, Woodrow, 28. amer. prezident
WILSONOVÁ, Anne (Nannie) [teta]
WILSONOVÁ-Herefordová, Margaret [babička]
WILSONOVÁ-Jorbová, Ramona
WOOD, John Shirley, genmjr.
WOOD, Leonard, generál
WOTHERSPOON, William Wallace, genmjr.
WRIGHT, Orville, průkopník letectví
YOUNG, Charles, mjr.

ZIMMERMANN, Arthur, němec. politik
ŽIŽKA, Jan, český vojevůdce
ŽOFIE, manželka arcivévody F.F. d’Este
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? Hirshon: General Patton, str. 143.
? Davis, Kenneth S.: Soldier of Democracy: A Biography of Dwigh Eisenhower. 
Doubleday, Doran, New York 1945, str. 174–180.
?? Tamtéž, str. 185.
? McNARNEY, Joseph T. (1893–1972), generál. Od ledna 1942 předseda výboru 
ministerstva války pro reorganizaci armády, od března 1942 do října 1944 
zástupce náčelníka gen. štábu ministerstva války Marshalla, pak vrchní velitel 
amer. sil ve Středomoří a zástupce nejvyššího spojeneckého velitele ve 
Středomoří brit. maršála H. M. Wilsona, od listopadu 1945 velitel amer. sil 
v�Evropě a vrchní velitel amer. okupačních sil v�Německu.
VAN FLEET, James Alward (1892–1992), generál. Za první svět. války jako velitel 
17. kulometného praporu byl zraněn a dvakrát vyznamenán Stříbrnou hvězdou. Mezi 
válkami se převážně věnoval výuce a výcviku pěších jednotek. Po invazi do 
Francie v�r. 1944 jeho 8. pluk 4. pěší divize vedl vylodění na pláži UTAH. Při 
návštěvě gen. Marshalla na bojišti se Eisenhower a Bradley (Van Fleet byl jejich
spolužák ve West Pointu) Marshalla zeptali, proč nebyl po celá léta plukovník 
Van Fleet povýšen, když přitom všichni velitelé se o něm vyjadřují 
v�superlativech. Marshall odpověděl, že je to alkoholik, načež jej Eisenhower 
ujistil, že Van Fleet je celoživotní abstinent. Vyšlo najevo, že již na začátku 
třicátých let jej Marshall zaměnil za jiného důstojníka stejného jména a od té 
doby zamítal návrhy jak na jeho povyšování, tak na postup ve funkcích, a to i po
Pearl Harboru, kdy mnoho jiných důstojníků udělalo velkou kariéru. Vzápětí byl 
Van Fleet jmenován zástupcem velitele 2. pěší divize a brig. generálem, poté 
v�hodnosti generálmajora velel 4. pěší divizi a od října 1944 do února 1945 90. 
pěší divizi, s níž za bitvy v�Ardenách osvobodil Bastogne. V�březnu 1945 velel 
jako generálporučík III. sboru na remagenském předmostí. Po skončení bojů v 
Evropě byl jeho sbor přesunut do Spoj. států a měl pokračovat do Tichomoří, ale 
Japonsko kapitulovalo dřív, než k�tomu došlo. Po válce Van Fleet vedl americkou 
poradní skupinu u velení řecké armády v�boji s�komunistickými povstalci. Po 
jejich porážce velel ve Spoj. státech 2. armádě a v�letech 1951-1953 jako 
generál amer. 8. armádě, která v�Koreji zatlačila čínské dobrovolníky až na 
korejsko-čínskou hranici. Odešel na odpočinek 31. března 1953. Velitel 3. armády
Patton o něm prohlásil, že byl nejlepším ze všech polních velitelů, kteří kdy 
pod ním sloužili. Prezident Truman pravil, že Van Fleet byl „největší generál, 
jakého jsem měl. Poslal jsem jej do Řecka a vyhrál válku, poslal jsem jej do 
Koreje a vyhrál válku.“
STRATEMEYER, George E. (1890–1969), generálporučík. V�r. 1942 náčelník štábu 
vrchního velitelství armádního letectva, od srpna 1943 velitel amer. letec. sil 
na indicko-barmském válčišti, od dubna 1944 do března 1946 velitel amer. letec. 
sil v�Číně, pak velel obranným letec. silám v�USA a v�letech 1949–1951 velitel 
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amer. letec. sil na Dálném východě.

? Miller, Merle: Ike the Soldier, New York 1987, str. 183.
? Eisenhower, Dwight D.: At Ease: Stories I Tell to Friends. Doubleday, New York
1967, str. 169.
? Tamtéž, str. 171.
? Ambrose, Stephen E.: A Fateful Friendship. American Heritage, New York 1969.
? V�podobné situaci se ocitla i rodina námořního kapitána Charlese B. McVaye, 
velitele těžkého křižníku Indianapolis, potopeného na konci druhé světové války 
japonskou ponorkou. McVay byl v�souvislosti se ztrátou lodi postaven před 
válečný soud a odsouzen. A i když byl v�roce 2000 společnou rezolucí obou komor 
Kongresu a zákonem podepsaným prezidentem Clintonem zbaven vší viny, válečné 
námořnictvo se stále zdráhalo provést v�osobních spisech velitele – v�tu dobu 
již 30 let mrtvého – potřebné úpravy a bylo nutno zorganizovat rozsáhlou akci, 
než tak nakonec učinilo. Podrobnosti viz: M. Hubáček: Odsouzená loď, Paseka 
2001.
? Mellor, William Bancroft: Patton, Fighting Man. Putnam’s Sons, New York 1946.
? Blumenson: The Patton Papers 1885–1940, str. 745.
? KEARNEY, Philip (1815–1862), generálmajor. Za americko-mexické války byl 
v�roce 1847 jako pobočník vrchního velitele generála Winfielda Scotta zraněn a 
musela mu být amputována levá ruku. Za občanské války vjel jako velitel l. 
divize 29. 8. 1862, za druhé bitvy u Bull Runu, nedopatřením do nepřátelského 
území a byl zastřelen.
? Blumenson: The Patton Papers 1885–1940, str. 765–766.
? D’Este: Patton. A Genius for War, str. 330.
? Blumenson: The Patton Papers 1885–1940, str. 771–772.
? Chynoweth, Bradford G.: Bellamy Park. Exposition Press, New York 1975, str. 
121.
? V�jednotkách americké armády (od divize výš) byla jednotlivá oddělení štábů (a
také jejich náčelníci) označována: G-1 (personální), G-2 (zpravodajské), G-3 
(operační a výcvikové) a G-4 (zásobovací). Za druhé světové války byla 
u�nejvyšších velitelství, jako např. v�Nejvyšším velitelství spojeneckých 
expedičních sil (SHAEF), zřízena ještě oddělení G-5 (pro civilní záležitosti 
nebo pro vojenskou správu) a G-6 (pro styk s�veřejností a pro psychologickou 
válku). U armádního letectva to byly A-l až A-4 a u válečného námořnictva N-l až
N-4.
? Viz pozn. pod čarou na str. 45.
? Bradley, Omar a Blair, Clay: A General’s Life, str. 59.
? Arvin H. Brown starší, zvaný „Jerry“ a Pattonem pro svou inteligenci a velké 
obchodní nadání přezdívaný „Žid“, byl synem Pattonovy tety z�otcovy strany Ellen
(Nellie) Brownové-Pattonové. Byl to velmi schopný právník a finančník a 
Pattonově rodině radil ve finančních záležitostech. Patřil mezi několik málo 
lidí, kterým Patton zcela důvěřoval.
? D’Este: Patton. A Genius for War, str. 344.
? Tamtéž, str. 346–347.
? Chynoweth: Bellamy Park, str. 122.
?? Mimo jiné: Blumenson: The Patton Papers 1885–1940, str. 801–802.
? Eisenhower, John S. D.: Strictly Personal. Garden City, New York 1974, str. 
8–9.
? CHAFFEE, Adna Romanza, junior (1884–1941), generálmajor. Jeho otec byl 
náčelníkem gen. štábu v�letech 1904-1946. A. R. Ch. jun. absolvoval v�r. 1906 
West Point a jako poručík jezdectva bojoval na Kubě v�americko-španělské válce. 
Od mládí vynikající jezdec, v�letech 1907–1911 velitel jezd. oddílu ve Škole 
jezd. služby ve Fort Riley a v�r. 1911 člen amer. jezd. družstva na mistrovství 
světa v�Londýně. Absolvent Školy franc. jezdectva v�Saumuru. V�letech 1914–1915 
se 7. jezd. plukem na Filipínách, 1916-17 instruktor jezdectví ve West Pointu. 
Za první svět. války ve Francii zástupce G-3 IV. sboru a za bojů u Saint-Mihiel 
a v�prostoru Maas-Argonne v�hodnosti plukovníka G-3 81. divize. Po válce 
instruktor na Velitelské škole gen. štábu ve Fort Leavenworthu a návrat na 
trvalou hodnost kapitána. V�r. 1920 povýšen na majora a služba u 3. jezd. pluku 
a IV. sboru, v�r. 1921–1924 G-3 l. jezd. divize ve Fort Blissu. Po absolvování 
Armádní válečné školy v�letech 1925–1927 velitel eskadrony 3. jezd. pluku, 
v�letech 1927–1931 pracuje jako podplukovník v�operačním oddělení generálního 
štábu ministerstva války. V r. 1931 výkonným důstojníkem Mechanizovaných sil, 
pak l. jezd. (mechaniz.) pluku ve Fort Knoxu. V�letech 1934–1938 v�ministerstvu 
války jako náčelník rozpočtového a právního oddělení a v�r. 1938 návrat do Fort 
Knoxu jako velitel l. jezd. (mechaniz.) pluku. V�listopadu 1938 povýšen na brig.
gen. a ustanoven velitelem 7. mechaniz. brigády. 10. července 1940 jmenován 
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velitelem Obrněných sil, o týden později generálmajorem a velitelem I. obrněného
sboru. 22. srpna 1941 A. R. Ch. zemřel na rakovinu.
? Mezi nimi bylo jen 23 tanků, 11 obrněných aut, 15 obrněných transportérů, 15 
tahačů k�přepravě tanků, 3 nákladní auta s�protiletadlovými kulomety, 11 
šestikolových nákladních aut s�kulomety, 7 pásových traktorů a 15 motocyklů. 
Ostatní byla speciální vozidla, jako například pásový kladeč kabelů, kuchyňská 
nebo generátorová auta, osobní auta a podobně. Podle všech kritérií to byly 
velmi chabé síly, a vezmeme-li v�úvahu, že šlo o armádu světové velmoci, je 
téměř neuvěřitelné, jak Spojené státy po první světové válce své obrněné síly 
zanedbávaly.
? Podle terminologie navržené výborem v�čele s�Pattonem a krátce nato uznané 
generálním štábem za oficiální jsou za „mechanizované síly“ považovány ty, co 
jsou nejen motorovými vozidly přepravovány, ale také těmito vozidly, 
vyzbrojenými a opatřenými ochranným pancéřováním (což jsou především tanky a 
obrněná auta), vedou boj. Vedle toho „motorizované síly“ jsou zčásti nebo zcela 
přepravovány vozidly na místo akce, kde vojáci vozidla opustí a zapojí se do 
boje.
? Blumenson: The Patton Papers, 1885–1940. Str. 896.
?? Jak zmiňuje Carlo D’Este, „k velkému znechucení Eisenhowera, který byl v�tu 
dobu jedním z jeho pobočníků“. Eisenhower se se svým „znechucením“ zřejmě 
dokázal obstojně vyrovnat, neboť s�MacArthurem nejen dosloužil jeho funkční 
období náčelníka generálního štábu, ale když poté, v�letech 1935–1939, MacArthur
pobýval na Filipínách, Eisenhower byl po celou dobu jeho hlavním pobočníkem. 
? Truscott, Lucian K. Jr.: The Twilight of the U.S. Cavalry: Life in the Old 
Army, 1917–1942. Lawrence, Kansas, 1989, str. 129.
? Blumenson: The Patton Papers 1885–1940, str. 903.
? Hirshson: General Patton, str. 210–211.
? D’Este: Patton. A Genius for War, str. 356.
?? Mezinárodní námořní míle = 1 852 metrů.
? Habeas Corpus Act – anglický zákon na ochranu osobní svobody občanů z�roku 
1679. Zakazuje uvěznění bez soudního rozhodnutí a stanoví přesné podmínky, za 
jakých je možno občana zatknout. Tento zákon stvrzuje a zpřesňuje ustanovení 
Magny charty libertatum z�roku 1215 – viz pozn. pod čarou na str. 6. Spojené 
státy včlenily jeho zásady do své legislativy.
? BUCKNER, Simon Bolivar (1886–1945), generálporučík. Za druhé světové války 
velel v�Tichomoří americké 10. armádě a byl zabit při dobývání Okinawy.
? Patton, Robert H.: Pattonovi, str. 269.
?? D’Este: Patton. A Genius for War, str. 359.
? Hirshson: General Patton, str. 215–216.
? Amelia Earhartová (1898–1937) přeletěla jako první žena Atlantský (1932) a 
Tichý (1935) oceán. 2. července 1937 odstartovala k�letu kolem světa. 
Ztroskotala poblíž ostrova Howland v�Tichém oceánu.
? GROW, Robert W. (1895–1985), generálmajor. Za druhé světové války velel 
v�letech 1943–1945 v�severozápadní Evropě 6. a pak 3. obrněné divizi.
? JOYCE, Kenyon A. (1879–1960) byl v roce 1933 velitelem Fort Myeru a tam 
umístěného 3. jezdeckého pluku, jehož byl v�té době Patton operačním 
důstojníkem.
? WAINWRIGHT, Jonathan M. (1883–1953), generál. Jako velitel spojených 
americko-filipínských vojsk padl 6. května roku 1942 s�13 000 muži do japonského
zajetí po hrdinské obraně ostrova Corregidor v�Manilské zátoce. Po třech a půl 
letech byl v�srpnu 1945 osvobozen, povýšen do hodnosti generála a vyznamenán 
Medailí cti. V�letech 1946–1947 velel 4. armádě.
? Vzpomínky Ruth Ellen Tottenové zaznamenané Carlem D’Este v Patton. A Genius 
for War, str. 370.
? CRAIG, Malin (1875–1945), generál. Současně s�ukončením funkce náčelníka 
generálního štábu odešel v�roce 1939 na odpočinek. V�září 1941 byl znovu povolán
do aktivní služby jako náčelník osobního úřadu ministerstva války. Tuto funkci 
vykonával až do roku 1945, kdy zemřel.
? SMITH, Walter Bedell (1895–1961), generálporučík. Za druhé světové války 
v�letech 1942–1943 náčelník štábu spojeneckých expedičních sil ve Středomoří; 
1944–1945 náčelník štábu Nejvyššího velitelství spojeneckých expedičních sil 
v�Evropě.
?? STILWELL, Joseph W. (1883–1946), generál. Za druhé světové války v letech 
1941–1942 velitel II. sboru; 1942–1944 vrchní velitel čínsko-indicko-barmské 
operační oblasti a náčelník štábu generalissima Čankajška; 1943–1944 zástupce 
vrchního velitele Jihovýchodoasijského velitelství; 1944–1945 vrchní velitel 
indicko-barmské operační oblasti; 1945 vrchní velitel Armádních pozemních sil; 
později v�r. 1945 velitel 10. armády.
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